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Αθήνα, σήµερα στις 30 Ιανουαρίου 2022, ηµέρα Κυριακή και
ώρα 9.14’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συνέχιση της συζήτησης και ψηφοφορία επί της προτάσεως
δυσπιστίας κατά της Κυβέρνησης που υπέβαλαν ο Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδος του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέ-
ξης Τσίπρας και ογδόντα τέσσερις Βουλευτές της Κοινοβουλευ-
τικής του Οµάδος, σύµφωνα µε τα άρθρα 84 του Συντάγµατος
και 142 του Κανονισµού της Βουλής.

Αγαπητοί συνάδελφοι, εισερχόµαστε στον κατάλογο των οµι-
λητών. Βλέπω εδώ από χθες και άρα πρώτος για σήµερα είναι ο
συνάδελφος κ. Ιωάννης Δραγασάκης, Βουλευτής Β2’ Δυτικού
Τοµέα Αθηνών του ΣΥΡΙΖΑ.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ: Καληµέρα, κύριε Πρόεδρε.
Καληµέρα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές.
Χαίροµαι που έχω την τιµή να αρχίσω σήµερα τη διαδικασία,

αυτήν την κρίσιµη διαδικασία της Βουλής, η οποία -επειδή
άκουγα κάτι προηγουµένως- δεν έχει συµβολικό χαρακτήρα,
αλλά έχει ουσιαστικό χαρακτήρα. Πιστεύουµε ότι αυτή η Βουλή
έχει χρέος σήµερα και όλοι οι Βουλευτές έχουν χρέος, τουλάχι-
στον όσοι πιστεύουν ότι αυτή η Κυβέρνηση δεν παράγει θετικό
έργο, µε την ψήφο τους να απαιτήσουν ακριβώς να σταµατήσει
αυτή η αρνητική πορεία της χώρας.

Η πρόταση δυσπιστίας που καταθέσαµε δεν έχει καµµία σχέση
µε σενάρια και αναλύσεις που προβάλλονται από την Κυβέρνηση
ή φιλικά προς την Κυβέρνηση µέσα ενηµέρωσης. Η πρόταση δυ-
σπιστίας δεν υπηρετεί σκοπιµότητες, υπηρετεί ανάγκη της κοι-
νωνίας, είναι πράξη πολιτικής και δηµοκρατικής ευθύνης. Είναι
το ανώτατο -θα έλεγα- βήµα που µπορεί να αξιοποιήσει η Αντι-
πολίτευση, όταν θεωρεί ότι η Κυβέρνηση που κυβερνά βλάπτει
το δηµόσιο συµφέρον.

Η ίδια ευθύνη που έκανε τον ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία
να διατυπώνει πριν από δυο χρόνια προτάσεις συνεργασίας για
την αντιµετώπιση της πανδηµίας τον κάνει και σήµερα να κατα-
θέτει πρόταση δυσπιστίας. Έχουµε χρέος να προειδοποιήσουµε
και να καλέσουµε τον λαό να βάλει τέλος σε µία ανίκανη Κυβέρ-
νηση και σε µία επικίνδυνη για την κοινωνία πολιτική. Έχουµε

χρέος να αποτρέψουµε τα χειρότερα και να αναζητήσουµε τη
δηµοκρατική διέξοδο από τα νέα αδιέξοδα που διαµορφώνονται
µε ευθύνη της Κυβέρνησης. Γι’ αυτό και η πρωτοβουλία µας
βρήκε απήχηση στην κοινωνία. Και επειδή βρήκε απήχηση στην
κοινωνία, βρήκε απήχηση και σε όλες τις δυνάµεις της Αντιπολί-
τευσης.

Και αναρωτιέµαι -αναφέροµαι στους «σεναριογράφους»- τι θα
έλεγαν οι ίδιοι και τι θα έγραφαν εάν ο ΣΥΡΙΖΑ δεν είχε πάρει
αυτή την πρωτοβουλία τώρα.

Η πρωτοβουλία του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία και του
Προέδρου Αλέξη Τσίπρα ενόχλησε ορισµένους, ακριβώς γιατί
είναι πλήρως εναρµονισµένη µε το κοινό αίσθηµα, αίσθηµα που
αρχίζει από την απογοήτευση, τη δυσαρέσκεια και φτάνει ως την
οργή και την αγανάκτηση και είναι οριζόντια αυτή η στάση, δεν
είναι στενά κοµµατική. Και ψηφοφόροι της κυβερνώσας παρά-
ταξης έχουν ανάλογη στάση σήµερα και προβληµατισµούς.

Είναι -θα έλεγα- η πρότασή µας η µοµφή της κοινωνίας για την
οικτρή αποτυχία σε όλα τα κρίσιµα µέτωπα, πρώτα στο µέτωπο
της πανδηµίας, µε είκοσι τρεις χιλιάδες και πλέον, δυστυχώς, θα-
νάτους -είναι πια οι περισσότεροι αναλογικά µε τον πληθυσµό σε
όλη την Ευρώπη-, στο µέτωπο της ακρίβειας, µε την τιµή του
ρεύµατος να είναι από τις πιο υψηλές σε όλη την Ευρώπη, στο
µέτωπο των φυσικών καταστροφών, όπου ζήσαµε αυτές τις
µέρες όλα αυτά που όλοι είδαµε, στο µέτωπο των δικαιωµάτων
και τη λειτουργία της δηµοκρατίας, µε πρωτοφανή αδιαφάνεια
και µε την ευκολία µε την οποία αυτή η Κυβέρνηση προσφεύγει
στον αυταρχισµό και στην καταστολή.

Η πρόταση δυσπιστίας δεν αποτελεί µόνο την αναγκαία µοµφή
για ό,τι έχει γίνει έως τώρα, αλλά, όπως είπα, αποτελεί και µια
ηχηρή προειδοποίηση για το µέλλον. Και εδώ επίσης όλες οι πο-
λιτικές δυνάµεις έχουν χρέος να αναλάβουν την ευθύνη τους.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τα προβλήµατα του αύριο δεν
θα είναι µια γραµµική προέκταση των προβληµάτων του σήµερα,
επιτρέψτε µου αυτήν την εκτίµηση. Οι εξελίξεις είναι απρόβλε-
πτες -µιλάω διεθνώς- και συχνά έχουν εκθετικό χαρακτήρα, διότι
ζούµε µια εποχή πολλαπλών κρίσεων που εκφράζουν την αποτυ-
χία του νεοφιλελεύθερου µοντέλου.

Τα προβλήµατα επιβάλλουν υψηλά επίπεδα εγρήγορσης και
σχεδιασµού και ένα κλίµα πολιτικού διαλόγου, το οποίο δυστυ-
χώς η Κυβέρνηση διαρκώς δυναµιτίζει. Και αυτό είναι ανάγκη της
χώρας, είναι απαίτηση της κοινωνίας και όχι µια θέση στενά κοµ-
µατική. 

Αφορούν οι προκλήσεις αυτές όχι µόνο τις πολιτικές δυνάµεις,
αλλά και τις κοινωνικές και τις οικονοµικές. Έχουν αυταπάτες
όσοι πιστεύουν, αν πιστεύουν, ότι µέσα σε αυτήν τη γενική διεθνή
ρευστότητα και τους κινδύνους που περικλείει ροκανίζοντας το
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ευρωπαϊκό πακέτο ανάκαµψης και ένα ακόµα ΕΣΠΑ, θα µπορέ-
σουν να δηµιουργήσουν ένα βιώσιµο και ασφαλές µέλλον. Διότι
ο χιονιάς µπορεί να τελειώνει, αλλά η κλιµατική κρίση προειδο-
ποιεί ότι οι χιονιάδες και άλλα φυσικά φαινόµενα θα εξακολου-
θήσουν πιο συχνά και πιο έντονα. 

Αυτή η πανδηµία ελπίζουµε ότι θα τελειώσει, αν και ούτε αυτό
είναι ακόµα ορατό, θα τελειώσει πάντως, αλλά οι ειδήµονες προ-
ειδοποιούν ότι όχι µόνο θα υπάρξουν επόµενες, αλλά µπορεί να
είναι και ακόµη χειρότερες. 

Το κύµα ακρίβειας πάντως που ήρθε, ήρθε για να µείνει και όχι
µόνο το 2022 και πυροδοτεί ήδη ένα νέο κύκλο λιτότητας και
φτωχοποίησης που απειλεί όχι µόνο τα πιο ευάλωτα τµήµατα της
κοινωνίας, αλλά και τα µεσαία στρώµατα. Ο Πρωθυπουργός πα-
ραπλανά εξαγγέλλοντας µάταια κάθε τόσο το τέλος της ακρί-
βειας. Η Κυβέρνηση δεν δηµιουργεί, αλλά ακυρώνει και κατα-
στρέφει ό,τι παρέλαβε. Εγκατέλειψε την προηγούµενη αναπτυ-
ξιακή στρατηγική που αποσκοπούσε στην παραγωγική αναβάθ-
µιση της οικονοµίας και σε µια βιώσιµη ανάπτυξη και την αντι-
κατέστησε µε νεοφιλελεύθερες πολιτικές που διευρύνουν τις ανι-
σότητες. Εγκατέλειψε τα πορίσµατα επιστηµόνων διεθνούς κύ-
ρους για την αντιµετώπιση φυσικών καταστροφών και τα βήµατα
που είχαν γίνει για µια ισχυρή και σύγχρονη Πολιτική Προστασία
και τα αντικατέστησε µε το χάος που ζήσαµε και ζούµε

Εγκατέλειψε το διαµορφωµένο σχέδιο απολιγνιτοποίησης που
είχε κάνει η προηγούµενη κυβέρνηση και εξάγγειλε χωρίς µε-
λέτη, ανεύθυνα, τον άµεσο παροπλισµό των λιγνιτικών οµάδων
και τώρα πληρώνει τις συνέπειες.

Εγκατέλειψε τον σχεδιασµό που υπήρχε για τον ΑΔΜΗΕ και
προχώρησε σε ιδιωτικοποιήσεις, δείχνοντας πως ακόµα δεν έχει
αντιληφθεί ότι σε ορισµένους κρίσιµους τοµείς, όπως είναι και η
ενέργεια, η δηµόσια παρουσία είναι η προϋπόθεση ασφάλειας,
ότι το αποτελεσµατικό, δηµοκρατικό, κοινωνικό και αναπτυξιακό
κράτος γενικότερα είναι προϋπόθεση ασφάλειας και κοινωνικής
συνοχής. 

Πιστεύει κανείς ότι αυτή η Κυβέρνηση µπορεί να τα καταφέρει
καλύτερα στο µέλλον; Αυτή η Κυβέρνηση απέδειξε ότι δεν έχει
καµµία θέληση ούτε διάθεση µάθησης. 

Εµείς πιστεύουµε ότι χρειάζεται να µπει ένα τέλος στην πολι-
τική που γεννά την ανασφάλεια όχι µόνο στους ευάλωτους, αλλά
και στην πραγµατική µεσαία τάξη, στην πολιτική που καθηλώνει
τους µισθούς, αφήνει απροστάτευτο το εισόδηµα από την ακρί-
βεια, αποδιοργανώνει το κράτος, µεταφέρει περισσότερο
πλούτο στους ισχυρούς και διαµορφώνει συνθήκες στεγαστικής
κρίσης για τους νέους και τις οικογένειες.

Χρειαζόµαστε µια νέα αρχή µε οδηγό τις ανάγκες της κοινω-
νίας, την πίστη στις δυνατότητές µας για να ανταποκριθούµε στις
προσδοκίες των πολλών. Και αυτό προϋποθέτει να φύγει αυτή η
Κυβέρνηση, προϋποθέτει πολιτική αλλαγή για µια νέα αρχή. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστούµε. 
Εκφωνώ τους πέντε συναδέλφους που θα µιλήσουν και µετά

από αυτούς οποιαδήποτε στιγµή θέλει ο κ. Γεραπετρίτης θα ζη-
τήσει τον λόγο. Οι πέντε συνάδελφοι είναι ο κ. Κρητικός, ο κ.
Γιαννούλης, ο κ. Γιάννης Παππάς, η κ. Τελιγιορίδου και ο κ. Δερ-
µεντζόπουλος.

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Κρητικός.
ΝΕΟΚΛΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση

µοµφής είναι αναφαίρετο δικαίωµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης να την ζητήσει, αποτελεί ύψιστη διαδικασία κοινοβουλευτι-
κής λογοδοσίας και ελέγχου και ως τέτοια προσπαθώ να την
αντιµετωπίσω, παρά το ότι είναι ξεκάθαρο ότι η αιτία αυτής της
τριήµερης διαδικασίας είναι καθαρά οι κοµµατικοί συσχετισµοί
και όχι οι εθνικοί σχεδιασµοί. Στο πλαίσιο αυτό, λοιπόν, πρέπει
εµείς της Συµπολίτευσης να υπερασπιστούµε το κυβερνητικό
έργο και εσείς της Αντιπολίτευσης να το αποδοµήσετε. 

Αναφέρω, λοιπόν, µερικά δεδοµένα: Για τον εργαζόµενο µει-
ώσαµε την ανεργία από 17,3% το 2019 στο 13,4% το 2021. Θε-
σπίσαµε περισσότερες άδειες. Καταργήσαµε την εισφορά αλλη-
λεγγύης. Μειώσαµε τις ασφαλιστικές εισφορές. Αυξήσαµε τον

κατώτατο µισθό. Ψηφίσαµε την ψηφιακή κάρτα εργασίας, ενώ
το 2021 είχαµε συνολικά εκατόν τριάντα τρεις περισσότερες
προσλήψεις από αποχωρήσεις. 

Για την εθνική θωράκιση της χώρας µας και την εσωτερική της
ασφάλεια. Προχωρήσαµε σε αµυντικές συµφωνίες µε τη Γαλλία
για την προµήθεια των µαχητικών Ραφάλ και των φρεγατών Be-
lharra. Προχωρήσαµε σε προµήθεια τεθωρακισµένων M117, στην
ενίσχυση και επέκταση του φράκτη στον Έβρο, σε οριοθέτηση
των δώδεκα ναυτικών µιλίων στο Ιόνιο και σε νέες δοµές για τους
παράνοµα εισερχόµενους στη χώρα µας. Έγινε διπλωµατικό
ράλι και σύναψη διµερών συµφωνιών µε τις περισσότερες χώρες
της Ανατολικής Μεσογείου. Έγινε αναβάθµιση της βάσης της
Σούδας και έγινε πρόγραµµα αναβάθµισης των µαχητικών αερο-
σκαφών F-16. Όλα αυτά έγιναν εν µέσω πανδηµίας, η οποία µας
απασχολεί τα τελευταία δύο χρόνια. 

Αυξήσαµε τις δαπάνες της υγείας από τα 4 δισεκατοµµύρια το
2019 στα 4,8 δισεκατοµµύρια το 2020, 5,2 δισεκατοµµύρια το
2021 και ακόµα 6,4 δισεκατοµµύρια το 2022, σύµφωνα µε τον
προϋπολογισµό που ψηφίσαµε πριν από λίγες ηµέρες. Επίσης,
προβλέπεται ακόµα 1,5 δισεκατοµµύριο από το Ταµείο Ανάκαµ-
ψης, όπως επίσης επιπλέον πέντε χιλιάδες νέες προσλήψεις ια-
τρονοσηλευτικού προσωπικού.

Τώρα, επειδή και η επανάληψη είναι µήτηρ πάσης µαθήσεως,
κύριε Υπουργέ Υγείας, να θυµίσουµε πάλι -και οι αριθµοί είναι
συγκεκριµένοι- ότι από πεντακόσιες πενήντα επτά ΜΕΘ µε το
2019 σήµερα έχουµε χίλιες τριακόσιες τριάντα. Ειδικά στην 6η

ΥΠΕ, στην Υγειονοµική Περιφέρεια στην οποία εντάσσεται και η
Λακωνία, από εβδοµήντα επτά κρεβάτια ΜΕΘ έχουµε σήµερα
εκατόν τριάντα επτά.

Δηµιουργήσαµε έναν πολύ σύγχρονο προγραµµατισµό του εµ-
βολιασµού. Καταφέραµε να προµηθευτούµε επαρκή αριθµό εµ-
βολίων. Ενισχύσαµε τις επιχειρήσεις µε διαφορετικής διαβάθµι-
σης οικονοµικά µέτρα για τη στήριξη τους, µέτρα που απέδωσαν
και κράτησαν την οικονοµία µας ζωντανή. Προχωρήσαµε σε θέ-
σπιση µέτρων κινητροδότησης για τον µεγαλύτερο δυνατό εµ-
βολιασµό. Θεσπίσαµε µέτρα αποτροπής του συγχρωτισµού.
Δώσαµε κίνητρα ενίσχυσης των ιατρικών µονάδων από ιδιώτες
γιατρούς.

Για τις νέες βέβαια µεγάλες επενδύσεις πρέπει να πούµε ότι η
Ελλάδα µετατρέπεται σε σηµείο αναφοράς παγκοσµίως για νέες
επενδύσεις, καθώς οι διεθνείς αγορές και οι στρατηγικοί και θε-
σµικοί επενδυτές βλέπουν ότι κάτι καλό γίνεται στην Ελλάδα, ότι
υπάρχει συγκεκριµένο σχέδιο και αλλαγή πλέον νοοτροπίας. 

Καταφέραµε αυτά τα δυόµισι δύσκολα χρόνια να προσελκύ-
σουµε εµβληµατικές επενδύσεις. Αναφέρω: το Ελληνικό µε συ-
νολική επένδυση τα 8 δισεκατοµµύρια, η «MICROSOFT» µε
επένδυση 1 δισεκατοµµύριο, η «AMAZON WEB» µε επένδυση
200.000.000 εκατοµµύρια, τα ναυπηγεία Ελευσίνας µε 600 εκα-
τοµµύρια, η «PFIZER» 600, η «Next.e.GO» µε 100 εκατοµµύρια,
η «DIGITAL REALITY» µε 300 εκατοµµύρια ευρώ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν ρωτούσαν συναδέλφους
του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ για το ποιες επενδύσεις έχουν φέρει
στη χώρα, η απάντηση ήταν το απόλυτο µηδέν. Αυτή είναι η αλή-
θεια. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Επιλέξανε να ρίξουν τη χώρα στα βράχια, για να υπηρετήσουν
το ουτοπικό τους αφήγηµα, την ανεφάρµοστη ιδεολογία τους.
Επιλέξανε να σύρουν την πατρίδα µας στα όρια της καταστρο-
φής, σε ένα ιστορικό φιάσκο διπλωµατίας, σε µία µέγγενη οικο-
νοµική, τον λογαριασµό της οποίας πλήρωσε και πάλι ο ελληνι-
κός λαός. Τον πλήρωσαν οι συµπολίτες µας µε είκοσι εννέα
νέους φόρους, µε νέα αύξηση του ΕΝΦΙΑ, µε αύξηση της προ-
καταβολής φόρου στα φυσικά πρόσωπα, µε αύξηση του ΦΠΑ σε
προϊόντα πρώτης ανάγκης, µε τη σύνδεση του εισοδήµατος µε
τις εισφορές, κάτι που οδήγησε σε απόλυτη µείωση του πραγ-
µατικού εισοδήµατος και των καταθέσεων βέβαια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα λάθη -µικρά ή µεγάλα- γίνον-
ται, ειδικά όταν αντιµετωπίζεις ποικίλα προβλήµατα. Η αξία κά-
ποιου επιβεβαιώνεται από την παραδοχή του λάθους του και τη
θέληση να βελτιώσει τις διαδικασίες που οδήγησαν σε αυτά και
όχι να κρύβεται πίσω από επικοινωνιακά τεχνάσµατα και ιδεολο-
γικά αφηγήµατα. 

5944 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Η µνήµη είναι ζωντανή, κύριοι. Οι πολίτες δεν ξεχνούν πώς
συµπεριφέρθηκε η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ στις φυσικές κα-
ταστροφές και στα λάθη. 

Προχωράµε όλοι µαζί στη Συµπολίτευση, µε απόλυτο γνώµονα
ένα καλύτερο αύριο για την Ελλάδα και τους συµπολίτες µας, µε
θέληση για βελτίωση και αναβάθµιση όλων των δοµών του κρά-
τους και της κοινωνίας µας. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία.
Τον λόγο έχει τώρα ο συνάδελφος από το ΣΥΡΙΖΑ κ. Χρήστος

Γιαννούλης. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Υπουργοί, κύριοι συνάδελφοι, η αλήθεια είναι

ότι η ακατάσχετη φλυαρία των Υπουργών, αλλά και των συνα-
δέλφων της Συµπολίτευσης ανέδειξε για µία ακόµη φορά πως
ενώ η πρόταση δυσπιστίας αφορά τη διαδικασία που απαντάται
στα ζητήµατα που τίθενται, εκείνο που φάνηκε να κυριαρχεί είναι
µια αντι-ΣΥΡΙΖΑ υστερία που συνδυάζεται και µε την ακατάσχετη
φλυαρία. 

Επικουρούµενοι και από την ανοχή του Κανονισµού στην αλα-
ζονεία των Υπουργών, το συµπέρασµα παραµένει ένα: Είστε κα-
τηγορούµενοι, απολογούµενοι και όχι οι κατήγοροι, µετά από
τρία περίπου χρόνια διακυβέρνησης. 

Θυµάµαι –δεν ξέρω οι παλιότεροι στην Αίθουσα αν το έχουν
µπροστά τους ως εικόνα- ότι ένας συνάδελφός σας Βουλευτής
Πιερίας της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Κάκκαλος, τη δεκαετία του
‘90 είχε παρατηρήσει το εξής, ότι έχουµε φτάσει στο σηµείο
πλέον οι δηµοσιογράφοι να θέτουν την πολιτική ατζέντα και οι
πολιτικοί να σχολιάζουν την επικαιρότητα. 

Κάτι τέτοιο περίπου στην ωρίµανσή του φάνηκε και τις προ-
ηγούµενες ώρες και ηµέρες όπου, κύριε Γεραπετρίτη, αγαπητοί
Υπουργοί της Κυβέρνησης, δεν είστε αρθρογράφοι ούτε στον
«ΦΙΛΕΛΕΥΘΕΡΟ» -ξέχασα ότι µετά τη χρηµατοδότηση από τη
λίστα Πέτσα έκλεισε- ούτε στα «ΑΠΟΚΑΛΥΠΤΙΚΑ» του κ. Φουρ-
θιώτη. Είστε η υπεύθυνη ελληνική Κυβέρνηση και πρέπει να δώ-
σετε απαντήσεις, εκτός από το να χρησιµοποιείτε λαθροχειρίες
µε αντικείµενο τη συγγνώµη. Έχετε αποθεώσει την προσχηµα-
τική συγγνώµη Μητσοτάκη.

Θέλω να αναρωτηθώ µεγαλόφωνα: Έχετε ζητήσει συγγνώµη
για τη χρεοκοπία της χώρας το 2009, που προκάλεσε οδύνες
στον ελληνικό λαό; Έχετε ζητήσει συγγνώµη για τη φτωχοποίηση
το 2014, µετά από τριάµισι χρόνια µνηµονιακών υποχρεώσεων,
που φτάσαµε στο σηµείο να αποδράσετε το 2014, γιατί µόνο µε
το mail Χαρδούβελη η χώρα δεν πήγαινε πουθενά και να χρησι-
µοποιείτε ως πρόσχηµα την εκλογή του Προέδρου της Δηµοκρα-
τίας για να αποδράσετε; Έχετε ζητήσει συγγνώµη για το ότι
αφήσατε άδεια ταµεία το 2014, για να µην πληρωθούν οι συντά-
ξεις; 

Εκεί συγγνώµη δεν υπάρχει. Εκεί υπάρχει η αλαζονεία και η
στρεψοδικία ότι η χώρα ξεκινάει από το 2015 και αρχίζει να υφαί-
νεται η αντι-ΣΥΡΙΖΑ υστερία σας. 

Χρησιµοποιείτε, για να απαντήσετε για όλα όσα συµβαίνουν
τρία χρόνια, το ζήτηµα Μάνδρα - Μάτι και δεν ντρέπεστε για δύο
λόγους: Γιατί το πρόσωπο του «Ιανού» είναι –η δεύτερη, η τρίτη,
όποια θέλετε- η φύση της Κυβέρνησης Μητσοτάκη. Πόσο αξιό-
πιστος είναι ένας Πρωθυπουργός, ο οποίος το 2018 µε στόµφο
λέει ότι η ανάληψη πολιτικής ευθύνης συνεπάγεται και παραιτή-
σεις Υπουργών;

Ο τότε Υπουργός Προστασίας του Πολίτη έχει υποβάλει την
παραίτησή του το ίδιο βράδυ και παραιτείται σε λίγες ηµέρες. Ο
Αντιπρόεδρος της Βουλής –βρίσκεται ακριβώς από πίσω µου και
µας τιµά µε την παρουσία του- λέει χαρακτηριστικά: «Πρέπει να
πέσουν κεφάλια». Ποια ήταν αυτά; Ο Διευθύνων Σύµβουλος της
Αττικής Οδού, όπως ισχυρίστηκε συνάδελφός σας Βουλευτής;
Ακούστηκε και αυτό, ότι ανελήφθη η πολιτική ευθύνη γιατί πα-
ραιτήθηκε ο Διευθύνων Σύµβουλος της Αττικής Οδού! Η ανοησία
έχει και ένα όριο! 

Δεύτερον, θέλετε να µας θυµίσετε ποιος είναι σήµερα Γενικός
Γραµµατέας του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη; Είναι αυ-
τός που ο κ. Μητσοτάκης εκείνα τα βράδια απευθυνόταν σε

πρώτο πρόσωπο και του έλεγε: «Πώς κοιµάσαι τα βράδια;». Ο κ.
Μητσοτάκης που τον αξιοποίησε αναθέτοντάς του τη Γενική
Γραµµατεία του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη, έχει ήσυχη
τη συνείδησή του τώρα; 

Λυπάµαι, αλλά αυτό που χρησιµοποιείτε ως µανιέρα και το
αποδείξατε και στην κρίση της κακοκαιρίας και στην πανδηµία
και στον τριετή περίπου κυβερνητικό σας βίο, είναι ένα εργαλείο:
Πρώτα να ζητάτε τι ψέµατα και τι δικαιολογία θα πείτε και µετά
να αποφασίζετε να λύσετε το πρόβληµα. 

Δεν καταλάβαµε όλη µέρα χθες για ποιον λόγο ζητάτε συγ-
γνώµη! Αφού τα κάνατε όλα καλά, γιατί ζητάτε συγγνώµη; Ποιο
είναι το λάθος; Θυµίζει –συγγνώµη που θα σας το πω- συνεντεύ-
ξεις καλλιτεχνών που τους ρωτάνε: «Ποιο είναι το µεγαλύτερο
ελάττωµά σας;» και απαντούν: «Η ειλικρίνεια». Εκεί φτάσαµε. 

Όµως εδώ, κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει και το ζήτηµα της συ-
νείδησης του Βουλευτή, εάν υπερψηφίζετε, εάν δείχνετε εµπι-
στοσύνη σε µία Κυβέρνηση που αδιαφόρησε, µε βάση τα
επιστηµονικά αποτελέσµατα της έρευνας Τσιόδρα - Λύτρα, για
τους ανθρώπους που θα µπορούσαν να είχαν σωθεί –και είναι
εδώ ο κ. Πλεύρης. Άνθρωποι θα µπορούσαν να είχαν σωθεί, µε
διαφορετική πολιτική πρακτική από εσάς! Αδιαφορήσατε! Και
κουνάτε το δάχτυλο στους άλλους, στους πολίτες και στην αντι-
πολίτευση; Και µια σειρά από πράγµατα. 

Επειδή βλέπω στα έδρανα τον κ. Γεραπετρίτη –δεν µας συνη-
θίζει σε συχνές παρουσίες του στη Βουλή, παρά µόνο όταν πρέ-
πει να αναλάβει τη βρώµικη δουλειά υπέρ του κ. Μητσοτάκη είτε
να ειρωνευτεί την Αντιπολίτευση είτε να δικαιολογήσει τα αδι-
καιολόγητα ως δεξί χέρι του Έλληνα Πρωθυπουργού-, θέλω να
σας πω τα εξής:

Η πολιτική δεν είναι ριάλιτι και λυπάµαι πάρα πολύ, αλλά χθες
για τον κ. Γεραπετρίτη τέθηκαν ζητήµατα που αφορούν και τη
δηµοκρατία και τη διαφάνεια και τον τρόπο άσκησης της εξου-
σίας και αφορούν το τρίγωνο Μαξίµου – Πειραιώς - Φουρθιώτης.
Δεν έχω ξαναδεί ούτε στο δηµοσιογραφικό ούτε στον βραχύ πο-
λιτικό µου βίο τον Υπουργό Επικρατείας και δεξί χέρι του Πρω-
θυπουργού να λαµβάνει οδηγίες µε βάση SMS για νοµοθετικό
έργο ή διεκπεραίωση διαδικασιών που αφορούν και άλλους
Υπουργούς, Λιβάνιος, Γεωργιάδης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τέθηκε ένα ερώτηµα, κύριε Γεραπετρίτη, και είναι πολύ σαφές
και πρέπει να απαντήσετε: Αυτές είναι οι επικοινωνίες, διαλέγετε
τους συνοµιλητές σας. Δικαίωµά σας, θα κριθείτε. Διαλέξατε να
ειρωνευτείτε την Αντιπολίτευση και τον επικεφαλής, τον πρώην
Πρωθυπουργό. Δικαίωµά σας, θα κριθείτε!

Σε αυτό που περιγράφω πρέπει να απαντήσετε. Συνδέονται
αυτές οι τηλεφωνικές επικοινωνίες µε την πληρωµή την επόµενη
µέρα µέρους από την αποζηµίωση συνεργασίας, για την οποία ο
κ. Βρούτσης είδε την πόρτα της εξόδου µε παραπολιτικό τρόπο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ολοκληρώστε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Λυπάµαι πάρα πολύ. Ξέρω ότι οι απαντήσεις θα περιέχουν

ισχυρή δόση πάλι αντι-ΣΥΡΙΖΑ υστερίας, ψέµατα, παρελκυστικές
προσεγγίσεις, ποµφόλυγες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Αφήστε να τις ακού-
σετε πρώτα. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ωραία. Θα τις ακούσουµε, κύριε
Πρόεδρε. 

Λυπάµαι που θα το πω, όµως, έχετε επιλέξει συνειδητά η πο-
λιτική να θυµίζει reality, και για λόγους πολιτικής επιλογής και για
λόγους αισθητικής. Και θυµίζει reality γιατί έχετε κορυφώσει τα-
κτικισµούς και κολπάκια µε έπαθλο την καρέκλα, την εξουσία και
την αδιαφάνεια. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κλείστε παρακαλώ. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Το έπαθλο για την κοινωνία, κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, είναι κοινωνική δικαιοσύνη, ανάπτυξη,
ισονοµία και προκοπή. Και αυτό το έπαθλο ως επιδίωξη είναι η
πρόταση της Προοδευτικής Συµµαχίας και του ΣΥΡΙΖΑ για µία
κυβέρνηση για όλους. Αυτό απαιτεί εκλογές και κάθαρση. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Επειδή ο συνάδελφος
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κ. Γιαννούλης έκανε αναφορά και σε µένα, κύριε Γιαννούλη, όσο
και να ψάξετε στις δηλώσεις µου τη φράση που είπατε δεν την
ανέφερα. Εγώ ως παλαιός κοινοβουλευτικός ξέρω ότι οι Βουλευ-
τές ούτε διορίζουν ούτε παύουν Υπουργούς. Αυτό είναι δουλειά
του εκάστοτε Πρωθυπουργού. Ήταν ελεύθερη ερµηνεία της κρι-
τικής που πράγµατι έκανα για την πανδηµία, αλλά όχι τη φράση
αυτή. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Παρεµφερής; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ζητώ συγγνώµη από

τους συναδέλφους που είχα προαναγγείλει, γιατί επειδή έγινε ει-
δική αναφορά στο πρόσωπο του κ. Γεραπετρίτη, ο κύριος
Υπουργός ζητάει να κάνει την οµιλία του τώρα. 

Έχετε τον λόγο, κύριε Υπουργέ. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ευχα-

ριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και ζητώ συγγνώµη από τους οµι-
λητές…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ούτως ή άλλως…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): …

απλώς µιας και αναφέρθηκε ο αξιότιµος κ. Γιαννούλης στο πρό-
σωπό µου, θα ήθελα να συνδέσω την οµιλία µου µε την απάντηση
στα ζητήµατα τα οποία ετέθησαν. Και θα ξεκινήσω από αυτό. 

Είναι δυστυχές το γεγονός ότι σε µία ύψιστη κοινοβουλευτική
διαδικασία, όπως είναι η πρόταση δυσπιστίας κατά της Κυβέρ-
νησης, η οποία µπορεί να οδηγήσει σε σηµαντικές πολιτικές αλ-
λαγές, επιλέγει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση να προσωποποιήσει
ζητήµατα τα οποία δεν άπτονται δηµόσιων πολιτικών. Και αντί να
έχουµε µία γνήσια συζήτηση περί δηµόσιων πολιτικών, έχουµε
µία συζήτηση για ένα «κυνήγι µαγισσών» το οποίο έχει αυτή τη
στιγµή ξεκινήσει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και προφανώς στο-
χεύει εµένα και δι’ εµού τον Πρωθυπουργό. 

Θα σας απαντήσω πάρα πολύ σαφώς για όλα αυτά τα ζητή-
µατα, αφού πρώτα κάνω µία τοποθέτηση και θα µου την επιτρέ-
ψετε αυτή την τοποθέτηση. 

Είµαστε δύο διαφορετικοί κόσµοι. Εγώ από εκεί που προέρχο-
µαι και εκεί όπου θα επιστρέψω υφίστανται όρια και υφίσταται
κανόνες. Υφίστανται όρια ευπρέπειας και υφίστανται όρια σε
σχέση µε την ανθρώπινη αξιοπρέπεια. 

Η ευκολία µε την οποία επιχειρείτε να διασύρετε ανθρώπους
υπερβαίνει κάθε όριο κάθε όριο και κάθε κανόνα. Αυτό συνέβη
στην προηγούµενη διακυβέρνηση µε διώξεις που έλαβαν χώρα
µέσα στον χώρο της Βουλής και συµβαίνει σήµερα µε την στο-
χοποίηση ανθρώπων και την αποδόµηση χαρακτήρων. Δεν είµα-
στε όλοι το ίδιο και δεν θα υιοθετήσω εγώ τουλάχιστον αυτή την
τακτική. 

Μου µιλήσατε για το συγκεκριµένο πρόσωπο, το οποίο έχει
γίνει αυτή τη στιγµή η αιχµή του δόρατος της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, τον κ. Φουρθιώτη. Να σας επισηµάνω επί της αρχής
ότι τον κ. Φουρθιώτη δεν τον έχω δει ποτέ, δεν έχω βγει ποτέ σε
καµµία εκποµπή του, δεν έχω δώσει συνέντευξη σε κανένα έν-
τυπό του. 

Στον κ. Φουρθιώτη µιλάω στον πληθυντικό, όπως διεπίστωσε
όλη η κοινωνία και διαπιστώσατε κι εσείς από τα µηνύµατα υπο-
κλοπών τα οποία εσείς διαχέετε και µέσα στον χώρο της Βουλής
ως µεταπράτες προϊόντων εγκλήµατος, διότι πρόκειται για προ-
ϊόντα εγκλήµατος. Έχω πράγµατι επικοινωνήσει τρεις ή τέσσερις
φορές µε τον ίδιο τηλεφωνικά, βεβαίως πριν προκύψει το οποι-
οδήποτε θέµα παράνοµης δράσης του. 

Ξέρετε κάτι; Έχουµε προφανώς µία διαφορετική αντίληψη για
τα πράγµατα. Στη δική µου αντίληψη περί δηµόσιας εξουσίας
όταν οποιοσδήποτε υποβάλλει µία αναφορά η οποία αποτελεί,
όπως γνωρίζετε, συνταγµατικό δικαίωµα, η αναφορά αυτή θα
πρέπει να λάβει απάντηση. Και δεν θα πρέπει να λάβει µία επιλε-
κτική απάντηση, θα πρέπει να λάβει µία απάντηση επί της ουσίας. 

Και στους δηµοσιογράφους, εκδότες και ιδιοκτήτες των δικών
σας εφηµερίδων, του «DOCUMENTO», της «Εφηµερίδας των
Συντακτών», -και είµαι σίγουρος ότι είµαι έχετε τον τρόπο να επι-
βεβαιώσετε τα λεγόµενά µου- στον ίδιο ακριβώς τόνο και µε τον
ίδιο τρόπο απαντώ. Σε οτιδήποτε τίθεται το οποίο αφορά ζητή-
µατα που έχουν να κάνουν είτε µε το νοµοθετικό έργο είτε µε
δικά τους αιτήµατα, προφανώς θα λαµβάνουν απάντηση. Είναι
συνταγµατική απαίτηση. Το αντιλαµβανόµαστε; Και δεν γίνεται

ποτέ εν κρυπτώ. Γίνεται πάντα διαφανώς. Εγώ δεν έχω κάτι να
κρύψω. 

Άρα αυτή τη στιγµή µε µέµφεστε, όχι για το τι έχω πει, αλλά
αποκλειστικά και µόνο για το γεγονός ότι έχω µία επικοινωνία.
Ας δούµε, λοιπόν, ποια ήταν η επικοινωνία. Ήταν δύο µηνύµατα,
τα οποία –επαναλαµβάνω- είναι προϊόντα υποκλοπής, τα οποία
το µεν ένα είναι ευχετήριο απαντητικό στον πληθυντικό, και το
άλλο είναι απάντηση σε ένα αίτηµα το οποίο υπεβλήθη και η
απάντηση είναι αρνητική. Απορρίπτεται το αίτηµα το οποίο ετέθη
από τον κ. Φουρθιώτη και τον σταθµό του. 

Από αυτά τα δύο εσείς έχει συναγάγει ότι αποτελούµε, και εγώ
προσωπικώς, σύµβολο διαφθοράς και εκφυλισµού, ότι υπάρχει
συναλλαγή, ότι υπάρχουν συµφέροντα, ότι υπάρχει εκβιασµός,
ότι είµαστε θίασος. 

Αυτή την τακτική δεν πρόκειται να την ακολουθήσω εγώ. Θα
µε συγχωρέσετε πάρα πολύ, αλλά αυτού του τύπου ο πολιτικός
καιροσκοπισµός που θεωρεί ότι κάθε µέσο είναι θεµιτό για να
εξυπηρετήσουµε τον πολιτικό µας σκοπό δεν ταιριάζει στη δική
µου σκέψη, και την πολιτική, αλλά και τη σκέψη µου ως πολίτη.
Εγώ δεν ζήτησα ποτέ κανένα αντάλλαγµα, δεν έκανα καµµία συ-
ναλλαγή και γι’ αυτόν τον λόγο δεν φοβάµαι οτιδήποτε. Μπορείτε
να στοχοποιείτε όσο θέλετε. Είναι, όµως, κάτι το οποίο είναι προ-
βληµατικό και για τη δική σας θέση και είναι προβληµατικό για
τη δηµοκρατία. 

Να σας πω και κάτι παραπάνω; Σήµερα υιοθετείτε τον κ. Φουρ-
θιώτη ως πολιτικό σας παιδί. Αναµασάτε τα λεγόµενά του. Ακρι-
βώς φέρνετε στον χώρο της Βουλής προϊόντα εγκλήµατος, πα-
ραβίασης απορρήτου επικοινωνιών, όπως και οι εφηµερίδες οι
οποίες πρόσκεινται στον χώρο σας. 

Θα σας πω, λοιπόν, γιατί σήµερα ο κ. Φουρθιώτης στρέφεται
εναντίον µας. Θέλετε να το ακούσετε; Να το ακούσετε. Διότι το
αίτηµα το οποίο υπέβαλε και επί τη ευκαιρία του οποίου έλαβε
την απάντηση από εµένα ήταν το αίτηµα του σταθµού του να εκ-
πέµπει από την πλατφόρµα DIGEA επειδή έχει άδεια στην Κύπρο,
επικαλούµενος την κοινοτική οδηγία η οποία επρόκειτο να ενσω-
µατωθεί. 

Το αίτηµα αυτό απερρίφθη, µολονότι µέσα στον χώρο της
Βουλής διατυπώθηκε επιφύλαξη από την Αντιπολίτευση για το
αν θα πρέπει να υιοθετηθεί η διάταξη αυτή. Ειδικώς η διάταξη
αυτή δεν ενσωµατώθηκε στο δίκαιο το δικό µας. Απερρίφθη το
αίτηµα. Και αυτό ακριβώς ενσωµατώνει η απάντηση την οποία
έδωσα. 

Περαιτέρω, το Υπουργείο Εργασίας ήταν εκείνο το οποίο
έδωσε εντολή στον ΣΕΠΕ και τον ΕΦΚΑ για την τήρηση της
ασφαλιστικής νοµοθεσίας να κάνει έλεγχο σε όλες τις εταιρείες
του συγκεκριµένου προσώπου. Το Υπουργείο Εργασίας ήταν
αυτό. Το Υπουργείο Εργασίας διαβίβασε τον φάκελο στον ΣΔΟΕ
και διαβίβασε τον φάκελο στην Εισαγγελία Πρωτοδικών. Επί τη
βάσει αυτής της διαβίβασης και των στοιχείων που έστειλε το
Υπουργείο Εργασίας ο κ. Φουρθιώτης συνελήφθη και προφυλα-
κίστηκε. 

Αυτά όλα συνέβησαν ακριβώς από τη δική µας Κυβέρνηση.
Είναι προϊόντα συναλλαγής; Βλέπετε να υπάρχει συναλλαγή; Και
όταν πλέον έφυγε η ιστορία και ο κ. Φουρθιώτης άρχισε πλέον
να στρέφεται εναντίον µας επειδή ακριβώς απερρίφθησαν όλα
τα αιτήµατά του, τότε εγώ ο ίδιος προσωπικά από τον Απρίλιο
του 2021 του υπέβαλα µήνυση για συκοφαντική δυσφήµιση. 

Είναι στοιχεία αυτά που αποδεικνύουν συναλλαγή; Είναι στοι-
χεία που αποδεικνύουν ότι υπήρχε δίαυλος; Υπήρχαν τριγωνικές
σχέσεις; Αποδεικνύεται ότι αυτή είναι η διαφθορά; Ή ακριβώς
αποδεικνύουν το αντίθετο; Ότι αυτή η Κυβέρνηση βεβαίως και
επικοινωνεί µε τον οποιονδήποτε πολίτη έως ότου αυτός αποκτή-
σει οποιαδήποτε ιδιότητα υποδίκου, απαντά στα αιτήµατα, αλλά
είναι πάρα πολύ σκληρή και αυστηρή στην τήρηση της νοµοθε-
σίας. 

Αυτά επαρκούν ή θέλουµε και άλλα για να καταλάβουµε ότι
αυτή τη στιγµή εκείνο το οποίο κάνετε δεν είναι άλλο παρά το να
υποµονεύετε τους θεσµούς επειδή ακριβώς βρισκόµαστε σε µία
θέση στην οποία πρέπει να συζητάµε για πράγµατα άλλα εκτός
από θεσµούς.

Και µιας και συζητάµε για τους θεσµούς, ακούω διαρκώς το
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τελευταίο διήµερο τη µοµφή που αποδίδεται στο επιτελικό κρά-
τος: «Για όλα φταίει το επιτελικό κράτος». Θα µου επιτρέψετε µε
κάθε σεβασµό να πω ότι πρόκειται για µία παρανόηση ή τουλά-
χιστον έλλειψη κατανόησης για το τι συνιστά το επιτελικό κρά-
τος. 

Επιτελικό κράτος δεν είναι οτιδήποτε συµβαίνει στην άσκηση
δηµόσιας πολιτικής, διότι θα ταυτιζόταν µε το κράτος. Η πρό-
σθετη αξία του επιτελικού είναι ότι το επιτελικό κράτος συντονί-
ζει τις πολιτικές, παρακολουθεί τις πολιτικές, αξιολογεί τις
πολιτικές. Αυτή είναι η πρόσθετη αξία του επιτελικού κράτους. 

Άρα κάθε φορά που θα υπάρχουν λάθη και αστοχίες στην Κυ-
βέρνηση -κάθε κυβέρνηση κάνει λάθη και αστοχίες κι εµείς
έχουµε κάνει και προσπαθούµε να µαθαίνουµε µέσα από αυτά
τα λάθη- ισχύει το ότι εµείς θα πρέπει να συντονίζουµε και να πα-
ρακολουθούµε. Αυτό το µοντέλο, ξέρετε, είναι το πολιτειακά
ορθό. Είναι η διαµάχη η οποία υπάρχει από την έναρξη του ελ-
ληνικού κράτους, όταν διατυπώθηκαν οι δύο διαφορετικές πολι-
τικές κοσµοθεωρίες. Η θεωρία του ενιαίου κράτους που συντο-
νίζει και παρακολουθεί, η πολιτική ιδέα του Καποδίστρια, απέ-
ναντι στο θολό τοπίο το οποίο διαµορφώνουν κανόνες οι οποίοι
δεν υφίστανται, είναι γκρίζοι, έτσι ώστε να µπορεί να παρει-
σφρέει η διαφθορά και το πελατειακό σύστηµα, εκείνη των προ-
κρίτων, οι οποίοι επιβίωσαν του αγώνα. Εµείς, λοιπόν, είµαστε
υπέρ αυτού του κράτους. 

Αλήθεια στο επιτελικό κράτος σε τι διαφωνείτε; Για να µπο-
ρέσω να καταλάβω. Διαφωνείτε στο ότι πρέπει να υπάρχουν
Υπουργικά Συµβούλια τα οποία γίνονται τακτικά κάθε µήνα και
µέσα από τα Υπουργικά Συµβούλια πρέπει να περνούν όλα τα
νοµοσχέδια;

Διαφωνείτε στο ότι θα πρέπει να υπάρχει δηµόσια διαβού-
λευση όλων των νοµοσχεδίων έτσι ώστε οι πολίτες και οι ενδια-
φερόµενοι να µπορούν να εκφράσουν την άποψή τους;

Διαφωνείτε στο να µεταφερθούν αρµοδιότητες από την πολι-
τική ηγεσία στην υπηρεσιακή διοίκηση έτσι ώστε να υπάρχει συ-
νέχεια του κράτους;

Διαφωνείτε στον Υπηρεσιακό Γραµµατέα ο οποίος, πλέον, έχει
όλο το «πορτοφόλι» του Υπουργείου, τις συµβάσεις του Υπουρ-
γείου, τα εντάλµατα του Υπουργείου, αντί να τα έχει ο Υπουρ-
γός;

Διαφωνείτε στο να υπάρχει δηµόσια ανάρτηση ενός ενιαίου
σχεδίου κυβερνητικής πολιτικής έτσι ώστε να υπάρχει δηµόσια
λογοδοσία της Κυβέρνησης διαρκώς;

Διαφωνείτε στο να επιλέγονται όλοι οι προϊστάµενοι του δη-
µόσιου  τοµέα από µία επιτροπή κατά πλειοψηφία ΑΣΕΠ, από εκεί
που ήταν επιλογές των Υπουργών;

Διαφωνείτε στο να συγκεντρωθεί όλη η ελεγκτική ύλη σε µία
και µόνο αρχή, την Εθνική Αρχή Διαφάνειας από το να είναι πο-
λυδιασπασµένες;

Διαφωνείτε, στο τέλος της ηµέρας, µε τη βάση του επιτελικού
κράτους; Διαφωνείτε στη χάραξη οριζόντιων πολιτικών που είναι
η καρδιά του επιτελικού κράτους, όπως το εθνικό σχέδιο για τα
δικαιώµατα των ατόµων µε αναπηρία, την ισότητα, το εθνικό σχέ-
διο για τα δικαιώµατα του παιδιού, των κακοποιηµένων γυναικών,
των Ροµά, το εθνικό σχέδιο για την καταπολέµηση της φτώχειας;
Διαφωνείτε σε αυτές τις οριζόντιες πολιτικές;

Το επιτελικό κράτος είναι µία σηµαντική καινοτοµία η οποία
αποτελεί παρακαταθήκη για το ελληνικό κράτος. 

Καταλαβαίνω ότι σήµερα βρισκόµαστε να συζητούµε επειδή
προσπαθούµε να βάλουµε µέσα σε µία διάχυτη συζήτηση ζητή-
µατα διαφθοράς, ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε λάθη τα
οποία υπάρχουν και τα οποία θα πρέπει να αποδοθούν.

Θέλω να καταλήξω από εκεί που ξεκίνησα. Έχετε µία αντίληψη
ότι οποιοσδήποτε επικοινωνεί και συζητά γι’ αυτόν υπάρχει ένα
τεκµήριο διαφθοράς. Κάθε συνοµιλία, όµως, δεν αποτελεί συ-
ναλλαγή. Υπάρχει και αυτός ο τρόπος σκέψης. Ίσως να είναι
ένας τρόπος σκέψης ο οποίος να έχει διαπεράσει µερικά τµή-
µατα του πολιτικού σκηνικού. Ευτυχώς, όµως, δεν σκεπτόµαστε
όλοι µε τον ίδιο  τρόπο. Δεν είναι κάθε επικοινωνία συναλλαγή.
Δεν έγινε κανένα χατίρι σε κανέναν επιχειρηµατία, σε κανέναν
ιδιώτη. Αντιθέτως, υπήρξε πολύ αυστηρή τήρηση της νοµοθε-
σίας. Αντίθετα, σήµερα υπάρχει µία πολιτική υιοθέτηση οτιδή-

ποτε άκριτο υπάρχει να άγεται εδώ.
Όµως η πολιτική αντιπαράθεση δεν µπορεί να γίνεται µε ό-

ρους µισαλλοδοξίας και εχθροπάθειας. Η πολιτική αντιπαράθεση
θα πρέπει να γίνεται επί τη βάσει επιχειρηµάτων και διαβουλευ-
τικότητας. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Όταν ειρωνεύεστε εσείς τον πρώην
Πρωθυπουργό είναι εντάξει; 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Αν µου
επιτρέπετε, την ώρα την οποία εγώ προσέρχοµαι στην πολιτική -
εγώ δεν προέρχοµαι από την πολιτική ούτε από τον κοµµατικό
σωλήνα, το γνωρίζετε- είχα µία, όπως θα έλεγε και ο Αρχηγός
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, αυταπάτη. Πίστευα ότι όταν θα
έρθει µία κρίσιµη µάζα φρέσκων ανθρώπων οι οποίοι θα προέρ-
χονται από την κοινωνία –θα µου επιτρέψετε την υπερβολή- κα-
νονικών ανθρώπων, να υπηρετήσουν το δηµόσιο συµφέρον, αυτό
θα µπορούσε να αλλάξει νοοτροπία, στερεότυπα, δοµές οι
οποίες είχαν για µακρό χρόνο επιβιώσει.

Έπεσα έξω. Δυστυχώς, η αδράνεια της πολιτικής µισαλλοδο-
ξίας είναι τόσο µεγάλη, που είναι πάρα πολύ δύσκολο να διαρ-
ρήξεις αυτό το στεγανό. Για τον λόγο αυτό αποτρέπονται άνθ-
ρωποι οι οποίοι έχουν αναδειχθεί µέσα από την κοινωνία να υπη-
ρετήσουν στο δηµόσιο συµφέρον και αυτό, δυστυχώς, γίνεται
συνειδητά, έτσι ώστε ένα στερεότυπο, στεγανό κοµµατικό σύ-
στηµα να νέµεται την εξουσία και τους αρµούς της. Και αυτό
είναι το πρόβληµα της δηµοκρατίας.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο κ. Σκουρλέτης θα
κάνει χρήση του ενός από τα τρία τρίλεπτα που έχει στη διάθεσή
του σήµερα ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ. 

Κύριε Σκουρλέτη, έχετε τον λόγο, προφανώς για ερωτήσεις
στον κ. Γεραπετρίτη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, δεν διαψεύσατε την ύπαρξη των SMS και των
συνοµιλιών στελεχών σας µε τον κ. Φουρθιώτη. Αντίθετα τα επι-
βεβαιώσατε και ως προς το περιεχόµενο και ως προς την ύπαρξή
τους. Στο µόνο που αναφερθήκατε είναι ότι «παρανόµως εκλά-
πησαν». 

Το πολιτικό ζήτηµα, όµως, δεν είναι αυτά από πού βρέθηκαν.
Το πολιτικό ζήτηµα είναι ότι ένας Υπουργός Εργασίας απολογεί-
ται σε έναν τηλεπαρουσιαστή του επιπέδου και των χαρακτηρι-
στικών του κ. Φουρθιώτη και του ζητάει συγγνώµη γιατί έχει
αργήσει να ενσωµατώσει τα αιτήµατά του σε νοµοσχέδια.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Απερ-
ρίφθησαν τα αιτήµατά του! Καταλάβετέ το, απερρίφθησαν! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Θα σας δώσω τον
λόγο µετά, κύριε Γεραπετρίτη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Αυτό το οποίο εµφα-
νίζεται από τα SMS είναι οι ευχαριστίες των πολιτικών σας στε-
λεχών για την αγιοποίηση στελεχών της Κυβέρνησης. Αυτός ο
κύριος είχε δεκατέσσερα άτοµα αστυνοµική φρουρά, όταν γνω-
ρίζουµε ότι δεν µας περισσεύουν οι αστυνοµικοί. Πόσους θα διο-
ρίσετε πια για να έχετε ακόµη και στους Φουρθιώτηδες δεκα-
τέσσερα άτοµα, όταν υπάρχει άγριο έγκληµα έξω κι όταν εσείς
υποτίθεται κόπτεστε για την ασφάλεια του κόσµου. Αυτά είναι
προκλητικά!

Συνάδελφοί σας στο παρελθόν, έστω για µία ερώτηση, όταν
αποδείχθηκε ότι την έκαναν υπέρ κάποιων επιχειρηµατικών συµ-
φερόντων, παραιτήθηκαν. Εσείς θα έπρεπε να έχετε παραιτηθεί
ήδη ή να αποπεµφθείτε. Το γεγονός ότι Πρωθυπουργός σας κρα-
τάει σηµαίνει ότι έχει κι αυτός την πλήρη ευθύνη για τις σχέσεις
διαπλοκής, συναλλαγής που χτίζει η Κυβέρνησή σας µε τους
Φουρθιώτηδες. Λίστα Πέτσα, Φουρθιώτηδες, σχέσεις διαπλοκής.
Δεν θα σας σώσουν. Δεν πρόκειται να γλιτώσετε από την οργή
του κόσµου για όσα έχετε κάνει για την πανδηµία, για τον χιονιά,
για την ανεργία, για τους εργαζόµενους, για την ακρίβεια. Δεν
µπορείτε για πολύ ακόµα να επαφίεστε στις δάφνες των στηµέ-
νων δηµοσκοπήσεων.

Εάν θέλετε πραγµατικά να αξιολογηθείτε από τον κόσµο, πα-
ραιτηθείτε και προκηρύξτε εκλογές. Αυτό σας ζητάµε τρεις
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µέρες. Εσείς, όµως, ειδικά, θα έπρεπε σήµερα τουλάχιστον να
έχετε την ευθιξία από µόνος σας ήδη να έχετε παραιτηθεί. Δυ-
στυχώς, είναι µια πολύ µαύρη κηλίδα στη δικιά σας σύντοµη πο-
λιτική διαδροµή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Πριν δώσω τον λόγο

στο Υπουργό, κυρία Γιαννακοπούλου, για να µην επανέλθουµε,
είστε Κοινοβουλευτική; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ναι είµαι,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Θέλετε τον λόγο; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Όχι, δεν θέ-

λω τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Μπουκώρο, θέ-

λετε τον λόγο;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Μετά τον Υπουργό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Όχι µετά τον

Υπουργό. Ο Υπουργός θα κλείσει. Τώρα αν θέλετε τον λόγο για
τρία λεπτά. Ο Υπουργός θα κλείσει και θα κλείσει και το θέµα.

Έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Γινόµαστε µάρτυρες της απόλυτης διαστρέβλωσης. Και δεν

θα ξεκινήσω από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ.
Θα ξεκινήσω από τον προλαλήσαντα Βουλευτή. 

Πήγε τη συζήτηση στο 2015 -και επικαλούµαι το επιχείρηµά
του αυτό για να αποδείξω το µέγεθος της διαστρέβλωσης- και
µας κατηγόρησε ότι δραπετεύσαµε από την εξουσία στο 2015
µε αφορµή την εκλογή Προέδρου της Δηµοκρατίας. Τότε που ο
κ. Τσίπρας και ο κ. Καµµένος έλεγαν µε στεντόρεια φωνή στο ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο: «Κι εµάς τους ίδιους να προτείνετε δεν θα
ψηφίσουµε τους εαυτούς µας». Ποιοι, λοιπόν, κύριε συνάδελφε,
δραπέτευσαν; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Αυτοί που είχαν τα ταµεία άδεια…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Εσείς, µε την παρεκτροπή…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μην απευθύνεστε

προσωπικά σε συναδέλφους. Προχωρήστε, κύριε Μπουκώρο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Μόνο το ελικόπτερο έλειπε. Απο-

δράσατε µε άδεια ταµεία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιχειρήµατα πολι-

τικά είναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γιαννούλη, γε-

νικό ερώτηµα κάνει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Απευθύνεται σε εµένα. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Εγώ ούτε υβρίζω προσωπικά, ούτε

κατηγορώ εύκολα, ούτε δολοφονία χαρακτήρος επιχειρώ, ούτε
τίποτα απ’ όλα αυτά. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Διαστρέφει αυτά που λέω!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Πολιτικά επιχειρήµατα επικαλούµαι.

Στο Κοινοβούλιο βρισκόµαστε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τώρα θα κάνουµε

αυτήν την κουβέντα; Θέλω να σας υπενθυµίσω ότι έχουµε άλ-
λους εκατόν τριάντα συναδέλφους. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Να είναι πιο σεµνοί!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Ποιες υπηρεσίες σας

παρέχει ο Φουρθιώτης;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μα δεν έχει τίποτα µε

εσάς.
Ολοκληρώστε, κύριε Μπουκώρο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Μα τι να ολοκληρώσω; Ενάµισι λεπ-

τό µου δώσατε. Τρεις φορές µε διέκοψαν.
Κύριε Πρόεδρε, αντιλαµβάνοµαι τη δυσκολία να αντιµετωπίσει

ο ΣΥΡΙΖΑ την πραγµατικότητα, ακόµα και µετά την τριπλή εκλο-
γική ήττα του 2019. Παραµένουν στις αυταπάτες τους και στους
βολονταρισµούς τους. Νοµίζουν ότι οι σκέψεις τους και οι από-
ψεις τους…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Ποιες υπηρεσίες σας
παρέχει ο Φουρθιώτης; Ποιες υπηρεσίες;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Σας απαντούσαν εσάς; Σας απαν-
τούσαν οι Υπουργοί µε SMS;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Καταλαβαίνω ότι ενοχλούν αυτά
που λέω, καταλαβαίνω.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Μπουκώρο,
στο Προεδρείο απευθύνεστε! Μην απαντάτε σε συνάδελφο!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε διακόπτουν συ-
νεχώς, δεν το βλέπετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συνεχίστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Δεν µπορείς να αγνοήσεις τέτοιες

τερατολογίες εντός του Κοινοβουλίου, κύριε Πρόεδρε. Είναι αδύ-
νατον.

Όταν επιχειρούµε να διαστρεβλώσουµε ακόµα και την πρό-
σφατη πολιτική ιστορία, αντιλαµβάνεστε ότι ως Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος έχω το καθήκον να απαντήσω. Νοµίζω ότι οι
απαντήσεις του Υπουργού κ. Γεραπετρίτη ήταν πληρέστατες. Η
προσπάθεια της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, υψώνοντας τους
τόνους, να αποδείξει ότι κάτι άλλο λέγεται εδώ µέσα ή κάτι άλλο
συµβαίνει πέφτουν στο κενό, διότι νοµίζω ότι όλοι γίναµε µάρτυ-
ρες µιας επικοινωνίας που υπήρξε, ενός αιτήµατος που απερρί-
φθη και ενός ευγενούς τρόπου που οφείλει να συµπεριφέρεται
και να οµιλεί ένας Υπουργός και µάλιστα κορυφαίος Υπουργός
της Κυβέρνησης. Από εκεί και πέρα όλα τα υπόλοιπα είναι ένα
κενό σενάριο, να ακουστεί κάτι χωρίς ύλη. Αυτό δεν γίνεται. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Θα ολοκληρωθεί λοιπόν, κυρίες και
κύριοι, η κορυφαία αυτή κοινοβουλευτική διαδικασία. Όπως εί-
χατε δικαίωµα να υποβάλετε πρόταση µοµφής, έτσι κι εµείς
έχουµε εξ ολοκλήρου το δικαίωµα να υπερασπίσουµε ένα κυβερ-
νητικό έργο, που δεν µπορεί φυσικά να συγκριθεί µε το δικό σας.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ευχα-

ριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Εγώ θέλησα να απαντήσω µε πραγµατικά περιστατικά και επι-

χειρήµατα. Λυπάµαι πολύ, κύριε Σκουρλέτη, διότι αντιλαµβάνο-
µαι ότι αυτήν τη στιγµή το µόνο που σας ενδιαφέρει είναι απλώς
να δηµιουργήσετε µια απόλυτη σύγχυση για την πραγµατικό-
τητα, για την επιδίωξη πρόσκαιρων πολιτικών ωφεληµάτων. Και
δυστυχώς -και το λέω µε ειλικρίνεια αυτό- αποδεικνύεται αυτό
το οποίο είπα, ότι προκειµένου να ικανοποιήσετε τις πολιτικές
σας επιδιώξεις δεν ορρωδείτε προ ουδενός. Διαστρεβλώνετε την
πραγµατικότητα, χρησιµοποιείτε κάθε θεµιτό και αθέµιτο µέσο.
Ακούσαµε εδώ, στον χώρο της Βουλής, ότι δεν έχει καµµία ση-
µασία το γεγονός ότι πρόκειται για προϊόν εγκλήµατος αυτό το
οποίο διακινείτε εσείς…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Αυτό θα το αποδεί-
ξετε εσείς! Σηµασία έχει ότι υποστηρίζετε Φουρθιώτες!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Σκουρλέτη, ο
Υπουργός σας άκουσε να του σέρνετε τα εξ αµάξης χωρίς να
βγάλει τσιµουδιά. Ηρεµήστε πρωί-πρωί!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Είναι κατασκευασµένα;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Γιαννούλη, σας

παρακαλώ!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Έχετε

πολύ ικανούς νοµικούς στην Κοινοβουλευτική Οµάδα για να δείτε
ότι εκείνα τα οποία παραβιάζουν το απόρρητο των επικοινωνιών
είναι προϊόν εγκλήµατος και εκείνος ο οποίος τα διοχετεύει και
τα µεταδίδει εξίσου καθίσταται σε αυτό υπόλογος. Άρα εκείνο
το οποίο λέτε ότι δεν έχει σηµασία το ότι είναι ποινικό, αλλά έχει
σηµασία η πολιτική…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Έχει άλλη σηµασία.
Μην διαστρέφετε. Για τις πολιτικές σας ευθύνες να µας πείτε!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Θέλω
ακριβώς να αναδείξω το πόση πραγµατικά υποκρισία υπάρχει
στον χώρο, όταν ερχόµαστε και µπορούµε να αξιοποιήσουµε το
οτιδήποτε, να διαστρεβλώσουµε το οτιδήποτε, µόνο και µόνο για
να µπορέσουµε να έχουµε ένα όφελος. Θα σας πω λοιπόν ότι
αυτός δεν είναι ο δικός µας κόσµος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Μια καθαρή κουβέντα: Είναι πλα-
στά;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Επα-
ναλαµβάνω και κλείνω: Δείχνει εξάλλου την πραγµατικότητα το
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γεγονός ότι όσο µιλήσατε, και ο κ. Γιαννούλης και ο κ. Σκουρλέ-
της, υπήρχε µια ευλαβική ησυχία, ενώ όταν µίλησε ο Κοινοβου-
λευτικός µας Εκπρόσωπος κι εγώ γίνεται αυτή η κατάσταση.
Αποδεικνύει εν τέλει το πόσο και κοινοβουλευτικά διαφορετικοί
είµαστε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μα τώρα θέλετε να

σηκωθώ και να σας ανακαλέσω στην τάξη, πρωί-πρωί, Κυριακά-
τικα; Για όνοµα του Θεού! Ούτως ή άλλως δεν γράφεται τίποτα
στα Πρακτικά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Εγώ
δεν θα κάνω συµψηφισµούς. Δεν είναι το ύφος µου αυτό και δεν
θα το αποκτήσω ποτέ. Δεν θα µιλήσω για το τι γινόταν στο πα-
ρελθόν, ούτε τι γινόταν στο Μαξίµου, ούτε την όποια επιχειρη-
µατική διασύνδεση υπήρχε, ούτε για τα τρίγωνα τα οποία
αναφέρατε. Εγώ θα σας πω ένα και µόνο πράγµα: Σε αυτήν την
Κυβέρνηση και σε ό,τι αφορά εµένα προσωπικά δεν έχει υπάρξει
ποτέ ούτε µία στιγµή στην οποία να εξυπηρετήθηκε ιδιωτικό συµ-
φέρον. Θα ήµουν πολύ καλύτερα, όπως και να έχει το πράγµα,
να βρισκόµουν και εκτός πολιτικής. Διότι, ξέρετε, µερικοί άνθρω-
ποι από εδώ έχουν και ζωή έξω από την πολιτική. Θα µπορούσαν
να βρίσκονται εκτός πολιτικής και να είναι εξίσου καλά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΟΛΥΜΠΙΑ ΤΕΛΙΓΙΟΡΙΔΟΥ: Τι είναι αυτά που λέτε; Προσβάλ-

λετε τους Βουλευτές!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Αυτό που λέει είναι

µοµφή για τον Πρωθυπουργό! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Αφήστε να το κρίνει

ο Πρωθυπουργός, κύριε Σκουρλέτη. Θέλετε να προστατεύσετε
τον Πρωθυπουργό εσείς;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Να µετρήσουµε τα έν-
σηµά µας!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τώρα, δεν µου λέτε,
θα κάνετε σόου στη Βουλή Κυριακή πρωί; Κύριε Σκουρλέτη, σας
παρακαλώ! Την επόµενη φορά, µε συγχωρείτε πολύ, παρ’ ότι εί-
µαστε και οι δυο παλαιοί συνάδελφοι, θα µε αναγκάσετε να λει-
τουργήσω διαφορετικά. Δεν θα προστατεύσετε εσείς τον
Πρωθυπουργό! Αφήστε να τον προστατεύσουν οι Βουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΠΑΣ: Μας το απαγορεύετε κι αυτό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Παππά, σας

παρακαλώ! Απευθύνοµαι και στις δύο πτέρυγες.
Κλείστε, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Δεν

πρόλαβα να µιλήσω, κύριε Πρόεδρε.
Πριν φωνήσαι τρις, λοιπόν, απεδείχθη εκείνο που είπα, ότι δεν

είµαστε όλοι ίδιοι. Η ευπρέπεια είναι ένα κοινοβουλευτικό αγαθό
το οποίο πρέπει όλοι να διατηρούµε. Το ήθος το οποίο πρέπει να
κρατούµε σε αυτή την Αίθουσα είναι το παράδειγµα το οποίο δί-
νουµε σε όλους τους υπόλοιπους. 

Εγώ θέλω να σας πω ότι έχω απολύτως ήσυχη τη συνείδησή
µου. Απέναντι στα φαινόµενα τα οποία είπατε δεν ικανοποιήθηκε
ούτε ένα αίτηµα. Παραπέµφθηκε µε δική µας πρωτοβουλία στη
δικαιοσύνη, προφυλακίστηκε, κατέθεσαν µήνυση. Εάν θεωρείτε
ότι αυτά δεν αποδεικνύουν επαρκώς την ακέραιη στάση της Κυ-
βέρνησης, λυπάµαι πολύ. Θα πρέπει να ανατρέξετε στα ίδια πε-
πραγµένα για να δείτε αν πραγµατικά αυτή η Κυβέρνηση υπη-
ρετεί ή όχι το δηµόσιο συµφέρον. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο κ. Ιωάννης Παππάς
από τη Νέα Δηµοκρατία έχει τον λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ειδικότερα κυ-

ρίες και κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, η πρόταση δυ-
σπιστίας, όπως γνωρίζετε καλά και όπως το λέτε και στους δια-
δρόµους καθηµερινά αυτές τις τρεις µέρες που είµαστε εδώ, δεν
θα ψηφιστεί και η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη και της
Νέας Δηµοκρατίας θα συνεχίσει την πορεία της πιο δυνατή και
πιο ισχυρή. 

Το βράδυ της Κυριακής όµως µπορείτε να γιορτάσετε ένα
ρεκόρ που κατέκτησε ο Αρχηγός σας κ. Τσίπρας. Είναι ο πρώτος
αρχηγός Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, από τη Μεταπολίτευση

µέχρι σήµερα, που έχει καταθέσει τέσσερις φορές πρόταση µοµ-
φής ή δυσπιστίας. Δύο επί κυβερνήσεως του Αντώνη Σαµαρά και
δύο επί κυβερνήσεως του Κυριάκου Μητσοτάκη. Φαίνεται ότι έχει
µια πολιτική εµµονή, να µην αφήσει τις κυβερνήσεις, τις εκλεγ-
µένες από τον λαό κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας, να ολο-
κληρώσουν τον κοινοβουλευτικό τους βίο µε κάθε τρόπο. 

Το 2015 εκµεταλλευτήκατε την εκλογή Προέδρου της Δηµο-
κρατίας. Ευτυχώς για την πατρίδα µας σήµερα δεν µπορείτε να
το κάνετε. Έχετε όµως ένα ακόµα µεταπολιτευτικό ρεκόρ. Είστε
η πρώτη Αξιωµατική Αντιπολίτευση που επιχειρεί να κάνει εξα-
γωγή σε Εθνική Αντιπροσωπεία των εσωκοµµατικών προβληµά-
των σας και του πολιτικού αδιεξόδου στο οποίο βρίσκεστε εσείς
οι ίδιοι. Αντιλαµβανόµαστε όλοι ότι δέχεστε πίεση, τόσο εσωκοµ-
µατική όσο και από το Κίνηµα Αλλαγής και τον Πρόεδρό του. 

Αλλά θέλω πραγµατικά να είµαι ειλικρινής εγώ και οι συνάδελ-
φοί µου µαζί σας. Δεν µας ενδιαφέρει. Δεν είναι πρόβληµα του
ελληνικού Κοινοβουλίου. Δεν είναι δικό µας πρόβληµα. Μπορείτε
να το λύσετε στις συσκέψεις σας, στα γραφεία της Κουµουνδού-
ρου, στο συνέδριό σας, στις παρέες σας. Εµάς όµως εδώ δεν
µας αφορά.

Τώρα, ως προς το Κίνηµα Αλλαγής όταν καταφέρετε να κατα-
λάβετε τι εννοεί ο αρχηγός σας, ο κ. Ανδρουλάκης, µε τη στάση
του να µας το πείτε και εµάς, για να ξέρουµε πώς θα το πάτε στο
µέλλον, για να συνεννοούµαστε και να µην χανόµαστε στα νοή-
µατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ας πάµε τώρα στον προφανή
λόγο της πρότασης δυσπιστίας, δηλαδή την πρόσφατη κακοκαι-
ρία και τους χειρισµούς. Να είµαστε ειλικρινείς; Δεν µπορεί κα-
νείς από εµάς να είναι ευχαριστηµένος µε όλα αυτά ούτε να
υποστηρίζει ότι ο χειρισµός ήταν πετυχηµένος. Το είπε εξάλλου
και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, ο Κυριάκος Μητσοτάκης. Η συγ-
γνώµη, ξέρετε, όταν υπάρχουν λάθη και ευθύνες είναι πράξη πο-
λιτικού θάρρους αρκεί να συνοδεύεται από αποφάσεις και
αλλαγές. Αυτό κάνει η Κυβέρνησή µας και αυτό θα συνεχίσει να
κάνει.

Εσείς φυσικά, αν θυµάστε, ούτε συγγνώµη δεν ζητήσατε. Ε-
ξάλλου έχετε αλλεργία σε αυτήν τη λέξη. Αλλά ούτε αλλάξατε
και κάτι. 

Κανείς από εµάς δεν υποστηρίζει ότι όλα λειτούργησαν τέλεια.
Θα γίνουν αλλαγές και θα υπάρξουν πρωτόκολλα µε στόχο την
αποτελεσµατικότητα. Λάθη και παραλείψεις δεκαετιών καλούµα-
στε να τα διορθώσουµε για να υπάρχει αποτελεσµατικότητα.
Αυτό κάνουµε και, πιστέψτε µε, θα το κάνουµε και θα το καταφέ-
ρουµε. Για να µην υπάρξουν ξανά καταστροφές, για να µην κιν-
δυνέψουν ξανά ανθρώπινες ζωές, όπως εκείνες που χάθηκαν στη
Μάνδρα και στο Μάτι. Κοιτάξτε όµως, όταν έρθουν οι αλλαγές
να καταθέσετε προτάσεις και να µην κάνετε αυτό που µας έχετε
συνηθίσει εδώ, στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

Τώρα να σας θυµίσω τι ήταν η Πολιτική Προστασία επί των
ηµέρων σας; Για να µην ξεχνιόµαστε, ήταν µία υποβαθµισµένη
γενική γραµµατεία, υποστελεχωµένη, σε κτήριο χωρίς αντισει-
σµική πρόβλεψη, χωρίς καν το 112 να λειτουργεί, χωρίς το 112
να είναι στη διάθεση των πολιτών για να ενηµερώνονται και να
ειδοποιούνται. Τα δε αποτελέσµατα των πεπραγµένων σας έχουν
αποτυπωθεί σε εισαγγελικά πορίσµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρίες και κύριοι της Αντιπολί-
τευσης, για να περάσω και στους άλλους πυλώνες της πρότασής
σας, πυλώνες τους οποίους έχετε υπονοµεύσει εσείς οι ίδιοι µε
τον τρόπο που τους έχετε αντιµετωπίσει, θέλω να σας ρωτήσω
ειλικρινά και απευθύνοµαι σε εσάς: Μήπως έχετε πάρει διαζύγιο
από τη σοβαρότητα; Τα δύο τελευταία χρόνια η πατρίδα µας, η
Ελλάδα περνάει τόσες µεγάλες κρίσεις εκ των οποίων οι δύο
παγκόσµιες κρίσεις και µία εθνική, την υγειονοµική µε την παν-
δηµία, την ενεργειακή µε την αύξηση των τιµών και την ελληνο-
τουρκική. 

Τι κάνετε εσείς σε αυτές τις κρίσεις; Παραµονεύετε σαν πολι-
τικοί κλέφτες στη γωνία για πρόσκαιρα οφέλη. Στην πανδηµία
χαϊδεύετε τους αντιεµβολιαστές. Στοχοποιήσατε και στοχοποι-
είτε τους επιστήµονες και δεν ψηφίσατε απολύτως κανένα µέτρο.
Κάνετε πολιτική µε νεκρούς, είναι θλιβερό. Ακόµα µέχρι και χθες
συνάδελφοι από τον ΣΥΡΙΖΑ προσπαθούσαν να συµψηφίσουν
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τους νεκρούς από το τελευταίο πεντάµηνο µε την πανδηµία µε
τους νεκρούς από το Μάτι. Είναι απαράδεκτο! Είναι ντροπή!

Στο δε άλλο µέτωπο της ακρίβειας ξέρετε πόσες ρεαλιστικές
προτάσεις µας κάνατε; Απολύτως καµµία, µηδέν! Έχετε ακόµα
στο µυαλό σας τη λογική του λεφτόδεντρου και των εύκολων πα-
ροχών.

Τώρα για το ελληνοτουρκικά τι να σχολιάσω; Ότι ήσασταν
άφαντοι κατά τη διάρκεια της απόπειρας εισβολής στον Έβρο,
ότι δεν είστε ακόµα σίγουροι αν η θάλασσα έχει σύνορα, ότι «οι
µετανάστες λιάζονταν», ότι καταψηφίσατε την αµυντική συµφω-
νία µε τη Γαλλία και έχετε προαναγγείλει ήδη πως θα καταψηφί-
σετε και τη συµφωνία µε τις ΗΠΑ;

Ο αρχηγός σας έφτασε στο σηµείο να υποστηρίξει πρόσφατα
σε ένα κανάλι ότι ήταν κιτς το θέαµα οι παπάδες να ευλογούν τα
Ραφάλ και η µπάντα να παιανίζει τον εθνικό ύµνο. Πόσο περήφα-
νοι είστε για τη δήλωση αυτή; Εκτός βέβαια εάν την πιστεύετε.

Στο µέτωπο της οικονοµίας είναι που δείξατε το πραγµατικό
σας πρόσωπο. Από όσες µειώσεις φόρων έχει φέρει στη Βουλή
η Κυβέρνηση και έχουν ψηφίσει οι Βουλευτές της Νέας Δηµο-
κρατίας ξέρετε πόσες έχετε ψηφίσει; Καµµία, απολύτως καµµία,
µηδέν και εδώ. Είστε αντίθετοι στη µείωση φόρων και δεν είναι
κακό να το πείτε, όπως έχει πει και ο κ. Τσακαλώτος ότι ήταν επι-
λογή σας να φορολογήσετε τη µεσαία τάξη.

Και τελειώνοντας να αναφερθώ σε κάτι το οποίο τολµάτε και
ψελλίζετε και σήµερα έντονα ο κ. Σκουρλέτης το τόνισε από
τούτο εδώ το Βήµα. Κάνετε εσείς λόγο για κράτος δικαίου και
θεσµούς; Ξέρετε, κάπου πρέπει να υπάρχει και ένα όριο. Να σας
θυµίσω ότι ο δικός σας Κυβερνητικός Εκπρόσωπος, ο κ. Τζανα-
κόπουλος, πήγε στον Άρειο Πάγο για να ενηµερωθεί κατ’ εντολή
του κ. Τσίπρα, όπως είπε και ο ίδιος στην προανακριτική; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό ανοχή, σας παρακαλώ.
Ο κ. Παπαγγελόπουλος, ο Υπουργός της δικής σας κυβέρνη-

σης και µάλιστα Υπουργός Δικαιοσύνης, έχει παραπεµφθεί σε δι-
καστικό συµβούλιο για βαρύτατα αδικήµατα. Σηµειώστε ποια
είναι, επειδή παριστάνετε εδώ µέσα τους προστάτες του κρά-
τους δικαίου: Ηθική αυτουργία σε κακουργηµατική κατάχρηση
εξουσίας. Ηθική αυτουργία σε πληµµεληµατική κατάχρηση εξου-
σίας. Ηθική αυτουργία σε παράβαση καθήκοντος. Παράβαση κα-
θήκοντος. Απόπειρα εκβίασης. Δωροληψία κρατικού αξιωµατού-
χου. Δωροληψία υπαλλήλου. Εγκληµατική οργάνωση συµµορίας.
Τι έχετε να πείτε για όλα αυτά; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ολοκληρώστε, όµως.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΠΑΣ: Και επειδή έχετε φρέσκια ευαισθησία και

κοντή µνήµη, επί της δικής σας κυβέρνησης συλλαµβάνονταν δη-
µοσιογράφοι µε τη διαδικασία του αυτόφωρου και τους παγι-
δεύατε. 

Για όλους αυτούς τους λόγους θα καταψηφίσω την πρόταση
δυσπιστίας και για δεκάδες άλλους, αλλά δεν έχω χρόνο. Γιατί
στην Ελλάδα και στους Έλληνες αξίζει µια κυβέρνηση που τους
σέβεται. Δεν αξίζουν άνθρωποι που τους κοροϊδεύουν, τους προ-
σβάλλουν και τους υποτιµούν.

Και τέλος να πω το εξής: Τελικά είστε η ζωντανή απόδειξη του
ρητού του Δηµόκριτου «όποιος ξεχνά τα δικά του σφάλµατα απο-
θρασύνεται», κύριε Σκουρλέτη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Στο Βήµα καλείται η
συνάδελφος από τον ΣΥΡΙΖΑ Βουλευτής κ. Ολυµπία Τελιγιορί-
δου. Θα µιλήσει και ο κ. Δερµετζόπουλος, όπως είχα εκφωνήσει,
που είναι πεντάδα, και µετά θα πάρει τον λόγο ο Υπουργός κ.
Τσιάρας.

ΟΛΥΜΠΙΑ ΤΕΛΙΓΙΟΡΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Παππά, λίγο πιο σεµνά, και λίγο πιο συγκρατηµένα, και

µε µεγαλύτερη ενσυναίσθηση για το τι περνάνε οι πολίτες τα τε-
λευταία δυόµισι χρόνια µε την πανδηµία, µε την ακρίβεια, µε την
ταλαιπωρία στα καιρικά φαινόµενα.

Αλλά δεν θα περίµενα από εσάς να καταλάβετε πώς ταλαιπω-
ρήθηκαν οι πολίτες στην Αττική Οδό, στη Μαραθώνος, στην Κα-
τεχάκη, στην Κηφισίας γιατί εσείς ούτως ή άλλως ακόµη και την

προεκλογική σας εκστρατεία την κάνατε µε ελικόπτερο από νησί
σε νησί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένας-ένας οι Βουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας έρχονται σε αυτό το Βήµα και λένε ότι ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ κατέθεσε πρόταση µοµφής γιατί γνωρίζει ότι δεν θα µπο-
ρέσει να είναι αξιωµατική αντιπολίτευση. Και φυσικά το γνωρί-
ζουµε και το γνωρίζετε και εσείς, γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ πράγµατι δεν
θα είναι αξιωµατική αντιπολίτευση. Κυβέρνηση θα είναι ο ΣΥΡΙΖΑ
µε την ετυµηγορία του ελληνικού λαού. Και θα είναι κυβέρνηση
γιατί και αποτύχατε και αποκαλυφθήκατε. 

(Γέλωτες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Λέγατε προεκλογικά «µεταρρυθµίζουµε το κράτος, ώστε να

είναι ισχυρό, µε ρόλο επιτελικό και ρυθµιστικό». Αποκαλυφθή-
κατε, το επιτελικό σας κράτος έχει απόλυτη έλλειψη συντονισµού
και οδήγησε σε επιτελικό µπάχαλο και παράλυση του κρατικού
µηχανισµού σε κάθε κρίση.

Λέγατε προεκλογικά: «Θα επενδύσουµε στην ενέργεια, θα δη-
µιουργήσουµε νέες θέσεις εργασίας, πενήντα χιλιάδες νέες θέ-
σεις θα κάνουµε στο Ελληνικό». Αποκαλυφθήκατε. Γονατογρά-
φηµα του Πρωθυπουργού τον Σεπτέµβριο του 2019 στο συνέ-
δριο του ΟΗΕ για την κλιµατική αλλαγή που οδηγεί τριάντα χι-
λιάδες εργαζοµένους στον ευρύτερο κύκλο εργασιών της ΔΕΗ
στην ανεργία. Για τις πενήντα χιλιάδες θέσεις στο Ελληνικό είναι
το πιο σύντοµο ανέκδοτο της Κυβέρνησής σας.

Λέγατε προεκλογικά: «Θεσπίζουµε την αύξηση του κατώτατου
µισθού σε ποσοστό διπλάσιο από το ποσοστό ανάπτυξης του
ΑΕΠ». Ακόµα το περιµένουµε. «Στηρίζουµε ευάλωτες κοινωνικές
οµάδες», λέγατε. Αποκαλυφθήκατε, 50 εκατοµµύρια ευρώ λιγό-
τερα στον προϋπολογισµό για τα ΑΜΕΑ, κατάργηση δέκατου τρί-
του µισθού, καταστροφή για χιλιάδες πολίτες µε τον πτωχευτικό
σας νόµο που είχατε και το πολιτικό θράσος να παρουσιάζετε ως
δεύτερη ευκαιρία, που αίρει ακόµη και την προστασία της πρώ-
της κατοικίας.

Λέγατε: «Ενισχύουµε τα νοσοκοµεία». Τρεις χιλιάδες λιγότεροι
εργαζόµενοι στα νοσοκοµεία από το 2019 προ πανδηµίας. Όλα
αυτά είναι στο προεκλογικό σας πρόγραµµα και είναι εντός ει-
σαγωγικών. Λέγατε: «Αναβαθµίζουµε το εκπαιδευτικό σύστηµα».
Αποκαλυφθήκατε. Σαράντα χιλιάδες νέοι έξω από τα ανώτατα
εκπαιδευτικά ιδρύµατα. Σχολικές τάξεις στοιβαγµένων παιδιών
εν µέσω υγειονοµικής κρίσης. Λέγατε προεκλογικά: «Διασφαλί-
ζουµε το εισόδηµα των αγροτών». Ρωτήστε τους γιατί κινητοποι-
ούνται. Γιατί τους έχετε οδηγήσει σε απόγνωση. Γεωργοί,
κτηνοτρόφοι, µελισσοκόµοι, αλιείς. Δεν βρέθηκαν ποτέ σε πιο
δύσκολη θέση από ό,τι τώρα µε την Κυβέρνηση του Κυριάκου
Μητσοτάκη.

Αυξήσεις στα τιµολόγια του αγροτικού ρεύµατος τρεις φορές
πάνω. Εκτίναξη των τιµών σε λιπάσµατα, φάρµακα, ζωοτροφές,
αγροεφόδια. Θέτετε σε κίνδυνο την επισιτιστική ασφάλεια, την
επισιτιστική επάρκεια. Θέτετε τους αγρότες στη φτώχεια, την
ύπαιθρο στον µαρασµό, τους καταναλωτές σε αδυναµία αγοράς
προϊόντων πρώτης ανάγκης. Πλήρης ανικανότητα. Αφήσατε τον
αγροτικό κόσµο απροστάτευτο, απλήρωτο, χωρίς ρευστότητα
και µε συνεχείς κοροϊδίες. Έχετε απόλυτη έλλειψη κατανόησης.
Αφήσατε τα αγροτικά δάνεια της πρώην Αγροτικής Τράπεζας
στους αετονύχηδες των ξένων funds και έχουν αρχίσει κατασχέ-
σεις στις αγροτικές περιουσίες. Αδυνατείτε να καταθέσετε ένα
ολοκληρωµένο και αποτελεσµατικό εθνικό στρατηγικό σχέδιο για
τη νέα ΚΑΠ. Το καταθέσατε πριν λίγες µέρες και τώρα από βδο-
µάδα σε βδοµάδα το αναθεωρείτε, γιατί βλέπετε τα λάθη σας.

Όσο, βέβαια, για το πόρισµα από την ανάθεση που κάνατε
στην Παγκόσµια Τράπεζα για την ύπαρξη εθνικού στρατηγικού
σχεδίου, εκείνο το «Σπάρτα» -από τίτλους πάτε καλά-, ακόµη το
περιµένουµε και ας έχει πληρωθεί από τον ελληνικό λαό και τον
Έλληνα φορολογούµενο 1 εκατοµµύριο ευρώ.

Το µόνο που σας νοιάζει είναι πώς θα βάλετε ιδιώτες να αξιο-
ποιήσουµε την περιουσία των συνεταιρισµών -συνεταιριστικός
νόµος-, πώς θα βρείτε να βάλετε ιδιώτες στην αγροτική ασφά-
λιση -δεν το καταφέρατε ακόµη- και πώς µε το Ταµείο Ανάκαµ-
ψης θα βάλετε µέσω ΣΔΙΤ ιδιώτες να αξιοποιήσουν αγροτικές
υποδοµές σε αρδευτικά φάρµακα και αντιπληµµυρικά. Εξάλλου
η κατάσταση στην Αττική έδειξε το πόσο καλή και άριστη ήταν η
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διαχείριση των ιδιωτών και θα τους βάλετε και στον αγροτικό
τοµέα, το περίφηµο πρόγραµµα «Ύδωρ 2.0», που σηµαίνει το
τέλος στο φθηνό ύδωρ για τους αγρότες, τελεία και παύλα.

Αυτά και τόσα άλλα ήταν τα ψέµατά σας. Εξακολουθείτε,
όµως, να αντλείτε µια αισιοδοξία από µια πλασµατική, εικονική
πραγµατικότητα και θριαµβολογείτε για τις µακάβριες πρωτιές
στη χώρα, γιατί δεν έχετε εσείς ευθύνη. Θριαµβολογείτε για την
έκρηξη της ακρίβειας. Στην πρώτη περίπτωση φταίνε οι πολίτες.
Στην έκρηξη της ακρίβειας την ευθύνη την έχουν οι διεθνείς συν-
θήκες. Θριαµβολογείτε για την πληµµυρισµένη Καρδίτσα, την κα-
µένη Εύβοια, την παγωµένη Αττική. Εδώ ευθύνη έχει ο κακός
καιρός. Μόνο εσείς δεν φταίτε. Και µόλις βρίσκετε τα σκούρα θυ-
µάστε το Μάτι. Γιατί δεν θυµάστε και την Ηλεία του 2007; Ποιος
ήταν τότε εκεί κυβέρνηση; Ποιος ήταν Πρόεδρος στην Επιτροπή
Περιβάλλοντος σε εκείνη τη Βουλή; Μήπως ο σηµερινός Πρω-
θυπουργός;

Εγώ, όµως, σας πιστεύω. Δεν έχετε καµµία ευθύνη. Και δεν
έχετε καµµία ευθύνη γιατί είστε µια ανεύθυνη Κυβέρνηση. Γι’
αυτό την ευθύνη την αναλαµβάνουµε εµείς και ζητάµε εκλογές
εδώ και τώρα για να φύγει η πιο ανεύθυνη Κυβέρνηση µετά από
την Μεταπολίτευση και να σταµατήσει η καταστροφική πορεία
για τον λαό µας και τον τόπο µας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει ο κ.
Δερµεντζόπουλος Χρήστος, Βουλευτής Έβρου της Νέας Δηµο-
κρατίας και µετά τον λόγο θα πάρει ο Υπουργός Δικαιοσύνης κ.
Τσιάρας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι Υπουργοί, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσω την τοποθέτησή µου δανει-
ζόµενος µια φράση που ίσως είναι γνωστή στην Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση. Η ιστορία επαναλαµβάνεται την πρώτη φορά σαν
τραγωδία και τη δεύτερη σαν φάρσα. Όταν τον Οκτώβρη του
2020 είχατε καταθέσει πρόταση δυσπιστίας κατά του Υπουργού
Οικονοµικών καταρρίφθηκαν τότε σαν χάρτινος πύργος όλες οι
κατηγορίες και πανηγυρικά διαψεύστηκε ο λόγος σας σηµείο
προς σηµείο. Και, βέβαια, ήταν µια εξαιρετική ευκαιρία για εµάς
τότε να ξεδιπλώσουµε το έργο της Κυβέρνησης. Ήταν και µια
ευκαιρία για εσάς να µας πείτε τι ακριβώς προτείνατε τότε για
τα µεγάλα εθνικά ζητήµατα, για την οικονοµία, για την πανδηµία,
αλλά αντ’ αυτού θυµόµαστε όλοι µια κριτική, ένα συνεχές κατη-
γορώ χωρίς καµµία αντιπρόταση, χωρίς έναν σταθερό λόγο.

Στο ίδιο έργο θεατές είµαστε και σήµερα. Ξεκίνησε ένα τριή-
µερο απολογισµού του κυβερνητικού µας έργου, αλλά και ένα
τριήµερο απολογίας από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ για όλα αυτά
που µας κατηγορείτε και δήθεν προτείνετε, ενώ δεν προτείνετε
τίποτα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ αρκεί µια πράγµατι
δυσµενής επίπτωση κακοκαιρίας που ταλαιπώρησε όντως τους
κατοίκους της Αττικής για να δικαιολογηθεί µια πρόταση µοµφής
του ΣΥΡΙΖΑ; Από µόνη της σίγουρα όχι. Αν συνδυαστεί, βέβαια,
µε τις πρόσφατες δηµοσκοπήσεις και µε την εσωτερική αµφισβή-
τηση του Αρχηγού σας τότε αποτελεί µια πολύ καλή πρόφαση
για να προσπαθήσετε να συσπειρώσετε, να πολώσετε και γενι-
κώς να συµµαζέψετε τα ασυµµάζευτα.

Για εµάς, λοιπόν, όπως είπα, αποτελεί µια εξαιρετική ευκαιρία
να κάνουµε µια συζήτηση εφ’ όλης της ύλης, µια ευκαιρία να ανα-
δείξουµε τι κάναµε, τι θα κάνουµε και µια ευκαιρία για αυτοκρι-
τική που είναι βασική, αλλά και µια ευκαιρία για αντίλογο να
δείξουµε στον ελληνικό λαό τις καθηµερινές µας προσπάθειες.
Να υπενθυµίσουµε στην κοινωνία τη συνέπειά µας -σε αντίθεση
µε εσάς- στις προεκλογικές µας εξαγγελίες, ότι επιτέλους υπάρ-
χει µια Κυβέρνηση που αυτά που έλεγε προεκλογικά αυτά κάνει.

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας πιστή, λοιπόν, στο όραµά
της για µια νέα Ελλάδα αντιµετωπίζει τις ανάγκες του σήµερα,
δουλεύοντας για τις ανάγκες του αύριο. Θα επιχειρήσω να ανα-
φερθώ σε πρωτοβουλίες που έχουν ληφθεί για τη χώρα σε µια
περίοδο πολλαπλών κρίσεων.

Για την οικονοµία µειώσαµε φόρους και ασφαλιστικές εισφο-
ρές. Μόνο µέσα στην περίοδο της πανδηµίας πήραµε µέτρα
ύψους 43 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Μειώσαµε τον ΕΝΦΙΑ κατά

22%. Μειώσαµε φορολογικούς συντελεστές και προκαταβολές
φόρου για φυσικά και νοµικά πρόσωπα. Επεκτείναµε την απαλ-
λαγή από την εισφορά αλληλεγγύης για το 2022. Μειώσαµε τον
ΦΠΑ σε βασικές οµάδες προϊόντων. Για την αντιµετώπιση της
παγκόσµιας ενεργειακής κρίσης και των αυξήσεων των τιµών πή-
ραµε µέτρα τους τελευταίους µήνες 1,75 δισεκατοµµύρια ευρώ
και θα συνεχίσουµε. Στηρίξαµε τη µεσαία τάξη, ελαφρύναµε
τους πολίτες από υψηλά φορολογικά βάρη, δώσαµε κίνητρα για
νέες επενδύσεις.

Συνεχίζουµε, λοιπόν, κοιτώντας µόνο µπροστά. Η φορολογική
επιβάρυνση πρέπει να συνεχίσει να αποκλιµακώνεται, η αγορά
εργασίας να διευρυνθεί, το βιοτικό επίπεδο να βελτιωθεί και η
όποια ανάπτυξη να αποτυπωθεί σε όλους. Τι πιστεύετε απ’ όλα
αυτά ότι δεν είναι σηµαντικό και γιατί εσείς δεν τα στηρίξατε; Τι
σας ενδιαφέρει τελικά πραγµατικά;

Για την πανδηµία, ορισµένες φορές αναρωτιέµαι τι θα γινόταν
αν ήσασταν εσείς κυβέρνηση και έπρεπε να διαχειριστείτε όλο
αυτόν τον φόρτο της διαχείρισης της πανδηµίας. Ακόµα και σή-
µερα, δύο χρόνια µετά από την έναρξή της, το µόνο που κάνετε
είναι να τιθασεύετε φωνές των στελεχών σας.

Με στόχο την ενίσχυση του ΕΣΥ υπερδιπλασιάσαµε τις κλίνες
ΜΕΘ από πεντακόσιες πενήντα επτά σε χίλιες τριακόσιες. Ενι-
σχύσαµε το σύστηµα υγείας µε επιπλέον δεκατέσσερις χιλιάδες
γιατρούς, νοσηλευτές, διοικητικό προσωπικό και αντέξαµε στις
εναλλασσόµενες αυξήσεις και πιέσεις. 

Προφανώς δεν ζούµε σε µία ουτοπία. Γνωρίζουµε ότι υπήρξαν
λάθη, έγιναν αστοχίες, όµως, µε θάρρος τα αναγνωρίζουµε και
τα διορθώνουµε. Θέλετε να µιλήσουµε µε στοιχεία για τους ισχυ-
ρισµούς ότι µειώνονται οι δαπάνες; Από το 2019 έως σήµερα οι
δαπάνες του Υπουργείου Υγείας αυξήθηκαν κατά 19 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ. Και κινηθήκαµε πολύ γρήγορα. Οργανώσαµε την
επιχείρηση «Ελευθερία» µε παραδειγµατικά τρόπο. Προτείναµε
και εφαρµόστηκε το ευρωπαϊκό πιστοποιητικό. Δηµιουργήσαµε
ένα ευρύ δίκτυο testing παντού, στους εργασιακούς χώρους και
στα σχολεία. εσείς, όµως, σε όλα αυτά ήσασταν απέναντι. Απέ-
ναντι στην υποχρεωτικότητα των εµβολιασµών των υγειονοµικών,
απέναντι στις αυστηρές ποινές, στους αντιεµβολιαστές γονείς,
απέναντι και παρεµβατικοί στον έλεγχο της τήρησης των µέτρων.

Μπορούµε να πούµε και άλλα. Την ώρα που η χώρα παλεύει
σε πολλαπλά µέτωπα εσείς µε την πρώτη ευκαιρία βάζετε τρι-
κλοποδιές. Μονίµως απέναντι. Έχετε βαλθεί να κάνετε θόρυβο
χωρίς ουσία και χωρίς κανένα αποτέλεσµα. Όσον αφορά στη δια-
χείριση της πρόσφατης κακοκαιρίας, ναι, υπήρξαν αστοχίες και
ανεπάρκειες. Υπήρξαν προβλήµατα και δυσλειτουργίες και αλί-
µονο αν δεν το παραδεχόµαστε. Όµως, µέσα σε τριάντα µήνες
δύσκολα λύνονται παθογένειες δεκαετιών. Η σύγκριση δεν µπο-
ρεί να γίνει µε τις αδυναµίες του χθες, αλλά µε τις ανάγκες του
σήµερα. Από τα λάθη µαθαίνουµε. Και κάθε µέρα γινόµαστε κα-
λύτεροι. Παραλάβαµε από τον ΣΥΡΙΖΑ µία πολιτική προστασία
σε ένα πλήρως ακατάλληλο κτήριο, υποστελεχωµένο, χωρίς την
παραµικρή υποδοµή. Δηµιουργήσαµε µία πολιτική προστασία µε
νέες υπερσύγχρονες εγκαταστάσεις µε σχέδια και επιτελικά προ-
γράµµατα, µε τον τηλεφωνικό αριθµό 112 µε τον οποίο σώθηκαν
ζωές. Με παραδοχή, λοιπόν, των λαθών µας και όχι µε υποκριτι-
κές παραστάσεις λέµε τι έφταιξε, καταλογίζουµε ευθύνες και
προσπαθούµε να τα διορθώσουµε. Εσείς µπορεί να ξεχνάτε εύ-
κολα, ο ελληνικός λαός, όµως, όχι. 

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ανα-
φερθώ στο µεταναστευτικό, ένα ζήτηµα που απασχολεί την πε-
ριφέρειά µου, τον Έβρο. Ένα ζήτηµα που οι περισσότεροι από
την Αντιπολίτευση µε εµπρηστικές δηλώσεις βολεύεστε µε το να
ρίχνετε πυροτεχνήµατα και να παρακολουθείτε από µακριά.
Εµείς από την πρώτη στιγµή πήραµε µέτρα για την ανάσχεση της
αθρόας εισβολής. Ενισχύσαµε τα σύνορά µας. Αναβαθµίσαµε τα
συστήµατα ασφαλείας. Κάναµε και θα κάνουµε προσλήψεις που
θα καλύπτουν το σύνολο της συνοριακής γραµµής. Με ξεκά-
θαρο, λοιπόν, αποτρεπτικό µήνυµα αποφασίσαµε να αντιµετωπί-
σουµε ένα ζήτηµα που οι περισσότεροι από εσάς µένουν στα
λόγια, σε συνθήµατα και σε διαπιστώσεις. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, πρέπει επι-
τέλους να αρθρώσετε έναν σοβαρό πολιτικό λόγο, να αφήσετε
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στην άκρη την αερολογία και να ανταποκριθείτε στον ρόλο σας.
Η κοινωνία έχει δείξει ποιους εµπιστεύεται. Η Νέα Δηµοκρατία,
η Κυβέρνηση, η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας
δεν εκφοβίζεται από τις απέλπιδες προσπάθειές σας. Σας καλώ
έστω και τώρα να αναθεωρήσετε για να µείνετε στην ιστορία ως
αντιπολίτευση ευθύνης και όχι ως µία κακή ανεύθυνη δύναµη.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Για να προετοιµάζον-

ται οι συνάδελφοι δεν θα παρεµβληθεί ξανά Υπουργός µέχρι να
ολοκληρωθεί ο ενδέκατος κύκλος, δηλαδή, οι συνάδελφοι κ.
Φραγκίδης, κ. Κόλλιας, κ. Μπουρνούς, κ. Κοτρωνιάς, κ. Κοµνηνά-
κα, κ. Κυρανάκης και κ. Σαρακιώτης. Θα φτάσουµε στον κ. Σα-
ρακιώτη και µετά θα πάρει τον λόγο ο κ. Πλεύρης. 

Ο Υπουργός Δικαιοσύνης, κ. Τσιάρας έχει τον λόγο.
Κύριε Υπουργέ, η Καρδίτσα γλίτωσε τον χιονιά; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Υπήρ-

ξαν τα προβλήµατα της κακοκαιρίας και της νεροποντής πρό-
σφατα, αλλά όλα είναι καλά, ευτυχώς!

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Είναι γεγονός ότι κάθε συζήτηση που αφορά σε πρόταση δυ-

σπιστίας όπως και η συζήτηση για τον προϋπολογισµό είναι µία
από τις πλέον κορυφαίες στιγµές συζήτησης στο ελληνικό Κοι-
νοβούλιο. Και επειδή πάντα αυτού του είδους οι συζητήσεις δη-
µιουργούν ένα ιδιαίτερο ενδιαφέρον για την κοινωνία και τους
πολίτες, οι πολίτες προσπαθούν να καταλάβουν αν όντως πίσω
από µια πρόταση δυσπιστίας υπάρχει όντως λόγος που υπαγο-
ρεύεται από την πραγµατικότητα ή λόγος που υπαγορεύεται από
κάποια σκοπιµότητα. 

Θα προσπαθήσω να αποδείξω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ότι αντί η Αξιωµατική Αντιπολίτευση να επιλέξει λόγους που υπα-
γορεύει η πραγµατικότητα, προκειµένου να ασκήσει το δικαίωµα
της κατάθεσης πρότασης δυσπιστίας εναντίον της Κυβέρνησης,
τελικά επέλεξε λόγους οι οποίοι υπαγορεύονται από µια και µόνο
συγκεκριµένη σκοπιµότητα. Αυτό επιβεβαιώνεται από το γεγονός
ότι στην ακροτελεύτια αποστροφή της πρότασης δυσπιστίας του
ΣΥΡΙΖΑ αναφέρεται ότι η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη
δεν χαίρει της εµπιστοσύνης των πολιτών. Από αυτή και µόνο την
επίκληση συµπεραίνει κάποιος πως είτε ο κ. Τσίπρας δεν ανέγνωσε
τις τελευταίες δηµοσκοπήσεις είτε ότι δεν τις κατανόησε. Θέλω να
είµαι ειλικρινής απέναντί σας. Δεν πιστεύω τίποτα από τα δύο. 

Η αλήθεια είναι ότι ο κ. Τσίπρας και διαβάζει και κατανοεί τις
δηµοσκοπήσεις οι οποίες αποκαλύπτουν τον κύκλο της πολιτικής
φθοράς και της κοινωνικής απαξίας στην οποία έχει περιέλθει.
Και γι’ αυτό αναζητά τρόπους απεγκλωβισµού. Αναζητά διεξό-
δους στα στρατηγικά αδιέξοδα της φθηνής και συνάµα ανεύθυ-
νης αντιπολίτευσης που επέλεξε να ασκήσει. Γιατί πραγµατικός
στόχος της πρότασης δυσπιστίας που κατέθεσε ο κ. Τσίπρας δεν
είναι να αποσταθεροποιήσει τηνΚυβέρνηση η οποία διαθέτει
άνετη, συµπαγή και αδιαµφισβήτητη κοινοβουλευτική πλειοψη-
φία. Σκοπός του κ. Τσίπρα είναι η προσωπική του σταθεροποί-
ηση. Σκοπός του δεν είναι η αποτροπή των πολιτικών συσχε-
τισµών µεταξύ της κυβερνητικής Πλειοψηφίας και της αντιπολι-
τευόµενης Μειοψηφίας. Στόχος του είναι η διατήρηση των υφι-
στάµενων πολιτικών συσχετισµών µέσα στην ίδια την Αντιπο-
λίτευση, τη Μείζονα και την Ελάσσονα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ δεν απαντά σε καµµία σύγχρονη πρόκληση και γι’ αυτό τον
λόγο δεν µπορεί να παράξει πολιτικά αποτελέσµατα, ούτε φυ-
σικά να πυροδοτήσει, όπως κάποιοι πιστεύουν πολιτικές εξελί-
ξεις. Γιατί τα πυροτεχνήµατα του κ. Τσίπρα δεν ενδιαφέρουν
τους πολίτες. Αυτό που πραγµατικά ενδιαφέρει τους πολίτες και
την κοινωνία είναι τα υπαρκτά προβλήµατα στα οποία καθηµε-
ρινά η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη δίνει λύσεις. 

Η κοινωνία νοιάζεται για την ενίσχυση, για τη θωράκιση ενός
αδύναµου κρατικού µηχανισµού ώστε να µπορεί να προστατέψει
αποτελεσµατικά τους πολίτες. Κλείνει τα αυτιά στις άναρθρες
κραυγές. Γιατί αυτό που την ενδιαφέρει πραγµατικά είναι πώς
θα µετατρέψουµε τις υπαρκτές αστοχίες σε χρήσιµη εµπειρία
για την ωρίµανση των κρατικών δοµών. Την ενδιαφέρει πως θα
βελτιώσουµε την καθηµερινότητα των πολιτών, πως το κράτος

θα γίνει πιο ευέλικτο, πιο αποτελεσµατικό, πιο φιλικό για τους
πολίτες. Την ενδιαφέρουν οι πολιτικές για την οικονοµία και την
δυναµική ανάπτυξη που ήδη συντελείται, οι ενεργητικές πολιτι-
κές για τη µείωση της ανεργίας και τη στήριξη τόσο των εργαζο-
µένων όσο και των επιχειρήσεων, την ώρα που κάποιοι προσ-
δοκούσαν λουκέτα και έκρηξη της ανεργίας. Οι πολιτικές µας για
την υγεία και την ενίσχυση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, για
την εκπαίδευση και την αναβάθµιση του δηµόσιου σχολείου. 

Την κοινωνία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την ενδιαφέρει η
εµβάθυνση του κράτους δικαίου, η αναβάθµιση του εθνικού δι-
καστικού συστήµατος και ο ψηφιακός µετασχηµατισµός του που
ήδη συντελείται µε πολύ γοργούς ρυθµούς. Ο εκσυγχρονισµός
των υποδοµών που βρίσκεται σε τροχιά υλοποίησης. Η ψηφιο-
ποίηση του δικαστικού συστήµατος που επιταχύνει τους ρυθ-
µούς απονοµής της δικαιοσύνης και την καθιστά πιο φιλική προς
τους πολίτες. Την κοινωνία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την
ενδιαφέρουν τα απτά αποτελέσµατα της εφαρµοζόµενης πολιτι-
κής. Η µετάβαση σε ένα πιο ταχύ και πιο ευέλικτο σύστηµα που
µπορεί να εκδίδει περισσότερο από ένα εκατοµµύριο πιστοποι-
ητικά ηλεκτρονικά, πιο εύκολα και πιο γρήγορα για τους πολίτες
που τα αιτούνται. Που µπορεί να εξυπηρετεί τον πολίτη και τις
ανάγκες του. Που τα δικόγραφα θα µπορούν να κατατίθενται ψη-
φιακά και οι δικαστικές αποφάσεις θα εκδίδονται ηλεκτρονικά. Η
δυνατότητα τηλεσυνεδρίασης που πρώτη φορά θεσµοθετείται
στην ελληνική δικαιοσύνη. Την ενδιαφέρει η ταχύτερη επίλυση
των διαφορών µε ασφάλεια δικαίου µέσω των εναλλακτικών µορ-
φών, όπως η διαµεσολάβηση που θεσµοθέτησε αυτή η Κυβέρ-
νηση και η αναµόρφωση του θεσµικού πλαισίου της διαιτησίας
που προωθείται το επόµενο χρονικό διάστηµα στη Βουλή. Η
επαρκής στελέχωση των δικαστηρίων τόσο µε δικαστικούς λει-
τουργούς όσο και µε τους αναγκαίους, υψηλής κατάρτισης και
αυξηµένων προσόντων, δικαστικούς υπαλλήλους, όπως προβλέ-
πεται από τον νέο κώδικα δικαστικών υπαλλήλων.

Η ενίσχυση της αξιοκρατίας και της λογοδοσίας και η αναθε-
ώρηση του πλαισίου πειθαρχικού ελέγχου των δικαστικών λει-
τουργών µέσω του νέου Κώδικα Οργανισµού Δικαστηρίων. Η
ποιότητα της δικαιοσύνης, η οποία εκσυγχρονίζεται µέσα από
µια νέα γενιά δικαστικών λειτουργών που θα εκπαιδεύονται διά
βίου, σύµφωνα µε το νέο πλαίσιο λειτουργίας της Εθνικής Σχο-
λής Δικαστών.

Την κοινωνία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την απασχολεί η
απονοµή της δικαιοσύνης, η αυστηροποίηση των ποινών για ει-
δεχθή εγκλήµατα και η πραγµατική έκτιση των ποινών στις φυ-
λακές, που τα καταψήφισε όλα αυτά ο ΣΥΡΙΖΑ. Η επιτάχυνση των
ρυθµών εκδίκασης υποθέσεων αναπτυξιακού χαρακτήρα µέσω
των ειδικών τµηµάτων που θεσµοθέτησε αυτή η Κυβέρνηση. Η
ταχύτερη απονοµή της πολιτικής δικαιοσύνης µε την καθιέρωση
νέων θεσµικών εργαλείων, όπως η πιλοτική δίκη και η πλατφόρµα
µικροδιαφορών, που θεσπίστηκαν µε τον νόµο για τον εκσυγχρο-
νισµό του Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας. 

Επίσης, την κοινωνία την απασχολεί η χαρτογράφηση των
στρεβλώσεων του δικαστικού συστήµατος, που αντιµετωπίζεται
µέσα από πραγµατικά στοιχεία και δεδοµένα µέσω της Υπηρε-
σίας Στατιστικών Δεδοµένων της Δικαιοσύνης. Η ταχύτερη από-
δοση στα υπερχρεωµένα νοικοκυριά του πέπλου προστασίας
που παρέχει ο νόµος για τους πιο αδύναµους συµπολίτες µας.
Η αποκατάσταση της διεθνούς εικόνας της χώρας ως ισχυρού
κράτους δικαίου, µε ισχυρά εχέγγυα διαφάνειας, που είχε πληγεί
από την άστοχη νοµοθέτηση της προηγούµενης κυβέρνησης του
ΣΥΡΙΖΑ για την ενεργητική δωροδοκία. Οι µεγάλες παρεµβάσεις
στον τοµέα των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, η πραγµατική προστα-
σία των ευάλωτων, η υλοποίηση δράσεων για τα παιδιά, όπως
«Το Σπίτι του Παιδιού» που ήδη λειτουργεί στην Αθήνα, το Εθνικό
Σχέδιο Δράσης για τα άτοµα µε αναπηρία, η καταπολέµηση του
ρατσισµού και της µισαλλοδοξίας.

Με αυτά τα κριτήρια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και όχι µε
τις µικροπολιτικές ανάγκες της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, µας
αξιολογεί, τελικά, η κοινωνία, η οποία συνεχίζει να εµπιστεύεται
την Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη. Αυτή η εµπιστοσύνη
επιβεβαιώνεται δηµοσκοπικά και από τις µετρήσεις της κοινής
γνώµης. 
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, είστε άτυχοι. Και το λέω διότι η προσπάθειά σας να αναδεί-
ξετε θέµατα ή ζητήµατα που αφορούν στον παρόντα χρόνο της
συγκεκριµένης διακυβέρνησης, φέρνουν αµέσως στη µνήµη της
κοινωνίας και των πολιτών τα έργα και τις ηµέρες της δικής σας
διακυβέρνησης. Και εκεί, δυστυχώς, η όποια σύγκριση ή, αν θέ-
λετε, η όποια προσπάθεια αξιολόγησης δεν είναι απλώς αρνητική
για την περίοδο τη δική σας, είναι, δυστυχώς, µια απόλυτη άρ-
νηση να αποδεχθεί η ελληνική κοινωνία µια διακυβέρνηση µε τα
χαρακτηριστικά της προηγούµενης περιόδου. 

Και εδώ είναι ακριβώς το κρίσιµο σηµείο, στο οποίο πλέον στέ-
κεται και η κοινωνία, στέκονται και οι πολίτες, παρακολουθώντας
ό,τι συµβαίνει σε αυτή τη συζήτηση µέσα στο ελληνικό Κοινοβού-
λιο σχετικά µε την πρόταση δυσπιστίας την οποία έχετε καταθέ-
σει. 

Αυτή η εµπιστοσύνη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για την
οποία σας µίλησα νωρίτερα, και στον Πρωθυπουργό και στην Κυ-
βέρνησή του, είναι λογικό και αναµενόµενο ότι θα επιβεβαιωθεί
και απόψε µε την ψήφο των Βουλευτών της κυβερνητικής Πλει-
οψηφίας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρό-
εδρε, θα ήθελα τον λόγο για να απευθύνω µία ερώτηση στον
κύριο Υπουργό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κάνετε χρήση του
τρίλεπτου σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Θα κάνω
χρήση του ενός από τα τρία τρίλεπτα που έχω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, κυρία Γιαν-
νακόπουλου, έχετε τον λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Σας ευχαρι-
στώ πολύ.

Κύριε Υπουργέ, ξέρουµε όλοι πάρα πολύ καλά ότι η απονοµή
της δικαιοσύνης στη χώρα µας αντιµετωπίζει χρόνια προβλήµατα
και παθογένειες, τα οποία, µάλιστα, επιδεινώθηκαν ακόµα περισ-
σότερο µέσα στους είκοσι έναν µήνες της κρίσης. Παραµένει το
µαύρο και δύσκολο τρίπτυχο της πολυνοµίας που οδηγεί σε κα-
κονοµία και εν τέλει σε ανοµία. Και, βεβαίως, παραµένει το µε-
γάλο αγκάθι του χώρου της δικαιοσύνης, το οποίο δεν είναι άλλο
από τις τεράστιες καθυστερήσεις στον χρόνο απονοµής της δι-
καιοσύνης, κάτι για το οποίο η χώρα µας έχει πάρα πολλές
φορές καταδικαστεί. Είµαστε στις τελευταίες θέσεις του Συµ-
βουλίου της Ευρώπης. Έχουµε καταδικαστικές αποφάσεις από
το Ευρωπαϊκό Δικαστήριο Δικαιωµάτων του Ανθρώπου. 

Ξέρετε, αυτά τα δυόµισι χρόνια έχετε φέρει µία σειρά νοµο-
σχεδίων. Σε άλλα έχουµε συµφωνήσει, σε αλλά έχουµε διαφω-
νήσει. Είναι πολύ ωραία αυτά τα οποία µας λέτε, όµως, τι µετ-
ρήσιµα αποτελέσµατα έχουν όλα αυτά τα νοµοσχέδια τα οποία
έχετε φέρει; Ποιο είναι το αποτέλεσµα των πολιτικών που µας
λέτε ότι έχετε εφαρµόσει όσον αφορά στην καθηµερινότητα,
στην πραγµατικότητα, στην αποτελεσµατικότητά του να γίνει τα-
χύτερη η δικαιοσύνη, που είναι το απάγκιο ιδιαίτερα των πιο ευά-
λωτων συµπολιτών µας;

Αυτό είναι το µεγάλο ζητούµενο και τι πραγµατικά προτίθεστε
να κάνετε, γιατί µέχρι στιγµής ο κόσµος δεν βλέπει ταχύτερη
απονοµή δικαιοσύνης. Τι, λοιπόν, προτίθεστε να κάνετε, προκει-
µένου, επιτέλους, να λυθεί αυτό το χρόνιο πρόβληµα; 

Είδαµε πόσο καθυστέρησε η δίκη της Χρυσής Αυγής, µε προ-
βλήµατα τεράστια όσον αφορά στις υποδοµές, όσον αφορά
στους δικαστηριακούς χώρους. Δεν βρισκόντουσαν αίθουσες.
Τα είδαµε και σε άλλες δίκες όλα αυτά. Στη δίκη του Ζακ Κωστό-
πουλου, στη δίκη για το βιτριόλι µε την Ιωάννα Παλιοσπύρου.
Υπήρχαν ζητήµατα στις υποδοµές. 

Εµείς, ως Κίνηµα Αλλαγής, σας έχουµε καταθέσει προτάσεις
για να υπάρξει ένας νέος «Καλλικράτης», για ζητήµατα υποδο-
µών, σας έχουµε µιλήσει για το ότι πρέπει να δηµιουργηθούν
εξειδικευµένες δοµές, όπως τα οικογενειακά δικαστήρια. Και επι-
µένουµε σε αυτό. 

Εσείς, όµως, ειδικά σε αυτές τις προτάσεις µας, µέχρι στιγµής
κωφεύετε. Θα ήθελα να ακούσω τη θέση σας για το τι προτίθε-

στε να κάνετε για όλα αυτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Κυρία

Γιαννακοπούλου, δεν θα κρυφτώ πίσω από το δάχτυλό µου. Άλ-
λωστε, είναι µια συζήτηση την οποία σε κοινοβουλευτικό επί-
πεδο, µιας και εκπροσωπείτε το Κίνηµα Αλλαγής στον τοµέα της
δικαιοσύνης, την έχουµε κάνει πάρα πολλές φορές µε πολλούς
άλλους συναδέλφους. Και η αλήθεια είναι ότι όντως περιµέναµε
κάποια αποτελέσµατα να έχουν φανεί. Κατά την περίοδο της
πανδηµίας, µε τη µη, αν θέλετε, κανονική λειτουργία των δικα-
στηρίων, το όλο θεσµικό πλαίσιο το οποίο έχουµε νοµοθετήσει
µέχρι σήµερα, δεν το είδαµε ποτέ να συµβαίνει σε όλη του την
έκταση. 

Είναι, όµως, αλήθεια, από την άλλη πλευρά, ότι αυτά τα δυό-
µισι, περίπου, χρόνια υπηρετούµε ένα συγκεκριµένο µεταρρυθ-
µιστικό σχέδιο στο χώρο της δικαιοσύνης. Αποτέλεσµα είναι να
έχουν ψηφιστεί τα δεκατέσσερα από τα σαράντα πέντε νοµοσχέ-
δια του Υπουργείου Δικαιοσύνης από το 2000 και µετά. Μόνο
αυτά τα δυόµισι χρόνια! Αποτέλεσµα είναι να έχουµε κάνει πραγ-
µατικά άλµατα και να συντελείται αληθινή ψηφιακή επανάσταση
στο χώρο της δικαιοσύνης. Αποτέλεσµα είναι να έχουµε εκσυγ-
χρονίσει το σύνολο των κωδίκων, προκειµένου να δούµε τα απο-
τελέσµατα την αµέσως επόµενη µέρα. Αποτέλεσµα είναι να
δροµολογείται η κατασκευή δεκάδων νέων δικαστικών µεγάρων
στη χώρα σχεδόν µετά από είκοσι χρόνια. 

Θέλω, όµως, να είµαι απολύτως ειλικρινής. Είναι µια συζήτηση
η οποία γίνεται µε όλους τους εµπλεκόµενους στο χώρο της δι-
καιοσύνης, µε τη συνδροµή των δικαστικών λειτουργών, µε τη
συνδροµή των δικαστικών υπαλλήλων, µε τους συλλειτουργούς
της δικαιοσύνης, τον νοµικό κόσµο, τους δικηγορικούς συλλό-
γους. Πρέπει όλοι µαζί να κάνουµε το επόµενο βήµα, το οποίο
στην πραγµατικότητα δεν είναι ένα βήµα που, ενδεχοµένως, θα
φέρει οφέλη σε µία κυβέρνηση. Εγώ θέλω να είµαι απολύτως ει-
λικρινής. 

Η δικαιοσύνη δεν είναι ένας χώρος µικροκοµµατικής αντιπα-
ράθεσης και αυτό πρέπει να το κρατήσουµε όλοι πολύ καλά στο
µυαλό µας. Είναι, αν θέλετε, µια βασική λειτουργία της ίδιας της
δηµοκρατίας, την οποία πρέπει να ενισχύσουµε, πρέπει να προ-
στατεύσουµε, πρέπει να µεταρρυθµίσουµε και να βελτιώσουµε
µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο όλοι µαζί. Και νοµίζω ότι σε αυτή
την προσπάθεια, τουλάχιστον, η συµβολή ή η συνεισφορά και
των πολιτικών κοµµάτων σε κάθε νοµοσχέδιο που έρχεται, ανά
περίπτωση ποικίλει. 

Η αλήθεια, όµως, είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι το
τελευταίο χρονικό διάστηµα έχουν γίνει βήµατα, τα οποία δεν
είχαν γίνει τις προηγούµενες δεκαετίες. Και αυτή, βεβαίως, είναι
µια προσπάθεια οι καρποί της οποίας θα φανούν τα αµέσως επό-
µενα χρόνια. Όταν αλλάζεις ένα νοµικό πλαίσιο που αφορά σε
ένα συγκεκριµένο κώδικα ή σε διαδικασίες που αφορούν στη λει-
τουργία της δικαιοσύνης, προφανώς το αποτέλεσµα δεν το βλέ-
πει κάποιος την επόµενη µέρα. 

Η προσδοκία είναι πολύ µεγάλη. Δεν σας το κρύβω. Η πρό-
κληση και για µένα προσωπικά -θα ήθελα, όµως, να είναι µια πρό-
κληση όλου του Κοινοβουλίου, όλων των κοµµάτων- είναι να
έχουµε µία δικαιοσύνη, η οποία να στέκεται στο ύψος των περι-
στάσεων και να δηµιουργεί πραγµατικό αίσθηµα ασφάλειας στον
Έλληνα πολίτη, πραγµατική εµπιστοσύνη στην ελληνική κοινω-
νία. Θα πρέπει ο στόχος, αν θέλετε, της προσπάθειας όλων µας
να είναι, να ξεπεράσουµε µια, ενδεχοµένως, πολύ κακή προηγού-
µενη περίοδο και να βρεθούµε σε µια επόµενη µέρα που δικαιού-
ται όλη η ελληνική κοινωνία. 

Σας ευχαριστώ για την επισήµανση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Πριν ανέλθει στο

Βήµα ο κ. Φραγγίδης, έχω να σας πω τα εξής, σε συνεργασία µε
τον Ειδικό Γραµµατέα, για τον προγραµµατισµό όλων των συνα-
δέλφων και των Αρχηγών των Κοινοβουλευτικών Οµάδων: Μέχρι
τώρα συνεδριάσαµε την Παρασκευή µέχρι τις τρεις και µισή το
ξηµέρωµα. Θυµηθήκαµε άλλες ηµέρες οι παλιοί. Και χθες η συ-
νεδρίαση πρακτικά ολοκληρώθηκε, επίσης, στις τέσσερις παρά
τέταρτο σήµερα το πρωί. 
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Έχοντας εξαντλήσει, λοιπόν, κάθε χρονικό περιθώριο, εάν τη-
ρήσουµε τους χρόνους, µπορεί να ολοκληρώσουµε και τον δέ-
κατο τρίτο κύκλο, δηλαδή τον οµιλητή νούµερο 147, οπότε θα
έχουν µιλήσει µαζί µε τους έξι κατά προτεραιότητα, τον κ. Βού-
τση, την κ. Παπαρήγα, εκατόν πενήντα επτά οµιλητές, που απο-
τελεί όπως καταλαβαίνετε ό,τι καλύτερο σε τριήµερη συζήτηση
-στην ουσία ήταν δυόµισι ηµέρες Παρασκευή απόγευµα, Σάβ-
βατο και Κυριακή- ώστε οι Αρχηγοί να ξεκινήσουν µε αντίστροφη
σειρά, δηλαδή µε τον κ. Βαρουφάκη, γύρω στις τέσσερις το από-
γευµα. Οι οµιλίες των αρχηγών συνήθως διαρκούν, τουλάχιστον,
πεντέµισι ώρες. Εποµένως, θα πάµε -αν ξεκινήσουµε στις τέσσε-
ρις το απόγευµα συν πεντέµισι ώρες οι Αρχηγοί- γύρω στις εννέα
και µισή το βράδυ ώστε, στην καλύτερη περίπτωση και καθώς η
ολοκλήρωση της ψηφοφορίας θέλει µία µε µιάµιση ώρα, πριν τα
µεσάνυχτα να έχουµε τελειώσει.

Χοντρικά αυτή είναι η εισήγηση, έτσι, για να ξέρουν οι συνά-
δελφοι, κυρίως αυτοί που είναι µετά από το 150, ότι δυστυχώς
δεν θα µιλήσουν και όσον αφορά τους Αρχηγούς, εάν κάποιος
έχει αντίρρηση θα ειδοποιήσει το Προεδρείο. 

Λοιπόν, κύριε Φραγγίδη, ελάτε στο Βήµα, τρίτη και φαρµα-
κερή. Τρεις φορές σας εκφώνησα.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΡΑΓΓΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο µύθος του επιτελικού κράτους

της Νέας Δηµοκρατίας κατέρρευσε παταγωδώς υπό το βάρος
των καταστάσεων που δηµιούργησε η κακοκαιρία «Ελπίδα». Η
διαχείρισή της αποτέλεσε µνηµείο ανικανότητας της Κυβέρνη-
σης και απέδειξε περίτρανα ότι η επικοινωνιακή διαχείριση της
εικόνας δεν αρκεί. Παράλληλα, αποτέλεσε αφορµή για τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ να καταθέσει πρόταση δυσπιστίας. Αναµένει ο ΣΥΡΙΖΑ ότι
θα πέσει η Κυβέρνηση; Πιστεύω πως όχι. Εξάλλου από το 1974
και µετά καµµία πρόταση δυσπιστίας δεν έφερε ένα τέτοιο απο-
τέλεσµα. 

Το σκεπτικό της κίνησης αυτής είναι πρόδηλο. Ο ΣΥΡΙΖΑ αδυ-
νατεί να κεφαλαιοποιήσει τη φθορά της Κυβέρνησης. Η δηµο-
σκοπική πίεση που δέχεται από το Κίνηµα Αλλαγής, µετά την
εκλογή Ανδρουλάκη, είναι απειλητική. Η εσωκοµµατική αντιπο-
λίτευση αποτελεί αγκάθι για τον κ. Αλέξη Τσίπρα. Καταφεύγει,
λοιπόν, στην προσφιλή τακτική της πόλωσης και του εντυπωσια-
σµού. Δυστυχώς, αυτό που θα καταφέρει είναι να δοθεί ψήφος
εµπιστοσύνης και ανάσα σε µια Κυβέρνηση που οι πολίτες έχουν
βάλει απέναντι επειδή αποδείχτηκε ανεπαρκής, όχι µόνο τώρα,
αλλά και σε άλλες περιπτώσεις όπως η κακοκαιρία «Μήδεια» πέ-
ρυσι, οι πυρκαγιές και οι πληµµύρες, η πανδηµία τα δύο τελευ-
ταία χρόνια και η επέλαση της µεγάλης ακρίβειας που έφερε η
ενεργειακή κρίση.

Η θέση του Κινήµατος Αλλαγής είναι σαφής και ξεκάθαρη, αν
και έτοιµοι για µια εκλογική αναµέτρηση, θεωρούµε αδιανόητο
και ανήθικο να συζητάµε για εκλογές τη δεδοµένη χρονική
στιγµή. Αυτή είναι η απάντηση στα προβλήµατα και τις αγωνίες
του ελληνικού λαού; Να µπει η χώρα σε µια περιπέτεια διπλών
εκλογών και να υπάρξει ακινησία του κρατικού µηχανισµού για
δύο και πλέον µήνες, ενώ µαίνεται η πανδηµία µε πάνω από εί-
κοσι χιλιάδες κρούσµατα και εκατό θανάτους την ηµέρα; Έχουµε
µέχρι τώρα καταγράψει θανάτους που αναλογούν στην απώλεια
µιας επαρχιακής πόλης και καθηµερινά στην απώλεια ενός µι-
κρού χωριού. Παράλληλα, η ακρίβεια καλπάζει και η φτωχοποί-
ηση των πολιτών προχωρά ταχύτατα. 

Και ποιος ζητά εκλογές; Ο ΣΥΡΙΖΑ που έχει στο ιστορικό του
τη Μάνδρα και το Μάτι, την πολιτική του τρίτου σκληρότερου και
αχρείαστου µνηµονίου και την αφαίµαξη του ελληνικού λαού. Οι
εκλογές θα γίνουν όταν οι συνθήκες το επιτρέψουν. Και τότε ο
ελληνικός λαός θα αποδώσει τα του Καίσαρος τω Καίσαρι, αυτό
που τρέµουν Νέα Δηµοκρατία και ΣΥΡΙΖΑ, που αµφότεροι καλ-
λιεργούν ένα τοξικό πολιτικό κλίµα και ένα εθνικό δίπολο προκει-
µένου να αυτοσυντηρηθούν. 

Τα τελευταία γεγονότα απέδειξαν την αναποτελεσµατικότητα
του κράτους που λειτουργεί υπερσυγκεντρωτικά εις βάρος της
χρηστής δηµόσιας διοίκησης µε βλαπτική επικάλυψη αρµοδιο-
τήτων και έλλειψη συντονισµού. Απαιτείται το Υπουργείο Κλιµα-
τικής Κρίσης και Προστασίας του Πολίτη να λειτουργεί ως στρα-

τηγείο πρόληψης και διαχείρισης κρίσεων, αφού ενισχυθεί και
αποσαφηνιστούν οι αρµοδιότητές του. Η ευθύνη του κεντρικού
σχεδιασµού και συντονισµού, αλλά και του ελέγχου ετοιµότητας
των ιδιωτών της περιφέρειας και των δήµων ανήκει στο κράτος. 

Εξάλλου, η αναποτελεσµατικότητα της Κυβέρνησης φάνηκε
και στη διαχείριση της υγειονοµικής κρίσης µε την πανδηµία. Η
Νέα Δηµοκρατία αρνείται πεισµατικά να ενισχύσει το Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας. Οι χίλιες διακόσιες κλίνες ΜΕΘ που ισχυρίζεται
ότι έφτιαξε, από τις πεντακόσιες πενήντα έξι που παρέλαβε, είναι
κλίνες µε εξοπλισµό που στήθηκε στο πόδι, χωρίς την απαραί-
τητη στελέχωση. Μέσα σε αυτές υπολογίζει και τις κλίνες του
ιδιωτικού τοµέα και των στρατιωτικών νοσοκοµείων, οι οποίες
όµως ποτέ δεν νοσήλευσαν διασωληνωµένους µε COVID. Οι ελ-
λείψεις σε προσωπικό και υλικοτεχνικό εξοπλισµό είναι τραγικές.
Το Εθνικό Σύστηµα Υγείας παραµένει όρθιο λόγω της αυτοθυ-
σίας των εργαζοµένων του που ξεπερνούν καθηµερινά τα όρια
της αντοχής τους. Τα δηµόσια νοσοκοµεία λειτουργούν µε επι-
κουρικούς. Και οι προσλήψεις µόνιµου και εξειδικευµένου προ-
σωπικού παραµένουν µέχρι τώρα υποσχέσεις. 

Επιπλέον, ο ιδιωτικός τοµέας υγείας ενεπλάκη επιλεκτικά στην
αντιµετώπιση της πανδηµίας και η επιστράτευση των ιδιωτών για-
τρών ήταν µια παταγώδης αποτυχία. Για παράδειγµα, από τους
είκοσι τρεις γιατρούς που πήραν πρόσφατα φύλλο πορείας για
το Νοσοκοµείο «Παπανικολάου» εµφανίστηκαν µόνο επτά. 

Είναι αδιανόητο να έχουµε καθηµερινά τόσους νεκρούς συ-
νανθρώπους µας από την πανδηµία, ενώ υπάρχει το όπλο του
εµβολίου, όπως επίσης το να υπάρχουν τόσο µεγάλες ανισότη-
τες ανάµεσα στα περιφερειακά και κεντρικά νοσοκοµεία. Η υγεία
των πολιτών επιδεινώνεται. Για µεγάλο δε διάστηµα τα νοσοκο-
µεία έχουν επικεντρωθεί σε µία µόνο νόσο, εµποδίζοντας την αν-
τιµετώπιση άλλων ασθενειών. Η πίεση που ασκείται στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας είναι υπέρµετρη, αφού η πρωτοβάθµια φροντίδα
υγείας δεν λειτουργεί όπως θα έπρεπε ώστε να µην καταλήγουν
όλα τα περιστατικά στα νοσοκοµεία.

Με ευθύνη της Κυβέρνησης η πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας
δεν συµµετείχε ενεργά στην ενηµέρωση των πολιτών, αφήνοντας
χώρο στην παραπληροφόρηση και αµφισβήτηση του εµβολίου
από µερίδα πολιτών. Είµαστε η δέκατη έκτη χώρα στην Ευρώπη
στον εµβολιασµό µε αποτέλεσµα να µην µπορούµε να επιτύ-
χουµε την κατάλληλη κάλυψη. Τέλος, ενώ έχουν περάσει δύο
χρόνια από το ξέσπασµα της πανδηµίας συνεχίζονται οι κατά πα-
ρέκκλιση συµβάσεις προµηθειών, χωρίς διαφάνεια και λογοδο-
σία. 

Η Κυβέρνηση δεν έχει σταθεί στο ύψος των περιστάσεων σε
σειρά κρίσιµων θεµάτων που απασχολούν τους πολίτες. Γι’ αυτό
ψηφίζουµε υπέρ της πρότασης δυσπιστίας κατά της Κυβέρνη-
σης. 

Εξίσου ανεπαρκή, όµως, κρίνουµε και τον ΣΥΡΙΖΑ. 
Η υπεύθυνη αντιπολιτευτική στάση και οι θέσεις του ΠΑΣΟΚ -

Κινήµατος Αλλαγής είναι βέβαιο ότι θα εκτιµηθούν από τους πο-
λίτες στο πεδίο των εκλογών, όποτε και αν γίνουν αυτές.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία, καθαρίστε το
Βήµα και να ετοιµάζεται ο συνάδελφος κ. Κωνσταντίνος Κόλλιας,
Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας.

Ορίστε, κύριε Κόλλια, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις 18 Δεκεµβρίου από αυτό

εδώ το Βήµα ο κ. Τσίπρας κατά τη συζήτηση του προϋπολογι-
σµού επιτέθηκε στην Κυβέρνηση και ζήτησε εκλογές.

Το ίδιο ζητά και σήµερα µε την πρόταση δυσπιστίας, κινήσεις
απελπισίας. Ζητά εκλογές, ενώ γνωρίζει πολύ καλά ότι θα τις
χάσει. Ζητά εκλογές, µεσούσης της πανδηµίας, ενώ ίδιος για τον
ίδιο λόγο ανέβαλε το συνέδριο του κόµµατός του. Καταθέτει
πρόταση µοµφής µε αφορµή τον χιονιά, όµως, η αιτία είναι οι δη-
µοσκοπήσεις, γιατί έχουν προηγηθεί δηµοσκοπήσεις από έγκυ-
ρες εταιρείες που δείχνουν σταθερά τη Νέα Δηµοκρατία στα
όρια της αυτοδυναµίας, πτώση του ΣΥΡΙΖΑ, µείωση της διαφο-
ράς µε το Κίνηµα Αλλαγής και µε άµεσο κίνδυνο να βρεθεί στην
τρίτη θέση. Έχει καταλάβει ο κ. Τσίπρας ότι πλέον αντίπαλός του
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δεν είναι ο κ. Μητσοτάκης, αλλά ο κ. Ανδρουλάκης. Αυτονόητο
το άγχος, η αγωνία και ο πανικός.

Και βέβαια, εσείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ,
χειροκροτείτε µε ενθουσιασµό τις µεγαλοφυείς κινήσεις του Αρ-
χηγού σας, ενώ γνωρίζετε άριστα ότι µετά από τις δεύτερες
εκλογές πολλοί από εσάς θα βλέπετε το Κοινοβούλιο από µα-
κριά.

Και ο κ. Τσίπρας γνωρίζει πολύ καλά ότι το αίτηµά του δεν αν-
ταποκρίνεται στις πραγµατικές ανάγκες των πολιτών και στα
προβλήµατα που αντιµετωπίζει η χώρα. Είναι µία ξεκάθαρα µε-
θοδευµένη στρατηγική που εξυπηρετεί µόνο την ανάγκη του ΣΥ-
ΡΙΖΑ να πάρει δηµοσκοπικές ανάσες, να βγει από την πολιτική
του αφάνεια, να µεταφέρει τη συζήτηση αποκλειστικά εντός των
ορίων της Βουλής, στοχεύοντας παράλληλα στον νέο Πρόεδρο
του Κινήµατος Αλλαγής, που ως εξωκοινοβουλευτικός αδυνατεί
να πάρει µέρος στη συζήτηση.

Και µε την ευκαιρία, ας µας εξηγήσει ο κ. Ανδρουλάκης πώς
από τη µία µεριά ψηφίζει να πέσει η Κυβέρνηση και από την άλλη
υποστηρίζει ότι δεν είναι ώρα για εκλογές.

Για τη Νέα Δηµοκρατία η πρόταση µοµφής δεν αποτελεί παρά
ένα στέρεο έδαφος, µια σπουδαία ευκαιρία για να αποδείξει µε
παρρησία τα πεπραγµένα της θητείας της, µε πλήρη επίγνωση
της πραγµατικότητας.

Ξεκινώντας από το µέτωπο της πανδηµίας, οι συνάδελφοι του
ΣΥΡΙΖΑ επιδίδονται για µία ακόµα φορά σε πρωτοφανή ψεύδη
που εκθέτουν τους εαυτούς τους και µόνο. Και τους απαντάµε
ως εξής: Δόθηκαν 43,3 δισεκατοµµύρια ευρώ για τη στήριξη της
ελληνικής κοινωνίας, ποσοστό-ρεκόρ ως προς το ΑΕΠ, το τρίτο
µεγαλύτερο για την Ευρωζώνη και το τέταρτο παγκοσµίως.

Οι κλίνες στις µονάδες εντατικής θεραπείας από πεντακόσιες
πενήντα επτά έχουν ξεπεράσει τις χίλιες τριακόσιες. Έχουν αξιο-
ποιηθεί τα στρατιωτικά νοσοκοµεία, αλλά και το σύνολο των µο-
νάδων της ιδιωτικής υγείας. Το ΕΣΥ ενισχύθηκε µε επιπλέον
δεκατέσσερις χιλιάδες γιατρούς, νοσηλευτές και διοικητικό προ-
σωπικό. Ο ιδιωτικός τοµέας επιστρατεύτηκε. Η Κυβέρνηση εξα-
σφάλισε έγκαιρα τα εµβόλια και οργάνωσε εξαιρετικά τον προ-
γραµµατισµό των εµβολιασµών.

Παράλληλα, στις συκοφαντίες που εξαπολύει ο ΣΥΡΙΖΑ περί
δήθεν µείωσης των δαπανών για την υγεία απαντάµε ότι ήδη έχει
προβλεφθεί η χρηµατοδότηση του ΕΣΥ και από τον κρατικό προ-
ϋπολογισµό, αλλά και από το Ταµείο Ανάκαµψης. Έχουµε αυξή-
σεις των δαπανών την τριετία 2020-2022 που συνολικά φθάνουν
τα 15,3 δισεκατοµµύρια ευρώ. Από τους συνολικούς διορισµούς
που προγραµµατίζονται φέτος το 29% απευθύνεται στην υγεία,
έξι χιλιάδες νέες προσλήψεις.

Όσο για τις µοµφές σας σχετικά µε την ακρίβεια, θέτουµε υπ’
όψιν σας τις παρεµβάσεις της Κυβέρνησης για τη στήριξη της
κοινωνίας από τις επιπτώσεις της διεθνούς ενεργειακής κρίσης:
Μέτρα συνολικού ύψους 1,35 δισεκατοµµύρια ευρώ το τελευταίο
τετράµηνο του 2021, στα οποία προστέθηκαν άλλα 400 εκατοµ-
µύρια ευρώ το 2022, σε αντίθεση µε εσάς, που επί θητείας σας
ρίξατε τη χώρα στα βράχια µε τα πειράµατα, την προχειρότητα,
τους λαϊκισµούς σας και χρεώσατε τη χώρα µε 100 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ.

Εµείς µιλάµε µε αριθµούς. Η οικονοµία ανακάµπτει ισχυρά. Η
αύξηση του ΑΕΠ είναι γύρω στο 9%. Οι επενδύσεις αυξάνονται
εντυπωσιακά και οι εξαγωγές ενισχύονται. Μειώθηκαν οι φόροι
και οι ασφαλιστικές εισφορές. Αυξήθηκε το διαθέσιµο εισόδηµα
των νοικοκυριών. Η ανεργία µειώθηκε στο 13%. Ενισχύθηκαν
κατά 39 δισεκατοµµύρια ευρώ οι καταθέσεις πολιτών και επιχει-
ρήσεων. Επεκτάθηκε η απαλλαγή από την ειδική εισφορά αλλη-
λεγγύης σε ακόµα περισσότερες κοινωνικές οµάδες. Τα κόκκινα
δάνεια των ελληνικών τραπεζών υποχώρησαν κατά 54 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ την τελευταία διετία. Ενισχύθηκε η ρευστότητα
και τα ταµειακά διαθέσιµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Η’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ)

Και δύο λόγια για την πρωτοφανή και σφοδρότατη κακοκαιρία
που έπληξε τη χώρα µας, ο χειρότερος χιονιάς από το 1929. Βε-
βαίως και υπήρξαν και λανθασµένοι χειρισµοί και αρρυθµίες, τις
οποίες όλοι γνωρίζουµε και ασφαλώς θα αποδοθούν ευθύνες. Ο

Πρωθυπουργός, αν και ευτυχώς δεν υπήρξαν ανθρώπινες απώ-
λειες, είχε τη δύναµη και το θάρρος να ζητήσει συγγνώµη για την
ταλαιπωρία που υπέστησαν οι συµπολίτες µας, δεσµευόµενος
για τη διερεύνηση και αποδοχή των ευθυνών όπου υπάρχουν.

Αντιθέτως, ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ στις τεράστιες καταστρο-
φές στο Μάτι και ιδιαίτερα εκείνο το µοιραίο βράδυ, όχι µόνο δεν
ζήτησε συγγνώµη, αλλά επιδόθηκε και σε ένα ρεσιτάλ άθλιας
υποκριτικής, χωρίς προηγούµενο, παριστάνοντας ότι δεν ξέρει
τίποτα για την απώλεια των εκατόν δύο συνανθρώπων µας. Το
µοναδικό που ρωτούσε ήταν τι ώρα θα πετάξουν τα καναντέρ και
πώς πάει η φωτιά στην κοινότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, τρεις ηµέρες

ήταν και πέρασαν και από αύριο θα προσγειωθείτε στη σκληρή
πραγµατικότητα της εσωστρέφειας, της διαλυτικής µουρµούρας
και της αποσυσπείρωσης, ενώ εµείς προχωράµε µε αίσθηµα ευ-
θύνης και αποφασιστικότητα, τιµώντας την εντολή του ελληνικού
λαού, για να καταστήσουµε τη χώρα µας ισχυρή και αυτοδύναµη,
για να φτιάξουµε την Ελλάδα της κοινωνικής συνοχής, της ανά-
πτυξης, του εκσυγχρονισµού, της ατοµικής και εθνικής αξιοπρέ-
πειας. Γι’ αυτό ακριβώς και καταψηφίζω την πρόταση δυσπιστίας
του ΣΥΡΙΖΑ.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Σας ευχαριστώ πολύ,
κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο τώρα έχει εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ ο κ. Μπουρνούς.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Από νωρίς καταλάβαµε ότι το πέρασµά σας θα είναι µοιραίο

για τη χώρα. Στους τριάντα µήνες, ωστόσο, καταλαβαίνουν όλο
και περισσότεροι ότι δεν πάει άλλο. Οι απλοί προοδευτικοί πολί-
τες σκέφτονται µε φόβο τι θα γίνει έτσι και κυβερνήσετε άλλον
ενάµιση χρόνο.

Στο µέτωπο της πανδηµίας θα πιάσουµε την άλλη βδοµάδα
τους είκοσι τέσσερις χιλιάδες νεκρούς. Ο πρόσφατος Δεκέµβρης
ήταν ο χειρότερος µήνας της πανδηµίας. Διανύσαµε ήδη τη χει-
ρότερη εβδοµάδα της πανδηµίας σε θανάτους. Στο µέλλον, όταν
θα κοιτάζουµε πίσω αυτά τα ολέθρια χρόνια, θα αναρωτιόµαστε
πώς το καταφέρατε.

Είχαµε µία τύχη, επειδή η χώρα είναι σχετικά αποµονωµένη
τον χειµώνα, χωρίς εισερχόµενο χειµερινό τουρισµό, χωρίς πο-
λυσύχναστα αεροδρόµια και διεθνείς εµπορικές εκθέσεις, η παν-
δηµία να µην µας ακουµπήσει στο πρώτο κύµα, όταν αιφνιδίαζε
τα συστήµατα υγείας πολλών ανεπτυγµένων χωρών που έχουν
πολύ στενότερες σχέσεις µε την παγκόσµια οικονοµία.

Σας δόθηκε χρόνος να ενισχύσετε, λοιπόν, το σύστηµα υγείας.
Και εσείς τι κάνατε; Εκµεταλλευτήκατε την τύχη του πρώτου κύ-
µατος για να κάνετε επικοινωνία, για να βγαίνει στους τέσσερις
µήνες πανδηµίας µε ανεκδιήγητες δηλώσεις ο Πρωθυπουργός
σας να εξηγήσει πώς τη νίκησε. Την εκµεταλλευτήκατε για να πε-
τάξετε εκατοµµύρια σε µέσα ενηµέρωσης για να ενισχύσουν το
πολιτικό προφίλ του ανασφαλούς κ. Μητσοτάκη που δεν αντέχει
την έκθεσή του έξω από προστατευόµενο περιβάλλον, για να δώ-
σετε 4,9 δισεκατοµµύρια ευρώ σε απευθείας αναθέσεις, για να
κάνετε πλούσιους τους επιχειρηµατίες κοµµατάρχες που µέσα
σε µία νύχτα έγιναν επιχειρηµατίες ιατρικών υλικών, κατασκευα-
στές µασκών, προµηθευτές φυλακών, ιδιοκτήτες Μη Κυβερνητι-
κών Οργανώσεων, σύµβουλοι -λέµε τώρα- επικοινωνίας και
δηµοσίων σχέσεων. Αφήσατε όλες τις δοµές, οποιασδήποτε βαθ-
µίδας, του δηµόσιου συστήµατος υγείας στα όρια της κατάρρευ-
σης ακόµη και στα ακριτικά µας νησιά του νοµού Λέσβου. Έτσι
κι αλλιώς τα νησιά µας µόνο για στρατόπεδα προσφύγων τα προ-
ορίζετε.

Υπονοµεύετε την πλήρη και ασφαλή λειτουργία της µονάδας
τεχνητού νεφρού στο Γενικό Νοσοκοµείο Μυτιλήνης προς όφε-
λος των ιδιωτών. Στερείτε από τους ανασφάλιστους πάσχοντες
µε αναπηρίες και χρόνιες παθήσεις το δικαίωµα συνταγογράφη-
σης από ιδιώτες γιατρούς και τους στέλνετε στις ήδη επιβαρυ-
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µένες δηµόσιες δοµές. Όταν οι επιστήµονες που σας συµβού-
λευαν σας είπαν πως το σύστηµα που φτιάξατε αφήνει χιλιάδες
ανθρώπους να πεθαίνουν αβοήθητοι, επειδή καταρρέει στους τε-
τρακόσιους διασωληνωµένους, διατάξατε σιωπητήριο. 

Αλλά, µήπως, ο διευθυντής της εφηµερίδας «ΒΗΜΑ» κ. Καρα-
κούσης δεν ήταν που έλεγε πέρυσι πως µε τις ανίκανες κοµµατι-
κές διοικήσεις που διορίσατε στα επαρχιακά νοσοκοµεία, τα
έχετε µετατρέψει σε οίκους ευθανασίας; Δεν το έλεγε ο ΣΥΡΙΖΑ,
ο κ. Καρακούσης το έλεγε.

Έχετε εγκληµατικές ευθύνες, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνη-
σης. Κάνετε επικοινωνία και ταΐζετε φίλους την ώρα που χιλιάδες
αργοπεθαίνουν διασωληνωµένοι σε ράντζα. Ανακοινώνετε κάθε
λίγο, µε τον µεγαλύτερο κυνισµό, πως η πανδηµία τελειώνει, ό-
ταν η χώρα είναι επί έναν χρόνο πάνω από το µέσο όρο θανάτων
σε Ευρώπη και Ηνωµένες Πολιτείες, όταν προσπερνάει τρέχον-
τας µία προς µία όλες τις χώρες της δυτικής Ευρώπης και συγ-
κρίνεται σε θανάτους µόνο µε τις πιο ρηµαγµένες χώρες της
ανατολικής Ευρώπης. 

Η δηµόσια υγεία δεν είναι ατοµική ευθύνη για να ρίχνετε το
φταίξιµο, είναι αντικείµενο συλλογικής ευθύνης και συλλογικής
προσπάθειας, αλλά βέβαια όλα αυτά σας µυρίζουν σοσιαλισµό
και εκεί έχετε αλλεργία. 

Είστε Κυβέρνηση που σας εκβιάζει ο Φουρθιώτης. Τελεία, δεν
χρειάζεται επεξήγηση.

Πουλήσετε παραµύθια για αποτελεσµατικό κράτος και είδαµε
τις λάσπες του «Ιανού», το χάος της «Μήδειας», την αχανή κατα-
στροφή στην Εύβοια, τους χιλιάδες εγκλωβισµένους από χιόνια
µέσα στην Αθήνα να γίνονται τοπόσηµα, που θα έλεγε κυνικά ο
κ. Μητσοτάκης, της γελοιοποίησης του επιτελικού κράτους. 

Δεν είναι µόνο ότι είστε ανίκανοι, είναι ότι δεν σας νοιάζει ο
απλός κόσµος. Δεν σας νοιάζει που µετά από δέκα χρόνια µνη-
µονίων, πάνω που σήκωνε κεφάλι η κοινωνία, έρχονται σαν τα-
φόπλακα οι λογαριασµοί και τα έξοδα, επειδή η Ελλάδα είναι
σχεδόν µονίµως πρώτη στην τιµή της ενέργειας και επειδή ου-
δέποτε νοιαστήκατε να ρυθµίσετε την αγορά και να σπάσετε τα
καρτέλ. Πώς να νοιαστείτε να σπάσετε τα καρτέλ, όταν είναι
φίλοι σας;

Τουρτουρίζουν και αγωνιούν τα νοικοκυριά, αλλά ο Πρωθυ-
πουργός πάει στον Πειραιά να συµπονέσει αστέγους, βγάζει φω-
τογραφίες για τα social media και ύστερα φεύγει και τους αφήνει
να κοιµούνται στο κρύο υποσχόµενος ότι το 2026, αν έχουν επι-
βιώσει το επόµενο σαρανταοκτάωρο από το χιονιά, θα τους έχει
βρει κρεβάτι. 

Υπ’ ευθύνη σας είναι οι ανατιµήσεις προϊόντων που σαρώνουν
τις τοπικές οικονοµίες των νησιών και αφαιµάσσουν τους προ-
ϋπολογισµούς των νοικοκυριών, ενώ ο διπλασιασµός των τιµών
των λιπασµάτων, οι υπέρογκες αυξήσεις στο πετρέλαιο, στο
ρεύµα, στις ζωοτροφές, στα αγροεφόδια, στις µεταφορές έχουν
ανεβάσει το κόστος παραγωγής σε δυσθεώρητα ύψη για τους
αγρότες και τους κτηνοτρόφους όχι µόνο στον νοµό Λέσβου,
αλλά και σε όλα τα άλλα νησιά. 

Και τι κάνετε εσείς οι επιτελικοί άριστοι; Σαν να µην έφταναν
όλα αυτά, τορπιλίζετε και µια εµβληµατική πολιτική νησιωτικότη-
τας, το µεταφορικό ισοδύναµο µε καθυστερήσεις έξι και επτά
µηνών στις πληρωµές. 

Η επιδεικτική αδιαφορία σας έφτασε µέχρι τη γελοία διαχεί-
ριση ακόµη και της ακτοπλοϊκής σύνδεσης της Λήµνου εν µέσω
τουριστικής περιόδου. Πάλι κάποιος φίλος σας εµπλεκόταν διά
µαγείας. Δεν πάει άλλο µε τους φίλους σας. 

Από την Ευρώπη έρχονται µαύρα σύννεφα. Έχετε ρεκόρ ελ-
λειµµάτων και χρέους που θα κληθείτε να µειώσετε µε νέα λιτό-
τητα, ενώ το σύµφωνο µετανάστευσης και η πιθανότητα ανα-
λογικού διαµοιρασµού προσφύγων πάνε να µπλοκαριστούν από
εκείνες ακριβώς τις κυβερνήσεις που εσείς εξυπηρετείτε εθελό-
δουλα µε την προσφυγική σας πολιτική. Αρκετά! 

Αποτύχατε, γιατί φτάσατε στο σηµείο να πιστεύετε και εσείς
οι ίδιοι τα παραµύθια που σας έφτιαχναν οι επικοινωνιολόγοι
σας, γιατί ο Πρωθυπουργός σας είναι γυµνός και νοµίζει τον
εαυτό του ντυµένο βασιλιά. Θέλετε να µείνετε για να κατασπα-
ράξετε τα δισεκατοµµύρια του Ταµείου Ανάκαµψης µε τους κολ-
λητούς σας, αλλά θα φύγετε για να ζήσουν οι υπόλοιποι, να

ανασάνει ο κόσµος, να µην ξεπαγιάζει, να µην φοβάται για το
µέλλον των παιδιών του. 

Είστε µια Κυβέρνηση σε παράνοια, µεθυσµένη από την πρό-
σβασή σας στο δηµόσιο χρήµα. Ταΐζετε τον υπόκοσµο και προ-
σποιείστε ότι διοικείτε κοροϊδεύοντας αλαζονικά ή διώκοντας
µέχρι εξόντωσης όποιον τολµά να ζητήσει λογαριασµό για το µε-
γάλο φαγοπότι.

Έχουµε ιστορικό καθήκον να απαλλάξουµε τη χώρα µας από
αυτόν τον εγκληµατικό και κυνικό θίασο επικίνδυνων πολιτικών
απατεώνων και θα το επιτελέσουµε αυτό το καθήκον. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

συνάδελφε.
Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Κοτρωνιάς εκ µέρους της Νέας Δη-

µοκρατίας. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΤΡΩΝΙΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα εδώ στη Βουλή ζούµε

έναν ΣΥΡΙΖΑ που αξιοποιώντας τη συνταγµατική του δυνατότητα
καταφεύγει σε µια κυριολεκτικά πυροτεχνηµατικού τύπου ενέρ-
γεια µόνο και µόνο για να εκµεταλλευθεί τη δυσαρέσκεια του κό-
σµου από τη διαχείριση της πρόσφατης κακοκαιρίας και να την
αξιοποιήσει για να πλήξει την Κυβέρνηση. 

Είναι µια ενέργεια, όµως, που δεν παράγει κανένα αποτέλεσµα
για τον Έλληνα πολίτη και την ελληνική κοινωνία και είναι απλά
ένα πυροτέχνηµα, που, όµως, µετά από τον πρόσκαιρο κρότο
που ο ΣΥΡΙΖΑ ελπίζει ότι θα κάνει για να τραβήξει την προσοχή
της κοινής γνώµης από τα εσωκοµµατικά και δηµοσκοπικά του
προβλήµατα, θα σκάσει τελικά επάνω του. Γιατί; Διότι µε αυτή
την κίνηση δίνει την ευκαιρία στην Κυβέρνησή µας να καταδείξει
την πολιτική της υπεροχή ως προς το κόµµα της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης και να θυµίσει στους Έλληνες πολίτες ότι ενώ κυ-
βέρνησε σχεδόν πέντε χρόνια, έπραξε τα ακριβώς αντίθετα από
αυτά που υποσχέθηκε και να δουν ότι σήµερα εκείνοι που δια-
χειρίστηκαν µε µεγάλο κόστος -ακόµα και σε ανθρώπινες ζωές-
παρόµοιες κρίσεις στο παρελθόν, ζητούν να ξανάρθουν στην
εξουσία για να τις ξαναδιαχειριστούν.

Λυπάµαι γιατί µια κίνηση σκοπιµότητας, χωρίς ουσία, δηµιουρ-
γεί µια αχρείαστη ένταση στη Βουλή των Ελλήνων σε µια εποχή
που χρειαζόµαστε όσο τίποτε άλλο την οµόνοια και τη συνεργα-
σία. Ο ΣΥΡΙΖΑ µε την κίνησή του αυτή δεν υπολόγισε ότι θα είναι
υποχρεωµένος για τρεις ηµέρες να ακούσει τις επιδόσεις και τις
επιτυχίες της Κυβέρνησης και στην οικονοµία και στην πανδηµία
και στην αντιµετώπιση των εθνικών θεµάτων και στον εκσυγχρο-
νισµό του κράτους και την προαγωγή του κράτους δικαίου. 

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, η οποία πίστευε ότι µε την πρό-
ταση δυσπιστίας θα βρισκόταν σε ένα προνοµιακό πεδίο, θα
αναγκαστεί να υποστεί τη βάσανο της σύγκρισης των υψηλών
επιδόσεων της Κυβέρνησης Μητσοτάκη σε σχέση µε τις χαµηλές
επιδόσεις της δικής της κυβέρνησης. Και πρέπει να τονιστεί ότι
οι θετικές επιδόσεις της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας κα-
ταγράφονται όχι µόνο ως δηµοσκοπήσεις, αλλά και σε πορί-
σµατα διεθνών οργανισµών και αποτελούν υπόδειγµα επιτυχη-
µένης διαχείρισης στην Ελλάδα για τα πολλά τελευταία χρόνια.

Και όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέσα σε ποιο πε-
ριβάλλον; Ο νεο-οθωµανισµός της Τουρκίας, η παγκόσµια κρίση
από την πανδηµία, η παγκόσµια εκτίναξη των τιµών της ενέρ-
γειας δηµιούργησαν ένα ασφυκτικό περιβάλλον, µέσα στο οποίο
η Κυβέρνηση Μητσοτάκη στάθηκε αντάξια της εµπιστοσύνης του
ελληνικού λαού και όχι µόνο αντιµετώπισε τις αντιξοότητες, αλλά
δηµιούργησε και τις συνθήκες προόδου και ανάπτυξης για την
πατρίδα µας. 

Μήπως δεν είναι αυτή η Κυβέρνηση που στήριξε τη µεσαία
τάξη και τα αδύναµα στρώµατα, που ελάφρυνε τους πολίτες από
τα υψηλά φορολογικά βάρη, που έδωσε κίνητρα για επενδύσεις
και απασχόληση, που κράτησε όρθια την κοινωνία και την οικο-
νοµία µε µέτρα πάνω από 43 δισεκατοµµύρια για την αντιµετώ-
πιση των οικονοµικών επιπτώσεων της πανδηµίας, που παίρνει
έκτακτα µέτρα πάνω από 1,3 δισεκατοµµύρια το 2021, αλλά και
άλλα 400 εκατοµµύρια τον Ιανουάριο του 2022 για παρεµβάσεις
αντιµετώπισης των επιπτώσεων της ενεργειακής κρίσης;

Μήπως δεν είναι η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας που βελ-
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τίωσε την ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας, που πέτυχε χαµηλό
κόστος δανεισµού, που αναγνωρίστηκε από τους οίκους αξιολό-
γησης αναβαθµίζοντας την παγκόσµια κατάταξή της; 

Μήπως δεν είναι αυτή η Κυβέρνηση που θα αξιοποιήσει το Τα-
µείο Ανάκαµψης και το νέο ΕΣΠΑ; Μήπως τελικά δεν είναι αυτή
η Κυβέρνηση που κατέγραψε µέσα στην πανδηµία αύξηση των
ρυθµών οικονοµικής µεγέθυνσης;

Για να δούµε τώρα στην πανδηµία πώς τα πήγε. Μήπως είναι
ψέµατα ότι διπλασίασε τις κλίνες ΜΕΘ από πεντακόσιες πενήντα
επτά σε χίλιες τριακόσιες; Μήπως δεν ενίσχυσε µε επιπλέον δε-
κατέσσερις χιλιάδες γιατρούς, νοσηλευτές και διοικητικό προ-
σωπικό το Εθνικό Σύστηµα Υγείας; Μήπως δεν οργάνωσε
υποδειγµατικά τους εµβολιασµούς µε την επιχείρηση «Ελευθε-
ρία», που απέσπασε και τα εύσηµα από την Ευρώπη; Μήπως δεν
πρωτοπόρησε στην Ευρώπη για την καθιέρωση του πιστοποιητι-
κού εµβολιασµού; Μήπως δεν προχωράει στον ανασχεδιασµό και
την ανασυγκρότηση του ΕΣΥ, µε έµφαση και στην πρωτοβάθµια
φροντίδα υγείας; 

Και τι αντιµετωπίζει από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης; Ισχυρισµούς δήθεν για µείωση δαπάνης για την υγεία,
ενώ συµβαίνει ακριβώς το αντίθετο, αφού για το 2022 οι δαπάνες
προσεγγίζουν τα 5,3 δισεκατοµµύρια ευρώ και αν προσθέσουµε
τις σχετικές δαπάνες και άλλων Υπουργείων, ανέρχονται σε 11
δισεκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή στο 6,3 του ΑΕΠ. 

Και τι άλλο εισπράττει από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση; Ει-
σπράττει συνεχή άρνηση συνεργασίας και καταψήφιση της υπο-
χρεωτικότητας του εµβολιασµού των υγειονοµικών, καταψήφιση
του υποχρεωτικού εµβολιασµού για τους άνω των εξήντα, κατα-
ψήφιση των προστίµων για τα πλαστά πιστοποιητικά, καταψή-
φιση µιας σειράς νόµων που βοηθούν το σύστηµα υγείας να
αντιµετωπίσει την παγκόσµια αυτή λαίλαπα.

Και µάλιστα, συνεχίζοντας να στοχεύει ο ΣΥΡΙΖΑ στο συναί-
σθηµα, κάνει αντιπολίτευση µε βάση τον αριθµό των νεκρών, ενώ
και µεσοσταθµικά η Ελλάδα βρίσκεται χαµηλά σε θανάτους ανά
εκατοµµύριο πληθυσµού, αλλά και έχει επιλέξει τρόπο καταγρα-
φής των θανάτων από COVID από τους πιο αυστηρούς στον
κόσµο, ενώ πολλές χώρες επιλέγουν συστήµατα τέτοια ώστε να
καταγράφουν δήθεν λιγότερους θανάτους από κορωνοϊό. 

Έρχοµαι τώρα στην πολιτική προστασία και στις αστοχίες και
τις ανεπάρκειες που παρατηρήθηκαν στη διαχείριση της πρό-
σφατης κακοκαιρίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω διατελέσει δήµαρχος επί
τέσσερις τετραετίες σε ένα µεγάλο δήµο της χώρας και αντιµε-
τώπισα και χιονιάδες και πληµµύρες και µπορώ να πω µε βεβαι-
ότητα ότι η δοµή την οποία δηµιούργησε πρόσφατα ο Πρωθυ-
πουργός και η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, σε συνδυα-
σµό µε τον ν.4662/2020 για την πολιτική προστασία που είχα την
τιµή να εισηγηθώ στο Κοινοβούλιό µας, είναι η αρτιότερη που
έχω συναντήσει όλα αυτά τα χρόνια. 

Όµως, η έλλειψη συντονισµού µεταξύ των δήµων, της περιφέ-
ρειας και των κρατικών υπηρεσιών οφείλεται περισσότερο στο
γεγονός ότι δεν έχει ολοκληρωθεί το στήσιµο της νέας αναβαθ-
µισµένης δοµής του Υπουργείου Πολιτικής Προστασίας και λι-
γότερο στην εξειδίκευση και την κατανοµή των υποχρεώσεων και
των αρµοδιοτήτων του καθενός ξεχωριστά. 

Κατανοώ ότι για τους δήµους της Αττικής το ύψος του χιονιού
ήταν κάτι πρωτόγνωρο. Όµως, σε αυτές τις δύσκολες καταστά-
σεις –και µιλάω σαν πρώην δήµαρχος- καθιερώνεται ένας δήµαρ-
χος στους δηµότες του µε πρωτοβουλίες και δράσεις ταχείας
παρέµβασης και ανακούφισης των δηµοτών, γιατί ο δήµαρχος
πρέπει να δίνει λύσεις. 

Αν σε αυτά προσθέσουµε και την ανεπάρκεια του διαχειριστή
της Αττικής Οδού –ο οποίος, ειρήσθω εν παρόδω, µε νόµο της
Νέας Δηµοκρατίας έχει αναλάβει και τη νοµική ευθύνη της δια-
τήρησης καθαρού του δρόµου-, τότε καταλαβαίνουµε τις αστο-
χίες που υπήρξαν και που οδήγησαν σε µεγάλη ταλαιπωρία των
πολιτών, γεγονός που προφανώς απαιτεί ολοκλήρωση και λει-
τουργική επάρκεια του συστήµατος πριν και κατά την κρίση,
αλλά τουλάχιστον µπορούµε να πούµε ότι ως Κυβέρνηση κατα-
φέραµε να διαφυλάξουµε την ανθρώπινη ζωή και δεν θρηνήσαµε
θανάτους πολιτών, όπως θρηνήσαµε σε παλαιότερη διακυβέρ-

νηση του ΣΥΡΙΖΑ.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή) 
Έρχοµαι στα εθνικά θέµατα. Αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας δεν
είναι αυτή που αναβάθµισε τη γεωστρατηγική θέση της Ελλάδας
µε την αεικίνητη εξωτερική διπλωµατία, µε τις νέες συµφωνίες
και τις συµµαχίες µε ισχυρά κράτη, µε την αναβάθµιση της απο-
τρεπτικής ικανότητας των Ενόπλων µας Δυνάµεων µε τις συµ-
φωνίες µε τη Γαλλία, που εσείς δεν ψηφίσατε, και τις Ηνωµένες
Πολιτείες που δηλώνετε ότι δεν θα ψηφίσετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, πρέ-
πει να ολοκληρώσετε.  

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΤΡΩΝΙΑΣ: Τέλος, δεν είναι η Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας που µέσα σε δύο χρόνια νοµοθετεί µε συνεχή
και εργώδη τρόπο, ώστε να προχωρήσει η χώρα στον ψηφιακό
µετασχηµατισµό, να εκσυγχρονιστεί το δικαιικό σύστηµα, να
προχωρήσει ο σεβασµός στη γυναίκα, να λειτουργήσει η δικαιο-
σύνη µε ταχύτητα και αποτελεσµατικότητα, χωρίς παρεµβάσεις
και κυβερνητικές δολοπλοκίες τύπου «NOVARTIS», ούτε στήνον-
τας διαγωνισµούς για τηλεοπτικές άδειες ούτε ελέγχοντας τους
αρµούς εξουσίας ούτε τροποποιώντας ακόµα και τον Ποινικό
Κώδικα της χώρας, σύµφωνα µε τα κοµµατικά συµφέροντα;

Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή πρόταση
δυσπιστίας στην πραγµατικότητα ήταν το δώρο του κ. Τσίπρα
στον Κυριάκο Μητσοτάκη, αφού τελικά αποδεικνύεται η καλύ-
τερη ευκαιρία για την Κυβέρνηση Μητσοτάκη να ξεδιπλώσει και
να δείξει όχι στον ΣΥΡΙΖΑ αλλά στον ελληνικό λαό το θετικό πρό-
σηµο που κατέγραψε αυτά τα δυόµισι χρόνια, αλλά και τη θετική
προοπτική που ανοίγεται για την πατρίδα µας, τις Ελληνίδες και
όλους τους Έλληνες. 

Σας ευχαριστώ. 
Ευχαριστώ και εσάς, κυρία Πρόεδρε, για την ανοχή σας. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ κι
εγώ, κύριε συνάδελφε. 

Το λόγο έχει τώρα η κ. Κοµνηνάκα εκ µέρους του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας. 

ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Αν έπεται στους οµιλητές ο κύριος
Υπουργός Υγείας, θα θέλαµε να σας πούµε, κύριε Υπουργέ, ότι
είκοσι τρεις χιλιάδες νεκροί σε δύο χρόνια ούτε σε περίοδο πο-
λέµου! Και γιατί αυτό; Διότι το δηµόσιο σύστηµα υγείας τόσο
εσείς όπως και οι προηγούµενοι το αποδεκατίσατε προς όφελος
της ιδιωτικής επιχειρηµατικής δράσης. Απόδειξη ότι στον προ-
ϋπολογισµό κόψατε το 50% της χρηµατοδότησης για την πρω-
τοβάθµια φροντίδα υγείας και κάπως έτσι µετατρέψατε το «Παί-
δων Πεντέλης» σε εµβολιαστικό κέντρο, για να µην απαριθµή-
σουµε τόσα άλλα νοσοκοµεία που µετατρέπονται σε µίας νόσου. 

Όσο για την ανωτερότητα του ιδιωτικού τοµέα, είναι πράγµατι
αποκαλυπτικό το κοινό σας καµάρι και έργο, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ,
το Νοσοκοµείο Σαντορίνης που βρίσκεις γιατρό µόνο κατά πα-
ραγγελία και αεροµεταφορά µε τον αντίστοιχο βέβαια οβολό µε-
ρικών χιλιάδων. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας έχει ήδη αποδώσει έµπρα-
κτα τη µοµφή του στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας µε τη
δράση του στους χώρους δουλειάς, στις γειτονιές, στους χώ-
ρους µόρφωσης, εκεί όπου εκφράζονται οι αγωνίες των εργαζο-
µένων, των ανέργων, των αυτοαπασχολούµενων επαγγελµατιών
και αγροτών, των νέων, των γυναικών, της λαϊκής οικογένειας. 

Απέδωσε τη µοµφή του ευρισκόµενο µέσα στις λαϊκές κινητο-
ποιήσεις, από εκεί που όλοι οι άλλοι απουσιάζετε, σαν τη χθεσινή
όπου δεκάδες σωµατεία και µαζικοί φορείς της Αττικής µαζί µε
το Δήµο και το Εργατικό Κέντρο Πάτρας και άλλους µαζικούς
φορείς µετέτρεψαν την οργή τους σε δύναµη διεκδίκησης για
σύγχρονες υποδοµές και έργα προστασίας του λαού, ενάντια
στην πολιτική και στο σύστηµα που θάβει τις ανάγκες του στο
χιόνι. 

Αυτού του είδους η µοµφή δεν εξαντλείται σε µια ανώδυνη και
πάντως βολική για το σύστηµα κριτική «για να φύγει ο Μανωλιός
και να έρθει άλλος βάζοντας τα ρούχα του αλλιώς», µια βολική
κριτική που σκοπεύει στην εκτόνωση της δίκαιης αγανάκτησης,
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µε την παραίτηση κάποιων Υπουργών ή άλλων µεγαλοσχηµόνων,
το πολύ πολύ µε την εναλλαγή µιας κυβέρνησης, για να συνεχίσει
δηλαδή το ίδιο έργο µε άλλους πρωταγωνιστές, κρύβοντας ότι
όσα τραγικά ζει και ξαναζεί ο λαός σε επανάληψη είναι αποτέλε-
σµα της ίδιας στρατηγικής που υπερασπίζεστε τόσο η Νέα Δη-
µοκρατία όσο και ο ΣΥΡΙΖΑ και το ΚΙΝΑΛ και άλλα κόµµατα. 

Γιατί ανάπτυξη µε επίκεντρο το καπιταλιστικό κέρδος, την αν-
ταγωνιστικότητα, την περίφηµη επιχειρηµατική πρωτοβουλία, για
την οποία παίζετε όλοι τα ρέστα σας, έχει ως αναγκαία προϋπό-
θεση να θυσιάζονται η ζωή και η υγεία του λαού, το εισόδηµα
του, τα εργασιακά του δικαιώµατα, συνολικά οι λαϊκές ανάγκες.
Γιατί είναι κοινή η στρατηγική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αυτή
που έχετε όλοι κορώνα στο κεφάλι σας, που κυνικά επιλέγει ως
λιγότερο κοστοβόρες τις αποζηµιώσεις από τα αναγκαία αντι-
πληµµυρικά και αντιπυρικά έργα, τα µέτρα αντισεισµικής θωρά-
κισης, τα οποία αποκλείονται ως ασύµφορο κόστος. 

Όσο για το ύψος, την πληρότητα και την ταχύτητα των αποζη-
µιώσεων, το βόρειο Αιγαίο είναι ένα µικρό αντιπροσωπευτικό
δείγµα της διαχρονικότητας αυτής της πολιτικής, αφού οι σει-
σµοπαθείς της Σάµου του 2020 στοιχειώνονται ακόµα από τις ει-
κόνες της Βρίσας της Λέσβου που παλεύει ακόµα µε τα ερείπια
του 2017. 

Είναι το ίδιο το αστικό κράτος που είναι επιλεκτικά ανίκανο και
ασυντόνιστο, γυµνό από µέσα και υποδοµές όταν πρόκειται να
προστατέψει τον λαό από τα καιρικά φαινόµενα και τις φυσικές
καταστροφές, όµως είναι ικανότατο και επιτελικό όταν πρόκειται
να νοµοθετήσει αντιλαϊκά, να διευκολύνει τις επενδύσεις µεγά-
λων επιχειρηµατικών οµίλων. Είναι πανέτοιµο και σε πλήρη συν-
τονισµό όταν πρόκειται να τσακίσει κατασταλτικά τις λαϊκές
κινητοποιήσεις. 

Πώς, λοιπόν, να µην ακούγονται φαιδρές οι χθεσινές βαρύ-
γδουπες δηλώσεις του Υπουργού Υποδοµών, του κ. Καραµανλή,
ότι η Νέα Δηµοκρατία µε την Αττική Οδό και την ΤΡΑΙΝΟΣΕ δίνει
ένα µάθηµα στους ιδιώτες ότι στην περίπτωση που δεν κάνουν
σωστά τη δουλειά τους θα πέφτει πέλεκυς; Σιγά τα αίµατα!
Ίδρωσαν οι επιχειρηµατικοί όµιλοι, που ροκανίζουν τα εκατοµ-
µύρια των αποζηµιώσεων, εκατοµµύρια που κόβονται από τις
ανάγκες του λαού και δίνονται για διαφυγόντα κέρδη από τη µεί-
ωση –λέτε- της κίνησης, που θησαυρίζουν µε τις υποδοµές που
τους χαρίσατε και οι µεν και οι δε και τις χρυσοπληρώνει τώρα ο
λαός. 

Στα ιδιωτικά συµφέροντα οι οδικοί άξονες, τρένα, λιµάνια, αε-
ροδρόµια. Στα αεροδρόµια, βέβαια, δώσατε και «πανωπροίκια».
Επτακόσιους πυροσβέστες δώσατε δώρο στη «FRAPORT», κύ-
ριοι του ΣΥΡΙΖΑ, µαζί µε τα δεκαεπτά αεροδρόµια που ιδιωτικο-
ποιήσατε, στερώντας τα από τις ήδη αποψιλωµένες υπηρεσίες.
Τι κι αν την ώρα της κρίσης δεν βρίσκονται ούτε καν δροµολόγια
για να µεταφερθούν πυροσβεστικές δυνάµεις από το ένα νησί
στο άλλο, που τρέχουν να «µπαλώσουν» τα τεράστια κενά, µε ό,τι
αυτό συνεπάγεται για την έγκαιρη παρέµβαση αλλά και την ίδια
την ασφάλειά τους. 

Αλήθεια, µήπως ο αµείλικτος πέλεκυς της Κυβέρνησης θα πέ-
φτει και πάνω στους εφοπλιστές όταν αφήνουν για µέρες ολό-
κληρες ή και βδοµάδες χωρίς σύνδεση τα νησιά µε τα ασυντή-
ρητα «σαπάκια» τους να µένουν στη µέση του δρόµου; 

Προσέξτε µάλλον µην πέσει στα δικά σας τα κεφάλια, αφού
είστε εσείς οι ίδιοι που όλοι µαζί κατ’ εφαρµογή της ευρωπαϊκής
πολιτικής διαµορφώσατε το πλαίσιο που επιτρέπει στα υπερή-
λικα ακτοπλοϊκά πλοία να σέρνουν σήµερα ανεξέλεγκτα τα υπο-
συντηρηµένα κουφάρια τους µετατρέποντας σε βασανιστική
οδύσσεια τη σύνδεση µεταξύ των νησιών του Αιγαίου. 

Όχι πέλεκυ δεν τους ρίχνετε αλλά τους ετοιµάζετε τώρα και
µποναµά εκατοµµυρίων από το Ταµείο Ανάκαµψης για ανανέωση
του στόλου τους µε νέα «πράσινων» προδιαγραφών πλοία. Και
άλλο «ζεστό» χρήµα στο ελληνικό εφοπλιστικό κεφάλαιο, τον
πρωταθλητή της παγκόσµιας πυραµίδας, πέρα από τα εκατοµ-
µύρια των επιδοτήσεων των άγονων γραµµών και τις δεκάδες
φοροαπαλλαγές. 

Και µεγαλύτερο δώρο, µε τις ευλογίες όλων σας, τα τσακισµέ-
να εργασιακά δικαιώµατα των ναυτεργατών, µε την κατάργηση
των συλλογικών συµβάσεων στα ποντοπόρα πλοία, δίνοντας άλ-

λοθι και στις εκτεταµένες παραβιάσεις τους στα ακτοπλοϊκά, που
σε συνδυασµό µε τις µειωµένες οργανικές συνθέσεις και τα
εξαντλητικά ωράρια δηµιουργούν όλες τις προϋποθέσεις για την
αύξηση των εργατικών ατυχηµάτων και των επαγγελµατικών
ασθενειών. 

Για το κεφάλαιο είναι αλήθεια ότι «γεννάνε και τα κοκόρια
σας». Για τα λαϊκά νοικοκυριά που στενάζουν από την ακρίβεια
παρουσιάζετε ως µαξιµαλισµό το αίτηµα του ΚΚΕ για κατάργηση
του ΦΠΑ στην ενέργεια και τα είδη πλατιάς λαϊκής κατανάλωσης,
του ειδικού φόρου κατανάλωσης στα καύσιµα. Ενώ ακόµα και το
µέτρο της επαναφοράς των µειωµένων συντελεστών ΦΠΑ σε όλα
τα νησιά που καταργήθηκε µε τις ψήφους του ΣΥΡΙΖΑ, της Νέας
Δηµοκρατίας και της πάντα υπεύθυνης αντιπολίτευσης του ΠΑ-
ΣΟΚ, µέτρο που αποδεικνύεται πλέον ανεπαρκές σ’ αυτές τις
συνθήκες της ακρίβειας, το παραπέµπετε στο 2025, καιρού επι-
τρέποντος. Και παρουσιάζετε ως κατόρθωµα τη µόνιµη διατή-
ρησή του ως αντάλλαγµα για τα νησιά που έχετε µετατρέψει σε
µόνιµους τόπους εγκλωβισµού προσφύγων. 

Είναι µήπως κάποιο άλλο ανάλογου είδους αντιστάθµισµα και
η παράκαµψη των κανονισµών περί οριοθέτησης ρεµάτων της
περιβαλλοντικής δασικής νοµοθεσίας που µεθοδεύετε συστηµα-
τικά µε τροπολογίες σε µια άλλου είδους επίδειξη της αποτελε-
σµατικότητας του αστικού κράτους, προκειµένου να παρακάµ-
ψετε κάθε εµπόδιο για να χτίσετε τα νέα κέντρα-φυλακές στα
νησιά; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Πρέπει να κλείσετε,
κυρία συνάδελφε. 

ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Βέβαια, η προηγούµενη επίδειξη ισχύος του αστικού κράτους

δεν µπόρεσε να κάµψει το µάλλον µεγαλύτερο εµπόδιο που συ-
νεχίζετε να συναντάτε, την οργανωµένη λαϊκή αντίδραση. 

Και επειδή άκουσα και τον κύριο Υπουργό να καµαρώνει χτες
για τις συνθήκες που επικρατούν στις δοµές, είναι τουλάχιστον
πρόκληση να το λέει όταν δεύτερη φορά µέσα σε δεκαπέντε
µέρες πιάνει φωτιά στο ΚΥΤ του Καρά Τεπέ από υπερφόρτωση
του δικτύου στην προσπάθεια των ανθρώπων να ζεσταθούν από
την παγωνιά. Εκτός αν το εννοεί ως κανονικότητα, αφού τέτοια
περιστατικά συµβαίνουν όλο και συχνότερα και στα σπίτια του
ελληνικού λαού, που προσπαθεί να σωθεί είτε από το τσουχτερό
κρύο είτε από τα τσουχτερά τιµολόγια της «πράσινης» απελευ-
θερωµένης ενέργειας. 

Ελπίδα, λοιπόν, για τον λαό δεν είναι αυτή που τον έθαψε στο
χιόνι ούτε αυτή που τον έθαψε στα µνηµόνια και τις ίδιες αντι-
λαϊκές πολιτικές. Η µόνη ελπίδα και διέξοδος για τον λαό βρίσκε-
ται στον δρόµο του οργανωµένου αγώνα της διεκδίκησης της
ανατροπής και όχι στην αναζήτηση παλιών και νέων επίδοξων
σωτήρων. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κυρία συνάδελφε. 
Τον λόγο τώρα εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας έχει ο κ. Κυ-

ρανάκης. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-

εδρε. 
Ακούγοντας την καλή συνάδελφο από το Κοµµουνιστικό

Κόµµα που µόλις κατέβηκε από το Βήµα, µε την οποία µοιραστή-
καµε κοινά χρόνια στα αµφιθέατρα της Νοµικής Αθήνας, θυµή-
θηκα, κύριε Υπουργέ, ότι προσπαθούσα από τότε να την πείσω
για το πώς λειτουργεί η οικονοµία. Διότι πάντα η Αριστερά και
το Κοµµουνιστικό Κόµµα κατηγορούν τις επιχειρήσεις ότι έχουν
κέρδη, ξεχνώντας το γεγονός ότι από αυτά τα χρήµατα δηµιουρ-
γούνται θέσεις εργασίας για απλούς ανθρώπους οι οποίοι πάνε
κάθε µέρα στη δουλειά, βγάζουν το ψωµί τους και πάνε πίσω στο
σπίτι τους για να θρέψουν µια οικογένεια. 

Και κάποιοι άλλοι στα διπλανά έδρανα συµφωνούσαν τότε -
σήµερα είναι στον ΣΥΡΙΖΑ, τότε ήταν σε φοιτητικές παρατάξεις
της λεγόµενης Αριστεράς- µε αυτά που σήµερα λέει το Κοµµου-
νιστικό Κόµµα. Στην πορεία άλλαξαν, όµως. Ξέρετε γιατί άλλα-
ξαν; Διότι, πέρα από εκλογικά, η Αριστερά έχει ηττηθεί και ιδεο-
λογικά. 

Και το γεγονός ότι ερχόµαστε σήµερα να συζητήσουµε µια
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πρόταση µοµφής, η οποία δεν ξέρω αν έγινε από αβλεψία της
Αντιπολίτευσης ή από στρατηγική, πάντως είναι σίγουρα λάθος,
έρχεται και βάζει τα θέµατα της µεγάλης εικόνας. Έρχεται και
βάζει τα θέµατα για το πολιτικό γήπεδο στο οποίο πρέπει να αν-
ταγωνιστούµε τα δύο µεγάλα κόµµατα, οι δύο µεγάλες παρατά-
ξεις, για το ποιος µπορεί καλύτερα. Ποιος µπορεί καλύτερα στις
επενδύσεις, ποιος µπορεί καλύτερα στην οικονοµία, ποιος µπο-
ρεί καλύτερα στην ασφάλεια, στη θέση της Ελλάδας στην Ευ-
ρώπη και το ΝΑΤΟ. Ναι στο ΝΑΤΟ, από το οποίο η ιδεολογική
σας εµµονή τα προηγούµενα χρόνια -και θυµάµαι το πρόγραµµα
του ΣΥΡΙΖΑ πριν το 2015- έλεγε ότι πρέπει να αποχωρήσουµε.
Και τώρα έχουµε σε µία σειρά από αξιακά θέµατα που απασχο-
λούν πάντα την ελληνική κοινωνία να έρχεται η Αριστερά και να
προσπαθεί να πείσει την ελληνική κοινωνία ότι µπορεί καλύτερα
από τη Νέα Δηµοκρατία. Αυτό λέγεται ιδεολογική ήττα, κύριοι
του ΣΥΡΙΖΑ. 

Επίσης, ηθική ήττα λέγεται και κάτι ακόµη. Είχαµε συνηθίσει
σε αυτή τη χώρα µετά από κάθε τραγικό γεγονός να λέει ο κό-
σµος στους πολιτικούς: «Μα καλά, δεν έπρεπε να ακούσουµε µία
συγγνώµη;». Και ακόµα και σε αυτό το σπάνιο φαινόµενο που κά-
ποιος µπορεί να ζητούσε συγγνώµη -από πολιτικούς δεν έχει
ακουστεί σχεδόν ποτέ- ερχόταν η κοινωνία και έλεγε: «Τι να την
κάνω τη συγγνώµη; Από ποιον θα αποζηµιωθώ;». Και τώρα
έχουµε έναν Πρωθυπουργό ο οποίος κάνει για πρώτη φορά και
τα δύο. Κάνει και τα δύο και δεν είναι καθόλου αυτονόητο. Αυτή
είναι η ηθική ήττα της Αριστεράς, ότι σε τραγικά γεγονότα επί
των ηµερών σας -και εγώ δεν θα µπω σε συγκρίσεις, ο κόσµος
ξέρει ποιες είναι οι συγκρίσεις και θυµάται και έχει µνήµη - δεν
ακούστηκε ούτε συγγνώµη. Ακούστηκαν προσβλητικά σχόλια για
τις αποζηµιώσεις από τον πρώην Πρωθυπουργό. Ακούστηκε το
ιστορικό «έψαχνα για λάθη και δεν έβρισκα». Αυτή είναι η δια-
φορά µας, κύριοι συνάδελφοι, ότι εµείς αναγνωρίζουµε τα λάθη
µας. 

Κάνω έκκληση από αυτό εδώ το Βήµα -και νοµίζω πολλοί συ-
νάδελφοι θα συµφωνήσουν µαζί µου- ότι πρέπει τώρα, εγκαίρως,
να προετοιµαστεί η Πολιτική Προστασία για τα επόµενα ακραία
καιρικά φαινόµενα και θα τολµήσω να πω και για τις πυρκαγιές.

Για το ενδεχόµενο πυρκαγιών το καλοκαίρι θα πρέπει τώρα,
έγκαιρα και όχι τελευταία στιγµή, να αποσαφηνιστεί η αρµοδιό-
τητα για το ποιος πρέπει να αφαιρέσει ή να µεταφέρει τα δέντρα
τα οποία είναι πάνω σε καλώδια της ΔΕΗ, που είτε έχουµε χιόνια
είτε έχουµε φωτιές αποτελεί παγίως ένα πρόβληµα. Πρέπει τώρα
να έρθει µια αποσαφήνιση, ενδεχοµένως µια νοµοτεχνική πρω-
τοβουλία, η οποία θα λύνει τα χέρια του ΔΕΔΔΗΕ ώστε να λύσει
αυτό το πρόβληµα.

Πρέπει άµεσα να απελευθερωθούν τα κονδύλια ώστε να γί-
νουν καθαρισµοί των δασών και να µην έχουµε τα περσινά φαι-
νόµενα. Πρέπει εγκαίρως να γίνει εκπαίδευση και των εποχικών
πυροσβεστών αλλά και της ειδικής οµάδας που είχε ανακοινωθεί
το περσινό καλοκαίρι µετά τις φωτιές, η οποία θα προλαµβάνει
γρήγορα, µε ταχύτητα, µια φωτιά πριν εξαπλωθεί. Θα πρέπει να
εξοπλιστούν και οι εθελοντικές οµάδες οι οποίες πάντα κάνουν
εξαιρετική δουλειά, είτε το χειµώνα είτε το καλοκαίρι, όταν
έχουµε ακραία καιρικά φαινόµενα και πάνε πρώτοι µε αυτοθυσία
για να προλάβουν άσχηµες καταστάσεις.

Θα πρέπει να συµφωνήσουµε, κύριοι της Αντιπολίτευσης, σε
ενδεχόµενα ακραίων καιρικών φαινοµένων τι θα ζητάµε από την
πολιτεία. Θα ζητάµε πρόληψη ή θα ζητάµε κάτι άλλο; Διότι όλοι
θυµόµαστε ότι πέρυσι τέτοια εποχή, όταν η προηγούµενη ηγεσία
του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη είχε κλείσει προληπτικά
την Εθνική Οδό και είχε απαγορεύσει τη διέλευση οχηµάτων,
εσείς υπογράφατε ερωτήσεις που λέγατε ότι κάνουµε δώρο σε
ιδιώτες για να µην αντιµετωπίζουν συνέπειες. 

Τώρα, λοιπόν, που αντιµετωπίζουν συνέπειες και πρέπει να
πληρώσουν πρόστιµα και πρέπει να πληρώσουν αποζηµιώσεις,
πάλι φωνάζετε. Γι’ αυτό και οι φωνές σας έχουν χάσει το νόηµά
τους. Γι’ αυτό και κανείς δεν πείθεται στην ελληνική κοινωνία ότι
εσείς που ζητάτε να φύγει η Κυβέρνηση για να έρθετε εσείς, µπο-
ρείτε έστω και σε αυτόν τον τοµέα ή σε οποιονδήποτε άλλον να
κάνετε κάτι καλύτερο. 

Αυτό που θα µπορούσαµε να δούµε -σαν πρόταση προς όλα

τα κόµµατα, τουλάχιστον εκείνα τα οποία φιλοδοξούν να κυβερ-
νήσουν- είναι οι Υπουργοί οι οποίοι αναλαµβάνουν µετά το διο-
ρισµό τους να φέρουν εις πέρας µια δύσκολη αποστολή –όλες
οι αποστολές είναι δύσκολες- να περνούν από τη βάσανο µιας
δηµόσιας ακρόασης, όπως γίνεται στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή,
όπως γίνεται στην αµερικανική γερουσία, όπως γίνεται σε πολλά
κοινοβούλια. 

Διότι αυτό θα διευκολύνει και τη Βουλή, τους Βουλευτές όλων
των κοµµάτων αλλά και την ίδια την Κυβέρνηση και τον ίδιο τον
Υπουργό να καταλάβει ποια είναι η προετοιµασία που πρέπει να
έχει όταν αναλάβει ένα δύσκολο έργο, τι τον περιµένει και να έχει
και η ελληνική κοινωνία µέσω του Κοινοβουλίου µια καλύτερη ει-
κόνα της προετοιµασίας, του σχεδίου του οποίου κάθε Υπουργός
πρέπει να υλοποιήσει. 

ΠΡΟΕΔΡΕYΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, πρέ-
πει να κλείσετε παρακαλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ: Άρα, λοιπόν, αυτή είναι µια
πρόταση προς όλα τα κόµµατα και όχι µόνο προς τη δική µας
Κυβέρνηση.

Κυρία Πρόεδρε, κλείνω λέγοντας το εξής. Καµµιά φορά ανα-
ρωτιούνται οι πολίτες βλέποντας διαδικασίες στο Κοινοβούλιο τι
νόηµα έχουν όλοι αυτοί οι µονόλογοι. Ανεβαίνουν όλοι οι συνά-
δελφοι στο Βήµα, κάνουµε ο καθένας έναν µονόλογο, κατεβαί-
νουµε και η ζωή συνεχίζεται.

Για να αποκτήσει νόηµα µια κοινοβουλευτική διαδικασία όπως
είναι η πρόταση µοµφής, όπως είναι η πρόταση δυσπιστίας, θα
πρέπει όλοι µας ανεβαίνοντας εδώ και, κυρίως, η Αντιπολίτευση
που ζητά κάτι καλύτερο, να προτείνει και κάτι. Λυπάµαι, κυρία
Πρόεδρε, που όλες αυτές τις µέρες δεν άκουσα ούτε µία πρό-
ταση για το τι µπορεί να γίνει καλύτερο σ’ αυτή τη χώρα.

ΠΡΟΕΔΡΕYΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ πολύ, πρέπει κα κλείσετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ: Αυτοί οι οποίοι θέλουν να
φύγει η Κυβέρνηση και να έρθουν πάλι στις θέσεις εξουσίας για
να κυβερνήσουν, δεν έχουν τίποτα απολύτως να προτείνουν. 

Άρα, λοιπόν, την Κυβέρνηση που µειώνει φόρους και φέρνει
επενδύσεις και δηµιουργεί δουλειές και κάνει το καλύτερο που
µπορεί για την εξωτερική πολιτική και για την άµυνας της χώρας,
ενισχύοντας σε κάθε επίπεδο την Ελλάδα, ναι, θα την στηρίξω
και θα συνεχίζω να τη στηρίζω, δίνοντας ψήφο εµπιστοσύνης και
καταψηφίζοντας την πρόταση µοµφής. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕYΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε.

Κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σας υπενθυµίσω ο χρόνος
οµιλίας σας είναι επτά λεπτά, µε µια µικρή σχετικά ανοχή, αλλά
όχι περισσότερο. Σας παρακαλώ πολύ, γιατί στερείτε τη δυνατό-
τητα από συναδέλφους να πάρουν τον λόγο.

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Σαρακιώτης εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Η χώρα µας αντιµετωπίζει σειρά προβληµάτων και προκλή-

σεων και δυστυχώς, αυτή την τόσο κρίσιµη περίοδο έχει την ατυ-
χία να τα διαχειρίζεται η πλέον ανίκανη και αδιάφορη Κυβέρνηση
των τελευταίων ετών. 

Για µία ακόµη φορά, ένα φυσικό φαινόµενο του οποίου γνωρί-
ζαµε όλοι και τον τόπο και τον χρόνο εκδήλωσής του, απέδειξε
την ανεπάρκεια του –δήθεν- επιτελικού κράτους του κ. Μητσο-
τάκη.

Πολλές οι συσκέψεις που έκαναν οι Υπουργοί της Νέας Δηµο-
κρατίας, πολύ περισσότερες οι φωτογραφίες που έβγαλαν και
εν τέλει, ποιο ήταν το αποτέλεσµα; Το απόλυτο φιάσκο, το από-
λυτο µπάχαλο. Χιλιάδες εγκλωβισµένοι οδηγοί επί ώρες, όχι µόνο
στον πιο σύγχρονο αυτοκινητόδροµο της χώρας, την Αττική Οδό,
αλλά και σε δεκάδες δρόµους της πρωτεύουσας, ολόκληρες πε-
ριοχές του Λεκανοπεδίου για τρεις, τέσσερις, ακόµη και πέντε
ηµέρες χωρίς ηλεκτρικό ρεύµα, νοσοκοµεία αποκλεισµένα από
το χιόνι.

Πρέπει να απαντήσετε σε µία ερώτηση: Είναι αυτή εικόνα ευ-
ρωπαϊκής πρωτεύουσας εν έτει 2022; Σας ικανοποιεί; Προεκλο-
γικά το σύνθηµά σας, αν θυµόµαστε καλά, είναι ότι «αξίζουµε
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καλύτερα». Αυτό είναι το καλύτερα που αξίζουµε; Συγχαρητή-
ρια!

Τον περασµένο Σεπτέµβριο ο κ. Μητσοτάκης παρουσιάζοντας
το νέο Υπουργείο Πολιτικής Προστασίας και τη µετεγγραφή, τον
νέο άριστο, κ. Στυλιανίδη δήλωνε: «Δηµιουργούµε µία υποδοµή
η οποία θα γίνει πρότυπο στην Ευρώπη». Και καταφέρατε µε
τριάντα πόντους χιόνι να γίνουµε ο περίγελως της Ευρώπης. Τα
ίδια βιώσαµε και πέρυσι µε τη «Μήδεια». Το ίδιο πρόσωπο του
επιτελικού κράτους το είδαµε και το καλοκαίρι στις πυρκαγιές,
που έσβηναν µόνο όταν έφταναν στη θάλασσα.

Ίσως ήρθε η στιγµή σήµερα, από αυτό εδώ το Βήµα, ο κύριος
Πρωθυπουργός, ο κ. Μητσοτάκης, να απαντήσει ποιος έδωσε
την εντολή µη κατάσβεσης στην Εύβοια όπως έχει δηµόσια κα-
ταγγείλει ο «γαλάζιος» Περιφερειάρχης της Στερεάς Ελλάδας,
ο κ. Σπανός.

Υπάρχει κι άλλο ένα ερώτηµα. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι
της  Νέας Δηµοκρατίας, είστε τόσο περήφανοι από το γεγονός
ότι το περασµένο καλοκαίρι κάηκε στη χώρα µας έκταση ίση µε
το άθροισµα των καµένων εκτάσεων της οκταετίας 2013 -2020; 

Δυστυχώς, το µόνο που µάθατε από όλα αυτά είναι να εφευ-
ρίσκετε νέες δικαιολογίες και να αναπτύσσετε τις επικοινωνιακές
σας τακτικές. Φτάσατε να κατηγορείτε ακόµη και τους επιστήµο-
νες, τους µετεωρολόγους αυτή τη φορά. Πριν τα  βάλατε µε τους
επιστήµονες του κλάδου της υγείας, τώρα τα βάλατε µε τους µε-
τεωρολόγους. 

Ανακηρύξατε ως «αυτόνοµα κρατίδια» τη Μεσογείων και την
Κατεχάκη. Προτείνατε να επιβάλλονται πρόστιµα στους εγκλω-
βισµένους οδηγούς.  Και για να µην αδικήσω και τη συνάδελφο
της Νέας Δηµοκρατίας που έκανε αυτή την τόσο πρωτοποριακή
πρόταση και είµαι βέβαιος ότι την επεξεργάζονται στο Μαξίµου,
µε «όποιον δάσκαλο καθίσεις τέτοια γράµµατα θα µάθεις». Εσείς
δεν χειροκροτούσατε όλη η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας
Δηµοκρατίας τον κ. Μητσοτάκη όταν ανέφερε ότι για να ελέγ-
ξουµε την πανδηµία θα αυξήσουµε το πρόστιµο και µετά την κα-
τακραυγή το πήρε πίσω;

Τι να περιµένει, όµως, κανείς από µία Κυβέρνηση η οποία ενώ
θρηνούµε πάνω από είκοσι τρεις χιλιάδες απώλειες ανθρωπίνων
ζωών -ζωές που θα µπορούσαν να είχαν σωθεί, όχι µόνο αν ακού-
γατε αυτά που επί δύο χρόνια σας λέµε, αν ακούγατε την πρό-
ταση της επιλογής σας, του κ. Τσιόδρα, την οποία ψάχνετε εδώ
και µήνες να βρείτε ποιος την έδωσε, πού την έδωσε, ποιος την
διάβασε, αν τη διάβασε-, ενώ βρισκόµαστε στην πρώτη θέση πα-
νευρωπαϊκά στους νεκρούς και στις νοσηλείες, εσείς συνεχίζετε
να νοιάζεστε µόνο για την επικοινωνιακή διαχείριση, τη διάσωση
του πολιτικού κεφαλαίου του κ. Μητσοτάκη και το πώς θα κάνετε
αντιπολίτευση στον ΣΥΡΙΖΑ.

Τι µπορεί, όµως, να περιµένει κανείς από µία Κυβέρνηση Μη-
τσοτάκη, όταν ενώ σε ολόκληρο τον κόσµο αναζητούν λύσεις για
τη µείωση του συνωστισµού στα σχολεία, εσείς νοµοθετείτε εν
µέσω πανδηµίας την αύξηση του αριθµού των µαθητών ανά σχο-
λική αίθουσα, έρχεται τον Σεπτέµβρη η κ. Κεραµέως και προ-
χωρά σε συγχωνεύσεις τµηµάτων και συνέχεια, το κερασάκι στην
τούρτα, νοµοθετεί το 50%+1 για να κλείσει ένα τµήµα.

Εδώ και δύο χρόνια φωνάζουµε για την αυτονόητη αναγκαιό-
τητα ενίσχυσης του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, ενώ ο κ. Μη-
τσοτάκης µάς αποκάλυψε προ ηµερών, σε πρόσφατη συνέντευ-
ξή του, ότι, πράγµατι, θα το κάνει. Πότε θα το κάνει όµως; Αφού
περάσει η πανδηµία. Γιατροί και νοσηλευτές στα όρια ψυχικής
και σωµατικής εξάντλησης, κι εσείς τους επιβραβεύετε στέλνον-
τας τα ΜΑΤ.

Τι θα µπορούσαν όµως να περιµένουν οι πολίτες από µια Κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη, όταν εδώ και µήνες ένα κύµα ακρίβειας πνί-
γει την ελληνική κοινωνία, κι εσείς έχετε και το θράσος και µιλάτε
για δήθεν επιτυχίες σε οικονοµικό επίπεδο; Είναι βέβαιο ότι δεν
έχετε πλέον καµµία επαφή µε την πραγµατικότητα, αλλά αναρω-
τιέται κανείς, δεν έχει βρεθεί ένας από τους χιλιάδες µετακλη-
τούς συµβούλους σας να σας ενηµερώσει ότι το κόστος ενέρ-
γειας αυτή τη στιγµή στην ελληνική κοινωνία έχει εκµηδενίσει το
διαθέσιµο εισόδηµα των συµπολιτών µας; Γνωρίζετε ότι χρειάζε-
ται κάποιος για να καταβάλει τον λογαριασµό στην ενέργεια τον
µισό µισθό, τη µισή σύνταξη ή και παραπάνω; Τα νοικοκυριά τα

έχετε γραµµένα στα παλαιότερα των υποδηµάτων σας. Τους επι-
χειρηµατίες, µικροµεσαίους και µη, τους βιοτέχνες, τους βιοµή-
χανους, τους ακούτε; 

Καταγράφεται τετραπλασιασµός στην τιµή του ηλεκτρικού
ρεύµατος, πενταπλασιασµός στο φυσικό αέριο και αυξάνεται ως
αποτέλεσµα το κόστος παραγωγής κατά 30% µε 50%. Αποτέλε-
σµα; Οι επιχειρήσεις δεν µπορούν ούτε να µετακυλήσουν το κό-
στος ούτε να το απορροφήσουν, µε αποτέλεσµα, πέραν των
υπολοίπων, να ζηµιώνονται και να έχουµε έλλειµµα αυτή τη στιγ-
µή και στις εξαγωγές. 

Κι εσείς, που, δυστυχώς, είστε Κυβέρνηση, τι κάνετε; Ο κ. Μη-
τσοτάκης έλαβε την πρωτοβουλία πριν από κάποιους µήνες, κά-
λεσε στο Μαξίµου τους οικονοµικούς συντάκτες και τους
επέπληξε. Σταµατήστε, τους είπε, να σηκώνετε το ζήτηµα της
ακρίβειας. Οι Υπουργοί του, τους προηγούµενους µήνες, µας
έλεγαν «Μην ανησυχείτε, είναι κάτι παροδικό, θα περάσει.» και
τα λοιπά. Μετά άρχισαν τις ευχές, άρχισαν τις προσευχές. Ο κ.
Γεωργιάδης µάς είπε ότι τον Δεκέµβρη θα λήξει η ακρίβεια. 

Και εν µέσω αυτής της κρίσης έρχεστε και πουλάτε και τη
ΔΕΗ. Αφού την είχατε εξυγιάνει, γιατί την είχε καταστρέψει ο
«κακός» ΣΥΡΙΖΑ, που επί τεσσεράµισι χρόνια δεν υπήρξε ούτε
µία αύξηση ούτε 1 ευρώ στους λογαριασµούς της ΔΕΗ, τη σώ-
σατε. Μας είπε ο κ. Χατζηδάκης τον Δεκέµβριο του 2020 ότι δεν
υπάρχει ούτε µία στο τρισεκατοµµύριο περίπτωση να αυξηθούν
οι λογαριασµοί της ΔΕΗ. 

Και ακούµε και το πρωτοφανές, πραγµατικά, χτες από τον -ο
Θεός να τον κάνει- Υπουργό Ενέργειας κ. Σκρέκα: Στην Ελλάδα,
λέει, συντελείται µια ενεργειακή επανάσταση η οποία διασφαλί-
ζει, άκουσον-άκουσον, σταθερές και προσιτές τιµές ενέργειας
στα νοικοκυριά και τις επιχειρήσεις. Πού ζείτε, κυρίες και κύριοι
της Νέας Δηµοκρατίας; Προσιτές τιµές στα νοικοκυριά; 

Έχουµε καταθέσει εδώ και µήνες προτάσεις. Μείωση του ει-
δικού φόρου κατανάλωσης. Κούρεµα του ιδιωτικού χρέους που
δηµιουργήθηκε από την πανδηµία και µετά µε κριτήρια. Αύξηση
του κατώτατου µισθού στα 800 ευρώ. 

Ποιος µπορεί όµως να περιµένει το οτιδήποτε από µια Κυβέρ-
νηση η οποία κρέµεται από τα χείλη του Μένιου Φουρθιώτη; Ο κ.
Γεραπετρίτης, ο καθηγητής Συνταγµατικού Δικαίου που κατέ-
κτησε την κορυφή της πολιτικής, σύµφωνα µε ρεπορτάζ του συ-
νοµιλητή του κ. Φουρθιώτη, µας είπε προηγουµένως ότι δεν
είµαστε ίδιοι. Είναι το µοναδικό στο οποίο θα συµφωνήσω. Πράγ-
µατι δεν είµαστε ίδιοι, κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας.
εµείς δεν κάνουµε ρουσφέτια στον κ. Φουρθιώτη. Εµείς δεν του
δίνουµε ένα αστυνοµικό τµήµα να τον φυλάει. Εµείς δεν φέρ-
νουµε τις τροπολογίες που ζητάει ο κ. Φουρθιώτης. Ο κ. Τσίπρας
δεν άλλαζε τους υπουργούς µετά από απαίτηση του κ. Φουρ-
θιώτη. Εµάς δεν µας κρατάει ο Μένιος Φουρθιώτης. Αυτή η
ντροπή, αυτή η κατάντια, αυτός ο ξεπεσµός είναι όλος δικός σας,
κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, πρέ-
πει να κλείσετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ: Ένα λεπτό, κυρία πρόεδρε, όπως
δώσατε και στους προηγούµενους οµιλητές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Όχι, δεν υπάρχει, κύριε
συνάδελφε, ο χρόνος. Σας ενηµέρωσα ότι ο χρόνος οµιλίας είναι
επτά λεπτά. Υπάρχει µια µικρή σχετικά ανοχή, πήγατε στα οκτώ
λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ: Την συνάδελφό µου από το ΚΚΕ και
τον συνάδελφό µου από τη Νέα Δηµοκρατία γιατί δεν τους δια-
κόψατε, κυρία Πρόεδρε; Με τον ΣΥΡΙΖΑ έχετε θέµα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Σας παρακαλώ. Θέ-
λουµε να µιλήσουν περισσότεροι συνάδελφοι. Η Διάσκεψη των
Προέδρων αποφάσισε να µιλήσουν όσο γίνεται περισσότεροι και
συµφώνησαν όλα τα κόµµατα σε αυτό, και το δικό σας. Κάντε
µου τη χάρη, λοιπόν, και κλείστε τώρα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ: Στους οµιλητές των άλλων κοµµά-
των δεν δείξατε την ίδια εικόνα, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Μη µε δυσκολεύετε,
κύριε συνάδελφε. Μου δηµιουργείτε θέµα. Το καταλαβαίνετε
φαντάζοµαι. Ακούστε λίγο. Θα σας πω κάτι και αυτό θέλω να
ακουστεί µέσα στην Αίθουσα. Επειδή µιλάµε όλοι µε κείµενα, τα
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επτά λεπτά είναι χίλιες πεντακόσιες λέξεις ακριβώς. Αυτό σας το
λέω για την επόµενη φορά, για να γνωρίζετε ότι πρέπει να µε-
τράτε τις λέξεις που θέλετε να πείτε. Σας παρακαλώ πολύ λοι-
πόν. Τελειώστε την οµιλία σας και ο επόµενος δεν θα ξεφύγει
από τα επτά λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ: Δεν κάνατε την ίδια παρατήρηση
στη συνάδελφο από το ΚΚΕ και τη Νέα Δηµοκρατία. Την κάνετε
σε Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Συνεχίστε την οµιλία
σας τώρα και κλείστε, γιατί αυτό είναι θράσος. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ: Ωραία.
Στην υγειονοµική τραγωδία η οποία βρίσκεται σε εξέλιξη κά-

νετε τα στραβά µάτια, κλείνετε τα µάτια σας. Στην οικονοµική
κρίση η οποία πλήττει ολόκληρη την ελληνική οικονοµία έχετε
αποδειχθεί πλήρως ανίκανοι να τη διαχειριστείτε. Σε ζητήµατα
διαφάνειας και δηµοκρατίας είστε επικίνδυνοι, κυρίες και κύριοι
της Νέας Δηµοκρατίας. Είστε ανίκανοι και το δείχνετε κάθε µέρα
στην πράξη. Είστε ανίκανοι και πρέπει να παραιτηθείτε. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε. 

Τον λόγο τώρα έχει ο Υπουργός Υγείας κ. Πλεύρης. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρίες και κύριοι

Βουλευτές, ο Πρόεδρος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Τσί-
πρας επέλεξε να κάνει ένα δώρο στην Κυβέρνηση κάνοντας πρό-
ταση µοµφής, προφανώς γιατί στην πραγµατικότητα την πρότα-
ση µοµφής ήθελε να την κάνει στο Κίνηµα Αλλαγής. Επιλέγει, λοι-
πόν, προκειµένου να δείξει σε έναν ανταγωνισµό που υπάρχει
στην κεντροαριστερά, να µας φέρει εδώ πέρα στη Βουλή για να
απαντήσουµε σ’ αυτά τα οποία λέτε. Και έχει πάρα πολύ ενδια-
φέρον. 

Διότι να ξέρετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα στοιχεία είναι
αµείλικτα και όσο εσείς περιµένετε τις απογευµατινές ανακοινώ-
σεις του ΕΟΔΥ για να κάνετε µικροκοµµατική πολιτική, εµείς εί-
µαστε εδώ πέρα και κάνουµε µια πολύ µεγάλη προσπάθεια, που
θα σας αναδείξω τώρα και θα δούµε σε αυτή την προσπάθεια τι
θα είχατε κάνει εσείς αν ήσασταν κυβέρνηση µε βάση αυτά τα
οποία έχετε ψηφίσει. 

Ξεκινάµε, λοιπόν, από το πρώτο, για να τελειώνει το θέµα της
ενίσχυσης του ΕΣΥ. Η ενίσχυση του ΕΣΥ έχει συγκεκριµένα νού-
µερα, τα οποία νούµερα -θέλετε, δεν θέλετε- είναι αµείλικτα. Ξε-
κινάµε πρώτα απ’ όλα µε το κοµµάτι των κλινών ΜΕΘ. Οι κλίνες
ΜΕΘ ήταν πεντακόσιες πενήντα επτά. Είχατε διασωληνωµένους
εκτός ΜΕΘ χωρίς πανδηµία. Θυµόσαστε ότι κι ο κ. Πολάκης είχε
αναγνωρίσει ότι έχετε ευθύνη, γιατί νόµιζε ότι απευθυνόµουν
στην περίοδο τη δική µας. Και αυτές οι πεντακόσιες πενήντα
επτά κλίνες ΜΕΘ έχουν γίνει πάνω από χίλιες τριακόσιες. Αυτή,
λοιπόν, είναι µια πραγµατικότητα. Είναι µια πραγµατικότητα ότι
υπερδιπλασιάστηκαν οι κλίνες ΜΕΘ εν µέσω πανδηµίας, για να
µπορέσουµε να έχουµε την καλύτερη παροχή υγείας. 

Επιπλέον, σε όλη σας τη θητεία, των τεσσεράµισι ετών που κυ-
βερνήσατε, προκηρύξατε δύο χιλιάδες οκτακόσιες πενήντα επτά
θέσεις. Στα δύο χρόνια η Νέα Δηµοκρατία για ιατρικό προσωπικό
έχει προκηρύξει τρεις χιλιάδες θέσεις, και έπονται κι άλλες προ-
κηρύξεις τώρα. Αυτή τη στιγµή έχουν γίνει δύο χιλιάδες διακό-
σιες µόνιµες προσλήψεις ιατρών και υπάρχουν άλλοι δύο
χιλιάδες επικουρικοί γιατροί. Επιπλέον, υπηρετούν δεκαπέντε χι-
λιάδες επικουρικό προσωπικό, δεκατέσσερις χιλιάδες νοσηλευ-
τικό και λοιπό προσωπικό, ενώ αυτή τη στιγµή ετοιµάζονται να
βγουν οι προκηρύξεις για µόνιµη στελέχωση τεσσάρων χιλιάδων
θέσεων νοσηλευτών, εννιακοσίων δέκα θέσεων λοιπού προσω-
πικού και άλλες επτακόσιες θέσεις ιατρών. 

Συνεπώς, στο κοµµάτι της ενίσχυσης του ΕΣΥ, που λέτε ότι
δεν µας ενδιαφέρει το ΕΣΥ, τα στοιχεία είναι συγκεκριµένα. Ενά-
µισι δισεκατοµµύριο ευρώ από το Ταµείο Ανάκαµψης είναι για να
πάει στο ΕΣΥ και στην πρωτοβάθµια, κι είναι ολόκληρος ο σχε-
διασµός ο οποίος έχουµε αυτή τη στιγµή ένας ολιστικός σχεδια-
σµός, που περιλαµβάνει την πρόληψη, που περιλαµβάνει την
πρωτοβάθµια περίθαλψη, που περιλαµβάνει την αναδιοργάνωση
του ΕΟΠΥΥ και που περιλαµβάνει και το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. 

Τι κάναµε µε τον ιδιωτικό τοµέα; Με τον ιδιωτικό τοµέα, λοιπόν,
όταν εσείς µιλούσατε για επιτάξεις κλινών εµείς αυτή τη στιγµή
έχουµε οκτακόσιες εξήντα απλές κλίνες COVID στο σύστηµα και
άλλες τόσες non COVID µε συνεννόηση και όχι να πληρώνουµε
κενές κλίνες, όπως αν γινόταν επίταξη. Και σας ενόχλησε που
ήρθαµε σε συνεννόηση µε τον ιδιωτικό τοµέα, γιατί έχετε τις εµ-
µονές σας. 

Και στις κλίνες ΜΕΘ τις οποίες σας λέω βεβαίως και συµπερι-
λαµβάνονται κλίνες ΜΕΘ του ιδιωτικού τοµέα. Σας είπε κανείς
ότι δεν µπορεί να συµπράττει το Εθνικό Σύστηµα Υγείας µε τον
ιδιωτικό τοµέα και να λαµβάνει κλίνες ΜΕΘ; Αυτό δεν το κάνατε
εσείς, το κάναµε εµείς. Και αυτή τη στιγµή ιδιώτες έχουν µπει και
κάθε ηµέρα παίρνουν περιστατικά, το 10% έως 15% της δύναµης
της οποίας έχουν, που είναι το αντίστοιχο ποσοστό κλινών που
δίνει το ΕΣΥ συνολικά για την αντιµετώπιση COVID. 

Έγιναν τα τρίµηνα και λέγατε απέτυχαν. Ναι, δεν πήγαν όπως
θα θέλαµε, όµως χίλια διακόσια άτοµα είναι µε τα τρίµηνα. Και
επιπλέον ερχόµαστε εδώ σε έναν ολιστικό σχεδιασµό και δίνουµε
τη δυνατότητα το Εθνικό Σύστηµα Υγείας να κάνει και χειρουρ-
γεία σε ιδιωτικές κλινικές χωρίς να πληρώνει ο πολίτης. Αυτό,
λοιπόν, ήταν το κοµµάτι του Εθνικού Συστήµατος Υγείας το
οποίο ενισχύθηκε και συνεχίζει να ενισχύεται καθηµερινά.

Αναφέρετε στην πρότασή σας το κοµµάτι της θνητότητας.
Πάµε, λοιπόν, να δούµε τη θνητότητα. Αυτή τη στιγµή για το 2021
έχουµε το 89% των θανάτων, δυστυχώς, να είναι συµπολίτες µας
άνω των εξήντα ετών. Είναι η κρίσιµη ηλικιακή οµάδα που έπρεπε
να έχει εµβολιαστεί. Και αν σκεφθούµε ότι η χώρα µας είναι τρίτη
στον ευρωπαϊκό µέσο όρο σε ηλικίες άνω των πενήντα και δεύ-
τερη µετά την Ιταλία, το 7,2% του πληθυσµού µας είναι άνω των
ογδόντα ετών µε µέσο όρο Ευρωπαϊκής Ένωσης το 5,5%, υπήρ-
χε κόσµος πολύς που ήταν σε µια ευάλωτη κατηγορία. 

Εκεί, λοιπόν, εσείς βλέπετε νούµερα και εµείς βλέπουµε αν-
θρώπους. Χθες πέθανε µία γυναίκα εκατό ετών στο Ηράκλειο.
Πέθανε µία γυναίκα ενενήντα τεσσάρων ετών στα Τρίκαλα, ένας
άντρας ογδόντα εννέα ετών στο «Σισµανόγλειο». Πέθανε και
ένας συµπολίτης µας σαράντα πέντε ετών στην Πάτρα. Αυτοί,
λοιπόν, είναι άνθρωποι και η προσπάθεια όλων µας ήταν αυτοί
οι άνθρωποι να πειστούν να εµβολιαστούν διότι, ακριβώς, αν
δείτε τα νούµερα τα οποία έρχονται, το θέµα της θνητότητας
είναι άµεσα συνδεδεµένο µε τον εµβολιασµό.

Στον εµβολιασµό, λοιπόν, έγινε µια ολόκληρη προσπάθεια
στην οποία εσείς είστε απόντες και θα σας πω και γιατί είστε
απόντες. Από την 1η Σεπτεµβρίου ουσιαστικά εφαρµόστηκαν όλα
τα υποχρεωτικά µέτρα για τον εµβολιασµό, γιατί οι συµπολίτες
µας, που σας είπα το 90% των θανάτων, αν ήταν εµβολιασµένοι
θα είχαν πολύ περισσότερες ελπίδες. Καταψηφίσατε όλες τις
προσπάθειες που έγιναν. Θέλετε να τις δούµε µίας προς µία;
Πρώτον, υποχρεωτικότητα στο υγειονοµικό προσωπικό. Είπατε
όχι. Από το 80% έφτασε στο 94%. Δεύτερον, υποχρεωτικότητα
στους άνω των εξήντα µε διοικητικό πρόστιµο. Είπατε όχι. Από
τις πεντακόσιους τριάντα χιλιάδες κλείστηκαν διακόσιες τριάντα
χιλιάδες ραντεβού και έχουν εµβολιαστεί. Είναι άνθρωποι που
προστατεύονται. Λέω τι θα κάνατε αν ήσασταν κυβέρνηση. Άρα
θα υπήρχαν ακόµα διακόσιες τριάντα χιλιάδες άνθρωποι ανεµ-
βολίαστοι. Λήξη πιστοποιητικού στο επτάµηνο για όλες τις ηλι-
κίες. Καµπάνια συγκεκριµένη για τον εµβολιασµό. Απαγορεύσεις
και να µην υπάρχει πρόσβαση των ανεµβολίαστων πολιτών σε
µια σειρά από δραστηριότητες, που λέγατε ότι µε την υποχρεω-
τικότητα δεν γίνεται τίποτα.

Την 1η Σεπτεµβρίου ήταν 67% το ποσοστό των εµβολιασµένων
πολιτών στον γενικό πληθυσµό των ενηλίκων και σήµερα είναι
84%. Δεκαεπτά µονάδες µε µέτρα τα οποία καταψηφίσατε και µε
αυτά τα µέτρα έφτασε αυτό το ποσοστό δεκαεπτά µονάδες
επάνω. Και θανάτους τους οποίους πληρώνουµε αυτή τη στιγµή
είναι, ακριβώς, γιατί η εµβολιαστική κάλυψη έχει ένα όφελος σε
επόµενη φάση.

Και τι θα κάνατε εσείς για τον εµβολιασµό, αν ήσασταν κυβέρ-
νηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Θα είχατε τον κ. Πολάκη
Υπουργό στη θέση τη δική µου και της κ. Γκάγκα και τον κ.
Ξανθό. Ο κ. Πολάκης εµβολιάστηκε υποχρεωτικά, µόλις µπήκε η
υποχρεωτικότητα, άρα θα είχατε εµπιστευτεί την τύχη του εµβο-
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λιασµού σε έναν άνθρωπο ο οποίος δεν ήταν υπέρ του εµβολια-
σµού.

Αλλά θα σας πω και κάτι άλλο που δεν το ξέρετε. Στις Σέρρες
γίνεται σήµερα σερραϊκό συλλαλητήριο κατά της υποχρεωτικό-
τητας και των πιστοποιητικών υγειονοµικών φρονηµάτων µε κεν-
τρικό οµιλητή τον Δηµήτρη Κούβελα. Τον κ. Κούβελα τον ξέρω.
Έχω πάει και έχω µιλήσει και στα µεταπτυχιακά που έχει για την
ιατρική ευθύνη. Ο κ. Κούβελας ήταν η επιλογή της Κυβέρνησής
σας να είναι Πρόεδρος της Επιτροπής Αξιολόγησης Φαρµάκων
και Πρόεδρος της Εθνικής Λίστας του ΕΟΦ και σήµερα µιλάει σε
κεντρικό συλλαλητήριο κατά της υποχρεωτικότητας. Άρα ο κ.
Κούβελας θα ήταν στις συγκεκριµένες θέσεις που σήµερα κρί-
νουν την πορεία του εµβολιασµού, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ.
Ο κ. Πολάκης και ο κ. Κούβελας θα έκαναν τη δουλειά που κάνει
ο Μάριος Θεµιστοκλέους.

Και έχουµε ένα εντυπωσιακό αυτή τη στιγµή για τα ελληνικά
δεδοµένα σύστηµα το οποίο έχει κριθεί απ’ όλες τις χώρες µε τις
καλύτερες δυνατές συνθήκες, όπου δόθηκε η δυνατότητα σε
όλον τον πληθυσµό να εµβολιαστεί, το Πρόγραµµα «Ελευθερία»,
και αυτή την στιγµή είµαστε στον ευρωπαϊκό µέσο όρο. Αλλά ο
ευρωπαϊκός µέσος όρος πιάστηκε λαµβάνοντας µέτρα τα οποία
εσείς καταψηφίσατε. Αυτές ήταν οι δικές σας προτάσεις, λοιπόν.
Οι δικές σας προτάσεις ήταν «πείστε τον πολίτη». Εµείς λέµε µα,
τον πείθουµε και δεν πείθεται, πρέπει να υπάρξουν και υποχρε-
ωτικά µέτρα.

Όταν, λοιπόν, βλέπετε τους νεκρούς να σκέφτεστε τις ευθύνες
που υπάρχουν ανθρώπων, οι οποίοι δεν βοήθησαν αυτόν τον
κόσµο να πάει να εµβολιαστεί, και να σκέφτεστε ποια ήταν η γε-
νική σας γραµµή σε επίπεδο προσώπων, όπως σας απέδειξα, και
σε επίπεδο του τι ψηφίσατε ένας προς ένας σας στη Βουλή. Γιατί
όταν καταψηφίσατε αυτά, καταψηφίσατε και την αύξηση κατά
δεκαεπτά µονάδες της εµβολιαστικής κάλυψης.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή πάλι γίνεται και
σε αυτό το κοµµάτι και είναι λυπηρό να µπαίνουµε σε τέτοια αν-
τιπαράθεση, ο βασικός λόγος των θανάτων που υπάρχουν σε
παγκόσµιο επίπεδο έχει να κάνει πρώτον, µε την ηλικία, γιατί δυ-
στυχώς είναι µία πανδηµία η οποία χτυπάει κυρίως τους πιο ευά-
λωτους ανθρώπους ηλικιακά και έχει να κάνει µε τον εµβολιασµό,
και είναι συντριπτικά τα στοιχεία. Αυτή τη στιγµή και εµείς ευελ-
πιστούµε ότι στα στοιχεία τα οποία φτάσαµε θα µπορέσουµε να
προστατέψουµε περισσότερο τους συµπολίτες µας. Και επίσης
έχει να κάνει µε την παρεχόµενη υπηρεσία η οποία υπάρχει. 

Και στα τρία αυτά επίπεδα εµείς κάναµε συγκεκριµένα πράγ-
µατα τα οποία σας λέµε: Την ενίσχυση του ΕΣΥ, όπως σας περι-
γράψαµε. Στην ενίσχυση του ΕΣΥ υπήρξαν πολλοί άνθρωποι που
έπαιξαν ρόλο, όλοι όσοι βρίσκονταν εκεί και κυρίως οι γυναίκες
και οι άντρες που υπηρετούν στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Αντι-
στοίχως την εµβολιαστική κάλυψη του πληθυσµού, τα µέτρα τα
οποία πάρθηκαν. Γιατί όταν λαµβάναµε και µέτρα λέγατε «πάτε
τη χώρα σε lockdown». Μετά, τώρα παρακαλούσατε να υπάρχει
lockdown και βλέποντας ότι υπάρχει µια ισορροπία στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας µπορούµε να άρουµε µέτρα.

Αυτή την στιγµή ακόµα που µιλάµε, κάτι το οποίο το έχετε
κάνει σηµαία, εδώ είναι, αυτός είναι ο πίνακας, η Ελλάδα είναι
στη δέκατη τρίτη θέση. Αυτός είναι ο πίνακας της πανδηµίας. Θα
θέλαµε να είµαστε και σε καλύτερη θέση. Με τον πιο γερασµένο
πληθυσµό είµαστε στη δέκατη τρίτη θέση.

Η διαφορά µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι εµείς
αγαπάµε την ευθύνη. Εσείς τι θα είχατε κάνει; Το πρώτο πράγµα
που κάνατε όταν γίνατε κυβέρνηση είναι ότι διώξατε όλους τους
διοικητές των νοσοκοµείων. Η κ. Γκάγκα ως διευθύντρια ιατρικής
υπηρεσίας εκτελούσε χρέη διοικητή στο «Σωτηρία» για έξι µήνες.
Τους διώξατε.

Εµείς δεν έχουµε διώξει κανέναν από αυτούς που βάλατε και
είχαν θητεία. Αν σας έβρισκε η πανδηµία, δηλαδή, τότε εσείς δεν
θα είχαµε ούτε διοικήσεις στα νοσοκοµεία γιατί θέλατε να διώ-
ξετε όποιον είχε βάλει η προηγούµενη κυβέρνηση. Σήµερα υπη-
ρετούν διοικητές που είχατε ανανεώσει θητεία και τους είχατε
βάλει εσείς. Υπηρετούν και µαζί µε τους ΥΠΕάρχες κάνουν και
αυτοί τον αγώνα.

Κάθε πρωί, λοιπόν, που πάµε στο Υπουργείο λέµε ότι έχουµε

όλη την ευθύνη. Και ναι, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η ευθύνη
είναι κάτι που πρέπει να την αγαπάς. Οτιδήποτε συµβεί στο Υ-
πουργείο Υγείας υπεύθυνος είναι ο Υπουργός και την αγαπάει
αυτή την ευθύνη, και τη βλέπει, και δεν κρύβεται από αυτή την
ευθύνη. Και µαζί µε τη Μήνα Γκάγκα, µαζί µε τη Ζωή Ράπτη, µαζί
µε τους Γενικούς Γραµµατείς, τον Γιάννη Κωτσιόπουλο, τον
Μάριο Θεµιστοκλέους, τη Ειρήνη Αγαπηδάκη, τον Πρεζεράκο,
που ήταν προηγουµένως, έχει γίνει µία µεγάλη προσπάθεια, η
οποία αποτυπώνεται µε στοιχεία. 

Σε όλη αυτή, λοιπόν, την προσπάθεια που ήταν και το testing
µέσα, και είµαστε αυτή τη στιγµή πέµπτη χώρα παγκοσµίως σε
τεστ τα οποία κάναµε, δυστυχώς είχαµε µία Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση που το µόνο που την ενδιέφερε ήταν να κερδίσει µικρο-
κοµµατικά.

Εµείς, λοιπόν, αυτή τη στιγµή, επειδή σήµερα απευθυνόµαστε
στον ελληνικό λαό από αυτό εδώ το Βήµα και φέρνουµε την προ-
σπάθεια η οποία έχει γίνει µε Πρωθυπουργό τον Κυριάκο Μητσο-
τάκη και µε όλους εδώ πέρα, λέµε ότι αυτά τα πράγµατα κάναµε
στην πανδηµία και συνεχίζουµε να τα κάνουµε, κρατώντας την
οικονοµία ανοιχτή, κρατώντας την κοινωνία ανοιχτή, ένα ΕΣΥ µε
πάρα πολλά προβλήµατα διαχρονικά τα οποία υπήρχαν κρατών-
τας το µε τις προσλήψεις που έγιναν, την αύξηση των κλινών που
έγιναν και µε την υλικοτεχνική υποδοµή που έγινε και θα ξεκινή-
σει κάτι πολύ καλύτερο µε το 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ που
υπάρχει από το Ταµείο Ανάκαµψης και ήδη επικεντρωνόµαστε
στη συνολική ενίσχυση των νοσοκοµείων. Κάναµε µια ολόκληρη
προσπάθεια στην εµβολιαστική κάλυψη και ερχόµαστε και λέµε
ότι έχουµε την ευθύνη.

Ξέρουµε και είµαστε βέβαιοι ότι διαχειριστήκαµε και διαχειρι-
ζόµαστε την πανδηµία µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο που µπο-
ρούµε βάσει των δυνατοτήτων που υπάρχουν, και σε περίπτωση
που ήσασταν εσείς σε αυτές εδώ τις θέσεις το µόνο το οποίο θα
είχε γίνει ήταν να µην έχουν διοικήσεις τα νοσοκοµεία, να είµαστε
µε τους διασωληνωµένους τους οποίους είχατε εσείς εν καιρώ
κανονικότητας, να µην είχαµε εµβολιαστική κάλυψη, γιατί ο τότε
πρωθυπουργός ο κ. Τσίπρας δεν πίστευε ότι θα έρθει το εµβόλιο
και να είχε γίνει ουσιαστικά µια προσπάθεια που δεν θα είχε κα-
νένα απολύτως νοµικό πλαίσιο.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σας έφερα αυτά που καταψηφί-
σατε. Και επειδή βλέπω ότι ζητάτε και τον λόγο, θέλω να µου
απαντήσετε. Οι δεκαεπτά µονάδες που ανέβηκε ο εµβολιασµός
µε αυτά που ψηφίσαµε εδώ πέρα, λαµβάνοντας και πολιτικό κό-
στος, γιατί δεν είναι ευχάριστο να έρχεσαι και να βάζεις διοικη-
τικό πρόστιµο σε ανθρώπους, ούτε είναι ευχάριστο να λες «δεν
θα µπαίνει στην καφετέρια», ούτε είναι ευχάριστο να έχεις σε
αναστολή το υγειονοµικό προσωπικό, αυτά, λοιπόν, εσείς που τα
καταψηφίσατε και έχει ανέβει δεκαεπτά µονάδες η εµβολιαστική
κάλυψη, θεωρείτε ότι έχετε κάνει λάθος που τα καταψηφίσατε;
Ή πάλι θα δουλεύατε µε τον κ. Πολάκη και µε τον κ. Κούβελα την
εµβολιαστική καµπάνια;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Φτάνει, κυρία Πρόεδρε! Έχει φθάσει
στα δεκαπέντε λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε Γιαννού-
λη…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ε, τι «κύριε Γιαννούλη …»;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα σας πω, επει-

δή σας αρέσουν τα SMS και τελειώνω.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Δεν µας αρέσουν…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Στα SMS που

σας άρεσαν και αναφερθήκατε θα σας πω πως απευθυνόταν σε
εσάς στον ΣΥΡΙΖΑ ο κ. Καλογρίτσας. «Καµάρι µου, λεβέντη µου».
Αυτά ήταν τα SMS που αλλάζατε. «Καµάρι µου, λεβέντη µου»,
κύριε Γιαννούλη! Γιατί σας ενοχλούν τα SMS, αλλά τα SMS µε-
γαλοεργολάβου που έλεγαν Υπουργό «καµάρι µου» και «λεβέντη
µου» δεν σας ενοχλούσαν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ακούστε, λοιπόν. Όταν θα ερχόµαστε σ’ αυτό εδώ το Βήµα θα

έχουµε τα στοιχεία. Από τη µια πλευρά θα έχετε µια Κυβέρνηση
που αγαπά την ευθύνη και από την άλλη πλευρά θα έχετε µια
Αξιωµατική Αντιπολίτευση η οποία κάθε φορά που βρέθηκε στη
θέση της εξουσίας διέλυσε τη χώρα. Προφανέστατα καταψηφί-
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ζουµε την πρόταση µοµφής που δεν στρέφεται κατά της Νέας
Δηµοκρατίας, αλλά στρέφεται κατά του κ. Ανδρουλάκη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Υπουργέ.
Έχει ζητήσει τον λόγο κατ’ αρχάς η εκπρόσωπος του Κινήµα-

τος Αλλαγής. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Τι µεροληψία είναι αυτή, κυρία Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, θα

σας παρακαλέσω πάρα πολύ, ειδικά όταν απευθύνεστε σε εµένα,
να προσέχετε πώς εκφράζεστε. Δεν θα µου ξαναπείτε ποτέ για
µεροληψία. Σας παρακαλώ πολύ!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Μεροληπτείτε ...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Σας παρακαλώ πολύ,

κύριε συνάδελφε. Να είστε προσεκτικός στις εκφράσεις σας. Να
είστε προσεκτικός, κύριε συνάδελφε, προς το Προεδρείο και κυ-
ρίως προς εµένα. Θα σας παρακαλέσω πάρα πολύ. Για µερολη-
ψία δεν θα µου ξαναµιλήσετε ποτέ. Σας παρακαλώ πολύ!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Ζητώ τον λόγο, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Με ακούτε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Επί προσωπικού…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Δεν θα σας δώσω τον

λόγο. Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος, τον
οποίο δεν είδα και δεν είναι µεροληψία. Είδα πρώτα την κ. Γιαν-
νακοπούλου. Κάντε µου τη χάρη, λοιπόν. Κάντε µου τη χάρη, λοι-
πόν, και αφήστε τους θεατρινισµούς µέσα σε αυτή την Αίθουσα.
Όχι σε εµένα οι θεατρινισµοί σας. Παρακαλώ πολύ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Τη λέξη «θεατρινισµοί» να την πάρετε πί-
σω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Καθίστε κάτω. Τον λό-
γο έχει ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος.

Ορίστε, κύριε Σκουρλέτη, έχετε τον λόγο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Νοµίζω ότι ο κ. Φίλης

έχει κάθε δικαίωµα µετά να ζητήσει τον λόγο επί προσωπικού,
γιατί θέλει να βάλει ένα ζήτηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ, ακούστε µε λίγο. Επειδή µιλάει για µεροληψία, δεν
το ανέχοµαι. Θα µου το επιτρέψετε αυτό. Η κ. Γιαννακοπούλου
την οποία είδα αµέσως µόλις ξεκίνησε ο κύριος Υπουργός να
παίρνει τον λόγο σήκωσε το χέρι της. Είδα την κ. Γιαννακοπού-
λου. Θεωρείτε ότι είναι µεροληψία το γεγονός ότι δεν σας είδα;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Τα δεκαεπτά λεπτά είναι µεροληψία!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κάντε µου τη χάρη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ: Να ακούτε τι λέµε.
ΙΑΣΟΝΑΣ ΦΩΤΗΛΑΣ: Όλο αυτό, επειδή µίλησε ο Υπουργός

Υγείας …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Δεν θέλετε να ανα-

φέρω -το έχω ξανακάνει σε αυτή την Αίθουσα- το τι υπερβάσεις
έχουν από τη δική σας πλευρά. Λοιπόν, σας παρακαλώ, ας συ-
νεχίσουµε τη διαδικασία στο επίπεδο που έχει ξεκινήσει.

Έχετε τον λόγο, κύριε Σκουρλέτη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ειλι-

κρινά δεν περίµενα να υπερασπιστείτε και εσείς τον κ. Φουρ-
θιώτη. Δεν ξέρω τι υπηρεσίες σας παρέχει και εσάς. Στα θέµατα
σας, όµως, είµαι απολύτως πεπεισµένος ότι δεν είναι προτεραι-
ότητά σας η στήριξη ως Κυβέρνηση του δηµόσιου συστήµατος
υγείας. Έχει φανεί πια, είκοσι δύο µήνες και. Αν µπορούσε κά-
ποιος κάτι να δικαιολογήσει στην αρχή της πανδηµίας ήταν ότι
αιφνιδιαστήκατε. Είκοσι δύο µήνες µετά όµως είστε αδικαιολό-
γητοι, αδιόρθωτοι.

Είναι ένα θέµα µιας αστοχίας; Δεν είστε ικανοί; Όχι. Είστε από-
λυτα ικανοί να µη στηρίζετε το δηµόσιο σύστηµα υγείας επειδή
είναι δηµόσιο. Πώς αποδεικνύεται αυτό; Παρά τα τρικ γύρω από
τις ΜΕΘ, διότι τώρα υπολογίζετε ως δικές σας ΜΕΘ αυτές που
προϋπήρχαν οι εν δυνάµει του ιδιωτικού τοµέα και τις στρατιω-
τικές. Άρα είναι πολύ λιγότερες αυτές οι οποίες εσείς δηµιουρ-
γήσατε µέσα σε αυτές τις συνθήκες, κάποιες από τις οποίες
έχετε µη στελεχωµένες.

Εν πάση περιπτώσει, εάν, πραγµατικά, νοιαζόµασταν για το
σύστηµα υγείας, θα είχατε έστω αποφασίσει στον προϋπολογι-
σµό που καταθέσατε να µη µειώνετε τα ποσά για την υγεία και

να αυξάνατε τους µισθούς των γιατρών. Να βάζατε τους για-
τρούς της πρώτης γραµµής και τους νοσοκοµειακούς στα βαρέα
και ανθυγιεινά. Να συνταγογραφούσατε τα τεστ. Δεν το κάνατε.
Γιατί; Διότι προκρίνετε και πάλι την ιδιωτική κερδοσκοπία.

Αυτά, λοιπόν, δεν είναι κάποιες έωλες κριτικές. Πατάτε µέσα
στην ίδια την πραγµατικότητα. Αν,, τελικά είχατε κάνει αυτά που
σας λέει ο κ. Τσιόδρας -35% λιγότεροι θάνατοι- και µας δείχνετε
και επιµένετε εδώ πέρα –αυτό, πραγµατικά, δεν µπορεί κανείς
να το διανοηθεί, δεν δείχνετε σεβασµό σε αυτούς που έχουν
χάσει τη ζωή τους- να µας παρουσιάζετε τον µέσο όρο από την
αρχή, όταν η πανδηµία ήταν στο Μπέργκαµο και είχαµε ένα και
δύο νεκρούς την ηµέρα, να βγάζετε τον µέσο όρο και να αγνοείτε
ότι τους τελευταίους πολλούς µήνες είµαστε πρωταθλητές,
πρωτο-δεύτεροι, τρίτοι σε απώλειες ζωών από την πανδηµία. Γι’
αυτό, λοιπόν, είστε ασυγχώρητοι.

Αλλά επειδή, πράγµατι, πιστεύω ότι δεν θα κάνετε διαφορε-
τικά, είστε εµµονικοί, νεοφιλελεύθεροι, θέλω να σας θέσω ένα
πολύ συγκεκριµένο ερώτηµα. Πώς µπορείτε και προκρίνετε τα
ιδιωτικά συµφέροντα και στην περίπτωση των παιδιών; Και ανα-
φέροµαι στο Νοσοκοµείο Παίδων Πεντέλης. Θα δεχθείτε την ει-
σήγηση της πρώτης ΥΠΕ -διότι πρέπει να εγκριθεί από εσάς- που
θα επαναφέρει το νοσοκοµείο σε πλήρη εφηµερία ή θα δου-
λεύετε για τα παιδιατρικά ιδιωτικά κέντρα της ευρύτερης περιο-
χής; Τουλάχιστον στα παιδιά όχι τόση αναλγησία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο έχει η Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κινήµατος

Αλλαγής.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ

πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα µε πολύ µεγάλη προσοχή. Να

δούµε λίγο ποια είναι η κατάσταση και ποια είναι, όµως, η πραγ-
µατικότητα.

Ναι, φαίνεται να υπάρχει µια σχετική αποκλιµάκωση όσον
αφορά τον αριθµό των κρουσµάτων, όµως δεν συµβαίνει το ίδιο
µε τα ζητήµατα των απωλειών και των θυµάτων. Κάθε µέρα θρη-
νούµε εκατό, εκατόν δέκα ανθρώπους που χάνουν τη ζωή τους
από τον COVID. Και το µόνο βέβαιο είναι ότι δεν είµαστε στο τε-
λευταίο µίλι, όπως έναν περίπου χρόνο πριν έλεγε ο ίδιος ο Πρω-
θυπουργός της χώρας.

Είµαστε τρίτοι στην Ευρωπαϊκή Ένωση και έβδοµοι στον
κόσµο σε θανάτους ανά εκατοµµύριο ξεπερνώντας τη Γαλλία και
την Ισπανία και πλησιάζει τη Μεγάλη Βρετανία. Εγώ θέλω να σας
κάνω πραγµατικά καλόπιστα την ερώτηση. Γιατί συµβαίνει αυτό;
Να µας δώσετε µία ολοκληρωµένη απάντηση. Όπως επίσης να
µας πείτε αν έχετε στοιχεία για το πού συµβαίνουν αυτοί οι θά-
νατοι. Συµβαίνουν περισσότερο στα νοσοκοµεία της περιφέρειας
στα οποία γνωρίζουµε όλοι ότι υπάρχει µία απίστευτη ανισότητα
σε σχέση µε τις Αθήνας; Συµβαίνουν στην Αθήνα; Κι αν είναι έτσι,
σε ποια; Συµβαίνουν εντός ΜΕΘ; Στους διασωληνωµένους; Σε
διασωληνωµένους εκτός ΜΕΘ; Σε ανθρώπους οι οποίοι πεθαί-
νουν σε απλές κλίνες ή στα σπίτια τους; Καταλαβαίνετε ότι πρέ-
πει να τα γνωρίζουµε όλα αυτά και συγκεκριµένα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης της οµιλίας της
κυρίας Βουλευτού)

Σας άκουσα να λέτε ότι η αιτία για τους αυξηµένους θανάτους
είναι µία. Αυτό µας είπατε επί της ουσίας. Και ότι έχει να κάνει
µε τον χαµηλό αριθµό των εµβολιασµών. Αυτό µας είπατε σή-
µερα από το βήµα της Βουλής. Πάρα πολύ ωραία. Το ακούµε.
Το δεχόµαστε. Να σας θυµίσω, βέβαια και να σας φέρω προ των
ευθυνών σας, το ζήτηµα του υποχρεωτικού εµβολιασµού των
υγειονοµικών που τον φέρατε τον Ιούλιο. Εµείς τον υπερψηφί-
σαµε και σας το ζητούσαµε -η αείµνηστη Φώφη Γεννηµατά-
µήνες πριν. Όχι απλά αυτό. Σας ακούσαµε να επαίρεστε για την
αύξηση που υπάρχει στους άνω των εξήντα ετών λόγω της υπο-
χρεωτικότητας. Γιατί κωφεύετε, όµως; Γιατί κωφεύει η Κυβέρ-
νησή σας για την υποχρεωτικότητα σε συγκεκριµένες επαγγελ-
µατικές κατηγορίες όπως κατ’ επανάληψη έχουµε ζητήσει; Για
τους δηµόσιους λειτουργούς οι οποίοι έρχονται σε άµεση επαφή
µε το κοινό; Γιατί φοβάστε το πολιτικό κόστος προφανέστατα.
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Εµείς δε µιλάµε για προαιρετική υποχρεωτικότητα όπως µιλάει
ο ΣΥΡΙΖΑ. Εµείς είµαστε σοβαροί σε όλα αυτά. Και καταθέτουµε
σοβαρές προτάσεις. Αναρωτιέµαι, λοιπόν, για τους θανάτους.
Είναι µόνο ο εµβολιασµός, κύριε Υπουργέ; Δεν έχει να κάνει µε
τις ελλείψεις σε προσωπικό και σε υλικοτεχνικό εξοπλισµό; Δεν
έχει να κάνει µε το γεγονός ότι λειτουργούν µε επικουρικό προ-
σωπικό το οποίο δεν έχει πολλές φορές την απαραίτητη εµπειρία
ή εξειδίκευση; Δεν έχει να κάνει µε το burn out του προσωπικού
που βρίσκεται πλέον στα όριά του και έχει δώσει ηρωικές µάχες; 

Μας είπατε και επαίρεστε ότι έχετε φτιάξει χίλιες διακόσιες
κλίνες ΜΕΘ από τις πεντακόσιες πενήντα έξι που παραλάβατε.
Είναι κλίνες ΜΕΘ οι οποίες στήθηκαν στο πόδι χωρίς την απα-
ραίτητη στελέχωση, κύριε Υπουργέ. Και µέσα σε αυτές υπολογί-
ζετε και τις κλίνες του ιδιωτικού τοµέα και των στρατιωτικών
νοσοκοµείων. Πόσους διασωληνωµένους COVID έχουν νοσηλεύ-
σει; Κανέναν. Δώστε µας τα στοιχεία, κύριε Υπουργέ. Πόσους;
Θέλουµε τα στοιχεία. Αυτός είναι ο ρόλος µας ως Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση. Συγγνώµη, Αντιπολίτευση. Θα γίνουµε και Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση λίαν συντόµως. Αυτός είναι ο στόχος µας. Ως
Αντιπολίτευση αναζητούµε. Κι εσείς να απαντήσετε. 

Δεύτερο ερώτηµα. Αναρωτιέµαι µε αφορµή την αυριανή µέρα
που χαλαρώνουνε τα µέτρα. Βιάζεστε πάρα πολύ. Μέσα σε συν-
θήκες αυξηµένων κρουσµάτων θέλετε κι εσείς, όπως βλέπουµε
στα άλλα ευρωπαϊκά κράτη, να φέρετε πιο γρήγορα την κανονι-
κότητα. Όπως βέβαια έχετε κάνει πάρα πολλές φορές στο πα-
ρελθόν και το έχουµε πληρώσει πολύ ακριβά, κύριε Πλεύρη. Εγώ
θέλω να σας ρωτήσω για ποιο λόγο όλη αυτή η πρεµούρα; Στέλ-
νετε ένα λάθος µήνυµα ένα µήνυµα χαλάρωσης και εφησυχα-
σµού µέσα σε συνθήκες αυξηµένων θυµάτων του κορωνοϊού.
Εµείς όλοι στο Κίνηµα Αλλαγής και ο Πρόεδρός µας, ο Νίκος Αν-
δρουλάκης, λέµε ότι η πανδηµία είναι εδώ. Ότι δεν πρέπει να
εφησυχάζουµε. Ότι δεν πρέπει να στέλνετε το λάθος µήνυµα.
Και ότι συνεχίζετε δυστυχώς για µία ακόµη φορά να στέλνετε
λάθος µηνύµατα χαλάρωσης και εφησυχασµού σε τέτοιες συν-
θήκες. Και αυτό που κάνετε δεν αντιλαµβάνεστε ότι υπονοµεύει
κατ’ αρχάς το ίδιο το κύµα που πρέπει να κάνουµε όσον αφορά
τον εµβολιασµό; Υπονοµεύετε τους εµβολιασµούς µε το κύµα
χαλάρωσης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κυρία συνάδελφε, πρέ-
πει να συντοµεύετε, σας παρακαλώ. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ένα τελευ-
ταίο ερώτηµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κυρία συνάδελφε, πρέ-
πει να συντοµεύετε. Ξέρετε και τους χρόνους. Ξέρετε πόσο από
τον χρόνο έχετε καλύψει ήδη. Σας παρακαλώ, µη µε φέρνετε σε
δύσκολη θέση. Σας παρακαλώ. Κάνουµε ερωτήσεις στον Υπουρ-
γό και δεν αναπτύσσουµε θέµατα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Μόνο µία
ερώτηση, σας ευχαριστώ.

Σας ακούσαµε να επαίρεστε για το ζήτηµα της εµπλοκής του
ιδιωτικού τοµέα στη διαχείριση του COVID. Το ερώτηµά µου, λοι-
πόν, είναι σαφές. Πόσο ευχαριστηµένοι πραγµατικά είστε; Ποια
είναι τα µετρήσιµα αποτελέσµατα; Γιατί εµείς µέχρι στιγµής,
αυτό το οποίο βλέπουµε είναι ότι η εµπλοκή του ιδιωτικού τοµέα
είναι αναποτελεσµατική και επιλεκτική. Έχουµε µονοθεµατικά νο-
σοκοµεία, όπως είναι ουσιαστικά τα Νοσοκοµεία «Σισµανόγλειο»
και «Σωτηρία». Στο Νοσοκοµείο «Ευαγγελισµός» έχουν καταργη-
θεί οι λειτουργίες όπως τα χειρουργικά νοσοκοµεία. Ουσιαστικά
µεγαλώνει η λίστα, µεγαλώνει το πρόβληµα. Εµείς αυτό που ζη-
τούµε και θέλουµε να µας απαντήσετε είναι γιατί δεν γίνεται ό,τι
κάνουν τα δηµόσια νοσοκοµεία να το κάνουν και τα ιδιωτικά µε
την εµπλοκή τους στην αντιµετώπιση του COVID; Αυτό είναι το
µεγάλο ερώτηµα. Όχι απλά να µας λέτε επικοινωνιακά τι ωραία
που τα κάνετε και έχει µπει και ο ιδιωτικός τοµέας µέσα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ, κυρία συ-
νάδελφε.

Κύριε Υπουργέ, θα σας παρακαλέσω να είστε κι εσείς σύντο-
µος γιατί δεν είναι επίκαιρη ερώτηση. Σας παρακαλώ, για να µπο-
ρέσουµε να συνεχίσουµε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα ξεκινήσω
πρώτα από την κ. Γιαννακοπούλου. 

Κυρία Γιαννακοπούλου, ένα-ένα από τα στοιχεία. Οι κλίνες
ΜΕΘ του ιδιωτικού τοµέα προφανέστατα δεν παίρνουν COVID.
Γιατί δεν παίρνουν COVID; Γιατί δεν µπορείς στην ίδια ΜΕΘ να
βάλεις COVID και non COVID περιστατικά. Οι κλίνες του ιδιωτι-
κού τοµέα νοσηλεύουν κόσµο. Τι έχουµε κάνει; Τις χίλιες τρια-
κόσιες κλίνες τις έχουµε χωρίσει σε δύο κατηγορίες και
υπάρχουν δύο παράλληλες λίστες ΜΕΘ. Γιατί δεν τέλειωσαν όλα
τα περιστατικά. Για όλα τα περιστατικά για οποία υπάρχει ανάγκη
διασωλήνωσης, βρίσκονται. Και για τα εγκεφαλικά και για τα εµ-
φράγµατα και για τα τροχαία. Το ότι έχουµε διακόσιες επτά κλί-
νες ΜΕΘ από τον ιδιωτικό τοµέα και τις χρησιµοποιούµε για αυτά
τα περιστατικά και απελευθερώνουµε κλίνες ΜΕΘ στον δηµόσιο
τοµέα είναι κάτι που βρίσκετε λάθος; Πώς θα µπουν σε µια κλίνη
ΜΕΘ συγχρόνως COVID και non COVID περιστατικά; 

Δεύτερον. Θέλετε στοιχεία µου λέτε. Οκτακόσια εξήντα κρε-
βάτια για περιστατικά COVID. Διακόσια στη Θεσσαλία, διακόσια
στη Θεσσαλονίκη, σε περιφερειακές πόλεις άλλα πενήντα και
τριακόσιες κλίνες στην Αθήνα. Είναι οκτακόσιες εξήντα κλίνες
COVID απλές. Και παράλληλα άλλες τόσες και παραπάνω non
COVID. Άρα, γίνεται αυτή η συνεργασία.

Ως προς το δεύτερο θέµα που αναφέρατε, πρώτα-πρώτα κά-
νετε λάθος και µε τις ΜΕΘ. Βρίσκεται εδώ και η κ. Γκάγκα. Οι
ΜΕΘ του «Σωτηρία» ήταν πρόχειρες ΜΕΘ; Έχετε πάει να δείτε
τις ΜΕΘ του «Σωτηρία»; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν είπα
αυτό, άλλο είπα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν στελεχώθη-
καν; Όχι µόνο στελεχώθηκαν αλλά υπήρξε ανάπτυξη κλινών
ΜΕΘ. Υπήρξε και στους ίδιους χώρους. Αν εννοείτε σε µετρικό
επίπεδο, ναι, στους ίδιους χώρους µπορεί να υπήρξε αύξηση κλι-
νών ΜΕΘ και υπήρξε παντού το επικουρικό προσωπικό που χρει-
αζόταν. Αν ήταν, δηλαδή, µόνιµη πρόσληψη δεν θα παίρναµε
πάλι έναν άνθρωπο έξω; Ο επικουρικός µπήκε και θα του δοθεί
η δυνατότητα να διεκδικήσει θέση ανάµεσα στις τέσσερις χιλιά-
δες και τις επτακόσιες τις οποίες βγάζουµε τώρα για νοσηλευτές
και γιατρούς. Παράλληλα αυτό το επικουρικό προσωπικό κάνει
τη δουλειά του µόνιµου.

Να περάσουµε στη θνητότητα. Στη θνητότητα δεν σας είπα
ένα στοιχείο. Σας είπα πολλά. Πρώτα απ’ όλα θα το βάζουµε, θέ-
λετε ή δεν θέλετε, σε πραγµατική διάσταση. Αν θέλετε να κοι-
τάµε µία βδοµάδα, να κοιτάµε. Αυτή είναι η λίστα. Είναι στη 13η

η χώρα. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Πέντε µήνες…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα έρθω σε ε-

σάς, κύριε Σκουρλέτη.
Κύριε Σκουρλέτη, να προσέχετε να ακούτε να µην κάνετε

λάθη. Τουλάχιστον να ακούτε όταν κάνετε ερωτήσεις. Θα σας
πω τι λάθη κάνετε.

Πάµε στη θνητότητα που αναφέρετε. Έχουµε έναν πληθυσµό
που είναι 7,2% άνω των ογδόντα ετών. Ο ευρωπαϊκός µέσος
όρος είναι 5,5%. Είχαµε χαµηλή εµβολιαστική κάλυψη. Πολύ ση-
µαντικό στοιχείο. Δεν µπορούµε να το αποσυνδέσουµε; Η Πορ-
τογαλία γιατί είχε πολλούς θανάτους στην αρχή που δεν υπήρ-
χαν εµβόλια; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Μόνο αυτό
είναι; Όλα τα άλλα τα κάνατε καλά; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία Γιαννακο-
πούλου, εγώ δεν λέω τίποτα σε σχέση µε το αν κάνουµε καλά ή
λάθος. Σας είπα τι κάναµε. Αυτό θα αξιολογηθεί. Για το ΕΣΥ σας
είπαµε. Αν αυτό είναι ή δεν είναι επαρκές, να το κρίνετε. Αυτό εί-
παµε. Ως προς τα εµβόλια ό,τι κάναµε µας έχει φτάσει να είµαστε
στον ευρωπαϊκό µέσο όρο. Μας εγκαλούσατε πριν τέσσερις
µήνες ότι είµαστε πίσω. Σήµερα άµα µπείτε στα στοιχεία, είµαστε
στον ευρωπαϊκό µέσο όρο. Είναι επιτυχία του Κυριάκου Μητσο-
τάκη που πήρε πολύ δύσκολα µέτρα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Δέκατοι έκτοι
στους είκοσι εφτά!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Παράλληλα, υ-
πάρχουν και άλλοι λόγοι. Λόγοι καταγραφής. 

Εµείς έχουµε επιλέξει -και σωστά- οτιδήποτε αναφέρεται σε
θάνατο που έχει συνοδό COVID, ασχέτως από ποια αιτία είναι,
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να καταγράφεται ως θάνατος COVID. Στη Μεγάλη Βρετανία µετά
τις είκοσι οκτώ µέρες, αν πεθάνεις από COVID, δεν καταγράφε-
ται. Άλλες χώρες έρχονται και λένε ότι, αν υπάρχει έµφραγµα,
εγκεφαλικό και µαζί COVID, δεν καταγράφεται. Εµείς έχουµε
κάνει την επιλογή ότι ασθενής -και σας πληροφορώ ότι ένα 10%
µπαίνει για άλλο λόγο- ο οποίος διαγιγνώσκεται και µε COVID,
και αυτός, αν πεθάνει, θα καταγραφεί ως COVID. Έχουµε το πιο
αυστηρό και διαφανές πλαίσιο καταγραφής που υπάρχει. Και µε
όλα αυτά που σας λέω, πάλι είµαστε στον ευρωπαϊκό µέσο όρο. 

Κύριε Σκουρλέτη, πρώτα απ’ όλα, επειδή εδώ είναι Βουλή, αν
λέτε κάτι, θα το λέτε. Έχετε κάτι για τον κ. Φουρθιώτη; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Εσείς τι λέτε; 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Τη λάσπη που

έχετε µάθει στον ΣΥΡΙΖΑ θα τη σταµατήσετε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Τι υπερασπίζεστε τώ-

ρα; Είστε συνήγορος του υπόδικου; 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα τη σταµατή-

σετε! 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Με ποια ιδιότητα µι-

λάτε τώρα; Ντροπή! Τον υπόδικο υπερασπίζεστε; 
(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-

τίας)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Εσείς τον υπερασπίζεστε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριοι συνάδελφοι,

σας παρακαλώ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Έλεος! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, µπο-

ρείτε να αφήσετε τον κύριο Υπουργό να τελειώσει και αν έχετε
κάτι να πείτε, να το πείτε στο τέλος; Σας παρακαλώ, για να κρα-
τηθεί µία διαδικασία. 

Κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ, συντοµεύετε. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Είπατε ψευδέ-

στατα και συκοφαντικά -πράγµα που το συνηθίζετε- αν έχει κάτι
που µου παρέχει υπηρεσίες ο κ. Φουρθιώτης. 

Ακούστε, κύριε Σκουρλέτη, επειδή εδώ όλο φασαρίες κάνετε,
πριν αναφερθήκατε και στον Πρωθυπουργό, τον Κυριάκο Μητσο-
τάκη. Τον είπατε ανεπάγγελτο. Ανεπάγγελτο λέτε εσείς τον Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη που έχετε Αρχηγό έναν άνθρωπο που δεν έχει
εργαστεί ούτε ένα δευτερόλεπτο στη ζωή του. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πείτε µου τι δουλειά έκανε ο κ. Τσίπρας; Εσάς κύριε Σκουρ-

λέτη, σας διόρισε εκπρόσωπο Τύπου και στις εκλογές που έγιναν
τις πρώτες δεν βγήκατε Βουλευτής, ενώ ήσασταν και εκπρόσω-
πος Τύπου. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Στο ΚΕΕΛΠΝΟ …
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ζείτε όλοι από

τον ήλιο του Αλέξη Τσίπρα, αλλά ο Αλέξης Τσίπρας είναι ένας
άνθρωπος που δεν έχει εργαστεί ένα δευτερόλεπτο. Άρα, για ερ-
γασία δεν θα µιλάτε. 

(Γέλωτες στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τι είπατε, κύριε Σκουρλέτη; Η 1η ΥΠΕ. Αυτό που γίνεται µε το

Νοσοκοµείο Παίδων -για να ολοκληρώσουµε- είχε συγκεκριµένη
χρονική διάρκεια και θα επανέλθει πλήρως στην κανονικότητα.
Έχω απαντήσει σε τέσσερις - πέντε επίκαιρες ερωτήσεις. 

Και αναφερθήκατε στην µελέτη Τσιόδρα - Λύτρα. Μα, τι λέει η
µελέτη Τσιόδρα - Λύτρα; Ότι αν έχεις πάνω από τετρακόσιους
διασωληνωµένους, όσες κλίνες ΜΕΘ και να έχεις -που είχαµε χί-
λιες τριακόσιες εµείς, δεν είχαµε τις πεντακόσιες πενήντα επτά-
προφανώς, η επιβάρυνση του συστήµατος είναι πολύ µεγαλύ-
τερη. Πώς γίνεται, λοιπόν, να µην έχεις πάνω από τετρακόσιους
διασωληνωµένους; Με δύο τρόπους: πρώτον, µε περιοριστικά
µέτρα, τα οποία πήραµε απόφαση και τα κάναµε πράξη -όταν
µας κατηγορούσατε την περίοδο που δεν υπήρχε το εµβόλιο
γιατί παίρνουµε τέτοια περιοριστικά µέτρα- και δεύτερον, µε
τους εµβολιασµούς. Έτσι µπορείς να έχεις κάτω από τετρακόσι-
ους διασωληνωµένους. 

Και επειδή είπε και η κ. Γιαννακοπούλου κάτι που συνδυάζεται
µε αυτό για το κοµµάτι των νοσηλειών οι οποίες υπάρχουν, εάν
είναι σε περιφερειακά ή σε κεντρικά νοσοκοµεία, να ξέρετε ότι
ναι, εµείς δεν φοβόµαστε, τον έλεγχο τον κάνουµε συνολικά και
ο κ. Ζαούτης από τον ΕΟΔΥ αυτή τη στιγµή παίρνει έναν προς

έναν τους θανάτους οι οποίοι γίνονται και εξετάζουµε να δούµε. 
Γιατί, κύριοι συνάδελφοι, θα σας πω κάτι που ίσως να µην το

ξέρετε, παρ’ όλο που κυβερνήσατε πέντε χρόνια: Στη χώρα µας
έχουµε 15% νοσοκοµειακές λοιµώξεις, ενώ ο ευρωπαϊκός µέσος
όρος είναι 6%. Προφανέστατα, λοιπόν, όταν έχεις εννιά µονάδες
παραπάνω σε ποσοστό νοσοκοµειακών λοιµώξεων, υπάρχει µε-
γαλύτερη επικινδυνότητα. Αυτά, όµως, θα αντιµετωπιστούν όχι
βάζοντας τα προβλήµατα κάτω από χαλί ούτε κάνοντας φθηνή
αντιπολίτευση. Εν µέσω, λοιπόν, πανδηµίας προσπαθούµε να λύ-
σουµε όλα αυτά τα προβλήµατα. 

Το λέω, για να καταλάβουµε κάποια στιγµή ότι το Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας είχε διαχρονικά προβλήµατα και η πανδηµία ανα-
δεικνύει αυτά τα προβλήµατα. Σας πληροφορώ ότι η χώρα µε τα
προβλήµατα που είχε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, µε ποσοστό κλι-
νών ΜΕΘ πολύ χαµηλότερο από τον ευρωπαϊκό µέσο όρο, µε
υποστελέχωση σε διάφορα σηµεία, µε µία ολόκληρη διαδικασία
όπου πράγµατι υπήρχαν περιφερειακά νοσοκοµεία που είχαν
προβληµατική κάλυψη, αλλά και κεντρικά νοσοκοµεία, έχει στα-
θεί στο ύψος της και έχει παράσχει υπηρεσίες που άλλες µεγά-
λες χώρες αναγκάστηκαν να πάνε σε γειτονικές για να καλύψουν
υπηρεσίες ... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε Υπουργέ, πρέπει
να κλείσετε σας παρακαλώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αυτή, λοιπόν,
είναι η πραγµατικότητα για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, για τους
εµβολιασµούς, για τα µέτρα που πήραµε. Και αυτή την πραγµα-
τικότητα θα την κρίνει ο πολίτης. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ, κύριε Υ-

πουργέ.
Θα δώσω τον λόγο για ένα λεπτό µόνο στον Κοινοβουλευτικό

Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ και θα τελειώσει εδώ η συζήτηση. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Τον λόγο τον παίρνω

επί προσωπικού, διότι για τα θέµατα της υγείας δεν απαντήσατε
τίποτα σε σχέση µε τις επιλογές σας. Το γνωρίζουν πλέον όλοι
και ως προς αυτό το ζήτηµα είστε µια αποµονωµένη από την κοι-
νωνία Κυβέρνηση. 

Τώρα για το συγκεκριµένο που είπατε. Όταν ο κ. Γεραπετρίτης
είπε ότι είναι από αυτούς οι οποίοι µπορούν να µην κάνουν και
πολιτική για να ζήσουν, ανέφερα ότι ο πρώτος ίσως τον οποίο
αναφέρει είναι ο Κυριάκος Μητσοτάκης. Εσείς εδώ αναφερθή-
κατε σε εµένα, αναπαράγοντας διάφορα ακροδεξιά τρολ -η
σχέση σας µε την Ακροδεξιά είναι γνωστή, κύριε Πλεύρη- αλλά
εγώ στη ζωή µου έζησα µε τη δική µου δουλειά και αυτό το γνω-
ρίζουν όλοι. Αφήστε, λοιπόν, αυτού του είδους τη λάσπη. Και αν
θέλετε, να συγκριθούµε και να βάλουµε κάτω τον δικό µου µέσο
όρο των ενσήµων µε αυτόν του Πρωθυπουργού που έχει πάρα
πολύ λίγα, της Κυβέρνησης και των Υπουργών σας και να δούµε
τελικά τι γίνεται, να δούµε ποια είναι η αλήθεια. Αυτού του εί-
δους, λοιπόν, την αντιπαράθεση επιλέξατε εσείς να την κάνετε
και γι’ αυτό σας απαντώ µε τον ίδιο τρόπο. 

Από εκεί και έπειτα, ειλικρινά δεν µου απαντήσατε για το θέµα
του Νοσοκοµείου Παίδων τι θα κάνετε. Δεν µου απαντήσατε. Θα
αποδεχθείτε; Γιατί αν γίνει αυτό, πράγµατι είναι µια νίκη των υγει-
ονοµικών οι οποίοι έδωσαν µία µάχη µε τη συµπαράσταση του
ΣΥΡΙΖΑ και της κοινωνίας. Θα κερδίσουµε και άλλες µάχες και
θα δείτε πραγµατικά πολύ σύντοµα ότι ο κόσµος σας γυρίζει την
πλάτη. 

Ευχαριστώ. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία Πρόεδρε,

θα ήθελα τον λόγο παρακαλώ για ένα λεπτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Μόνο για ένα λεπτό,

κύριε Υπουργέ, γιατί έχετε κάνει ήδη κατάχρηση. Σας παρακαλώ
πάρα πολύ. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε Σκουρ-
λέτη, δείτε τώρα τη διαφορά. Εγώ, λοιπόν, απ’ αυτό εδώ το Βήµα
υπερασπίζοµαι και τη δική µου εργασία και την εργασία του Πρω-
θυπουργού που είχε εργαστεί δέκα χρόνια, πριν γίνει Βουλευτής.
Εσείς υπερασπιστήκατε τη δική σας προσωπική εργασία. Για ση-
κωθείτε και πείτε για την εργασία του κ. Τσίπρα που δεν έχει ερ-
γαστεί ένα δευτερόλεπτο! Σηκωθείτε, πείτε πού εργάστηκε;
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Πείτε τι έχει κάνει αυτός ο άνθρωπος. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Ντροπή! Ο Κυριάκος

πού εργάστηκε; 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αυτή είναι η δια-

φορά µας, ότι εγώ υπερασπίζοµαι τον Πρωθυπουργό µου γιατί
είχε εργαστεί, ενώ εσείς έχετε έναν ανεπάγγελτο Αρχηγό. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε Υπουργέ, τέλος. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Εκατό χρόνια συντη-

ρεί το ελληνικό κράτος την οικογένεια Μητσοτάκη. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριοι συνάδελφοι,

θέλω µόνο ένα πράγµα να πω, για να κλείσω ένα θέµα που δηµι-
ουργήθηκε προηγουµένως και να σας υπενθυµίσω ότι στις 16.00’
θα µπει ο πρώτος Αρχηγός να µιλήσει. Οπότε, όσοι συνάδελφοι
προλάβουν να µιλήσουν πρόλαβαν και αυτό εξαρτάται από σας. 

Θέλω, λοιπόν, να πω ότι η πρόταση δυσπιστίας κατά της Κυ-
βέρνησης τρία θέµατα έχει. Το ένα θέµα είναι το θέµα της υ-
γείας, το δεύτερο θέµα έχει να κάνει µε τα οικονοµικά και τρίτο
θέµα έχει να κάνει µε το επιτελικό κράτος. Άρα, κύριε συνά-
δελφε, δεν µεροληπτούσα, όταν µίλησε παραπάνω ο κύριος Υ-
πουργός και όπως αποδείχθηκε χρειαζόντουσαν και κάποιες επε-
ξηγήσεις. 

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Κωνσταντινίδης εκ µέρους της Νέας
Δηµοκρατίας. 

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-
εδρε. 

Κυρία και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συ-
ζητούµενη πρόταση δυσπιστίας είναι µία διαδικασία στην οποία
όλοι εκ των προτέρων γνωρίζουµε το αποτέλεσµα, οπότε το ερώ-
τηµα που τίθεται είναι: Ποια η σκοπιµότητά της; Έτσι και αλλιώς
ποτέ στο παρελθόν δεν έχει ευδοκιµήσει η αντίστοιχη διαδικασία
ακόµη και στις πιο εύθραυστες πλειοψηφίες. Δεν µπορεί συνε-
πώς να προσδοκούσε ο κ. Τσίπρας κατά την άσκησή της ότι µε
αυτή θα προκαλέσει την πτώση της Κυβέρνησης. Αφού, όµως,
δεν απέβλεπε στη συνταγµατικά και από τον Κανονισµό της Βου-
λής προβλεπόµενη αµφισβήτηση της δεδηλωµένης, τότε ποιος
ήταν ο στόχος του; Μήπως ήθελε να αναδείξει την αδυναµία του
κράτους για τα πρόσφατα καιρικά φαινόµενα; Το αντίθετο. Αν
ήθελε µία ουσιαστική συζήτηση ή έστω εντυπώσεων για την πο-
λιτική προστασία, θα την έκανε µονοθεµατική σε επίπεδο αρχη-
γών, προκειµένου να εξεταστούν όλες οι πτυχές της υπόθεσης
και ενδεχοµένως να αποκοµίσει και τα όποια πολιτικά οφέλη. 

Τότε, λοιπόν, γιατί ο κ. Τσίπρας αποεστιάζει από το επίµαχο;
Μήπως επιδιώκει µία εφ’ όλης της ύλης σύγκρουση; Ούτε αυτό
είναι λογικό. Μόλις πριν από ένα µήνα εξελίχθηκε εξαντλητική
συζήτηση για τον προϋπολογισµό. Εξάλλου, αυτή η διαδικασία
µας δίνει το δικαίωµα να υπερασπιστούµε το πλούσιο έργο που
παράχθηκε, µέσα, µάλιστα, σε συρρέουσες κρίσεις. 

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι εκτός από αυτό, η διαδικασία η
προκληθείσα οδηγεί αναπόφευκτα και σε συγκρίσεις. Όχι εµάς.
Τον πολίτη. Τον πολίτη ο οποίος σκέφτεται τα εξής: Τι θα είχε
συµβεί αν αντί για τη σηµερινή Κυβέρνηση ήταν στα πράγµατα
ο ΣΥΡΙΖΑ; Τι θα είχε γίνει µε την πανδηµία;

Αναφέρθηκε εκτεταµένα ο Υπουργός Υγείας. 
Νοµίζετε ότι ξεχνάει ο πολίτης τη µπαχαλώδη αντιπολίτευσή

σας στη δραµατική αυτή υπόθεση που ξεκίνησε µε τη µνηµειώδη
έκφραση στήριξης «θα λογαριαστούµε µετά» και συνεχίστηκε µε
εκείνη τη λογική «ό,τι λέει η Κυβέρνηση εµείς υποστηρίζουµε το
αντίθετο»; Νοµίζετε ότι ξεχνάει ο πολίτης την καπήλευση της εύ-
λογης δυσθυµίας που προκαλούσαν τα περιοριστικά µέτρα, την
υποδαύλιση αντιδράσεων και συγκεντρώσεων στην κορύφωση
της πανδηµίας, την παράφρονα προτροπή σας να δοθούν όλες
οι ενισχύσεις από την αρχή, η οποία, δεδοµένης της διάρκειας
της υγειονοµικής κρίσης σε όλο τον κόσµο, θα είχε οδηγήσει σε
κατάρρευση την ελληνική οικονοµία; Νοµίζετε ότι ξεχνάει ο πο-
λίτης τη λαϊκίστικη πλειοδοσία σας σε κάθε επαγγελµατία την
ίδια στιγµή που δεν ψηφίζατε τα µέτρα, που εµείς νοµοθετού-
σαµε, την κάθετη εναντίωσή σας σε κάθε παρέµβαση κυβερνη-
τική για την αντιµετώπιση του φαινοµένου, την τηλεργασία, την
υποχρεωτικότητα; Εναντιωθήκατε ακόµα και στην τιµώρηση της
διασποράς ψευδών ειδήσεων για την υγεία.

Τι θα είχε γίνει, λέει, λοιπόν, ο πολίτης, µε τους εµβολιασµούς
αν ήσασταν εσείς στα πράγµατα; Πιστεύετε ότι ξεχνάει ο κόσµος
την αµφισβήτηση του Αρχηγού σας για το εµβόλιο, για την επάρ-
κειά του, για τη δωρεάν διάθεσή του στους πολίτες, για το ξε-
στοκάρισµα, τις διφορούµενες δηλώσεις κορυφαίων στελεχών
σας για την αναγκαιότητα του εµβολιασµού, την επίπτωση στο
τέλος, τέλος που µπορεί να είχε αυτή τη διαρκή σύγκρουση και
αµφισβήτηση του κυβερνητικού έργου για ανθρώπους που µπο-
ρεί να είχαν την οποιαδήποτε επιφύλαξη; 

Θα είχε, όµως, µήπως, αν ήσασταν στα πράγµατα, υλοποιηθεί
η ψηφιακή επανάσταση στη χώρα µε τις απίστευτες διευκολύν-
σεις στη συνταγογράφηση, µε µηνύµατα στο κινητό, µε τάµπλετ
στους γιατρούς για τον εµβολιασµό, µε εκατοντάδες εφαρµογές
σε όλο το εύρος της δηµόσιας διοίκησης, την έκδοση εκατοµµυ-
ρίων ψηφιακών πιστοποιητικών και την αποτροπή, τελικά, της φυ-
σικής παρουσίας των πολιτών και της έκθεσής τους στον κορω-
νοϊό;

Βάζετε τον πολίτη να σκεφτεί αν θα τα είχατε καταφέρει κα-
λύτερα στην ανάπτυξη εσείς που πέσατε έξω σε κάθε σας πρό-
βλεψη, που προβλέπατε για το 2020 διψήφια ύφεση και, τελικά,
πέσατε έξω, που προβλέπατε για το 2021 ισχνή ανάπτυξη και,
τελικά, πέσατε παταγωδώς έξω, που λέγατε ότι θα κλείσουν οι
µισές επιχειρήσεις και, τελικά, το ισοζύγιο αποδείχθηκε θετικό,
που λέγατε ότι θα αυξηθεί κατακόρυφα η ανεργία και, τελικά,
έπεσε στα χαµηλότερα επίπεδα από το 2010, στο 13%;

Για ποια, λοιπόν, εµπιστοσύνη µιλάτε; 
Σας βλέπει ο πολίτης να ποντάρετε διαρκώς στην καταστροφή

και από την άλλη τη χώρα να γίνεται επενδυτικός προορισµός
κολοσσών επιχειρηµατικών, όλους τους οργανισµούς να προβλέ-
πουν βιώσιµη, σταθερή ανάπτυξη και για τα επόµενα χρόνια και
την Ελλάδα να αναβαθµίζεται σε όλους τους δείκτες. Και µετά
θυµάται τις δικές σας επιδόσεις και µειδιά. 

Σκέφτεται ο πολίτης, όµως: Μήπως θα τα πήγαιναν καλύτερα
στην οικονοµία, στον οικογενειακό, αν θέλετε, προϋπολογισµό;
Και ύστερα; Και ύστερα θυµάται τι είχατε κάνει, τα µνηµόνια που
θα σκίζατε. Θυµάται το πώς διαλύσατε -δεν λέω αυτό που είπε ο
κ. Πολάκης- τη µεσαία τάξη. Θυµάται τον ΕΝΦΙΑ που θα καταρ-
γούσατε, τη φορολογία εισοδήµατος που πλήρωνε επί των ηµε-
ρών σας, θυµάται τις ασφαλιστικές εισφορές που ήταν χειρό-
τερες από τις φορολογικές επιβαρύνσεις, την αύξηση στο ΦΠΑ,
την προκαταβολή φόρου 100% που πλήρωνε επί ΣΥΡΙΖΑ και το
ισχνό επίδοµα θέρµανσης. Θυµάται πόσο πλήρωνε επί ΣΥΡΙΖΑ
ένας πατέρας για να µεταβιβάσει στο παιδί του τα αποκτήµατά
του, θυµάται τα είκοσι εννέα χαράτσια που του επιβάλλατε και
φτύνει τον κόρφο του.

Και σήµερα τα βλέπουν οι πολίτες όλα αυτά να αλλάζουν προς
το καλύτερο, τις ελαφρύνσεις που ξεκίνησαν από την πρώτη
µέρα. Και βλέπουν µία Κυβέρνηση κάθε θετική είδηση να την
κάνει µέρισµα στην κοινωνία- 43 δισεκατοµµύρια ενίσχυση κατά
τη διάρκειά της για την αντιµετώπιση της υγειονοµικής κρίσης,
1,35 δισεκατοµµύριο τους τέσσερις τελευταίους µήνες του 2021
για την ενεργειακή κρίση, 400 εκατοµµύρια για τη στήριξη των
πολιτών µόνο τον Ιανουάριο- βλέπει δεύτερη αύξηση στους µι-
σθούς, να πληρώνει όσους έχουν πληγεί από φυσικές καταστρο-
φές. Και όλα αυτά χωρίς να κλονίζεται η εθνική οικονοµία! 

Και βλέπει, επίσης, κι έναν Πρωθυπουργό, επιτέλους, να ανα-
γνωρίζει λάθη. Και ξέρετε τι έννοια έχει αυτή η αναγνώριση; Όχι
µόνο της συγγνώµης, αλλά ότι πρέπει να τα αντιµετωπίσουµε,
ότι ξεκινάει µία διαδικασία να βελτιωθούµε. Αυτό το νόηµα έχει.
Και θυµάται τις κακοπαιγµένες ταινίες µικρού µήκους που παρα-
κολουθούσε σε αντίστοιχες κρίσεις πριν από λίγα χρόνια.

Και αφού, λοιπόν, η σύγκριση συνιστά πολιτικό µαζοχισµό για
το ΣΥΡΙΖΑ, τότε προς τι η πρόταση δυσπιστίας; Δεν έγινε για την
Κυβέρνηση, αλλά για να αναδειχθεί ο Τσίπρας ως ηγέτης της Αν-
τιπολίτευσης. Και τα καταφέρατε, πράγµατι, γιατί αναγκάσατε
τα άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης να συρθούν από πίσω σας.
Για να εγκλωβίσει το ΚΙΝΑΛ το έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ και ο κ. Τσίπρας,
για να εκθέσει τον κ. Ανδρουλάκη που από τη µία ζητάει εκλογές
και από την άλλη τις αρνείται. 

Ο ΣΥΡΙΖΑ το έκανε για να κατοχυρώσει το ρόλο της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης και αυτό που κατάφερε ήταν να κατοχυρώσει
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τον τίτλο της χειρότερης Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης από τη Με-
ταπολίτευση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Βερναρδάκης εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ.
ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ ΒΕΡΝΑΡΔΑΚΗΣ: Γιατί πρέπει να γίνει αποδε-

κτή η πρόταση µοµφής: Η Κυβέρνηση Μητσοτάκη δεν είναι µία
τυπική κοινοβουλευτική κυβέρνηση έστω της Δεξιάς. Η Κυβέρ-
νηση Μητσοτάκη είναι ένα κλειστό σύστηµα εξυπηρέτησης µε-
γάλων συµφερόντων. Ακόµα και το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας
ως φορέας εκπροσώπησης ακόµα και πελατειακών σχέσεων,
ελάχιστη επιρροή ασκεί στη διακυβέρνηση. Ο στρατηγικός στό-
χος της Κυβέρνησης είναι η εφαρµογή µίας νεοφιλελεύθερης
αναδιάρθρωσης, µίας δοµικής οικονοµικής και κοινωνικής ισχυ-
ροποίησης του µεγάλου κεφαλαίου. Η διαδικασία αυτή εφαρµό-
ζεται µε µία χιονοστιβάδα στοχευµένων ιδιωτικοποιήσεων και
έχει συνέπειες που εκτείνονται σε όλο το φάσµα της κοινωνικής
και οικονοµικής ζωής. 

Η Κυβέρνηση του συστήµατος Μητσοτάκη έχει τα εξής χαρα-
κτηριστικά: Είναι το διοικητικό παρακλάδι ενός σκληρού µπλοκ
οικονοµικών συµφερόντων. Είναι ο χώρος οργάνωσης της δια-
πλοκής µεταξύ οικονοµικής και πολιτικής εξουσίας. Είναι η διοι-
κητική µορφοποίηση της εξάρτησης από την ολιγαρχία των
πολιτικών ελίτ. Έχει οργανόγραµµα, καταµερισµό εργασίας και
διαδικασία απόφασης που προσιδιάζουν σε δοµή ανώνυµης εται-
ρείας. Υποστηρίζεται από ένα δοµηµένο σύστηµα τεχνικών κλι-
µακίων που λειτουργεί διαµεσολαβητικά µε τα διάφορα οικονο-
µικά ή συντεχνιακά λόµπι, παρακάµπτοντας όλο το νοµικό-διοι-
κητικό πλαίσιο των εντεταλµένων οργάνων της πολιτείας. Ακο-
λουθεί πρακτικές ακροδεξιάς κοπής, που σηµατοδοτούν επιστ-
ροφή σε προνεωτερικές µορφές διακυβέρνησης µε managerial
ψευδοµεταρρυθµιστικό µανδύα. Εισάγει ένα υπερθατσερικό,
Τραµπικό και αυταρχικό µόρφωµα που εκφεύγει από το πλαίσιο
της αστικής αντιπροσωπευτικής δηµοκρατίας. Είναι ένα δείγµα
αυταρχισµού, επιλεκτικής αποτελεσµατικότητας µόνο σε ό,τι
αφορά τον τοµέα των ιδιωτικοποιήσεων, γενικευµένης διαφθο-
ράς και αναποτελεσµατικότητας, ανικανότητας ή και αδιαφορίας
για την επίλυση κοινωνικών προβληµάτων και, µάλιστα, άµεσων.  

Γιατί, λοιπόν, πρέπει να φύγει; Γιατί ακολούθησε πολιτική υπο-
νόµευσης του ΕΣΥ προς όφελος ιδιωτικών συµφερόντων στον
τοµέα της υγείας δυόµιση χρόνια τώρα και, µάλιστα, εν µέσω
πανδηµίας. Δεύτερον, µεθόδευσε µεγάλης κλίµακας επίθεση
στον χώρο της παιδείας και κυρίως της τριτοβάθµιας εκπαίδευ-
σης, προς όφελος ιδιωτικών συµφερόντων, µε καθαρά ταξικές
επιλογές σε βάρος της µόρφωσης και της κοινωνικής ανέλιξης,
µέσω κινητικότητας, των παιδιών των λαϊκών τάξεων. 

Όχι µόνο απέτυχε να υλοποιήσει µε επάρκεια την τηλεκπαί-
δευση, αλλά βρήκε την ευκαιρία να πουλήσει κυριολεκτικά τα
προσωπικά δεδοµένα ενάµισι εκατοµµυρίου πολιτών σε πολυε-
θνικές διαχείρισης και εµπορικής εκµετάλλευσης δεδοµένων και
µεταδεδοµένων, πράξη που συνιστά σοβαρό ποινικό αδίκηµα,
για το οποίο οι υπεύθυνοι θα λογοδοτήσουν. Αυτό το έκανε µε
εντελώς αδιαφανείς όρους και άριστο στόχο την προεκλογική
αξιοποίηση των µεγάλων δεδοµένων προς όφελός της.

Τρίτον, απέτυχε ολοκληρωτικά στο θέµα της Πολιτικής Προ-
στασίας, όχι µόνο στον τελευταίο χιονιά. Δεν µπόρεσε να ανα-
σχέσει τη µεγαλύτερη οικολογική καταστροφή που γνώρισε η
χώρα µε τις πυρκαγιές της άνοιξης και του καλοκαιριού του
2021. Εξακολουθεί να αποδυναµώνει το νοµικό και διοικητικό
πλαίσιο προστασίας ακόµα και χαρακτηρισµένων ως προστα-
τευόµενων βιότοπων, παραδίδοντας όλο το οικολογικό και φυ-
σικό περιβάλλον της χώρας σε ιδιώτες ραντιέρηδες και κερδο-
σκόπους.

Αντί για δηµιουργία και ενεργοποίηση ενός νέου επιχειρησια-
κού και επιστηµονικού οργανισµού αντιµετώπισης των απειλών
της κλιµατικής κρίσης έφτιαξε νέο Υπουργείο, προδίδοντας τρο-
µακτική άγνοια δεδοµένων.

Το αποκορύφωµα του επιτελικού κράτους είναι η πρωτοφανής
διαφαινόµενη αποτυχία της απογραφής πληθυσµού για πρώτη

φορά στην ιστορία του νεοελληνικού κράτους.
Πέµπτον, στον τοµέα της ενεργειακής πολιτικής µε τον µονο-

µερή προσανατολισµό της σε µορφές ενέργειας που ευνοούν
συγκεκριµένα ιδιωτικά συµφέροντα και µε την ολοκλήρωση της
διαδικασίας ιδιωτικοποίησης της ΔΕΗ µε όρους σχεδόν λεηλα-
σίας δηµιούργησε αύξηση τιµών στην ενέργεια και παρέσυρε σε
µία ανεξέλεγκτη αύξηση του κόστους ζωής, κατάσταση που απο-
τελεί όχι µόνο λάθος επιλογή, όχι αδυναµία, αλλά πολιτική επι-
λογή.

Ακολουθεί πολιτική διάλυσης του πολιτισµού, εξόντωσης των
δηµιουργών, χυδαίας ιδιωτικοποίησης των αρχαιοτήτων και των
µνηµείων, διάλυσης των πνευµατικών δικαιωµάτων, πρωτοφα-
νούς «καφκικής» έµπνευσης συγκάλυψη της διαφθοράς στο
Υπουργείο Πολιτισµού.

Απέτυχε στα θέµατα ασφάλειας των πολιτών, αλλά οδήγησε
σε παροξυσµικές καταστάσεις την αστυνοµική αυθαιρεσία και
βαρβαρότητα. Η πολιτική τάξης και ασφάλειας δεν απέτρεψε την
αυξηµένη και ανεξέλεγκτη εγκληµατικότητα, το ξεκαθάρισµα λο-
γαριασµών του υποκόσµου, µε δολοφονίες ακόµα και µέρα µε-
σηµέρι.

Η σηµερινή Κυβέρνηση Μητσοτάκη δεν νοµοθετεί άστοχα,
κατά λάθος, ή βάσει λαθεµένων εκτιµήσεων. Εδώ θα συµφωνήσω
µε τους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας, όλα τα νοµοθετή-
µατα αποτελούν ψηφίδες συνεπούς εξυπηρέτησης του στρατη-
γικού πολιτικού της σχεδίου. Νοµοθέτησε εν µέσω πανδηµίας
την κατάργηση εργασιακών δικαιωµάτων δεκαετιών. Συµπύ-
κνωµα αυτής της αντιλαϊκής πολιτικής είναι η εν εξελίξει ιδιωτι-
κοποίηση του ασφαλιστικού, µία από τις µεγαλύτερες µπίζνες
αυτής της Κυβέρνησης. Νοµοθέτησε τιµωρητικό Πτωχευτικό Κώ-
δικα που στρέφεται συνολικά κατά των λαϊκών τάξεων, των µε-
σαίων στρωµάτων και της µεσαίας και µικρής επιχειρηµατι-
κότητας, που στην περίπτωση των οικονοµικά αδύναµων οφειλε-
τών αγγίζει τα όρια του πλιάτσικου. Νοµοθέτησε όχι µόνο την
ατιµωρησία των τραπεζιτών, των διαχειριστών και των στελεχών
που υλοποίησαν ή υλοποιούν έκνοµες χρηµατοπιστωτικές πρά-
ξεις, αλλά ακόµα και την ex ante απαλλαγή τους για µελλοντικές
ενδεχόµενα αξιόποινες πράξεις.

Όλα αυτά συνιστούν γόνιµο υπέδαφος ευδοκίµησης γενικευ-
µένης διαφθοράς παραθεσµικών και παρακρατικών στεγανών
καθεστωτικής αντίληψης και αυταρχισµού. Είναι κίνδυνος για τη
δηµοκρατία, για την ανάπτυξη, για την κοινωνία, ακόµα και για
την ανεξαρτησία της εξωτερικής πολιτικής.

Από τη σηµερινή θέση, λοιπόν, η Κυβέρνηση δεν µπορεί να
αποδράσει. Μία γενικευµένη κοινωνική κατακραυγή φουντώνει
σε όλη τη χώρα. Το αίτηµα για εκλογές δεν απευθύνεται, βε-
βαίως, στην Κυβέρνηση, στον Πρωθυπουργό και στους Βουλευ-
τές της Νέας Δηµοκρατίας. Δεν σκοπεύουν να φύγουν από την
εξουσία, αν δεν ολοκληρώσουν τα σχέδια της οικονοµικής ολι-
γαρχίας. Το αίτηµα για εκλογές απευθύνεται στον ελληνικό λαό,
στα δηµοκρατικά πολιτικά κόµµατα, στα συνδικάτα, στα δίκτυα
αυτοοργάνωσης της κοινωνίας και της νεολαίας, γιατί το σύν-
θηµα «φύγετε!» είναι το σύνθηµα που πρέπει να ταράξει από τα
κάτω την ελληνική επικράτεια µε όλους τους δυνατούς τρόπους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

συνάδελφε, που ήσασταν και συνεπέστατος στον χρόνο σας.
Τον λόγο τώρα έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της

Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Βρούτσης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επι-

τρέψτε µου να ξεκινήσω µε τρία ρητορικά ερωτήµατα και µία δια-
πίστωση.

Πρώτο ερώτηµα: Υπάρχει κανείς ή καµµία συνάδελφος στην
Αίθουσα εδώ που να πιστεύει ότι σε λίγες ώρες από τώρα, που
θα ολοκληρωθεί η διαδικασία της πρότασης δυσπιστίας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, θα ευδοκιµήσει; Από οποιαδήποτε πλευρά, αφήνουµε την
κυβερνητική, από τον ΣΥΡΙΖΑ, από το Κίνηµα Αλλαγής. Απάν-
τηση: Νοµίζω ότι εκφράζοντας την άποψη όλων σας κανένας δεν
πιστεύει ότι αυτή η πρόταση δυσπιστίας θα ευδοκιµήσει, δηλαδή
θα φέρει πολιτικό αποτέλεσµα να ρίξει την Κυβέρνηση.

Τι θα συµβεί στην πραγµατικότητα; Στην πραγµατικότητα, η
Κυβέρνηση, η Νέα Δηµοκρατία συγκεκριµένα, θα βγει πιο ισχυ-
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ρή, πιθανόν και πιο διευρυµένη και πιο δυνατή από τη διαδικασία
αυτή, πιο συσπειρωµένη και ταυτόχρονα, θα της δοθεί και η δυ-
νατότητα ψήφου εµπιστοσύνης, που θα µετατραπεί η πρόταση
δυσπιστίας σε ψήφο εµπιστοσύνης. Αυτό θα είναι το πολιτικό
αποτέλεσµα της πολιτικής πρωτοβουλίας του ΣΥΡΙΖΑ.

Ρητορικό ερώτηµα δεύτερο: Πότε πρέπει να υποβάλλεται και
µε ποια διαδικασία η πρόταση δυσπιστίας, αυτή η συνταγµατική
δυνατότητα προς την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, προς άλλα κόµ-
µατα που δίνει ο Κανονισµός της Βουλής και το Σύνταγµα, το
άρθρο 142 του Κανονισµού Λειτουργίας της Βουλής συγκεκρι-
µένα;

Αυτό που αποδεικνύεται ιστορικά και η ίδια η πολιτική εµπειρία
δείχνει είναι ότι αξιοποιείς αυτό το πολιτικό εργαλείο, όταν βλέ-
πεις δύο πράγµατα πολιτικά µπροστά σου, είτε βλέπεις ότι υπάρ-
χει απώλεια Βουλευτών από την κυβέρνηση, οπότε κλονίζεται,
άρα, την οδηγείς πλέον µε την πρόταση δυσπιστίας στην πτώση
της, είτε όταν βλέπεις µία πραγµατική δυσαρµονία µεταξύ κοι-
νωνίας και κυβέρνησης.

Απαντώ εγώ πάλι στα δύο ερωτήµατα που θέτω ως προϋπό-
θεση για να γίνει η πρόταση δυσπιστίας: Βλέπετε να έχει κλονι-
στεί η κυβερνητική Πλειοψηφία; Απάντηση: Όχι. Βλέπετε να
υπάρχει δυσαρµονία µεταξύ κοινωνίας και Κυβέρνησης; Μα, οι
δηµοσκοπήσεις όλες, µα, όλες -όλες, µα, όλες!- επιβεβαιώνουν
το αντίθετο, ότι είναι πολύ ισχυρή η Κυβέρνηση στη συνείδηση
του κόσµου.

Άρα, τι στην πραγµατικότητα συµβαίνει; Γιατί αυτή η αντάρα,
γιατί η αξιοποίηση αυτού του συνταγµατικού όπλου από την
πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ; Γιατί πολύ απλά η αξιοποίηση αυτής της
συνταγµατικής δυνατότητας εκ µέρους της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης δεν είχε στόχο την πτώση της Κυβέρνησης, αλλά άλλα
θέµατα πολιτικά, εσωτερικά δικά του ή ισορροπιών µε το Κίνηµα
Αλλαγής. Αυτό είναι η πραγµατικότητα της πολιτικής πρωτοβου-
λίας του ΣΥΡΙΖΑ.

Επιτρέψτε µου, όµως, να κάνω και ένα δικό µου πολιτικό άλµα
σε σκέψη. Εγώ πιστεύω ότι και αν ακόµη βλέπατε ότι κινδυνεύει
η κυβερνητική Πλειοψηφία να πέσει σήµερα µε την πρωτοβουλία
σας, αν το βλέπατε αυτό, δεν θα το κάνατε, γιατί λειτουργεί στο
τέλος της διαδικασίας και το ένστικτο της αυτοσυντήρησης. Και
επειδή δεν θέλετε να αυτοκτονήσετε πολιτικά σε µία εκλογική
διαδικασία, δεν θα προχωρούσατε σε µία τέτοια πολιτική πρω-
τοβουλία, πρόταση δυσπιστίας, αν βλέπατε ότι θα ευδοκιµούσε.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Ρητορικό ερώτηµα τρίτο: Είστε ευχαριστηµένοι, κύριοι της Κυ-
βέρνησης, Βουλευτές της Πλειοψηφίας, µε αυτή την εικόνα που
παρουσιάστηκε στην κακοκαιρία; Απάντηση: Όχι. Ήταν µία θλι-
βερή εικόνα που επιβεβαιώνει ότι έγιναν αβλεψίες, αστοχίες και
λάθη που δεν πρέπει να επαναληφθούν.

Όµως, στην πολιτική έχει αποδειχθεί ότι υπάρχει και το στοι-
χείο της πολιτικής γενναιότητας. Και πολιτική γενναιότητα,
επειδή κανείς δεν διεκδικεί το αλάθητο, είναι να αναγνωρίζεις το
λάθος σου και να βελτιώνεσαι στο µέλλον µέσα από τα λάθη και
τις εµπειρίες.

Η γενναία συγγνώµη του Πρωθυπουργού και η ειλικρινής συγ-
γνώµη επιβεβαιώνει αυτό που λέω. Και δεν ήταν µόνο του Πρω-
θυπουργού. Όλη η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµο-
κρατίας και αυτό είναι προς τιµήν της, δεν κρύφτηκε κανένας
Βουλευτής πίσω από το δάχτυλό του, επιβεβαίωσε αυτό που
λέω. Αναγνώρισαν ότι αυτή η εικόνα δεν ήταν αυτή που έπρεπε
να είναι για τη χώρα µας. Έγιναν λάθη και υπήρξαν αστοχίες. Εί-
χαµε όµως και την πολιτική γενναιότητα να το αναγνωρίσουµε
και να πούµε δηµόσια συγγνώµη, από τον Πρωθυπουργό µέχρι
όλους τους Βουλευτές µας. Και αυτό λέγεται πολιτική γενναι-
ότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ. 

Είµαι, όµως, υποχρεωµένος να υπερασπιστώ και κάποια πράγ-
µατα. Δεν θα µπω στη διαδικασία να πω ότι κληρονοµήσαµε ένα
γραφείο -το επιχείρηµα το οποίο χρησιµοποίησαν οι Βουλευτές
της Νέας Δηµοκρατίας, σωστό επιχείρηµα- και το µετατρέψαµε
σε Υπουργείο δείχνοντας το ενδιαφέρον µας. Το αφήνω αυτό
στην άκρη. 

Θα πω όµως -και δεν πρέπει να είµαστε µεµψίµοιροι και µίζε-
ροι- ότι στο κοµµάτι της πολιτικής προστασίας αυτό που για

πρώτη φορά έγινε µε ιλιγγιώδη ταχύτητα, που δεν έχει προηγού-
µενο, είναι η αποκατάσταση των πληττόµενων, κύριε Παππά. Δη-
λαδή σε όλες τις καταστροφές που έγιναν µέχρι τώρα από
σεισµούς στη Σάµο, «Μήδεια», «Ιανός» η αντίδραση της Κυβέρ-
νησης να καλύψει όλο τον κόσµο ο οποίος επλήγη από τις κατα-
στροφές ήταν πρωτοφανής. Και το λέω και µε την ιδιότητα του
Βουλευτή και του Υπουργού που κινηθήκαµε µέσα σε ένα άλλο
πλαίσιο µεγάλης ταχύτητας και αντίδρασης για να καλύψουµε
τον κόσµο. Όλες οι καταστροφές οι οποίες έγιναν αποδεικνύουν
και επιβεβαιώνουν αυτά τα οποία λέω, τα οποία δεν πρέπει να τα
παραβλέπει κανείς, γιατί ήταν θετικό βήµα που ανταποκρίνεται
στο αίτηµα της κοινωνίας να αντιµετωπίζουµε διαµέσου της πο-
λιτικής προστασίας τους πληττόµενους σε κάθε είδους κατα-
στροφή. 

Και θα ήθελα να κάνω και µία τελευταία διαπίστωση. Ως Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας επιτρέψτε
µου να λέω ότι εκφράζοντας τους Βουλευτές της Νέας Δηµο-
κρατίας και επειδή δεν είµαστε αχάριστοι οφείλουµε προς την
πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ ένα µεγάλο και ηχηρό ευχαριστώ. Οφεί-
λουµε ένα µεγάλο και ηχηρό ευχαριστώ υπό την έννοια ότι µας
έδωσαν τη δυνατότητα, µετά από περίπου ενάµιση µήνα από τη
συζήτηση για τον προϋπολογισµό, την κορυφαία πολιτική κοινο-
βουλευτική διαδικασία µε όλους τους Βουλευτές της Νέας Δη-
µοκρατίας που τοποθετήθηκαν, να επιχειρηµατολογήσουµε εκ
νέου και να αναδείξουµε το τεράστιο µεταρρυθµιστικό έργο που
έχει γίνει σε όλα τα επίπεδα, τις δοµικές αλλαγές, τις λύσεις σε
προβλήµατα ετών και δεκαετιών, µεταρρυθµιστικό έργο που είχε
ανάγκη ο τόπος και η Ελλάδα. 

Και µας τη δώσατε τη δυνατότητα αυτή µέσα από την πρόταση
δυσπιστίας. Είµαι υποχρεωµένος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
να διαβάσω αυτή τη στιγµή ένα θέµα το οποίο αφορά την πρό-
τασή σας, η οποία είναι εδώ. Δεν αναφέρεστε µόνο στην κακο-
καιρία, αλλά λέτε ότι η διακυβέρνηση της χώρας από την Κυ-
βέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη είναι ανεπαρκής, ιδιοτελής,
µε ιδιοτελείς αποφάσεις που δεν αντιστοιχούν στις ανάγκες της
κοινωνίας, µε στρατηγικές επιλογές που πάνε κόντρα στην κοι-
νωνία και σε αυτά τα οποία πρέπει να γίνουν. Αυτό είναι ένα από
τα τρία θέµατα που θέτετε στην πρόταση µοµφής. Άρα, µας ανοί-
γετε την ατζέντα να συζητήσουµε πλέον εφ’ όλης της ύλης για
τα συγκεκριµένα ζητήµατα. 

Μας κάνετε, λοιπόν, πρόταση µοµφής. Για ποιο λόγο; Βλέπω
µπροστά µου τον καλό συνάδελφο, τον Αλεξιάδη τον Τρύφωνα
και επειδή είναι γνώστης του αντικειµένου λέω ότι το να ανα-
φερθώ σε όλη την κυβερνητική ατζέντα θα είναι δύσκολο σε επί-
πεδο χρόνου, αλλά θα σας πω µερικά. 

Μας κάνετε πρόταση µοµφής, κύριε Αλεξιάδη, επειδή µει-
ώσαµε τον ΕΝΦΙΑ κατά 22% και έρχεται και νέα µείωση του
ΕΝΦΙΑ µέσα από τον συµπληρωµατικό φόρο του ΕΝΦΙΑ, και-
νούργια νοµοθετική πρωτοβουλία;

Μας κάνετε πρόταση µοµφής επειδή µειώσαµε από το 22%
στο 9% τον φόρο τον εισαγωγικό στα φυσικά πρόσωπα και 1.000
ευρώ αφορολόγητο για κάθε προστατευόµενο νέο παιδί;

Μας κάνετε πρόταση µοµφής επειδή µειώσαµε τον φόρο των
επιχειρήσεων από το 29% στο 22% δίνοντας µία αναπτυξιακή δυ-
ναµική στην οικονοµία της χώρας µας;

Μας κάνετε πρόταση µοµφής επειδή µειώσαµε τον φόρο των
µερισµάτων από το 10% στο 5%, συνδράµοντας στην ελκυστικό-
τητα του επενδυτικού κλίµατος που πρέπει να έχει η χώρα για να
δηµιουργηθούν θέσεις εργασίας;

Μας κάνετε πρόταση µοµφής επειδή µειώσαµε την προκατα-
βολή του φόρου από το 100% στο 55% για τα φυσικά πρόσωπα
και από το 100% στο 80% για τα νοµικά πρόσωπα; Γι’ αυτό µας
κάνετε πρόταση µοµφής; 

Μας κάνετε πρόταση µοµφής επειδή φτιάξαµε τη γονική πα-
ροχή αφορολόγητη µέχρι τα 800.000 ευρώ -προσέξτε, όχι
800.000 ευρώ, µέχρι τα 800.000 ευρώ- και δώσαµε τη δυνατό-
τητα σε χιλιάδες γονείς να µεταγράψουν την περιουσία τους
αυτό το διάστηµα µε φόρο µηδέν; Δηλαδή περιουσία 100.000
ευρώ φόρος µηδέν, 200.000 ευρώ φόρος µηδέν, 300.000 ευρώ
φόρος µηδέν. Και 200.000 ευρώ είναι η αντικειµενική αξία ενός
σπιτιού ή 150.000 ευρώ, φόρος µηδέν. 
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Σήµερα µας εγκαλείτε και ζητάτε να γίνει πρόταση µοµφής
γιατί; Γιατί καταργήσαµε την εισφορά αλληλεγγύης στον ιδιωτικό
τοµέα και έχουµε πει ότι αυτό επειδή είναι ένα µέτρο προσωρινό
είµαστε υποχρεωµένη η Κυβέρνηση αυτή να το διατηρήσει και
το ’23 και στο διηνεκές και να το διευρύνει και στον δηµόσιο
τοµέα.

Μας κάνετε πρόταση µοµφής για τη µείωση του ΦΠΑ σε µία
σειρά από προϊόντα στα φάρµακα και σε µία σειρά από σηµαντι-
κής αξίας προϊόντα τα οποία έχει ανάγκη για την κατανάλωση ο
κόσµος;

Μας κάνετε πρόταση µοµφής για το 1,3 δισεκατοµµύριο τα
οποία δώσαµε για την αντιµετώπιση το τελευταίο τετράµηνο του
2021 της ενεργειακής κρίσης και τα 400 εκατοµµύρια που δώ-
σαµε τώρα τον πρώτο µήνα του 2022 για την ενεργειακή κρίση ή
µήπως για τα 43,7 δισεκατοµµύρια ευρώ για την αντιµετώπιση
της πανδηµίας ’20 - ’21 και πρώτο µήνα του ’22; Για αυτά µας κά-
νετε πρόταση µοµφής;

Και τώρα θα το πάω λίγο πιο πέρα σε ένα κοµµάτι το οποίο
αφορά και το δικό µου χαρτοφυλάκιο ως Υπουργού Εργασίας,
στο οποίο προσπαθεί διαχρονικά ο ΣΥΡΙΖΑ -όχι τώρα- γενικά η
Αριστερά να δείξει ότι είναι ιδιαίτερα ευαισθητοποιηµένη. Εγώ
αναγνωρίζω την ευαισθησία σας. Δεν σας παραχωρώ, όµως και
δεν σας παραχωρούµε το δικαίωµα να λέτε ότι είστε εσείς οι
απόλυτα ευαισθητοποιηµένοι στον τοµέα της κοινωνικής πολιτι-
κής, γιατί εδώ δεν είναι µόνο ευχολόγιο ή λεκτική προσέγγιση,
ναι, είµαι ευαίσθητος υπέρ των εργαζοµένων, κατά της ανεργίας
ή ποιος θα καλύψει τις αδύναµες κοινωνικές οµάδες. Αυτή είναι
ευχή. Όλοι το θέλουµε. Στην πράξη µε πολιτικές αποφάσεις και
νοµοθετική πρωτοβουλία πώς το αποδεικνύεις αυτό; 

Έρχοµαι, λοιπόν, να κάνω µία πολύ γρήγορη προσέγγιση, έτσι
γιατί έχει αξία να θυµίζουµε περί κοινωνικής πολιτικής και ευαι-
σθησίας που είναι πάντα στην κορυφή της ατζέντας σας, στο
ασφαλιστικό το οποίο έχει την αξία του και το αναφέρατε αρκε-
τές φορές. 

Ναι, εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε η Κυβέρνηση
που φέραµε το ν.4670/2020. Αυτός ο νόµος γνωρίζουµε όλοι ότι
θα µείνει για πολλά, πολλά χρόνια. Είναι ένας νόµος που συµπυ-
κνώνει µέσα την απάντηση στο ασφαλιστικό. Γνωρίζω πάρα πολύ
καλά ότι είναι η πρώτη φορά που ήρθε συνοδευόµενος από ανα-
λογιστική µελέτη στην ιστορία της χώρας και ήρθε και µε τεκµη-
ρίωση από το Οικονοµικό Πανεπιστήµιο της Ελλάδος για την
επάρκεια των συντάξεων. Αυτή είναι η πρωτοβουλία. Δηµιουργεί
για πρώτη φορά τον e-ΕΦΚΑ, 1η Μαρτίου του 2020 δηµιουργείται
στη χώρα ο e-ΕΦΚΑ. Ενοποιήσαµε όλα τα Ταµεία.

Ανοίγω µία παρένθεση. Πλέον έχω καταλήξει ότι µία από τις
κύριες αιτίες που έπεσε ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν η επιλογή του στο ασφα-
λιστικό απέναντι στο ενάµισι εκατοµµύριο ελεύθερους επαγγελ-
µατίες, γιατρούς, δικηγόρους, µηχανικούς, αυτοαπασχολούµε-
νους και αγρότες. Ήταν το τεράστιο λάθος σας. 

Και εµείς συνεπείς σε αυτό που είπαµε νοµοθετήσαµε κάτι και-
νοτόµο τις ελεύθερες κατηγορίες, που πλέον ο κάθε ελεύθερος
επαγγελµατίας έχει το δικαίωµα να επιλέγει τις δικές του ελεύ-
θερες ασφαλιστικές κατηγορίες. Είναι κάτι καινοτόµο, πρωτό-
γνωρο. Και µετά από αυτό προχωρήσαµε στην ειδική αντιµετώ-
πιση των αγροτών µε ένα ευνοϊκό ασφαλιστικό καθεστώς και για
τους νέους όλων των κατηγοριών τα πρώτα πέντε χρόνια ευνοϊκό
καθεστώς και δεν επιστρέφουν τα λεφτά, όπως ήταν υποχρεω-
µένοι µε το νόµο του ασφαλιστικού του ΣΥΡΙΖΑ να τα επιστρέ-
φουν. 

Συνταξιούχοι ασφαλισµένοι, εργαζόµενοι συνταξιούχοι τους
δώσαµε το δικαίωµα που τους τρώγατε όλη τη σύνταξη να πά-
ρουν κανονικά το 70% της σύνταξής τους και να εργάζονται, ανα-
γνωρίζοντας το πόσο σηµαντικοί είναι οι συνταξιούχοι στη χώρα
µας, στην παραγωγική διαδικασία της πατρίδας µας.

Και ταυτόχρονα η καινοτοµία του συστήµατος είναι ότι από τα
τριάντα χρόνια και πάνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δηµιουρ-
γώντας και καλλιεργώντας ασφαλιστική συνείδηση όλοι θα παίρ-
νουν αυξηµένη σύνταξη, κινητροδοτώντας όλους να θέλουν να
έχουν εµφανή τα ένσηµα τους, την ασφαλιστική τους ιστορία και
όχι κρυµµένη. 

Είναι και πολλά άλλα, τα οποία έχουν την αξία τους. Η τελευ-

ταία εκκρεµότητα του ασφαλιστικού είναι οι εκκρεµείς συντάξεις. 
Σας λέω, λοιπόν, ότι ως προς το θέµα του e-ΕΦΚΑ, από µόνο

του και χωρίς καµµία παρέµβαση, µετά το 2025 -το επαναλαµ-
βάνω, χωρίς παρέµβαση!- όλες οι συντάξεις θα βγαίνουν αυτο-
µατοποιηµένα και αυτό το έχουµε ξαναπεί. Η προσπάθεια που
κάναµε ήταν µε την ψηφιακή σύνταξη «ΑΤΛΑΣ» να τρέξουµε πιο
µπροστά αυτό το κενό των εκκρεµών συντάξεων, δηλαδή για κάτι
το οποίο θα τελείωνε το 2025, πάµε να κλείσουµε την εκκρεµό-
τητα. Όλες οι άλλες θα βγαίνουν αυτόµατα λόγω της ενηµέρω-
σης της ασφαλιστικής ύλης. Έτσι είναι φτιαγµένος ο ν.4670. 

Και η ψηφιακή σύνταξη «ΑΤΛΑΣ» στο πρώτο βήµα -ακούστε το
αυτό, επειδή δέχοµαι καµµιά φορά κριτική- το οποίο υλοποι-
ήθηκε, για συντάξεις χηρείας και συντάξεις ΟΓΑ έχει δώσει µέχρι
σήµερα, από τον Ιούνιο του 2020, πενήντα µία χιλιάδες συντάξεις
σε ένα δευτερόλεπτο! Πενήντα χιλιάδες συνταξιούχοι πήραν σε
ένα δευτερόλεπτο τη σύνταξή τους, συντάξεις χηρείας και ΟΓΑ.
Εκκρεµούν τα άλλα τρία βήµατα. 

Και φτάνω τώρα στα ζητήµατα της άλλης κοινωνικής πολιτικής
που είναι πιο σηµαντικά. Ναι, είµαστε η παράταξη που έφτιαξε
το ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα. Είµαστε περήφανοι γι’ αυτό.
Ήταν η κυβέρνηση Σαµαρά που το ξεκίνησε, το συνέχισε ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, παρ’ ότι το έλεγε «παγίδα φτώχειας» και ήρθε η Κυβέρνηση
του Κυριάκου Μητσοτάκη και το κατοχυρώσει συνταγµατικά. 

Είναι ή δεν είναι κοινωνική ευαισθησία αυτό; Και µας κάνετε
πρόταση µοµφής επειδή κατοχυρώσουµε συνταγµατικά το ελά-
χιστο εγγυηµένο εισόδηµα; 

Ή να αναφέρω το ζήτηµα το οποίο αφορά την αντιµετώπιση
της αδήλωτης εργασίας, το «ΕΡΓΑΝΗ 1»; Η αδήλωτη εργασία
στην Ελλάδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει αντιµετωπιστεί.
Το 42,3% του Φεβρουαρίου του 2013 έχει πέσει κάτω από το 4%
-αυτή είναι η αλήθεια- µε το «ΕΡΓΑΝΗ 1». 

Και τώρα έρχεται το «ΕΡΓΑΝΗ 2», που το ψηφίσαµε στη
Βουλή. Είναι το ψηφιακό ωράριο, καινοτόµο και αυτό, όπως και
το «ΕΡΓΑΝΗ 1» και το «ΕΡΓΑΝΗ 2» -σε όλο τον κόσµο πιθανόν,
στην Ευρώπη σίγουρα-, το οποίο θα αντιµετωπίσει το νέο φαινό-
µενο που εµφανίστηκε -και έχετε δίκαιο σε αυτό-, την υποδηλω-
µένη εργασία και το ψηφιακό ωράριο. Το «ΕΡΓΑΝΗ 2» θα το
αντιµετωπίσει οριστικά. Και για να µη λέµε «οριστικά», σε ένα
συντριπτικό βαθµό θα χτυπήσουµε και την υποδηλωµένη εργα-
σία και αυτό είναι συνείδηση και κοινός τόπος όλων. Είµαι σίγου-
ρος ότι και η πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ το θέλει αυτό.

Και υπολείπεται το «ΕΡΓΑΝΗ 3», η οποία θα αντικαταστήσει
την αναλυτική περιοδική δήλωση, την οποία υποβάλλουν σήµερα
τα λογιστήρια –αυτή τη φτιάξαµε το 2013, ηλεκτρονική και µηνι-
αία- και την ασφαλιστική ύλη θα την παίρνουν µέσα από το σύ-
στηµα «ΕΡΓΑΝΗ». 

Ταυτόχρονα -και κλείνω µε αυτό- ως προς το τελευταίο θέµα
που ακούγεται περί ανεργίας και ευαισθησίας στην ανεργία, εγώ
συµφωνώ. Ποιος θέλει να υπάρχει ανεργία στον τόπο µας; Κα-
νένας. Ούτε εµείς ούτε εσείς. Το θέµα είναι πώς την αντιµετωπί-
ζεις. Με λόγια και µε ευχές ή µε πραγµατικές πολιτικές; 

Οι πολιτικές, λοιπόν, οι δικές µας και οι µεταρρυθµίσεις που
έγιναν από την περίοδο του 2012 - 2014 άρχισαν να καρποφο-
ρούν. Ξεκίνησε η αποµείωση της ανεργίας και σήµερα, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, µε Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη
-έχω εδώ τα στοιχεία, θα τα καταθέσω, γιατί πρέπει να µιλάµε µε
στοιχεία και όχι µε λόγια του αέρα, τα οποία δεν έχουν αντίκρι-
σµα στην πραγµατικότητα- έχουµε τα εξής: 

Ιούλιος του 2019: Παραλαµβάνει η Κυβέρνηση Μητσοτάκη
ανεργία 17,3%. Πρόκειται για στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ µηνιαία. Νο-
έµβριος του 2021, τα τελευταία στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ: η ανεργία
στο 13,3%, τέσσερις µονάδες κάτω. Δηλαδή δεν µειώθηκε η
ανεργία; Δεν πολεµάµε στην κατεύθυνση αυτή;

Παρακαλώ καταθέτω τα στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ, τα οποία έχουν
αξιοπιστία, για να µπορούµε να συζητάµε επ’ αυτών. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Βρούτσης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κλείνω µε το τελευταίο, το οποίο το θεωρώ κρίσιµο και σηµαν-
τικό. Οι πολιτικές που ακολουθήσαµε έφεραν αυτό το αποτέλε-
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σµα της µείωσης της ανεργίας. Μία από αυτές -που µας εγκαλέ-
σατε και δεν το ψηφίσατε- που ήταν κρίσιµη γιατί αύξησε το ει-
σόδηµα όλων των εργαζοµένων της χώρας και κινητροδότησε
στην αύξηση της απασχόλησης, ήταν η µείωση των εισφορών. 

Αυτή η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας -κάτι που συνέβη
και επί κυβέρνησης Σαµαρά και τώρα στην Κυβέρνηση Μητσο-
τάκη- πήρε µία ιστορική απόφαση. Το 2012 - 2014 οι ασφαλιστι-
κές εισφορές µειώθηκαν έξι µονάδες και επί Κυβέρνησης Μη-
τσοτάκη, το 2019 - 2022, µειώθηκαν 3,9 µονάδες, συνολικά περί-
που δέκα µονάδες. 

Αυτή είναι η αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Και αυτά
τα αποτελέσµατα των πολιτικών -που σήµερα µας εγκαλείτε και
θέλετε να πέσει η Κυβέρνηση- φέρνουν τη µείωση της ανεργίας.
Να, λοιπόν, ποιοι είναι οι πραγµατικά κοινωνικά ευαίσθητοι. Να,
λοιπόν, ποιοι είναι στην πράξη αυτοί που αντιµετωπίζουν τα προ-
βλήµατα, όπως το ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα, το οποίο απο-
τελεί τη µεγάλη τοµή στη στήριξη των αδυνάτων. Είναι η µε-
γαλύτερη πολιτική παρέµβαση στη νεότερη πολιτική ιστορία του
τόπου, που φτιάξαµε πλέον ένα σύστηµα που αγκαλιάζει τους
αδύναµους. 

Επιπρόσθετα, κατά έναν παράξενο τρόπο -προσέξτε- αυξή-
σαµε και το ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα. Από το 2019 µέχρι
και σήµερα στο τέλος κάθε έτους παρεµβαίνουµε νοµοθετικά και
πιστεύω αυτό, αν υπάρχει δηµοσιονοµική δυνατότητα, να κατο-
χυρωθεί για πάντα, δηλαδή το Δεκέµβριο µήνα να δίνουµε τη 13η

αµοιβή στο ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα πάγια και µόνιµα, αυ-
ξάνοντας και το ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα. 

Συµπέρασµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι: Η Κυβέρνηση
αυτή είναι µία Κυβέρνηση που είχε ανάγκη ο τόπος. Την είχαν
ανάγκη οι Έλληνες, γιατί αυτή η Κυβέρνηση πιστεύει στην αισιο-
δοξία, πιστεύει στον Έλληνα, πιστεύει στο νοικοκύρεµα και ήρθε
πραγµατικά σε µία κρίσιµη στιγµή για τη χώρα να αλλάξει σελίδα,
να πάει την Ελλάδα µπροστά, να εµφυσήσει και πάλι την αισιο-
δοξία που αναζητά ο ελληνικός λαός. Και αυτή η Κυβέρνηση του
Κυριάκου Μητσοτάκη ήρθε για να µείνει και θα µείνει για πολλά
πολλά χρόνια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε συνάδελφε. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ: Κυρία Πρόεδρε, ο χρόνος…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Θέλετε να µιλήσετε

στο µικρόφωνο, κύριε συνάδελφε, που µου υποδεικνύετε κάτι;
Θέλετε να µου πείτε τι ακριβώς µου λέτε; Στο µικρόφωνο, σας
παρακαλώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ: Απλά αναρωτιέµαι, κυρία Πρόεδρε,
αν είδατε τώρα τον χρόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ αναρωτιέµαι,
κύριε συνάδελφε -επειδή είστε έξι χρόνια εδώ µέσα- εάν γνωρί-
ζετε πόσος είναι ο χρόνος του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου
στο σύνολό του. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ: Δεν είµαι έξι χρόνια, είµαι από το
2019. Μην µπερδεύεστε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κάνω λάθος ως προς
το χρόνο του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου; Γνωρίζω πολύ
καλά. Είναι 16,5 και τρία, σύνολο είκοσι ένα λεπτά. Το λέω για να
είµαστε συνεπείς και για να µην µου ξανακάνετε υπόδειξη. 

Ευχαριστώ πολύ. 
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Νικολακόπουλος από τη Νέα Δηµοκρα-

τία. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-

εδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµπληρώνον-

ται δυόµισι χρόνια περίπου από τότε που οι Έλληνες πολίτες
έδωσαν ψήφο εµπιστοσύνης και καθαρή εντολή στη Νέα Δηµο-
κρατία και στον Κυριάκο Μητσοτάκη να σχηµατίσει αυτοδύναµη
Κυβέρνηση και να εφαρµόσει ένα µεταρρυθµιστικό πρόγραµµα
για µία νέα Ελλάδα. 

Είναι ξεκάθαρο ότι µέσα σε αυτό το χρονικό διάστηµα η Κυ-
βέρνηση αντιµετώπισε µεγάλες κρίσεις, µεγάλες προκλήσεις,
όσες δεν είχε αντιµετωπίσει ποτέ καµµία κυβέρνηση στη Μετα-
πολίτευση. Αντιµετωπίσαµε την κρίση στο µεταναστευτικό, πα-

ραλαµβάνοντας µία κατάσταση ανεξέλεγκτη, µε θαλάσσια σύ-
νορα ανοιχτά, µε δοµές µε υπερβολικό πληθυσµό σε άθλιες συν-
θήκες, µε διαδικασίες ασύλου να λιµνάζουν στη γραφειοκρατία.
Όλο αυτό κατέληξε σε µία υβριδική επίθεση στον Έβρο, στα σύ-
νορά µας, την οποία αποκρούσαµε µε επιτυχία. 

Σήµερα οι πολίτες ξέρουν ότι και τα σύνορα φυλάσσονται και
οι ροές και ο πληθυσµός έχουν µειωθεί. Οι συνθήκες στις δοµές
είναι ανθρώπινες, ενώ οι διαδικασίες ασύλου «τρέχουν» γρή-
γορα. 

Αντιµετωπίσαµε την έξαρση της τουρκικής προκλητικότητας,
η οποία κορυφώθηκε στη Νοτιοανατολική Μεσόγειο. Ο ελληνικός
στόλος, οι ελληνικές Ένοπλες Δυνάµεις, αλλά και οι διπλωµατι-
κές µας ενέργειες έδωσαν την απάντηση, προστατεύοντας την
ελληνική κυριαρχία και τα ελληνικά κυριαρχικά δικαιώµατα.

Ενισχύσαµε τις ελληνικές Ένοπλες Δυνάµεις, όπως δεν είχε
γίνει για πολλά χρόνια, και χτίσαµε ισχυρές συµµαχίες, θωρακί-
ζοντας αµυντικά τη χώρα και ενισχύοντας τη γεωστρατηγική και
γεωπολιτική της θέση. 

Αντιµετωπίσαµε και αντιµετωπίζουµε ακόµα και σήµερα µία
πανδηµία που δοκίµασε όλες τις χώρες του κόσµου, προκαλών-
τας παντού µεγάλες απώλειες σε ανθρώπινες ζωές, µία πανδηµία
που δοκίµασε ένα προβληµατικό, µε παθογένειες ετών, δηµόσιο
σύστηµα υγείας. 

Σε αυτή την πρωτοφανή κατάσταση, η χώρα µας πήγε σχετικά
καλύτερα από πολλές άλλες ανεπτυγµένες χώρες, ενώ το δηµό-
σιο σύστηµα υγείας, το οποίο ενισχύσαµε όσο ήταν δυνατόν
µέσα σε σύντοµο χρονικό διάστηµα, άντεξε, όταν πιο οργανω-
µένα συστήµατα δεν άντεξαν.

Οργανώσαµε µε άρτιο τρόπο την επιχείρηση «Ελευθερία» για
τον εµβολιασµό των πολιτών, µε σκοπό κάθε πολίτης να έχει πρό-
σβαση το συντοµότερο δυνατόν στον εµβολιασµό. 

Αντιµετωπίσαµε την κλιµατική κρίση, η οποία εκδηλώθηκε µε
έκτακτα και ακραία καιρικά φαινόµενα, µε πληµµύρες, µε µεγά-
λες πυρκαγιές. Καταφέραµε να προστατέψουµε ανθρώπινες
ζωές και να διαµορφώσουµε µια διαδικασία ευέλικτη και γρήγο-
ρη για αποζηµίωση των πληγέντων συµπολιτών µας και δίνουµε
τη µάχη οργάνωσης ενός προηγµένου µηχανισµού πολιτικής
προστασίας. 

Στη διαχείριση όλων των κρίσεων, στην αντιµετώπιση όλων
αυτών των προκλήσεων, οι συγκρίσεις µε τη δική σας διακυβέρ-
νηση είναι αναπόφευκτες και τα συµπεράσµατα αυταπόδεικτα
και καταλυτικά.

Σε όλες αυτές τις κρίσεις, τις προκλήσεις δεν στηρίξατε που-
θενά, δεν βάλατε πλάτη ποτέ, σε όλα λέγατε «όχι». Δεν ψηφίσατε
ούτε την υποχρεωτικότητα του εµβολιασµού στους υγειονοµι-
κούς, ούτε την αµυντική συµφωνία µε τη Γαλλία, ούτε καν τις
αµυντικές δαπάνες, ούτε πολλά αλλά. Σε όλες αυτές τις κρίσεις
επενδύατε µόνο στον διχασµό και την πόλωση µε φωνές και
στείρα κριτική, επενδύατε πάντα στην καταστροφή. 

Το ίδιο κάνετε και τώρα, καταθέτοντας µάλιστα πρόταση δυ-
σπιστίας µε αφορµή τη διαχείριση ενός ακραίου καιρικού φαινο-
µένου. Για ακόµα µια φορά δείχνετε την ανεξάντλητη υποκρισία
σας, αφού είναι προφανές πλέον ότι η πρόταση δυσπιστίας απο-
σκοπεί να καλύψει τις δικές σας εσωκοµµατικές και εκλογικές
ανησυχίες. 

Ήταν άραγε η πρώτη φορά που ακραία καιρικά φαινόµενα
οδηγούν σε διακοπή κυκλοφορίας και ταλαιπωρία των πολιτών;
Σε άλλα κράτη συµβαίνει πιο συχνά. Πριν από λίγες µέρες συ-
νέβη στην Ουάσιγκτον, µε αποτέλεσµα να εγκλωβιστούν χιλιάδες
οδηγοί σε κεντρικό αυτοκινητόδροµο για είκοσι επτά ώρες. 

Έχει αποτελέσει αυτό πουθενά σοβαρό επιχείρηµα κριτικής
από την αντιπολίτευση; Και δεν αναφέροµαι µόνο στην πρόταση
δυσπιστίας. Δεν ακούσαµε ούτε µεγάλους λαϊκιστές σε άλλες
χώρες να επιχειρούν να αξιοποιήσουν πολιτικά τέτοια περιστα-
τικά. 

Το φαινόµενο αυτό, όµως, έχει ξανασυµβεί και στην Ελλάδα.
Μπορεί να µην είναι συχνό και σίγουρα ο κρατικός µηχανισµός
δεν είναι συνηθισµένος στην αντιµετώπιση τέτοιων ακραίων φαι-
νοµένων, αλλά δεν είναι η πρώτη φορά. Τον Δεκέµβριο του 2017,
για παράδειγµα, που είχαµε κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, για τουλάχιστον
οκτώ ώρες είχαν εγκλωβιστεί εκατοντάδες αυτοκίνητα, σχηµατί-
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ζοντας ουρές που έφταναν σχεδόν τα δεκαπέντε χιλιόµετρα στην
Αθηνών - Λαµίας λόγω χιονιού. Να πάµε και λίγο πιο παλιά, στις
εποχές του ΠΑΣΟΚ, όταν τον Μάρτιο του 2011 στην εθνική οδό
Αθηνών Λαµίας ακινητοποιήθηκαν εκατοντάδες αυτοκίνητα και
παρέµεναν εγκλωβισµένοι οι οδηγοί για πολλές ώρες. 

Ένας πιθανός τρόπος αποτροπής µιας τέτοιας κατάστασης θα
ήταν η απόφαση περιορισµού ή απαγόρευσης κυκλοφορίας.
Όταν, όµως, στις 15-2-2021 αποφασίσαµε το κλείσιµο της εθνι-
κής οδού Αθηνών - Λαµίας για να αποτρέψουµε κίνδυνο ζωής και
ταλαιπωρία των πολιτών κατά τη διάρκεια της κακοκαιρίας «Μή-
δεια» τότε, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και ο ίδιος ο Τσίπρας,
αλλά και το ΚΙΝΑΛ ασκούσατε έντονη κριτική. 

Ποια είναι η ειδοποιός διαφορά στη διαχείριση αυτών των κα-
ταστάσεων; Σε καµµία από τις παλιές καταστάσεις δεν ακούσαµε
ένα «συγγνώµη» από κάποιον. Βέβαια, «συγγνώµη» από τον κ.
Τσίπρα δεν ακούσαµε ούτε σε άλλες πιο τραγικές καταστάσεις,
στη Μάνδρα ή το Μάτι. Ακούσαµε αντιθέτως Υπουργούς σας να
ψάχνουν να βρουν λάθος και να µη βρίσκουν. Ακούσαµε ότι δεν
θα προσέφερε κάτι µια αποζηµίωση 2.000 ευρώ στους πυρόπλη-
κτους. Σε καµµία από τις προηγούµενες καταστάσεις δεν ζητή-
θηκε από ιδιωτική εταιρεία που είχε ευθύνη να αποζηµιώσει τους
πολίτες που υπέστησαν ταλαιπωρία και σε καµµία δεν αποζηµιώ-
θηκαν οι πολίτες και µάλιστα µε νόµο όπως αυτόν που ψήφισε η
Κυβέρνησή µας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς δεν θέλουµε να αναµε-
τρηθούµε µε αυτό το αποτυχηµένο «χθες» που εσείς στην Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση εκφράζετε. Εµείς δηµιουργούµε µια άλλη
Ελλάδα πιο φωτεινή, µια Ελλάδα ισχυρή, µε αυτοπεποίθηση,
πρωταγωνίστρια στις εξελίξεις, µε διπλωµατικές πρωτοβουλίες
και στρατηγικές συµµαχίες που αναβαθµίζουν τη γεωπολιτική
της θέση, που επιδιώκει την ειρήνη και τη σταθερότητα στην πε-
ριοχή, αλλά είναι ικανή να προστατέψει την κυριαρχία και τα κυ-
ριαρχικά της δικαιώµατα, µε ισχυρές Ένοπλες Δυνάµεις. 

Δηµιουργούµε µια Ελλάδα µε ισχυρή οικονοµία, που εµπνέει
εµπιστοσύνη στους εταίρους µας και τις διεθνείς αγορές. Που
µειώνει φόρους και ασφαλιστικές εισφορές και ενθαρρύνει τις
ιδιωτικές επενδύσεις. Που προσελκύει επενδύσεις από µεγάλες
διεθνείς εταιρείες µε έµφαση στην καινοτοµία και τις υψηλές τε-
χνολογίες, αλλά και µε ένα κράτος που παρεµβαίνει και στηρίζει
τους πολίτες. Που στήριξε νοικοκυριά και επιχειρήσεις µε πάνω
από 43 δισεκατοµµύρια στις πρωτόγνωρες συνθήκες της πανδη-
µίας. Που µειώνει την ανεργία και επιδοτεί την εργασία µε προ-
γράµµατα απασχόλησης και δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας.
Που στηρίζει τους πιο αδύναµους συµπολίτες µας. Με ένα κρά-
τος που κάνει ψηφιακά άλµατα, που ενισχύει το αίσθηµα ασφά-
λειας των πολιτών, που κάνει πράξη την «πράσινη» µετάβαση και
λειτουργεί πάντα µε σεβασµό στους θεµελιώδεις θεσµούς του
πολιτεύµατος. Αυτήν την Ελλάδα δηµιουργούµε και έχουµε
ακόµα πολλή δουλειά και πολύ χρόνο ακόµα. Και στο τέλος της
τετραετίας θα κριθούµε όλοι. 

Όσο για την πρόταση δυσπιστίας, θα δούµε για πόσο ακόµα
θα σας κρατήσει στη δεύτερη θέση. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε. 

Τον λόγο τώρα έχει εκ µέρους του Κινήµατος Αλλαγής ο κ. Λο-
βέρδος. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η συζή-
τησή µας γίνεται στο πλαίσιο του σχεδόν ύψιστου τρόπου ελέγ-
χου που διαθέτει η Βουλή. Πάνω απ’ αυτόν, της µοµφής, της
δυσπιστίας, είναι οι εξεταστικές επιτροπές. Η Κυβέρνηση λέει τα
δικά της, η Αντιπολίτευση ελέγχει και στον ελέγχοντα ταιριάζουν
κάποια πρότυπα. Ένα πρότυπο είναι αυτό του Ιαβέρη και ένα
πρότυπο είναι αυτό του συνεπούς κοινοβουλευτικού ελέγχου. Θα
ακολουθήσω τον δεύτερο τρόπο άσκησης αντιπολίτευσης.

Τι µας έφερε στην Αίθουσα αυτή; Η πρόταση µοµφής εµπεριέ-
χει τρία θέµατα. Τι προκάλεσε, όµως, τη συζήτηση που επεκτεί-
νεται σε δύο απ’ αυτά;

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ: Υποθέτω ότι δεν εννοείς, Αν-
δρέα, ότι η Κυβέρνηση είναι ο Γιάννης Αγιάννης.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Την προκάλεσε η κακοκαιρία, κυρίες
και κύριοι Βουλευτές. Και δεν είναι το θέµα τέτοιο ώστε να ανα-
ρωτηθεί κανείς, αντλώντας φράσεις της ιστορίας, τις πταίει, αλλά
το ποιος φταίει για τον τρόπο που έγινε αυτή η διαχείριση στο
πλαίσιο µιας πανωλεθρίας που πραγµατικά έπαθε η Κυβέρνηση.
Υπάρχει το θέµα του ελέγχου. 

Υπήρξε πανωλεθρία. Και το να αναφέρεται κανείς και να ανά-
γεται στο θέµα της κλιµατικής αλλαγής δεν είναι σοβαρό. Κλιµα-
τική αλλαγή υπάρχει, επηρεάζει πάρα πολλά πράγµατα, πρέπει
να αντιµετωπιστεί. Επιδοκιµάσαµε ως παράταξη και την ίδρυση
του Υπουργείου της Πολιτικής Προστασίας, αλλά µε το να λες
ότι στο προκείµενο θέµα το αίτιο είναι η κλιµατική αλλαγή, νοµίζω
ότι δεν κοροϊδεύεις κανέναν, κοροϊδεύεις, όµως, τον εαυτό σου. 

Ούτε η µετατόπιση του ζητήµατος σε θέµατα αστικής ευθύνης
λύνει το πρόβληµα και δίνει διέξοδο, όσο και αν έχουµε ακούσει
από πρώην Πρωθυπουργό ότι «γιατί να σου δώσω δύο χιλιάρικα,
θα τα φας, θα τα σπαταλήσεις», όσο κι αν αυτό ήταν λάθος. Και
είναι χρήσιµη η λειτουργία της αστικής ευθύνης πριν πάει ο καη-
µένος ο πολίτης στα δικαστήρια και κάνει δέκα χρόνια. Όσο κι
αν είναι χρήσιµο, δεν είναι το θέµα µας αυτό. Ούτε διά της αστι-
κής ευθύνης αποφεύγεις τις πολιτικές σου ευθύνες όταν είσαι
κυβέρνηση. 

Υπήρχε δυνατότητα πρόληψης; Προφανώς. Είχα µιλήσει, κυ-
ρίες και κύριοι Υπουργοί, µε τον συνάδελφό µας, τον Γιάννη Καλ-
λιάνο, την Κυριακή προ της κακοκαιρίας της Δευτέρας και «µε
το νι και µε το σίγµα» µου είχε προβλέψει τι θα γίνει τις επόµενες
τρεις µέρες. «Με το νι και µε το σίγµα»! Και έπεσε µέσα σε όλα
όσα µου είχε πει. 

Όταν µας στέλνετε µηνύµατα, SMS, να προσέχουµε, δεν
εξαντλείται ο ρόλος σας. Το ψηφιακό κράτος δεν αντικαθιστά το
κράτος. Η ψηφιακή µέθοδος είναι µέθοδος, δεν είναι ουσία πο-
λιτικής. Ξέρατε, αλλά σταυρώσατε τα χέρια και περιµένατε πα-
θητικά. 

Εγώ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν είµαι ένας επαγγελµα-
τίας αντιπολιτευόµενος Βουλευτής και δεν διστάζω να διαχω-
ρίσω τη θέση µου και από το κόµµα µου. 

Όταν ο Χρυσοχοΐδης επί «Μήδειας» έκλεισε την οδό Αθηνών-
Λαµίας και η αντιπολίτευση και το κόµµα µου τότε έλεγαν «µα,
γιατί τα κλείνεις;», βγήκα και είπα ότι αν εγώ ήµουν Υπουργός,
θα την έκλεινα. 

Όταν έγινε Υπουργός το καλοκαίρι ο Χρήστος Στυλιανίδης, κά-
ποιοι και από το κόµµα µου είπαν ότι «καλά, κάνουµε έναν ξένο
Υπουργό;», σαν να µην υπήρχε ο Κρανιδιώτης, σαν να µην υπήρ-
χε ο Ακρίτας, είπα ότι «µια χαρά, είναι Έλληνας από το δεύτερο
κράτος του Ελληνισµού». 

Να δούµε τι έκανε ο Έλληνας αυτός τώρα που ανέλαβε αυτό
το καθήκον; Τίποτα δεν έκανε. Οργάνωνε συσκέψεις. 

Δεν θα σταθώ στο τι έγινε στις συσκέψεις αυτές. Με έγιναν,
άρα µπορούµε και να τις ακούσουµε για να δούµε αν έχει δίκιο η
Κυβέρνηση. Αποφάσεις, όµως, δεν πήρε. Δεν πήρε αποφάσεις,
όπως οι αποφάσεις που έλαβαν οι αρµόδιοι, νοµίζω ο Περιφερει-
άρχης και η Υπουργός Παιδείας, να κλείσουν τα σχολεία. Απο-
φάσεις να µην κυκλοφορήσουν τα βαρέα οχήµατα δεν ελήφθη-
σαν. Αποφάσεις που σχετίζονται µε την κίνηση των πολιτών δεν
ελήφθησαν. Αφήσατε το ηµόσιο να λειτουργεί κι όταν είπατε «γυ-
ρίστε σπίτια σας», οι άνθρωποι έκαναν ακόµα δυσκολότερη την
κυκλοφορία στην πόλη των Αθηνών. 

Τι κάνατε δηλαδή; Τι προβλέπατε; Τίποτα δεν προβλέπατε. Τι
θα µας πείτε τώρα; Θα µεταθέτετε ευθύνες. Τι αποκρουστικό
που είναι!  «Φταίει η «Αττική Οδός»». Μπορεί και να φταίει.  «Φταί-
ει ο Περιφερειάρχης». Μπορεί και να φταίει. «Φταίνε οι δήµαρ-
χοι». Μπορεί και να φταίνε. Εσείς δεν φταίτε πουθενά και αρκεί-
ται ο Πρωθυπουργός σε µία «συγγνώµη» που τη λέει και πολλές
φορές; Τον απαλλάσσει από τα προβλήµατα τα οποία δηµιουρ-
γήθηκαν µε δική του ευθύνη ή είναι τόσο µεγάλος και η συγ-
γνώµη του µας ικανοποιεί για να λέµε «δεν πειράζει, ας έµεινα
είκοσι ώρες στην Αττική Οδό, αφού ζήτησε συγγνώµη, όλα είναι
καλά». Δεν είναι έτσι. Υπάρχουν ευθύνες. Κι όταν υπάρχουν ευ-
θύνες, αποδίδονται. Κι όταν αποδέχεσαι την πολιτική ευθύνη ση-
µαίνει ότι πρέπει και να παραιτηθείς. 

Κυρίες και κύριοι, αυτά συµβαίνουν, όπως αυτά εκείνης της
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Δευτέρας, όταν δεν υπάρχουν ταξινοµηµένες και οριοθετηµένες
αρµοδιότητες. Όταν κάνατε Υπουργείο Πολιτικής Προστασίας,
καιρικών φαινοµένων και άλλων συναφών, υποθέσαµε ότι θα λύ-
σετε το πρόβληµα τού ποιος έχει την τελική απόφαση. Αν δεν
είναι ένας, δεν είναι κανένας. Αυτή είναι µια αρχή όλων των προ-
χωρηµένων διοικητικών συστηµάτων. Όπου δεν υπάρχει ο ένας,
ο τελικός, δεν υπάρχει κανένας. 

Έτσι όπως µετατρέψατε τη συζήτηση σε µία µεταφορά ευθυ-
νών, φάνηκε ότι από τον Αύγουστο - Σεπτέµβριο -πότε έγινε το
Υπουργείο αυτό- δεν λέω ότι θα µπορούσε να έχει κάνει τα
πάντα, αλλά λέω ότι θα µπορούσε να έχει οριοθετήσει αρµοδιό-
τητες και την τελική αρµοδιότητα, πράγµα το οποίο δεν έγινε. Κι
έτσι όλα βαίνουν καλώς, αλλά όπως έχει πει ο Γιώργος Σκαµπαρ-
δώνης, «όλα βαίνουν καλώς σε βάρος των πολιτών, εναντίον των
πολιτών». 

Αυτή είναι η κατάσταση. Ένας δεν υπάρχει. Και ξαναλέω, είναι
αποκρουστικό το «φταίει η «Αττική Οδός»» -που φταίει-, «φταίει
ο Περιφερειάρχης» -τουλάχιστον τα σχολεία τα έκλεισε, φταίει
σε άλλα-, «φταίνε οι δήµαρχοι». Ο Υπουργός δεν φταίει. Μια
χαρά τα έκανε και µια χαρά το Υπουργείο αυτό συντόνισε. «Είναι
καλύτερο το σχήµα αυτό από το προηγούµενο». Οι απαντήσεις
δίδονται σε πολιτικό επίπεδο και για µας έχουν δοθεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, πρέ-
πει να κλείσετε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι, πέρυσι είχαµε τη «Μήδεια». Η «Μήδεια»

έπληξε κυρίως την περιφέρειά µου. Επί µήνες έκανα ερωτήσεις
στη Βουλή για το ποιος έχει την ευθύνη να µαζέψει τα κλαδιά.
«Θα έρθει καλοκαίρι και θα καούµε», έλεγα. Επί µήνες υπήρχαν
οι διαπληκτισµοί. Είναι αρµοδιότητα του δήµου, είναι αρµοδιό-
τητα της περιφέρειας, η Κυβέρνηση ευθύνη δεν έχει, αλλά έχει.
Άλλος να κόψει τον κορµό, άλλος να τον αποµακρύνει. Ακόµη
αυτά δεν έχουν λυθεί.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

Με τη δύναµη του παραδείγµατος -και µε αυτό θα κλείσω την
τοποθέτησή µου- κάνω µία αναφορά σε διαχειρίσεις, που έχουν
υπάρξει σε περιπτώσεις καιρικών φαινοµένων ή ανωτέρας βίας.
Θυµάµαι πολύ καλά πώς λειτουργήσαµε ως κόµµα και ως κυβέρ-
νηση το 1999 µε τον σεισµό στην Πάρνηθα, θυµάµαι πώς λει-
τούργησαν το 2018 στο Μάτι και πώς λειτουργείτε εσείς και το
καλοκαίρι, ένα σχήµα κυβερνητικό, και πώς λειτουργήσατε τώρα
µε το δεύτερο κυβερνητικό σας σχήµα. 

Είστε κατώτεροι των περιστάσεων. Είστε κατώτεροι των αναγ-
κών της χώρας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε,
κύριε Λοβέρδο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Εκείνο που θα πρέπει η Βουλή να σκε-
φθεί είναι εάν σε επόµενο καιρικό φαινόµενο τέτοιας έντασης θα
λέµε πάλι εδώ τα ίδια. Είναι ντροπή για τη χώρα να έχει αυτό το
πολιτικό σύστηµα! Είναι ντροπή για σας, που διαχειρίζεστε δυό-
µισι χρόνια τις τύχες της χώρας κι όταν σας έτυχε κάτι ανάποδο,
πάντα ήσασταν πίσω από τις περιστάσεις και τις ανάγκες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Θα δώσουµε τον
λόγο τώρα στον Υπουργό Εξωτερικών, κ. Δένδια.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ - ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Εξωτερικών):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι βρισκόµαστε εδώ σή-
µερα µετά από δέκα χρόνια οικονοµικής κρίσης, δύο χρόνια παν-
δηµίας, δύο και πλέον χρόνια σχεδόν διαρκούς κρίσης στα εθνι-
κά θέµατα, µιας µόνιµης, µε εξάρσεις, κρίσης στο µεταναστευ-
τικό και µε δεδοµένες τις συνέπειες της κλιµατικής αλλαγής. 

Οι συνθήκες αυτές επιβάλλουν ωριµότητα στον πολιτικό διά-
λογο και νοµίζω ότι πολύ σωστά το είπε αυτό ο προηγούµενος
οµιλητής, ο φίλος µου κ. Ανδρέας Λοβέρδος. Δηλαδή, προϋπο-
θέτει ότι ο καθένας πρέπει να ασκήσει τον θεσµικό του ρόλο µε
την ωριµότητα, που αποκτά το πολιτικό σύστηµα µέσα από την
πορεία του σε αυτές τις πολλαπλές κρίσεις. Η Κυβέρνηση, το
έχει πει ο Πρωθυπουργός από την αρχή, αντιλαµβάνεται ως απο-

λύτως αναγκαία την κριτική της Αντιπολίτευσης, ακόµη και την
έντονη κριτική όταν οι συνθήκες θα το δικαιολογούσαν.

Όµως, το στοιχείο της ωριµότητας, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, είναι η κατάθεση και της θετικής πρότασης, όχι µόνο της
κριτικής. Η όξυνση είναι ένα πράγµα. Η πλειοδοσία στην συναι-
σθηµατική αντίδραση είναι άλλο πράγµα. Ας είµαστε, λοιπόν,
εδώ µεταξύ µας ειλικρινείς. Πρόταση µοµφής υπεβλήθη. Πρό-
ταση βελτίωσης δεν υπεβλήθη από την Αντιπολίτευση, είτε την
µείζονα είτε την ελάσσονα. Επιδιώκεται η διέγερση αντανακλα-
στικών, δεν επιδιώκεται η διεξαγωγή νοήµονος διαλόγου. 

Στο ζήτηµα της κακοκαιρίας υπήρχαν λάθη προφανώς και είναι
φανερό ότι η «Αττική Οδός» δεν ανταποκρίθηκε στις υποχρεώ-
σεις της. Εξέθεσε τους πολίτες και εξέθεσε τους πελάτες της σε
απίστευτη ταλαιπωρία. Οι ευθύνες αυτές διερευνώνται και από
την Εισαγγελία και από την διοίκηση. 

Η διαφορά είναι πώς προσεγγίζει, όµως, η Κυβέρνηση τα λάθη
και οφείλω να πω ότι ο Πρωθυπουργός µε ευθύτητα αναγνώρισε
αµέσως τις ευθύνες. Ζήτησε συγγνώµη από τους πολίτες, φρόν-
τισε –και αυτό είναι πρωτοφανές- για την άµεση αποζηµίωση των
πολιτών από τους ιδιώτες παραχωρησιούχους και αξιολογεί το
τι συνέβη.

Περιµένουµε και τις προτάσεις της Αντιπολίτευσης, γιατί πρέ-
πει να λάβουµε υπ’ όψιν ότι καιρικά φαινόµενα σαν αυτά που
βίωσε η χώρα θα τα βλέπουµε πιο συχνά λόγω της κλιµατικής
αλλαγής και διορθώσεις είναι βέβαιο ότι πρέπει να γίνουν. Δεν
ακούστηκε, όµως, πρόταση, δεν ακούγεται πρόταση για το ποιες
θα πρέπει να είναι αυτές οι διορθώσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να έρθω λίγο στον τοµέα,
την ευθύνη του οποίου µού ανέθεσε ο Πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης. Εκπονήσαµε και εφαρµόζουµε, µε τη στήριξη της
συντριπτικής πλειοψηφίας των Ελλήνων, µία διαφοροποιηµένη
πολιτική. Δεν µείναµε εγκλωβισµένοι στον συνήθη, εσωτερικού
ακροατηρίου διάλογο για τα Ελληνοτουρκικά και το Κυπριακό
και δεν αναλωθήκαµε στις αδιέξοδες κοµµατικές αντεγκλήσεις
περί µείζονος και ελάσσονος πατριωτισµού. Δεν επιδιώξαµε να
λύσουµε µέσω εξωτερικής πολιτικής κοµµατικούς λογαριασµούς
του παρελθόντος. 

Συµπεριφερθήκαµε σαν ευρωπαϊκή χώρα. Σας είχα πει κατά
τις προγραµµατικές δηλώσεις της Κυβέρνησης, ότι θα είµαστε
η πιο σηµαντική ευρωπαϊκή χώρα στα Βαλκάνια και νοµίζω ότι
όλοι πια µας αντιµετωπίζουν έτσι. Αντιµετωπίσαµε, λοιπόν, τη
βαλκανική µας παρουσία όχι σαν γεωγραφική καταδίκη, αλλά
σαν αποστολή εξαγωγής σταθερότητας, ευηµερίας, ευρωπαϊκής
πορείας όλων των χωρών της περιοχής: Κοσσόβου, Βοσνίας-Ερ-
ζεγοβίνης, Βόρειας Μακεδονίας, Μαυροβουνίου.

Αντιµετωπίσαµε την οθωµανική, τουρκική επιθετικότητα σαν
εφαλτήριο συνεννόησης σε όσους πιστεύουν στο Διεθνές Δίκαιο
και στο Διεθνές Δίκαιο της Θάλασσας, όσο µακριά κι αν βρίσκον-
ται αυτοί από την περιοχή µας. 

Διαγνώσαµε στην πανδηµία την υποχρέωσή µας να βοηθή-
σουµε πέραν των συνόρων µας, σε εκπλήρωση του πανανθρώ-
πινου καθήκοντος. Η εντολή που έχω από τον Πρωθυπουργό
είναι κάθε Έλληνας να έχει προσφέρει εµβόλιο σε έναν ακόµη
συνάνθρωπό του στον πλανήτη. Είδαµε λοιπόν καθαρά ότι η Ελ-
λάδα πρέπει να υπερβεί τα εσκαµµένα, να διευρύνει τους ορί-
ζοντές της, να αποκτήσει επαφές µε χώρες στις οποίες πλέουν
τα πλοία του εµπορικού µας στόλου, που έχουν εγκατασταθεί
εξωστρεφείς επιχειρήσεις µας, που µπορούν να αναζητηθούν
αγορές για τα προϊόντα µας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρ’ όλα τα προβλήµατα, οι επι-
δόσεις της Κυβέρνησης Μητσοτάκη παραµένουν σηµαντικές σε
όλα τα επίπεδα. Δεν άντεξε µόνο το σύστηµα υγείας, στο οποίο
αναπόφευκτα εξαιτίας πανδηµίας έπεσε το µεγαλύτερο βάρος.
Άντεξε η οικονοµία, άντεξε η κοινωνία. Οι δείκτες ανάκαµψης,
ανάπτυξης εµφανίζονται θετικοί. Η Κυβέρνηση Μητσοτάκη κατέ-
στησε την Ελλάδα ασφαλή επενδυτικό προορισµό. Οι µεταρρυθ-
µίσεις προχωρούν και η χώρα, µετά από πολλά χρόνια, ενισχύε-
ται σηµαντικά µε σύγχρονα αµυντικά µέσα. 

Και το Υπουργείο Εξωτερικών αλλάζει. Εκσυγχρονίζονται οι
δοµές. Δηµιουργείται ενιαίος κλάδος διπλωµατών. Δηµιουργείται
στρατηγικός σχεδιασµός µε υλοποιήσιµους και κυρίως µετρήσι-
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µους στόχους. Επιλύθηκε το χρόνιο καρκίνωµα της Μεταφραστι-
κής Υπηρεσίας. Ψηφιοποιείται το σύνολο των παρεχόµενων
εντός και εκτός Ελλάδος υπηρεσιών προς τους πολίτες. 

Όµως το πιο σηµαντικό -και να είµαστε ειλικρινείς, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι- επιτεύχθηκε µε τη στήριξη της ευρείας πλει-
οψηφίας αυτής της Αίθουσας -και πρέπει να το αναγνωρίσω
αυτό- σε τριάντα µήνες, ό,τι ήταν ζητούµενο για περίπου µισό
αιώνα. 

Διότι δεν ήταν αυτονόητες οι συµφωνίες οριοθέτησης ΑΟΖ µε
την Ιταλία και την Αίγυπτο. Οδήγησαν στην πρώτη επέκταση του
εθνικού χώρου µετά από τον Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο και στην αν-
τιµετώπιση του άκυρου και παράνοµου του τουρκολιβυκού µνη-
µονίου. 

Δεν ήταν αυτονόητη η συµφωνία, η κατανόηση για παραποµπή
του θέµατος µε την Αλβανία για οριοθέτηση στο Διεθνές Δικα-
στήριο της Χάγης, γιατί εδραίωσε την άποψη ότι η Ελλάδα µπο-
ρεί να συνεννοηθεί µε όλους τους γείτονές της στο πλαίσιο του
διεθνούς δικαίου. 

Δεν ήταν αυτονόητες οι συµφωνίες στρατηγικής συνεργασίας
µε τις Ηνωµένες Πολιτείες και η United States-Greece Partnership
Act. Ενδυναµώνουν την άµυνα της χώρας µας, οδηγούν τις ελ-
ληνοαµερικανικές σχέσεις στο ψηλότερο ιστορικά σηµείο τους.

Δεν ήταν καθόλου αυτονόητη η στρατηγική συµφωνία µε τη
Γαλλία, συµφωνία που φέρνει τη µόνη πυρηνική δύναµη της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και µόνιµο µέλος του Συµβουλίου Ασφαλείας
στην Ανατολική Μεσόγειο. 

Δεν ήταν αυτονόητες οι συµφωνίες µε τα Ηνωµένα Αραβικά
Εµιράτα και τη Σαουδική Αραβία, που δηµιουργούν γέφυρες
προς και από τον Κόλπο.

Δεν είναι αυτονόητα τα τριµερή και πολυµερή σχήµατα συνερ-
γασιών που προωθήσαµε στην περιοχή. Αναφέροµαι ιδιαίτερα
στο 3+1, Κύπρος –Ελλάδα - Ισραήλ και Ηνωµένες Πολιτείες. 

Δεν είναι αυτονόητη η επανενεργοποίηση της χώρας µας στην
επίλυση κρίσεων από τη Λιβύη µέχρι τη Συρία. Απουσιάσαµε, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τη Συρία και τη Λιβύη. Η Λιβύη
είναι είκοσι λεπτά πτήση από την Κρήτη. Και το πληρώσαµε ακρι-
βά. 

Δεν είναι αυτονόητο Philia Forum, η υπογραφή των κοινών
αρχών του Δικαίου της Θάλασσας από µεγάλο αριθµό χωρών.

Δεν είναι αυτονόητη η παρουσία Έλληνα Υπουργού στη
Ρουάντα, στη Γκάµπια, στη Γκάνα, στη Νιγηρία, σύντοµα στη Σε-
νεγάλη, στο Τσαντ, στο Πράσινο Ακρωτήριο, που διευρύνει το
γεωπολιτικό µας αποτύπωµα, διευρύνει το οικονοµικό µας απο-
τύπωµα. 

Δεν ήταν αυτονόητη η διπλωµατία των εµβολίων. 
Δεν ήταν αυτονόητη η πρώτη επίσκεψη του υπουργού εξωτε-

ρικών της Ινδίας µετά από είκοσι χρόνια. Αποκαλύψαµε µαζί µε
τον Δήµαρχο Αθηναίων κ. Μπακογιάννη το άγαλµα του Μαχάτµα
Γκάντι. Το αναφέρω, γιατί σήµερα είναι η επέτειος του θανάτου
του. 

Δεν είναι αυτονόητο το επίπεδο των σχέσεών µας µε τα µέλη
του Συµβουλίου Ασφαλείας. 

Δεν είναι καθόλου συνηθισµένο ή αυτονόητο ότι η παρούσα
Κυβέρνηση από την ανάληψη των καθηκόντων της έχει υπογρά-
ψει εκατόν δεκαοκτώ διµερείς συµφωνίες και τριάντα εννιά πο-
λυµερείς συµβάσεις. Δεν υπάρχει ανάλογο προηγούµενο στη
Μεταπολίτευση. 

Δεν είναι αυτονόητο ότι η Ελλάδα εξελέγη πρώτη σε ψήφους
στον Διεθνή Οργανισµό Ναυτιλίας. 

Μας ψήφισαν εκατόν πενήντα από εκατόν πενήντα επτά. Εκλε-
γήκαµε δεύτεροι από τον πρώτο γύρο στην Επιτροπή Παγκό-
σµιας Κληρονοµιάς της UNESCO µε εκατόν δεκαεννιά ψήφους. 

Εκατόν δώδεκα κράτη-µέλη του ΟΗΕ στήριξαν την απόφασή
µας για την ασφάλεια των δηµοσιογράφων.

Και δεν ήταν καθόλου αυτονόητο ότι έχουµε πλέον ενενήντα
επτά γραπτές δεσµεύσεις για την εκλογή µας στο Συµβούλιο
Ασφαλείας την περίοδο 2025-2026. Θα κάνουµε ανακοίνωση γι’
αυτό µέσα στην εβδοµάδα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε εντολή του Κυριάκου Μητσο-
τάκη επεδίωξα τη συναντίληψη στις εθνικές γραµµές, ειδικά τη
στιγµή που η χώρα αντιµετωπίζει υπαρξιακές απειλές, και αυτό

θα συνεχίσω να πράττω. Τις επόµενες µέρες θα πραγµατοποι-
ηθεί ένας ακόµα κύκλος ενηµέρωσης των τοµεαρχών των κοµ-
µάτων. Διότι η Κυβέρνηση δεν αντιµετωπίζει την εξωτερική πολι-
τική ως φέουδο. 

Έρχοµαι στα ελληνοτουρκικά. Η Ελλάδα δεν άφησε αναπάν-
τητη οποιαδήποτε πρόκληση. Διαµηνύσαµε ότι επιθυµούµε τον
εποικοδοµητικό διάλογο και µια θετική ατζέντα, όµως, στη βάση
του διεθνούς δικαίου και του Διεθνούς Δικαίου της Θάλασσας.
Ουδείς δικαιούται να έχει αυταπάτες ως προς την απόλυτη θέ-
ληση της Ελλάδας να υπερασπιστεί την κυριαρχία και τα κυριαρ-
χικά της δικαιώµατα. Η Ελλάδα κινείται αξιακά πάντα, εντός
πλαισίου Διεθνούς Δικαίου και Διεθνούς Δικαίου της Θάλασσας. 

Η Τουρκία εκτός. Casus belli, τουρκολιβυκό µνηµόνιο, γαλάζια
πατρίδα, υπερπτήσεις, παραβιάσεις εθνικού χώρου, αµφισβή-
τηση κυριαρχίας των νησιών, συνέχιση κατοχής της Κύπρου, ρη-
τορική δύο κρατών, επεµβάσεις σε άλλες χώρες, Ιράκ, Καύκασο,
Συρία, Λιβύη, µαζικές παραβιάσεις ανθρωπίνων δικαιωµάτων, µε-
τατροπή µνηµείων παγκόσµιας πολιτιστικής κληρονοµιάς σε
τζαµί. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να αντιληφθούµε κάτι σε
αυτή την Αίθουσα, ότι η Τουρκία δυστυχώς έχει µεταβάλει πο-
ρεία. Δεν είναι η Τουρκία που παρ’ όλες τις ιδιοµορφίες της προ-
σέβλεπε προς τη Δύση και σε µια ευρωπαϊκή κατεύθυνση.
Απέναντι σ’ αυτή την κατάσταση, απέναντι στη χειρότερη κατά-
σταση από το 1974, η χώρα µας πέτυχε να ανασχέσει την επιθε-
τικότητα. Πέτυχε κάτι παραπάνω, εκµεταλλευόµενη τα παρά-
θυρα ευκαιρίας, να µετατρέψει την προκλητικότητα και την αλα-
ζονεία του απειλούντος σε ασπίδα και βάση συνεννόησης τον ορ-
θοφρονούντων απέναντι στην απειλή. Επαναλαµβάνω δε: Εµείς
τον διάλογο µε την Τουρκία τον επιθυµούµε, αλλά εντός του
πλαισίου του δικαίου, και όχι διάλογο επί παράλογων, παράνο-
µων απαιτήσεων, όχι διάλογο επί παράνοµων κεκτηµένων. 

Η Ελλάδα έχει αυτοπεποίθηση. Η Ελλάδα δεν είναι µια φοβική
Ελλάδα, δεν είναι µια περιθωριοποιηµένη, περιχαρακωµένη η Ελ-
λάδα. Και για να ξεκαθαρίσω και κάτι, δεν ενοχλείται η Ελλάδα,
όταν εταίροι και σύµµαχοί µας στην περιοχή συνοµιλούν µε την
Τουρκία. Είναι προς το συµφέρον όλων µας να έχει επαφές η
Τουρκία µε κράτη που η Ελλάδα µοιράζεται τις ίδιες απόψεις.
Δηλαδή να ακούει η Τουρκία τα ίδια πράγµατα από πολλές πλευ-
ρές και από πολλά στόµατα. Και θα ήταν ευχής έργον η Τουρκία
να βγει από την αποµόνωση και να επανέλθει στην ευρωπαϊκή
πορεία. Ουδείς θέλει µια αποµονωµένη Τουρκία, µια επιθετική
Τουρκία, ουδείς θέλει µια ισλαµική, νέο-οθωµανική Τουρκία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επανέρχοµαι στο βασικό θέµα
της συζήτησης και τελειώνω. Θα µου επιτρέψετε να δω ψύχραιµα
τα πράγµατα, να δω ψύχραιµα την πατρίδα µας, πέρα από τον
χιονιά, πέρα από την πανδηµία. Και θα ήθελα να σας πω ότι η
άποψή µου είναι ότι πρέπει να είµαστε περήφανοι για την Ελ-
λάδα. Πρέπει να είµαστε περήφανοι για την πατρίδα όλων σ’
αυτή την Αίθουσα. Η χώρα µας, παρά τα προβλήµατα, είναι µια
σύγχρονη ευρωπαϊκή χώρα, µια σύγχρονη χώρα µε µεγάλες γε-
ωπολιτικές δυνατότητες. Η χώρα µας, παρά τα προβλήµατά της,
είναι µια ακµάζουσα δηµοκρατία. Αυτό αποδεικνύει η σηµερινή
συζήτηση. Είναι µια Ελλάδα ισχυρή, χάρη στο υστέρηµα του Έλ-
ληνα φορολογούµενου, χάρη στο εξαιρετικό δυναµικό των ενό-
πλων δυνάµεων, µια χώρα πυλώνας ασφάλειας, σταθερότητας,
τουριστικός, επενδυτικός προορισµός, µια χώρα η οποία είναι
αξιόπιστος και εποικοδοµητικός συνοµιλητής όλων, ακόµα και σε
ζητήµατα που δεν µας αφορούν άµεσα. 

Αυτή την Ελλάδα υπηρετεί η Κυβέρνηση Μητσοτάκη. Αυτή την
Ελλάδα υπηρετεί η κοινοβουλευτική πλειοψηφία, δηλαδή οι Βου-
λευτές της Νέας Δηµοκρατίας, τους οποίους ευχαριστώ για τους
αγώνες τους, για τη στήριξή τους και την εµπιστοσύνη τους στην
Κυβέρνηση. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενος οµιλητής
είναι ο κ. Κωνσταντίνος Μαραβέγιας από τη Νέα Δηµοκρατία. Θα
ακολουθήσει η κ. Φωτίου, ο κ. Μπαρτζώκας και µετά ο Υπουργός
Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιωτόπουλος. 

Θερµή παράκληση για τήρηση του χρόνο, γιατί εξ όσων γνω-
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ρίζετε στις 16.00’ ώρα θα ξεκινήσουν οι οµιλίες των πολιτικών
αρχηγών.

Αν τηρηθεί ο χρόνος που έχει ο κάθε οµιλητής, πιστεύω να µι-
λήσουν όσο το δυνατόν περισσότεροι συνάδελφοι από τον εν δυ-
νάµει αρχικό στόχο που τέθηκε το πρωί και να φτάσουµε ενδεχο-
µένως ως το νούµερο εκατόν σαράντα επτά.

Τον λόγο έχει ο κ. Μαραβέγιας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΑΒΕΓΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη Νέα Δηµοκρατία από την

πρώτη στιγµή καλωσορίσαµε την πρόταση δυσπιστίας από τον
ΣΥΡΙΖΑ και αυτό γιατί µας δίνει ξεκάθαρα την ευκαιρία να συγ-
κρίνουµε τα πεπραγµένα της Κυβέρνησης Μητσοτάκη µε αυτά
του κ. Τσίπρα, να δούµε στο τέλος-τέλος το πολιτικό ήθος και τη
σοβαρότητα της Νέας Δηµοκρατίας και του ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος
µάλλον παλεύει απεγνωσµένα να κρατήσει τον ρόλο της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης.

Το δίληµµα προς τον ελληνικό λαό είναι ξεκάθαρο γι’ αυτό και
η Νέα Δηµοκρατία δίνει ξεκάθαρες απαντήσεις αυτές τις τρεις
ηµέρες προς τους πολίτες. Όλοι ξέρουµε τι θα σήµαινε για την
Ελλάδα η λεγόµενη προοδευτική διακυβέρνηση Τσίπρα, αφού
την έχουµε ζήσει στο πετσί µας κατά την περίοδο 2015-2019. Από
τη σύγκριση αυτή είχαµε πολλά να µάθουµε και θα µου επιτρέ-
ψετε να πω τι να πρωτοθυµηθούµε. 

Μπαίνω απευθείας στην ουσία και ξεκινάω µε την επικαιρό-
τητα. Πολιτική Προστασία: Ο Πρωθυπουργός τόσο στο Υπουρ-
γικό Συµβούλιο όσο και χθες στη Βουλή αναγνώρισε την πολιτική
ευθύνη, επισηµαίνοντας µε ειλικρίνεια παραλείψεις και µένοντας
σταθερά µακριά από θεατρινισµούς.

Αντίθετα, τι έγινε το βράδυ της καταστροφής στο Μάτι; Ο κ.
Τσίπρας συγκαλούσε αυτοσχέδιο τηλεοπτικό συµβούλιο, όπου
συγκάλυπτε την πραγµατικότητα, αρνούµενος να παραδεχθεί
την ύπαρξη ακόµα και ενός καµένου συµπολίτη. Αυτή ήταν η
πραγµατική ασέβεια προς τους νεκρούς πέρα και πριν από την
όποια παράθεση ευθυνών στην οποία ο χρόνος δεν θα µου επέ-
τρεπε να σταθώ.

Επί Νέας Δηµοκρατίας δεν είχαµε ευτυχώς ούτε µια απώλεια
ζωής από φυσικές καταστροφές γεγονός εξαιρετικά σηµαντικό,
αλλά και καθόλου αυτονόητο, όπως έδειξε η ιστορία.

Κάτι άλλο επίσης πολύ σηµαντικό είναι οι αποζηµιώσεις στους
πληγέντες. Με παρέµβαση Μητσοτάκη θα καταβληθούν τα 2.000
ευρώ στους αποκλεισµένους της Αττικής Οδού για την ταλαιπω-
ρία τους. Τι συνέβη όµως όταν οι χαροκαµένοι από το Μάτι ζη-
τούσαν την άµεση αρωγή του κ. Τσίπρα; Ο τότε Πρωθυπουργός
ανάλγητα αρνήθηκε λέγοντας το απίστευτο «τι να τα κάνετε τα
δυο χιλιάρικα ρε παιδιά, αφού έτσι και αλλιώς θα τα σπαταλή-
σετε».

Θέλετε να περάσουµε και σε άλλα κεφάλαια; Για τις ασφαλι-
στικές εισφορές τα είπε ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος,
ο Γιάννης Βρούτσης, αναλυτικά. Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας όχι µόνο δεν έφερε κανέναν νέο φόρο, αλλά µείωσε πλή-
θος πρόσθετων φοροεπιβαρύνσεων του ΣΥΡΙΖΑ. Σας τους
θυµίζω τηλεγραφικά: Μείωση του ΕΝΦΙΑ, κατάργηση της εισφο-
ράς αλληλεγγύης, µείωση φόρων στο εισόδηµα και στην επιχει-
ρηµατικότητα, κατάργηση φόρων για δωρεές και γονικές παρο-
χές.

Αντίθετα ο ΣΥΡΙΖΑ µε τη φορολεηλασία του αφαίµαξε την κοι-
νωνία για να δηµιουργήσει το περίφηµο µαξιλάρι των 32 δισεκα-
τοµµυρίων. Και δεν έµεινε δυστυχώς στην υπερφορολόγηση.
Προχώρησε στη σύνδεση των ασφαλιστικών εισφορών µε το ει-
σόδηµα των ελεύθερων επαγγελµατιών, επιβάρυνση που κατήρ-
γησε η Νέα Δηµοκρατία ανακουφίζοντας εκατοµµύρια ελεύθε-
ρους επαγγελµατίες. Μείωση όµως έφερε και στις ασφαλιστικές
εισφορές των µισθωτών, συµβάλλοντας στη σταδιακή µείωση
της ανεργίας κατά τέσσερις µονάδες από το 2019 µέχρι σήµερα. 

Και άλλα κεφάλαια θα µπορούσε να εισφέρουµε, όπως το κρά-
τος δικαίου. Η Νέα Δηµοκρατία άλλαξε τον Ποινικό Κώδικα τον
οποίο παρέλαβε από τον ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος είχε προβεί στην αλ-
λαγή του λίγες ηµέρες πριν φύγει από την εξουσία. Αυστηροποί-
ησε τις ποινές για τα αδικήµατα της ανθρωποκτονίας και της
γενετήσιας ελευθερίας. Αυξήσαµε τις ποινές για την εµπορία αν-
θρώπων και τον οµαδικό βιασµό ή τον βιασµό ανηλίκου για τον

οποίο προβλέπεται πλέον αποκλειστικά ισόβια κάθειρξη.
Και άλλο θέµα: Να µιλήσουµε λίγο και για τον πρώην συνε-

ταίρο σας, τον κ. Καµµένο, που κύριο µέληµά του ήταν η διορ-
γάνωση τελετών και εορταστικών εκδηλώσεων; Σε αυτό το
πνεύµα στόλιζε µε ξύλινα καφάσια τις παραλίες και κόκκινα χαλιά
και µια σηµαία της Κούβας για να τιµήσει τη Ναυµαχία της Σα-
λαµίνας το 2015.

Σε αντίθεση µε αυτά τα γραφικά φαινόµενα επί Τσίπρα σήµερα
το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας διαθέτει µία σοβαρή πολιτική ηγε-
σία, την οποία σέβονται φίλοι και αντίπαλοι της χώρας, µία ηγε-
σία που προχωρά σε ταχύτατη αναβάθµιση του αµυντικού µας
υλικού, όπως µε την πρόσφατη αγορά των νέων φρεγατών και
αεροσκαφών από τη Γαλλία. 

Όλα αυτά την ίδια ώρα που ο ΣΥΡΙΖΑ καταψηφίζει για πρώτη
φορά στην ιστορία της πατρίδας τις αµυντικές δαπάνες. Ήταν
κάτι που παγίως στήριζαν όλες οι αντιπολιτεύσεις επί δεκαετίες.
Προφανώς λοιπόν ο κ. Τσίπρας συµφωνεί µε το στέλεχός του,
τον κ. Μπαλάφα, που δήλωνε ότι «δεν χρειαζόµαστε εξοπλισµούς
γιατί, τι να κάνουµε, µε την Τουρκία µπορούµε και να το ρισκά-
ρουµε». 

Είναι τόσες οι φαιδρές πολιτικές του ΣΥΡΙΖΑ που, πραγµατικά,
δεν ξέρει κανείς τι να πρωτοθυµηθεί. Τα σύνορα που δεν υπάρ-
χουν στη θάλασσα ή τη ρήση της κ. Χριστοδουλοπούλου ότι «οι
µετανάστες λιάζονται στο κέντρο της Αθήνας και µετά χάνονται
ως δια µαγείας»; Η διαφορά ήθους και σοβαρότητας µεταξύ
Νέας Δηµοκρατίας και ΣΥΡΙΖΑ είναι τόσο καταλυτική που τα συµ-
περάσµατα είναι ξεκάθαρα. 

Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε, µε ένα ερώτηµα µόνο και µόνο
επειδή το έθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ, δηλαδή τι έπραξε η Νέα Δηµοκρατία
και τι θα έκανε εκείνος για την πανδηµία. Ας σκεφτούµε το εφιαλ-
τικό ενδεχόµενο να ήταν την τελευταία διετία Υπουργός Υγείας
ο πρώην Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας, ο άνθρωπος που επα-
νειληµµένα ισχυρίστηκε ότι τα εµβόλια δεν µειώνουν τη σοβαρή
νόσηση από τον κορωνοϊό ούτε καν για την παραλλαγή «Όµι-
κρον».

Αφού για τον κ. Πολάκη το εµβόλιο δεν είναι η απάντηση για
την πανδηµία προφανώς δεν θα έκανε αυτό που κάναµε εµείς,
δηλαδή ένα πρότυπο πρόγραµµα οργανωµένων εµβολιασµών,
το οποίο έσωσε δεκάδες χιλιάδες ζωές στη χώρα.

Για να µην αναφερθώ και στην κριτική, που ασκείτε για την
πανδηµία, που αν κανείς σας ακούει κανείς, πιστεύει ότι η παν-
δηµία είναι µόνο στην Ελλάδα, ότι οι άλλες χώρες δεν είχαν νε-
κρούς. Δεν άκουσα έναν από εσάς να αναφέρει ότι χώρες µε
κραταιά συστήµατα υγείας είχαν διασωληνωµένους σε γήπεδα.

Αξίζει λοιπόν εδώ ένα ευχαριστώ στον ΣΥΡΙΖΑ, που µας έδωσε
σήµερα την ευκαιρία να θυµηθούµε τι συνέβη στην πατρίδα µας
και να αναλογιστούµε τι θα της συνέβαινε αν ο µη γένοιτο ξανα-
ερχόταν ο κ. Τσίπρας στην εξουσία.

Με ανακούφιση λοιπόν για το γεγονός ότι η ηγεσία του Κυριά-
κου Μητσοτάκη προστάτευσε την Ελλάδα και µε εµπιστοσύνη
στην Κυβέρνηση που µας οδηγεί σε ένα καλύτερο µέλλον η Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας καταψηφίζουµε την
πρόταση δυσπιστίας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει η κ.
Θεανώ Φωτίου από τον ΣΥΡΙΖΑ.

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, καταθέσαµε πρόταση δυσπι-

στίας διότι κατέρρευσε µία ακόµη φορά το επιτελικό κράτος,
αποκαλύπτοντας την κρίσιµη στιγµή ότι ο πραγµατικός λόγος
ύπαρξής του δεν είναι ο συντονισµός, που µας είπε το πρωί ο κ.
Γεραπετρίτης. Είναι να διαχειρίζεται το επιτελείο του κ. Μητσο-
τάκη τους κρατικούς πόρους µε την επιχειρηµατική ελίτ που τον
κρατά στην εξουσία και να διορίζει το κοµµατικό προσωπικό της
Νέας Δηµοκρατίας, υψηλόβαθµο και µη, στο κράτος.

Καταθέσαµε πρόταση δυσπιστίας διότι δυόµισι χρόνια τώρα
υπονοµεύετε, διαλύετε, παραδίδετε στους ιδιώτες δηµόσια αγα-
θά και το κοινωνικό κράτος, υγεία, παιδεία, ασφάλιση, πρόνοια,
τη µόνη ασπίδα προστασίας για τον λαό και το περιβάλλον στη
νέα περίοδο των κλιµατικών, υγειονοµικών και οικονοµικών κρί-
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σεων. Το αποδεικνύουν οι είκοσι τρεις χιλιάδες νεκροί, τα εκα-
τοµµύρια στρέµµατα καµένης γης, οι εκατοντάδες χιλιάδες εγ-
κλωβισµένοι ενός προαναγγελθέντος µε ακρίβεια χιονιά.

Πρόταση δυσπιστίας γιατί δυόµισι χρόνια τώρα η Κυβέρνηση
αντιµετωπίζει µε επικοινωνιακές φαµφάρες τους ανάπηρους, τα
παιδιά, τους ηλικιωµένους, τους άστεγους, τους φτωχούς και
κοινωνικά αποκλεισµένους. Κρατά τον προϋπολογισµό της πρό-
νοιας καθηλωµένο µέχρι το 2025 στα 3,5 δισεκατοµµύρια που
της παραδώσαµε το 2019.

Διαθέτει τα µικρότερα ποσά απ’ όλες τις χώρες της Ευρώπης,
από το ταµείο ανάκαµψης, 1,5%, δηλαδή 480 εκατοµµύρια σε
σύνολο 32 δισεκατοµµυρίων. Κάνετε ό,τι µπορείτε για να µας επι-
στρέψετε στην ανθρωπιστική κρίση που µας παραδώσατε το
2015. Φέρατε ξανά την ενεργειακή φτώχεια που µας παραδώ-
σατε το 2015, µε νεκρούς από κοµµένα ρεύµατα, διότι µέσα στο
2021, µόνο σε έναν χρόνο είχαµε ογδόντα τέσσερις νεκρούς πε-
ρισσότερους από την περίοδο 2012-2015. 

Το πρόχειρο τζάκετ του κ. Μητσοτάκη και οι κουβέρτες της
Υφυπουργού δεν απέτρεψαν τον θάνατο του άστεγου από τον
χιονιά µέσα στο κέντρο της Θεσσαλονίκης την Τρίτη το µεση-
µέρι. Και ερωτώ: δεν είναι νεκρός αυτός του χιονιά; Άκουσα και
τον υπεύθυνο Υπουργό να λέει «έστω και ένας νεκρός να υπάρ-
χει, εγώ θα παραιτηθώ». Και ερωτώ: ο άστεγος δεν είναι νεκρός;
Αφήσατε τα ιδρύµατα χωρίς ρεύµα, ηλικιωµένους και ανάπηρους
για ώρες και µέρες αβοήθητους. 

Πρόταση δυσπιστίας, διότι οξύνατε µέσα σε δυόµισι χρόνια τη
στεγαστική κρίση που φτωχοποιεί εκατοντάδες χιλιάδες νοικο-
κυριά και τα οδηγεί σε νέα ανθρωπιστική κρίση. Αυτό συµβαίνει
από το 2019 µε την αύξηση του ηλεκτρικού ρεύµατος και το
2020-2021 µε την ιδιωτικοποίηση της ΔΕΗ, το οριζόντιο ειδικό
επίδοµα 534 ευρώ -σας αρέσουν τα οριζόντια, το ίδιο πλούσιοι
και φτωχοί- της πανδηµίας και το τελευταίο εξάµηνο µε την ενερ-
γειακή κρίση και τον πληθωρισµό. Στεγαστική κρίση βιώνει ένα
νοικοκυριό όταν εξαντλεί πάνω από το 40% των εισοδηµάτων του
σε δαπάνες στέγης, νοίκι, δάνειο, ηλεκτρικό, νερό, κοινόχρηστα,
θέρµανση ή ψύξη. Ξέρετε πόσο είναι αυτό το ποσοστό µεσο-
σταθµικά στην Ευρώπη; Το 9,9%. Ξέρετε πόσο ήταν το 2019 το
ποσοστό αυτό στην Ελλάδα; Ήταν 32,6%. Ξέρετε που βρίσκεται
σήµερα; Στο 40%, δηλαδή από τέσσερα εκατοµµύρια εκατό χι-
λιάδες νοικοκυριά της χώρας, το ένα εκατοµµύριο επτακόσιες
χιλιάδες δεν τα βγάζει πέρα.

Τα τελευταία τρία χρόνια τα νοίκια αυξήθηκαν 32% µεσοσταθ-
µικά και θα συνεχίσουν να αυξάνονται. Αυτά είναι τα επιτεύγµατα
της κυβέρνησής σας, µε την αύξηση των αντικειµενικών αξιών
κατά 20% στο 55% των περιοχών της χώρας. Οι επιπτώσεις θα
είναι σοβαρές σε όσους νοικιάζουν σπίτια, δηλαδή στο 1,041
εκατοµµύριο νοικοκυριά που νοικιάζουν σπίτια. Στην πραγµατι-
κότητα δηµιουργείτε µια νέα φούσκα ακινήτων και αδιέξοδο δια-
βίωσης στα αδύναµα και µεσαία στρώµατα, µε τον πληθωρισµό
που ήδη κατατρώει το 17% των εισοδηµάτων τους και την άνοδο
σε βασικά προϊόντα και αγαθά. Σε λίγο θα έχουν πρόβληµα όλα
αυτά τα στρώµατα, να αγοράσουν ακόµη και τα στοιχειώδη. 

Πρόταση δυσπιστίας, για τις επικοινωνιακές φιέστες και εθνι-
κές στρατηγικές ευχολόγια, όπως για την προσβασιµότητα των
αναπήρων υπό τον κ. Γεραπετρίτη. Τους κόψατε -όχι δεν δώσατε
στους αναπήρους ένα ευρώ- περίπου 90 εκατοµµύρια το 2021
και φέτος 55 εκατοµµύρια από όσα δαπανήσατε το 2019. Και βέ-
βαια, δεν τους προτεραιοποιήσατε στους εµβολιασµούς. Στερή-
σατε από εκατόν εβδοµήντα χιλιάδες ανασφάλιστους ανάπη-
ρους φάρµακα, θεραπείες και εξετάσεις, καταργώντας τον νόµο
του ΣΥΡΙΖΑ και υποχρεώνοντας τους να πάνε σε δηµόσια νοσο-
κοµεία εν µέσω COVID για να τους τα γράψουν. Ο Ιατρικός Σύλ-
λογος Αθηνών δεν είναι ΣΥΡΙΖΑ. Σας ζητάει να το πάρετε τώρα
πίσω. Εµπαίζεται ένα εκατοµµύριο αναπήρους, υποσχόµενοι δύο
χιλιάδες προσωπικούς βοηθούς συνολικά σε τρία χρόνια. Δη-
λαδή πόσοι θα πάρουν προσωπικό βοηθό; Μεγάλες καθυστερή-
σεις πάνω από έναν χρόνο στην έκδοση συντάξεων αναπηρίας
για εργαζόµενους που απέκτησαν βλάβη και έχουν περάσει από
ΚΕΠΑ. Τηλεφωνούν στο «1555», το χρυσοπληρωµένο µε 12,1
εκατοµµύρια τηλεφωνικό κέντρο του κ. Χατζηδάκη και δεν παίρ-
νει καµµία απάντηση από τους ιδιώτες που ανέλαβαν.

Να φύγετε γιατί ζηµιώνετε τα παιδιά της χώρας! Ακυρώθηκε
για πρώτη φορά ο διαγωνισµός σχολικών γευµάτων. Έµειναν
εκατόν ογδόντα πέντε χιλιάδες µαθητές χωρίς ζεστά γεύµατα
µέχρι την πρωτοχρονιά. Μετά την έναρξη των σχολείων αρχίσατε
να τα δίνετε. Μόνο και µόνο για να µοιράσετε 253 εκατοµµύρια
σε πέντε µεγαλοεπιχειρηµατίες. Αφήσατε για δεύτερη φορά
ογδόντα χιλιάδες παιδιά µε πλήρεις φακέλους εκτός βρεφονη-
πιακών και ΕΚΔΔΑ. Αρνείστε επί πέντε µήνες να πληρώσετε
δοµές και εργαζόµενους, ΚΔΑΠ, ΚΔΑΠ ΜΕΑ, δηµοτικά και ιδιω-
τικά, µε αποτέλεσµα να κινδυνεύει ο θεσµός των ΚΔΑΠ για
πρώτη φορά στη χώρα. Μειώσατε το επίδοµα αναδοχής αναπή-
ρων παιδιών και στις οικογένειες που το έπαιρναν, το µειώσατε
και αποθαρρύνετε και νέες ανάδοχες καταδικάζοντας τα ανά-
πηρα παιδιά σε µια ζωή µέσα στα ιδρύµατα. 

Κατά τα άλλα κουβέντες, τηλεοπτικές εµφανίσεις κάθε µέρα.
Ντροπή! Τορπιλίζετε το πρόγραµµα των βρεφονηπιακών σταθ-
µών µε τις απαράδεκτες νταντάδες της γειτονιάς και εισάγετε το
απαράδεκτο πρόγραµµα «ΚΥΨΕΛΗ», που όπως είπαν όλοι οι επι-
στήµονες είναι αντίθετο µε τα συµφέροντα των παιδιών, βλα-
πτικό και άσχετο µε την ελληνική πραγµατικότητα. Επαίρεστε για
το διχίλιαρο στα νεογέννητα κόστους 140 εκατοµµυρίων ευρώ
το χρόνο, όταν καταγγέλλατε από τη θέση της αντιπολίτευσης -
τι λέγατε!- την αύξηση κατά 550 εκατοµµύρια τον χρόνο στο επί-
δοµα παιδιού που δώσαµε το 2018 σαν επαρκές. 

Πιο λαϊκιστές και νεοφιλελεύθεροι, πεθαίνεις! Φτάνει πια!
Ήρθε η ώρα να φύγετε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενος οµιλητής

είναι ο κ. Μπαρτζώκας Αναστάσιος από τη Νέα Δηµοκρατία. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΠΑΡΤΖΩΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Αξιότιµοι κύριοι Υπουργοί, αγαπητοί συνάδελφοι, όσο κι αν εί-

µαστε συνηθισµένοι και εξοικειωµένοι θα έλεγα και εµείς, αλλά
και ο ελληνικός λαός µε την εργαλειοποίηση των κοινοβουλευτι-
κών θεσµών από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ, που δυστυχώς πολλές
φορές φτάνει στα όρια του εξευτελισµού, εξακολουθεί να µας
εκπλήσσει το µέγεθος της υποκρισίας. Και αυτή τη φορά µε την
πρόταση δυσπιστίας εξακολουθεί να µας εκπλήσσει και η αδια-
φορία σας για τη χώρα, διότι αυτή τη στιγµή πέραν όλων των
άλλων, βιώνουµε κρίσιµες στιγµές λόγω πανδηµίας αλλά και
άλλων θεµάτων. 

Στον βωµό λοιπόν, της δίψας σας για πολιτική επιβίωση και της
φαντασίωσής σας ότι οι καρέκλες εξουσίας φωνάζουν ξανά το
όνοµά σας, θυσιάζετε το πολιτικό ήθος. Και το λέω αυτό γιατί
µόνο τις τελευταίες βδοµάδες έχετε εξαντλήσει όλα τα κορυφαία
κοινοβουλευτικά όπλα για λόγους τακτικής. 

Πλέον όµως, δυστυχώς για εσάς, δεν µπορείτε να κοροϊδέψετε
κανέναν. Δεν µπορείτε να κοροϊδέψετε τους Έλληνες πολίτες
ούτε φυσικά την Κυβέρνηση και πολύ φοβάµαι ούτε και το εσω-
τερικό σας ακροατήριο. Στον κατήφορο λοιπόν, της φθοράς σας
που υπάρχει όχι µόνο από το εκλογικό Σώµα, αλλά κυρίως εσω-
τερικά, δεν µπορούν να βάλουν φρένο οι κοινοβουλευτικοί θε-
σµοί. 

Όταν πριν δυόµισι χρόνια η Νέα Δηµοκρατία βρέθηκε στο τι-
µόνι της χώρας, ο ελληνικός λαός ήταν τσακισµένος από µια δε-
καετή οικονοµική κρίση. Ήταν εξαντληµένος από τη συγκυβέρ-
νηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ και τα πεπραγµένα αυτής της Κυβέρνησης,
καθώς του υποσχέθηκε ότι η ελπίδα θα ερχόταν µε έναν νόµο
και ένα άρθρο, κάτι το οποίο βεβαίως όπως γνωρίζουµε όλοι, δεν
έγινε. Εν τέλει, αυτό που ήρθε ήταν ένα µνηµόνιο παραπάνω, θλι-
βερές πρωτιές σε µακροοικονοµικά µεγέθη και ανεργία, όλα κα-
λυµµένα µε ένα περιτύλιγµα περηφάνιας. Θυµόµαστε όλοι
συγκεντρώσεις, συναυλίες σε πλατείες. Μια περηφάνεια που δυ-
στυχώς όµως έβαλε τον ελληνικό λαό ακόµα πιο βαθιά, σε µια
κρίση που βίωνε εδώ και χρόνια. 

Η κοινωνία, λοιπόν, εµπιστεύτηκε εµάς, χωρίς να τάζουµε λα-
γούς και πετραχήλια. Μας εµπιστεύτηκε να δηµιουργήσουµε µια
άλλη Ελλάδα, µια Ελλάδα που τα ρολόγια της θα συγχρονίζονται
µε τους παγκόσµιους ρυθµούς, µια Ελλάδα, που τα ρολόγια της
θα ξεκολλούσαν από τη σταµατηµένη ώρα του διχασµού και των
άγονων πολιτικών αντιπαραθέσεων της στασιµότητας και του
αποτυχηµένου παραδείγµατος, µέσω πραγµατικής πολιτικής και

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΒ’ - 30 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2022 5975



όχι επένδυσης στα σκάνδαλα. 
Δυόµισι χρόνια µετά, ακόµα και αν η πανδηµία θολώνει το

τοπίο των πολιτικών πεπραγµένων µας, η χώρα έχει πλέον σταθεί
σε δυνατά και όχι πήλινα πόδια. Στον τοµέα της οικονοµικής πο-
λιτικής η σελίδα των φοροεπιδροµών έχει σκιστεί οριστικά. Οι
µειώσεις φόρων και ασφαλιστικών εισφορών που εφαρµόσαµε
από τον πρώτο µήνα της ανάληψης της εξουσίας συνεχίστηκαν
ακόµα και εν µέσω πανδηµίας.

Μέσα σε αυτό το δυσµενές κλίµα της υγειονοµικής κρίσης κα-
ταφέραµε να κρατήσουµε ζωντανή την οικονοµία, να στηρίξουµε
τις επιχειρήσεις, να ενισχύσουµε τα νοικοκυριά, να διατηρή-
σουµε τις θέσεις εργασίας και να µειώσουµε την ανεργία. Όταν
η Αξιωµατική Αντιπολίτευση φώναζε για λουκέτα στην αρχή της
πανδηµίας, κατέθετε πρόταση δυσπιστίας προς τον Υπουργό Οι-
κονοµικών και καταψήφιζε όλα σχεδόν τα µέτρα στήριξης προς
τις επιχειρήσεις και στα νοικοκυριά εµείς διοχετεύαµε στην οι-
κονοµία χρήµατα που έφτασαν τα 43 δισεκατοµµύρια ευρώ και
θα συνεχίσουµε να το κάνουµε για όσο αυτό χρειαστεί. Είπαµε
από την αρχή ότι κανένας δεν θα µείνει µόνος του και το εννο-
ούµε.

Θα εξακολουθήσουµε, λοιπόν, να µειώνουµε τα φορολογικά
βάρη. Θα συνεχίσουµε να βάζουµε τη χώρα µας στον κύκλο της
ανάπτυξης, προκειµένου η επόµενη γενιά να µην χρεωθεί τα δικά
µας σπασµένα όπως πληρώνει και χρεώθηκε και η δικιά µας
γενιά, ιδιαίτερα ενώπιον των προκλήσεων που θέτει η παράλληλη
ενεργειακή κρίση πρέπει και µπορούµε να είµαστε ακόµα πιο
τολµηροί στα µέτρα στήριξης που παίρνουµε, µε σύνεση όµως,
ιεραρχώντας τις προτεραιότητες και προκρίνοντας την ενίσχυση
των κλάδων που πρωτοστατούν στη χώρα.

Δεν προοδεύσαµε, όµως, µόνο στο κοµµάτι της οικονοµίας.
Θέσαµε τις βάσεις για ένα ποιοτικότερο εθνικό σύστηµα υγείας,
ενισχύοντας το προσωπικό του, βελτιώνοντας τις υποδοµές του
και διορθώνοντας χρόνια προβλήµατα. Εξαρχής στο επίκεντρο
µας ήταν ο πολίτης και όλο το φάσµα των πτυχών της ζωής και
της υγείας του. Τους γρήγορους ρυθµούς αναγέννησης του ΕΣΥ
και ιδιαίτερα της πρωτοβάθµιας υγείας που αποκτήσαµε µέσα
στην πανδηµική κρίση θα τους διατηρήσουµε, όχι µόνο γιατί µας
δίνει την ευκαιρία το Ταµείο Ανάκαµψης και το ΕΣΠΑ της επόµε-
νης περιόδου, αλλά γιατί έχουµε το όραµα για ποιοτικότερη
υγεία, αποτελεσµατικότερη περίθαλψη και προηγµένες υπηρε-
σίες για τους Έλληνες πολίτες.

Έχοντας, λοιπόν, την επίγνωση ότι ο δρόµος µπροστά µας
είναι και ανηφορικός και δύσκολος θα συνεχίσουµε να υλοποι-
ούµε το πρόγραµµά µας για µια καλύτερη Ελλάδα, για µια καλύ-
τερη καθηµερινότητα για τον Έλληνα πολίτη. Γι’ αυτόν τον λόγο
δεν θα σταµατήσουµε να εφαρµόζουµε µεταρρυθµίσεις σε όλο
το εύρος της δηµόσιας διοίκησης, της παιδείας, της δικαιοσύνης,
του κράτους προκειµένου οι Έλληνες πολίτες να αποκτήσουν
την προοπτική που όλοι µας οραµατιζόµαστε, να θέλουν να µέ-
νουν στη χώρα, να αξιοποιούν τα ταλέντα τους και τις δυνατότη-
τες στην Ελλάδα και να αισθάνονται υπερήφανοι που η πρόοδος
τους αφορά και αυτούς. Γιατί εµείς θέλουµε πρόοδο και ευκαι-
ρίες για όλους.

Και επειδή εµείς δεν κρυβόµαστε πίσω το δάχτυλό µας, προ-
φανώς έχουν γίνει λάθη και αστοχίες όλο αυτό το διάστηµα. Ιδι-
αίτερα µε αφορµή την πρόσφατη κακοκαιρία όλοι παραδεχό-
µαστε, µε πρώτο τον Πρωθυπουργό, ότι δεν έχουµε αποκτήσει
ακόµα εκείνο το επίπεδο ετοιµότητας που είναι απαραίτητο στην
πολιτική προστασία. Χρειαζόµαστε µια οργανωµένη στρατηγική
διαχείρισης κρίσεων έκτακτων καιρικών συνθηκών. Χρειαζόµαστε
έναν άρτιο επιχειρησιακό συντονισµό για να µπορούµε να αντα-
ποκρινόµαστε µε αποτελεσµατικότητα σε συνθήκες που από εδώ
και πέρα θα βαίνουν απαιτητικότερες.

Και µετά από όλα τα οδυνηρά µαθήµατα των τελευταίων ετών
για όλους µας -γιατί αυτό αφορά όλους µας- έχει έρθει η ώρα
να κάνουµε τα λόγια πράξη. Οι απολογίες µας προς τους πολίτες
πρέπει να είναι εξαργυρώσιµες υποσχετικές.

Κλείνοντας εξυπακούεται ότι καταψηφίζω την πρόταση δυσπι-
στίας, την πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ, στηρίζοντας την Κυβέρνηση, µια
Κυβέρνηση της οποίας η ταυτότητα είναι το σύνθηµα «το είπαµε,
το κάναµε», απέναντι σε µια Αξιωµατική Αντιπολίτευση που η ταυ-

τότητά της είναι το σύνθηµα «αυτό ξέρουµε, αυτό κάνουµε». Και
εµείς -όπως και οι πολίτες- ξέρουµε πολύ καλά ότι αυτό ξέρετε,
αυτό κάνετε, ότι αυτό είστε και αυτό κάνετε, εµπρηστές της πο-
λιτικής τάξης και της κοινωνικής ηρεµίας, καλλιεργητές του
φόβου και θεριστές του διχασµού, οπαδοί του συνθήµατος «µε-
γάλη αναταραχή, θαυµάσια κατάσταση».

Οφείλουµε, όµως, να σας προειδοποιήσουµε ότι ο πολιτικός
σας λαβύρινθος δεν έχει διέξοδο, γιατί αυτή τη φορά δεν υπάρ-
χει ο µίτος του εκλογικού ρεσάλτο που δοκιµάσατε την προηγού-
µενη φορά. Βρίσκεστε και θα παραµείνετε -δυστυχώς για εσάς,
ευτυχώς για τη χώρα- στο σηµείο µηδέν.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει τώρα
ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας ο κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούστηκαν πολλά, όπως ήταν
επόµενο ότι θα ακουστούν αυτές τις τρεις µέρες και επιτρέψτε
µου να προσπαθήσω να συνεισφέρω και εγώ στη συζήτηση πε-
ριγράφοντας και τη µεγάλη εικόνα, το αν οι Ένοπλες Δυνάµεις
συµµετείχαν µε πολλούς ή λίγους. Οι αριθµοί είναι διαθέσιµοι σε
όλους και φαντάζοµαι ότι όλοι ξέρετε πώς κινητοποιήθηκαν και
πώς συνέδραµαν τους πολίτες που δοκιµάστηκαν. Δεν είναι µε-
γάλη εικόνα. Ξέρουµε ότι οι Ένοπλες Δυνάµεις συµµετείχαν για
να συνδράµουν τους πολίτες. Ξέρουµε ότι έκαναν τη δουλειά
τους όπως την κάνουν πάντα µε αίσθηση καθήκοντος και αποτε-
λεσµατικότητα. Ξέρουµε ότι ήταν σε ετοιµότητα βάσει αυτών που
είχαν συµφωνηθεί στα σχέδια. Ξέρουµε ότι κινητοποιήθηκαν
όταν τους δόθηκε η σχετική οδηγία και εντολή, γιατί πάντα ξέ-
ρετε οι Ένοπλες Δυνάµεις κινητοποιούνται για τέτοιου είδους
αποστολές όταν δίδεται η οδηγία ή η εντολή. Εξετέλεσαν την εν-
τολή, που τους δόθηκε ακόµα και αν αυτή δεν περιλαµβάνεται
στα γνωστά σχέδια έκτακτης ανάγκης στους Δευκαλίωνες και
όλα αυτά. Δεν υπάρχει καµµία εντολή στις Ένοπλες Δυνάµεις να
διαπράττουν απεγκλωβισµούς, για παράδειγµα. Άλλοι κάνουν
τους απεγκλωβισµούς. Πάντως όταν τους ζητήθηκε το έκαναν
και αυτό. Συνεργάστηκαν µε τους αρµόδιους φορείς, Αστυνοµία,
Πυροσβεστική και λοιπούς φορείς, έδωσαν λύσεις και θα το ξα-
νακάνουν όποτε χρειαστεί, γιατί αυτές είναι οι Ένοπλες Δυνά-
µεις. Έτσι απλά έχουν µάθει να κάνουν τη δουλειά τους, έχουν
µάθει να την κάνουν αποτελεσµατικά και νοµίζω ότι πραγµατικά
τους οφείλεται εδώ και πάντα ένα ευχαριστώ για τη συνεισφορά
τους.

Εδώ, όµως, υπάρχει η µεγάλη εικόνα. Επιτρέψτε µου, λοιπόν,
να µιλήσω για τη µεγάλη εικόνα περισσότερο. Η µεγάλη εικόνα
είναι ότι ο κόσµος αλλάζει δραµατικά, γίνεται πιο περίπλοκος, γί-
νεται πιο δύσκολος, πιο αβέβαιος, πιο απειλητικός και πιο επικίν-
δυνος. Τα τελευταία χρόνια, ιδίως τα δύο, τρία τελευταία χρόνια,
δυνητικές απειλές έχουν µετατραπεί σε εκδηλωµένες, παρούσες
και οξύτατες κρίσεις, κρίσεις παγκόσµιας εµβέλειας, κρίσεις ταυ-
τόχρονες, κρίσεις αλλεπάλληλες, κρίσεις επάλληλες, κρίσεις σα-
ρωτικές.

Η παγκόσµια υγειονοµική κρίση της πανδηµίας είναι µία.
Έφερε όντως στα όρια των αντοχών της όχι µόνο την ψυχολο-
γική κατάσταση µεγάλων τµηµάτων του πληθυσµού του πλανήτη,
όχι µόνο της χώρας, αλλά και στα όρια των αντοχών της την παγ-
κόσµια οικονοµία. Στην Ελλάδα µόνο τα µέτρα στήριξης υπερέ-
βησαν τα 40 δισεκατοµµύρια ευρώ και το ξέρετε αυτό. Και ακόµα
φυσικά δεν έχει παρέλθει ο κίνδυνος ή κίνδυνος µετάλλαξης της
πανδηµίας σε κάτι χειρότερο.

Υπάρχει ενεργειακή κρίση που οφείλεται και στις συνθήκες γε-
ωπολιτικής αστάθειας. Υπάρχει η κρίση ακρίβειας, συνέπεια τόσο
της ενεργειακής κρίσης -επάλληλος χαρακτήρας- όσο και της
πανδηµίας που επηρέασε σε µεγάλο βαθµό τη χρονιά που πέ-
ρασε την παγκόσµια εφοδιαστική αλυσίδα. Άλλο ένα παράδειγµα
του επάλληλου χαρακτήρα των κρίσεων.

Υπάρχει βέβαια και η µεγάλη γεωπολιτική κρίση, η αυξανόµενη
αστάθεια και ρευστότητα από εντεινόµενους γεωπολιτικούς αν-
ταγωνισµούς των µεγάλων δυνάµεων, αλλά και περιφερειακών
δυνάµεων, µε αναθεωρητικές ατζέντες, όπως η γείτονα, µε
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εστίες έντασης ακόµα και ανάφλεξης σε τοπικό και περιφερειακό
επίπεδο µε διεθνείς δρώντες που επιχειρούν να αλλάξουν το sta-
tus quo της ευρύτερης περιοχής, να ανατρέψουν ισορροπίες
ισχύος, µε ασύµµετρες και υβριδικές απειλές που πλέον δεν είναι
απλά απειλές, αλλά εκδηλώνονται ως επιθέσεις στον κυβερνο-
χώρο, στα εθνικά σύνορα χωρών όπως η δική µας.

Και βέβαια, η κλιµατική κρίση. Πριν από µερικά χρόνια θεωρη-
τικολογούσαµε για την κλιµατική αλλαγή. Τώρα βιώνουµε πλέον
και καλούµαστε να διαχειριστούµε βεβαίως, περισσότερα και κα-
ταστροφικότερα ακραία καιρικά φαινόµενα. Όχι µε έκτακτο αλλά
ολοένα και πιο τακτικό χαρακτήρα. Ναι, δεν είναι η πρώτη φορά
που πέφτει χιόνι στην Αττική, όπως άκουσα προχτές από εκπρό-
σωπο κόµµατος της Αντιπολίτευσης, αλλά είµαι σχεδόν σίγουρος
ότι µάλλον για πρώτη φορά πέφτει τόσο πολύ χιόνι, τόσο γρή-
γορα µέρα µεσηµέρι, µε ανάγκη ασφαλώς διαχείρισης αυτού του
φαινοµένου. Και µε ανάγκη διαχείρισης αυτού του φαινοµένου
από ένα κράτος το οποίο έχει τις παθογένειές του και φυσικά
επέδειξε λάθη στον τρόπο διαχείρισης. Αλλά η ένταση και η δρα-
µατική φύση αυτών των φαινοµένων νοµίζω ότι θα δοκίµαζαν και
το πιο οργανωµένο κράτος. 

Σ’ αυτό το πλαίσιο, µ’ αυτή τη µεγάλη εικόνα, τα κράτη, οι κυ-
βερνήσεις ακόµα και οι υπερεθνικοί οργανισµοί πρέπει να µετε-
ξελιχθούν -και µετεξελίσσονται- σε µηχανισµούς διαχείρισης
κρίσεων. Η λέξη κλειδί είναι η ανθεκτικότητα. Κρατήστε τη λέξη
αυτή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα κυριαρχήσει στον διεθνή
δηµόσιο διάλογο για πολλά χρόνια από εδώ και πέρα: ανθεκτι-
κότητα. Ήδη αποτελεί βασικό θέµα διαβούλευσης στους κόλ-
πους τόσο της Ευρωπαϊκής Ένωσης όσο και του ΝΑΤΟ. Και
εύλογο είναι γιατί η ανθεκτικότητα συζητιέται στο ΝΑΤΟ αφού οι
Ένοπλες Δυνάµεις ο κατ’ εξοχήν συναφής παράγων επίδειξης
ανθεκτικότητας. 

Ανθεκτικότητα ορίζεται ως η ικανότητα να αντιµετωπίζει κά-
ποιος και να ξεπερνά δυσκολίες και αντίξοες καταστάσεις. Δεν
αφορά µόνο τα άτοµα. Η ανθεκτικότητα συναντάται ως έννοια
της ψυχολογίας που αφορά το άτοµο, αλλά ανθεκτικότητα
αφορά πλέον και τις συγκοινωνίες ασφαλώς και τους κρατικούς
µηχανισµούς. Γιατί το κράτος οφείλει να εξασφαλίσει το θεσµικό
πλαίσιο, τα θεσµικά όργανα και τις δοµές. Όχι µόνο για την απο-
τελεσµατική διαχείριση των κρίσεων αλλά και για την εµπέδωση
στην κοινωνία µιας κουλτούρας ανθεκτικότητας σε όλο το φάσµα
αυτής. Στο πολιτικό σύστηµα ασφαλώς µε την επεξεργασία πο-
λιτικών και προτάσεων, µε όρους ώριµου διαλόγου, όπως ακού-
στηκε. Στην κεντρική Κυβέρνηση. Το Υπουργείο Πολιτικής
Προστασίας πριν από ένα χρόνο δεν ήταν καν Υπουργείο. Καλεί-
ται όµως να αποδειχθεί αποτελεσµατικό και κύριο όργανο συν-
τονισµού. Καλείται να έχει σαφείς αρµοδιότητες και σαφές
πλαίσιο λήψης αποφάσεων. Στις δοµές τοπικής αυτοδιοίκησης
που πρέπει και αυτές να αναλάβουν το όποιο µερίδιο των ευθυ-
νών τους. Στην τοπική αυτοδιοίκηση, την περιφέρεια. Στους οι-
κονοµικούς δρώντες, στις επιχειρήσεις που διαθέτουν βασικές
υποδοµές του κράτους, που οφείλουν να αναλάβουν υποχρεώ-
σεις για να τονωθεί αυτή η ανθεκτικότητα. Διότι αν κλονιστεί, ξέ-
ρετε, οι κοινωνικές συνέπειες µπορεί να είναι ανυπολόγιστες
στην κοινωνία των πολιτών και τους πολίτες οι οποίοι θα πρέπει
ολοένα και περισσότερο να αποκτήσουν µία κουλτούρα συµµόρ-
φωσης στις όποιες οδηγίες του οργανωµένου κράτους, τις
δοµές του οποίου χρησιµοποιούν. 

Αυτή η κουλτούρα είναι που θα επιτρέψει στη χώρα να αντιµε-
τωπίσει και να νικήσει αυτά που θα έρθουν. Η σχέση, λοιπόν, και
η προτεινόµενη λύση, µέσα απ’ αυτή τη συζήτηση της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης, ως προς όλο αυτό το οποίο περιέγραψα,
ποια είναι; Να φύγει το καθεστώς Μητσοτάκη. Αυτό είναι όλο.
Για να έρθει, υποθέτω και να καθαρίσει η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση. Όµως ξέρετε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση έπαιξε το χαρτί
του εθνικού σωτήρα και µάλιστα στο πρόσφατο παρελθόν. Η Ελ-
λάδα το πλήρωσε ακριβά. Και ο κόσµος θυµάται.

Γιατί δεν είναι µόνο ότι ο κόσµος δεν πιστεύει και δεν πείθεται,
δεν ελπίζει στην επισπεύδουσα παράταξη αυτής της πρότασης
δυσπιστίας. Είναι διότι η παράταξη αυτή δείχνει πάλι να µην έχει
πλέον επίγνωση της νέας σκληρής πραγµατικότητας, της δύσκο-
λης µεγάλης εικόνας που περιέγραψα και να εξαντλείται µόνο

για να ικανοποιείται µε τη λύση που περιέγραψα και να εξαντλεί-
ται µόνο ή να ικανοποιείται µε τη λύση που περιγράφεται σε αυτό
που διάβασα και στο κείµενο: Να φύγει το καθεστώς Μητσοτάκη,
η επικίνδυνη και αναποτελεσµατική κυβέρνηση που δεν έχει την
εµπιστοσύνη του λαού, παρ’ ότι εξ όσων γνωρίζω η εµπιστοσύνη
του λαού επιβεβαιώνεται ή δεν επιβεβαιώνεται στην εκλογική δια-
δικασία. Αυτό θα γίνει όταν έρθει η ώρα. 

Θυµάται ο κόσµος, κυρίες και κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης, ότι όταν διαχειριζόσασταν εσείς κρίσεις και είχαµε
πολλά θύµατα, καµµία συγγνώµη δεν είχαµε. Αλλά δεν είχαµε
µόνο αυτά. Δεν είχαµε καν παραδοχή λάθους. Ψάχνατε λάθη και
δεν βρίσκατε, λέγατε, για τον Υπουργό σας. Ούτε καν παραδοχή
λάθους. Και κάνατε κι εσείς την επικοινωνιακή σας διαχείριση
όταν προσπαθούσατε να εξωραΐσετε καταστάσεις. Είναι, θα µου
πείτε η συγγνώµη του Πρωθυπουργού πανάκεια; Ασφαλώς δεν
είναι. Και δεν είναι ούτε δικαιολογία, ούτε υπεκφυγή και πρώτος
απ’ όλους το ξέρει αυτό ο Πρωθυπουργός. Είναι όµως κάτι. Και
η παρέµβασή του, ώστε η εταιρεία να αποζηµιώσει τους πολίτες
-µια πρωτόγνωρη παρέµβαση- είναι αυτό που σε µία άλλη επι-
στήµη αποκαλούµε «έµπρακτη συγγνώµη». Συγγνώµη που έφερε
αποτέλεσµα. Και σίγουρα πράξη ανάληψης και όχι αποποίησης
της ευθύνης. Γιατί αυτό που χρειάζεται είναι περισσότερη ευ-
θύνη, ταχύτητα και δουλειά. 

Θα χρειαστώ δυο τρία λεπτά, κύριε Πρόεδρε, για να καλύψω
τον τοµέα της Εθνικής Άµυνας. Αναλάβαµε εδώ και δύο χρόνια
µεγάλες ευθύνες και βγάλαµε πολύ δουλειά, θα ήθελα να πι-
στεύω. Κινηθήκαµε, όπως ξέρετε, όπως έχω πει, σε δύο άξονες.
Πρώτον αναβάθµιση της συνολικής αποτρεπτικής ισχύος των
Ενόπλων Δυνάµεων σε µέσα, µέσα από τη συντήρηση και ανα-
βάθµιση των υπαρχόντων ή την πρόσκτηση νέων και σε προσω-
πικό µε τις αυξήσεις των προσλήψεων των επαγγελµατιών
οπλιτών, µε τις αυξήσεις των εισακτέων στις παραγωγικές σχο-
λές και των τριών κλάδων, µε παρεµβάσεις σταδιοδροµικής
φύσης τις οποίες επεξεργαζόµαστε και θα φέρουµε σύντοµα
προς ψήφιση στη Βουλή, ακόµα και µε αυτή την τελευταία πα-
ρέµβαση του Πρωθυπουργού για την απαλλαγή από κάθε φορο-
λόγηση των επιδοµάτων επικινδυνότητας που θα φανεί έως απτό
οικονοµικό όφελος σε πολλά στελέχη των Ενόπλων Δυνάµεων.
Με την επιστροφή φόρου που θα λάβουν σε λίγο. Αποδεικνύει
έµπρακτα και την µέριµνα της Κυβέρνησης για το προσωπικό.
Αυτός ήταν ο πρώτος άξονας. 

Ο άλλος ήταν η οικοδόµηση και η ενίσχυση των συµµαχιών και
των στρατηγικών σχέσεων σε διµερές και πολυµερές επίπεδο
µέσω της αµυντικής συνεργασίας µε µέσο. Διότι εξωτερική πο-
λιτική δεν παράγεται στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. Κατ’ εξο-
χήν παράγοντες άσκησης της εξωτερικής πολιτικής είναι ο
Πρωθυπουργός και βέβαια ο Υπουργός Εξωτερικών. Συµβάλ-
λουµε όµως κι εµείς. Και συµβάλλουµε κατά τρόπο καταλυτικό
θα έλεγα διότι όλες αυτές οι συµµαχίες που οικοδοµήσαµε ανα-
βαθµίζονται σε µία νέα διάσταση µέσω συνθηκών στην αµυντική
συνεργασία µε Ένοπλες Δυνάµεις άλλων χωρών, µέσω της εν-
τατικής προσέγγισης µε Ένοπλες Δυνάµεις άλλων χωρών, είτε
µέσω συνεργειών στην αµυντική βιοµηχανία. Πάντα όµως στη
βάση του κεντρικού σχεδίου που έχουµε εκπονήσει, έχουµε υπο-
βάλει στον Πρωθυπουργό. Αυτός το ενέκρινε, έδωσε την εντολή
και εµείς το εφαρµόζουµε. 

Παράλληλα συµβάλαµε στις µεγάλες δοκιµασίες της χώρας,
παλαιότερα στην αντιµετώπιση του µεταναστευτικού, αλλά
πάντα στη φύλαξη και την επιτήρηση των συνόρων. Στην αντιµε-
τώπιση της πανδηµίας εισφέραµε σε στρατιωτικά νοσοκοµεία και
προσωπικό. Συνδράµαµε καταλυτικά και ίσως αποφασιστικά στη
συνολική εµβολιαστική προσπάθεια µε στελέχη. Στις αεροδιακο-
µιδές χιλιάδες ώρες πτήσης και χιλιάδες ευνοηθέντες δοκιµαζό-
µενοι συµπολίτες που έπρεπε να µεταφερθούν µε τα ελικόπτερα,
τα πτητικά µέσα της Πολεµικής Αεροπορίας και του Στρατού
Ξηράς. Αρωγή αυτών που δοκιµάστηκαν σε φυσικές καταστρο-
φές. Είναι γνωστά. 

Επιτρέψτε µου, λοιπόν, να µην αισθάνοµαι σε αυτή τη συζή-
τηση, κατά την κρίση αυτών που µας µέµφονται οι συνάδελφοι
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ούτε αναποτελεσµατικός ούτε
επικίνδυνος στη βάση αυτού του έργου, το οποίο συνεχίζεται.
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Γιατί δεν ήταν αναποτελεσµατική διαχείριση, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, το ότι µέσα σε ενάµιση χρόνο από την έναρξη των
πρώτων συνοµιλιών, των προκαταρκτικών, όχι µόνο συµφωνή-
σαµε αλλά υλοποιήσαµε τη συµφωνία και φτάσαµε σε παρά-
δοση, παραλαβή και ένταξη στις δοµές της Πολεµικής Αεροπο-
ρίας των έξι πρώτων αεροσκαφών Ραφάλ ενώ µέχρι το τέλος του
χρόνου περιµένουµε τα άλλα έξι. Δεν ήταν αναποτελεσµατική η
διαχείριση αυτών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,
συντοµεύετε παρακαλώ. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Ολοκληρώνω. 

Δεν είναι αναποτελεσµατική διαχείριση η στρατηγική σχέση µε
τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής και η αµυντική συνεργασία
που κατά τις δηλώσεις Αµερικανών παραγόντων είναι καλύτερα
από ό,τι ήταν ποτέ. Δεν είναι αναποτελεσµατική διαχείριση το ότι
ανοίξαµε δρόµο στρατηγικής συνεργασίας µε το Ισραήλ. Πριν
από δύο χρόνια δεν µπορούσαµε να τα φανταστούµε αυτά. Σή-
µερα διαπραγµατευόµαστε την πρόσκτηση ή την συµπαραγωγή
µε όρους µεταφοράς τεχνογνωσίας των πιο προηγµένων αµυν-
τικών οπλικών συστηµάτων.

Και είναι ψήφος εµπιστοσύνης στην Ελλάδα, που εισακούγεται
και τιµάται ως πυλώνας σταθερότητας στην περιοχή, η επικεί-
µενη επίσκεψη του Ισραηλινού Υπουργού Άµυνας στην Καλα-
µάτα σε λίγες µέρες, για να εγκαινιάσουµε µαζί τις πρώτες
κτηριακές υποδοµές του Διεθνούς Αεροπορικού Κέντρου, που
θα επιβεβαιώσει ακόµα περισσότερο τη σύσφιξη της στρατηγι-
κής σχέσης και τις σχέσεις ανάµεσα στις δύο πολεµικές αερο-
πορίες.

Ψήφος εµπιστοσύνης στην Ελλάδα είναι η στρατηγική σχέση
Ελλάδας - Γαλλίας και η καθαρή θέση των Γάλλων ότι θα είναι
µαζί µας όποτε χρειαστεί, όπου χρειαστεί στην Ανατολική Μεσό-
γειο. 

Ψήφος εµπιστοσύνης στην Ελλάδα είναι η επένδυση στα ναυ-
πηγεία Σκαραµαγκά και η κινητικότητα για αντίστοιχη επένδυση
και στα ναυπηγεία Ελευσίνας -µακάρι να υλοποιηθεί- εκεί που για
τόσα χρόνια επικρατούσε αδράνεια. 

Ψήφος εµπιστοσύνης στην Ελλάδα και την προοπτική της ελ-
ληνικής οικονοµίας είναι η απόφαση του πιο ισχυρού, ίσως, πα-
ράγοντα στο διεθνές χρηµατοπιστωτικό σύστηµα, του διευθύνο-
ντος συµβούλου -ελληνικής καταγωγής, µάλιστα- της «JP MOR-
GAN» να επενδύσει στην Ελλάδα. 

Ψήφος εµπιστοσύνης είναι και άλλες επενδύσεις που είτε δρο-
µολογήθηκαν («PFIZER», «MICROSOFT») είτε δροµολογούνται
(Ελληνικό ενδεχοµένως και συστοιχία της αµυντικής βιοµηχα-
νίας). 

Γι’ αυτό το κλίµα -και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ
για την ανοχή- εµπιστοσύνης εργάζεται ο Πρωθυπουργός και η
Κυβέρνηση. Θα υπάρξουν παθογένειες, θα υπάρξουν προβλή-
µατα στη δηµιουργία θεσµών και δοµών για να αναπτύξουµε και
την ανθεκτικότητα. Όµως, η Κυβέρνηση εργάζεται και έτσι θα
επιτευχθεί το µέγα ζητούµενο που είναι η νέα εθνική ανθεκτικό-
τητα σε συνθήκες δύσκολες, σε µία νέα, σκληρή πραγµατικό-
τητα. Και, φυσικά, στο τέλος η αποτίµηση θα προκύψει από την
ψήφο εµπιστοσύνης του ελληνικού λαού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,
θερµή παράκληση, ολοκληρώστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Όλα τα υπόλοιπα είναι οι ανούσιοι κοινοβουλευτικοί τακτι-
κισµοί ενός πολιτικού Αρχηγού που βρίσκεται υπό πίεση και θέλει
να δείξει ότι κάνει κάτι και µιας παράταξης -επιτρέψτε µου να πω
κλείνοντας- που, δυστυχώς, ούτε διδάχθηκε τίποτα από το κακό
της παρελθόν, ούτε ξέχασε τίποτα, αλλά κυρίως ούτε κατάλαβε
τίποτα από τη νέα σκληρή πραγµατικότητα που καλούµαστε να
διαχειριστούµε. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Συνεχίζουµε µε τον
κατάλογο των οµιλητών.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Θεόδωρος Δρίτσας από τον ΣΥΡΙΖΑ.
Κύριοι συνάδελφοι, ως τις 16.00’ δεν θα έχουµε παρεµβάσεις

Υπουργών. Ολοκληρώθηκαν οι οµιλίες των Υπουργών. Αν δεν
προκύψει κάτι, θα συνεχίσουµε µόνο µε τον κατάλογο των οµι-
λητών, θα µιλήσουν, δηλαδή, µόνο Βουλευτές.

Κύριε Δρίτσα, πριν ξεκινήσετε -και σας ζητώ συγγνώµη- θα
ήθελα να πω το εξής: Κάνω µία σκέψη, την οποία προτείνω στο
Σώµα. Επειδή ο χρόνος λήξης των οµιλιών είναι δεδοµένος -στις
16.00’ έχει οριοθετηθεί- θα πρότεινα, για να έχουν τη δυνατότητα
να µιλήσουν περισσότεροι Βουλευτές, να µειώσουµε τον χρόνο.
Εάν συµφωνείτε. Εάν δεν συµφωνείτε…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Εντάξει, µία σκέψη έκανα, την έθεσα, την απορρίπτετε και συ-

νεχίζουµε ως έχει.
Ορίστε, κύριε Δρίτσα, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θα προ-

σπαθήσω να είµαι σύντοµος, αν και θα ήθελα ως τοµεάρχης Άµυ-
νας ένα µέρος της ανοχής που δείξατε στον Υπουργό.

Θα ξεκινήσω µε δύο σχόλια, δύο επισηµάνσεις που τις θεωρώ
χρήσιµες και σηµαντικές. 

Πριν λίγες ώρες έγινε στον Πειραιά, όπως κάθε χρόνο, το ετή-
σιο µνηµόσυνο για τον Παναγιώτη Βλαχάκο και τους άλλους δύο
ιπτάµενους αξιωµατικούς που έπεσαν στα Ίµια. Δεν θα µπω κα-
θόλου, ούτε έχω καµµία διάθεση, στην αξιολόγηση αυτής της
θλιβερής περιπέτειας. Οφείλουµε, όµως -και νοµίζω ότι εκφράζω
και όλο το Σώµα, τον ΣΥΡΙΖΑ σίγουρα- τιµή στη µνήµη των πε-
σόντων αξιωµατικών που αυτές τις µέρες είναι η θλιβερή επέ-
τειος της απώλειάς τους.

Το δεύτερο που θέλω να πω είναι ότι χθες το βράδυ, µε πολύ
µεγάλη ένταση ο κ. Γεωργιάδης ζήτησε από µας, από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, να δηλώσουµε συγγνώµη. Θα του απαντήσουµε πληρέ-
στατα. Όµως, µε την ιδιότητά µου, στο παρελθόν, του Προέδρου
της προανακριτικής επιτροπής και επειδή εκτός από τη γνώση
της δικογραφίας, γνωρίζω πολύ καλά την άψογη ποιότητα που
ως πλειοψηφία της προανακριτικής επιτροπής οι Βουλευτές του
ΣΥΡΙΖΑ χειριστήκαµε µε λεπτό τρόπο και µε πολύ σεβασµό στο
τεκµήριο αθωότητας όλα αυτά τα ζητήµατα, του λέω ότι δεν έχει
δικαίωµα να ζητά αυτό που ζητά, τη συγγνώµη. 

Μπορούµε -δεν έχουµε τον χρόνο τώρα- να πούµε πολλές λε-
πτοµέρειες. Όµως, η σκευωρία δεν ήρθε ποτέ από τον χώρο του
ΣΥΡΙΖΑ. Από αλλού ήρθε και έχει συµµετάσχει και εκείνος σε
αυτό εις βάρος και της δικαιοσύνης και δικαστικών λειτουργών
και πολλών άλλων. 

Προχωρώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ Εθνικής Άµυνας, ωραία, δεν αιτιολογείται η

πρόταση δυσπιστίας. Όµως, δεν πρέπει να πείτε δυο λόγια, ότι
ο ΣΥΡΙΖΑ άφησε ένα δροµολογηµένο πρόγραµµα και για την
αναβάθµιση των F-16 και για την προµήθεια των φρεγατών και
για πολλά άλλα και το παγώσατε επί ένα, ενάµιση χρόνο µέχρι
να βρείτε τις δικές σας ισορροπίες, ενώ συµφωνούσατε επί της
ουσίας και εκεί καταλήξατε; Δεν πρέπει να δώσετε κάποιες εξη-
γήσεις τώρα -αν ισχύουν- για τις Ένοπλες Δυνάµεις; Και εµείς,
µε ανακοίνωσή µας, δώσαµε συγχαρητήρια και στους φαντά-
ρους και στους Ευέλπιδες και στους υπαξιωµατικούς και στους
αξιωµατικούς που επιστρατεύτηκαν για να βοηθήσουν και το έκα-
ναν µε πολύ µεγάλη ευσυνειδησία και µε θυσία και µε κόπο.
Όµως, αυτό ήταν ό,τι να’ ναι. Λίγοι Ευέλπιδες, λίγοι φαντάροι,
όσοι βρέθηκαν σε διαθεσιµότητα. Και κρατήθηκαν εκεί και επί
πέντε µέρες, όταν είχαν οµαλοποιηθεί τα πράγµατα. Πού ήταν η
Πολιτική Προστασία, η «ΑΤΤΙΚΗ ΟΔΟΣ», η Περιφέρεια, οι άλλες
δυνάµεις; Γιατί έπρεπε να παραµείνουν επί πέντε µέρες αυτοί οι
άνθρωποι, κατάκοποι; 

Επίσης, ισχύει ή δεν ισχύει -δεν θα αναφερθώ επίτηδες- ότι µε-
γάλο, κεντρικό πολεµικό αεροδρόµιο, όπως και ελικοδρόµιο,
αποκλείστηκαν -δεν αφορά την Πολιτική Προστασία- για πολλές,
πολλές ώρες; Το νοσοκοµείο της Πολιτικής Αεροπορίας αποκλεί-
στηκε, επίσης, για πολλές ώρες;

Και, τέλος, κάτι που είναι και λίγο για να γελάς και να κλαις:
Ισχύει ότι µέσα από το Υπουργείο ήρθε η ειδοποίηση στους αν-
θρώπους αυτούς, στους φαντάρους, τους Ευέλπιδες κ.λπ. να πα-
ρατήσουν το έργο τους την Τρίτη το πρωί και να πάνε στην έξοδο
«10», που ήταν τα τηλεοπτικά συνεργεία; Ισχύουν αυτά; Δεν
ξέρω. Ψάξτε το.

5978 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πολλοί από εσάς της Νέας Δη-
µοκρατίας, αλλά και του ΚΙΝΑΛ, δυστυχώς, µας είπαν, ευχαριστώ
πολύ που κάνατε αυτή την πρόταση δυσπιστίας, γιατί είναι µια
γκάφα, αποδεικνύει τι είσαστε κ.λπ.. Μα, σας παρακαλώ! Σε αυτή
τη Βουλή το κάθε κόµµα εκπροσωπεί ένα µέρος των Ελλήνων και
Ελληνίδων ψηφοφόρων. Εάν µετρήσετε τον αριθµό των ψηφο-
φόρων που ψήφισαν τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης και όλα µαζί
συµφωνούν και ψηφίζουν την πρόταση δυσπιστίας, αναφερόµα-
στε σε έναν αριθµό Ελλήνων πολιτών πολύ µεγαλύτερο από τους
ψηφοφόρους της Νέας Δηµοκρατίας. Το πολιτικό σύστηµα, ο
εκλογικός νόµος δίνει το δικαίωµα να κυβερνήσετε. Δεν το αµ-
φισβητεί κανείς αυτό. Έχετε, όµως, συναίσθηση ότι είστε Κυβέρ-
νηση όλων των Ελλήνων; Και όχι µόνο γιατί έγιναν οι εκλογές το
2019, αλλά γιατί και τώρα και δηµοσκοπικά που εµείς αµφισβη-
τούµε πάρα πολλά, αλλά εσείς τα αποθεώνετε, η µεγάλη πλει-
οψηφία -συµπεριλαµβανοµένων και των ψηφοφόρων της Νέας
Δηµοκρατίας- δυσανασχετεί. Πέρα από την εµπειρία που έχουµε
καθηµερινά και είναι αδιαµφισβήτητη και αδιάψευστη.

Κάτω από αυτές τις συνθήκες θα ήταν παράλειψη ευθύνης
τραγική για την Αξιωµατική Αντιπολίτευση να µην καταθέσει πρό-
ταση δυσπιστίας, την οποία θα µπορούσατε να µετατρέψετε σε
πρόταση ψήφου εµπιστοσύνης. 

Δεν το κάνατε, γιατί εκεί θα έπρεπε να εκθέσετε πραγµατικά
το έργο σας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εδώ χτυπάτε τον ΣΥΡΙΖΑ κατά τα 2/3 των οµιλιών σας, λέτε
ό,τι θέλετε για τον ΣΥΡΙΖΑ και κάπου υπερασπίζεστε και το έργο
της Κυβέρνησης. Ακόµα και οι Υπουργοί το κάνουν αυτό, ακόµα
και οι Υπουργοί! Αυτό δεν δείχνει ότι είσαστε σε άµυνα, ότι είσα-
στε σε απόγνωση;

Και ξεθάψατε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και το Μάτι. Δεν
ξέρετε ότι ο ελληνικός πολιτισµός από την κλασική αρχαιότητα
συµπεριλαµβάνει και µια πάρα πολύ διδακτική ιστορία για αυ-
τούς που θύµισαν οικεία κακά; Ναι, το Μάτι είναι άγος για όλους
και για µας πάρα πολύ. Και όσον αφορά αυτό, πρέπει κάποτε
όλοι µας να µπορέσουµε να απαντήσουµε στο υπαρξιακό ερώ-
τηµα «µπορούσαµε να σώσουµε ακόµα και έναν και δεν το κατα-
φέραµε στο Μάτι;».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Δρίτσα, πα-
ρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Θα τελειώσω.
Όµως, µπορεί να συγκριθεί αυτό µε τη διαχείριση της πανδη-

µίας; Και µε όλες τις δικαιολογίες είναι πολύ –απόλυτα- συµβατό
µε τη σηµερινή πραγµατικότητα που αρνείστε να δεχθείτε το
παλλαϊκό ερώτηµα γιατί πράγµατι αξίζει τον κόπο να συνεχίσει
να κυβερνά αυτή η Κυβέρνηση. Τι έχει να προσφέρει στα κρίσιµα
ζητήµατα της ακρίβειας, της πανδηµίας, της ανεργίας; Λέτε 4%,
µα εµείς σε συνθήκες απίστευτες µειώσαµε δέκα µονάδες και
εσείς σε αυτές τις τέσσερις µονάδες συµπεριλαµβάνετε και αυ-
τούς που απολύθηκαν λόγω της πανδηµίας και επαναπροσλή-
φθηκαν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Δρίτσα, πα-
ρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τελείωσα.
Από αυτή την άποψη, όχι, κυρίες και κύριοι Υπουργοί της Πλει-

οψηφίας και Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, η πολιτική σας
είναι η πολιτική, η ίδια που οδήγησε τη χώρα στην προηγούµενη
δεκαετία στη χρεοκοπία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς, εντάξει, κύ-
ριε Δρίτσα.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Και τότε είχαµε ανάπτυξη και τότε εί-
χαµε εξοπλισµούς και τότε είχαµε πολλά και διάφορα, αλλά όταν
δεν είναι δίκαιη η ανάπτυξη, βιώσιµη η ανάπτυξη, µε τη συµµε-
τοχή της κοινωνίας, τότε είναι «έπεα πτερόεντα».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς, σας παρα-
καλώ, κύριε Δρίτσα!

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τελείωσα µε αυτό.
Και γι’ αυτό ο ΣΥΡΙΖΑ µε ευθύνη θέτει το θέµα των εκλογών,

γιατί πρέπει να αποφασίσει ο ελληνικός λαός όχι ποιος θα τον
κυβερνά, ποια πολιτική θα επιλεγεί για τα σοβαρά, σπουδαία ζη-

τήµατα της ελληνικής κοινωνίας.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλούµε στο Βήµα

τον κ. Μανωλάκο Νικόλαο από τη Νέα Δηµοκρατία.
Ορίστε, κύριε Μανωλάκο, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συµ-

πληρώνονται είκοσι έξι χρόνια από την κρίση των Ιµίων. Όπως
ανέφερε και ο συντοπίτης µου, ο προηγούµενος οµιλητής, τους
τιµήσαµε όπως έπρεπε στον Πειραιά. Και θέλω να θυµίσω τα
λόγια του Καβάφη που νοµίζω ότι ταιριάζουν απόλυτα: Και όταν
θα έρθουν οι Έλληνες να καυχηθούν, «τέτοιους βγάζει το έθνος
µας!» θα λένε για σας, Παναγιώτη Βλαχάκο, Χριστόδουλε Καρα-
θανάση και Έκτορα Γιαλοψέ!».

Κύριε Πρόεδρε, για τρίτη µέρα σήµερα συζητάµε την πρόταση
µοµφής εναντίον µιας επικίνδυνης και αναποτελεσµατικής Κυ-
βέρνησης, όπως αναφέρει ο ΣΥΡΙΖΑ. Αλήθεια, πόσο επικίνδυνη
είναι και αναποτελεσµατική αυτή η Κυβέρνηση;

Η χώρα µας µετά από την ολέθρια συγκυρία της «πρώτης
φοράς Αριστερά» έχει Κυβέρνηση µε ισχυρή Πλειοψηφία που
απολαµβάνει την εµπιστοσύνη της Βουλής, ασκεί σοβαρή, υπεύ-
θυνη πολιτική, η οποία έχει τοποθετήσει την Ελλάδα στη θέση
που της αξίζει. Έχει ισχυροποιήσει τους δεσµούς της µε παρα-
δοσιακούς αλλά και νέους συµµάχους, έχει βελτιώσει πολύ την
εικόνα της στις διεθνείς αγορές και τελικά, έχει αποκαταστήσει
σε όλο τον κόσµο το κύρος που είχε πληγεί σοβαρά από την ασυ-
νέπεια και την ανευθυνότητα της προηγούµενης κυβέρνησης.
Και όλα αυτά εν µέσω πανδηµίας, έξαρσης της τουρκικής προ-
κλητικότητας και φυσικών καταστροφών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είµαι από αυτούς που θα
πω ότι όλα πήγαν καλά στο µέτωπο της πανδηµίας. Και αστοχίες
υπήρχαν και λάθη έγιναν, αλλά το σηµαντικό είναι -και αυτό πρέ-
πει να κρατάµε- ότι το τελικό πρόσηµο ήταν θετικό και αξιοπρε-
πές και επ’ ουδενί δεν δικαιολογεί τις λαϊκίστικες κραυγές του
ΣΥΡΙΖΑ, του οποίου προβεβληµένα στελέχη κλείνουν το µάτι
στους ανεµβολίαστους, ποντάροντας στις φοβίες απλών ανθρώ-
πων προς άγρα ψηφοφόρων.

Σε ό,τι αφορά τώρα την οικονοµία, κάθε σώφρων νους έχει αν-
τιληφθεί ότι η Κυβέρνησή µας δίνει έναν τιτάνιο αγώνα για να
βοηθήσει την επιβίωση των επιχειρήσεων και τη στήριξη των νοι-
κοκυριών, µε προτεραιότητα στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, στα
µεσαία στρώµατα και στις ευάλωτες οµάδες.

Όσο για την ακρίβεια, πραγµατικά είναι ένα µέτωπο καθηµε-
ρινής αγωνίας, όπου η Κυβέρνηση προσπαθεί να ελαφρύνει τις
συνέπειες της ενεργειακής κρίσης µε πλειάδα µέτρων, έχοντας
πάντα στόχο τη στήριξη των µικρών και των ευάλωτων.

Όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επειδή κάποιοι εδώ µέσα
έχουν µαλώσει µε την αλήθεια, θα πρέπει να πω ότι η πρόταση
µοµφής κατά της Κυβέρνησης κατατέθηκε µε αφορµή µεν την
αντιµετώπιση της πρόσφατης κακοκαιρίας, αλλά µε στόχευση να
ξεφύγει ο ΣΥΡΙΖΑ από την εσωτερική περιδίνηση και να προκα-
λέσει πολιτική σύγχυση στο Κίνηµα Αλλαγής που τον πλησιάζει
επικίνδυνα, τουλάχιστον δηµοσκοπικά.

Ας πάµε, λοιπόν, στην αφορµή της πρότασης µοµφής. Είναι
γεγονός ότι η εικόνα της Αττικής Οδού αλλά και των άλλων µε-
γάλων δρόµων µε το χιόνι της µιας µέρας µόνο θλίψη µπορεί να
προκαλεί και πολύ θυµό, γιατί η κρατική µηχανή δεν κατάφερε
να αποτρέψει την ταλαιπωρία συµπολιτών µας. Η ολιγωρία των
ιδιωτικών φορέων και η µη ανταπόκριση της τοπικής αυτοδιοίκη-
σης εξηγεί, αλλά δεν απαλλάσσει την Κυβέρνηση από τις ευθύ-
νες της.

Ήδη ο Πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης µε παρρησία -
θα έλεγα- ζήτησε συγγνώµη για τη µη αποτελεσµατική λειτουρ-
γία και είναι σίγουρο, γιατί εµείς µαθαίνουµε από τα λάθη µας,
ότι η Πολιτική Προστασία η οποία είναι ακόµα στο πρώιµο στάδιο
της οργάνωσης θα βελτιωθεί και θα γίνει εκείνος ο οργανισµός
που θα είναι πραγµατικά στο πλευρό του δοκιµαζόµενου πολίτη.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα στο σηµείο αυτό να
εκφράσω ένα µεγάλο ευχαριστώ και θερµά συγχαρητήρια στον
Στρατό µας, στην Πυροσβεστική και στην Αστυνοµία για την ετοι-
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µότητα και την αποτελεσµατικότητα και για τις λύσεις που έδω-
σαν και ανακούφισαν εκατοντάδες συµπολίτες µας.

Θα ήθελα να αναφερθώ στα λόγια του Αρχηγού της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης κ. Τσίπρα, ο οποίος µίλησε για τη χειρότερη
Κυβέρνηση από τη Μεταπολίτευση. Και αναρωτιέµαι πραγµατικά
σε ποια ακριβώς αναφερόταν. Ενθυµούµαι κάποια κυβέρνηση η
οποία, ενώ είχε υποσχεθεί ότι θα έσκιζε µνηµόνια µε έναν νόµο
και µε ένα άρθρο και θα βαρούσαν τα νταούλια και θα χόρευαν
οι αγορές και αντ’ αυτού έκλεισε τις τράπεζες και ετοιµαζόταν
να κόψει δραχµές.

Πήρε το «όχι» του ελληνικού λαού στο δηµοψήφισµα του ’15,
που η ίδια το προκάλεσε και το έκανε «ναι». Θρήνησε εικοσιτέσ-
σερις νεκρούς στη Μάνδρα και εκατόν δύο στο Μάτι, λάθη όµως
δεν έκανε. Παρέδωσε τη µακεδονική εθνότητα και γλώσσα στα
Σκόπια, κλείνοντας το σκοπιανό ζήτηµα. Προσπάθησε να ελέγξει
τους αρµούς της εξουσίας. Προσπάθησε να στήσει διαγωνισµό
για τις τηλεοπτικές άδειες. Προσπάθησε να οργανώσει σκευω-
ρίες για την εξουδετέρωση των πολιτικών της αντιπάλων ανά-
µεσά τους και δύο πρώην Πρωθυπουργοί. Δήλωνε ότι η θάλασσα
δεν έχει σύνορα και άφηνε τους µετανάστες να περνούν κατά
κύµατα και να λιάζονται στις πλατείες. Επέτρεπε σε τροµοκράτες
και δολοφόνους να κόβουν βόλτες στο Μοναστηράκι. Και δεν
αγόρασε ούτε µια σφαίρα για τις Ένοπλες Δυνάµεις. 

Δεν νοµίζω ότι υπάρχει κάποιος που δεν κατάλαβε ποια είναι
η χειρότερη κυβέρνηση µετά τη Μεταπολίτευση, είναι η κυβέρ-
νηση ΣΥΡΙΖΑ που έκανε την πρόταση µοµφής κατά της Κυβερ-
νήσεως της Νέας Δηµοκρατίας. Μία φράση, κύριε Πρόεδρε:
«Αιδώς Αργείοι». 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε.
Επόµενος οµιλητής είναι ο κ. Χάρης Καστανίδης από το Κίνηµα

Αλλαγής. Θα ακολουθήσει η κ. Σκόνδρα, ο κ. Καλαµατιανός και
ο δωδέκατος κύκλος ολοκληρώνεται µε την κ. Παπακώστα - Πα-
λιούρα.

Ορίστε, κύριε Καστανίδη, έχετε τον λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

στα κοινοβουλευτικά χρονικά οι πιο άγονες συζητήσεις είναι
αυτές κατά τη διάρκεια των οποίων Κυβέρνηση και Αντιπολί-
τευση επιρρίπτουν η µία στην άλλη τις ευθύνες για τα λάθη στη
διαχείριση πανοµοιότυπων καταστάσεων, δηλαδή ανταγωνίζεται
η Συµπολίτευση την Αντιπολίτευση και η Αντιπολίτευση τη Συµ-
πολίτευση για το ποιος έχει διαπράξει τα πιο τραγικά λάθη σε
δύσκολες στιγµές της χώρας.

Το χρέος µας δεν είναι αυτό. Το χρέος µας είναι να υποδεί-
ξουµε τους τρόπους µε τους οποίους θα µειώσουµε προβλήµατα
στη διαχείριση των φυσικών καταστροφών, στη διαχείριση κρί-
σεων για το πώς θα γίνουµε καλύτεροι. Αυτό θα επιχειρήσω.

Προκαταρκτικά επιτρέψτε µου να κάνω την παρατήρηση ότι
όπως εξελίχθηκε η κοινοβουλευτική συζήτηση µέχρι τώρα, στην
Αίθουσα πλανάται ένα ερώτηµα. Γιατί πρόταση δυσπιστίας σε
βάρος µιας Κυβέρνησης που σχεδόν τα έκανε όλα καλά, παράγει
έργο σύµφωνα µε τους ισχυρισµούς των στελεχών της και των
Βουλευτών που την στηρίζουν; 

Εγώ δεν θα επικαλεστώ την πρόταση δυσπιστίας κατά την αι-
τιολογική έκθεση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Η πρόταση
δυσπιστίας και η αιτιολόγησή της ουσιαστικά προκύπτει από τη
χθεσινή τοποθέτηση του καθ’ όλα σε εµένα συµπαθούς κ. Στυ-
λιανίδη. Μιλώντας χθες ο Υπουργός Πολιτικής Προστασίας, µε
απόλυτη ειλικρίνεια είπε σε µία αποστροφή του λόγου του: «Ανέ-
λαβα την ευθύνη που µου ανέθεσε ο Πρωθυπουργός µη γνωρί-
ζοντας τον ελληνικό κρατικό µηχανισµό». Αυτή ήταν η ακριβής
διατύπωσή του.

Δεν στέκω στο εάν ο Πρωθυπουργός ήξερε ότι αναθέτει σε
κάποιον που δεν γνωρίζει τον ελληνικό κρατικό µηχανισµό. Στέ-
κοµαι σε αυτό που υπενόησε ο αρµόδιος Υπουργός. Όταν οι πάν-
τες διαβεβαιώνουν ότι είναι έτοιµη η κυβερνητική µηχανή να
αντιµετωπίσει τον χιονιά, τι ακριβώς είδε ο κ. Στυλιανίδης στον
ελληνικό κρατικό µηχανισµό; Ποια δυσπλασία, ποια δυσµορφία,
ποια αδράνεια, ποιο πρόβληµα και είπε: «δεν γνώριζα τον ελλη-
νικό κρατικό µηχανισµό». Η διατύπωση του κ. Στυλιανίδη παρέχει

επαρκή αιτιολογία για την πρόταση δυσπιστίας.
Ο τελευταίος χιονιάς αποκάλυψε για πρώτη φορά, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, την ολική κατάρρευση του κράτους. Τίποτα
δεν λειτούργησε ούτε στο επίπεδο του κεντρικού κράτους ούτε
στις βαθµίδες της αυτοδιοίκησης. Είναι η πρώτη φορά που έ-
χουµε ολική κατάρρευση των κρατικών µηχανισµών. Ο κακός κα-
ταµερισµός και η σύγχυση αρµοδιοτήτων, η έλλειψη σχεδιασµού
και η απίστευτη κυβερνητική ανικανότητα για στοιχειώδη συντο-
νισµό είναι µερικές από τις αιτίες της εξοργιστικής κατάστασης
στο Λεκανοπέδιο. 

Είναι εύκολο και εύλογο κάτω από αυτές τις συνθήκες να δια-
τυπώσει κανείς το αίτηµα της αποµάκρυνσης της Κυβέρνησης,
το θέµα είναι τι γίνεται µετά. Ο επόµενος ή οι επόµενοι που θα
έρθουν τι ακριβώς θα πράξουν ώστε να µην ξανασυµβούν στο
µέλλον ανάλογες αρνητικές καταστάσεις και τραγωδίες;

Είναι πιο πολύπλοκη υπόθεση η επίλυση του προβλήµατος, δη-
λαδή η ανασύνταξη του κράτους και η αποτελεσµατικότητα της
διοίκησης. Τι χρειάζεται λοιπόν να κάνουµε; Αυτό έπρεπε να είναι
το θέµα σήµερα και τις περασµένες ηµέρες της συζήτησης. Τι
πρέπει να κάνουµε, για ποιο κράτος πρέπει να µιλήσουµε; 

Το διοικητικό σύστηµα και η αντιµετώπιση των παθογενειών
του υπήρξε ανέκαθεν αντικείµενο µεγάλου ενδιαφέροντος στη
δηµόσια ζωή. Από την εποχή της εκθέσεως Βαρβαρέσου επί του
ελληνικού οικονοµικού προβλήµατος µέχρι και σήµερα διατυπώ-
θηκαν πολλές ενδιαφέρουσες απόψεις, πολλές φορές και ριζο-
σπαστικές προτάσεις για την αλλαγή της διοίκησης.

Διαχρονικά τα αποτελέσµατα υπήρξαν πενιχρά και οριακής
απόδοσης. Παρά τις επιµέρους επιτυχίες η γενική εικόνα είναι
άκρως προβληµατική και σήµερα. Αν επιθυµούµε να διαµορφώ-
σουµε σοβαρές προϋποθέσεις εξόδου της Ελλάδας από την
κρίση, πρέπει να επανέλθει επειγόντως στην ηµερήσια διάταξη
των υποχρεώσεών µας όλου του πολιτικού συστήµατος το διοι-
κητικό πρόβληµα, µε στόχο τη διαµόρφωση µιας ολοκληρωµένης
εθνικής στρατηγικής για τη ριζοσπαστική αλλαγή στη διοίκηση. 

Μια ολοκληρωµένη εθνική στρατηγική προϋποθέτει όµως,
πρώτον, την ύπαρξη αποφασισµένης πολιτικής ηγεσίας να επι-
φέρει τις αναγκαίες αλλαγές χωρίς να σκέφτεται το πολιτικό κό-
στος, δηλαδή χωρίς και πάλι να πειθαρχεί στην πατροπαράδοτη
διαχείριση των πελατειακών σχέσεων. 

Δεύτερον, προϋποθέτει µια ολοκληρωµένη εθνική στρατηγική
την υιοθέτηση του κανόνα της συνεχούς, της διαρκούς διοικητι-
κής µεταρρύθµισης, έναντι της επικρατούσας πρακτικής των
ασυνεχών και αποσπασµατικών παρεµβάσεων. Τούτο σηµαίνει,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εθνική συνεννόηση και σχεδιασµό
σε βάθος χρόνου, ώστε να αποφεύγονται ανατροπές από κυβέρ-
νηση σε κυβέρνηση ακόµη και από Υπουργό σε Υπουργό της
ίδιας κυβέρνησης.

Και τρίτον προϋποθέτει την επιβολή σε κάθε στάδιο της συνε-
χούς διοικητικής µεταρρύθµισης µιας κρίσιµης µάζας µεταβο-
λών, γιατί όταν είναι µικρό το βάρος των µεταβολών αφοµοιώ-
νεται από το βάρος της γραφειοκρατικής αδράνειας.

Ποιοι µπορεί να είναι οι βασικοί στόχοι; Δεν µιλώ για πλήρη
απαρίθµηση ενός συνεκτικού εθνικού σχεδίου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ολοκληρώσω σύντοµα, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτον, η κεντρική διοίκηση µετασχηµατίζεται σε ένα µικρό

στρατηγείο µε ευθύνη µόνο τη διαχείριση των εθνικών υποθέ-
σεων (άµυνα, δικαιοσύνη, δηµόσια τάξη) και τον σχεδιασµό όλων
των άλλων πολιτικών του κράτους, τον σχεδιασµό µόνο. 

Δεύτερον, οι επιτελικές αυτές αρµοδιότητες ανατίθενται σε
ένα µικρό αριθµό διευθύνσεων, οι οποίες και θα αποτελούν στο
εξής το κράτος στρατηγείο. Όλες ανεξαιρέτως οι εκτελεστικές
αρµοδιότητες της διοίκησης µεταβιβάζονται στους δύο βαθµούς
αυτοδιοίκησης και στις καθ’ ύλην αποκεντρωµένες δοµές. Ειδάλ-
λως δεν θα λύσουµε και το πρόβληµα της σύγχυσης των αρµο-
διοτήτων.

Τρίτον, για να ασκηθούν ουσιαστικά οι αρµοδιότητες πρέπει να
ξαναδούµε το πρόβληµα της αυτοτέλειας των µέσων και του χρή-
µατος που διαθέτει η τοπική αυτοδιοίκηση. Αυτό σηµαίνει συνολική
αλλαγή της πολιτικής για τους κεντρικούς αυτοτελείς πόρους. 
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Τέταρτον, δηµιουργείται Ταµείο Συνοχής για τους αδύνατους
κυρίως δήµους των νησιωτικών και ορεινών περιοχών, ώστε να
µπορούν να ανταποκριθούν σε πολύ πιο αυξηµένες υποχρεώσεις
µέσω του Ταµείου Συνοχής. 

Επίσης, επεκτείνονται οι ηλεκτρονικές προµήθειες σε όλο το
φάσµα του δηµόσιου τοµέα και καθιερώνεται η ψηφιακή υπο-
γραφή παντού. Για να διευκολυνθεί στις ηλεκτρονικές συναλλα-
γές ο πολίτης, δηµιουργείται ειδική ηλεκτρονική θυρίδα, όπου
αποθηκεύονται τα ατοµικά έγγραφα κάθε πολίτη και κάθε φορά
που η διοίκηση ηλεκτρονικά θέλει να ζητήσει στοιχεία του, απευ-
θύνεται σε αυτή τη θυρίδα και τα προσλαµβάνει από εκεί, όχι να
ταλαιπωρείται ο πολίτης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Καστανίδη,
παρακαλώ πολύ. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙΔΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Τέλος, δηµιουργείται ένα ενιαίο πληροφοριακό σύστηµα, ενο-

ποιούνται δηλαδή, τα υπάρχοντα πληροφοριακά συστήµατα των
δήµων και των περιφερειών σε ένα ενιαίο πληροφοριακό σύ-
στηµα, µε στόχο να παρέχονται ενιαίες και ολοκληρωµένες υπη-
ρεσίες στους πολίτες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχα να πω πολύ περισσότερα,
αλλά έπρεπε να συλλάβω τον χρόνο και όχι να µε συλλάβει αυ-
τός. Θέλω να σας πω ότι αν πρέπει να αναλάβουµε όλοι µαζί µια
πολιτική ευθύνη, αυτή είναι να ξεφύγουµε από το πεδίο των άγο-
νων αντιπαραθέσεων και να περάσουµε στο πεδίο των δόκιµων
σκέψεων και προτάσεων για το πώς θα αλλάξει η χώρα. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει τώρα
η κ. Ασηµίνα Σκόνδρα από τη Νέα Δηµοκρατία. 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, «το γαρ πολύ

της θλίψεως γεννά παραφροσύνη». Αυτό µου ήρθε στο νου
ακούγοντας τον κ. Τσίπρα να καταθέτει πρόταση δυσπιστίας, µια
σπασµωδική κίνηση που δείχνει τον πανικό από την αυξανόµενη
εσωκοµµατική του αµφισβήτηση και τον εµφανή κίνδυνο να βρε-
θεί τρίτο κόµµα. Δεν ζύγισε καν την ευκαιρία που δίνει στην Κυ-
βέρνησή µας, επί τριηµέρου, να παραθέτει την εύστοχη πολιτική
της και τα επιτεύγµατά της και παράλληλα να υπενθυµίζει το
πόσο πολιτικά ανίκανοι, υποκριτές και λαϊκιστές υπήρξαν οι του
ΣΥΡΙΖΑ πριν γίνουν κυβέρνηση, κατά τη διάρκεια που διακυβέρ-
νησε και τώρα ως Αντιπολίτευση.

Οι συνάδελφοί µου µίλησαν ήδη για τις πολιτικές της Κυβέρ-
νησης, ώστε η Ελλάδα να µετατραπεί από το µπάχαλο, που µας
κληροδοτήσατε µετά από τεσσεράµισι χρόνια καταστροφικής
διακυβέρνησής σας, σε ένα κράτος οικονοµικά, πολιτικά και γε-
ωστρατηγικά ισχυρό. 

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας είναι µια Κυβέρνηση που
επαναφέρει δυναµικά την ανάπτυξη και τη µείωση της ανεργίας,
µια Κυβέρνηση που δεν διακατέχεται από φορολατρεία, όπως
εσείς, οι αριστεροί, που επιβάλατε είκοσι εννέα φόρους. Αντί-
θετα, αυξάνει τα εισοδήµατα των νοικοκυριών και των επιχειρή-
σεων, µε σηµαντικές µειώσεις φόρων και ασφαλιστικών εισφο-
ρών, που σηµειωτέον εσείς ποτέ δεν υπερψηφίσατε. 

Η Κυβέρνησή µας είναι µια Κυβέρνηση που δίνει µέρισµα
στους πολίτες από την ανάπτυξη και όχι να τάζει µισθό 751 ευρώ,
αλλά να φτιάχνει τη γενιά των 330 –το λέω γιατί και τώρα ακούω
κάτι για 800 ευρώ-, όχι να µιλά για κοινωνική πολιτική και να κόβει
το ΕΚΑΣ. 

Έχουµε ένα κράτος δικαίου, σοβαρό και αξιόπιστο που µετα-
σχηµατίζεται ψηφιακά και περιορίζει δραστικά τη γραφειοκρατία
και την ατέρµονη ταλαιπωρία των πολιτών, ένα κράτος που η Κυ-
βέρνησή του δεν ονειρεύεται ανοικτά σύνορα, όπου το Αιγαίο
ανήκει στα ψάρια του. Εδώ δεν είναι Woodstock του 1969. 

Εδώ είµαστε µια σοβαρή χώρα µε φιλελεύθερη, δηµοκρατική,
πατριωτική Κυβέρνηση, που ακολουθεί στοχευµένες πολιτικές
για τη θωράκιση, την αποτροπή µεταναστευτικών ροών και τη
διασφάλιση των εθνικών συνόρων, ένα κράτος το οποίο συνάπτει
στρατηγικές συµµαχίες, ενισχύοντας την αποτρεπτική του ικα-
νότητα και τον ρόλο του γεωπολιτικά και γεωστρατηγικά, συµ-
φωνίες που –σηµειωτέον- εσείς καταψηφίσατε, όπως τις συµφω-

νίες ΑΟΖ µε Ιταλία και Αίγυπτο. 
Έχουµε µια Κυβέρνηση που αντιµετωπίζει µε ευθύνη και σύ-

νεση τη µία κρίση µετά την άλλη: Έβρος, τουρκικά, πανδηµία,
ενέργεια, φυσικές καταστροφές. 

Θα σταθώ στο Νοµό µου, την Καρδίτσα. Η υποκρισία και το
ψέµα, κύριοι, έχουν κοντά ποδάρια. Και σας ρωτώ ευθέως:
Εσείς, που έχετε το απύθµενο θράσος να µας κουνάτε το δά-
χτυλο, ποια µέτρα στήριξης των συµπολιτών µου υπερψηφίσατε,
όταν ολόκληρος ο Νοµός Καρδίτσας καταστράφηκε από τον
«Ιανό»; Πού ήσασταν, όταν οι φυσικές καταστροφές χτυπούσαν
πολίτες και επιχειρήσεις; Στηρίξατε έστω και ένα οικονοµικό
µέτρο ανακούφισης των πληγέντων; 

Ούτε ένα! Πόση υποκρισία πια! Ούτε ένα ευρώ τσακιστό δεν
στηρίξατε για να καλύψουν οι αγροτοκτηνοτρόφοι µας τις απώ-
λειές τους. Ούτε ένα ευρώ για να αποζηµιωθούν οι επιχειρήσεις,
τα φυσικά πρόσωπα, οι υποδοµές που καταστράφηκαν για να
µπορέσουν να χτιστούν και να κατασκευαστούν. Πάνω από 600
εκατοµµύρια δόθηκαν από αυτή την Κυβέρνηση στο Νοµό Καρ-
δίτσας. 

Όµως, γενικότερα εσείς έχετε σβήσει την Καρδίτσα από το
χάρτη των πολιτικών σας. Όλα σας τα χρόνια, για παράδειγµα,
πολεµάτε µε σφοδρότητα τα έργα του Αχελώου, που θα κρατή-
σουν ζωντανή την περιοχή µας και ολόκληρη τη Θεσσαλία. 

Θέατρο, δήθεν υποστηρικτές και συµπαραστάτες του λαού,
αλλά στην ουσία τίποτα! Ένα πολιτικό συνονθύλευµα κενού πε-
ριεχοµένου και επαναστατών του γλυκού νερού! Ευαισθησία α
λα καρτ. 

Σας ακούω τόσες µέρες να συµπάσχετε, δήθεν, µε τους συµ-
πολίτες µας που πραγµατικά ταλαιπωρήθηκαν µε τις τελευταίες
χιονοπτώσεις. Και, ναι, υπήρξαν και παραλείψεις και αστοχίες.
Και εδώ θέλω να συγχαρώ τον Στρατό, την Αστυνοµία, το ΕΚΑΒ,
την Πολιτική Προστασία, όλους όσους συνέδραµαν, για να µπο-
ρέσουν να βοηθήσουν αυτούς ακριβώς τους συµπολίτες µας.
Όµως, πέρυσι, µε τη «Μήδεια», που έκλεισε για ώρες η εθνική
οδός, µας κατηγορούσατε ότι το κάναµε για να προστατέψουµε
τον παραχωρησιούχο από το δυνητικό πρόστιµο. 

Και κάτι άλλο. Δεν σας είδα ποτέ να συµπάσχετε µε τους συµ-
πολίτες µας που επί σειρά ετών βλέπουν τα αυτοκίνητά τους, τα
µαγαζιά τους, τις περιουσίες τους να καταστρέφονται από τους
χαϊδεµένους σας «µπαχαλάκηδες». 

Σε κάθε περίπτωση, οι πολίτες πάντα µετά από φυσικές κατα-
στροφές εξέφραζαν το παράπονο «ένας δεν θα βρεθεί να ζητή-
σει µια συγγνώµη;» και συνέχιζαν «δεν θα πληρώσει κανείς για
τη ζηµιά και για την ταλαιπωρία;». 

Στην προκειµένη περίπτωση, έγιναν και τα δύο. Ειλικρινή συγ-
γνώµη ζήτησε ο Πρωθυπουργός εξ ονόµατος όλων µας και ως
αναγνώριση της ταλαιπωρίας, πάλι µε πρωτοβουλία του, θα απο-
ζηµιωθούν οι άνθρωποι που ταλαιπωρήθηκαν. Και για να µην ξε-
χνιόµαστε, εµείς ψηφίσαµε το 2020 τον νόµο, όπου δεν θα µέ-
νουν στο απυρόβλητο των ευθυνών οι παραχωρησιούχοι. 

Ένα από τα χαρακτηριστικά του ηγέτη, κύριοι συνάδελφοι,
είναι να µην κρύβεται στα δύσκολα, να κοιτάει τα προβλήµατα
κατάµατα και να τα διορθώνει. Αυτό κάνει ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης. Δεν κρύβεται πίσω από το δάκτυλό του. Δεν στήνει επικοι-
νωνιακά σόου πάνω στα αποκαΐδια και στις εκατόµβες. Γι’ αυτό
χαίρει της εµπιστοσύνης και της εκτίµησης του ελληνικού λαού. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και κύριοι συνάδελφοι ειδικό-
τερα του ΚΙΝΑΛ, µήπως η τρικυµία του ΣΥΡΙΖΑ αρχίζει να σας
επηρεάζει; Εκείνοι καταθέτουν πρόταση δυσπιστίας και ζητούν
εκλογές, που βέβαια δεν τις θέλουν, αλλά κουβέντα να γίνεται.
Εσείς στηρίζετε την πρόταση µοµφής, αλλά δεν θέλετε εκλογές.
Τελικά, δεν θα µπορέσω ποτέ να καταλάβω την αριστερόστροφη
λογική.

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση µοµφής

του κ. Τσίπρα γίνεται για κοµµατική συσπείρωση. Απευθύνεται
στην εσωκοµµατική του Αντιπολίτευση σε µια προσπάθεια να κα-
ταλαγιάσει τον πανικό που κυριαρχεί και που δηµιουργεί η επι-
στροφή στην πραγµατική πολιτική σας δύναµη του 4%, που
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βρισκόσασταν όλα σχεδόν τα χρόνια της πολιτικής σας ύπαρξης.
Είναι ο πανικός των στελεχών της Κουµουνδούρου, διότι βλέ-
πουν ότι δεν θα ελέγξουν ποτέ ξανά τους αγαπηµένους τους αρ-
µούς της εξουσίας. Βρεθήκατε στην εξουσία εκµεταλλευόµενοι
τη δύσκολη συγκυρία και πουλήσατε ελπίδα που ερχόταν καλ-
πάζοντας στα φτερωτά άλογα του λαϊκισµού σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρία Σκόνδρα,
ολοκληρώστε. 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ: Όµως, πάρτε το απόφαση ότι αυτό δεν
θα ξανασυµβεί, διότι ο ελληνικός λαός δεν ξεχνά τα όσα συνέ-
βησαν και είναι µακρύς ο κατάλογος των πολιτικών, οικονοµικών
και θεσµικών παρεκτροπών σας: από τον κίνδυνο να βρεθούµε
εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης, τα capital controls, την αθλιότητα
του δηµοψηφίσµατος, έως την προσπάθεια ελέγχου του Τύπου
και το στήσιµο υποθέσεων εις βάρος πολιτικών σας αντιπάλων.
Και τελειωµός δεν υπάρχει. 

Η πορεία σας επιβεβαιώνει, αγαπητοί, ότι πολύ γρήγορα ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ θα έχει τη νοµοτελειακή κατάληξη της διάλυσης εις τα εξ
ων συνετέθη, δηλαδή στις δεκαέξι συνιστώσες του. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενος οµιλητής

είναι ο κ. Διονύσιος - Χαράλαµπος Καλαµατιανός από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. 

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ - ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από δύο µέρες οµιλιών
στη διαδικασία της πρότασης δυσπιστίας πιστεύω να έχετε κα-
ταλάβει για ποιον λόγο ζητήσαµε και καταθέσαµε αυτήν την πρό-
ταση δυσπιστίας. Την καταθέσαµε γιατί είχαµε δηµοκρατικό
καθήκον. Την καταθέσαµε γιατί η ελληνική κοινωνία ασφυκτιά και
δεν αντέχει άλλο. Φωνάζει µε κάθε τρόπο ότι δεν πάει άλλο αυτή
η Κυβέρνηση. Δεν πάει άλλο µε την τεράστια αποτυχία της στη
διαχείριση της πανδηµίας και της ακρίβειας. Δεν πάει άλλο µε
την ανικανότητα και την αδράνεια στη διαχείριση µιας ακόµα κα-
κοκαιρίας που είχε προαναγγελθεί. 

Για µια ακόµα φορά προσπαθείτε να αποποιηθείτε τις ευθύνες
σας και το κάνετε αυτό όταν ο ίδιος ο Υπουργός Επικρατείας, ο
πιο κοντινός Υπουργός στον Πρωθυπουργό, ο κ. Σκέρτσος, µαζί
µε τον κ. Τριαντόπουλο, τον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό,
οµολόγησαν ότι παραβρίσκονταν στις συσκέψεις προετοιµασίας
για την αντιµετώπιση της κακοκαιρίας. 

Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι το ίδιο το Μαξίµου είχε την επο-
πτεία, τον συντονισµό, άρα και την ευθύνη για αυτό το επιχειρη-
σιακό φιάσκο, αυτήν την επιχειρησιακή πανωλεθρία. Έχει την
ευθύνη για τους χιλιάδες συµπολίτες µας που βρέθηκαν εγκλω-
βισµένοι στα χιόνια. Έχει την ευθύνη για τους χιλιάδες συµπολί-
τες µας που κινδύνευσαν στην Αττική Οδό, τη Μεσογείων, την
Κατεχάκη, τη Μαραθώνος, τη Λαυρίου. Έχει την ευθύνη για τους
επτακόσιους εγκλωβισµένους στα τρένα. Έχει την ευθύνη για το
ότι ασθενείς στο Νοσοκοµείο «Σωτηρία» έµειναν χωρίς φαγητό.
Έχει την ευθύνη για τα πολλά νοσοκοµεία που ήταν αποκλει-
σµένα λόγω του χιονιού. Έχει την ευθύνη για τους χιλιάδες κα-
τοίκους του Λεκανοπεδίου που έµειναν χωρίς ρεύµα για µέρες. 

Μάλιστα, ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη είπε ότι τέσσε-
ρις χιλιάδες αστυνοµικοί το βράδυ της Δευτέρας ήταν στους
δρόµους. Τους είδατε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Πού ήταν;
Έχουν τον εξοπλισµό; Έχουν τα οχήµατα, τις αλυσίδες; Και εν-
νιακόσια οχήµατα. Μα, τα αυτοκίνητα της Αστυνοµίας στην Ατ-
τική δεν είναι τόσα. Προφανώς εννοούσε τα δίκυκλα. Μα,
αλήθεια αυτός είναι επιχειρησιακός σχεδιασµός σας, ο επιτελι-
κός σχεδιασµός σας; Να βγαίνουν τα δίκυκλα στους δρόµους µε
το χιόνι; Πρωτάκουστα πράγµατα. 

Και ποιο ήταν το σχέδιό σας; Ανύπαρκτο παντελώς. Και προ-
καλείτε µε αυτά που λέτε την ελληνική κοινωνία. Και την προκα-
λείτε και µε την προσχηµατική συγγνώµη του Πρωθυπουργού.
Συγγνώµη για τον «Ιανό», συγγνώµη για τη «Μήδεια» πέρσι τέτοιο
καιρό. Συγγνώµη για τις φωτιές του καλοκαιριού. Συγγνώµη
τώρα για την κακοκαιρία «Ελπίδα». Πόσες συγγνώµες πια µπορεί
να αντέξει ο ελληνικός λαός από την Κυβέρνησή σας και τον
Πρωθυπουργό; Και προσπάθησε να µεταφέρει τις ευθύνες που
είχε ο ίδιος και οι Υπουργοί του σε άλλους. 

Το επιτελικό κράτος είναι ένα φιάσκο, είναι ανύπαρκτο, είναι
αναποτελεσµατικό και επικίνδυνο. Αυτό το έχουν νιώσει πάρα
πολύ καλά χιλιάδες συµπολίτες µας το καλοκαίρι στις καταστρο-
φικές πυρκαγιές. Ένα εκατοµµύριο σχεδόν στρέµµατα κάηκαν,
περιουσίες, καλλιέργειες, σπίτια. Και ποιο ήταν το σχέδιό σας
και τότε; «Εκκενώστε τα χωριά και αφήστε τα πάντα να καούν».
Τόσο πολύ νοιάζεστε που αδιαφορείτε ακόµα και για τις αποζη-
µιώσεις που τάζατε ότι θα τους δώσετε. 

Κύριε Βρούτση, αναφερθήκατε στις αποζηµιώσεις. Σας καλώ
να πάµε µαζί στα χωριά της Ολυµπίας και του Πύργου να ρωτή-
σουµε τους κατοίκους αν έχουν πάρει αποζηµιώσεις και αν µπο-
ρούν αυτοί οι άνθρωποι να επιβιώσουν χωρίς κανένα εισόδηµα,
όχι µόνο για φέτος, αλλά και για τα επόµενα χρόνια. Οι ελιές, για
να ξαναέχουν παραγωγή, θέλουν επτά χρόνια. Πώς θα ζήσουν
αυτοί οι άνθρωποι; Και µας λέτε ότι έχουν πάρει αποζηµιώσεις.
Πάµε να τους ρωτήσουµε. 

Τολµάτε και κάνετε τυµβωρυχία. Με έχουν πάρει δεκάδες συν-
τοπίτες µου από την Ηλεία και µου λένε: «Πες τους: τι λένε;». Το
2007 εσείς κυβερνούσατε πάλι και είχαµε δεκάδες θύµατα από
τις πυρκαγιές στην Ηλεία. Τα ξεχάσατε; Τα ξεχάσατε όπως ξε-
χάσατε και τον νοµό µας τότε. Και τον ξαναξεχνάτε τώρα. Δεκά-
δες θύµατα. Και τότε δεν ήταν µια πυροθύελλα που έκαψε τα
πάντα, µέσα σε µια ώρα από το βουνό έφτασε στη θάλασσα. Οι
φωτιές έκαιγαν για δέκα µέρες. Και τολµάτε να κάνετε τυµβωρυ-
χία; Δεν ντρέπεστε; Και έχουµε δεκάδες νεκρούς τώρα στα δυό-
µισι χρόνια της διακυβέρνησής σας στη Χαλκιδική, την Αττική,
την Εύβοια από πληµµύρες και πυρκαγιές. Δεκάδες νεκρούς! Τα
ξεχνάτε; Και κάθε µέρα θρηνούµε εκατό. 

Έχουµε ξεπεράσει τις είκοσι τρεις χιλιάδες νεκρούς. Πρώτοι
στην Ευρωπαϊκή Ένωση για το ‘21 σε νεκρούς ανά εκατοµµύριο.
Και τι λέει ο κ. Βορίδης; Είπε επί λέξει: «Τα θέµατα της πανδηµίας
τα συζητάµε εδώ και δύο χρόνια. Ποια η προστιθέµενη αξία να
τα συζητάµε και πάλι; Δεν καταλαβαίνω». Αυτό είπε ο κ. Βορίδης.
Δεν καταλαβαίνει. Δεν αντιλαµβάνεστε ότι είναι µείζον πρόβληµα
το να µην αντιλαµβάνονται τα µέλη του Υπουργικού Συµβουλίου
την τραγωδία που ζούµε; Απορεί. 

Και αντί να κάνετε αυτοκριτική, έρχεστε και λέτε ότι όλα πάνε
καλά και δεν ενισχύετε το δηµόσιο σύστηµα υγείας. Σας ακούω,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να λέτε ότι ενισχύθηκε το ΕΣΥ.
Πώς ενισχύθηκε; Τρεις χιλιάδες λιγότεροι υπηρετούν τώρα στο
δηµόσιο σύστηµα σε σχέση µε το 2019. Πού ενισχύθηκε; Πού
είναι οι γιατροί; Πού είναι οι νοσηλευτές; Δεν µειώνετε τους µα-
θητές στις τάξεις. 50%+1 κρούσµατα για να κλείσει ένα τµήµα.
Δεν συνταγογραφείτε τα τεστ. Τι κάνετε; Κάθε µέρα παραµονής
σας στην εξουσία οδηγεί σε ένα δυστοπικό µέλλον. 

Και για την ακρίβεια, ελάτε να πάµε µαζί να µιλήσουµε µε
επαγγελµατίες, µε νοικοκυριά. Ασφυκτιούν, δεν αντέχουν, δεν
µπορούν να πληρώσουν τους λογαριασµούς του ρεύµατος. Σας
λέγαµε ότι έρχεται. Μας λέγατε «καταστροφολογείτε». Μας λέ-
γατε ότι είναι παροδικό φαινόµενο, ότι τον Μάρτιο θα τελειώσει.
Μας λέγατε ότι είναι διεθνής η κρίση. Και τώρα ποιος έχει δίκιο;
Ο κ. Τσίπρας και ο ΣΥΡΙΖΑ που σας τα έλεγε και έκανε προτάσεις
ή ο κ. Μητσοτάκης και η Νέα Δηµοκρατία; Δείτε τα αποτελέ-
σµατα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ψάχνετε να βρείτε τους λόγους που καταθέσαµε την πρόταση
δυσπιστίας. Ψάχνετε να την ερµηνεύσετε. Δεν µπορείτε να αντι-
ληφθείτε ότι η κοινωνική πλειοψηφία έχει αγανακτήσει, ότι σας
αποδοκιµάζει και δεν αντέχει άλλο. Και δεν µπορείτε να το αντι-
ληφθείτε γιατί έχετε χάσει κάθε επαφή µε τους πολίτες. Το µόνο
που σας ενδιαφέρει είναι οι πελατειακές εξυπηρετήσεις και οι
τακτοποιήσεις µεγάλων οικονοµικών συµφερόντων. 

Η πραγµατική και βαθιά αιτία για την αποτυχία σας δεν είναι
µόνο η ανικανότητα και η ανεπάρκεια. Είναι η νεοδεξιά και η νε-
οφιλελεύθερη αντίληψή σας. Είναι αυτή που αντιµάχεται και υπο-
νοµεύει κάθε τι δηµόσιο: Δηµόσια υγεία, δηµόσια παιδεία, δηµό-
σιες υπηρεσίες, κοινωνικό κράτος, κράτος πρόνοιας, εργασιακά
δικαιώµατα. Είναι αυτή η ιδεολογία που θέλει το κράτος να είναι
λάφυρο στο κόµµα σας και τα µεγάλα οικονοµικά συµφέροντα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Καλαµατιανέ,
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ολοκληρώστε. 
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ - ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΙΑΝΟΣ: Τελειώνω,

κύριε Πρόεδρε. 
Και νοµίζετε ότι µε την κάλυψη της µιντιακής υπεροπλίας και

µε τις δηµοσκοπήσεις θα µπορέσετε να διασωθείτε. 
Μιας και λέω για δηµοσκοπήσεις, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι του ΚΙΝΑΛ, θα πρέπει να σας απασχολήσει πάρα πολύ σο-
βαρά το γεγονός ότι η Νέα Δηµοκρατία, Υπουργοί, Βουλευτές,
µιντιάρχες, ολιγάρχες πανηγυρίζουν και χαίρονται µε τη φερό-
µενη δηµοσκοπική άνοδό σας. Αυτό, όµως, δείχνει ότι τους βο-
λεύει. Και αν τους βολεύει αυτούς, πάει να πει ότι κάτι δεν πάει
καλά στην πορεία σας. Και αποδεικνύεται για άλλη µια φορά ότι
το µόνο πρόβληµά τους είναι ο Αλέξης Τσίπρας και ο ΣΥΡΙΖΑ.
Αυτοί είναι οι αντίπαλοί τους, αυτοί τους δηµιουργούν πρόβληµα. 

Αν τολµάτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρα-
τίας, σας καλούµε να υπερψήφισετε την πρόταση δυσπιστίας,
για να δούµε τι πραγµατικά πιστεύει ο ελληνικός λαός. Εµπρός,
λοιπόν, αν πραγµατικά δεν φοβάστε, υπερψηφίστε την πρόταση
αυτή, για να έχουµε την απάντηση της κοινωνικής πλειοψηφίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επόµενη οµιλήτρια

είναι η κ. Αικατερίνη Παπακώστα – Παλιούρα από τη Νέα Δηµο-
κρατία. 

Κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΤΕΡΙΝΑ) ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ - ΠΑΛΙΟΥΡΑ: Κύριε

Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν
από τρεις ηµέρες ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ.
Τσίπρας ζήτησε τον λόγο εκτάκτως προκειµένου να καταθέσει
πρόταση δυσπιστίας στην παρούσα Κυβέρνηση. Ζήτησε τον
λόγο εκτάκτως για να ζητήσει, κυρίες και κύριοι της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, να φύγουµε εµείς και να έρθετε στην διακυβέρ-
νηση της χώρας προφανώς εσείς. 

Να φύγουµε εµείς και να έρθετε εσείς, που από την πρώτη
στιγµή της διακυβέρνησής σας ηττηθήκατε κατά κράτος και στα
δύσκολα και στα εύκολα και ξεγυµνωθήκατε µπροστά στη σκλη-
ρή αλήθεια. Να φύγουµε εµείς και να έρθετε εσείς, που το πα-
ραµύθι σας για το υποτιθέµενο ηθικό σας πλεονέκτηµα που πι-
στεύατε ότι σας καθιστούσε ξεχωριστούς και σκίαζε ως υπερδύ-
ναµη τους «κακούς ξένους» και τους αόρατους εχθρούς, απο-
δείχθηκε πως δεν ήταν τίποτε περισσότερο παρά ακόµη µια µυ-
θοπλασία. 

Εσείς που πιστεύετε πως η κατασκευασµένη υπεροχή σας θα
αρκούσε για να ξεπεραστεί η κρίση και ως διά µαγείας η Ελλάδα
θα γινόταν µια δεύτερη Εδέµ, που µε τις επιλογές σας και τις
αποφάσεις σας γκρεµίσατε κάθε ψευδαίσθηση περί του ελπιδο-
φόρου νέου όταν ήρθε η ώρα των µεγάλων αποφάσεων και κλη-
θήκατε να ασκήσετε πολιτική, σαστίσατε, καθώς µε µόνο όπλο
στη φαρέτρα σας το κίβδηλο ηθικό σας πλεονέκτηµα αποδειχ-
θήκατε ανίκανοι για την διακυβέρνηση της χώρας, καθώς φανε-
ρώθηκε η πλήρης άγνοιά σας και το έλλειµµα του πολιτικού
«know how», µε αποτέλεσµα την ανώµαλη προσγείωσή σας στην
πραγµατικότητα, όπως και των Ελλήνων που πίστεψαν τα λόγια
τα µεγάλα, των Ελλήνων που πίστεψαν ότι η δηλωθείσα αισιοδο-
ξία του κ. Τσίπρα για τα αποτελέσµατα του Eurogroup της 22ας

Μαΐου -φευ!- θα τον ανάγκαζε να φορέσει και γραβάτα.
Να φύγουµε εµείς, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, και να έρθετε

εσείς, που από τα «go back, κυρία Μέρκελ» του κ. Τσίπρα, τα «go
back, κυρίες και κύριοι της συντηρητικής νοµενκλατούρας της
Ευρώπης», φτάσατε στο σηµείο να ακούµε ότι η κ. Άνγκελα Μέρ-
κελ είναι µια πολιτικός που έχει συναίσθηση της ευθύνης και παρ’
ότι στο κεντροδεξιό κόµµα είναι ανοιχτόµυαλη, όπως φάνηκε άλ-
λωστε και από το προσφυγικό. 

Από το «είµαι Πρωθυπουργός παντός καιρού και δεν βρέθηκα
σ’ αυτήν την θέση επειδή αγάπησα την καρέκλα εξουσίας» και
από το «κωλοτούµπες και υποχωρήσεις εξευτελισµού υπάρχουν
άλλοι για να τις κάνουν» φτάσαµε στην περιφρόνηση της λαϊκής
βούλησης µετά το δηµοψήφισµα του 2015. Διότι σε τελική ανά-
λυση, οι συµβιβασµοί, ακόµη και οι οδυνηροί ή οι υποχωρήσεις
είναι πάντα ένα ενδεχόµενο.

Να φύγουµε εµείς και να έρθετε εσείς, που από το «εµείς θα
βαράµε τα νταούλια και οι αγορές θα χορεύουν» και από το «µε

έναν νόµο κι ένα άρθρο θα καταργήσουµε τα µνηµόνια», φτά-
σατε στο να ψηφίσετε το τέταρτο και όλα τα µέτρα λιτότητας
που εξαθλίωσαν την κοινωνία, διέλυσαν τη µεσαία τάξη και γέν-
νησαν µεγαλύτερη ύφεση στην ελληνική οικονοµία. 

Να φύγουµε εµείς και να έρθετε εσείς, που από το «ο ΕΝΦΙΑ
είναι ένας φόρος παράλογος, δεν διορθώνεται, καταργείται» και
από το «µην τολµήσουν ο κ. Σαµαράς και ο κ. Βενιζέλος να δια-
νοηθούν να προχωρήσουν σε πλειστηριασµούς πρώτης κατοι-
κίας», φτάσαµε στο να καλείτε τους Έλληνες πολίτες να
καταβάλουν τις δόσεις του ΕΝΦΙΑ και να έχουν προγραµµατιστεί
έως και τον Ιούλιο του 2017 χίλιοι εξήντα οκτώ πλειστηριασµοί. 

Να φύγουµε εµείς και να έρθετε εσείς, που από το «θα υπε-
ρασπιστούµε τον δηµόσιο χαρακτήρα των περιφερειακών αερο-
δροµίων», φτάσατε στο να µεταβιβάζετε το 2017 στην «FRA-
PORT» δεκατέσσερα περιφερειακά αεροδρόµια. Από το «καµµία
µείωση στις συντάξεις δεν πρόκειται να αποφασιστεί», φτάσαµε
στις δυσβάσταχτες µειώσεις κύριων και επικουρικών συντάξεων,
καθώς και στις περικοπές επιδοµάτων και φοροαπαλλαγών. Από
το «δεν θα νοµοθετήσουµε ούτε ένα ευρώ παραπάνω», θεσµο-
θετήσατε ούτε λίγο ούτε πολύ πάνω από τριάντα φόρους. Από
το «θα πατάξουµε τη διαπλοκή και το αµαρτωλό παρελθόν της
δικοµµατικής πολιτικής ζωής» φτάσαµε στο να πρωτοστατήσετε
ευλαβικά και µε ιδιαίτερη µαεστρία σε πρακτικές που σε όλους
τους τόνους είχατε αποκηρύξει ως βρώµικες. 

Φτάσατε στο σηµείο να ποδηγετήσετε κάθε θεσµό του κρά-
τους δικαίου, να ποδηγετήσετε την ίδια τη δικαιοσύνη, προκει-
µένου να στήσετε τη σκευωρία της «NOVARTIS» και να κρεµά-
σετε στα µανταλάκια δέκα πολιτικούς αντιπάλους σας, µεταξύ
των οποίων και πρώην πρωθυπουργοί. 

Φτάσατε στο σηµείο από το «θα µπουν πραγµατικοί κανόνες
και τάξη στο ραδιοτηλεοπτικό πεδίο», στο να προσπαθείτε να
ελέγξετε και να χειραγωγήσετε αυτό, όπως άλλωστε κατέληξε
και η προανακριτική για τον Παππά, ενώ παράλληλα επιλέξατε
να εφαρµόσετε πελατειακές σχέσεις στο δηµόσιο και επιχειρη-
µατικό κόσµο, δηµιουργώντας τη σύγχρονη εκδοχή των «δικών
µας παιδιών». 

Όσον αφορά δε τις τραγωδίες στη Μάνδρα και το Μάτι, αντί
να αναλάβετε τις ευθύνες σας, να παραδεχτείτε τις ανεπάρκειες
σας και να ζητήσετε συγγνώµη από τους πολίτες, προτιµήσατε
να στήσετε αλλεπάλληλα επικοινωνιακά σόου και να πείτε ψέ-
µατα για ακόµα µια φορά στον ελληνικό λαό, προσβάλλοντας
έτσι έµπρακτα και τα ίδια τα θύµατα. 

Εµφανιστήκατε αµετανόητοι για ζητήµατα όπως η υπογραφή
της κατάπτυστης Συµφωνίας των Πρεσπών για την οποία δηλώ-
νετε υπερήφανοι και µε την οποία δεσµεύσατε την χώρα για το
µέλλον, ενώ αποφύγατε να προχωρήσετε έστω και µια στιγµή σε
αυτοκριτική ουσίας και περιοριστήκατε απλά στο να δηλώνετε
ότι δήθεν κυβερνήσατε στην πιο δύσκολη στιγµή της Ελλάδας. 

Μάλιστα. Μα, αν εσείς κυβερνήσατε στην πιο δύσκολη στιγµή
της Ελλάδας, τότε η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας τι κάνει
εδώ και δυόµισι χρόνια; Τι κάνει αλήθεια η Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας, όταν εκτός των οκτώ πρώτων µηνών οµαλής δια-
κυβέρνησης του τόπου, όλους τους υπόλοιπους µήνες µέχρι και
σήµερα βρίσκεται αντιµέτωπη µε αλλεπάλληλες σφοδρές απει-
λές, προκλήσεις, αλλά και κρίσεις, όπως το µεταναστευτικό, οι
τουρκικές απειλές, η πανδηµία και τα ακραία καιρικά φαινόµενα,
όπως σεισµοί, πληµµύρες, πυρκαγιές και χιονοπτώσεις; 

Τι κάνει, αλήθεια, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας εδώ και
δυόµισι χρόνια, όταν παρά τα ανωτέρω και παρά τα όποια λάθη
και τις αστοχίες, δεν παρέκκλινε στιγµή από το προεκλογικό της
πρόγραµµα και δεν σταµάτησε στιγµή να εργάζεται σκληρά,
προωθώντας µεταρρυθµίσεις και διαρθρωτικές αλλαγές προς
όφελος της οικονοµίας, του επιχειρηµατικού και επενδυτικού πε-
ριβάλλοντος, της υγείας, της παιδείας, του κράτους δικαίου, της
διασφάλισης των θεσµών, της εξυγίανσης του δηµόσιου τοµέα
και του αλµατωδώς ψηφιακού µετασχηµατισµού, της ασφάλειας,
της διαχείρισης των κρίσεων, της ίδιας της κοινωνίας; 

Τι κάνει αλήθεια η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και ο
Πρωθυπουργός της χώρας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης, όταν σε
χρονικό διάστηµα µόλις δυόµισι ετών κατάφερε να αποκαταστή-
σει στο διεθνές στερέωµα την αξιοπιστία της χώρας, να αναβαθ-
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µίσει την εξωτερική µας πολιτική πραγµατοποιώντας σπουδαίες
διπλωµατικές επιτυχίες, να οικοδοµήσει στρατηγικές συµµαχίες
µε χώρες µε ισχυρό γεωπολιτικό αποτύπωµα και να θωρακίσει
την χώρα και την άµυνα της µε άνευ προηγουµένου τελευταίας
τεχνολογίας εξοπλιστικά συστήµατα και µέσα, αλλάζοντας
άρδην τους γεωπολιτικούς συσχετισµούς και την αµυντική δει-
νότητα της χώρας;

Εσείς, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, µε την πρόταση δυσπι-
στίας που κατέθεσε ο πρόεδρός σας, ζητάτε να φύγουµε εµείς
και να έρθετε εσείς επειδή αµετροεπώς ισχυρίζεστε ότι δήθεν
είστε καλύτεροι από εµάς για την διακυβέρνηση της χώρας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε, κυ-
ρία Παπακώστα.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ (ΚΑΤΕΡΙΝΑ) ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ - ΠΑΛΙΟΥΡΑ: Αλή-
θεια, το πιστεύετε πραγµατικά αυτό ή απλά επιβεβαιώνεται για
ακόµη µία φορά το ρητό του Ιούλιου Καίσαρα που έλεγε ότι «κά-
ποιοι πιστεύουν αυτό που µόνο οι ίδιοι θέλουν να πιστεύουν»;

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Πριν δώσω τον
λόγο στον επόµενο οµιλητή, ζήτησε τον λόγο για µια πολύ σύν-
τοµη παρέµβαση ο κ. Μπουκώρος.

Κύριε Μπουκώρο, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Οδεύοντας προς το τέλος της δια-

δικασίας και εν αναµονή της έναρξης των τοποθετήσεων των πο-
λιτικών Αρχηγών, η παράταξή µας, η Νέα Δηµοκρατία, είναι η
µόνη που δεν έχει εξαντλήσει τα ηµερήσια τρίλεπτα τα οποία έχει
συµφωνήσει η Διάσκεψη των Προέδρων. 

Θα ήθελα να συνοψίσω µόνο για δύο λεπτά, λέγοντας ότι κα-
ταδείχθηκε πλέον από την όλη διαδικασία ότι η πρόταση δυσπι-
στίας προς την Κυβέρνηση από την πλευρά της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης αποδείχθηκε κενή περιεχοµένου.

Τι θέλω ακριβώς να πω; Πράγµατι, µε την κακοκαιρία συνέβη-
σαν ορισµένα σοβαρά γεγονότα και κυρίως στην Αττική Οδό,
όπου ταλαιπωρήθηκαν συµπολίτες µας. Όµως, δεν είναι η πρώτη
φορά που συµβαίνει κάτι ανάλογο. Δεν είναι η πρώτη φορά που
συµβαίνει κάτι ανάλογο και δεν είναι η πρώτη φορά που συµβαί-
νει στη δική µας χώρα. Παντού στον δυτικό κόσµο βλέπουµε ει-
κόνες τέτοιων γεγονότων, ιδιαίτερα τους χειµερινούς µήνες. 

Αντιλαµβάνοµαι, λοιπόν, ότι η επιλογή της ηγεσίας του ΣΥΡΙΖΑ
να καταθέσει µια πρόταση δυσπιστίας εναντίον της Κυβέρνησης
είναι αποτέλεσµα µιας εσωκοµµατικής αφ’ ενός, αλλά και µιας
πολιτικής πίεσης. Δεν θέλω ούτε να µακρηγορήσω ούτε να ανα-
λύσω. Έχουν αναλυθεί αυτά, από τη µία η δηµοσκοπική άνοδος
του τρίτου κόµµατος, από την άλλη οι διεργασίες εν όψει του συ-
νεδρίου του κ. Τσίπρα, χωρίς να αποµειώνω τη σηµασία των γε-
γονότων στην Αττική Οδό, για την εταιρεία της οποίας δεν
άκουσα καµµία κριτική από τους Βουλευτές της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης, σα να µην είχε καµµία ευθύνη ο φορέας διαχείρι-
σης.

Αντιλαµβάνοµαι ότι και ένα απλό µποτιλιάρισµα να τύχαινε
αυτές τις µέρες, το κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ θα κατέθετε πρόταση δυ-
σπιστίας. Έρχεται µάλιστα να τα εµπλέξει µε το υγειονοµικό ζή-
τηµα της πανδηµίας και µε κάποια άλλα οικονοµικά ζητήµατα,
θολώνοντας ακόµα περισσότερο τις θέσεις τις οποίες πρεσβεύει. 

Η αλήθεια είναι, κύριε Πρόεδρε, ότι σ’ αυτή τη συζήτηση επί
τρεις µέρες ακούσαµε κριτική, ακούσαµε κραυγές, ακούσαµε
ατεκµηρίωτες κατηγορίες, όµως δεν ακούσαµε από την Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση, η οποία φιλοδοξεί να ξαναγίνει κυβέρνηση,
ούτε µία παραγωγική πρόταση, ούτε µία πρόταση που να βελ-
τιώνει τα πράγµατα. Αυτό και µόνο αυτό αποδεικνύει ότι όχι µόνο
δεν είναι έτοιµοι να κυβερνήσουν, αλλά πολύ φοβάµαι αν θα κα-
ταφέρουν να κρατήσουν και τη θέση που κατέχουν σήµερα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Χρήστος Γκόκας από το Κίνηµα Αλλα-

γής.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν

πρέπει να απαντήσω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Σκουρλέτη,

να απαντήσετε τώρα; Έχουν ειπωθεί τόσα πράγµατα.

Ορίστε, έχετε τον λόγο αυστηρά για δύο λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Αυστηρά για δύο

λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Πρώτη πρόταση: Αύξηση του κατώτατου µισθού στα 800

ευρώ. Δεύτερη πρόταση: Επαναφορά των συλλογικών συµβά-
σεων. Τρίτη πρόταση: Κατάργηση του νόµου για τις αναιτιολό-
γητες απολύσεις. Τέταρτη πρόταση: Βαρέα και ανθυγιεινά για
τους γιατρούς και τους νοσοκοµειακούς πρώτης γραµµής. Πέµ-
πτη πρόταση: Βαρέα και ανθυγιεινά για τους ντελιβεράδες. Έκτη
πρόταση: Το Ταµείο Ανάκαµψης, το οποίο δεν έγινε µε διαβού-
λευση, να δοθεί και σε µικροµεσαίες επιχειρήσεις και όχι σε λί-
γους. Έβδοµη πρόταση: Αύξηση στα 2.000 ευρώ των πρωτοδιο-
ριζόµενων γιατρών στο ΕΣΥ. 

Να συνεχίσω; Είναι δεκάδες οι προτάσεις, δεν ακούτε όµως.
Το µόνο που κάνετε είναι να αναµασάτε µια καραµέλα που πνί-
γεται, που βουλιάζει στον βούρκο της τυµβωρυχίας, γιατί θα µας
πείτε τα ίδια, όπως λέτε όλοι, µε µια πραγµατικά φοβερή επιδέξια
επικοινωνιακή γραµµή που θυµίζει Τραµπ, για εξόντωση χαρα-
κτήρων, µε ψέµατα που µας λέτε συνέχεια για το Μάτι και για τη
Μάνδρα. Δεν µας είπατε, όµως, στα ρέµατα της Μάνδρας ποιους
αφήσατε εσείς ως Κυβέρνηση µε τους διορισµένους νοµάρχες
να χτίζουν. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Δεν µας είπατε γιατί το Μάτι είναι ένας παράνοµος οικισµός

πολεοδοµικά κατά τα 2/3, που έγινε γιατί αποτυπώνει το δικό σας
κράτος της διαφθοράς, της διαπλοκής, της ρουσφετολογίας.
Φτάνει πια! Σας µάθαµε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Μπουκώρο,

θα το πάµε έτσι; Παίρνετε χρόνο, το ξέρετε. Εγώ απλώς το ανα-
φέρω για να ακουστεί και στην Αίθουσα. Με αυτό το «πινγκ-
πονγκ» τώρα παίρνετε πολύτιµο χρόνο από τον λίγο εναποµεί-
ναντα χρόνο των Βουλευτών. Δεν θα µιλήσουν. Από τους τέσσε-
ρις - πέντε που θα µπορούσαν να µιλήσουν ως τις τέσσερις, θα
µιλήσουν ένας ή δύο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Ωραία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Εσείς είστε υπεύ-

θυνοι -εντός ή εκτός εισαγωγικών- και όχι το Προεδρείο για το
αν δεν µιλήσουν αυτοί.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Επί της διαδικασίας, κύριε Πρό-

εδρε, θα έλεγα -για να σας διευκολύνω- ότι είναι η τρίτη ή η τέ-
ταρτη φορά, αν θυµάµαι καλά, που µιλάω. Έχω µιλήσει µόνο δύο
φορές. Κατά συνέπεια, µε το τρίτο τρίλεπτο που δικαιούται και η
πλειοψηφούσα παράταξη, θα απαντήσω.

Αρχικά χαίροµαι που αναγκάστηκε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος να πει κάποιες από τις διάσπαρτες και ατεκµηρίωτες προ-
τάσεις που ακούµε συνεχώς, προτάσεις που δεν ακούστηκαν
από κανέναν καθ’ όλη τη διάρκεια των τριών ηµερών.

Κύριε Σκουρλέτη, γιατί αποχωρείτε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Συνεχίστε, κύριε

Μπουκώρο. Αφήστε τον κ. Σκουρλέτη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Μα, λέει κάτι και αποχωρεί, όµως.

Έτσι; Αυτό δεν είναι στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού διαλό-
γου.

Μας ζητάει η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ σήµερα να ανακοινώσουµε
κατώτατο µισθό 800 ευρώ. Ποια κυβέρνηση; Αυτή που επί τεσ-
σεράµισι χρόνια υποσχόταν 751 ευρώ και ουδέποτε τα έδωσε. Η
κυβέρνηση, λοιπόν …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Εντάξει. Μην αρχί-
ζετε τώρα. Έχουν ακουστεί τόσα αυτές τις µέρες. Σας παρα-
καλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Μη µε διακόπτετε, όµως, κύριε Πρό-
εδρε. Ο κ. Σκουρλέτης …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επαναλαµβάνω:
Σκεφτείτε τους Βουλευτές.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Μας µιλάει για συλλογικές συµβά-
σεις εργασίας αυτός που κατόρθωσε µία και µόνο σύµβαση στον
κλάδο των εργαζοµένων του τουρισµού.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ: Λάθος κάνετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ επί τεσσερά-
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µισι χρόνια και µετά τις καταστροφές στις περιοχές που αναφέρ-
θηκε ο κ. Σκουρλέτης, δεν κατόρθωσε να προχωρήσει κανένα
απολύτως σχέδιο. 

Με το να κάνετε προτάσεις όταν βρίσκεστε στην αντιπολί-
τευση, τις οποίες δεν εφαρµόζετε όταν έρχεστε στην Κυβέρ-
νηση, δεν κάνετε τίποτε άλλο παρά να διευκολύνετε το έργο του
ελληνικού λαού, ώστε να κάνει τις επιλογές του. Επειδή ακριβώς
δεν κάνατε τα όσα µας είπατε προηγουµένως, επειδή ακριβώς
δεν είναι η πρώτη φορά που τα εξαγγέλλετε, γι’ αυτό ακριβώς
τον λόγο αντιµετωπίζετε τεράστιο έλλειµµα αξιοπιστίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς.
Ο κ. Γκόκας από το Κίνηµα Αλλαγής έχει τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΚΟΚΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτές τις µέρες µε τη συζήτηση

της πρότασης δυσπιστίας είναι φανερά και τα µικροπολιτικά παι-
χνίδια του ΣΥΡΙΖΑ και οι επιδιώξεις της Νέας Δηµοκρατίας µε τον
ιδιότυπο δικοµµατισµό που θέλουν να διατηρήσουν.

Εµείς δεν δίνουµε καµµία ψήφο εµπιστοσύνης στην Κυβέρ-
νηση που έχει αποτύχει συνολικά στις πολιτικές που ασκεί µε την
έλλειψη σχεδίου, την ανικανότητα και την ανεπάρκειά της. 

Η θέση µας αυτή, χωρίς να ζητάµε εκλογές, έδωσε την αφορ-
µή στον ΣΥΡΙΖΑ και στη Νέα Δηµοκρατία να αντιδράσουν µε τον
ίδιο ακριβώς τρόπο. Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν ζητούσε εκλογές λόγω της
πανδηµίας, µιλώντας για τυχοδιωκτισµό. Τώρα µε διπλάσιους
συµπολίτες µας καθηµερινά να χάνουν δυστυχώς τη ζωή τους,
άλλαξε θέση. Δεν είναι τυχοδιωκτισµός αυτό; 

Η Νέα Δηµοκρατία προσποιείται πως δεν γνωρίζει ότι οι εκλο-
γές προκύπτουν όταν υπάρχει απώλεια της δεδηλωµένης. Δη-
λαδή µε τη λογική της κάθε φορά που η Αντιπολίτευση καταψη-
φίζει έναν προϋπολογισµό, θα έπρεπε να ζητά και εκλογές;

Η Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, ανησυχούν και ενοχλούνται από την αυτόνοµη πορεία και το
δυνάµωµα του ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής και αυτό φάνηκε και
από την απαγόρευση της συνεδρίασης της Κοινοβουλευτικής
µας Οµάδας που βόλευε και άλλους, όχι µόνο την Κυβέρνηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το επιτελικό, το συγκεντρωτικό
στην ουσία κράτος απέτυχε στη διαχείριση της πανδηµίας επί
δύο χρόνια, χωρίς να ενισχυθεί το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, χωρίς
πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, χωρίς την έµπρακτη στήριξη των
εργαζοµένων, µε τον συνωστισµό στα µέσα µαζικής µεταφοράς
και στα σχολεία να συνεχίζεται.

Στο µέτωπο της οικονοµίας ο κόσµος της παραγωγής και της
εργασίας, οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, ο πρωτογενής τοµέας,
τα οικονοµικά ευάλωτα νοικοκυριά βιώνουν τις συνέπειες της
πανδηµίας, της έλλειψης σχεδίου για ανάπτυξη και έχουν οικο-
νοµικά αδιέξοδα. Η ακρίβεια είναι παρούσα χωρίς έλεγχο, µε τον
πληθωρισµό στο 5,1% και το ηλεκτρικό ρεύµα στα ύψη. Το κό-
στος παραγωγής πλήττει παραγωγικές δραστηριότητες, αγρό-
τες και κτηνοτρόφους που βρίσκονται σε απόγνωση. Οι παρα-
γωγοί, όπως της περιφέρειάς µου, της Άρτας, παραµένουν χωρίς
τις ενισχύσεις της απώλειας εισοδήµατος που δικαιούνται, χωρίς
αποζηµιώσεις για τις ακαρπίες. 

Προτείνουµε τώρα για την οικονοµία µειώσεις των έµµεσων
φόρων, ΦΠΑ και ειδικού φόρου κατανάλωσης, ιδιαίτερα σε βα-
σικά αγαθά και ρύθµιση για τον κατώτατο µισθό µε προοπτική
επαναφοράς των συλλογικών συµβάσεων εργασίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χιονόπτωση στην Αττική επι-
βεβαίωσε τη σοβαρή αδυναµία διαχείρισης των φυσικών κατα-
στροφών και από αυτή την Κυβέρνηση. Δεν υπάρχει σχεδιασµός,
πρόληψη και συντονισµός, ακόµα και όταν τα ακραία φαινόµενα
έχουν προβλεφθεί, παρ’ ότι η Κυβέρνηση ίδρυσε ξεχωριστό
Υπουργείο, χωρίς όµως ανάλογη υποστήριξη. Η συζήτηση και η
σύγκριση στην κακή διαχείριση κρίσεων από την προηγούµενη
κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ στη Μάνδρα και στο Μάτι, µε τα γνωστά τρα-
γικά δυστυχώς αποτελέσµατα, και από τη σηµερινή Κυβέρνηση
στις πληµµύρες του «Ιανού», στη «Μήδεια» πέρυσι, στις πυρκα-
γιές, όπως στη βόρεια Εύβοια, και τώρα στην Αττική Οδό και το
λεκανοπέδιο δεν είναι το κύριο που ενδιαφέρει τους πολίτες. Εν-
διαφέρει το αποτέλεσµα. 

Παράλληλα, έχουµε ανάγκη ένα νέο θεσµικό πλαίσιο, µια νέα

δοµή αποτελεσµατικής πολιτικής προστασίας, αντίστοιχη των ευ-
ρωπαϊκών χωρών. Μπορούµε να τα δούµε όλα αυτά. Ο δε πρό-
εδρός µας, ο Νίκος Ανδρουλάκης, ήταν αυτός που εισηγήθηκε
στην Ευρωπαϊκή Ένωση τον µηχανισµό πολιτικής προστασίας
για τις φυσικές καταστροφές. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παράλυση της λειτουργίας
της χώρας στο κέντρο, στην πρωτεύουσα, είναι και λυπηρή και
απογοητευτική για τους πολίτες. Στα µέσα µαζικής µεταφοράς
δεν υπήρξε τελικά σχέδιο, αντίθετα µε όσα ανέφερε χθες ο
Υπουργός κ. Καραµανλής. Λεωφορεία και αµαξοστάσια βγήκαν
εκτός αλλά και τα µέσα σταθερής τροχιάς διέκοψαν κρίσιµες δια-
δροµές, παρά την προσπάθεια των εργαζοµένων σε αυτά και τη
δική τους περιπέτεια, όπως στα βαγόνια του τραµ. Εκτός εάν το
σχέδιο του Υπουργείου ήταν µόνο η διακοπή των συγκοινωνιών.

Δεν αρκεί η µισή συγγνώµη και η εξαγγελία επικοινωνιακής
εκτόνωσης µε 2.000 ευρώ για τους εγκλωβισµένους στην Αττική
Οδό και 1.000 ευρώ στους αποκλεισµένους στα τρένα της «ΤΡΑΙ-
ΝΟΣΕ». Και µε ποια διαδικασία και µε ποιο νοµικό πλαίσιο έγιναν
όλα αυτά; Θα υποχρεωθούν, όπως επιµένει η εταιρεία, ή όχι να
παραιτηθούν οι δικαιούχοι από άλλες διεκδικήσεις; Πώς θα δια-
πιστωθούν οι πραγµατικοί δικαιούχοι; 

Έχει κατατεθεί σχετική ερώτησή µας για τις συσκέψεις που
έγιναν και ποιοι συµµετείχαν. Τι προτάσεις υπήρξαν από όλους
και από τις Αττικές Διαδροµές; Τι ακριβώς αποφασίστηκε; Γιατί
δεν κλήθηκε το αρµόδιο Υπουργείο Μεταφορών και Υποδοµών;
Μήπως αυτή είναι τελικά και η απάντηση για ό,τι έγινε στις αστι-
κές συγκοινωνίες και στα τρένα; Τι ακριβώς συνέβη σχετικά µε
τη διακοπή κυκλοφορίας των βαρέων οχηµάτων; Τηρούνται τα
προβλεπόµενα από τη σύµβαση για τη λειτουργία και τη συντή-
ρηση του έργου, εξοπλισµός, µηχανήµατα, προσωπικό; Υπήρχε
τελικά σχέδιο που αφορούσε συνολικά τη διαχείριση της κακο-
καιρίας από το κράτος, την περιφέρεια, τους δήµους και τις υπη-
ρεσίες και τις εταιρείες; Κατά πόσο εφαρµόστηκε; Αξιολογούνται
τα συµπεράσµατα για την επόµενη φορά; Έγινε αυτό για την
περσινή κακοκαιρία, τη «Μήδεια»; Γιατί έκλεισαν οι κεντρικοί δρό-
µοι της Αθήνας, όπως η Κατεχάκη και η Μεσογείων; Εδώ δεν
υπάρχουν αποκλεισµένοι δικαιούχοι αποζηµιώσεων; Και ποιος
έχει δίκιο στο µπαλάκι των ευθυνών; Ο κ. Στυλιανίδης, η τροχαία
ή η εταιρεία; Μέχρι τώρα δεν υπάρχουν απαντήσεις ή είναι αό-
ριστες. 

Σε κάθε περίπτωση είναι δεδοµένη και προφανής η ευθύνη της
Κυβέρνησης για τη χαοτική αυτή κατάσταση στο σύνολό της,
ενώ περιµένουµε και το πόρισµα της επιτροπής διερεύνησης για
τη διακοπή της κυκλοφορίας. 

Όµως πρέπει να δούµε το αντίστοιχο θεσµικό πλαίσιο των πα-
ραχωρήσεων µεγάλων συγκοινωνιακών έργων. Η τωρινή σύµ-
βαση παραχώρησης της Αττικής Οδού λήγει τελικά το 2024.
Είναι µια άλλη κουβέντα βέβαια πώς καταλήξαµε εκεί. Προκη-
ρύχθηκε νέος διαγωνισµός από το ΤΑΙΠΕΔ, στο οποίο η «ΑΤΤΙΚΗ
ΟΔΟΣ» µεταβιβάστηκε από τον ΣΥΡΙΖΑ. Μήπως κάποια από αυτά
που γίνονται αυτές τις µέρες σχετίζονται και µε αυτή την εξέλιξη; 

Για τον τοµέα υποδοµών και µεταφορών δύο µόνο λόγια, γιατί
πρέπει να κλείσω. Έχουµε τις συχνά επαναλαµβανόµενες εξαγ-
γελίες για προγράµµατα έργων. Εξαγγελίες έχουµε, εργοτάξια
δεν βλέπουµε. Η εκτεταµένη χρήση ΣΔΙΤ, που προωθείται από
το Υπουργείο, επιβαρύνει µε κόστος τους χρήστες, όπως παρα-
δείγµατος χάρη τους αγρότες µε τα αρδευτικά έργα. Ναι, θα
έχουµε και ΣΔΙΤ, υπό προϋποθέσεις όµως. Και δεν θα αφορούν
δηµόσια αγαθά, όπως το νερό της ΕΥΔΑΠ. 

Τέλος, στις αστικές συγκοινωνίες υπάρχει µόνο η προβληµα-
τική µίσθωση λεωφορείων. Για αγορά περισσότερων και καινούρ-
γιων ακόµα περιµένουµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αυτονόητη η επιλογή µας
να υπερψηφίσουµε την πρόταση δυσπιστίας κατά της Κυβέρνη-
σης για την ανεπάρκειά της και τα προβλήµατα που συσσωρεύ-
τηκαν. Αγωνιζόµαστε για µια άλλη πολιτική, για αλλαγή των
πολιτικών συσχετισµών. Εκφράζουµε την αξιόπιστη εναλλακτική
πολιτική πρόταση για βιώσιµη ανάπτυξη, µε κοινωνική δικαιο-
σύνη, για βιώσιµη ανάπτυξη µε περιφερειακή και παραγωγική
διάσταση, µε εργασία και αξιοπρέπεια για όλους. 

Η δηµοκρατική παράταξη, το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής, µε τον
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Πρόεδρο Νίκο Ανδρουλάκη εκφράζει ξανά τις προσδοκίες της
ελληνικής κοινωνίας για ένα καλύτερο µέλλον για όλους και ιδι-
αίτερα για τους νέους µας. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει τώρα
η κ. Αραµπατζή από τη Νέα Δηµοκρατία. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Σκουρλέτη, είπατε στην προηγούµενη ολιγόλεπτη πα-

ρέµβασή σας, αν άκουσα καλά, ότι η Κυβέρνησή µας επιδίδεται
σε µια επικοινωνιακή πολιτική τύπου Τραµπ, αν το συγκράτησα
καλά. Προφανώς ξεχνάτε ότι ο δικός σας πρωθυπουργός, ο κ.
Τσίπρας, στεκόταν πολύ χαµογελαστός δίπλα στον κ. Τραµπ και
του έλεγε ότι είναι διαβολικός, αλλά για καλό σκοπό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προφανώς η πρόταση δυσπι-
στίας στην οποία σύρθηκε εκών άκων από τις τελευταίες εξελί-
ξεις και τη δηµοσκοπική κατάρρευση ο ΣΥΡΙΖΑ είναι στην πραγ-
µατικότητα µια κίνηση τακτικής του Αλέξη Τσίπρα προς τον νέο
του εκλογικό αντίπαλο, τον κ. Ανδρουλάκη. 

Είναι όµως µια κίνηση που αποτελεί και τον ορισµό του πολιτι-
κού µπούµερανγκ, δηλαδή αυτό που λέει ο λαός: «Πήγατε για
µαλλί και βγήκατε κουρεµένοι». Γιατί; Διότι το πρόβληµα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ είναι ευθέως στρατηγικό. Και ως γνωστόν µε κινήσεις τα-
κτικής µπορεί να αλλάζει προσωρινά η ατζέντα, δεν επιλύονται
όµως τα στρατηγικά προβλήµατα. Να το πω διαφορετικά. Ο κ.
Τσίπρας µπορεί να γλύτωσε γι’ αυτό το Σαββατοκύριακο από τον
πονοκέφαλο της οµπρέλας, της γέφυρας της µετεγκατάστασης
των στελεχών του προς το ΚΙΝΑΛ, την επόµενη όµως, την επαύ-
ριο δηλαδή, θα έχει πάλι µπροστά του και τον κ. Τσακαλώτο, και
τον κ. Φίλη, και τον κ. Σκουρλέτη. 

Αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, έχετε
άραγε σκεφθεί γιατί το µόνο κόµµα το οποίο βρίσκεται σε ευθεία
δυσαρµονία µε το αποτέλεσµα των εκλογών του 2019 είναι το
δικό σας κόµµα; Έχετε προβληµατιστεί γιατί, για πρώτη φορά
στα χρονικά, κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης έχει µεγα-
λύτερη φθορά ακόµη και από αυτή της Κυβέρνησης, που διαχει-
ρίζεται αναµφισβήτητα τις πιο οξείες, πρωτόγνωρες και σύγ-
χρονες, ταυτόχρονες κρίσεις των τελευταίων δεκαετιών; 

Η αιτία έγκειται σε αυτό που µε κυνισµό έχει δηλώσει, σε ανύ-
ποπτο χρόνο, η πρώην Υπουργός Εργασίας κ. Αχτσιόγλου, ότι η
κανονικότητα δεν είναι ποτέ ευκαιρία για την Αριστερά. Αυτός
είναι και ο πυρήνας του στρατηγικού προβλήµατος του ΣΥΡΙΖΑ,
ότι η χώρα ευτυχώς επιστρέφει στην κανονικότητα και τόσο πε-
ρισσότερο εντείνονται τα αδιέξοδά σας και επιταχύνεται βεβαίως
ο ρυθµός επιστροφής σας στην κοιτίδα του 3%, δηλαδή του πιο
λαϊκίστικου κόµµατος, του ευθέως διχαστικού. Διότι δεν ξεχνάµε:
«Ή τους τελειώνουµε ή µας τελειώνουν. Ή εµείς ή αυτοί». Είστε
ένα κόµµα που µε τερατώδη ψέµατα υφάρπαξε την ψήφο του ελ-
ληνικού λαού και βεβαίως φέσωσε τον λογαριασµό και τον ελλη-
νικό λαό µε 100 δισ. λογαριασµό. 

Και τώρα που µείνατε από αφήγηµα, γιατί διαψεύστηκαν οι
ψευδαισθήσεις σας και όλα τα σχετικά, µένετε ξαφνικά και χωρίς
ακροατήριο. Διότι, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, ακόµη και αυτοί
που θέλησαν ενδεχοµένως να σας δώσουν µια δεύτερη ευκαιρία
στις εκλογές του 2019, βλέπουν δυστυχώς τώρα ότι δεν έχετε
καµµία απολύτως πρόταση για το παρόν και για το µέλλον. Δεν
ξέρω πώς να χαρακτηρίσω τις δήθεν προτάσεις του κ. Σκουρ-
λέτη. Αναρωτιούνται όλοι στην Κοινοβουλευτική Οµάδα και βε-
βαίως ο ελληνικός λαός που σας ακούει, κύριε Κοινοβουλευτικέ
Εκπρόσωπε, γιατί κάνατε εντελώς τα αντίθετα από αυτά που
τώρα πολύ προχείρως αναφέρατε κατά τη διάρκεια της τετρά-
χρονης και πλέον θητείας σας.

Δεν έχετε λοιπόν καµµία πρόταση ούτε για το παρόν ούτε για
το µέλλον της χώρας και επιχειρείτε να εκµεταλλευτείτε για µι-
κροκοµµατικούς λόγους ακόµη και παγκόσµιες κρίσεις, όπως
αυτή του κορωνοϊού, κατέχοντας το µοναδικό πλεονέκτηµα σε
όλη την Ευρώπη να αντιπολιτεύεστε µία τέτοια πανδηµική κρίση.

Και το λέω αυτό, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, γιατί δεν µπορώ
να µην επαναλάβω αυτό που είπε σήµερα ο Υπουργός κ. Πλεύ-
ρης. Σήµερα στις Σέρρες, στην ιδιαίτερη πατρίδα µου, έγινε ένα
συλλαλητήριο κατά της υποχρεωτικότητας του εµβολιασµού.

Παρέλκει να πω και να υπενθυµίσω ότι σε όλες τις νοµοθετικές
πρωτοβουλίες ανάσχεσης της πανδηµίας του κορωνοϊού ήσα-
σταν αντίθετοι. Να πω απλά ότι ο κεντρικός και κορυφαίος οµι-
λητής του συγκεκριµένου συλλαλητηρίου σήµερα στις Σέρρες
λέγεται Δηµήτρης Κούβελας. Καµµία σχέση δεν έχει µε τον καλό
παριστάµενο Βουλευτή. Είναι ο Πρόεδρος της Επιτροπής Αξιο-
λόγησης και Αποζηµίωσης Φαρµάκων Ανθρώπινης Χρήσης, που
το 2018 διόρισε η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι αυτός στον
οποίο ο κ. Πολάκης δίνει τη στήριξη παρά τις συστάσεις του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Είναι αυτός µε τον οποίο συµφωνεί στο αντιπολιτευτικό
κρεσέντο του ο πρώην Αναπληρωτής Υπουργός. 

Τα ίδια λαϊκίστικα τις τελευταίες εβδοµάδες έχουµε και µε τον
εισαγόµενο πληθωρισµό. Εσείς, είστε βεβαίως η κυβέρνηση των
είκοσι εννέα φόρων, η κυβέρνηση που γιγάντωσε τις ασφαλιστι-
κές εισφορές, που αύξησε τον ΦΠΑ σε τρόφιµα, τον φόρο κατα-
νάλωσης στα καύσιµα, η κυβέρνηση που εξόντωσε τη µεσαία
τάξη, τους αγρότες, τους κτηνοτρόφους, η κυβέρνηση που απέ-
διδε την αύξηση της τιµής του πετρελαίου στους θεµελιώδους
νόµους της αγοράς και τώρα µιλάει σαν να µην έχει ακούσει καν
για την αύξηση των διεθνών τιµών του φυσικού αερίου και του
πετρελαίου, που έχουν οδηγήσει σε όλο αυτό το σπιράλ αύξησης
τιµών. Σαν να µην έχετε ακούσει για το 1,3 δισεκατοµµύριο που
έχει ήδη έχει δώσει η Κυβέρνηση και τα 400 εκατοµµύρια για την
ενεργειακή κρίση, που µόλις αυτές τις ηµέρες ανακοινώθηκαν.
Πολιτεύεστε ως διά µαγείας να έχει εξαφανιστεί η πενταετία
2015 - 2019 γιατί τι άλλο µπορείτε να κάνετε, αφού στην κανονι-
κότητα στην οποία επιστρέφει ευτυχώς η χώρα δεν τα καταφέρ-
νετε.

Λογαριάζετε βεβαίως χωρίς τον ξενοδόχο γιατί επί τριάντα
µήνες τώρα ο ελληνικός λαός διαπιστώνει ότι η Κυβέρνηση µε
Πρωθυπουργό τον Κυριάκο Μητσοτάκη µιλά τη γλώσσα της αλή-
θειας και της ευθύνης, βρίσκεται καθηµερινά στο πλευρά του,
θωρακίζει την πατρίδα, αυξάνει το εισόδηµα, αντιµετωπίζει στρε-
βλώσεις και παθογένειες πολλών ετών, µειώνει φόρους και ει-
σφορές, φέρνει επενδύσεις και δηµιουργεί νέες θέσεις εργα-
σίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λία της κυρίας Βουλευτού)

Η πρόταση δυσπιστίας λοιπόν εντάσσεται σε µια µάχη χαρα-
κωµάτων του κ. Τσίπρα για να περιορίσει τις διαρροές προς το
ΠΑΣΟΚ και να διατηρηθεί χωρίς ιδιαίτερη εσωτερική αµφισβή-
τηση στην προεδρία του. Δεν έχει καµµία όµως σχέση µε τα
πραγµατικά προβλήµατα και τη ζώσα πραγµατικότητα, γιατί είναι
χαρακτηριστικό ότι µια ώρα µετά την υποβολή της πρότασης δυ-
σπιστίας ο CEO µιας από τις µεγαλύτερες τράπεζες, της JP Mor-
gan, διέβαινε το κατώφλι του Μεγάρου Μαξίµου δίνοντας ψήφο
εµπιστοσύνης στην ελληνική οικονοµία και στις προοπτικές της.

Αυτή λοιπόν η νέα κανονικότητα και η νέα πορεία της χώρας
σας ενοχλεί και προσπαθείτε πολύ άγαρµπα και λαϊκίστικα να την
εκµεταλλευτείτε µέσω της κοµµατικής αξιοποίησης του κλίµατος
αγανάκτησης και δίκαιου θυµού που αισθάνονται οι κάτοικοι του
Λεκανοπεδίου της Αττικής από τους κακούς και λανθασµένους
χειρισµούς κατά τη διαχείρισης της πρόσφατης χιονόπτωσης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε, κυ-
ρία Αραµπατζή.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Ευχαρι-
στώ.

Ο Πρωθυπουργός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζήτησε ειλι-
κρινή συγγνώµη γι’ αυτό που συνέβη τις τελευταίες ηµέρες και
για το οποίο είµαστε όλοι βαθιά προβληµατισµένοι. Ζήτησαν συγ-
γνώµη και πολλοί Βουλευτές της παράταξής µας από ενσυναί-
σθηση και σεβασµό στους πολίτες. 

Ζητώ και εγώ µε τη σειρά µου µια ταπεινή και ουσιαστική συγ-
γνώµη απ’ όλους εκείνους που χωρίς να φταίνε ταλαιπωρήθηκαν,
κρύωσαν, οργίστηκαν ή απογοητεύτηκαν από ένα κράτος που
τελικά ακόµα δεν έχουµε καταφέρει να το κάνουµε να λειτουργεί
όπως πρέπει σε τέτοια ακραία καιρικά φαινόµενα. Θα το κατα-
φέρουµε όµως γιατί υπάρχει σχέδιο, υπάρχει µια πολύ φίλεργη
Κυβέρνηση και γιατί διδασκόµαστε από τα λάθη µας. Γι’ αυτόν
τον λόγο λοιπόν εργαζόµαστε όλοι, εργάζεται η Κυβέρνηση, ερ-
γάζεται ο Πρωθυπουργός και καταψηφίζουµε βεβαίως την πρό-
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ταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ.
Σας ευχαριστώ και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.
Τρύφων Αλεξιάδης από τον ΣΥΡΙΖΑ.

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μια κουβέντα µόνο για όσα ακούσαµε για τις Σέρρες και για

τη διαδήλωση. Εγώ θα πω για την πατρίδα µου την Καβάλα, την
αγαπηµένη µου Καβάλα, και για τη µεγάλη διαδήλωση που έγινε
πριν από λίγες ηµέρες εκεί και που αποδεικνύει το γιατί καταθέ-
σαµε την πρόταση δυσπιστίας.

Σε έναν νοµό που πήρατε 42% έγινε µια µεγαλειώδης κινητο-
ποίηση εργαζοµένων από την Κόρινθο µέχρι τη Θράκη, απ’ όλη
την Ελλάδα, απέναντι στα αντεργατικά σχέδιά σας, απέναντι στη
διαπλοκή τοπικών στελεχών σας µε µεγάλες εταιρείες, απέναντι
στα όσα γίνονται εκεί. Και να δούµε την επόµενη φορά στην Κα-
βάλα πόσους Βουλευτές θα βγάλει η Νέα Δηµοκρατία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτό ήταν µια αναφορά που έπρεπε να γίνει. Ας έρθουµε όµως

και σε µια ανάλυση σε όσα έγιναν αυτές τις ηµέρες στη Βουλή.
Ξέρετε είµαι πάρα πολύ ευτυχής που οµιλώ σ’ αυτή την πρόταση
δυσπιστίας. Είµαι πολύ ευτυχής για την πολιτική πρωτοβουλία
του ΣΥΡΙΖΑ, για την πολιτική πρωτοβουλία του Αλέξη Τσίπρα που
αποδεικνύει και την πολιτική υπεροχή µας και τη δυνατότητα να
εκφράζουµε και να εκπροσωπούµε τον Έλληνα πολίτη. Γιατί εκεί
είναι η δική σας πολιτική αποτυχία. 

Δεν ξέρω αν είναι ένα µήνυµα ότι αυτή τη στιγµή στην Αίθουσα
είναι µόνο δύο στα κυβερνητικά Έδρανα από τους Υπουργούς
σας και λιγότεροι από δέκα Βουλευτές στην Αίθουσα για να υπε-
ρασπιστούν την Κυβέρνηση. Σας αναγκάσαµε να υπερασπιστείτε
µια Κυβέρνηση της αποτυχίας. Σας αναγκάσαµε να εµφανίσετε
τα πάντα τέλεια όταν έχουν αγανακτήσει µε εσάς και οι πιο φα-
νατικοί υποστηρικτές σας και όταν έχει γεµίσει το διαδίκτυο µε
στιχάκια που σας γελοιοποιούν, µε αναρτήσεις, µε χίλια δύο.
Διότι κυκλοφορεί και το ανέκδοτο ότι ευτυχώς που τελείωσε ο
Στρατός στην Αττική Οδό και στη Μεσογείων, για να αναλάβει
τώρα το Πολεµικό Ναυτικό για τις πληµµύρες. Διότι ακούσαµε
µε έκπληξη τον αρµόδιο Υπουργό -και µπράβο που το είπε- να
λέει ότι δεν υπήρχε καµµία εντολή. Αυτά όµως θα τα δούµε το
επόµενο χρονικό διάστηµα διότι έχουν να διερευνηθούν πάρα
πολλά.

Είναι πολύ σωστή η πρόταση που καταθέσαµε διότι καταφέ-
ραµε να αναδείξουµε την τεράστια αντίφαση στην οποία βρίσκε-
στε, από τη µια µεριά µια επικοινωνιακή συγγνώµη υποκρισίας
και αλαζονείας, που δεν έπεισε κανέναν, ούτε και δικά σας στε-
λέχη -και µην λέτε για δικά µας στελέχη. Δείτε τι λένε δικά σας
στελέχη, δείτε τι λένε Ευρωβουλευτές σας, δείτε το πρόβληµα
που έχετε στη Δεξιά πολυκατοικία- τη µεγάλη αντίφαση µεταξύ
της επικοινωνιακής συγγνώµης και τη µεγάλη αντίθεση της επί-
θεσης στον ΣΥΡΙΖΑ γιατί ασκεί ένα συνταγµατικό δικαίωµα. Δη-
λαδή τι θέλατε να κάνουµε; Να αυτοπυρποληθούµε στο Σύνταγ-
µα ή να κάνουµε χαρακίρι µέσα στη Βουλή για τη δική σας απο-
τυχία;

Διάβασα αρκετά αυτό το διάστηµα για όσα γραφτήκαν ανα-
λύοντας την κατάσταση και εξηγώντας τη δική σας ανικανότητα
και τα χάλια σας. Το πιο σηµαντικό κείµενο, το οποίο, το λέω από
την αρχή, σωστά έχει κριτική και προς τον ΣΥΡΙΖΑ -πιθανόν θα
µε µαλώσει ο Πάνος Σκουρλέτης µετά γι’ αυτό, αλλά εγώ θα το
διαφηµίσω το κείµενο, το οποίο σωστά κάνει κριτική και στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ- είναι του Γιάννη Τριάντη στο news247.gr µε τίτλο: «Θα το
πληρώσετε ακριβά πεφυσιωµένοι του Μαξίµου». Και επειδή λίγο
µπορεί να σας µπερδέψει αυτή η λέξη, το «πεφυσιωµένοι», για
εσάς που είστε όλη την ηµέρα στις εκκλησίες και διαβάζετε τα
ευαγγελικά κείµενα, είναι από την επιστολή του Αποστόλου Παύ-
λου προς Κορινθίους και η φράση ταιριάζει ακριβώς σε εσάς:
«Και υµείς πεφυσιωµένοι εστέ και ουχί µάλλον επενθήσατε».
Αυτό ακριβώς εκφράζει την αλαζονεία που κάνετε.

Αναµένω σε επόµενη τροποποίηση του Κανονισµού της Βου-
λής ή του Συντάγµατος να έρθει µία πρόταση από τη Νέα Δηµο-
κρατία -δεν ξέρω αν θα τη συνυπογράψουν και κάποιοι από το
ΠΑΣΟΚ ή το ΚΙΝΑΛ- για να υπάρχει ένα πιστοποιητικό δηµοσκο-

πήσεων πριν την πρόταση δυσπιστίας διότι ακούµε αυτά τα πρω-
τοφανή πράγµατα εδώ µέσα. 

Εγώ το λέω, κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, εµπι-
στευτείτε τις δηµοσκοπήσεις, µην φοβάστε. Προχωρήστε σε
εκλογές, εµπιστευτείτε τες. Είστε πρώτο κόµµα και µε µεγάλη
διαφορά. Δεν έχετε κανένα πρόβληµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Εσείς µας λέτε: «Γιατί καταθέσατε πρόταση δυσπιστίας»; Εγώ

θα συνυπογράψω τα όσα µε πλήρη πολιτική επάρκεια είπε σή-
µερα εδώ ο Χάρης Καστανίδης, που για µια φορά ακόµη θα πω
ότι αυτά που αναφέρει µέσα στην Αίθουσα µε βρίσκουν απόλυτα
σύµφωνο. Έδωσε πλήρη πολιτική απάντηση σ’ αυτό το ζήτηµα.
Αλλά στο ερώτηµα γιατί καταθέσατε πρόταση δυσπιστίας σας
λέω το τι µας λένε οι πολίτες. Οι πολίτες δεν µας ρωτούν «γιατί
καταθέσατε πρόταση δυσπιστίας». Οι πολίτες µας ρωτούν: «Γιατί
καθυστερήσατε»; Διότι αυτά που έχετε κάνει ειδικά το τελευταίο
χρονικό διάστηµα ξεπερνούν κάθε όριο πολιτικής ανοχής. 

Εµείς, λοιπόν, το ξαναλέω, δεν αγωνιούµε για τις δηµοσκοπή-
σεις. Δεν έχουµε καµµία αγωνία ποιο είναι το δεύτερο ή το τρίτο
κόµµα. Εµείς αγωνιζόµαστε να υπάρξει εκείνη η µέγιστη προ-
οδευτική πλειοψηφία που εσάς θα σας βάλει στην αντιπολίτευση.
Άρα παράκληση, εµπιστευτείτε τις δηµοσκοπήσεις και προχωρή-
στε σε εκλογές.

Είµαι Βουλευτής Πειραιά και όταν ανεβαίνω σε αυτό το Βήµα
για µια πρόταση δυσπιστίας δεν µπορώ να µην αναφερθώ συνο-
πτικά -και θα το καταθέσω και στα Πρακτικά- για την αποτυχία
σας σε πολλούς τοµείς στον Πειραιά που επιβάλλουν αυτή την
πρόταση δυσπιστίας. Στον τοµέα της υγείας φέρατε το Κρατικό
της Νίκαιας και το «Τζάνειο» σε απελπιστική κατάσταση. Έχουµε
υποστελέχωση των κέντρων υγείας. Στον τοµέα της παιδείας
σχολεία χωρίς εκπαιδευτικούς, παιδιά χωρίς σχολικά γεύµατα,
για πλήρη ασυνεννοησία για τα τεστ, για τον αποκλεισµό στην
πρόσβαση στα ΑΕΙ σύµφωνα µε τα στατιστικά στοιχεία των παι-
διών από αυτές τις περιοχές, από τη δυτική Αττική γενικά. Στον
τοµέα του περιβάλλοντος για τον εγκληµατικό σχεδιασµό σας σε
σχέση µε τα σκουπίδια και το τι θέλετε να κάνετε, ειδικά τη Β’
Πειραιά, µε την εκχώρηση -σε αντίθεση µε εµάς- µε ολιγόχρονη
παραχώρηση µε ενοίκιο συγκεκριµένων χώρων τη στιγµή που
εµείς δίναµε δωρεάν στην αυτοδιοίκηση πάρα πολλούς χώρους,
για την ασυδοσία της «COSCO» µε την απόρριψη βυθοκορηµά-
των µε τοξικά υλικά από το λιµάνι του Πειραιά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία φράση. Είναι πάρα πολλά.
Τα καταθέτω στα Πρακτικά, διότι δεν προλαβαίνω να αναλύσω
όλα αυτά για τα οποία οι πολίτες του Πειραιά είναι εναντίον σας.
Με τη µεγάλη διαφορά που είχαµε σαν πρώτο δεύτερο κόµµα θα
αγωνιστείτε πάρα πολύ στον Πειραιά να κρατήσετε τη θέση του
δεύτερου κόµµατος.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Τρύφων Αλεξιάδης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τελειώνω µόνο µε µία παρατήρηση. Βλέπω εδώ τον Γιάννη
Βρούτση, που δεν έχει γνώση µόνο στα ασφαλιστικά ζητήµατα,
διότι µε βάση τη γνώση του στα ασφαλιστικά ζητήµατα έβαλε
στο χρονοντούλαπο της ιστορίας τα όσα λέει η Νέα Δηµοκρατία
προεκλογικά και δεν κατήργησε τον νόµο Κατρούγκαλου, αλλά
τον τροποποίησε. Δεν έχει γνώση µόνο στα ασφαλιστικά. Έχουµε
πολιτική διαφωνία, να ξέρετε, πέρα από το ότι ήµασταν στον ίδιο
συνδικαλιστικό χώρο. Έχει γνώση και στα φορολογικά.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΒΔΕΛΑΣ)

Κύριε Βρούτση, επειδή αρκετοί Υπουργοί σας, ένας πρωτο-
κλασάτος κιόλας, δεν θέλω να πω το όνοµά του να τον στεναχω-
ρήσω, είπε εδώ την Παρασκευή 28 Ιανουαρίου ότι ο ΣΥΡΙΖΑ
επέβαλλε τριάντα καινούργιους φόρους. Προσέξτε, αυτό να το
πει τώρα κανένα στέλεχος σας, κανένας ακραίος, κανένας πε-
ρίεργος, κανένας ψεκασµένος, να το πει, αλλά επειδή ξέρετε από
φορολογική νοµοθεσία παράκληση σε συνεργασία µε τον κ. Σπα-
νάκη κάντε έναν κατάλογο µε τους φόρους που επέβαλε ο ΣΥ-
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ΡΙΖΑ και ζητήστε από αυτόν τον Υπουργό να ανακαλέσει το ψέµα
που είπε. Εµένα εάν µου φέρετε κατάλογο µε τριάντα φόρους
που επέβαλε ο ΣΥΡΙΖΑ από αυτό το Βήµα θα ζητήσω συγγνώµη.

Ευχαριστώ πάρα πολύ για τον χρόνο σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Καλησπέρα σας και από εµένα. Χρόνια πολλά σε όσους και
όσες γιορτάζουν. Ξεκινάµε µε τους πολιτικούς Αρχηγούς και αν-
τίστροφα και πρώτα από τον Αρχηγό της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του ΜέΡΑ25 τον κ. Γιάνη Βαρουφάκη.

ΓΙΑΝΗΣ ΒΑΡΟΥΦΑΚΗΣ (Γραµµατέας του ΜέΡΑ25): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Ζούµε µέρες κατάρρευσης ενός µεγάλου ψέµατος. Ο χιονιάς,
η πανδηµία, η ακρίβεια ανέδειξαν αυτό το µεγάλο ψέµα, ότι δη-
λαδή ο ιδιωτικός τοµέας τα κάνει όλα καλύτερα και το κράτος
εποπτεύει τον ιδιωτικό τοµέα. Η αποψινή ψήφος δυσπιστίας -
µοµφής στην Κυβέρνηση και στον Πρωθυπουργό προσωπικά
µπορεί να µην τους ρίξει σήµερα, όµως θα συνεισφέρει σηµαν-
τικά στην κατεδάφιση αυτού του µεγάλου ψέµατος. Ούτε τα
κάνει καλύτερα ο ιδιωτικός τοµέας, ούτε βέβαια αυτό το δέσµιο
χρεοκοπηµένο, εξαρτηµένο, απαξιωµένο κράτος µπορεί να επο-
πτεύει τον ιδιωτικό τοµέα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πώς να λειτουργήσει επιτελικό
κράτος, όταν οι ορντινάντσες βρίσκονται στην Κυβέρνηση και το
πραγµατικό επιτελείο τούς καθοδηγεί από το παρασκήνιο;
Μέρος του µεγάλου ψέµατος είναι η δήθεν κόντρα αγοράς και
κράτους. Ποιας αγοράς; Την αγορά, εκεί που υπάρχει, για πα-
ράδειγµα στο λιανικό εµπόριο, οι κρατούντες χρόνια τώρα τη
διαλύετε υπέρ των µονοπωλίων και την επικαλείστε µόνο υπέρ
των µονοπωλίων πάντα εκεί που δεν υπάρχει αγορά, για να είµαι
πιο ακριβής, εκεί που δεν µπορεί να υπάρξει αγορά.

Πάρτε τους οδηγούς που είναι έτοιµοι να µπουν στην Αττική
Οδό. Εκεί δεν υπάρχει αγορά. Ένας δρόµος υπάρχει. Είτε µπαί-
νουν και εµπιστεύονται τον δρόµο, είτε δεν µπαίνουν. Για τους
επιβάτες των σιδηροδρόµων δεν υπάρχει αγορά. Ένας σταθµός
υπάρχει, ένα τρένο. Είτε το παίρνεις και το εµπιστεύεσαι είτε όχι.
Για τους ανθρώπους και τα νοικοκυριά που χωρίς ηλεκτρικό
ρεύµα θα βρεθούν στο σκοτάδι δεν υπάρχει αγορά. Ένα καλώδιο
βγαίνει από τον τοίχο το οποίο βγάζει πανάκριβο ρεύµα. Για τους
άρρωστους που πρέπει να υποβληθούν σε µια χειρουργική επέµ-
βαση την οποία το συνειδητά υποβαθµισµένο και απαξιωµένο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας έχει αναγκαστεί -ιδίως εν µέσω πανδη-
µίας- να ακυρώσει, γι’ αυτούς τους ανθρώπους δεν υπάρχει
αγορά. Ο τοπικός κλινικάρχης υπάρχει που καραδοκεί. 

Αγορά, λοιπόν, γιοκ. Την καταργήσατε εσείς, οι Βουλευτές του
αρχικού µνηµονιακού µπλοκ, ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας,
βοηθήσατε και εσείς µετά του ΣΥΡΙΖΑ µε τον 24% ΦΠΑ, µε τις
προπληρωµές φόρου, µε τη συνεχή κρατική στήριξη τραπεζιτών
που την ώρα που εισπράττουν δηµόσιο χρήµα, τραβάνε το χαλί
κάτω από τα πόδια των µικροµεσαίων, µε τις ιδιωτικοποιήσεις
φυσικών µονοπωλίων. Στο όνοµα της αγοράς που εσείς δολοφο-
νείτε χρόνια τώρα χτίζετε τώρα εδώ και καιρό το αποτρόπαιο ολι-
γαρχικό κράτος.

Αυτοκινητόδροµοι, ηλεκτρική ενέργεια, λιµάνια, αεροδρόµια,
τρένα, νερό όλοι δηλαδή οι νευραλγικοί τοµείς στους οποίους
εξ ορισµού δεν υπάρχει και δεν µπορεί να υπάρξει αγορά τους
παραχωρείτε, δηλαδή τους ξεπουλάτε στο όνοµα της αγοράς -
εδώ είναι το ωραίο-, όχι σε επιχειρηµατίες, σε εισοδηµατίες, σε
κρατικοδίαιτους εισοδηµατίες τα δίνετε. Και όσο ο καιρός είναι
καλός αυτοί οι επιχειρηµατίες εκµεταλλευτές των αυτοκινητό-
δροµων εισπράττουν διόδια, διόδια, διόδια. Και µε το που έρχε-
ται το πρώτο χιόνι σκεπάζει όχι απλά την ανικανότητά τους, αλλά
τις προτεραιότητές τους. Οι προτεραιότητες των ιδιωτών -και νο-
µίζω εδώ δεν υπάρχει περιθώριο διαφωνίας- δεν είναι οι προτε-
ραιότητες της κοινωνίας. Πολλοί δήµοι και περιφέρειες καλώς,
κακώς, κουτσά, στραβά παρά την τεράστια µείωση των κονδυ-
λίων από το 2010 κατά 60% κατάφεραν να κρατήσουν αρκετούς
δρόµους ανοιχτούς, αντίθετα µε τους ολιγάρχες. Γιατί; Επειδή η
αποτροπή της αποτυχίας κοστίζει στους ολιγάρχες. Δεν είναι ανί-
κανοι, απλά κερδίζουν όταν δεν επενδύουν στην αποτροπή της

καταστροφής. Πρόκειται δηλαδή για επικερδή εσκεµµένη απο-
τυχία. Για τον ιδιώτη που εκµεταλλεύεται έναν δρόµο, όποιος και
αν είναι αυτός, Αττική, Νέα Οδός, Ολυµπία -δεν έχει σηµασία-, ο
απεγκλωβισµός του πολίτη που κόλλησε στο χιόνι είναι κόστος.
Σκεφτείτε το αυτό.

Αυτό δεν ισχύει για τον κρατικό µηχανισµό του οποίου το κό-
στος, τουλάχιστον το µισθολογικό, είναι ανεξάρτητο από το πό-
σους ανθρώπους απεγκλωβίζει. Είναι θέµα κινήτρων εδώ. Έτσι,
λοιπόν. Οι ιδιώτες µαζεύουν διόδια, διόδια, διόδια στην καλοκαι-
ρία. Όταν όµως εµφανίζεται ένα πρόβληµα, ένας χιονιάς, µια
πανδηµία ποιούν την νήσσαν και ζητούν αποζηµίωση µάλιστα
από το κράτος, µιας και µιλάµε για τους δρόµους. Πέντε εκατοµ-
µύρια ζεστό χρήµα δόθηκε εν µέσω πανδηµίας ως αποζηµίωση
στον «ΑΚΤΩΡ Α.Τ.Ε.». Δεκατρεισήµισι εκατοµµύρια στην Ολυµπία
Οδό. Και στη Γέφυρα Ρίου - Αντιρρίου 5,3. Στον αυτοκινητό-
δροµο του Αιγαίου 6,7. Για να µην µιλήσω για την αποικιοκρατική
«FRAPORT» στην οποία δώσατε 180 εκατοµµύρια. Σαν δεν ντρέ-
πεστε. Πήραν τα αεροδρόµιά µας δωρεάν µε χρήµατα που δα-
νείστηκαν από τις ελληνικές τράπεζες που ανακεφαλαιοποίησε
ο ελληνικός λαός, πήραν και τις αποζηµιώσεις. 

Το ίδιο δεν έγινε µε την πανδηµία στον τοµέα της υγείας; Με
το που µας χτύπησε ο COVID όπου φύγει-φύγει οι κλινικάρχες.
Έτρεξαν να κρυφτούν την ώρα που διπλασίασαν µάλιστα το κό-
στος στην τιµή που χρέωναν στο δηµόσιο για υπηρεσίες που
αγόραζε το δηµόσιο από αυτούς. Την ώρα που οι κακοπληρωµέ-
νοι, απαξιωµένοι, συκοφαντηµένοι γιατροί και νοσηλευτές του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας έπεφταν µε αυταπάρνηση στη µάχη
για τη διάσωση και τη θεραπεία των συνανθρώπων µας. 

Το ίδιο συµβαίνει και µε την ακρίβεια. Με το που αυξάνεται το
κόστος του φυσικού αερίου -της ενέργειας- ή των πρώτων υλών,
τι κάνουν οι σουπερµαρκετάδες και το µονοπώλιο των παρόχων
ηλεκτρικής ενέργειας; Πάρτι ανατιµήσεων. Αυτό κάνουν. Ανατι-
µήσεις πολύ υψηλότερες από το ρυθµό αύξησης του κόστους.
Κερδοσκοπούν µε άλλα λόγια. 

Αυτά δεν είναι λάθη. Δεν είναι αστοχίες. Αυτά συµβαίνουν µε
πρόγραµµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Συµβαίνουν επειδή οι
κρατικοδίαιτοι ολιγάρχες από τη µία λειτουργούν χωρίς την πει-
θαρχία της αγοράς. Σηµειώστε το εσείς που θέλετε να νοµίζετε
τους εαυτούς σας νεοφιλελεύθερους. Έτσι; Λειτουργούν χωρίς
την πειθαρχία της αγοράς. Ποια αγοράς; Μονοπώλια είναι. Ενώ
από την άλλη τελούν υπό την εποπτεία, υποτίθεται, κυβερνήσεων
που σας έχουν στην τσέπη τους. Το ανέκδοτο; Υπό το βλέµµα
των µέσων µαζικής εξαπάτησης που τους ανήκουν. Δικά τους
είναι. Έτσι, πώς µπορεί να αναπνεύσει η ιδέα, το πνεύµα της κοι-
νής ωφελείας όταν µοναδικός γνώµονας είναι το µετοχικό κέρ-
δος µονοπωλίων που ελέγχουν παράλληλα την κυβέρνηση και τα
µέσα µαζικής εξαπάτησης; 

Αυτό ξέρετε πώς ονοµάζεται; Κατάλυση του δηµοκρατικού πο-
λιτεύµατος. Έτσι ονοµάζεται. Μια κατάλυση του δηµοκρατικού
πολιτεύµατος για την οποία εσείς οι της κρατικοδίαιτης ολιγαρ-
χίας δουλεύετε δεκαετίες τώρα, πολύ πριν την πτώχευση του ελ-
ληνικού δηµοσίου και την τρόικα. Βέβαια το έργο σας, το όραµά
σας της κρατικοδίαιτης ολιγαρχίας, χρειάστηκε την πτώχευση
του 2010 και την επιβολή ενός κατοχικού καθεστώτος από την
τρόικα. Αυτή η κατάλυση του δηµοκρατικού πολιτεύµατος δεν
είναι σταθερή. Αυξάνεται εκθετικά. Και έφτασε το αποκορύφωµά
της µε εσάς, τη Νέα Δηµοκρατία. Έφτασε στο αποκορύφωµά της
η κατάλυση του δηµοκρατικού πολιτεύµατος µε την ερντογανο-
ποίηση της Ελλάδας από τον δήθεν φιλελεύθερο κ. Μητσοτάκη.
Τολµάτε να διώκετε δηµοσιογράφους επειδή τόλµησαν να ξε-
σκεπάσουν ή να ερευνήσουν τα σκάνδαλα των αφεντικών σας;
Τολµάτε να διώκετε Βουλευτές για υπεύθυνες δηλώσεις τους
από το Βήµα της Βουλής; Στείλατε -κι αυτό ήταν λίγο φαρσοκω-
µωδία- εκατοντάδες νέα παιδιά αστυνοµικούς να παραβιάσουν
το Σύνταγµα στη Βασιλίσσης Σοφίας έτσι ώστε µια 17 Νοέµβρη
να παρεµποδίσουν επτά Βουλευτές του ΜέΡΑ25 να περπατή-
σουν στον δρόµο. 

Θα επιστρέψω, όµως, στον τοµέα των υπηρεσιών κοινής ωφέ-
λειας. Κυρίες και κύριοι, συνάδελφοι, για να είµαστε ξεκάθαροι
και τεχνοκρατικά, η κατάλυση του δηµοκρατικού πολιτεύµατος
επέτρεψε και επιτάχυνε τη λογική της σαλαµοποίησης των ορ-
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γανισµών κοινής ωφέλειας. Σκεφτείτε το. Ανεξάρτητα από ιδεο-
λογικές διαφορές που έχουµε, όταν αποσπάς τη συντήρηση ενός
δικτύου από τη διαχείρισή του, είτε είναι σιδηρόδροµος, είτε
είναι ΔΕΗ, είτε είναι δρόµοι, όταν παίρνεις τη συντήρηση και την
αποσπάς από τη διαχείριση, τι συντονισµό µπορείς να περιµένεις
στην κακιά στιγµή, στη δύσκολη στιγµή, είτε είναι χιονιάς, είτε
είναι πανδηµία; Όταν το κράτος κρατάει την ευθύνη να βγάλει
το φίδι από την τρύπα στην κακιά στιγµή και να το κάνει αυτό µε
όλο και λιγότερο προσωπικό, υποδοµές, προϋπολογισµό, την
ώρα που παραχωρείτε στους κρατικοδίαιτους ολιγάρχες το δι-
καίωµα να εισπράττουν, να εισπράττουν, να εισπράττουν, στις
καλές περιόδους, τι να περιµένουµε; Όταν εµπιστεύεστε τον
απεγκλωβισµό των οδηγών σε κρατικοδίαιτο ολιγάρχη που του
κοστίζει ο κάθε απεγκλωβισµός, τι να περιµένουµε; 

Πόσο δύσκολο είναι να καταλάβετε ότι ο ιδιωτικός τοµέας
στην υγεία βλέπει την πρόληψη, την πρωτοβάθµια περίθαλψη ως
το µεγαλύτερο εχθρό του; Ποιος είναι, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ο πραγµατικός εφιάλτης του ιδιωτικού τοµέα της υγείας;
Να σας πω; Το να γίνουν όλοι οι άνθρωποι καλά και να µην αρ-
ρωσταίνουν. Η πρόληψη είναι ο εφιάλτης του επιχειρηµατία στον
χώρο της ιδιωτικής υγείας. Δεν τη θέλει. Τι είναι πιο επικερδές;
Για σκεφτείτε το. Τι είναι ποιο επικερδές για τον κλινικάρχη; Να
αποτρέψει έναν άνθρωπο να γίνει διαβητικός; Η πρόληψη του
διαβήτη; Ή η συνεχής παροχή πανάκριβων υπηρεσιών υγείας σε
έναν άνθρωπο που έγινε διαβητικός; Είναι ξεκάθαρο. 

Να κάνω µια σηµαντική παρένθεση θα ήθελα µιας και αναφέρ-
θηκα στη ΔΕΗ. Ο κ. Χατζηδάκης µας έλεγε ότι µε την αύξηση του
µετοχικού κεφαλαίου και την πώληση του ΔΕΔΔΗΕ µαζεύεται αρ-
κετό χρήµα στα ταµεία της ΔΕΗ και έτσι προέβλεπε ότι αν η τιµή
της µετοχής είναι γύρω στα 9 ευρώ το κοµµάτι θα υπάρξει δια-
γωνισµός επενδυτών που θα ρίξουν δισεκατοµµύρια να την αγο-
ράσουν. Τώρα βλέπουµε ότι έχει πέσει στα 8,5 ευρώ το κοµµάτι
η µετοχή της ΔΕΗ. Δεν υπάρχει ζήτηση. Μήπως ήταν κουραφέ-
ξαλα αυτά που µας έλεγαν ο κ. Μητσοτάκης και ο κ. Χατζηδάκης;
Ήταν. Αυτό το θέτω ως παρενθετική ερώτηση για να µην τελείτε
υπό την απατηλή πλάνη ότι δεν γνωρίζουµε τι ποιείτε εναντίον
του δηµοσίου συµφέροντος σε όλους τους τοµείς. 

Κλείνω την παρένθεση κι έρχοµαι στη θλιβερή εικόνα των συ-
ναδέλφων της Νέας Δηµοκρατίας αυτό το τριήµερο. Είναι θλι-
βερή η εικόνα σας. Ήρθατε εδώ σήµερα µε εντολή να συνεισ-
φέρετε όσο µπορείτε στην προσπάθεια αναστήλωσης της ετοι-
µόρροπης εικόνας του διευθύνοντος συµβούλου της «Μητσοτά-
κης Α.Ε.», του κυρίου Πρωθυπουργού. Θα περιµένω. Θα δω
µετά. Εδώ θα είµαστε όλοι µαζί. Θα σηκωθεί ο κ. Μητσοτάκης να
µιλήσει και θα σηκωθείτε, θα πεταχτείτε όλοι όρθιοι και όλες όρ-
θιες, λες κι έχετε ελατήρια, να χειροκροτάτε µανιωδώς. Να τον
αποθεώνετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
Σαν να µην προηγήθηκε η κλοτσοπατινάδα των προηγούµενων

ηµερών που τα έριχνε ο ένας σας στον άλλον σας, σαν για όλα
τελικά να έφταιγε ο κ. Πατούλης και µια συγκεκριµένη εταιρεία
µιας συγκεκριµένης οδού, την οποία βεβαίως χρησιµοποιείτε ως
εξιλαστήριο θύµα. Κι εγώ µαζί να τους χτυπήσουµε. Βεβαίως.
Δεν έχω κανένα πρόβληµα. Όπως και µε όλους τους ολιγάρχες.
Όχι µόνο µ’ αυτούς. Φεύγει µια εταιρεία κι έρχεται µια άλλη. Λες
και θα είναι καλύτερη η άλλη. 

Φίλοι του ΣΥΡΙΖΑ, µια καλοπροαίρετη ερώτηση. Στον κ. Τσίπρα
συγκεκριµένα, που δεν είναι εδώ, αλλά θα του τη θέσω. Υποθε-
τικά, αν σήµερα πέσει η κυβέρνηση και ο κ. Τσίπρας ξαναµπεί
στο Μαξίµου ως Πρωθυπουργός, τώρα που λήγει η σύµβαση της
Αττικής Οδού, θα την ανανεώσετε; Θα δώσετε την Αττική Οδό
σε κάποιο άλλο µέλος της παρέας των ολιγαρχών ή θα την πά-
ρουµε πίσω στον δηµόσιο τοµέα; Ναι ή όχι; Ρωτώ πραγµατικά
καλοπροαίρετα. Εδώ δεν πρόκειται καν για ρήξη. Μια σύµβαση
λήγει. Δεν την ανανεώνουµε και δείχνουµε στους πολίτες πως
µπορεί ένας νέου τύπου δηµόσιος τοµέας κοινής ωφέλειας να
διαχειριστεί εκ µέρους του κοινού έναν κοινό δηµόσιο εµβληµα-
τικό δρόµο. Περιµένω τον κ. Τσίπρα να απαντήσει. Φοβάµαι ότι
δεν θα απαντήσει.

(Στο σηµείο αυτό, την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ) 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και ιδίως, κύριε Τσίπρα, µακριά
από εµάς οι ίσες αποστάσεις. Όµως, όπως κάποτε είπε ο Μάρτιν
Λούθερ Κινγκ στο τέλος δεν θα θυµόµαστε τις κραυγές, τις
φωνές, τις λέξεις και τα λόγια των εχθρών, αλλά τη σιωπή των
φίλων. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25) 
Αν δεν δεσµευθείτε ότι η Αττική Οδός θα επανέλθει στο δηµό-

σιο, τρία είναι τα τινά: Είτε δεν σας αφήνει η τρόικα, οπότε πα-
ραδέχεστε ότι δεν τη διώξατε, είτε ότι πιστεύετε και εσείς πως
οι κρατικοδίαιτοι ολιγάρχες τα κάνουν καλύτερα, ή δεν πιστεύετε
µεν ότι οι κρατικοδίαιτοι ολιγάρχες τα κάνουν καλύτερα, αλλά
έχετε µπει κι εσείς στη µοιρασιά. Όποιο και από τα τρία κι αν
συµβαίνει, ακυρώνεται από εσάς η οποιαδήποτε συζήτηση για
οποιαδήποτε δήθεν προοδευτική διακυβέρνηση.

Μια ερώτηση θα κάνω στον κ. Μητσοτάκη. Ελπίζω να µε ακού-
σει από εκεί που είναι. Πέρυσι, κύριε Μητσοτάκη, είχατε χαρα-
κτηρίσει τη «Μήδεια», την περυσινή κακοκαιρία, κάτι το πρωτό-
γνωρο. «Δεν έχει ξαναγίνει κάτι τέτοιο», είχατε πει. «Θα αναλάβω
όλες τις πρωτοβουλίες για να αντιµετωπίσει η χώρα κάτι αντί-
στοιχο στο µέλλον», είχατε πει. Τα είχατε πει µε το γνωστό ύφος
του ξερόλα, που δεν ξέρει απολύτως τίποτα. Ακριβώς όπως τότε
που µας µιλούσε και εδώ στη Βουλή και στο Προεδρικό Μέγαρο
ο κύριος Πρωθυπουργός µε το γνωστό του ύφος και µας έλεγε
για έναν σπουδαίο αλγόριθµο, µε τον οποίο θα σταµατούσαν τα
κρούσµατα στα αεροδρόµια χωρίς τεστ. Μία µικρή συγγνώµη γι’
αυτή την αρλούµπα; Για τότε που µας υποσχόσασταν πάνω από
χίλια εµβολιαστικά κέντρα, που δεν κάνατε; Για τότε που λέγατε
ότι δεν έχει σηµασία αν ο διασωληνωµένος είναι µέσα στη ΜΕΘ,
έξω από τη ΜΕΘ, στον κήπο; Για τότε που δίνατε εντολή στην
Πυροσβεστική να µην µπαίνει στα δάση, αφήνοντας τους κατοί-
κους της βόρειας Εύβοιας να σβήσουν τις φωτιές και να σώσουν
τα σπίτια τους µόνοι τους;

Εµείς στο ΜέΡΑ25 δεν σας µεµφόµαστε, κύριε Μητσοτάκη,
επειδή είστε ανίκανος. Την εµφανή ανικανότητα σας την προ-
σπερνάµε και εστιάζουµε σε κάτι άλλο, σε κάτι χειρότερο: στο
δόλο σας, στη στρατηγική δύο βηµάτων που ακολουθείτε. 

Ποιο είναι το πρώτο βήµα; Αφήνει την καταστροφή να εξελιχ-
θεί, γιατί όπως ο κλινικάρχης δεν µπορεί να κεφαλαιοποιήσει την
πρόληψη, έτσι και στη «Μητσοτάκης Α.Ε.» δεν µπορείτε να κε-
φαλαιοποιήσετε την κανονικότητα του ελληνικού λαού. Επιλέ-
ξατε να µην επενδύσετε στην αντιπυρική προστασία, στο καθά-
ρισµα των δασών, στη συντήρηση των πυλώνων και των καλω-
δίων, που θα  ελαχιστοποιούσε τις βλάβες και τις διακοπές ρεύ-
µατος, ακριβώς έτσι όπως από την αρχή της πανδηµίας
επιλέγετε να µην επενδύσετε στο δηµόσιο δίκτυο κέντρων για
µαζικά τεστ, που θα µπορούσε να µείνει µετά µία προίκα στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας ως δίκτυο πρωτοβάθµιας περίθαλψης. 

Βλέπετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόληψη δεν έχει
παραδάκι για την κρατικοδίαιτη ολιγαρχία µας.

Μετά έρχεται το δεύτερο βήµα. Με το που συµβαίνει η προ-
διαγεγραµµένη καταστροφή, εµφανίζεται ο κ. Μητσοτάκης µε το
γνωστό του ύφος και αρχίζει να µοιράζει δανεικό, από την
τρόικα, χρήµα, όχι κοινωνικό µέρισµα. Μείον είναι το ταµείο. Από
την τρόικα το δανείζεστε, για να το µοιράζετε. Και πού το µοιρά-
ζετε; Πακτωλούς στους κρατικοδίαιτους ολιγάρχες -ποιος ξε-
χνάει τα δωράκια στην «ΤΕΡΝΑ» µετά τη βόρεια Εύβοια;- και,
βέβαια, ψίχουλα στους πολλούς, στα θύµατα. 

Παρεµπιπτόντως, σας κοιτάω στα µάτια και σας θέτω ένα ερώ-
τηµα: Το διχίλιαρο, για το οποίο κοκορεύεστε, γι’ αυτούς τους
εργαζόµενους που εγκλωβίστηκαν στην Αττική Οδό εν ώρα υπη-
ρεσίας, ποιος θα το πάρει; Θα το πάρει ο εργαζόµενος οδηγός
που εγκλωβίστηκε ή ο εργοδότης στον οποίο ανήκει το αυτοκί-
νητο; Μία απαντησούλα δεν θα ήταν άσχηµη. 

Πολίτες που µας ακούτε εκεί έξω -αν µας ακούτε, αν δεν
έχουµε απαξιωθεί ως Κοινοβούλιο και µας ακούτε ακόµα- αυτό
έχει σηµασία, γιατί το αποτέλεσµα της στρατηγικής των δύο βη-
µάτων του κ. Μητσοτάκη είναι διττό: χρέος και καταστροφές για
τους πολλούς, υπερκέρδη για τους πολύ λίγους. Υπάρχει λογική
στο χάος του κ. Μητσοτάκη. Η προσποίηση του από µηχανής
θεού, µετά την προγραµµατισµένη αποτυχία, έχει λογική και έχει
πολύ, πολύ παραδάκι για τη «Μητσοτάκης Α.Ε.». 
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Και για να µην πάµε πολύ µακριά, διαβάζουµε αυτά που σκέ-
φτεστε να κάνετε τις επόµενες µέρες. Μέρες! Θα µοιράσετε 1
δισεκατοµµύριο ευρώ στην ίδια παλιοπαρέα. Τους παραχωρείτε
σηµαντικά έργα ύδρευσης, όπως το φράγµα Χαβρίας στη Χαλ-
κιδική -86 εκατοµµυριάκια- την ύδρευση των Νοµών Πρέβεζας,
Άρτας, Λευκάδας -133 εκατοµµύρια- τα φράγµατα Μπραµιανού
και Πλατύ, 70 εκατοµµύρια και 130 εκατοµµύρια αντίστοιχα. Σε
ποιους τα µοιράζετε; Σε «ΤΕΡΝΑ», «INTRAKAT», «SUEZ», «ΑΚ-
ΤΩΡ» κυρίως, αλλά και σε κάποιους άλλους. Άλλα 294,5 εκατοµ-
µύρια θα µοιράσετε σε «ΤΕΡΝΑ», «ΑΚΤΩΡ», «ΑΒΑΞ», «ΜΥΤΙΛΗ-
ΝΑΙΟΣ», «INTRAKAT» για την οικοδόµηση, λέει, επτά κέντρων
Πολιτικής Προστασίας ανά την επικράτεια. Άλλα 139,6 εκατοµ-
µύρια για τις νέες κτηριακές εγκαταστάσεις της Γενικής Γραµ-
µατείας Υποδοµών στην οδό Πειραιώς που θα πάνε; «ΤΕΡΝΑ»,
«ΑΒΑΞ», «ΜΥΤΙΛΗΝΑΙΟΣ», «INTRAKAT», «ΤΕΚΑΛ-JCC» και «ΜΗ-
ΧΑΝΙΚΗ». Και ο κατάλογος συµπληρώνεται µε 120 εκατοµµύρια
που «χτυπούν» και πάλι «ΑΒΑΞ», «ΑΚΤΩΡ», «ΤΕΡΝΑ», «ΜΥΤΙΛΗ-
ΝΑΙΟΣ», «INTRAKAT», «ΜΗΧΑΝΙΚΗ» και «ΤΕΚΑΛ-JCC» για την οι-
κοδόµηση, λέει, Δικαστικών Μεγάρων στην Έδεσσα, στις Σέρ-
ρες, στο Κιλκίς, ανακατασκευή του Δικαστικού Μεγάρου Θεσσα-
λονίκης και -αυτό έχει ενδιαφέρον- για τη συντήρηση και διαχεί-
ριση αυτών. Θα διαχειρίζονται κιόλας τα δικαστικά µέγαρα. 

Να, τι κρύβεται πίσω από τη λογική του χάους, πίσω από την
προγραµµατισµένη αποτυχία της «Μητσοτάκης Α.Ε.». Ένα δισε-
κατοµµυριάκι για τους κρατικοδίαιτους ολιγάρχες µόνο για τις
επόµενες µέρες. Ε, τι ψυχή έχει µπροστά σε αυτό και µια κάλπικη
πρωθυπουργική συγγνώµη;

Κυρίες και κύριοι, συνεχίζουν στο ίδιο µοτίβο. Στους ιδιώτες
φίλους τους θα δώσουν φράγµατα, θα δώσουν δρόµους, θα µας
φτιάξουν κέντρα και δικαστήρια. Και όταν αποτύχουν, όταν γίνει
η στραβή, ε, θα υπάρχει κι ένας δικός τους πρωθυπουργός στο
Μαξίµου να ψελλίσει και µια συγγνώµη στον πολίτη που πληρώ-
νει και την τιµή και τα σπασµένα.

Κυρίες και κύριοι, αυτή η Κυβέρνηση πρέπει να πέσει σήµερα,
χτες, αύριο. Το ερώτηµα που µετράει για εµάς είναι τι κυβέρνηση
πρέπει να έρθει. Θα είναι µια κυβέρνηση που θα πάρει πίσω την
Αττική Οδό από τους ολιγάρχες, θα είναι µία κυβέρνηση που θα
βάλει τέλος στο φαγοπότι που προανέφερα και στις νέες ιδιωτι-
κοποιήσεις που εγκυµονούν νέο πλιάτσικο, νέο φιάσκο, νέο
χρέος υπέρ των ιδίων κηφήνων ή θα είναι µια κυβέρνηση που θα
συνεχίσει το ίδιο φαγοπότι, πριµοδοτώντας, ίσως, κάποιους άλ-
λους ολιγάρχες λίγο περισσότερο, αυτούς που στηρίζουν µε µε-
γαλύτερο τακτ τη «Μητσοτάκης Α.Ε.», µια Κυβέρνηση εναλλαγής
που θα συνεχίσει το µεγάλο ψέµα, ότι, δηλαδή, δεν υπάρχει άλλη
εναλλακτική από τους ίδιους ολιγάρχες, γιατί ξέρουν και τα κά-
νουν καλύτερα;

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, κύριε Μητσοτάκη, σε µια
περίοδο που ακόµα και τα δικά σας µέσα µαζικής εξαπάτησης
σας διακωµωδούν και σας σβήνουν, σε µια περίοδο που ο πολύς
κόσµος εκεί έξω γελά µαζί σας, που βγάζει µαντινάδες το καλύ-
τερο σας στήριγµα είναι εδώ στη Βουλή να κάνουµε µια αντιπα-
ράθεση στη βάση του ποιος είναι πιο επαρκής ή λιγότερο
ανεπαρκής. Σας συµφέρει µια τέτοια αντιπολίτευση, µια τέτοια
κοκοροµαχία. Εµείς δεν την κάνουµε αυτή ως ΜέΡΑ25. «Ελπίδα»
και χιονιά θα πει ο κ. Τσίπρας σήµερα, Μάτι θα απαντήσετε εσείς.
Μάνδρα θα του λέτε εσείς, Βόρεια Εύβοια θα απαντά ο κ. Τσί-
πρας.

Μια τέτοια αντιπολίτευση βολεύει την ολιγαρχία, η οποία δεν
έχει πρόβληµα µε το να κατηγορηθεί ένας από τους υπαλλήλους
της για ανεπάρκεια, όταν το πραγµατικό ζήτηµα δεν είναι η ανε-
πάρκεια, είναι οι στόχοι των κυβερνήσεων, η µανία εξυπηρέτη-
σης κάθε απαίτησης της κρατικοδίαιτης ολιγαρχίας.

Φίλοι του ΣΥΡΙΖΑ, µην κάνετε λάθος. Εµείς στο ΜέΡΑ25 ούτε
ίσες αποστάσεις κρατάµε, ούτε ισοπεδώνουµε υπαρκτές διαφο-
ρές. Είµαστε εδώ για να κάνουµε πολιτική αντιπολίτευση, να σας
κοιτάξουµε στα µάτια και εσάς και όλους τους συναδέλφους και
να πούµε δυο απλά, σταράτα λόγια. Πρώτον, το δήθεν «επιτε-
λικό» κράτος πρέπει να πέσει, επειδή το επιτελείο είναι οι ολι-
γάρχες και στα Υπουργεία και στο Μαξίµου κατοικοεδρεύουν οι
ορντινάντσες τους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

Παράλληλα, η Κυβέρνηση αυτή πρέπει να πέσει όχι για να
έρθει απλά µια άλλη, αλλά για να τελειώνουµε µε την ολιγαρχία
που κινεί τα νήµατα. 

Υπερψηφίζουµε, προφανώς, την πρόταση δυσπιστίας που κα-
τέθεσε ο κ. Τσίπρας απέναντι στην Κυβέρνηση και στον Πρωθυ-
πουργό, αλλά για µας η αποψινή ψήφος είναι ψήφος µοµφής
κατά της ολιγαρχίας, την οποία εµείς δεν διστάζουµε να κατονο-
µάσουµε ξανά και ξανά από το Βήµα της Βουλής. ‘

Μένει τώρα στα υπόλοιπα κόµµατα της Αντιπολίτευσης –δεν
εννοώ το ΚΚΕ, σας βγάζουµε απ’ έξω από αυτό και αναγνωρί-
ζουµε τη στάση σας- µένει στον κ. Τσίπρα και στον κ. Ανδρου-
λάκη να τοποθετηθείτε.

Μέµφεστε τη «Μητσοτάκης ΑΕ» για ανεπάρκεια; Για ανικανό-
τητα απλά; Ή δεσµεύεστε, όπως εµείς, να κόψετε τα ποδάρια
της κρατικοδίαιτης ολιγαρχίας που κινεί τα νήµατά της και που
δεν θα είχε κανένα πρόβληµα να κινεί και τα δικά σας νήµατα, αν
ξαναµπείτε στα Υπουργεία;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
Θα τολµήσετε να κάνετε αυτό που κάνει το ΜέΡΑ25, να κατο-

νοµάσετε τους ολιγάρχες; Τι λέτε; Για να έχουµε καλό ερώτηµα
και να είµαστε συγκεκριµένοι, το ξαναθέτω το ερώτηµα: Θα επι-
στρέψουµε την Αττική Οδό στο δηµόσιο; Θα καταργήσουµε το
χρηµατιστήριο ενέργειας που δίνει τη δυνατότητα στο καρτέλ
των ολιγαρχών του χώρου της ηλεκτρικής ενέργειας να στέλνει
τους λογαριασµούς της ΔΕΗ στη στρατόσφαιρα; Θα πετάξουµε
τα αρπακτικά έξω από τις υποδοµές ύδρευσης, από το νερό µας;
Θα καταργήσουµε τον «ΗΡΑΚΛΗ» κόντρα στα funds, έτσι ώστε
να διασώσουµε την πρώτη κατοικία και τα µικροµάγαζα των αν-
θρώπων µας; Θα προχωρήσουµε στην αυτόµατη τιµαριθµική
αναπροσαρµογή του κατώτατου µισθού και των κοινωνικών επι-
δοµάτων;

Γενικότερα, αυτό είναι ένα ερώτηµα προς όλες και όλους: Θα
πάµε, επιτέλους, τον ανώτατο ΦΠΑ από το 24% στο 15% σε µία
σπασµένη οικονοµία;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
Θα καταργήσουµε τις προπληρωµές των φόρων; Θα πούµε

οριστικό τέλος στις εξορύξεις και στους αγωγούς; Θα επενδύ-
σουµε στο καύσιµο του µέλλοντος, που είναι το πράσινο υδρο-
γόνο; Θα ορθώσουµε τις φωνές µας εναντίον της νατοϊκής
κλιµάκωσης, των εντάσεων στην Ουκρανία και τη µετατροπή της
Σούδας και της Αλεξανδρούπολης σε ορµητήρια του αµερικανι-
κού στρατού;

Θα κάνουµε, µε άλλα λόγια, κόντρα στους ολιγάρχες εσωτε-
ρικού και εξωτερικού όλα εκείνα που απαιτεί το κοινωνικό σύνολο
και που θα καταστήσουν τη χώρα πρωτοπόρα στον αγώνα για
την ειρήνη και εναντίον της κλιµατικής καταστροφής;

Συµπεραίνοντας, κύριε Πρόεδρε, δεν υπερψηφίζουµε την πρό-
ταση δυσπιστίας ούτε µόνο ούτε βασικά λόγω ανικανότητας της
«Μητσοτάκης ΑΕ». Βέβαια, είστε και ανίκανοι. Βέβαια, είστε και
ανάλγητοι.

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Και δείχνετε εµένα;
ΓΙΑΝΗΣ ΒΑΡΟΥΦΑΚΗΣ (Γραµµατέας του ΜέΡΑ25): Όχι, βέ-

βαια, όχι προσωπικά, αγαπητέ µου κύριε δήµαρχε. Μην το παίρ-
νετε προσωπικά και µην έχετε τη µύγα! Δεν πρέπει να µυγιά-
ζεστε.

Αναλγησία, θέλετε να µιλήσουµε για αναλγησία; Ρίξτε µια
µατιά στο Αρκαλοχώρι της Κρήτης. Κοιτάξτε να δείτε σε τι κατά-
σταση τόσο καιρό µετά τον σεισµό βρίσκονται οι άνθρωποι και
έχουµε και Πρωθυπουργό που υποτίθεται ότι κρατάει από την
Κρήτη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
Το πρόβληµα, όµως, πάει πολύ πιο βαθιά από την αναλγησία

και από την ανικανότητά σας. Πρόκειται για σχεδιασµένη, προ-
γραµµατισµένη, επικερδή για τους ολιγάρχες αποτυχία ενός
εξαρτηµένου κράτους που παρέδωσε και παραδίδει όλες τις
υπηρεσίες κοινής ωφέλειας, όλα τα δίκτυα που οικοδόµησε µε
τις δηµόσιες επενδύσεις από το υστέρηµά του για δεκαετίες ο
ελληνικός λαός στους πολύ λίγους για να τα λεηλατούν µε σχέ-
διο.

Το ΜέΡΑ25 είµαστε εδώ για να ξεσκεπάσουµε τη µεγάλη αλή-
θεια, ότι οι κύριοι –συνήθως κύριοι είναι, δεν υπάρχουν πολλές
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κυρίες, ε;- που κινούν τα νήµατα αυτής της Κυβέρνησης δεν είναι
καν επιχειρηµατίες, εισοδηµατίες είναι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
Το ΜέΡΑ25 είµαστε εδώ για να θυµίζουµε εν µέσω πανδηµίας,

χιονιά, φτώχειας των πολλών το εξής απλό, ότι κάθε δίκτυο, υπη-
ρεσία, ή αγαθό κοινής ωφέλειας που ιδιωτικοποιείται υπονοµεύε-
ται, ότι κάθε νέο κονδύλι που έρχεται κυρίως υπό τη µορφή νέου
χρέους της τρόικας πλουτίζει τους ολιγάρχες εις βάρος των µι-
κροµεσαίων, εις βάρος της πλειοψηφίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
Αυτά καταψηφίζουµε εµείς απόψε.
Είτε κυβέρνηση είστε εσείς της Νέας Δηµοκρατίας είτε άλλοι

που απλά θέλουν να γίνουν χαλίφηδες στη θέση του χαλίφη,
εµάς στο ΜέΡΑ25 δεν µας ενδιαφέρει η εναλλαγή κρατικοδίαι-
των ολιγαρχών. Εµάς στο ΜέΡΑ25 δεν µας ενδιαφέρει η εναλ-
λαγή διαπλεκόµενου κρατισµού από τη µία και κρατικοδίαιτων
διαπλεκοµένων από την άλλη. Για εµάς αυτό που έχει σηµασία
είναι αποκεντρωµένες, συµµετοχικές, βιώσιµες οικονοµικές δρα-
στηριότητες στη βάση προηγµένων πράσινων τεχνολογιών, που
µας επιτρέπουν την κατάργηση των µονοπωλίων και τον εκδηµο-
κρατισµό της παραγωγής και διανοµής υπηρεσιών κοινής ωφέ-
λειας.

Αυτή την ώρα που θα καταψηφίζουµε τη «Μητσοτάκης ΑΕ»,
καλούµε τη νεολαία να βγει µπροστά, ακηδεµόνευτη, για να συγ-
κρουστεί µε το σύµπλεγµα εταιρειών και κράτους, ένα σύµ-
πλεγµα που από κοινού καταστρέφει το µέλλον τους, απαξιώνει
δηµόσια σχολεία και πανεπιστήµια µέσω ευφάνταστων συστηµά-
των απαξιολόγησης, που τους ωθεί στη µετανάστευση, ερηµο-
ποιώντας τη χώρα, που υπονοµεύει τη δηµοκρατία στην Ελλάδα
και την Ευρώπη και παράλληλα, απειλεί την ειρήνη στον κόσµο.

Αυτή την ώρα που καταψηφίζουµε τη «Μητσοτάκης ΑΕ», εµείς
στο ΜέΡΑ25 καλούµε όλες και όλους, ανεξάρτητα ηλικίας και
ανεξάρτητα και κοµµατικής τοποθέτησης, σε παλλαϊκή συµπό-
ρευση εναντίον της ολιγαρχίας.

Ναι, λοιπόν, ψήφος δυσπιστίας απόψε στη «Μητσοτάκη ΑΕ»,
αλλά και µοµφής σε κάθε κυβέρνηση της ολιγαρχίας χωρίς σύ-
νορα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Βαρουφάκη.

Και αµέσως µετά τον κ. Βαρουφάκη καλείται στο Βήµα ο κ. Κυ-
ριάκος Βελόπουλος, Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
της Ελληνικής Λύσης, για τη δική του σηµερινή παρέµβαση.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα να ξεκινήσω µε κάτι στο οποίο αναφέρθηκαν µόνο
δύο εκ των οµιλητών, ο κ. Βίτσας -αν δεν κάνω λάθος- και ένας
ακόµη από τη Νέα Δηµοκρατία, ο κ. Μανωλάκος. Σαν σήµερα, το
1996, έφυγαν τρία παλικάρια, είχαµε τα Ίµια. Ήρθε κάποια
στιγµή καιρός να ανοίξει αυτή η ιστορία.

Για εµάς, εάν έπραττε αλλιώς εκείνη η κυβέρνηση εκείνη τη
µαύρη νύχτα, εάν έπραττε ελληνικά και εθνικά, προφανώς, η αµ-
φισβήτηση της ελληνικής κυριαρχίας από την Τουρκία δεν θα
υφίστατο σήµερα. Τότε οι ριψάσπιδες εκείνης της περιόδου
έστειλαν στον θάνατο τρία νέα παιδιά, για τους οποίους ένα
έχουµε να πούµε: Αιωνία τους η µνήµη! Γιαλοψός, Καραθανάσης
και Βλαχάκος!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Όµως, εκείνη η ιστορία έχει ονοµατεπώνυµο και λέγεται «Κώ-

στας Σηµίτης και οι συν αυτώ», για να τα λέµε όλα, γιατί φλερτά-
ρετε µε τον Σηµίτη τελευταία εσείς στη Νέα Δηµοκρατία, δυ-
στυχώς. Έχετε µαζέψει πολλούς «Σηµιτικούς», ξεχνώντας τι έκα-
ναν εκείνο το βράδυ, να φυσήξει ο αέρας να πάρει τη σηµαία και
δεν ντρεπόµαστε λιγάκι. Και δεν ανέλαβαν ποτέ τις ευθύνες τους
κάποιοι, οι οποίοι µε θράσος ακόµη και σήµερα συγγνώµη δεν
ζητούν για εκείνα που έγιναν.

Όµως, έχω να πω κάτι στον Πρόεδρο της Βουλής. Χθες πραγ-
µατικά διαλύθηκε κάθε έννοια δηµοκρατικής διαδικασίας και Κα-
νονισµού της Βουλής. Δεν είναι η πρώτη φορά, δεν περίµενα κάτι
άλλο έτσι και αλλιώς. Ξαφνικά είστε τόσο ίδιοι, τόσο όµοιοι, που

χθες έπεσε και το τελευταίο φύλλο συκής.
Κύριοι Πρόεδροι των κοµµάτων, ενώ δεν βλέπουµε κανέναν

σας τις καθηµερινές εδώ -εγώ είµαι κάθε µέρα εδώ, δεν υπάρ-
χουν οι Πρόεδροι, έχουν άλλες δουλειές, φαντάζοµαι, οι άνθρω-
ποι, ενώ έχω και επιχειρήσεις εγώ, είµαι εδώ από το πρωί µέχρι
το απόγευµα- ξαφνικά, Σάββατο βράδυ, λες και πήγαν στην τα-
βέρνα, ο κ. Τσίπρας, ο κ. Μητσοτάκης την ίδια ώρα ήταν εδώ. Τυ-
χαία όλα αυτά! Φαντάζοµαι ότι ο ένας είναι ο µάντης Κάλχας και
ο άλλος ο µάντης Τειρεσίας. Παραβιάζοντας δε τον Κανονισµό,
πήραν τον λόγο χωρίς να υπάρχουν οι άλλοι πολιτικοί Αρχηγοί.

Αντιλαµβάνοµαι την αλαζονεία των ποσοστών των δηµοσκο-
πήσεων και την έπαρση που µπορούν να δηµιουργήσουν σε κά-
ποιον, αλλά αλαζονεία και έπαρση έχουν οι αδύναµοι, δεν έχουν
οι ισχυροί. Οι ισχυροί είναι µετριοπαθείς, αντικειµενικοί και δια-
θέτουν αστική ευγένεια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Τι έκαναν, λοιπόν, χθες οι δύο µάντεις; Ήρθαν εδώ και τι έκα-

ναν; Μια συµπεριφορά που προκαλεί θλίψη, θα έλεγα, όχι αγα-
νάκτηση. Ουδόλως µε ενδιαφέρει πώς υπογείως διαπλέκεται ή
συµπλέκεται το σύστηµα –ο ΣΥΡΙΖΑ µε τη Νέα Δηµοκρατία- δεν
µε αφορά, δεν µε ενδιαφέρει, αλλά πρέπει να καταλάβει ο Έλ-
ληνας ότι τον κοροϊδεύουν και οι δύο. Ένα στηµένο παιχνίδι µόνο
για τις επικοινωνιακές εντυπώσεις!

Θλίβοµαι, γιατί στο παιχνίδι αυτό συµµετείχε και το Προεδρείο
της Βουλής. Δεν έπρεπε να δοθεί ο λόγος σε κανέναν εχθές.
Απαράδεκτο! Δεν πειράζει όµως, έτσι κι αλλιώς αν υπήρχε δηµο-
κρατία πολλοί από εδώ µέσα θα είχαν απολογηθεί για τα εγκλή-
µατά τους, όπως και ο Σηµίτης και οι υπόλοιποι. 

Επειδή, λοιπόν, στην χώρα της πολιτικής ευθύνης που είναι το
άλλοθι των εγκληµατιών και των ποινικών αδικηµάτων δεν µπορώ
να ζητήσω ευθύνη, δεν ζητάµε ευθύνη πλέον, υπάρχει πολιτική
ευθύνη και γι’ αυτό και υπάρχει και ατιµωρησία. Δήλωσε ο Πρω-
θυπουργός ότι -ο ίδιος ο Πρωθυπουργός φαντάζοµαι ότι θα
έρθει µε τον κύριο Τσίπρα να µιλήσουν, γιατί το ραντεβού είναι
λίγο αργότερα, έτσι είναι αυτά, τα ραντεβού δίνονται από νωρίς
για να ξέρουν το βράδυ τι θα κάνουν- θωρακίζουµε τους µηχανι-
σµούς, γιατί µαθαίνουµε συνεχώς από τα λάθη µας. 

Εγώ θα πω κάτι πολύ απλό. Αν είχα έναν υπεύθυνο στην εται-
ρεία µου και επί δυόµισι χρόνια έκανε λάθη συνεχώς θα τον είχα
απολύσει την επόµενη µέρα. Δυόµισι χρόνια η Νέα Δηµοκρατία
κάνει λάθη. Είστε η Κυβέρνηση των λαθών! Πραγµατικά η Κυ-
βέρνηση των λαθών! 

Αυτό, όµως, που δεν κατάλαβα είναι γιατί ξεκινά ο Έλληνας
Πρωθυπουργός στα δυόµισι του χρόνια να αναφέρεται στα δυό-
µισι χρόνια. Η Νέα Δηµοκρατία δεν ήταν κυβέρνηση είκοσι χρό-
νια; Ο κ. Μητσοτάκης δεν είναι Βουλευτής από το 2007 και
Υπουργός επί δεκαετίες; Δεν φέρει καµµία ευθύνη άνθρωποι να
µένουν στα χιόνια; Οπαδός, ξέρετε, του ηλεκτρικού αυτοκινήτου
είναι ο Πρωθυπουργός. Φανταστείτε δυόµισι χιλιάδες αυτοκίνητα
να ήταν ηλεκτρικά στην Αττική Οδό, θα είχε πεθάνει κόσµος µέσα
στα ηλεκτρικά αυτοκίνητα γιατί δεν έχουν ενέργεια, κύριοι. Κα-
ταλαβαίνετε τι εγκλήµατα πάτε να κάνετε; Και εµείς µιλάµε µε
στοιχεία. 

Το πρόβληµα είναι ότι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας
λένε το περίεργο αµίµητο: «Είπε συγγνώµη ο Πρωθυπουργός».
Είπε συγγνώµη ο Πρωθυπουργός; Επειδή είπε συγγνώµη ο Πρω-
θυπουργός λοιπόν πρέπει να πούµε και ευχαριστώ; Είπε συγ-
γνώµη. Είναι ο µοναδικός που είπε συγγνώµη. Επειδή λοιπόν όλοι
οι άλλοι είναι θρασείς, πρέπει εµείς να αποδεχθούµε την πε-
ρίεργη διατύπωση περί συγγνώµης. Δεν θα πω τι λένε στο χωριό
µου για τη συγγνώµη και το φιλότιµο. Όχι.

Θα πω κάτι άλλο, όµως. Για να ζητήσει συγγνώµη κάτι έκανε,
κάτι κακό έκανε. Ποιο είναι το κακό που έκανε; Μαζί µε την Κυ-
βέρνησή του ήταν ανεπαρκής απέναντι στις περιστάσεις. Και
πώς θα πληρώσει αυτή η Κυβέρνηση την ανεπάρκειά της; Ρωτώ.

Έρχεται, λοιπόν και κάνει πρόταση µοµφής ο ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό
που θέλω να πω στον ΣΥΡΙΖΑ είναι ότι όταν τον Νοέµβριο ζητή-
σαµε εκλογές ο ΣΥΡΙΖΑ δεν ακολούθησε. Ακολούθησε τώρα,
διότι ήρθε το δηµοσκοπικό τέρας, το τεράστιο ΠΑΣΟΚ που έρ-
χεται του 27% -θα σας τα πω σε λίγο τι σηµαίνουν οι δηµοσκο-
πήσεις- και αρχίζει ένα πινγκ πονγκ πολιτικαντισµού, µικροπο-
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λιτισµού, µικροκοµµατισµού µόνο και µόνο για τις εντυπώσεις.
Αν νοµίζουµε ότι παράγουµε έργο έξω και ο κόσµος δεν βλέπει,
κάνετε λάθος. Κάνετε λάθος.

Τα προβλήµατα, λοιπόν, που έχει σήµερα η Νέα Δηµοκρατία,
κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, είναι πάρα πολλά: 

Πρώτον, διαχείριση της πανδηµίας. 
Δεύτερον, προβλήµατα στη διάρκεια της κακοκαιρίας. 
Τρίτον, πληθωρισµός. 
Τέταρτον, πρόβληµα έλλειψης επαφής µε την κοινωνία. 
Πέµπτον, απουσία αντιπάλου. Είναι ένα µεγάλο πρόβληµα για

µια κυβέρνηση να µην έχει καλή αντιπολίτευση. Συµφωνώ από-
λυτα µαζί σας. Θα σας πω, όµως, κάτι. Σήµερα έχετε αντίπαλο,
έχετε αντίπαλο τη µοναδική φωνή που υπάρχει στο Κοινοβούλιο,
γιατί το ΚΙΝΑΛ είναι φιλική συµµετοχή όλων. Ας µην ξεχνιόµαστε.
Φιλική συµµετοχή είναι το ΚΙΝΑΛ. Το λέω έτσι απλά για να το κα-
ταλάβετε κάποιοι και θα σας το αποδείξω µε στοιχεία σε λίγο τι
εννοώ. Τώρα έχετε, λοιπόν, έναν αντίπαλο. Και αυτός ο αντίπα-
λος έχει ονοµατεπώνυµο και λέγεται Ελληνική Λύση. Θα είµαστε
ο πραγµατικός σας αντίπαλος µε επιχειρήµατα και προτάσεις
όµως, όχι λαϊκισµό, όχι ακρότητες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Έκτον, έχετε ένα άλλο πρόβληµα οι παγίδες του εκλογικού

νόµου. Θα τους µαγειρέψετε πάλι τον νόµο. Θα φέρετε πάλι
εκλογικό νόµο; Τόσο µικροκοµµατικά ασκείτε διακυβέρνηση;
Αυτό γράφεται στις εφηµερίδες. 

Έβδοµον, τα εθνικά θέµατα. 
Κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, πραγµατικά είστε η χειρότερη

Κυβέρνηση που πέρασε. Δεν µπορώ να σας συγκρίνω µε το ΣΥ-
ΡΙΖΑ, γιατί αυτοί έκαναν τη µεγάλη προδοσία της Μακεδονίας.
Είστε η χειρότερη. 

Αποδεικνύω. Στην πανδηµία στην πρώτη τριάδα στην Ευρω-
παϊκή Ένωση σε θανάτους, στην ενέργεια πρώτη, στην ακρίβεια
πρώτη, δεύτερη στις τιµές χονδρικής στην ενέργεια, στο χρέος
πρώτη, ελλείµατα ο χειρότερος συνδυασµός, πραγµατικό εισό-
δηµα ρεκόρ πτώσης, ακραία καιρικά φαινόµενα ακραία ανικανό-
τητα. 

Τι θέλετε άλλο για να σας αποδείξω ότι υπάρχει πρόβληµα στη
διακυβέρνηση του τόπου; Βλέπετε τα στοιχεία, δεν σας λέω κάτι
άλλο. Αφήστε τα υπόλοιπα. Δεν σας λέω να βγείτε στην αγορά.
Δεν σας λέω πηγαίντε στα µαγαζιά να δείτε τι συµβαίνει. Δεν το
λέω αυτό, γιατί ξέρω τι συµβαίνει στα µαγαζιά. Πολλοί από εσάς
µπορεί να µην ξέρετε, αλλά εγώ ξέρω. Έχω επιχειρήσεις και ήδη
κινδυνεύει µια µε κλείσιµο. Είναι εδώ ο Υπουργός Οικονοµικών.
Ξέρει ο Υπουργός. Δεν µπορεί να κάνει και τίποτα ο άνθρωπος,
αλλά κάθε πεντάµηνο, τρίµηνο το ΣΔΟΕ και η εφορία στις επι-
χειρήσεις µου είναι. Τους βαρέθηκα. Την δουλειά τους κάνουν
οι άνθρωποι, αλλά θέλω να πηγαίνουν και στου Κόκκαλη και στην
«ΑΤΤΙΚΗ ΟΔΟ» να πηγαίνουν και αλλού. Ούτε θεωρώ ότι είναι
υποβολιµαίο ή ότι κάποιοι το έκαναν, αλλά το προσπερνώ. 

Στηµένες τακτικές από πτωχευµένα κόµµατα µε πολιτικάντι-
κους τακτικισµούς, πολιτικάντικους καθαρά, µε στηµένες κόν-
τρες χωρίς επιχειρήµατα. Παρακολουθώ όλη µέρα από χθες. Δεν
άκουσα πραγµατικά προτάσεις. Θλίβοµαι που το λέω. Δεν άκου-
σα προτάσεις για να βοηθήσουµε. Αυτούς τους κακούς όπως θέ-
λετε να τους ρίξετε, ρίξτε τους, µαζί σας, ψηφίζουµε και εµείς,
αλλά προτάσεις δεν έχω ακούσει συγκεκριµένες από εσάς. Έναν
άκρατο λαϊκισµό, µια επιχειρηµατολογία έωλη, εικοτολογία να
καταργήσουµε το πετρέλαιο, να καταργήσουµε τις εξορύξεις, να
καταργήσουµε αυτό, να µειώσουµε το ΦΠΑ. Πρόταση δεν ακού-
ω, πρόταση.

Για αυτό, λοιπόν, διαφέρουµε. Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ και
ΚΙΝΑΛ δυστυχώς είστε ίδιοι. Και θα πω κάτι που εγώ µε την πο-
λιτική ασχολούµαι ως πολιτικός λίγα χρόνια, όχι πολλά, αλλά ως
πολιτικό ον αντιλαµβάνοµαι. Τι κάνατε τώρα στο ΣΥΡΙΖΑ; Επειδή
βλέπετε ότι οι δηµοσκοπήσεις και το σύστηµα θέλει να προωθή-
σει το δεκανίκι κάνατε πρόταση µοµφής και το δεκανίκι αναφέ-
ροµαι και θα σας το αποδείξω µε επιχειρήµατα. Μπορεί να κάνω
λάθος εγώ, αλλά τις αποδείξεις θα τις δείτε σε λίγο εδώ. 

Λέω, λοιπόν, το εξής. Κάνατε πρόταση µοµφής. Την ώρα που
ήταν στρυµωγµένος ο Πρωθυπουργός µε όσα συνέβαιναν του
δίνετε άλλοθι να συσπειρώσει το κόµµα του, να συσπειρώσει

τους Βουλευτές του δίνοντας του άλλοθι, άλλοθι συσπειρώσεως.
Θεωρώ ότι ήταν ένα πολιτικό λάθος. Ίσως το ένστικτο της επι-
βίωσης του ΣΥΡΙΖΑ απέναντι στο ΚΙΝΑΛ που δήθεν έρχεται τον
ανάγκασε και σύρθηκε πίσω από την πρόταση µοµφής. Έπρεπε
να γίνει νωρίτερα αυτή ή αργότερα, µετά από δέκα µέρες. 

Θέλετε, λοιπόν, αποδείξεις για το ποιος στηρίζει ποιον εδώ
µέσα και θέλω να µε ακούσει ο ελληνικός λαός. Κύριοι της Νέας
Δηµοκρατίας, ο ΣΥΡΙΖΑ ψηφίζει το 50% των νοµοσχεδίων της
Νέας Δηµοκρατίας. Μάλλον ψήφισε εκατόν είκοσι τέσσερα νο-
µοσχέδια από τα διακόσια πενήντα οκτώ που έφερε η Νέα Δη-
µοκρατία. Το ΚΙΝΑΛ ψηφίζει το 70% των νοµοσχεδίων της Νέας
Δηµοκρατίας. Πού διαφέρετε; Αν το 50% των νοµοσχεδίων σας
αρέσει, αν το 70% σας αρέσει πού διαφέρετε; Γιατί πρέπει να
αλλάξουµε κυβέρνηση, αφού το ίδιο πράγµα λέτε και εσείς στο
ΚΙΝΑΛ; Και στο ΣΥΡΙΖΑ δεν διαφέρετε και πολύ, 50% λέτε. Δεν
το καταλαβαίνω.

Ακούστε. Ψήφισε το ΚΙΝΑΛ εκατόν εβδοµήντα εννέα νοµοσχέ-
δια της Νέας Δηµοκρατίας και είναι το καινούργιο που έρχεται
από το παρελθόν, που έχει πτωχεύσει βέβαια. Σας τα λέω για να
καταλάβετε.

Τώρα ως Αντιπολίτευση η Νέα Δηµοκρατία έχει ψηφίσει το
64% των νοµοσχεδίων του ΣΥΡΙΖΑ. Δηλαδή, πού διαφέρετε; Για
πείτε µου εσείς. Πού διαφέρετε; Είστε µια άτυπη συγκυβέρνηση
εδώ και πολλά χρόνια και θα είστε και συγκυβέρνηση πραγµατική
τα επόµενα χρόνια µετά τις εκλογές. Αλλά τότε θα υπάρχει µια
φωνή ελληνική, πατριωτική, εθνική µε λογική και σύνεση για να
κάνει πραγµατική αντιπολίτευση. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Θα καταθέσω στα Πρακτικά, λοιπόν, τα νοµοσχέδια που ψή-

φισαν τα κόµµατα µεταξύ τους για να καταλάβουν οι Έλληνες
ποιος κοροϊδεύει ποιον.

Ο Ευρωβουλευτής, λοιπόν, του ΠΑΣΟΚ, του ΚΙΝΑΛ, ο κ. Αν-
δρουλάκης, ο οποίος προωθείται από το σύστηµα, είπε «θα ψη-
φίσουµε την πρόταση δυσπιστίας, αλλά δεν θέλουµε εκλογές». 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Εκλέχθηκε. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Ευρωβουλευτής δεν είναι ο άνθρωπος; Τον µειώνω; Πα-
ραιτήθηκε από Ευρωβουλευτής;

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Είναι Πρόεδρος.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Α, είναι και Πρόεδρος. Είναι και Ευρωβουλευτής και Πρό-
εδρος. Συγγνώµη. Πάντως εγώ, όταν βγήκα Ευρωβουλευτής, πα-
ραιτήθηκα, πριν γίνω Πρόεδρος.

Πάµε στην ουσία. Ο κ. Ανδρουλάκης, λοιπόν, δεν θέλει πρό-
ωρες εκλογές µεσούσης της πανδηµίας. Έτσι είπε. Λογικό το επι-
χείρηµα και συµφωνώ απόλυτα µαζί του, αλλά µέσα στην
πανδηµία έκανε εκλογές ο ίδιος. Μέσα στην πανδηµία κάνατε
εσωκοµµατικές εκλογές -τι επιχειρήµατα είναι αυτά;- µε φυσική
παρουσία κόσµου σε στοιβαγµένα εκλογικά κέντρα. Δεν πείθεται
έτσι αν θεωρητικά εκπροσωπεί ο Ευρωβουλευτής, Πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ την παράταξή σας. 

Το ΚΙΝΑΛ λέει: «Θα ψηφίσουµε την πρόταση δυσπιστίας, αλλά
λέµε όχι σε εκλογές. Λοιπόν είµαι εναντίον της Κυβέρνησης,
αλλά δεν θέλω να πέσει.» Πώς γίνονται αυτά; Ας µου εξηγήσει
κάποιος από την Αριστερά τι εννοεί ο ποιητής. Εγώ δεν τα κατα-
λαβαίνω. Ίσως να φταίει ο δείκτης της ευφυΐας µου, να µην είναι
τόσο υψηλός όσο του κύριου Ανδρουλάκη και να µην πιάνω τα
µηνύµατα του. 

Δεν θα πω ότι διατηρεί ακόµα το όνοµα «ΚΙΝΑΛ» ούτε θα πω
για τα εκατοµµύρια που χρωστά το κόµµα του. Δεν µας είπε τι
θα κάνει µε όλα αυτά. Θα µου πείτε ότι χρωστά και η Νέα Δηµο-
κρατία, πολλά λεφτά. Είχε δεσµευθεί ο Πρωθυπουργός ότι θα τα
πληρώσει. Ακόµα περιµένουν τα ταµεία να πάει κάτι να δώσει.
Δεν γίνεται έτσι η δουλειά. 

Και επειδή, λοιπόν, βάζετε τις δηµοσκοπήσεις αρωγούς να τα
φουσκώσουν, θα δώσω στα Πρακτικά αυτό εδώ. Ακούστε, λοι-
πόν, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. «Νέα δηµοσκόπηση δίνει στο
Ποτάµι 14,5%»! Ακούστε δηµοσκόπηση µε ηµεροµηνία 14 Απρι-
λίου του 2014. Τον Σεπτέµβριο, τον ένατο µήνα, έγιναν εκλογές.
Πήρε 4%. 
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Έτσι θα κάνετε πολιτική; Με τις δηµοσκοπήσεις κάνετε πολι-
τική στη Νέα Δηµοκρατία; Με τις δηµοσκοπήσεις θα κάνετε πο-
λιτική όλοι σας; Σοβαρά µιλάτε; Μία φούσκα είναι, η οποία θα
ξεφουσκώσει γιατί –επαναλαµβάνω- το σύστηµα χρειάζεται κά-
ποιον να στηριχτεί και θα υποστηριχτεί, είτε από εδώ είτε από
εκεί, γιατί το σύστηµα πάντα έχει δύο ταµπλό. 

Και το λέω, για να καταλάβουµε ότι δεν µπορώ να ακούω στη
Νέα Δηµοκρατία να λένε ότι εν µέσω πανδηµίας δεν µπορούµε
να κάνουµε εκλογές! Η Πορτογαλία κάνει εκλογές τον επόµενο
µήνα. Η δε Γερµανία, που λατρεύει ο Πρωθυπουργός και η Κυ-
βέρνησή του –λατρεύουν τη Γερµανία- έκανε εκλογές. Για να µην
πω ότι και το ΠΑΣΟΚ έκανε εκλογές. Έτσι; 

Άρα, λοιπόν, ψάχνατε προφάσεις για να πείτε ψέµατα στον ελ-
ληνικό λαό και αυτό είναι που µε ενοχλεί ως άνθρωπο, ως άν-
θρωπο που σκέφτεται λίγο παραπάνω ή που θέλει να σκεφτεί
λίγο περισσότερο. Γιατί; Είστε οι ίδιοι, είστε όµοιοι. Ακολουθείτε
την ίδια τακτική, ακολουθείτε την ίδια πολιτική. Υπηρετείτε τους
ολιγάρχες και όχι τον ελληνικό λαό και την Ελλάδα, δυστυχώς.
Δυστυχώς, το λέω. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και επειδή κάποιοι θα αναρωτηθούν ποια είναι τα λάθη της Κυ-

βέρνησης, ακούστε. Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός είχε κάνει δήλωση
ότι γι’ αυτόν δεν υπάρχει πολιτική ευθύνη και ότι ευθύνη σηµαίνει
παραίτηση. Και εγώ συµφώνησα µαζί του τότε. Ήταν µε το Μάτι.
Με το Μάτι, ακούστε, είχε πει –για τον Έλληνα η πολιτική ευθύνη
είναι το άλλοθι του αποτυχηµένου πολιτικού, το λέω εγώ αυτό
βέβαια- ο Πρωθυπουργός το εξής: «Αδυνατώ να αντιληφθώ τι
σηµαίνει πολιτική ευθύνη δίχως καµµία παραίτηση». 

Εγώ δεν είδα κανέναν να παραιτείται. Ούτε είδα, ούτε άκουσα.
Αν ακούσατε εσείς, να µου το πείτε γιατί δεν έχω ακούσει κανέ-
ναν. Μια κυβέρνηση που δεν αναλαµβάνει την ευθύνη, δεν είναι
απλά άχρηστη, είναι εντελώς άχρηστη και όχι άριστη, δυστυχώς.
Γι’ αυτό φτάσαµε εδώ. 

Αττική οδός: «Φταίει ο Υπουργός». Υπουργός: «Φταίει η Αττική
Οδός». Αττική οδός και Κυβέρνηση: «Φταίει ο Πατούλης». 

Ρε παιδιά, ποιος φταίει τελικά; Πείτε µου εσείς. Ο Χατζηπετρής
µήπως φταίει; Δεν φταίει κανένας; Τα φορτώσατε όλα στον Πα-
τούλη. Ο Πατούλης φταίει. Βρείτε έναν αποδιοποµπαίο τράγο,
για να κάνετε άλλου είδους παιχνίδια στην περιφέρεια, αλλά
βρείτε κάποιον σοβαρό λόγο να του αποδώσετε ευθύνη.

Φταίτε ως Κυβέρνηση 100%! Εσείς είστε ο ηγέτης, εσείς κυ-
βερνάτε, εσείς επιλέγετε το δρόµο της ακολουθίας των γεγονό-
των και δεν ακολουθήσατε τα γεγονότα!

Πάµε στα υπόλοιπα. Ο Πρωθυπουργός είπε ότι µπορούν να
αποζηµιωθούν οι άνθρωποι µε 2.000 ευρώ. Ξέχασε να πει ότι το
βράδυ, την ίδια ώρα, η Ελληνική Λύση το απαίτησε αυτό, µε ανα-
κοίνωση και δελτίο Τύπου. Όµως, δεν είπε ότι πρέπει να αποδεί-
ξουν οι πολίτες –ακούστε- την υπαιτιότητα. Ο δρόµος ανήκει στο
ΤΑΙΠΕΔ. Υπάρχουν νοµικά κωλύµατα. Άκουγα σήµερα έγκριτους
νοµικούς να λένε ότι υπάρχει πρόβληµα µε τις αγωγές. 

Στο ΤΑΙΠΕΔ ανήκει ο δρόµος, κύριοι συνάδελφοι. Ποιος το
έδωσε; Ο συνεργάτης σας, ο ΣΥΡΙΖΑ, το 2016 και µάλιστα έκανε
το εξής: Απάλλαξε το ΤΑΙΠΕΔ από κάθε αστική και ποινική ευ-
θύνη. Το 2016 έγινε αυτό. 

Όρα, Έλληνα, λοιπόν, πόσο όµοιοι είναι, πόσο ίδιοι είναι! Και
δεν διαφέρουν πουθενά! Και το ΚΙΝΑΛ να ψηφίζει είτε από εδώ
είτε από εκεί. Επιχειρώ, λοιπόν, να δώσω στον Έλληνα να κατα-
λάβει ότι δεν διαφέρουν σε τίποτα τα τρία κόµµατα, ουσιαστικά. 

Θέλετε να γίνετε χρήσιµοι, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας; Θέ-
λετε να γίνετε χρήσιµοι, κύριοι συνάδελφοι; Να σας πω εγώ. Επι-
στροφή των διοδίων στους Έλληνες, που τελειώνει η σύµβαση
το 2024!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Δεν µπορείτε; Έχω κάτι καλύτερο. Αρχή της αναλογικότητας,

κατά το Σύνταγµα: «Όσο δρόµο χρησιµοποιώ τόσο θα πληρώ-
νω». 

Τι πιο απλό από αυτό, κύριε Υπουργέ των Οικονοµικών; Δεν
µπορείς από το Μαρούσι να πηγαίνεις Αττική Οδό και να πληρώ-
νεις τα ίδια µε αυτά που πληρώνει ένας που πηγαίνει από Ελευ-
σίνα στην Αττική Οδό. Δεν γίνεται! Αρχή της αναλογικότητας και
στην Εθνική Οδό. Κάνω 10 χιλιόµετρα; Θα πληρώνω λίγο. Κάνω

50 χιλιόµετρα; Θα πληρώνω κάτι παραπάνω. Κάντε αυτό, αφού
δεν είστε ικανοί να αποδώσετε το χρήµα του ελληνικού λαού
στον ελληνικό λαό. 

Αυτή η εταιρεία έχει κερδίσει 800 εκατοµµύρια ευρώ. Κέρδος,
δεν µιλάω για τζίρο, 800 εκατοµµύρια ευρώ! Αυτό το ποσό θα
µπορούσε να το έχει πάρει ο συνταξιούχος, ο µισθωτός, ο υπάλ-
ληλος ο Έλληνας φτωχός, ο απλός εργάτης. Δεν το κάνατε.

Επιτελική διαχείριση, επιτελικό κράτος. Επιτελικό κράτος, το
µέγα εφεύρηµα της Νέας Δηµοκρατίας! Και σήµερα ακούσαµε
τον αρµόδιο Υπουργό να λέει ότι δεν φταίει το επιτελικό κράτος,
φταίει το κράτος! Το επιτελικό απ’ έξω πήγε. 

Ακούστε λίγο. Δυστυχώς, το επιτελικό σας κράτος είναι σαν
το ακυβέρνητο καράβι. Ακυβέρνητο καράβι, η διαχείριση έτσι
ήταν. Στην πληµµύρα εκκενώνουµε τα σπίτια. Στην πυρκαγιά εκ-
κενώνουµε τα σπίτια. Στην πανδηµία µένουµε σπίτι. Στο χιόνι µέ-
νουµε σπίτι. Χρέη σε τράπεζες; Χάνουµε το σπίτι. 

Ωραία Κυβέρνηση είστε! Ωραία Κυβέρνηση είστε! Δεν κυβερ-
νάτε!

Και θα πω κάτι στον Πρωθυπουργό µε πολλή συµπάθεια. Έρ-
χεται καλοκαίρι. Πρέπει να επισπεύσει το πρόγραµµα δασοπυ-
ρόσβεσης. Έχει καθυστερήσει πάρα πολύ αυτή η ιστορία, ο
σχεδιασµός για την ενίσχυση του υλικού. Θα καεί κόσµος! Θα
έχουµε φωτιές πάλι και θα τρέχουµε και δεν θα φτάνουµε. Χρει-
άζεται διπλασιασµός των εναερίων µέσων. Δεν έχουµε αερο-
πλάνα. Το καλοκαίρι ήταν είκοσι διαθέσιµα από τα εβδοµήντα
που διαθέταµε. 

Κρούω κώδωνα κινδύνου, γιατί µπορεί να κάηκαν εκατοµµύρια
στρέµµατα αλλά να σώθηκαν ζωές –πάνω απ’ όλα οι ζωές των
ανθρώπων- είναι όµως και η περιουσία, που πρέπει να προστα-
τεύει το κράτος. Το καλοκαίρι που έρχεται µη θρηνήσουµε και
θύµατα και κρατήστε αυτό που σας λέω, γιατί κάνετε τραγικά
λάθη. 

Θα ήθελα απευθυνόµενος στον κύριο Πρωθυπουργό να του
πω το πολύ απλό, κάτι που διαφεύγει της προσοχής όλων. Χωρίς
φθηνή ενέργεια δεν βελτιώνεται το οικονοµικό κλίµα, κύριοι συ-
νάδελφοι. Δεν µπορεί να υποστηριχθεί καµµία κοινωνική πολι-
τική, δεν µπορεί να µειωθεί η ανεργία, δεν µπορούν να αυξηθούν
οι µισθοί και οι συντάξεις. 

Άκουγα τον εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ προηγουµένως να λέει
«δώστε 800 - 900 ευρώ». Αν δώσετε 900 ευρώ, κύριοι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, µισθούς στον ιδιωτικό τοµέα –εγώ λέω 1.200 ευρώ, αν θέ-
λετε-, θα απολυθεί το ένα τρίτο εξ αυτών των υπαλλήλων, διότι
δεν έχουν οι επιχειρήσεις χρήµατα. Δεν το καταλαβαίνετε αυτό; 

Χωρίς φθηνή ενέργεια, λοιπόν, δεν µπορεί να υπάρχει και
εθνική άµυνα. Αν πετύχατε κάτι και οι τρεις σας –ΚΙΝΑΛ, ΣΥΡΙΖΑ
και Νέα Δηµοκρατία- είναι το αυτονόητο: Αν αποφασίσει αύριο η
Τουρκία και κατεβάσει το ρελέ των MW που παίρνουµε, η πα-
τρίδα µας έχει τελειώσει. 

Θα σας πω τα νούµερα τώρα εγώ, έχω τα νούµερα µπροστά
µου. Δεν λέω ό,τι θέλω. Ακούστε εδώ. Παίρνουµε 490 MW από
την Ιταλία, 123 MW από Αλβανία, 239 MW από Σκόπια, 523 MW
από Τουρκία και 338 MW από Βουλγαρία. Αν αύριο λοιπόν –γιατί
έχει γίνει το τόξο «Αλβανία, Σκόπια και Τουρκία»- κατεβάσουν το
ρελέ, θα χρειαστεί άλλα 900 MW η χώρα µας, για να υπάρξει
ενεργειακά. Πετύχατε λοιπόν και καταντήσατε τη χώρα όµηρο
των εχθρών της Ελλάδος! Αυτό δεν το αξίζει η Ελλάδα!

Στην ενέργεια τι κάνατε; Τίποτα. Πλήρης αδιαφορία όλων των
κυβερνήσεων. Και επικαλούµαι τον κ. Μανιάτη –ο οποίος ήταν
στο ΠΑΣΟΚ, παραµένει απ’ ό,τι ξέρω ΠΑΣΟΚ- ένας εξαιρετικός
άνθρωπος, εξαιρετικός επιστήµων, ο οποίος έγραψε ένα άρθρο
στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» που επιβεβαιώνει τα όσα λέω εδώ και δε-
καετίες. 

Λέει, λοιπόν, ο Υπουργός κ. Μανιάτης: «Στην Ελλάδα αδιαφο-
ρούν προκλητικά για την αξιοποίηση των πλούσιων ελληνικών
κοιτασµάτων φυσικού αερίου που µπορούν να δηµιουργήσουν
έναν κύκλο εργασιών 250 δισεκατοµµυρίων ευρώ σε Ιόνιο και
Νότια Κρήτη». Αυτά τα λέει ο κ. Μανιάτης. 

Και έχουµε έναν Πρωθυπουργό, ο οποίος απλόχερα λέει: Δεν
θέλω φυσικό αέριο εγώ, δεν θέλω πετρέλαιο. Δεν θέλω φυσικό
αέριο, δεν θέλω πετρέλαιο! Τι θες; Πράσινη ενέργεια και πράσ-
σειν άλογα! Όχι «πράσινα άλογα», αλλά «πράσσειν άλογα». Είναι
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άλλο το «πράσινα άλογα», το χρώµα, και άλλο το «πράσσειν
άλογα». Αυτό κάνει η Νέα Δηµοκρατία, αυτό κάνει η Νέα Δηµο-
κρατία, την ώρα που –ακούστε, κύριοι συνάδελφοι- ο διεθνής φο-
ρέας ενέργειας µιλάει για τριπλασιασµό για µία δεκαετία των
τιµών της ενέργειας. Τα επόµενα δέκα χρόνια θα τριπλασιαστεί
η τιµή της ενέργειας! Αυτό σηµαίνει ότι πολύ απλά το ρεύµα του
µεροκαµατιάρη Έλληνα µπορεί να πάει και δυόµισι φορές επάνω
στο τιµολόγιό του. Πείτε µου εσείς, ένας άνθρωπος των 350
ευρώ πώς µπορεί να ζήσει µε ένα τιµολόγιο των 250 ευρώ που
θα του έρθει τα επόµενα χρόνια; Δεν µπορεί. 

Κάτι πρέπει να κάνουµε µε την ενέργεια. Από το 2016 κάνετε
το εξής έγκληµα. Φέρνετε σχιστολιθικό αέριο από τις Ηνωµένες
Πολιτείες. Γιατί δεν πρέπει να πάρουµε –λέει- φυσικό αέριο από
άλλη χώρα. Δεν καταλαβαίνω γιατί να γίνω εγώ κακός µε τη
Ρωσία επειδή οι Αµερικάνοι πρέπει να κονοµάνε χρήµατα. Πείτε
µου εσείς. 

Φέρνετε τουρκοαζέρικο φυσικό αέριο µε τον αγωγό TAP, ένας
από τους λόγους που το 2012 αρνήθηκα την πρόταση που µου
είχε γίνει να κατέβω εκ νέου ως Βουλευτής. Δεν µπορεί να εξαρ-
τάσαι από Τουρκία και Αζερµπαϊτζάν στην ενέργειά σου. Δεν
µπορεί να εξαρτάσαι από Τουρκία, από Αλβανία, από Σκόπια. 

Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι, γιατί έχουµε ακριβό φυσικό
αέριο, γιατί έχουµε ρεύµα ακριβό; Το έχει ψάξει κανείς εδώ
µέσα; Επιφανειακά ο κ. Βαρουφάκης το ανέφερε. Θα σας πω
ποιοι είναι οι λόγοι που έχουµε ακριβή ενέργεια και ακριβό ρεύ-
µα. Πάντα για σας φταίνε οι άλλοι. Προχθές έφταιγε ο καιρός,
στις φωτιές έφταιγε ο καιρός. Αποδίδετε, λοιπόν, την αύξηση των
τιµών ρεύµατος στη διεθνή αγορά. Κάνετε λάθος. Διότι στην Ελ-
λάδα οι τιµές αυξάνονται περισσότερο για µεγαλύτερο διάστηµα
απ’ ό,τι σε άλλες χώρες. 

Έρευνα της «MANIFOLD» στις 27-1-2022 για τα αίτια της ενερ-
γειακής ακρίβειας το λέξει ξεκάθαρα: 

Πρώτον, στρέβλωση του ανταγωνισµού. 
Δεύτερον, κερδοσκοπικά επεισόδια. Οι πάροχοι δεν έχουν

αναλάβει κανένα επιχειρηµατικό ρίσκο, µετακύλησαν τις αυξή-
σεις στους καταναλωτές. Ωραίοι επιχειρηµατίες! Κρατικοδίαιτοι.
Ανοίγω εγώ ένα γραφείο, βάζω δέκα άτοµα, είµαι ο «ΒΕΛενέρ-
γεια» -έτσι λέγονται οι εταιρείες αυτές- ανοίγω τηλεφωνικά κέν-
τρα, παίρνω το ρεύµα χαµηλά, το πουλάω όσο θέλω,οικονοµάω
χρήµα. Αυτό δεν είναι επιχείρηση, αυτό είναι τοκογλυφία. Αυτό
το κάνετε εσείς και εσείς. 

Τρίτον, κακές εµπορικές πρακτικές, µε αδιαφάνεια σε συµβό-
λαια, λογαριασµούς των παρόχων ενέργειας. Αυτά λέει διεθνής
εταιρεία, δεν τα λέει ο Βελόπουλος. 

Τέταρτον, χρηµατιστήριο χωρίς δικλείδες ασφαλείας. Δεν θα
πω για τον κ. Χατζηδάκη, τον κυνηγό, «δολοφόνο» της «Ολυµπια-
κής», της ΔΕΗ και όλων αυτών, ο οποίος µας έλεγε ότι «στο χρη-
µατιστήριο πάει καλά η ΔΕΗ». Και του έλεγα: «Θα έχουµε µείωση
τιµής;». Και έλεγε: «Στο χρηµατιστήριο πάει καλά». «Η τιµή θα
χαµηλώσει;» τον ρώταγα, τα δικά του µου έλεγε. Δεν γίνεται έτσι
δουλειά. 

Ακούστε και το άλλο έγκληµα που κάνει η Κυβέρνηση. Ωραία
Κυβέρνηση! Θα δίνει επιδότηση σε αµιγώς ηλεκτρικά αυτοκί-
νητα. Και σας λέω εγώ το εξής. Αν δυόµισι χιλιάδες αυτοκίνητα
στην Αττική Οδό είχαν ηλεκτρική ενέργεια και όχι βενζίνη και πε-
τρέλαιο, πόσοι θα πέθαιναν από το κρύο; Ξέρετε; Το έχετε κα-
ταλάβει; Δεν είναι για πάσα νόσο το ηλεκτρικό αυτοκίνητο. 

Ακούστε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, του ΚΚΕ, του ΚΙΝΑΛ και του Μέ-
ΡΑ25 –που απουσιάζετε-, τι κάνουν: Επιδοτούν το ηλεκτρικό αυ-
τοκίνητο µε 30%. Ακούστε έγκληµα. Ηλεκτρικό δίκυκλο 3.000
ευρώ. Για αυτοκινητάκι 5.000 ευρώ. Για φορτιστή έξυπνου αυτο-
κινήτου επιδότηση 500 ευρώ. Κι εγώ ρωτώ εσάς. Κατασκευάζει
η Ελλάδα τέτοια αυτοκίνητα; Πού θα πάνε τα χρήµατα αυτά, ξέ-
ρετε; Στη Γερµανία. Κάνετε έγκληµα.

Και πώς το κάνετε το έγκληµα; Ξεπουλώντας τη «ΛΑΡΚΟ», η
οποία, µε βάση τα υλικά που διαθέτει αυτή η µεγαλειώδης εται-
ρία, θα µπορούσε να κατασκευάζει µπαταρίες ηλεκτρικών αυτο-
κινήτων. Αλλά την ξεπουλήσατε κι αυτήν πριν επιδοτήσετε τα
ηλεκτρικά αυτοκίνητα. Μιλάµε για καταστάσεις απίστευτες. Δεν
ξέρω πώς τα σκέφτεστε. Βοηθάτε, λοιπόν, την πλούσια Γερµανία
να ρουφάει το αίµα των Ελλήνων, την αιµοδοτείτε οικονοµικά. 

Ακούστε τι άλλο κάνατε. Αποσύρατε από το «ΕΞΟΙΚΟΝΟΜΩ»
την επιλογή των ενεργειακών τζακιών, δηλαδή µια φθηνή και ελ-
ληνική λύση. Γιατί και ενεργειακά τζάκια κατασκευάζει η Ελλάδα,
αλλά και η βιοµάζα κατασκευάζεται στη χώρα µας. Και τα απο-
σύρατε, για να πάω να πάρω τι; Ηλεκτρικό αυτοκίνητο; Γιατί δεν
βοηθάτε τις ελληνικές εταιρείες; 

Θα πω και κάτι στον Πρωθυπουργό, που επιµένει στα «πράσ-
σειν άλογα», τα «πράσινα άλογα». Η Ελλάδα εδώ και είκοσι χρό-
νια αύξησε 100% την εγκατάσταση αιολικής ισχύος. 100%!
Μειώθηκε η αξία του ρεύµατος; Μειώθηκε το τιµολόγιο στον µε-
ροκαµατιάρη άνθρωπο, στον συνταξιούχο, στον δηµόσιο υπάλ-
ληλο; Όχι, γιατί βασιζόµαστε σε εισαγωγές. Απλά πράγµατα
είναι. Τι πρέπει να κάνετε; Εξόρυξη φυσικού αερίου, πετρελαίου,
πυρηνική ενέργεια επιτέλους, άνοιγµα λιγνιτών µέχρι το 2050 και
θα πέσει η τιµή. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Επίσης, άλλη µία πρόταση είναι η εξής…
Βαρεθήκατε, κύριε ναύαρχε; Θέλετε να ακούσετε τον Πρωθυ-

πουργό. 
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Εγώ δεν πρόλαβα να µιλήσω γιατί

οι άλλοι µίλαγαν επτάµισι λεπτά. Εσείς από δεκαπέντε µιλάτε
τριάντα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Στους αρχηγούς δεί-
χνουµε µία κατανόηση. Το είπαµε αυτό.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Όταν µιλήσει ο Αρχηγός σας, θα είστε τόσο ενοχλητικός;
Όχι. Να είστε ακριβοδίκαιος. Είστε άνθρωπος έντιµος. Χθες µί-
λησε παραβιάζοντας τον Κανονισµό ο Πρόεδρός σας, δεν µιλή-
σατε όµως. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Όχι, δεν παραβιά-
στηκε ο Κανονισµός. Θα σας τα πω στο τέλος. Δεν θέλω να σας
διακόψω. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Δικαιούµαι δευτερολογία τότε. Εκτός αν περιµένω καρα-
ούλι εγώ στην πόρτα της Βουλής να µπουκάρω, να µιλάω, να
φεύγω και να ξανάρχοµαι την επόµενη ηµέρα. Δεν είναι έτσι. 

Κύριε Κουτσούµπα, δεν έχω άδικο. 
Αλλά είπαµε, στηµένο παιχνίδι. Όχι εσείς, κύριε Πρόεδρε, αλ-

λά οι υπόλοιποι. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Μας κολακεύετε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Πιθανόν. Αλλά ο πρότερος έντιµος βίος δεν είναι και πολύ
έντιµος σε επίπεδο συµπεριφοράς απέναντι στην Ελληνική Λύση. 

Πάµε να πούµε και τα υπόλοιπα. 
Κάνω µία πρόταση. ΕΤΜΕΑΡ. 800 εκατοµµύρια κάθε χρόνο

πληρώνω για ανεµογγενήτριες µέσα στον λογαριασµό µου. Ανα-
στείλτε την πληρωµή του ΕΤΜΕΑΡ και θα µειωθούν οι λογαρια-
σµοί της ΔΕΗ σε κάθε νοικοκυριό 40%. Το έκαναν οι ειδικοί
επιστήµονές µας. Δεν το κάνετε, όµως, γιατί εξυπηρετείτε πέντε
ολιγάρχες, πέντε µεγαλονταβατζήδες που έλεγε ο Κωνσταντίνος
Καραµανλής ο Β’ εδώ όταν ξεκίνησε τον ανένδοτο απέναντι
στους νταβατζήδες, κάτι που δεν τολµάτε να κάνετε εσείς, όµως.
Κάποια στιγµή πρέπει να το κάνει κάποιος. 

Πάµε, λοιπόν, να µιλήσουµε για την οικονοµία. 
Κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, ασκείτε πολιτική οικονοµική µε

δανεικά. Δανεικά! Ποιος θα πληρώσει; Το έχετε πει; Είπατε ότι
δώσατε 43 δισεκατοµµύρια. Εσείς τα δώσατε, από την τσέπη
σας; Άκουγα Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας να επαίρονται
διότι δόθηκαν –λέει- 43 δισεκατοµµύρια. Δώσαµε –είπαν- 43 δι-
σεκατοµµύρια. Δεν δώσατε. Δανειστήκατε. Υπερχρεώνετε και
πάλι την Ελλάδα για να δώσετε επιδόµατα. Δεν είναι αυτό οικο-
νοµική πολιτική. Του είπατε του Έλληνα ποιος θα πληρώσει στο
ταµείο; Όχι. 

Το είπε, όµως, η Κριστίν Λαγκάρντ, η συµπάθειά σας. Τι είπε;
«Πρέπει να αποπληρωθούν τα κορωνοχρέη των κρατών-µελών.
Είναι µια αναγκαιότητα. Όπως εξοφλείται ένα προσωπικό χρέος,
έτσι εξοφλείται και ένα κρατικό χρέος» είπε η Λαγκάρντ. Άρα, 43
δισεκατοµµύρια υπερχρεώσατε τη χώρα για ακόµη µια φορά. 43
δισεκατοµµύρια! Τα µισά είναι δανεικά. Τα υπόλοιπα «αέρας-πα-
τέρας». Εν πάση περιπτώσει, επειδή τα ψηφίσατε κι εσείς. 

Κάνατε, λοιπόν, τη χώρα χειρότερη σε όλα. Η χώρα είναι δεύ-
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τερη φτωχότερη στην Ευρωπαϊκή Ένωση σε αγοραστική αξία ει-
σοδήµατος. Η χειρότερη σε χρέος και δίδυµα ελλείµµατα. Η χει-
ρότερη στην ανεργία. Η χειρότερη στις πυρκαγιές. Από τις
χειρότερες στην πανδηµία. Αλλά, εσείς αναλώνεστε στο ποιος
έκανε τα λιγότερα λάθη. 

Αφού λοιπόν είναι υπαίτιοι για το Μάτι, κύριοι της Νέας Δηµο-
κρατίας -άκουσα και τον Πρωθυπουργό, προς τιµήν του το είπε
για το Μάτι- γιατί αρνηθήκατε να κάνουµε εξεταστική επιτροπή
για το Μάτι για να βρούµε τους ενόχους, κύριοι της Νέας Δηµο-
κρατίας; Γιατί αρνήθηκε ο Πρωθυπουργός; Ζητήσαµε εξεταστική
επιτροπή και αρνείται να την κάνει. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Σταµατήστε να κάνετε ψεύτικα παιχνιδάκια για να συσπειρώ-

νετε το κοµµατικό σας ακροατήριο. Η Ελλάδα των ανισοτήτων,
η Ελλάδα του Κολωνακίου, η Ελλάδα της διαπλοκής, ένα κράτος
έκτρωµα, διεφθαρµένο, υδροκέφαλο. Το είπε χθες και ο κ. Στυ-
λιανίδης εδώ: «Δεν ήξερα ότι υπάρχει τέτοιο κράτος στον κόσ-
µο». Έτσι είπε ο Υπουργός σας. Χθες ο Υπουργός εδώ, ο κ. Στυ-
λιανίδης, σας «έφτυσε» όλους. Δεν ήξερε –είπε- ότι υπάρχει τέ-
τοιο κράτος. Και το «έφτυσε» αναφέρεται σε όλο το κράτος που
και εσείς και εσείς και εσείς εδώ και σαράντα - πενήντα χρόνια
φτιάξατε. Έπρεπε σήµερα να παραιτηθείτε όλοι. Αυτό είπε ο
Υπουργός σας. 

Εγώ θα σας το πω ευθέως. Συµφωνώ µε τον Υπουργό σας.
Γιατί δεν κάνατε κράτος, γιατί δεν είστε ικανοί να κάνετε κράτος,
γιατί δεν µπορείτε να κάνετε κράτος. Γιατί κοιτάτε τις επόµενες
εκλογές και όχι τις επόµενες γενιές. Αυτή είναι η διαφορά µας.
Εµείς κοιτάµε πρώτα τις επόµενες γενιές και όχι τις επόµενες
εκλογές. 

Και θέλετε απόδειξη; Αττική, πρώτη περιφέρεια µε κατά κεφα-
λήν ΑΕΠ στα 22.000 ευρώ. Όλες οι υπόλοιπες περιφέρειες αι-
µορραγούν, θνησιγενείς. Το λέει η ΕΛΣΤΑΤ, όχι ο Βελόπουλος.
Αποτύχατε. Όλοι αποτύχατε, όλοι φταίτε. Φύγετε να αγιάσει ο
τόπος επιτέλους. Φύγετε! Φύγετε! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ακούστε, µετά από τόσα χρόνια εκσυγχρονιστών και εκσυγ-

χρονισµών, τι πετύχατε: Η Ελλάδα να έχει µισθούς Ανατολικής
Ευρώπης, κοµµουνιστικούς. Πρώην κοµµουνιστικά κράτη έχουν
καλύτερους µισθούς από τη δυτική Ελλάδα. Το καταθέτω στα
Πρακτικά, για να το θυµάστε. 

Όλοι είµαστε καλόπιστοι. 
Εµείς ρωτάµε λοιπόν: Πώς θα τα πετύχετε όλα αυτά που λέτε,

όταν λέτε ψέµατα συνεχώς; Λέτε ψέµατα! Σας κατηγορώ ότι οι
Υπουργοί σας λένε ψέµατα! Παραδείγµατα: 

Πρώτον, στις 23 Ιανουαρίου του 2022, ο Σταϊκούρας λέει στο
«OPEN»: «Ναι, το διαθέσιµο εισόδηµα του πολίτη συρρικνώνεται.
Ο οικογενειακός προϋπολογισµός επιβαρύνεται. Είµαι απολύτως
ειλικρινής». Στις 23 Ιανουαρίου του 2022. 

Τρεις µέρες πριν στις 20 Ιανουαρίου ο κ. Σταϊκούρας λέει σε
άλλο κανάλι: «Το διαθέσιµο εισόδηµα του πολίτη έχει αυξηθεί».
Τρεις µέρες πριν. 

Τρίτον, µια µέρα πριν, στις 19 Ιανουαρίου, ο κ. Σταϊκούρας λέει
στην ΕΡΤ: «Έχουν ενισχυθεί οι καταθέσεις των πολιτών και το
διαθέσιµο εισόδηµα του πολίτη».

Τέταρτον, στις 16 Ιανουαρίου, ο κ. Σταϊκούρας λέει στη Βουλή:
«Το διαθέσιµο εισόδηµα του πολίτη το τρίµηνο αυτό είναι υψη-
λότερο».

Πέµπτον, ο Πρωθυπουργός λέει στον Χατζηνικολάου: «Η βελ-
τίωση του διαθέσιµου εισοδήµατος πιστοποιείται από τις εισφο-
ρές, την ακίνητη περιουσία κ.λπ.».

Μήπως ζούµε σε άλλη κοινωνία; Πραγµατικά, άλλα λέτε τη µία
µέρα, άλλα την άλλη. Πώς να σας πιστέψουµε -σοβαρά, µε κα-
λόπιστη διάθεση το λέω- όταν ο ίδιος ο κ. Σταϊκούρας στο
«ΟΡΕΝ» λέει ότι µειώθηκε και µετά σε άλλες πέντε δηλώσεις λέει
ότι αυξήθηκε. Πείτε µου πώς γίνονται αυτά; Υπάρχουν οι δηλώ-
σεις. Δεν λέω ψέµατα. Λέω αυτό που λένε οι ίδιοι. 

Ακούστε, για να παραφράσω τον Θεόδωρο Πάγκαλο. Τα
λεφτά αυτά που δανειστήκατε, όσα κι αν είναι τα δισεκατοµµύ-
ρια, µαζί δεν θα τα πληρώσουµε, γιατί µαζί δεν τα τρώµε. Τα
τρώνε οι φίλοι σας, οι ολιγάρχες, οι ανεµογεννήτριες, η πράσινη
ανάπτυξη και τα «πράσινα» παραµύθια. Δεν θα τα πληρώσει ο ελ-

ληνικός λαός. Δεν πρέπει να τα πληρώσει ο ελληνικός λαός.
Βρείτε, λοιπόν, τρόπο να παράγουµε πλούτο. 

Άλλο ψέµα. Ακούω από την Αντιπολίτευση -και την ακούω µε
προσοχή- να λέει «µειώστε τον ΦΠΑ». Πρέπει να µειωθεί ο ΦΠΑ.
Ποιος διαφωνεί µ’ αυτό; Δεν σας λέει αλήθεια η Κυβέρνηση,
όµως. Δεν µπορεί να µειώσει τον ΦΠΑ. Μόνο από το ψωµί, είπε
ο κ. Σταϊκούρας, τα έσοδα του κράτους είναι 140 εκατοµµύρια
ευρώ τον χρόνο. Μόνο από το ψωµί! Από τα καύσιµα είναι άλλα
7 δισεκατοµµύρια. Από καταναλωτικά αγαθά άλλα 7 δισεκατοµ-
µύρια. Από πού βασίζονται; Βασίζονται από την παρασιτική οικο-
νοµία, την οικονοµία που εγώ λέω πολλές φορές ότι δεν παράγει
τίποτα και παράγει µόνο χρέη, δανεικά.

Κι επειδή πιέζει ο χρόνος, να κλείσω µε τα εθνικά θέµατα. Δεν
θα πω για την πανδηµία. Θέλετε αποδείξεις της αποτυχίας σας;
Να σας πω γρήγορα. Μιλούν οι αριθµοί των εκλιπόντων. Μιλούν
τα ακριβά PCR. Μιλούν οι δήµαρχοι που σας γελοιοποίησαν µε
τις τιµές των PCR. Μιλούν οι επτά χιλιάδες υγειονοµικοί που είναι
στο περιθώριο. Μιλούν οι άλλες χώρες και οι επιλογές τους.

Δώσατε εντολή -δεν είναι ο Υπουργός εδώ- στα νοσοκοµεία
να προσέξουν περιστατικά που ενδεχοµένως να προβληθούν στα
κανάλια; Να το έγγραφο του Υπουργείου. Δίνετε εντολή στα νο-
σοκοµεία να προσέχουν ιδιαιτέρως κάποιοι που µπορεί να έχουν
µεγαλύτερη προσοχή στα κανάλια; Και δεν ντρεπόµαστε; Θα κα-
ταθέσω το έγγραφο για τα Πρακτικά. 

Καλούσατε γιατρούς στο «Βαρδάκειο» Νοσοκοµείο να προ-
σέλθουν στην υπηρεσία τους ακόµα και µε θετικό self-test λόγω
υπηρεσιακών αναγκών; Ιδού το έγγραφο. Θα το καταθέσω για
τα Πρακτικά. Πάρτε το!

Τρίτον. Κλέβετε ακόµα κι έναν µήνα από τα πιστοποιητικά νό-
σησης. Κάνετε αλχηµείες. Θα τα καταθέσω για τα Πρακτικά κι
αυτά. Είστε µια Κυβέρνηση της αλχηµείας, δυστυχώς. 

Μπορώ να δώσω κι άλλα παραδείγµατα, αλλά θα κλείσω εδώ,
κύριε Πρόεδρε.

Την ίδια ώρα, λοιπόν, που προστατεύετε µε αγάπη και φρον-
τίδα τον κάθε αλλοδαπό που έρχεται στη χώρα, ο Έλληνας αδι-
κείται, περνάει δύσκολες στιγµές.

Εµείς, λοιπόν, ζητάµε εκλογές. Εµείς, κύριε Πρωθυπουργέ, ζη-
τάµε εκλογές. Όχι γιατί είναι πόθος ανέφικτος για εµάς. Θα πα-
ραφράσουµε µια ρήση του Πλάτωνα: «Ο αληθινός άρχοντας δεν
πρέπει να κοιτάζει το δικό του συµφέρον το κοµµατικό, αλλά των
υπηκόων του και το εθνικό συµφέρον». Ας το κοιτάξει και η Νέα
Δηµοκρατία και ας πάει σε εκλογές αύριο, για να δούµε οι ψεύ-
τικες δηµοσκοπήσεις τι θα πάθουν. Θα πάθουν ό,τι παθαίνουν
κάθε φορά που είναι ψεύτικες. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Οι Έλληνες πολίτες είµαστε σίγουροι ότι όταν έρθει ώρα της

κάλπης, δεν θα δολοφονήσουν το αύριο των Ελλήνων και της Ελ-
λάδος. Διότι, όπως έλεγε και ο Αβραάµ Λίνκολν, «η ψήφος είναι
πιο δυνατή από τη σφαίρα». Με τη σφαίρα µπορεί να σκοτώσεις
τον εχθρό σου. Με την ψήφο σου µπορεί να σκοτώσεις το µέλλον
των παιδιών σου. Οι Έλληνες δεν θα το σκοτώσουν και µε την
Ελληνική Λύση µαζί θα αναστήσουµε τη δολοφονηµένη µας Ελ-
λάδα. Περνάτε τους Έλληνες για ανόητους. Κάνετε λάθος.

Θα πω για εσάς στη Νέα Δηµοκρατία κάτι που έλεγε ο Ντοστο-
γιέφσκι: «Η ανοχή θα φτάσει σε τέτοιο επίπεδο, νοµίζετε, ώστε
θα απαγορεύετε στους ευφυείς ανθρώπους να κάνουν οποιαδή-
ποτε σκέψη για να µην προσβάλλουν τους ανόητους». Εµάς δεν
θα µας απαγορεύσετε να µιλάµε, δεν θα µας απαγορεύσετε να
διαφέρουµε, δεν θα µας απαγορεύσετε να σκεπτόµαστε.

Ανοχή τέλος στη Νέα Δηµοκρατία. Ήρθε η δύναµη της λογι-
κής, η φωνή της λογικής, η φωνή των Ελλήνων, η φωνή της Ελ-
ληνικής Λύσης και στις επόµενες εκλογές είµαστε βέβαιοι ότι θα
νικήσει το φως στο σκοτάδι. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα

της Ελληνικής Λύσης)
(Στο σηµείο αυτό ο Προέδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-

κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρό-
εδρε, θα ήθελα τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Μισό λεπτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: … (δεν ακού-

στηκε)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρία Γιαννακοπού-

λου, µιλάτε µόνη σας. Περιµένετε. Δεν έχετε τον λόγο. Είχα ξεκι-
νήσει να µιλάω. 

Υπήρξατε ενεργητικότατη αυτό το τριήµερο, αλλά τώρα
έχουµε τη σειρά των Αρχηγών των κοµµάτων.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ζητώ τον
λόγο γιατί αναφέρθηκε …

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Περιµένετε. Θέλετε
να µιλήσετε πάνω στα όσα είπε ο κ. Βελόπουλος για την παρά-
ταξή σας. Το καταλαβαίνω αυτό. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Αναφέρθηκε
στην παράταξή µας …

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Να τελειώσω λίγο.
Δεν γίνεται. Δεν ακούγεται κανείς.

Γι’ αυτό, όµως, θα µιλήσει µετά από τον κ. Κουτσούµπα ο κ.
Κατρίνης, που είναι ο επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής σας
Οµάδος. Προβλέπεται αυτό. Θα απαντηθεί. Δεν παρεµβάλλονται
οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι πλέον. Είναι η ώρα των Αρχη-
γών των κοµµάτων.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Όµως, κύριε
Πρόεδρε …

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Μην βιάζεστε. Είναι
η ώρα των Αρχηγών. Δεν έχετε τον λόγο.

Καλείται στο Βήµα ο κ. Δηµήτρης Κουτσούµπας, Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας για το δικό του δεκαπεντάλεπτο, προφανώς µε την
ανοχή που έχουµε αποφασίσει. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρό-
εδρε …

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Κυρία Γιαννακοπούλου, τρεις µέρες τώρα κάθε µισή ώρα παίρ-
νετε τον λόγο και κάνετε πεντάλεπτες-επτάλεπτες παρεµβάσεις,
δήθεν ερωτήσεις. Σας παρακαλώ πολύ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Μίλησα ακρι-
βώς όσες φορές και για όσο χρόνο το δικαιούµουν. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Έχετε Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής σας Οµάδας ή επικεφα-
λής, όπως ονοµάζεται. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Καραθανασό-

πουλε, τα καταφέρνω και µόνος µου, µέχρι στιγµής.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-

τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Έχω τον λόγο, κύριε Πρόεδρε; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Βεβαίως, τον έχετε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-

τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Σε
ό,τι αφορά το ΚΚΕ, µοµφή στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρα-
τίας, στην πολιτική της, στο αντιδραστικό κράτος, στο σάπιο σύ-
στηµα που υπηρετείτε µαζί µε άλλα κόµµατα κάνουµε κάθε µέρα
µέσα στους χώρους δουλειάς, στις γειτονιές, στις σχολές, στα
σχολεία, στα νοµοσχέδια που φέρνετε εδώ στη Βουλή. Δεν πε-
ριµέναµε τη σηµερινή συζήτηση στη Βουλή και την πρόταση του
ΣΥΡΙΖΑ. 

Μοµφή στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, άλλωστε,
ήταν και το χθεσινό συλλαλητήριο στο κέντρο της Αθήνας, στο
Σύνταγµα, που κάλεσαν εκατοντάδες εργατικά σωµατεία, µαζικοί
φορείς, διεκδικώντας υποδοµές και µέτρα προστασίας από φυ-
σικές καταστροφές. Εκεί στο Σύνταγµα οι εργαζόµενοι της Αττι-
κής συναντήθηκαν µε τους µαζικούς φορείς της Πάτρας που
έφτασαν στην Αθήνα, µαζί µε τη Δηµοτική Αρχή και το Εργατικό
Κέντρο, που παλεύουν για τα δικαιώµατα του λαού της πόλης
τους, µε εκατό τοις εκατό δίκαια αιτήµατα και διεκδικήσεις.

Μοµφή, επίσης, στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας είναι

οι κινητοποιήσεις των εργαζοµένων στα νοσοκοµεία την ερχό-
µενη Τρίτη, που µπορεί να έχουν εξαντληθεί, να έχουν γονατίσει
από την κούραση οι γιατροί µας, οι νοσηλευτές, το υπόλοιπο
προσωπικό, όµως συνεχίζουν να κάνουν το καθήκον τους όρθιοι
και επιµένουν ταυτόχρονα να απαιτούν µαζικές προσλήψεις µό-
νιµου προσωπικού, αύξηση της κρατικής χρηµατοδότησης για
το δηµόσιο σύστηµα υγείας, επίταξη του ιδιωτικού τοµέα. Απαι-
τούν, δηλαδή, τα αυτονόητα για να συνεχίζουν να δίνουν τη µάχη
της πανδηµίας, να µπορούν να σώζουν ανθρώπινες ζωές.

Μοµφή στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας είναι οι αγώ-
νες των φοιτητών, των µαθητών, που θέλουν ανοιχτά σχολεία,
ανοιχτές τις σχολές τους, µε αραίωση των τµηµάτων, µε προσ-
λήψεις καθηγητών που λείπουν, µε προσωπικό καθαριότητας
που δεν υπάρχει.

Αυτά είναι ορισµένα µόνο παραδείγµατα των τελευταίων ηµε-
ρών, τα οποία εµείς στο ΚΚΕ, όπως και άλλοι αγωνιστές, κάνουµε
ό,τι περνάει από το χέρι µας για να πολλαπλασιαστούν, για να
παίρνει και η µοµφή συνολικά στην αντιλαϊκή πολιτική ένα µόνιµο,
ένα ουσιαστικό περιεχόµενο. Θα καταλάβετε τι εννοώ όσοι
ακόµη αναρωτιέστε. 

Τρεις µέρες τώρα ακούµε από τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ για
την ανικανότητα, τα λάθη, την αναλγησία της Κυβέρνησης, για
την αποτυχία του επιτελικού κράτους. Μάλιστα, να συµφωνή-
σουµε σε όλα.

Μόνο που δεν λέτε ότι όλα αυτά που περιγράφετε είναι γνω-
ρίσµατα κάθε αντιλαϊκής κυβέρνησης που έχει περάσει από
αυτόν εδώ τον τόπο, µηδενός εξαιρουµένου και ασφαλώς και της
προηγούµενης δικής σας. Όλα όσα εντοπίζετε ακουµπούν στον
ίδιο χαρακτήρα, στη λειτουργία του σηµερινού αστικού κράτους,
το οποίο έχει προτεραιότητα µόνο τη θυσία των λαϊκών αναγκών
της πλειοψηφίας για να ικανοποιήσει το αδηφάγο καπιταλιστικό
κέρδος µιας πολύ µικρής µειοψηφίας.

Αυτό είναι το αστικό κράτος. Αυτό ήταν και επί των ηµερών
του ΣΥΡΙΖΑ και επί των ηµερών του ΠΑΣΟΚ, που τώρα λέγεται
ΚΙΝΑΛ. Είναι ένας στυγνός µηχανισµός εξουσίας των λίγων για
τα δικά τους άπληστα συµφέροντα.

Εµείς λοιπόν θα επιµένουµε να αναδεικνύουµε τον ταξικό χα-
ρακτήρα αυτού του κράτους. Τέτοιος είναι και ας ξινίζουν ορι-
σµένοι τα µούτρα τους εδώ µέσα. Διότι εµείς δεν θα ξεπλύνουµε
την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας από τις εγκληµατικές ευ-
θύνες της, όπως κάνουν άλλοι εδώ µέσα, πετώντας την µπάλα
σε επιµέρους αστοχίες, σε επιµέρους επιλογές µόνο, αθωώνον-
τας συνολικά αυτό το κράτος που υπηρετήσατε και υπηρετείτε
όλοι σας. 

Αυτός είναι ο λόγος που η Κυβέρνηση τελικά άφησε χιλιάδες
ανθρώπους στο έλεος µιας αναµενόµενης χιονόπτωσης. Εργα-
ζόµενους απροστάτευτους, εγκλωβισµένους για ώρες στην Ατ-
τική Οδό, σε άλλες λεωφόρους, νοικοκυριά χωρίς ρεύµα, χωρίς
θέρµανση και µε προβλήµατα, που ακόµα και σήµερα δεν έχουν
αποκατασταθεί. Πέρασε ήδη µια εβδοµάδα, έλεος!

Αποδεικνύεται κάθε φορά ότι αυτό το κράτος, όταν πρόκειται
να προστατέψει τα κέρδη των µονοπωλιακών οµίλων, είναι επι-
τελικό, είναι ταχύτατο, ικανό, αλλά όταν πρόκειται για λαϊκές
ανάγκες, τότε γίνεται δυσκίνητο, ανίκανο, χωρίς σχέδιο, χωρίς
συντονισµό, χωρίς µέσα, υποδοµές, προσωπικό.

Γι’ αυτό και εσείς της Νέας Δηµοκρατίας έχετε κάνει δόγµα
σας την ατοµική ευθύνη, που ανάλογα µε την περίσταση τη µια
λέτε στον κόσµο «φύγετε για να σωθείτε», όπως το καλοκαίρι µε
τις πυρκαγιές, και την άλλη τους λέτε «µείνετε στα σπίτια σας
για να σωθείτε» από τον χιονιά, από την κακοκαιρία, όπως τώρα.

Και µην µας πείτε ξανά για τις µεγάλες ευθύνες της Αττικής
Οδού. Τώρα θυµηθήκατε το όχι ευκαταφρόνητο αχόρταγο κέρ-
δος αυτής της εταιρείας, κύριε Μητσοτάκη; Τώρα ανακαλύψατε
τις συµβάσεις παραχώρησης; Τόσα χρόνια δεν ξέρατε τι µυθώδη
κέρδη έχει βγάλει η εταιρεία από τα χρυσοπληρωµένα διόδια,
αυτά που πληρώνουν κάθε µέρα χιλιάδες εργαζόµενοι για να
πάνε και να γυρίσουν στις δουλειές τους; 

Ξέρετε και παραξέρετε, όπως κι εµείς ξέρουµε όσα γράφονται
για τη σύγκρουση των επιχειρηµατικών οµίλων για τη νέα σύµ-
βαση της Αττικής Οδού και για τις επεκτάσεις της, για την «προ-
ίκα» που ετοιµάζεται να δώσει η Κυβέρνησή σας για µια ακόµη
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φορά και από το περιβόητο Ταµείο Ανάκαµψης.
Και µην µας πείτε ξανά για τις αποζηµιώσεις των 2.000 ευρώ

ότι αυτό έγινε µετά από δική σας παρέµβαση. Σας απαντάµε
αυτό που ήδη γνωρίζετε: Καµµιά αποζηµίωση δεν µπορεί να εξα-
γοράσει τη σιωπή, να κατευνάσει την οργή, να κρύψει ότι αυτές
οι τραγικές καταστάσεις θα επαναλαµβάνονται ξανά και ξανά
όσο δεν µπαίνει σε προτεραιότητα η πολιτική προστασία, µε κρι-
τήριο όµως τις ανάγκες του λαού.

Ανακαλύψατε, και σωστά, αστοχίες, ανεπάρκειες και έλλειψη
συντονισµού. Όµως πώς γίνεται όλα αυτά να εµφανίζονται µόνο
όταν πρόκειται να προστατευτεί η ζωή του λαού και όταν πρό-
κειται να προστατέψετε τα κέρδη των µεγάλων επιχειρήσεων,
τότε όλα να δουλεύουν «ρολόι»;

Αστοχίες, για παράδειγµα, δεν είδαµε όταν οι κρατικές υπη-
ρεσίες, τα Υπουργεία σας, σε άψογη συνεργασία και συντονισµό,
µέσα σε λίγους µήνες ολοκλήρωσαν και κατέθεσαν στην Κοµι-
σιόν το σχέδιο διαχείρισης των 32 δισεκατοµµυρίων ευρώ για το
κεφάλαιο από το Ταµείο Ανάκαµψης. Ούτε ανεπάρκειες εντοπί-
σαµε στα κυβερνητικά επιτελεία, όταν ήταν να ετοιµάσουν και να
φέρουν για ψήφιση στη Βουλή µε fast track διαδικασίες νόµους
για έξτρα προνόµια, φοροαπαλλαγές, κίνητρα για επενδύσεις
στον τοµέα της πράσινης ενέργειας. 

Μοµφή λοιπόν στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας γιατί
άφησε απροστάτευτο τον λαό από τις φυσικές καταστροφές,
από την κακοκαιρία. 

Μοµφή όµως στην Κυβέρνηση και γιατί δύο χρόνια µετά την
έναρξη της πανδηµίας βρισκόµαστε σε χειρότερη κατάσταση, µε
πάνω από εκατό θανάτους τη µέρα. Ενώ υπάρχει πλέον και η εµ-
πειρία και η επιστηµονική γνώση να τελειώσει µια ώρα αρχύτερα
αυτή η περιπέτεια και χωρίς άλλες απώλειες, εσείς τον χαβά σας.
Καµµιά ενίσχυση του δηµόσιου συστήµατος υγείας, κανένα
µέτρο στους βασικούς χώρους υπερµετάδοσης. 

Μοµφή στην Κυβέρνηση γιατί η ακρίβεια «ροκανίζει» το εισό-
δηµα των λαϊκών οικογενειών, στερεί από τις λαϊκές οικογένειες
τα βασικά και τα στοιχειώδη. Φτάσαµε στο σηµείο σήµερα, το
2022, να στερείται η εργατική λαϊκή οικογένεια τη θέρµανση,
γιατί το κόστος της έχει εκτοξευτεί. Πόσο διαφορετική όµως θα
ήταν η κατάσταση αν δεν είχε προχωρήσει η απελευθέρωση της
ενέργειας, η απολιγνιτοποίηση και βεβαίως τα διάφορα «πράσινα
άλογα» της δικής σας ανάπτυξης; Πόσο, αλήθεια, θα µπορούσαν
να ανακουφιστούν τα λαϊκά νοικοκυριά, εάν έστω είχαν καταρ-
γηθεί οι ειδικοί φόροι κατανάλωσης και ο ΦΠΑ στα καύσιµα; 

Μοµφή στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί τρία
χρόνια τώρα έχει δώσει κάθε δυνατότητα στη µεγαλοεργοδοσία
να ξεσαλώνει σε βάρος των εργαζοµένων µε τα δεκάωρα, τις
απλήρωτες υπερωρίες και δεν συµµαζεύεται. 

Μοµφή, γιατί την ίδια ώρα έχει ενισχύσει και συνεχίζει να ενι-
σχύει το νοµικό οπλοστάσιο ενάντια σε αγωνιστικές διεκδικήσεις,
στις κινητοποιήσεις των εργαζοµένων, του λαού και της νεο-
λαίας, όπως κάθε αστική κυβέρνηση, απόδειξη πως η αντιλαϊκή
πολιτική πάει χέρι-χέρι µε τον αυταρχισµό, µε την καταστολή. Αυ-
τούς τους νόµους, όπως τον νόµο για τον περιορισµό των δια-
δηλώσεων, τον νόµο Χατζηδάκη, που επιχειρεί να βάλει «στον
γύψο» τη συνδικαλιστική δράση, οι εργαζόµενοι, οι νέοι δίνουν
τη µάχη για να τους αδρανοποιήσουν τώρα, για να τους ακυρώ-
σουν τώρα και στην πράξη, γιατί ξέρουν πως κάθε µέρα που περ-
νάει στοιχίζει. Κάθε µέρα χωρίς αντίσταση είναι µέρα κατοχύ-
ρωσης, νοµιµοποίησης αυτού του αντεργατικού εκτρώµατος, της
επίθεσης ενάντια στους εργαζόµενους της χώρας. 

Σκέφτεστε πόσοι µπορεί να είχαν σκοτωθεί ακόµα στο λιµάνι
της «COSCO» αν οι εργαζόµενοι, αµέσως µετά τον χαµό του συ-
ναδέλφου τους, δεν προχωρούσαν σε απεργία κόντρα σε θεούς
και δαίµονες, κουρελιάζοντας τον νόµο σας, για να επιβάλουν
αυτά τα συγκεκριµένα µέτρα ασφάλειας στο συγκεκριµένο ση-
µείο τουλάχιστον; Σκέφτεστε πόσες άλλες επιχειρήσεις µετά την
«E-FOOD», εφαρµόζοντας τον νόµο σας, µέσα σε µια νύχτα θα
άλλαζαν συµβάσεις, θα βάφτιζαν τους εργαζόµενους δήθεν «συ-
νεργάτες» και θα τσάκιζαν δηλαδή έτσι κάθε δικαίωµά τους;

Ό,τι κέρδισαν το κέρδισαν µε τον αγώνα τους. Κανένας σας,
καµµιά κυβέρνηση δεν τους το χάρισε. Το αντίθετο, όλοι σας όλο
και κάτι από τα δικαιώµατά τους τούς παίρνατε πίσω. 

Αυτές οι απεργιακές κινητοποιήσεις, αλλά και άλλες δραστη-
ριότητες σε χώρους δουλειάς, είναι η µεγαλύτερη µοµφή στην
Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και σε κάθε κυβέρνηση που
νοµοθετεί ή νοµοθετούσε σε βάρος τους, όπως έκανε βεβαίως
και η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ αλλά και πριν, του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ,
που έχουν γεµίσει παράσηµα από τον ΣΕΒ και άλλες εργοδοτικές
οργανώσεις.

Και για να είµαστε εξηγηµένοι, η µοµφή του ΚΚΕ δεν αφήνει
απ’ έξω καµµία πτυχή, µικρή ή µεγαλύτερη πτυχή της αντιλαϊκής
διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας. Αφορά όλα τα πεπραγ-
µένα της σε αντίθεση µε τον ΣΥΡΙΖΑ που κατέθεσε την πρόταση
µοµφής µε περιορισµένο περιεχόµενο. Ο ΣΥΡΙΖΑ αλλά και άλλα
αστικά κόµµατα ξέρουν πως ό,τι και να κάνουν, δεν µπορούν
ούτε εκατοστό να βγουν έξω από αυτό το κάδρο της αντιλαϊκής
πολιτικής. Το αντίθετο, µοιράζεστε µε τη Νέα Δηµοκρατία µια
θέση στο κέντρο αυτού του κάδρου.

Θέλετε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, να µιλήσουµε για τα πέντε χρόνια
της δικής σας διακυβέρνησης, πώς στρώσατε το έδαφος στη
Νέα Δηµοκρατία για να έρθει και να συνεχίσει από εκεί που εσείς
σταµατήσατε; Θέλετε να µιλήσουµε για το ότι δυόµισι χρόνια
τώρα ως Αντιπολίτευση σε όλες τις κρίσιµες στιγµές τής δίνετε
χέρι βοήθειας για να περάσει τα όποια εµπόδια που µπορεί να
δηµιουργήσει η λαϊκή αγανάκτηση;

Ή µήπως δεν είναι χέρι βοήθειας στη Νέα Δηµοκρατία η
ψήφος που της δίνατε σε όλα τα κρίσιµα νοµοσχέδια; Πάνω από
τα µισά νοµοσχέδια της Νέας Δηµοκρατίας ως Κυβέρνηση έχετε
ψηφίσει. Χέρι βοηθείας προς τη Νέα Δηµοκρατία δεν ήταν το
«Σας στηρίζουµε τώρα, αλλά θα λογαριαστούµε µετά» στην αρχή
της πανδηµίας, όταν η Κυβέρνηση ήθελε να επιβάλει σιωπητήριο
στον λαό, τότε που το κρίσιµο ήταν να µπει στο επίκεντρο ο αγώ-
νας για ενίσχυση του δηµόσιου συστήµατος υγείας; Δείτε τώρα
που φτάσαµε! 

Χέρι βοήθειας δεν ήταν η συναίνεση που της προσφέρατε,
όταν ακόµα οι φωτιές έκαιγαν στη µισή Εύβοια, για να αλλάξει η
συζήτηση, να φύγει από τις ευθύνες όλων σας και να περάσει
στην επόµενη µέρα, όπως λέγατε πρώτοι εσείς; Ενώ το κρίσιµο
ήταν να µπουν στο επίκεντρο τα έργα, οι υποδοµές, το σχέδιο
και το προσωπικό συγκεκριµένα στον τοµέα της πολιτικής προ-
στασίας.

Όταν ο ένας βοηθάει τον άλλον, πώς λέγονται αυτοί οι δύο;
Στη δική µας πάντως γλώσσα και στη γλώσσα -φανταζόµαστε-
και του ελληνικού λαού, λέγονται σύµµαχοι. Σύµµαχοι είστε. Και
το χέρι βοήθειας που προσφέρατε στη Νέα Δηµοκρατία είναι
στήριξη της κοινής στρατηγικής σας που, πάση θυσία, πρέπει να
υλοποιηθεί. Το χρησιµοποιείτε όµως µε τα αντιπολιτευτικά δήθεν
σόου, -εσείς που κάνετε εδώ µέσα, όπως το χθεσινοβραδινό- και
σαν εµπόδιο παραπέρα στη λαϊκή αµφισβήτηση, για να µη γίνει
τελικά αναζήτηση µιας άλλης εναλλακτικής που θα ξεπερνάει
εσάς και τους οµοίους σας. Γιατί αυτή η εναλλακτική υπάρχει,
αλλά βρίσκεται στην αντίπερα όχθη. Βρίσκεται στην πολιτική
πρόταση του ΚΚΕ µε καθαρότητα, εντιµότητα και σαφήνεια.

Κυρίες και κύριοι, εµείς κάνουµε µοµφή και σε εσάς στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ για τη συνολική στάση σας, γιατί πραγµατικά ψάχνουµε να
βρούµε ένα ζήτηµα, ένα κρίσιµο µέτωπο όχι από τα επιµέρους,
για τα οποία τσακώνεστε, αλλά τα µεγάλα και σηµαντικά, από
αυτά που καθορίζουν τη ζωή, την καθηµερινότητα, το µέλλον του
λαού µας, που να µην υπάρχει πότε µεγάλη ταύτιση, πότε επιµέ-
ρους σύγκλιση ανάµεσα στη Νέα Δηµοκρατία, τον ΣΥΡΙΖΑ αλλά
και το ΚΙΝΑΛ. Και η αλήθεια είναι ότι δεν βρίσκουµε ούτε ένα.

Για ποιο να πρωτοµιλήσουµε; Να µιλήσουµε για το κρίσιµο µέ-
τωπο της υγείας, που όλες οι κυβερνήσεις είχαν κάνει σηµαία
τους την αρµονική συνύπαρξη δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα; Και
ήρθε η πανδηµία και τα σκόρπισε αυτά στους τέσσερις ανέµους,
αποδεικνύοντας ότι όσο υπάρχει επιχειρηµατική ιδιωτική δράση
στην υγεία τόσο ο δηµόσιος τοµέας θα υπονοµεύεται και θα κα-
ταρρέει.

Να πούµε για την ακρίβεια και τη µεγάλη ενεργειακή φτώχεια
όταν από κοινού και εναλλάξ υπηρετήσατε την πολιτική της απε-
λευθέρωσης της ενέργειας, της απολιγνιτοποίησης της χώρας
µας και τα διάφορα µε τα οποία παραµυθιάζετε τον κόσµο ως
δήθεν πράσινη µετάβαση; Και σήµερα βλέπουµε τις συνέπειες
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αυτής της πολιτικής, όχι µόνο στο ζήτηµα της ακρίβειας αλλά και
στα παλαιωµένα, κακοσυντηρηµένα δίκτυα που καταρρέουν µετά
από φυσικά φαινόµενα, καταδικάζοντας στην παγωνιά, στο σκο-
τάδι νοικοκυριά ακόµα και λίγα χιλιόµετρα από το κέντρο της
Αθήνας.

Να πούµε για διάλυση κάθε έννοιας πολιτικής προστασίας για
τα κρίσιµα έργα και υποδοµές στην αντιπληµµυρική, στην αντι-
πυρική, την αντισεισµική θωράκιση; Έργα και υποδοµές δεν σχε-
διάζονται και δεν υλοποιούνται ποτέ µε καµµία κυβέρνηση και µε
καµµιά περιφερειακή διοίκηση. Για όλους εσάς αυτά τα άκρως
απαραίτητα έργα δεν είναι ελκυστικά. Και δεν είναι ελκυστικά για
σας, µόνο και µόνο γιατί στα έργα αυτά δεν µπορείτε να βάλετε
διόδια, δεν µπορείτε να βάλετε χαράτσια για να τα µασάνε τα
«φτωχαδάκια», οι µέτοχοι δηλαδή, των διαφόρων µεγάλων ιδιω-
τικών µονοπωλιακών εταιρειών.

Να πούµε για τα εργασιακά, που πριν δέκα χρόνια ακριβώς η
τότε κυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας - ΠΑΣΟΚ κατέβασε σε ένα
βράδυ µε υπουργική απόφαση τον κατώτατο µισθό και αφαίρεσε
από τα συνδικάτα τη δυνατότητα και το δικαίωµα να διαπραγµα-
τεύονται, να παλεύουν, για τη Γενική Εθνική Συλλογική Σύµβαση;
Για να έρθει µετά η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ που όχι µόνο δεν επανέ-
φερε τον κατώτατο µισθό στα 751 ευρώ, αλλά υιοθέτησε αυτόν
τον άθλιο, απαράδεκτο µηχανισµό, σύµφωνα µε τον οποίο ο εκά-
στοτε Υπουργός Εργασίας θα είναι αυτός που θα αποφασίζει για
τον κατώτατο µισθό µε βάση τα κέρδη του κεφαλαίου, που τα
ονοµάζετε όλοι σας, µάλιστα χωρίς να ντρέπεστε, «αντοχές της
οικονοµίας»!

Να πούµε για τις ιδιωτικοποιήσεις, που η κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας είχε πάντα ως σήµα κατατεθέν και που ο ΣΥΡΙΖΑ
την συναγωνίστηκε επάξια και σε αυτό; Ελληνικό, αεροδρόµια,
λιµάνια, σιδηρόδροµοι και πολλά ακόµα, είναι µακρύς ο κατάλο-
γος. Και το αποτέλεσµα; Στην ιδιωτικοποιηµένη από τον ΣΥΡΙΖΑ
της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ», ο συρµός του τρένου προχθές µε τη χιονό-
πτωση δεν κατάφερε να φτάσει ούτε µέχρι την Οινόη! «Έπιασε
το τρένο από το αυτί, µην την περνάς τη Γευγελή», που λέει και
το γνωστό όµορφο τραγουδάκι του Μάλαµα.

Πάµε παρακάτω. Να πούµε για τη νέα «ιερή αγελάδα» όλων
σας, το περιβόητο Ταµείο Ανάκαµψης που το ψηφίσατε από κοι-
νού στα µουλωχτά µέσα στο κατακαλόκαιρο και που δεν είναι τί-
ποτα άλλο από το νέο υπερµνηµόνιο για τον λαό µας αλλά και
για τους άλλους λαούς της Ευρώπης; Και κρύβετε ότι αυτό το
ταµείο δεν είναι ένας κουµπαράς που µοιράζει χρήµα αβέρτα,
αλλά συµπυκνώνει και µια ολόκληρη στρατηγική, τη στρατηγική
της λεγόµενης «πράσινης ψηφιακής µετάβασης» µε ζεστό χρήµα
που κατευθύνεται στους αντίστοιχους οµίλους και µε τους λαούς
να φορτώνονται νέα προαπαιτούµενα αλλά και νέα «πράσινα»
αυτή τη φορά χαράτσια.

Ή µήπως θέλετε να µιλήσουµε για το χειρότερο και το πιο επι-
κίνδυνο όλων, την ταύτισής σας κυρίως στην εµπλοκή της Ελλά-
δας σε επικίνδυνα αµερικανονατοϊκά σχέδια, είτε αυτό αφορά
εξοπλισµούς, που τους ακριβοπληρώνει ο ελληνικός λαός, για
να θησαυρίζουν τα µονοπώλια των στρατιωτικών όπλων, που
παρέα ψηφίσατε στη Βουλή, είτε αυτό αφορά συµφωνίες µε τις
Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής είτε µε τη Γαλλία, άλλους επικίν-
δυνους παίκτες; Θυµίζουµε το εξής: Όταν δροµολογήθηκε η
συµφωνία µε τις ΗΠΑ από την κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ τότε για
τις νέες αµερικανικές στρατιωτικές βάσεις στη χώρα -την όποια
συµφωνία σήµερα επεκτείνει και µονιµοποιεί η Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας- σας λέγαµε ότι σε µια πορεία κλιµάκωσης
του ανταγωνισµού ανάµεσα σε ΝΑΤΟ και Ρωσία - Κίνα αυτές οι
βάσεις, που είναι κέντρα προώθησης στρατιωτικών δυνάµεων κυ-
ρίως προς την Ανατολική Ευρώπη για την περικύκλωση της Ρω-
σίας, θα γίνουν στόχος αντιποίνων και µαγνήτης κινδύνων για τον
ελληνικό λαό.

Και τότε κάποιοι γελούσατε χαζοχαρούµενα εδώ µέσα, µέχρι
που ήρθαν αντίστοιχες επιθετικές προειδοποιήσεις εκ µέρους
της Ρωσίας και πάγωσε λίγο το χαµόγελο στα χείλη σας και τρέ-
χατε διπλωµατικά να καταλαγιάσετε τα πράγµατα.

Και το λέµε για να το ακούσει κυρίως ο ελληνικός λαός από
τώρα και να πάρει τα µέτρα του, να παλέψει, ώστε κανένας στρα-
τιωτικός, κανένας φαντάρος, κανένα ελληνικό µέσο, καµµιά υπο-

δοµή σε ελληνικό έδαφος να µη χρησιµοποιηθεί σε περίπτωση
πολεµικής σύγκρουσης των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής,
του ΝΑΤΟ, της Ρωσίας -δεν ξέρω ποιων άλλων- είτε στην Ουκρα-
νία είτε οπουδήποτε αλλού.

Σας προειδοποιούµε ότι θα έχετε εγκληµατικές ευθύνες απέ-
ναντι στον ελληνικό λαό όσες κυβερνήσεις βάλατε την υπογραφή
σας σε µια τέτοια συνειδητή πολιτική επιλογή. Να σας θυµίσουµε
τι άλλο µας λέγατε τότε και οι µεν και οι δε; Ότι αυτές οι συµφω-
νίες δήθεν θωρακίζουν την άµυνα, την προστασία, την ασφάλεια
της χώρας, τα κυριαρχικά δικαιώµατα της χώρας, όπως τη θω-
ρακίζουν και οι αγωγοί τύπου EastMed, που και αυτό το ψηφί-
σατε παρέα. Και «πριν αλέκτορα φωνήσαι…», ήρθαν οι σύµµαχοι,
οι Αµερικανοί, να αποσύρουν τη στήριξή τους στον αγωγό για να
σας «αδειάσουν» µεγαλοπρεπώς. Διότι, εν όψει ιδιαίτερα του αν-
ταγωνισµού µε Ρωσία και Κίνα, η Τουρκία τούς είναι πολύτιµος
παίκτης για τη συνοχή της Νοτιοανατολικής Πτέρυγας του
ΝΑΤΟ.

Και επειδή πλέον µοιάζετε όλο και περισσότερο στις βασικές
πολιτικές επιλογές σας, είναι απόλυτα φυσιολογικό να αρχίσετε
να µοιάζετε και στη φυσιογνωµία και στη λειτουργία των κοµµά-
των σας. Ξεκίνησε παλιότερα το ΠΑΣΟΚ τις γνωστές «αµερικα-
νιές» µε την περιβόητη «ψηφοφορία από τη βάση», τη συνέχισε
η Νέα Δηµοκρατία, µετά το ΚΙΝΑΛ ξανά, ως απαύγασµα δηµο-
κρατίας. Τώρα τις µιµείται και ο ΣΥΡΙΖΑ.

Είναι και αυτή µια ακόµα απόδειξη ότι έχει πάρει οριστικό, αµε-
τάκλητο διαζύγιο µε ό,τι µπορεί να θυµίζει «Αριστερά», όπως την
αισθάνονται γνήσια απλοί άνθρωποι του λαού, αγωνιστές, άν-
θρωποι της Αριστεράς, αφού µια τέτοια Αριστερά δεν θα είχε
καµµιά σχέση µε τα αστικά κόµµατα που βλέπουν τη συµµετοχή
της βάσης τους, του λαού, στις πολιτικές εξελίξεις ως χειροκρο-
τητή, κυρίως ως προεκλογικό ντεκόρ, ως ακολούθους στα social
media τώρα ή ως ένα άθροισµα σε διαδικασίες ανάδειξης αρχη-
γικών κοµµάτων σε ένα κακέκτυπο του «star system», ελληνιστί!
Είναι όλα όσα, δηλαδή, καµµιά σχέση έχουν µε την πραγµατική
δηµοκρατία, την ενεργητική συµµετοχή.

Διότι η αρχή του ενός τελικά, που δεν υποχρεούται, ως εκλεγ-
µένος από τη βάση και από τον λαό, να δώσει λόγο σε κανέναν,
σε κανένα συλλογικό όργανο, δεν είναι δηµοκρατία, είναι η µέγι-
στη υποκρισία. Και αυτό το βλέπουµε στα άλλα κόµµατα. Θα το
δούµε -το βλέπουµε ήδη- και σε σας.

Γι’ αυτό, να σας ξαναθυµίσουµε και κάτι: µαθήµατα πραγµατι-
κής δηµοκρατίας και συµµετοχής σε όλους µπορούν να δώσουν
οι ίδιοι οι εργαζόµενοι µέσα στο κίνηµα, µε τις συλλογικές διαδι-
κασίες τους, τις ζωντανές συνελεύσεις τους, το ίδιο και οι αυτο-
απασχολούµενοι, οι βιοπαλαιστές αγρότες µέσα από τους
συλλόγους τους, οι µαθητές και οι φοιτητές στα αµφιθέατρα.
Εκεί µπορεί να ακουστεί δυνατά και η αντιπαράθεση των από-
ψεων, οι προβληµατισµοί και να καταλήγουν τα ζητήµατα, οι µορ-
φές και το περιεχόµενο της πάλης τους.

Εκεί µπορεί να ακουστεί δυνατά αυτό που το ΚΚΕ λέει από την
πρώτη στιγµή και σήµερα, µέσα στη Βουλή και έξω από αυτή:
Καµµιά εµπιστοσύνη στην Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας,
που δεν λογαριάζει τίποτα, ούτε τη ζωή σας, µπροστά στα κέρδη
των καπιταλιστών, που µας καταδικάζει στη φτώχεια, στη µιζέρια,
στη δουλειά "ήλιο µε τον ήλιο", που βάζει εµπόδια στη µόρφωση
των παιδιών µας, σε ένα σχολείο και σε ένα πανεπιστήµιο που
λειτουργεί για τους επιχειρηµατίες και γι’ αυτό χρειάζεται και την
Αστυνοµία, που µας µπλέκει στα σχέδια πολεµοκάπηλων συµµά-
χων της.

Σήµερα, όµως, το ίδιο δυνατά µε το «καµµιά εµπιστοσύνη στη
Νέα Δηµοκρατία» µπορεί και πρέπει να ακουστεί και το «καµµιά
προσδοκία από τον ΣΥΡΙΖΑ», που θέλει να γίνει ξανά χαλίφης στη
θέση του χαλίφη, για να κάνει τα ίδια, µε ίσως κάπως διαφορε-
τικό µοντέλο διαχείρισης. Αυτό το έργο το έζησε ο λαός µας
ξανά και ξανά πάρα πολλά χρόνια. Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ,
µετά ΠΑΣΟΚ, ξανά Νέα Δηµοκρατία, µαζί, χώρια, µετά ΣΥΡΙΖΑ,
µετά πάλι Νέα Δηµοκρατία και πάει λέγοντας η εναλλαγή ιδίων
ή παρεµφερών αντιλαϊκών πολιτικών.

Τώρα εσείς του ΣΥΡΙΖΑ µιλάτε για πολιτική αλλαγή και ο Τσί-
πρας έβαλε ξανά το φωτοστέφανο του σωτήρα, λες και µπορεί
ο λαός να ξεχάσει τις µεγάλες ευθύνες του και του ιδίου και του
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κόµµατός σας.
Ναι, αγαπητοί κύριοι, σήµερα ο λαός περισσότερο από ποτέ

έχει ανάγκη την πολιτική αλλαγή, όχι όµως αυτή που λέτε εσείς,
που εναλλάσσει διαχειριστές στην ίδια αντιλαϊκή πολυκατοικία,
που είναι σάπια από τα θεµέλια. Έχει ανάγκη την πολιτική αλ-
λαγή που θα γκρεµίσει το παλιό και το σάπιο, για να χτίσει το
νέο, το καινούργιο µε τον ίδιο τον λαό κυρίαρχο. Ο ελληνικός
λαός έχει κουραστεί πλέον από σωτήρες, δεν έχει ανάγκη από
άλλους σωτήρες, ιδιαίτερα από σωτήρες-σταρ!

Το σύνθηµα του ΚΚΕ «µόνο ο λαός µπορεί να σώσει τον λαό»
δεν είναι απλώς ένα σύνθηµα που γεννήθηκε µέσα στη µάχη,
στην αλληλεγγύη, στην οποία δίνουν όλες τους τις δυνάµεις τα
µέλη, οι φίλοι, οι αγωνιστές που συµπορεύονται µε το ΚΚΕ.
Όπως αποδείχτηκε στη µάχη για την προστασία από τις πυρκα-
γιές στην Εύβοια και αλλού, όπως αποδείχτηκε και τις δύσκολες
ώρες της εγκατάλειψης στον χιονιά της Αττικής Οδού, όπου πάλι
πρώτοι, πριν ακόµα εµφανισθεί το επιτελικό κράτος, ο στρατός
ακόµα, περπατώντας χιλιόµετρα µέσα στο χιόνι -που και σε αυτά
τα παιδιά, βέβαια, µετά αξίζει µπράβο γι’ αυτό που έκαναν- τα
µέλη του ΚΚΕ και της ΚΝΕ ήταν, από τις κοµµατικές οργανώσεις
των γειτονικών δήµων της Αττικής Οδού, που µοίραζαν ό,τι µπο-
ρούσαν να βρουν εκείνη την ώρα το βράδυ, τρόφιµα, µπισκότα,
σοκολάτες, µπουκάλια µε νερό και τα µοίραζαν σε όσους είχαν
εγκλωβιστεί, είτε στα πούλµαν, στα λεωφορεία που τους µετέ-
φεραν από τους εργασιακούς χώρους της ανατολικής Αττικής,
γυρνώντας από τις δουλειές τους, είτε µέσα στα αυτοκίνητά
τους.

Το «µόνο ο λαός µπορεί να σώσει τον λαό» είναι θέση που φω-
τίζει την προοπτική για να ζήσουµε µε βάση τις τεράστιες δυνα-
τότητες της επιστήµης και της τεχνολογίας στη σηµερινή εποχή.
Μόνο ο λαός µπορεί να σώσει τον λαό, οικοδοµώντας το δικό
του κράτος, το κράτος των εργατών, του λαού, για τις δικές του
ανάγκες, κόντρα στη σηµερινή βαρβαρότητα που αναβλύζει από
παντού.

Όσο θα περνάει από το µυαλό σας ότι αυτές οι δυο απλές κου-
βέντες «ο λαός µπορεί να σώσει τον λαό, στον δρόµο της ανα-
τροπής, µε συµπόρευση µε το ΚΚΕ τόσο τα επιτελεία σας, τα
µέσα σας θα ξεθάβουν όλον εκείνον τον αντικοµµουνιστικό
οχετό, όπως κάνετε και αυτές τις ηµέρες, όπου ανακαλύψατε
δήθεν αποκαλυπτικά, τάχα άγνωστα έγγραφα, όπως λέτε, που
το ΚΚΕ, βέβαια, έχει δώσει στη δηµοσιότητα εδώ και πάρα πολλά
χρόνια, χώρια που είναι γνωστό ότι µε τέτοιες ανυπόστατες, επί
της ουσίας, κατηγορίες εκτελέστηκαν, φυλακίστηκαν, εξορίστη-
καν, βασανίστηκαν χιλιάδες αγωνιστές από το 1944 έως το 1974
και από το µετεµφυλιακό κράτος, µετά το 1949.

Και καλά, αυτός ο -πώς τον λένε- ο ξένος ιστορικός, ο ιστοριο-
δίφης που τον ξεχνάω, o Παπα…, Παπαρατσένκο..., κάπως έτσι…
(βλ. Ραντσένκο).

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Θα τον γράψουµε
στα Πρακτικά σωστά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Το προσπερνάµε… θα τον βάλουµε σωστά, ναι, ο Ραντσένκο...

Όµως, οι εγχώριοι επαγγελµατίες δηµοσιογράφοι και της
«ΕΣΤΙΑΣ» και της «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ» και άλλων site των κοινωνικών
µέσων δικτύωσης, δεν ήξεραν, δεν ρώταγαν; Τώρα, φταίω εγώ
εάν πω, πού τα βρήκατε αυτά τα φιντάνια; Μάλιστα, ένα απ’ αυτά
τα φιντάνια, ο γνωστός αντικοµµουνιστής Μαραντζίδης, που
έκανε καριέρα µε το µίσος του για το ΕΑΜ, για τον Δηµοκρατικό
Στρατό, σήµερα όλως τυχαίως αρθρογραφεί και στην «ΑΥΓΗ»
και στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ».

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τυχαίο;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-

τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Να τον χαίρεστε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ!

Δεν αναφέροµαι τώρα εδώ στις διάφορες φασιστοφυλλάδες
κ.λπ., που και όλοι σας θα τις έχετε ξεφυλλίσει, που κυκλοφο-
ρούν, αλλά µόνο στις ευυπόληπτες, υποτίθεται, έγκριτες αστικές
εφηµερίδες. Τόσα έχει γράψει περί όλων αυτών των φοβερών
ντοκουµέντων η εφηµερίδα του ΚΚΕ, «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ», ενώ βρί-
σκονται και στο εξάτοµο δοκίµιο ιστορίας της Κεντρικής Επιτρο-

πής του ΚΚΕ. Σας συνιστούµε να το αγοράσετε από τη Σύγχρονη
Εποχή, αφού διαβάσετε και το άρθρο του «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ» σή-
µερα, το οποίο σας καταθέτω στα Πρακτικά της Βουλής, για να
το έχουν υπ’ όψιν τους οι Βουλευτές του ελληνικού Κοινοβου-
λίου.

(Στο σηµείο αυτό ο Γενικός Γραµµατέας της Κεντρικής Επι-
τροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δηµήτριος
Κουτσούµπας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δη-
µοσίευµα, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και µια κουβέντα ακόµα. Μην προκαλείτε και πολύ, γιατί εάν
ανοίξουµε και εµείς το στόµα µας καµµιά ώρα, µε ονόµατα όµως
και µε διευθύνσεις και για τη δεκαετία του ’40 και για όλη την πε-
ρίοδο µετά, του µετεµφυλιακού κράτους, ε, δεν θα βγάλει που-
θενά αυτή η κουβέντα.

Κυρίες και κύριοι, η συζήτηση σήµερα θα τελειώσει και ο κάθε
κατεργάρης θα πάει στον πάγκο του. Για εµάς, όµως, δεν τελει-
ώνει. Άλλωστε, το είπαµε, έτσι ξεκίνησα κάπως την παρέµβασή
µου σήµερα. Τα είπαν και όλοι οι Βουλευτές της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του ΚΚΕ. Ο αγώνας συνεχίζεται στους χώρους δου-
λειάς, στις γειτονιές, σε πόλεις, σε χωριά, σε σχολεία, σε σχολές,
για να εισπράξει η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και τα
άλλα κόµµατα, που είναι βαστάζοι της ίδιας πολιτικής, το σάπιο
συνολικά σύστηµα, την πραγµατική µοµφή και καταδίκη των ερ-
γαζοµένων, του λαού, της νεολαίας. Αυτή η πραγµατική µοµφή
και καταδίκη µπορεί να γίνει δύναµη αντίστασης, ανατροπής.
Αυτή τη µοµφή φοβάστε και από αυτή δεν πρόκειται να γλιτώ-
σετε. Μην κουνάτε το κεφάλι. Όσα φέρνει η ώρα, δεν τα φέρνει
ο χρόνος όλος, λέει ο λαός µας. Και έχει απόλυτο δίκιο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κουτσούµπα.

Πριν καλέσω τον κ. Κατρίνη, επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κινήµατος Αλλαγής, θα ήθελα να σας πω ότι για πε-
ρισσότερο από µία ώρα ακόµη θα µπορούν να γίνονται rapid test
στο ιατρείο. Επωφεληθείτε όσοι δεν έχετε κάνει. Έχουν γίνει άνω
των τετρακοσίων µέχρι τώρα -χθες και σήµερα- και έχουν βρεθεί
δύο θετικά. Συνεπώς έχει νόηµα να γίνεται όλο αυτό, γιατί προ-
λαµβάνονται πολλά προβλήµατα. Τα rapid test των Βουλευτών
εκτός από ένα ήταν αρνητικά, οπότε η παρουσία µπορεί να διευ-
ρυνθεί.

Συνεχίζουµε τη συζήτηση µε την αντίστροφη σειρά των Πολι-
τικών Αρχηγών.

Ο κ. Μιχάλης Κατρίνης, Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κινήµατος Αλλαγής, καλείται στο Βήµα για τη δική
του παρέµβαση.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ (Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Κινήµατος Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου πριν ξεκινήσω την τοποθέτησή
µου, να ευχηθώ ολόψυχα περαστικά στη συνάδελφο κ. Μαριέττα
Γιαννάκου, η οποία δίνει µια δύσκολη µάχη και είµαστε όλοι βέ-
βαιοι -είµαι σίγουρος ότι ερµηνεύω τα αισθήµατα όλων- για µία
ακόµη φορά ότι θα βγει νικήτρια, όπως µας έχει συνηθίσει και σε
όλες τις προηγούµενες µάχες που έδωσε και κατάφερε να βγει
νικήτρια και να µας δώσει ένα παράδειγµα ζωής.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η δυναµική που αναπτύσσει το

Κίνηµα Αλλαγής στο πολιτικό αλλά και κοινωνικό πεδίο είναι ευ-
διάκριτη και δεδοµένη. Αποτυπώνει τη θέληση ενός νέου, δυνα-
µικού και κοινωνικού ρεύµατος που τώρα σχηµατοποιείται και
εξελίσσεται, που αναζητά µια άλλη επιλογή. Ενός ρεύµατος που
δεν θέλει να εγκλωβιστεί στο δίληµµα «Νέα Δηµοκρατία ή ΣΥ-
ΡΙΖΑ». Γιατί, αλίµονο εάν, έχοντας ζήσει τη διακυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ ή την Κυβέρνηση του κ. Μητσοτάκη, η µόνη επιλογή,
που θα είχε αυτή η χώρα, αυτή να ήταν Νέα Δηµοκρατία ή ΣΥ-
ΡΙΖΑ!

Φαίνεται, όµως, ότι αυτή η δυναµική προκαλεί άγχος, ανασφά-
λεια, φόβο τόσο στη Νέα Δηµοκρατία όσο και στον ΣΥΡΙΖΑ και
εκδηλώνεται µε κάθε πρόσφορο τρόπο, όπως µε τις ταυτόσηµες
σχεδόν ανακοινώσεις, επιθετικές, σχετικά µε την πολιτική στάση
που κρατά το Κίνηµα Αλλαγής σε αυτή εδώ την κοινοβουλευτική
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διαδικασία.
Βεβαίως, σε αυτή την επιθετικότητα µπορώ να ερµηνεύσω την

ανοίκεια επίθεση του κ. Βελόπουλου, ο οποίος µέχρι σήµερα µας
είχε συνηθίσει να είναι αρωγός της Κυβέρνησης σε δύσκολες νο-
µοθετικές διαδικασίες. Από σήµερα εγκαινιάζει έναν καινούργιο
ρόλο: Είναι αρωγός της Κυβέρνησης και σε οποιοδήποτε θέµα
στρατηγικής επιλέγει να επιτεθεί στο Κίνηµα Αλλαγής και στο
Νίκο Ανδρουλάκη.

Είµαστε, όµως, ακόµα στην αρχή. Σύντοµα το Κίνηµα Αλλαγής
θα αρχίσει να ξεδιπλώνει τις προγραµµατικές του θέσεις και δε-
σµεύσεις και, το κυριότερο, θα ανοιχθεί ακόµα περισσότερο στην
κοινωνία. Όσο και αν το φοβούνται αυτό κάποιοι, δεν θα το απο-
φύγουν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Προκαλεί, όµως, εντύπωση η καθεστωτική αντίληψη που εσω-

κλείει η αντίδραση τόσο της Νέας Δηµοκρατίας όσο και του ΣΥ-
ΡΙΖΑ απέναντι στη δυναµική αλλά και την άνοδο του Κινήµατος
Αλλαγής. Ο ένας θεωρεί ότι εκφράζει και έχει καταλάβει τον
χώρο του Κέντρου. Στη δική του αντίληψη, προφανώς, το Κέντρο
µπορεί να ταυτίζεται µε ακραία στοιχεία και συµπεριφορές, µε
νεοσυντηρητικές συµπεριφορές, δηλαδή αυτές που κυριαρχούν
στην πολιτική της Νέας Δηµοκρατίας σήµερα και που δεν έχουν
καµµία, µα καµµία σχέση µε τον χώρο της δηµοκρατικής προ-
οδευτικής παράταξης που εκφράζει το Κίνηµα Αλλαγής.

Ο άλλος θεωρεί ότι αποτελεί τον νέο ιδιοκτήτη της δηµοκρα-
τικής παράταξης, έχοντας όµως στο πολιτικό του µητρώο τη
στενή, την απόλυτη συµπόρευση µε τον κ. Καµµένο. Η πολιτική
του, όµως, που είναι πάντα εγκλωβισµένη στον λαϊκισµό, στην
πόλωση και στον διχασµό, δεν έχει καµµία σχέση µε τις πραγµα-
τικές, προοδευτικές πολιτικές.

Κύριε Μητσοτάκη και κύριε Τσίπρα, που βέβαια δεν είστε σε
αυτή την Αίθουσα, ο ορίζοντας αυτής της χώρας είναι πολύ πιο
ευρύς σε σχέση µε το ασφυκτικό πλαίσιο που εσείς -και οι δύο-
θέλετε να την περιορίσετε. Υπάρχουν δυνάµεις σε αυτή τη χώρα,
δηµιουργικές δυνάµεις µέσα στην κοινωνία, που µπορούν να πε-
τύχουν εκεί που εσείς οι δύο αποτύχατε. Γιατί η Ελλάδα δεν σας
ανήκει. Ανήκει σε κάθε Έλληνα, ανήκει στη νέα γενιά που έρχε-
ται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η θέση του Κινήµατος Αλλαγής
είναι σαφής και ξεκάθαρη. Θα ψηφίσει υπέρ της πρότασης δυ-
σπιστίας.

Η ξεκάθαρη αυτή θέση, βέβαια, ενοχλεί όσους βλέπουν το Κί-
νηµα Αλλαγής ως βολικό κυβερνητικό εταίρο, γιατί τους ενοχλεί
πρώτα και κύρια η στρατηγική και αδιαπραγµάτευτη επιλογή µας
για αυτόνοµη πορεία.

Κύριε Μητσοτάκη και κύριε Τσίπρα, θα πρέπει να το πάρετε
απόφαση ότι το Κίνηµα Αλλαγής δεν προσφέρεται για βολικός
κυβερνητικός εταίρος. Δεν θα παίξει στα παιχνίδια σας. Το ση-
µερινό παρηκµασµένο και αποτυχηµένο πολιτικό σκηνικό του
ενάµισι κόµµατος, µε τη Νέα Δηµοκρατία από τη µία και µία αναι-
µική Αντιπολίτευση που έχει «βαλτώσει» από την άλλη, όλο και
πιο πολύ θα θυµίζει εικόνα του παρελθόντος και θα ανατραπεί
µε την ψήφο στο Κίνηµα Αλλαγής, µε την αναγέννηση µιας νέας,
µεγάλης δηµοκρατικής παράταξης.

Από εκεί και πέρα, η Κυβέρνηση θα πάρει ψήφο εµπιστοσύνης
στη Βουλή, αφού διαθέτει κοινοβουλευτική πλειοψηφία.

Οι κυβερνήσεις, όµως, χάνουν την εµπιστοσύνη των πολιτών
µέσα στην κοινωνία. Kαι όταν τη χάσουν, πρέπει να την κερδίσει
κάποιος που θα παρουσιάσει µια αξιόπιστη προγραµµατική πρό-
ταση. Και µέχρι σήµερα, παρά το γεγονός ότι η Κυβέρνηση διαρ-
κώς χάνει την εµπιστοσύνη των πολιτών, η Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση έχει αποτύχει να κερδίσει αυτή την εµπιστοσύνη των πο-
λιτών, να αναδείξει τα µεγάλα λάθη και τις αδυναµίες αυτής της
Κυβέρνησης, να κάνει πραγµατική αντιπολίτευση, να χτίσει µια
νέα και ισχυρή σχέση µε τους πολίτες.

Αποτύχατε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, εδώ και δυόµισι χρόνια ως Αν-
τιπολίτευση. Και τώρα είναι η ώρα η δική µας, η ώρα να δώσουµε
τη µάχη και να πετύχουµε εκεί που εσείς αποτύχατε, για να απο-
κτήσει δηµοκρατική αλλά και δηµιουργική διέξοδο ο ελληνικός
λαός. Γιατί τις εκλογές -και το ξέρετε πολύ καλά αυτό- θα τις επι-
βάλει η δυναµική της κοινωνίας, αυτό που δεν µπορούν ή κάνουν

ότι δεν µπορούν να καταλάβουν κάποιοι.
Εµείς θα είχαµε κάθε λόγο να θέλουµε εκλογές την επόµενη

Κυριακή. Ας πάει όµως κάποιος στον κόσµο να του πει ότι πρέπει
να κάνουµε εκλογές µε δεκαοκτώ χιλιάδες κρούσµατα, µε πάνω
από εκατό νεκρούς την ηµέρα, µε πέντε χιλιάδες νοσηλευόµε-
νους και ποσοστό κάλυψης κλινών ΜΕΘ στο 80%. Τι εκλογές θα
είναι αυτές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Με ποιες ελευθερίες;
Με ποιους και πόσους περιορισµούς; Αυτό θέλουν κάποιοι; Υβρι-
δικές εκλογές στις οποίες δεν θα µπορούν να συµµετέχουν οι
πολίτες;

Και επιτρέψτε µου να απευθυνθώ στους συναδέλφους του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, γιατί λίγο-πολύ ψέγουν το Κίνηµα Αλλαγής για την πολιτική
του στάση σε αυτή εδώ τη διαδικασία. Μιλάτε για τις εσωτερικές
εκλογές του Κινήµατος Αλλαγής. Ξέρετε πολύ καλά ότι αυτές
προκηρύχθηκαν σε µια άλλη επιδηµιολογικά περίοδο. Και, βε-
βαίως, ξέρετε πολύ καλά ότι αυτές οι εκλογές σηµαδεύτηκαν
βαθιά από τον αδόκητο χαµό και την τραγική απώλεια της Προ-
έδρου µας, της Φώφης Γεννηµατά, γεγονός που επέσπευσε
αναγκαστικά τις εξελίξεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Επίσης, επιτρέψτε µου να σας διαβάσω το απόσπασµα µιας

δήλωσης. «Αυτή τη στιγµή η σκέψη µας είναι σε αυτούς που βρί-
σκονται στο πεδίο και δίνουν τη µάχη και στους χιλιάδες συµπο-
λίτες που δοκιµάζονται. Δεν θα ζητήσουµε εκλογές όσο η
υγειονοµική κατάσταση είναι αυτή που είναι. Το να λέγαµε ότι ο
κόσµος θα συνοψιστεί σε µια εκλογική διαδικασία, είναι ανεύ-
θυνο». Ποια ήταν η υγειονοµική κατάσταση τότε που έγινε αυτή
η δήλωση; Τρεις χιλιάδες εξακόσια πέντε κρούσµατα, δεκαεννιά
χιλιάδες πεντακόσια ογδόντα τέσσερα κρούσµατα χθες. Είκοσι
θάνατοι τότε, εβδοµήντα οκτώ χθες. διακόσιοι σαράντα διασω-
ληνωµένοι τότε, πεντακόσιοι ογδόντα τρεις χθες.

Πότε έγινε αυτή η δήλωση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Στις
12 Αυγούστου του 2021, λίγες ηµέρες µετά τις καταστροφικές
πυρκαγιές του Αυγούστου και σήµερα είµαστε λίγες ηµέρες µετά
την επέλαση του χιονιά. Ποιος άραγε έκανε αυτή τη δήλωση; Θέ-
λετε να µάθετε; Ο κ. Νάσος Ηλιόπουλος, εκπρόσωπος Τύπου του
ΣΥΡΙΖΑ και επιλογή σας για να πάρει τη δηµοτική αρχή της πρω-
τεύουσας της χώρας. Αυτός έκανε αυτή τη δήλωση στις 12 Αυ-
γούστου του ’21 µε αυτά τα επιδηµιολογικά στοιχεία και κατα-
θέτω στα Πρακτικά και τη δήλωση και τα σχετικά στοιχεία.

(Στο σηµείο αυτό ο Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Κινήµατος Αλλαγής κ. Μιχαήλ Κατρίνης καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, µπορεί να µη θέλετε
να ακούσετε τους υγειονοµικούς, ακόµα και της παράταξής σας,
ακούστε όµως τουλάχιστον τους νέους ανθρώπους, όχι κατ’
ανάγκη εντός του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά τους νέους ανθρώπους, που
έχουν µια νέα αντίληψη για την πολιτική, γιατί φαίνεται ότι σκέ-
φτονται διαφορετικά από εσάς. Εµείς σίγουρα σκεφτόµαστε δια-
φορετικά από εσάς.

Και σε τελική ανάλυση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς
στο Κίνηµα Αλλαγής δεν θα µιµηθούµε τον κ. Μητσοτάκη που επί
τρία χρόνια ζητούσε εκλογές, ούτε τον κ. Τσίπρα που ζητάει
εκλογές κάθε βδοµάδα σε µια παλαιοκοµµατική πρακτική που
ανήκει οριστικά στο παρελθόν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-

κρατίας έχει αποτύχει. Το αντιλαµβάνονται πλέον αυτό όλοι. Χα-
ρακτηριστικό πεδίο αστοχίας και αποτυχίας είναι η οικονοµία. Και
βλέπω µε χαρά και τον Υπουργό Οικονοµικών να είναι στη συζή-
τηση, γιατί κυρίως πάνω στο πεδίο της οικονοµίας θα κριθεί τόσο
ο χρόνος των εκλογών όσο και το αποτέλεσµα. Και αυτό το γνω-
ρίζετε πολύ καλά, κύριοι της Κυβέρνησης.

Προχθές ο Υπουργός Οικονοµικών στη συνεδρίαση του Εµπο-
ροβιοµηχανικού Επιµελητηρίου Θεσσαλονίκης µίλησε για τη µε-
γάλη εικόνα της ελληνικής οικονοµίας που, όπως είπε, είναι
θετική. Ας δούµε, όµως, τη µεγάλη εικόνα για να δούµε αν και
πόσο θετική είναι. Το δηµόσιο χρέος εξακολουθεί να είναι το
υψηλότερο στην Ευρωζώνη, ενώ το πρωτογενές έλλειµµα συγ-
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κρατήθηκε τεχνητά κάτω από το 7%, αφού οι δαπάνες µειώθηκαν
περισσότερο από ένα δισεκατοµµύριο ευρώ. Το εµπορικό έλ-
λειµµα διπλασιάστηκε µέσα σε έναν χρόνο, το έλλειµµα στο ισο-
ζύγιο τρεχουσών συναλλαγών διπλασιάστηκε τον Νοέµβριο που
µας πέρασε και το έλλειµµα στο ισοζύγιο αγαθών εκτοξεύθηκε
στα 22,8 δισεκατοµµύρια το 2021. Σας θυµίζει µήπως κάτι αυτό;
Ναι, αν ανατρέξετε στην κατάσταση της ελληνικής οικονοµίας
στην περίοδο διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας το 2008 -
2009.

Το πραγµατικό ιδιωτικό χρέος, η µεγαλύτερη βόµβα στα θε-
µέλια της ελληνικής οικονοµίας, κοντεύει να φτάσει τα 300 δισε-
κατοµµύρια ευρώ. Τα νέα ληξιπρόθεσµα χρέη έφτασαν τα 5,64
δισεκατοµµύρια στο έτος που πέρασε, ενώ ξεπερνούν τα 4 εκα-
τοµµύρια τα ΑΦΜ που έχουν χρέη στην εφορία. Πάνω από ένα
εκατοµµύριο είναι αθροιστικά τα «κόκκινα» δάνεια που αντιστοι-
χούν σε εκατό δισεκατοµµύρια, µε τα νέα «κόκκινα» δάνεια να
φτάνουν κοντά στα 11 δισεκατοµµύρια ευρώ στην πανδηµία.

Θα µου πείτε, ωραία η παράθεση στοιχείων, αλλά η Κυβέρ-
νηση έχει µεριµνήσει γι’ αυτό. Έχει πάρει πολιτικές αποφάσεις
για να διευκολύνει τους οφειλέτες στην αποπληρωµή. Για να
δούµε όµως τι γίνεται στην πράξη. Ρύθµιση τριάντα έξι - εβδο-
µήντα δύο δόσεων για τα χρέη της πανδηµίας. Οκτακόσιες είκοσι
χιλιάδες επιχειρήσεις και νοικοκυριά χρωστάνε. Πόσοι µπήκαν
στη ρύθµιση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, των τριάντα έξι δό-
σεων; Λιγότεροι από πενήντα χιλιάδες. Εµείς προτείναµε εκατόν
είκοσι δόσεις µε κίνητρα για όσους τηρούν τη ρύθµιση. Καµµία
συγκίνηση, καµµία ανταπόκριση. Δώσατε, µάλιστα, παράταση για
έναν µήνα, αφού µόλις το 6% όλων όσοι χρωστούν έχουν µπει
στη ρύθµιση, την ίδια στιγµή που οι τζίροι µειώνονται, η κατά-
σταση στην αγορά επιδεινώνεται, η ακρίβεια και το κόστος ενέρ-
γειας και τα funds πιέζουν, άρα είναι αµφίβολο πόσοι θα µπο-
ρέσουν να τηρήσουν έστω και αυτή τη ρύθµιση.

Δεύτερη πολιτική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, εξωδικαστι-
κός µηχανισµός ρύθµισης οφειλών για όλα τα χρέη, στις τράπε-
ζες, στην εφορία, στα ασφαλιστικά ταµεία, στα funds, παντού.
Σωτήρια λύση που έφερε η Κυβέρνηση του κ. Μητσοτάκη πριν
από δύο χρόνια και εφαρµόστηκε πριν από οκτώ µήνες. Δεν είναι
εδώ ο Πρωθυπουργός για να τον ρωτήσω, αλλά αν ήταν θα τον
ρωτούσα αν γνωρίζει πόσες ρυθµίσεις έχουν γίνει στον εξωδικα-
στικό µηχανισµό που είναι σε λειτουργία οκτώ µήνες. Πόσες, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι; Δεκαπέντε. Δεκαπέντε ρυθµίσεις
έχουν συµφωνηθεί οκτώ µήνες λειτουργίας, όταν τα «κόκκινα»
δάνεια είναι πάνω από ένα εκατοµµύριο και πάνω από τέσσερα
εκατοµµύρια είναι οι πολίτες που χρωστούν.

Το ίδιο βέβαια απέτυχε και ο εξωδικαστικός µηχανισµός του
ΣΥΡΙΖΑ. Και οι δύο κάτω από τον πήχη. Κάτω από τον πήχη όµως
ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ και Νέα Δηµοκρατία και στο θέµα της προστασίας
της πρώτης κατοικίας. Η πλατφόρµα του ΣΥΡΙΖΑ απέδωσε συ-
νολικά δύο χιλιάδες ρυθµίσεις προστασίας κατοικίας, ενώ ο φο-
ρέας ακινήτων της Νέας Δηµοκρατίας που θα ξεκινήσει το 2023
δεν προβλέπεται να καλύψει πάνω από πέντε χιλιάδες ευάλω-
τους δανειολήπτες. Κι όλα αυτά τη στιγµή που έχουν προγραµ-
µατιστεί πάνω από δέκα χιλιάδες πλειστηριασµοί στο τρέχον
έτος µε επτά στις δέκα κύριες κατοικίες να είναι αξίας κάτω από
100.000 ευρώ.

Την πρώτη κατοικία µόνο η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το 2010
την προστάτευσε µε τον νόµο για τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά
στην πιο σκληρή περίοδο για τη χώρα. Νόµο που όχι µόνο δεν
ψήφισε ο ΣΥΡΙΖΑ τότε, αλλά και τον κατήργησε, ενώ είχαµε βγει
από τα µνηµόνια και από το 2019 µέχρι σήµερα δεν έχει ζητήσει
ποτέ την επαναφορά του νόµου Κατσέλη, νόµου του ΠΑΣΟΚ, µε
όλες τις νοµοθετικές ρυθµίσεις που έχει προτείνει. Τις καταθέτω
στα Πρακτικά, για να δούµε ποιοι σε αυτή την Αίθουσα είναι υπο-
κριτές και ποιοι λένε την αλήθεια. Η προστασία της πρώτης κα-
τοικίας, βεβαίως, καταργήθηκε οριστικά από την Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας.

(Στο σηµείο αυτό ο Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Κινήµατος Αλλαγής κ. Μιχαήλ Κατρίνης καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτή, όµως, δεν είναι µόνο η µεγάλη εικόνα. Δεν είναι µόνο ότι
οι ιδιωτικές επενδύσεις µειώθηκαν το τρίτο τρίµηνο του 2021
έναντι του 2020, όταν στις άµεσες ξένες επενδύσεις ήµασταν στο
0,7 της Ευρωπαϊκής Ένωσης, εικοστοί τρίτοι, όταν ο κύριος
όγκος των επενδύσεων αφορά «κόκκινα» δάνεια, ακίνητα και χρη-
µατοπιστωτικές υπηρεσίες. Αυτές είναι οι επενδύσεις που ονει-
ρεύεται η Νέα Δηµοκρατία για τη χώρα;

Αυτή, λοιπόν, δεν είναι η µεγάλη εικόνα. Είναι η πραγµατική ει-
κόνα. Η πραγµατική εικόνα είναι, κυρίες και κύριοι της Νέας Δη-
µοκρατίας, ότι η Κυβέρνησή σας απέτυχε.

Αποτύχατε να προστατεύσετε τους πολίτες. Το επιτελικό σας
κράτος απέτυχε επί του πεδίου, αφού δεν ήταν τίποτα περισσό-
τερο από µία επικοινωνιακή φούσκα που έσκασε µε κρότο. Απέ-
τυχε στη «Μήδεια». Απέτυχε στις πυρκαγιές του καλοκαιριού.
Απέτυχε και στην τελευταία κακοκαιρία.

Και ο Πρωθυπουργός περιορίστηκε απλά σε µία συγγνώµη,
όταν ο ίδιος το 2017 στο Περιστέρι, σε προσυνεδριακή ηµερίδα
της Νέας Δηµοκρατίας, δήλωνε ότι «είµαστε ασυγχώρητοι αν δεν
παίρνουµε µέτρα για τις φωτιές, τους σεισµούς και τις πληµµύ-
ρες». Είπε µόνο µία συγγνώµη για ένα ζήτηµα που χάθηκε η ευ-
θύνη και, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µαζί µε την ευθύνη
χάθηκε και το φιλότιµο.

Η Κυβέρνηση, βέβαια, δεν θέλει να µοιράσει ευθύνες εκεί που
πρέπει να αποδοθούν. Θέλει, όµως, να µοιράσει 2.000 και 1.000
ευρώ, πιστεύοντας ότι µε αυτόν τον τρόπο θα αµβλύνει τις αντι-
δράσεις. Δεν υπάρχει, όµως, χειρότερος τρόπος υποτίµησης όχι
µόνο της νοηµοσύνης αλλά και της αξιοπρέπειας των πολιτών.
Δύο χιλιάδες ευρώ, λοιπόν, για όσους έζησαν τον εφιάλτη απο-
κλεισµένοι στην Αττική Οδό, τον καλύτερο, υποτίθεται, αυτοκι-
νητόδροµο της χώρας, που έχει τεράστιες ευθύνες για την ταλαι-
πωρία των πολιτών.

Δύο χιλιάδες ευρώ και πάνω από δύο χιλιάδες ψέµατα και δια-
ψεύσεις και κανένα ευρώ, καµµία συγγνώµη, καµµία πραγµατική
ανάληψη ευθύνης για τους χιλιάδες πολίτες που εγκλωβίστηκαν
σε κεντρικούς δρόµους της Αθήνας. Γιατί πρόκειται για µία Κυ-
βέρνηση και έναν Πρωθυπουργό που αποδεικνύονται κατώτεροι
των περιστάσεων.

Όπως κατώτερη των περιστάσεων είναι και η προκλητική δή-
λωση που εµµέσως καταλόγισε ευθύνες στους µετεωρολόγους.
Μας θύµισε το περιστατικό µε τη µελέτη Τσιόδρα για τις εντατι-
κές, που, τελικά, κανείς στην Κυβέρνηση δεν την ήξερε, κανείς
δεν την είδε, κανένας δεν την παρέλαβε.

Η Κυβέρνηση πριν την έλευση της κακοκαιρίας διαβεβαίωνε
για τρία πράγµατα: Ότι δεν θα έκλειναν οι δρόµοι, ότι δεν θα
υπήρχαν διακοπές στην ηλεκτροδότηση, ότι θα λειτουργήσει η
τηλεκπαίδευση στα σχολεία που ήταν κλειστά. Μηδέν στα τρία.
Αυτή είναι η επίδοση της Κυβέρνησης του κ. Μητσοτάκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από έναν περίπου χρόνο
είχαµε και πάλι ακραία καιρικά φαινόµενα στην Αττική. Θυµόµα-
στε όλοι τι έγινε. Έναν χρόνο µετά όχι µόνο δεν βελτιώθηκε η
αντιδραστική και η προετοιµασία του κρατικού και του κυβερνη-
τικού επιτελικού µηχανισµού αλλά ζήσαµε χειρότερες καταστά-
σεις. Η ανεπάρκεια, όµως και η επίδειξη ανικανότητας που όλοι
οι πολίτες στο Λεκανοπέδιο έζησαν, κατέρριψε δύο µύθους.

Ο πρώτος ήταν ο µύθος της διαχειριστικής επάρκειας και ετοι-
µότητας της Κυβέρνησης. Πλέον, όλοι, µα όλοι, έχουν αντιληφθεί
ότι αυτή η Κυβέρνηση είναι το ίδιο ανεπαρκής µε την προηγού-
µενη σε ζητήµατα διαχείρισης και αντιµετώπισης καιρικών φαι-
νοµένων ή φυσικών καταστροφών.

Ο δεύτερος µύθος που καταρρίφθηκε είναι ο µύθος του επι-
τελικού κράτους. Στην πραγµατικότητα δεν υπάρχει και δεν
υπήρξε επιτελικό κράτος. Αποδείχθηκε επιτελικό χάος, όπως
πολύ εύστοχα τόνισε ο Πρόεδρός µας ο Νίκος Ανδρουλάκης. Και
όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπήρχαν αυτονόητα πράγ-
µατα που έπρεπε να γίνουν και δυστυχώς δεν τα κάνατε.

Η Κυβέρνηση, όµως, φαίνεται δεν έχει πάρει κανένα µάθηµα.
Ο Πρωθυπουργός, µάλιστα, χθες βράδυ σε αυτήν εδώ την Αί-
θουσα δήλωσε χαρακτηριστικά -διαβάζω το απόσπασµα: «Έ-
χουµε τη δυνατότητα να έχουµε στη διάθεσή µας 1,7 δισεκατοµ-
µύριο ευρώ, για να µπορέσουµε να είµαστε πιο προετοιµασµένοι
σε περίπτωση που είµαστε βέβαιοι ότι θα βρεθούµε αντιµέτωποι

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΒ’ - 30 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2022 6001



όχι µόνο µε ακραία καιρικά φαινόµενα, τα οποία προέρχονται
από τις επιπτώσεις της κλιµατικής αλλαγής, αλλά και από το γε-
γονός -ακούσατε το αυτό, έχει σηµασία, κύριε Στυλιανίδη- ότι εί-
µαστε µια σεισµογενής χώρα και εκ των πραγµάτων, θα κλη-
θούµε µετά βεβαιότητος κάποια στιγµή στο µέλλον να αντιµετω-
πίσουµε κάποιους µεγάλους σεισµούς».

Τα είπε αυτά ο κ. Μητσοτάκης σε λιγότερο από είκοσι τέσσερις
ώρες πριν, χωρίς προφανώς να γνωρίζει ότι εδώ και τέσσερις
µήνες ο Οργανισµός Αντισεισµικής Προστασίας είναι ακέφαλος!
Δεν έχει διοίκηση, έχουν ανασταλεί όλες οι δράσεις του και δεν
έχει υλοποιηθεί η µεταφορά του στο Υπουργείο Πολιτικής Προ-
στασίας. Το είπε χωρίς να γνωρίζει ότι στις 24 Ιανουαρίου, την
ηµέρα της επέλασης του χιονιά που σάρωσε το επιτελικό κράτος
και ταλαιπωρεί την Αττική, έληξε και τυπικά η περίοδος υπηρε-
σιακής διοίκησης του οργανισµού, ο οποίος τώρα που µιλάµε,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρίσκεται κυριολεκτικά στον αέρα.
Και στην περίπτωση που συµβεί ένας ισχυρός σεισµός, η χώρα
είναι ανοχύρωτη και µετά θα αναζητείτε νέες δικαιολογίες και θα
αναζητείτε σε ποιους και πάλι θα µεταθέσετε τις ευθύνες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν ένα κράτος δεν µπορεί να
κρατήσει ανοιχτούς τους δρόµους της πρωτεύουσας, όταν δεν
µπορεί να διασφαλίσει τη λειτουργία κρίσιµων υποδοµών, όταν
δεν µπορεί να εγγυηθεί στον πολίτη ότι θα είναι ασφαλής µέσα
στο σπίτι του και έξω από αυτό, τότε κλονίζεται η σχέση εµπιστο-
σύνης µε τον πολίτη. Κλονίζεται,, όµως ανεπανόρθωτα και όταν
ο πολίτης βλέπει ότι κάποιοι προσπαθούν να του µεταθέσουν τις
δικές τους ευθύνες ή να τον εκµαυλίσουν µε διχίλιαρα και χιλιά-
ρικα.

Το Κίνηµα Αλλαγής θεωρεί ότι είναι επιβεβληµένη η αλλαγή
του σηµερινού αποτυχηµένου µοντέλου πολιτικής προστασίας
µε αναβάθµιση του Πυροσβεστικού Σώµατος, αφού το συντονι-
στικό του κέντρο είναι το µόνο που λειτουργεί ουσιαστικά στα
τέσσερα επίπεδα πολιτικής προστασίας. Με στόχους ανθεκτικό-
τητας, ώστε να λειτουργήσουν σε κάθε περίπτωση οι οδικοί άξο-
νες, τα αεροδρόµια και τα δίκτυα ενέργειας. Με συγκρότηση
συγκεκριµένων σχεδίων πολιτικής προστασίας για σεισµούς,
πυρκαγιές, φυσικά φαινόµενα µε βάση την ευρωπαϊκή εµπειρία
και συγκέντρωση αρµοδιοτήτων σε µία -σε µία!- ενιαία δοµή, σε
ένα ενιαίο κέντρο, χωρίς επικαλύψεις.

Αυτές είναι οι δικές µας προτάσεις. Ας το κάνουν το ίδιο και οι
άλλοι, γιατί κρίθηκαν και οι δύο στη διαχείριση παρόµοιων κατα-
στάσεων και φαινοµένων και απέτυχαν και οι δύο. Βεβαίως, απέ-
τυχαν και στις φονικές πυρκαγιές η Κυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας του 2007, που δεν θα αναφερθώ για να αναδείξω την
ανεπάρκεια της Κυβέρνησης που κατηγορούσε τον «στρατηγό
άνεµο», αλλά για να αποτίσω φόρο τιµής στα δεκάδες θύµατα
εκείνης της ανείπωτης τραγωδίας, µε εµβληµατικότερη φυσιο-
γνωµία την Αθανασία Κάρτα, τη µητέρα που µε τέσσερα παιδιά
στην αγκαλιά, περίµενε στην Αρτέµιδα τον βέβαιο θάνατο, γιατί
κανένας δεν φρόντισε προληπτικά και κατασταλτικά να τη δια-
σώσει.

Κύριε Μητσοτάκη, αποτύχατε. Αποτύχατε και στη διαχείριση
της πανδηµίας. Γι’ αυτό πολύ καλά κάνατε και εγκαταλείψατε τα
διαγγέλµατα, τον αυτοθαυµασµό, τις θριαµβολογίες, τις διαβε-
βαιώσεις για το τέλος της πανδηµίας, που µετέδωσαν ένα ανεπί-
τρεπτο µήνυµα χαλαρότητας. Τη συνέχεια την ξέρουµε όλοι και
κυρίως, τη συνέχεια, την πραγµατικότητα, τη ζουν οι Έλληνες
πολίτες, µε πάνω από είκοσι τρεις χιλιάδες νεκρούς και την τέ-
ταρτη χειρότερη θέση παγκοσµίως σε επιβεβαιωµένους θανά-
τους τις τελευταίες δύο εβδοµάδες. Καταθέτω και τα σχετικά
στοιχεία από το ourworldindata.org για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Κινήµατος Αλλαγής κ. Μιχαήλ Κατρίνης καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα στοιχεία, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η Κυβέρνηση επέλεξε αντί να πάρει εγκαίρως µέτρα, για να
µην ξεφύγει η κατάσταση, όπως διακήρυττε, να πάρει µια µε-
ζούρα και να µετράει το πολιτικό κόστος. Επέλεξε να καλλιεργεί
τον εφησυχασµό. Να µη λαµβάνει ουσιαστικά µέτρα για την επέ-
κταση υποχρεωτικών εµβολιασµών. Να µην ελέγχει καν την

εφαρµογή των µέτρων που η ίδια είχε εξαγγείλει. Όταν η πανδη-
µία ξέφυγε, τι έκανε; Τι φαντάζεστε; Μετέθεσε τις δικές της ευ-
θύνες στους άλλους, στους πολίτες.

Αποτύχατε, λοιπόν, κύριοι της Κυβέρνησης, γιατί δεν ενισχύ-
σατε, όπως θα έπρεπε, το σύστηµα υγείας, δεν αναγνωρίσατε
τις θυσίες και την αγωνία των υγειονοµικών που είναι καταπονη-
µένοι, αφού παλεύουν µόνοι τους εδώ και δύο χρόνια.

Αποτύχατε γιατί περιθωριοποιήσατε τους επιστήµονες και
τους αντικαταστήσατε µε Υπουργούς που παριστάνουν ακόµα
και σήµερα στη δηµόσια συζήτηση τους λοιµωξιολόγους. Απο-
τύχατε γιατί αφήσατε τους πολίτες έρµαιο της αισχροκέρδειας
στα τεστ και προχωρήσατε µε απροθυµία στην επιβολή διατίµη-
σης µόνο µετά τη γενική κατακραυγή.

Εµείς καταθέσαµε πολλές φορές τις προτάσεις µας, ενώ ανα-
λάβαµε και πρωτοβουλίες για την ενίσχυση και τη στήριξη του
εµβολιασµού. Σας ζητήσαµε να ενισχύσετε το εθνικό σύστηµα
υγείας, που δεν το πιστεύετε, αλλά έπρεπε να το κάνετε. Είναι
σύστηµα το οποίο έχει µετατραπεί εξ ανάγκης σε σύστηµα νο-
σηλείας αποκλειστικά ασθενών µε COVID. Σας ζητήσαµε να ενι-
σχύσετε την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, να την εντάξετε στη
µάχη κατά του COVID και να πολλαπλασιάσετε τα σηµεία δω-
ρεάν διενέργειας τεστ για τους πολίτες. Σας ζητήσαµε να επι-
σπεύσετε τους εµβολιασµούς στις ευάλωτες οµάδες και στα
παιδιά. Καταθέσαµε και πολλές άλλες προτάσεις που πολλές
από αυτές δεν τις ακούσατε και κάποιες άλλες τις υλοποιήσατε
µε καθυστέρηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στον κατάλογο των αποτυχιών
της Κυβέρνησης εντάσσεται η αδυναµία, αλλά και η απροθυµία
της να αντιµετωπίσει την ακρίβεια. Οι επιλογές της αφήνουν
απροστάτευτους όχι µόνο τους οικονοµικά ασθενέστερους, όχι
µόνο τους χαµηλόµισθους, τους χαµηλοσυνταξιούχους και τους
ανέργους, αλλά το σύνολο της µεσαίας τάξης της χώρας.

Η Κυβέρνηση, αφού δεν εκτίµησε σωστά την κατάσταση µι-
λώντας µε ιλαρότητα για προσωρινό φαινόµενο, επιχειρεί να κρυ-
φτεί πίσω από το διεθνές κύµα ανατιµήσεων στην ενέργεια για
να κρύψει -νοµίζει ότι µπορεί να κρύψει- τη δική της ολιγωρία και
τη µεγαλύτερη ένταση των συνεπειών για τη χώρα.

Περιµένετε να αυτορρυθµιστεί η αγορά για να λυθεί το πρό-
βληµα και να είστε συνεπείς και στις συνολικές καταβολές, όταν
βεβαίως δεν µας διαβεβαιώνετε για το τέλος της ακρίβειας, όπως
µε την ίδια ευκολία µας διαβεβαιώνατε για το τέλος της πανδη-
µίας.

Αυτό, όµως, που είναι εξοργιστικό, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, είναι ότι η Κυβέρνηση επιχειρεί πέρα από αυτό που βλέ-
πουµε, πέρα από την οδυνηρή πραγµατικότητα που βιώνουν οι
πολίτες που διαβιούν σε αυτή τη χώρα, να µας πείσει ότι υπάρχει
µία άλλη εικόνα. Ο Υπουργός Ανάπτυξης, αφού πρώτα έπεσε
έξω στις εκτιµήσεις του ότι η ακρίβεια θα διαρκούσε µέχρι τα
Χριστούγεννα, στη συνέχεια αµφισβήτησε ότι υπάρχει ακρίβεια
στην αγορά µε το επιχείρηµα ότι πηγαίνει στο σουπερµάρκετ,
κύριε Σταϊκούρα, και του ζητούν οι πολίτες να βγάλουν selfie.
Εγώ σας προκαλώ, µε την καλή έννοια, την άλλη βδοµάδα να
πάτε µαζί σε ένα σουπερµάρκετ να δούµε πόσες selfie θα σας
ζητήσουν οι πολίτες.

Κύριε Πρωθυπουργέ, αν και είστε απών από την Αίθουσα, αν
δεν το έχετε συνειδητοποιήσει, οι διαρκείς ανατιµήσεις σε βα-
σικά είδη διατροφής και διαβίωσης και το αδιέξοδο στο οποίο
οδηγούνται χιλιάδες πολίτες και χιλιάδες οικογένειες, κύριε Μη-
τσοτάκη, που µόλις ήρθατε, συνιστά την πρώτη ύλη για κοινωνική
αναταραχή και αποσταθεροποίηση.

Εµείς µιλάµε µε στοιχεία. Στις γιορτές υπήρξε απώλεια της τά-
ξεως του 20% συγκριτικά µε τον τζίρο της περσινής χρονιάς, µε
ένα στα δύο προϊόντα που πουλήθηκαν να είναι σε προσφορά ή
προωθητική ενέργεια-έκπτωση, ενώ το τραπέζι των Χριστουγέν-
νων ήταν αυξηµένο κατά 5%. Οι προβλέψεις της νέας χρονιάς
δείχνουν αυξήσεις ως και 20% σε δεκάδες προϊόντα ευρείας κα-
τανάλωσης.

Αυτή τη στιγµή ένα στα τρία νοικοκυριά δυσκολεύεται πολύ να
καλύψει τις βασικές του ανάγκες και βρίσκεται στα όρια της φτώ-
χειας. Η απώλεια αγοραστικής δύναµης του κατώτατου µισθού
έφτασε το 10,4% σύµφωνα µε το Ινστιτούτο Εργασίας της ΓΣΕΕ,
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ενώ υπερβαίνει το 10% η απώλεια αγοραστικής δύναµης ενός
νοικοκυριού µε εισόδηµα 1.000 ευρώ τον µήνα.

Ο δείκτης τιµών καταναλωτή τον Δεκέµβριο κατέγραψε την πιο
υψηλή επίδοση από το 2011, ενώ ο πληθωρισµός που κινήθηκε
κοντά στο 5,1%, σύµφωνα µε ασφαλείς εκτιµήσεις, κύριε Σταϊ-
κούρα, θα ξεπεράσει τα επίπεδα που βρισκόταν πριν η χώρα µπει
στη ζώνη του Ευρώ το επόµενο διάστηµα. Αυτή είναι η επιτυχία
σας!

Αλλά το αµείλικτο ερώτηµα είναι ένα: πώς µπορούν άνθρωποι
µε µισθό 600 ευρώ τον µήνα και συνταξιούχοι µε συντάξεις 400
και 500 ευρώ να σταθούν όρθιοι απέναντι σε αυτό το κύµα ανα-
τιµήσεων; Ρητορικό είναι το ερώτηµα. Δεν µπορούν. Σε όλα αυτά
θα πρέπει να συνυπολογίσουµε και την αύξηση του κόστους
ενέργειας µε την ίδια την Κοµισιόν -όχι το Κίνηµα Αλλαγής- να
προβλέπει ότι θα µείνει σε υψηλά επίπεδα τα επόµενα δύο µε
τρία χρόνια.

Η Κυβέρνηση, βέβαια, έχει επιλέξει να αφήνει ασύδοτους τους
ιδιώτες παρόχους ενέργειας προκειµένου να µεταφέρουν αυτό-
µατα µε αδιαφάνεια, αλλά και µε κυνικότητα τις αυξήσεις στους
καταναλωτές. Από κει και πέρα οφείλετε να αντιµετωπίσετε τις
ανατιµήσεις ιδιαίτερα σε βασικά προϊόντα διατροφής και διαβίω-
σης.

Ο Υπουργός Οικονοµικών αρνήθηκε τη µείωση του ΦΠΑ σε βα-
σικά αγαθά, εκεί που η χώρα µας έχει 13% ΦΠΑ, όταν άλλες ευ-
ρωπαϊκές χώρες στα ίδια προϊόντα έχουν ΦΠΑ 4% έως 7% κι ενώ
ήδη υπάρχουν αιτήµατα από άλλες χώρες για µείωση των ήδη
χαµηλότερων συντελεστών ΦΠΑ σε βασικά αγαθά.

Βέβαια είναι γνωστό ότι η Κυβέρνηση αποφεύγει να λαµβάνει
πρωτοβουλίες σε ζητήµατα που αφορούν την Ευρωπαϊκή Ένωση
σε τέτοιο επίπεδο. Δεν έχει καταθέσει ούτε µία πρόταση στη µε-
γάλη συζήτηση που έχει ανοίξει στην Ευρώπη για την αναθεώ-
ρηση του Συµφώνου Δηµοσιονοµικής Σταθερότητας, που απο-
τελεί ζήτηµα επιβίωσης όχι µόνο για την ελληνική οικονοµία αλλά
και για την ίδια τη χώρα.

Επίσης απέφυγε όλο αυτό το διάστηµα να προχωρήσει σε ου-
σιαστικούς ελέγχους για να αντιµετωπίσει φαινόµενα αισχροκέρ-
δειας. Καταθέτω στα Πρακτικά πενήντα πέντε δελτία Τύπου του
Υπουργείου Ανάπτυξης από τις 28 Ιουνίου µέχρι σήµερα που
ελέγχουν το παράνοµο εµπόριο.

(Στο σηµείο αυτό ο Επικεφαλής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Κινήµατος Αλλαγής κ. Μιχαήλ Κατρίνης καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η ΔΙΜΕΑ, η αρµόδια υπηρεσία, κύριε Πρωθυπουργέ, ελέγχει
τα µέτρα της πανδηµίας. Δεν υπάρχει ούτε ένα δελτίο Τύπου που
το Υπουργείο Ανάπτυξης βρήκε φαινόµενα αισχροκέρδειας στην
αγορά και επέβαλε πρόστιµο. Προφανώς ή δεν υπάρχει αισχρο-
κέρδεια στην αγορά και όλα κυλούν κανονικά ή η υπηρεσία του
Υπουργείου δεν κάνει καλά τη δουλειά της.

Η Κυβέρνηση απέφυγε να στηρίξει ουσιαστικά τους αγρότες
µε µέτρα τόνωσης της ρευστότητάς τους ώστε να αντεπεξέλ-
θουν στις πολύ µεγάλες αυξήσεις του κόστους παραγωγής που
τους κάνει να εγκαταλείπουν τις καλλιέργειες.

Όπως είπα πριν, εµείς καταθέτουµε προτάσεις και είναι προ-
τάσεις που προκύπτουν µετά από διάλογο µε τους πολίτες, τις
παραγωγικές τάξεις, τους επαγγελµατικούς και κοινωνικούς φο-
ρείς.

Είναι προτάσεις που περιλαµβάνουν: Άµεση αύξηση του κα-
τώτατου µισθού στα 751 ευρώ και εν συνεχεία καθορισµό του
από τους ίδιους τους κοινωνικούς εταίρους µέσα από ελεύθερες
συλλογικές διαπραγµατεύσεις. Μείωση του ΦΠΑ στο 6% για ορι-
σµένα βασικά αγαθά τουλάχιστον για το επόµενο κρίσιµο χρο-
νικό διάστηµα. Μείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στα
καύσιµα για το ίδιο κρίσιµο χρονικό διάστηµα. Μείωση του µη µι-
σθολογικού κόστους των επιχειρήσεων τουλάχιστον για το 2022,
ώστε να απορροφήσουν µέρος των αυξήσεων του κόστους ενέρ-
γειας και µισθολογικού κόστους χωρίς να έχουν µείζον θέµα, όχι
για την ανταγωνιστικότητα τους αλλά για την επιβίωσή τους. Και,
βεβαίως, αξιοπρεπείς κατώτερες συντάξεις για χαµηλοσυνταξι-
ούχους στη θέση του ΕΚΑΣ που το κατήργησε ο ΣΥΡΙΖΑ.

Κύριε Πρωθυπουργέ, αποτύχατε να διαµορφώσετε τις συνθή-
κες για ένα νέο αναπτυξιακό και παραγωγικό πρότυπο για τη
χώρα. Το σχέδιό σας για την αξιοποίηση των πόρων του Ταµείου
Ανάκαµψης δεν έχει σχέση µε την παραγωγική ανασυγκρότηση
της χώρας αλλά είναι µεταπρατικού χαρακτήρα, αφού βασίζεται
στις αυξηµένες εισαγωγές υλικών και αγαθών, όπως καταγρά-
φεται και στους δύο προϋπολογισµούς των τελευταίων ετών. Δεν
υπάρχει καµµία πρόβλεψη για την ενίσχυση της εγχώριας παρα-
γωγής, τη στήριξη της ελληνικής βιοµηχανίας και βιοτεχνίας µε
προτεραιότητα στην ενίσχυση σύγχρονων ανταγωνιστικών εξω-
στρεφών επιχειρήσεων.

Είναι ένα σχέδιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που δεν αφο-
ρά στους πολλούς ούτε καν στους λίγους. Είναι ένα σχέδιο που
είναι για ελάχιστους.

Επιχειρείτε, κύριοι της Κυβέρνησης, έναν βίαιο µετασχηµατι-
σµό της δοµής της ελληνικής οικονοµίας, στην οποία δεν θα
υπάρχουν µικροµεσαίες επιχειρήσεις που αποκλείονται και από
κάθε παροχή ρευστότητας, µε ελάχιστες επενδύσεις για έρευνα,
καινοτοµία, εξωστρέφεια. Είναι πλήρες το έλλειµµα για τη βιώ-
σιµη στροφή του αγροδιατροφικού τοµέα, αφού η Κυβέρνηση
έχει εγκαταλείψει αγρότες και κτηνοτρόφους, όταν την ίδια
στιγµή στην Ευρώπη προετοιµάζονται για ραγδαίες αλλαγές
στην Κοινή Αγροτική Πολιτική.

Επιπλέον απουσιάζουν ρεαλιστικές και αποτελεσµατικές πολι-
τικές για να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα της δηµογραφικής γή-
ρανσης του ελληνικού πληθυσµού µε τον δείκτη γεννητικότητας
να είναι κολληµένο στο 1,3, ενώ η σταθεροποίηση του πληθυ-
σµού επιβάλλει το επίπεδο να κινείται στο 2,1.

Το αύριο, όµως, της χώρας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
συνδέεται και µε την ενδυνάµωση της Ελλάδας σε έναν µεταβαλ-
λόµενο κόσµο, στην αντιµετώπιση της υπαρκτής τουρκικής απει-
λής, γιατί η Τουρκία λειτουργεί ξεκάθαρα ως αναθεωρητική
δύναµη.

Η αντιµετώπιση αυτής της απειλής δεν περνάει µόνο µέσα από
την ενίσχυση της αποτρεπτικής µας ισχύος, ούτε της αµυντικής
ικανότητας των Ενόπλων Δυνάµεων. Περνάει και µέσα από την
ενίσχυση της Ελληνικής Αµυντικής Βιοµηχανίας. Αυτό σηµαίνει
ότι κάθε προµήθεια οπλικού συστήµατος πρέπει να συνδυάζεται
µε συµφωνία που θα εκχωρεί σηµαντικό µέρος του κατασκευα-
στικού έργου στην εγχώρια αµυντική βιοµηχανία.

Περνάει, όµως, και από µια ενεργητική εξωτερική πολιτική, η
οποία δεν είναι και δεν πρέπει να θεωρείται δεδοµένη. Περνάει
µέσα από µια αταλάντευτη εθνική γραµµή και θέση που επιβε-
βαιώνει ότι µοναδική διαφορά που έχουµε µε την Τουρκία είναι
η οριοθέτηση της υφαλοκρηπίδας και της ΑΟΖ µε βάση τους κα-
νόνες του Διεθνούς Δικαίου, εθνική γραµµή που χάραξαν και
ακολούθησαν ο Κωνσταντίνος Καραµανλής και ο Ανδρέας Πα-
πανδρέου.

Πρέπει να καταστεί σαφές σε φίλους και συµµάχους ότι η
ανοχή και η έµµεση ή άµεση ενίσχυση της τουρκικής επιθετικό-
τητας θα έχει επιπτώσεις για τους ίδιους, γιατί η Ελλάδα αποτε-
λεί δύναµη σταθερότητας στο δυτικό σύστηµα ασφαλείας. Αυτό
ας το αναγνωρίσουν και ας το σεβαστούν όλοι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Κίνηµα Αλλαγής είναι εδώ.
Ο κ. Μητσοτάκης δεν θα παίζει πια µόνος του. Η δυναµική που
έχουµε αναπτύξει είναι µόνο η αρχή. Τα µεγάλα οικονοµικά και
κοινωνικά προβλήµατα της πατρίδας, το νέο αναπτυξιακό πρό-
τυπο για τη χώρα και τους πολίτες, η αµυντική και εξωτερική πο-
λιτική, οι προκλήσεις του µέλλοντος και η διαµόρφωση ενός
προοδευτικού µεταρρυθµιστικού σχεδίου είναι ζητήµατα που το
Κίνηµα Αλλαγής θα αναδείξει το επόµενο διάστηµα.

Ψηφίζουµε υπέρ της πρότασης δυσπιστίας µε αίσθηµα ευθύ-
νης και συνέπειας απέναντι στον ελληνικό λαό.

Λέµε, όµως, όχι σε µικροκοµµατικά παιχνίδια εντυπώσεων που
εξυπηρετούν ευκαιριακές στρατηγικές και ανοίγουµε έναν µε-
γάλο και ειλικρινή διάλογο µε τον ελληνικό λαό. Κατεβαίνουµε
στην κοινωνία για να κερδίσουµε την εµπιστοσύνη των πολιτών
µε θετικό λόγο και επιχειρήµατα, µε πρόγραµµα και αξιοπιστία,
µε νέα, καθαρά και φωτεινά πρόσωπα, γιατί η Ελλάδα έχει
ανάγκη από ένα σχέδιο µεταρρυθµιστικό µε πρωταγωνιστή τις
παραγωγικές δυνάµεις αυτού του τόπου, ένα σχέδιο για τους πο-
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λίτες, αλλά µε τους πολίτες, ένα σχέδιο για την Ελλάδα και για
τους Έλληνες, ένα σχέδιο που µπορεί να εµπνευστεί, να σχεδιά-
σει και να υλοποιήσει µόνο το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Αµέσως µετά τον κ.
Κατρίνη καλείται στο Βήµα ο κ. Αλέξης Τσίπρας, Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Θα ήθελα πριν ξεκινήσω, κύριε Πρόεδρε, να εκ-
φράσω τις ειλικρινείς µου ευχές για ταχεία ανάρρωση στην κ.
Γιαννάκου που περνάει µια περιπέτεια και όλοι ευχόµαστε σύν-
τοµα να είναι ξανά κοντά µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τρεις µέρες συζήτησης πιστεύω

ότι απέδειξαν πόσο δικαιολογηµένα είναι τα κύµατα οργής και
αγανάκτησης που διατρέχουν την ελληνική κοινωνία.

Αποτύχατε, κύριοι της Κυβέρνησης. Αποτύχατε µε τεράστιο
κόστος για τον ελληνικό λαό, κόστος κοινωνικό, οικονοµικό, αν-
θρώπινο, αλλά συµπεριφέρεστε σαν να έχετε πιστέψει και εσείς
οι ίδιοι την προπαγάνδα που εσείς κατασκευάζετε, σαν να βρί-
σκεστε αλλού.

Αυτή την προπαγάνδα την κατασκευάζετε για να την κατανα-
λώνουν οι τηλεθεατές, οι πολίτες, αλλά τελικά φαίνεται ότι οι
µόνοι που την καταναλώνουν είσαστε εσείς. Οι τηλεθεατές -απ’
ό,τι φαίνεται- και οι πολίτες όλοι έχουν πάθει πια ανοσία. Το κα-
ταλαβαίνει κανείς από την πρώτη µατιά, αφού κανένας σταθµός
τηλεοπτικός δεν µπορεί πια να κάνει ρεπορτάζ χωρίς να κλείνει
τα µικρόφωνα από τους περαστικούς. Οι πολίτες έχουν πάθει
ανοσία στην προπαγάνδα, αλλά εσείς έχετε πάθει εθισµό. Εθισµό
στο ψέµα και στη διαστρέβλωση της αλήθειας.

Έχετε συναίσθηση, αλήθεια, της πραγµατικότητας αναρωτιέ-
µαι, ακούγοντάς σας όλους τον ένα µετά τον άλλο τους Βουλευ-
τές της Συµπολίτευσης να έρχεστε σε αυτό το Βήµα, ή είστε
θύµατα αυτής της προπαγάνδας και πρώτος εσείς, κύριε Μητσο-
τάκη, κλεισµένος σε µια προστατευτική γυάλα των αυλοκολάκων
της συµφοράς και των δηµοσκόπων της χαράς; 

Γιατί όταν, κύριε Μητσοτάκη, ένας πολιτικός, πόσω µάλλον
ένας Πρωθυπουργός, γίνεται ανέκδοτο, αντικείµενο λοιδορίας
και σαρκασµού, τότε ο πολιτικός αυτός έχει ήδη τελειώσει και
απλά δεν το γνωρίζει ακόµη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ώρα, λοιπόν, να σας ενηµερώσει κάποιος. Ώρα να σας ενηµε-

ρώσει κάποιος που θέλει το καλό σας για το τι πραγµατικά συµ-
βαίνει στην ελληνική κοινωνία. 

Κύριε Μητσοτάκη, έχετε τελειώσει πολιτικά. Το χειρότερο,
όµως, είναι ότι ζείτε στο δικό σας παράλληλο σύµπαν, σε ένα ορ-
γουελικό «1984», όπου όλα πηγαίνουν καλά, γιατί εµφανίζονται
καλά από την κυρίαρχη ενηµέρωση. 

Και τελειώσατε όχι µόνο γιατί αποτύχατε, µε τεράστιο ανθρώ-
πινο οικονοµικό και κοινωνικό κόστος, σχεδόν σε όλα τα κρίσιµα
που διαχειριστήκατε στην πανδηµία, στις φωτιές, στην ακρίβεια,
στον τελευταίο χιονιά, που φέρνει την υπογραφή της οριστικής
πολιτικής σας χρεοκοπίας, αλλά κυρίως γιατί την ώρα που απο-
τυγχάνετε παταγωδώς σε όλα, εσείς συνεχίζετε το ίδιο βιολί µιας
άθλιας επικοινωνίας. 

Την ώρα που αποτυγχάνετε, εσείς συνεχίζετε µε τρόπο προ-
κλητικό να πιστεύετε ότι δεν είστε ένας Πρωθυπουργός εκλεγ-
µένος που έχει υποχρέωση να λογοδοτεί, αλλά συµπεριφέρεστε
ως πρίγκιπας που η εξουσία τού ανήκει ως κληρονοµικό δικαίω-
µα και αδιαφορείτε αν ο λαός υποφέρει. Μονάχα χτίζετε το δικό
σας καθεστώς µε τα χρήµατα των Ελλήνων φορολογουµένων σε
απευθείας αναθέσεις, σε κερδοσκόπους, σε golden boys και σε
ανθρώπους της νύχτας, την ώρα που συντριπτική πλειοψηφία
των ελληνικών νοικοκυριών δεν έχει να βγάλει τον µήνα. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα σήµερα. 

Αποτύχατε, αλλά δεν έχετε καµµία διάθεση να καταλάβετε τα
λάθη σας, να αλλάξετε κάτι στην πολιτική σας, στις πρακτικές
σας. Τίποτα. 

Ήρθατε, λοιπόν, χθες, για άλλη µια φορά, µετά από µια δρα-
µατική, για άλλη µια φορά, περιπέτεια για χιλιάδες συµπολίτες
µας και, αντί να απολογηθείτε στους πολίτες που ταλαιπωρήθη-
καν άδικα, αντί να απολογηθείτε στον ελληνικό λαό γιατί µια από
τις βασικές σας υποσχέσεις ήταν ότι θα φτιάξετε επιτελικό κρά-
τος και έχετε φτιάξει επιτελικό χάος -όταν πιάνει φωτιά µε δύο
µποφόρ, καίγεται η µισή Ελλάδα και όταν βρέχει, πληµµυρίζουµε
και όταν χιονίζει προβλεπόµενα, κλείνουν οι κεντρικές αρτηρίες
της πρωτεύουσας- και αντί να πείτε «αποτύχαµε», είχατε το θρά-
σος για άλλη µια φορά να µας κουνήσετε το δάχτυλο. Και πάλι
ως ασπίδα σας η τραγωδία στο Μάτι. 

Το Μάτι, κύριε Πρωθυπουργέ, ήταν και παραµένει ένα συλλο-
γικό τραύµα, το οποίο απαιτεί σεβασµό, σεµνότητα και όχι µικρο-
κοµµατικά παιχνίδια, που διαρκώς κάνετε για να αποκρύψετε τις
δικές σας ευθύνες. 

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Πού ήταν αλήθεια προχθές εκείνος ο σύµβουλός σας που βγά-
ζατε στα κανάλια, ο κ. Συνολάκης, να σας δώσει το σχέδιό του
για να εκκενώσετε την Αττική Οδό και τη Μαραθώνος και την Κα-
τεχάκη και τη Μεσογείων σε είκοσι πέντε λεπτά και όχι σε είκοσι
πέντε ώρες;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πού ήταν η γνώση σας και η τεχνοκρατική σας επάρκεια; Θά-

φτηκαν όλα µέσα στο χιόνι, όπως πνίγηκαν στις πληµµύρες, κάη-
καν στις πυρκαγιές µε δύο µποφόρ. Αυτό το περιβόητο «112»
πού ήταν όταν έµειναν άνθρωποι µέσα στην παγωνιά, χωρίς
νερό, χωρίς φαγητό επί τριάντα ώρες και δεν είχαν µια ενηµέ-
ρωση από πουθενά; Πού ήταν να τους στείλετε ένα µήνυµα για
οδηγίες, για το τι πρέπει να κάνουν, πώς θα επιβιώσουν επί ώρες
µέσα στην παγωνιά και στο κρύο; 

Και πού ήταν το κράτος όλες αυτές τις ώρες; Ακόµα και ο
Στρατός επενέβη εσπευσµένα και χωρίς σχέδιο. Την Τρίτη το
πρωί, την ώρα που επιχειρούσαν οι στρατιώτες για τον απεγκλω-
βισµό οχηµάτων και οδηγών, έλαβαν εντολή να αφήσουν ό,τι κά-
νουν και να µαζευτούν στην έξοδο 10 της Αττικής Οδού, όπου
ήταν µαζεµένα τα τηλεοπτικά συνεργεία, για να πάρουν τα συ-
νεργεία πλάνα! Όλα για την επικοινωνία! Ντροπή πια!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Όµως βέβαια µας είπατε ότι ζητήσατε συγγνώµη, παρ’ ότι όλοι

εµείς καταλάβαµε ότι µας είπατε ότι όλοι οι άλλοι φταίνε. Φταίει
το χιόνι που έπεσε µεσηµέρι, ενώ συνήθως πέφτει νύχτα, και σας
αιφνιδίασε. Τι να κάνουµε, αφού το χιόνι συνήθως πέφτει νύχτα,
δεν πέφτει µεσηµέρι; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Φταίει η Εθνική Μετεωρολογική Υπηρεσία, που δεν σας ενη-

µέρωσε. Ενηµέρωσε όλο τον ελληνικό λαό εκτός από εσάς.
Φταίνε οι δήµαρχοι και οι περιφερειάρχες. Και αυτοί δικοί σας
όµως είναι. Φταίνε οι ιδιώτες παραχωρησιούχοι και η εταιρεία
των τρένων. Φταίει που η Κατεχάκη και η Μεσογείων δεν είναι
στην ελληνική επικράτεια, είναι σε άλλη χώρα. Φταίνε όλοι οι
άλλοι. 

Και µας λέτε -για να πειστούµε ότι φταίνε οι άλλοι- ότι κάνατε
µάλιστα και κρίσιµες συσκέψεις, χωρίς να κρατάτε πρακτικά. Τε-
λικά, απ’ ό,τι φαίνεται, ο µόνος που κρατούσε πρακτικά σ’ αυτή
την Κυβέρνηση ήταν ο κ. Φουρθιώτης. Κανένας άλλος δεν κρα-
τάει πρακτικά!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αλλά ξέχασα, µας είπατε µια συγγνώµη και «καθαρίσατε». Πώς

το λέει ο λαός µας; «Από τότε που βρέθηκε η συγγνώµη, χάθηκε
το φιλότιµο.». 

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, παρα-

καλώ, ησυχία. Δεν ακούγεστε ούτε γράφονται αυτά. 
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Όµως, κύριε Μητσοτάκη, δεν θα «καθαρίσετε»
έτσι εύκολα. Φοβάµαι ότι δεν αρκεί µία συγγνώµη για να «καθα-
ρίσετε». Δεν αρκεί µία συγγνώµη, γιατί χρωστάτε χιλιάδες συγ-
γνώµες. Χρωστάτε είκοσι τρεις χιλιάδες διακόσιες εβδοµήντα
πέντε συγγνώµες σε κάθε οικογένεια που έχασε τους ανθρώ-
πους της µέσα στην πανδηµία και είναι χιλιάδες αυτές οι οικογέ-
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νειες που έχασαν άδικα τον άνθρωπό τους. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Γιατί εσείς αποφασίσατε να µην ενισχύσετε το ΕΣΥ, την ίδια
στιγµή που οι σύµβουλοί σας, ο κ. Τσιόδρας, ο κ. Λύτρας, σας
έλεγαν ότι πρέπει να τους ενισχύσετε και αν ενισχύατε το ΕΣΥ,
οι µισοί εξ αυτών σήµερα θα είχαν σωθεί. Και ερχόσασταν εσείς
σε αυτό εδώ το Βήµα χωρίς ντροπή, να µας λέτε ότι δεν έχετε
καµµία µελέτη και ότι είναι το ίδιο να χαίρει κάποιος της φροντί-
δας σε κλίνες µονάδων εντατικής θεραπείας και το ίδιο να είναι
διασωληνωµένος πρόχειρα, έξω από τις µονάδες εντατικής θε-
ραπείας. 

Χρωστάτε µία συγγνώµη σε κάθε γιατρό και νοσηλευτή, που
ξενυχτάει σε τρεις και τέσσερις συνεχόµενες βάρδιες, στην αγω-
νιώδη µάχη να σώσει ζωές και βλέπει αυτές τις ζωές να χάνονται
από τα χέρια του, γιατί εσείς, µε την απέχθειά σας για κάθε τι
δηµόσιο, για κάθε τι κοινωνικό, τους αφήσατε µόνους και εγκα-
ταλελειµµένους, χωρίς τα όπλα που θα τους βοηθούσαν να νική-
σουν τον θάνατο. 

Χρωστάτε µια µεγάλη συγγνώµη, κύριε Μητσοτάκη, σε κάθε
οικογένεια που σήµερα φοβάται το αύριο και βλέπει τον µισθό
να τελειώνει στη µέση του µήνα και ξεπαγιάζει µέσα στον χει-
µώνα, γιατί εσείς ενθαρρύνατε και διευκολύνατε τους κερδοσκό-
πους να επιβάλουν κεφαλικό φόρο στην κοινωνική πλειοψηφία,
µε την εκτίναξη των τιµών σε βασικά είδη κατανάλωσης. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία! Δεν βγαίνει

τίποτα έτσι. 
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Χρωστάτε µία συγγνώµη σε όλες τις Ελληνίδες
και σε όλους τους Έλληνες, γιατί εσείς, προσωπικά εσείς, παί-
ξατε µε τον πατριωτισµό τους. Εκµεταλλευτήκατε την αγάπη
τους για την Ελλάδα και για τη Μακεδονία και τους κοροϊδέψατε
µε τον πιο χυδαίο τρόπο, για να κερδίσετε µερικές ψήφους, ενώ
ξέρατε ποιο είναι το σωστό. Και ερχόσασταν σε αυτό εδώ το
Βήµα και λέγατε ότι πουλάµε τη Μακεδονία για τις συντάξεις.
Είναι ντροπή σας και χρωστάτε µια συγγνώµη σε όλους αυτούς
που εξαπατήσατε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Χρωστάτε µια συγγνώµη, τέλος -εκατόν τρεις συγγνώµες-,

στις οικογένειες όσων χάθηκαν στο Μάτι και σε κάθε συγκλονι-
σµένο από την ανθρωπιστική εκείνη καταστροφή πολίτη, γιατί
εσείς, προσωπικά εσείς, κάνατε τις χαµένες ζωές εκλογικό σας
σκαλί για να σκαρφαλώσετε στην κυβέρνηση...

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
…και συνεχίζετε να πράττετε το ίδιο, ενώ ξέρατε -το οµολογή-

σατε αργότερα- πώς και γιατί και σε πόσο ελάχιστο χρόνο συν-
τελέστηκε αυτή η ανείπωτη τραγωδία. 

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Σας παρακαλώ!
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Χρωστάτε όλες αυτές τις συγγνώµες, όπως
χρωστάτε να σταθείτε στο ύψος των περιστάσεων, να δώσετε
διέξοδο στο σηµερινό αδιέξοδο. 

Αλήθεια, δεν καταλαβαίνετε ότι δεν µπορείτε να προχωρήσετε
άλλο έτσι; Δεν µπορείτε να καταλάβετε ότι η χώρα δεν µπορεί
να συνεχίσει έτσι; Δεν καταλαβαίνετε ότι από εδώ και στο εξής
θα έχετε µόνο φθορά; Δεν καταλαβαίνετε ότι έχει µεγαλύτερη
αξία για έναν πολιτικό να φεύγει µε αξιοπρέπεια παρά να γαν-
τζώνεται στην καρέκλα της εξουσίας; 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, ησυχία. 
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Αφού αλήθεια, κύριε Μητσοτάκη, είστε τόσο
βέβαιος -και χαµογελάτε- ότι υπερέχετε και θα µας νικήσετε στις
εκλογές, αφού, όπως υπεροπτικά δηλώνετε, απολαµβάνετε δη-
µοσκοπική µονοκρατορία, παντοκρατορία και εµείς κατάρρευση
-έτσι δεν λέτε;-, γιατί λοιπόν δεν επιλέγετε τη λύτρωση της λαϊ-
κής ετυµηγορίας; Τι σας εµποδίζει να προκηρύξετε εκλογές;

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Σας παρακαλώ! Δεν

απευθύνεται σε εσάς. Ησυχία, παρακαλώ!

Συνεχίστε, κύριε Πρόεδρε. 
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Καταλαβαίνω τον εκνευρισµό σας, αλλά θα µε
ακούσετε και θα µε ακούσει και ο ελληνικός λαός.

Γιατί δεν σπεύδετε, κύριε Μητσοτάκη, να αποδείξετε την εµ-
πιστοσύνη του λαού στο πρόσωπό σας; Ιδού, λοιπόν, η κάλπη. Η
δηµοκρατία περιορίζεται, αλλά δεν καταργείται από την πανδη-
µία. Αποδείχθηκε στην Αµερική, στη Γερµανία, στην Πορτογαλία
σήµερα και αλλού. 

Από τη δηµοκρατική κάθαρση των εκλογών, όµως, προτιµάτε
την προσχηµατική «συγγνώµη» για τα τελευταία κατορθώµατά
σας. Γιατί; Γιατί οι πολιτικές δυνάµεις που απολαµβάνουν δηµο-
σκοπική άνοιξη -παρά τον βαρύ χειµώνα των επιλογών τους- δεν
επιθυµούν εκλογές, ενώ ο ΣΥΡΙΖΑ -που δήθεν καταστρέφεται-
τις επιδιώκει µε κάθε τρόπο; Μήπως τρελάθηκαν όλες αυτές οι
πολιτικές δυνάµεις ή µήπως η πραγµατικότητα είναι πολύ διαφο-
ρετική από την εικονική πραγµατικότητα που θέλετε να επιβά-
λετε; 

Και εν πάση περιπτώσει, κύριε Μητσοτάκη, ειλικρινά αναρω-
τιέµαι, µε ποια αξιοπιστία θα συνεχίσετε να κυβερνάτε, ενώ
µπροστά η χώρα έχει µεγάλες δυσκολίες; Με αυτό το έλλειµµα
αξιοπιστίας, µε αυτή την τραγική έκπτωση αποτελεσµατικότητας,
µε αυτή την πλήρη έκπτωση ηθικής; Παράγετε πολύ περισσό-
τερα δεινά, πολύ περισσότερη διαφθορά, πολύ περισσότερο
ψέµα απ’ ό,τι ο λαός µας θα µπορούσε να καταναλώσει. Πώς θα
προχωρήσετε έτσι; 

Το διαβόητο επιτελικό κράτος, προσωπικό σας δηµιούργηµα
και καύχηµα, έχει γίνει εδώ και δυο χρόνια αντικείµενο χλευα-
σµού και οργής, ανέκδοτο και παράδειγµα προς αποφυγή. Τι θα
γίνει αν εσείς φτάσετε µέχρι το καλοκαίρι; Πάλι µε επικοινωνιακά
τερτίπια θα προσπαθήσετε να τα µπαλώσετε; Και τι προετοιµα-
σία έχετε κάνει εσείς, που δήθεν διδάσκεστε από τα λάθη σας;
Πού είναι οι πεντακόσιοι δασοκοµάντος που είχατε υποσχεθεί;
Πού είναι τα κέντρα επιχειρήσεων που είχατε διαφηµίσει; Πού
είναι η οµπρέλα της αντιπυρικής προστασίας που θα φτιάχνατε;
Πού είναι το πολυδιαφηµισµένο πρόγραµµα «ΑΙΓΙΣ»; Πού είναι
τα Καναντέρ που διατυµπανίζει το Υπουργείο Πολιτικής Προστα-
σίας ότι αγοράζει; Πού είναι τα ρωσικά Μπεριέφ που θα νοικιά-
ζατε; Πού είναι όλα αυτά; Τώρα έπρεπε να τα έχετε κάνει όλα
αυτά. Πότε θα τα κάνετε όλα αυτά και µε ποια αξιοπιστία;

Όµως, δεν ήταν µόνο ο χιονιάς και οι καταστροφικές πυρκα-
γιές. Στην Κρήτη αυτή την ώρα που µιλάµε οι σεισµόπληκτοι πα-
ρακολουθούν τα κατορθώµατα του επιτελικού κράτους από τα
κοντέινερ ξεπαγιάζοντας. Στις πληµµύρες, που ακολούθησαν τις
φωτιές, το επιτελικό σας κράτος αρµένιζε µεταξύ δηλώσεων και
υποσχέσεων. Και στην περσινή και στη φετινή κακοκαιρία χιλιά-
δες σπίτια µένουν χωρίς ρεύµα για µέρες. Γιατί δεν µπορείτε να
διορθώσετε αυτά τα λάθη; Ένας χρόνος πέρασε. Προσλάβατε
αριθµό ρεκόρ σε µετακλητούς, αυξήσατε τις αποδοχές τους
µέχρι 70%, φτιάξατε και διαφηµίσατε το Υπουργείο Κλιµατικής
Κρίσης, είναι κέλυφος, όµως, άδειο, χωρίς περιεχόµενο, διορί-
σατε τεχνοκράτες σε ανώτατες και υπουργικές θέσεις, διαφηµί-
ζοντας την αριστεία, η οποία θα καθιστούσε το επιτελικό κράτος
υπόδειγµα. 

Και ποιο είναι το αποτέλεσµα; Επικοινωνία, επικοινωνία και
πάλι επικοινωνία. Αυτό ήταν όλο. Ένας ακραίος και επικίνδυνος
προσωπικός και πολιτικός ναρκισσισµός, ο οποίος χαρακτηρίζει
κάθε σας κίνηση, για να οδηγήσετε τελικά τη χώρα σε τραγωδίες
και το επιτελικό σας κράτος στην πλήρη απαξίωση, εκπαιδευµένο
όχι να διαχειρίζεται κρίσεις, αλλά να διαχειρίζεται τις αποτυχίες
του και τις αποτυχίες σας.

Αναρωτιέµαι, κύριοι συνάδελφοι, πώς όµως θα µπορούσαµε
να έχουµε αποτελεσµατικό και επιτελικό κράτος, όταν εσείς
έχετε αλλεργία στο ίδιο το κράτος; Πώς να έχουµε πολιτική και
κοινωνική προστασία, όταν εσείς απεχθάνεστε οτιδήποτε δηµό-
σιο και αγαπάτε µονάχα κάθε τι ιδιωτικό; Ιδιωτικοποιήσεις στην
υγεία, ιδιωτικοποιήσεις στην παιδεία, ιδιωτικοποιήσεις στην ενέρ-
γεια, ιδιωτικοποιήσεις στις υποδοµές, ιδιωτικοποιήσεις παντού.
Πώς θέλετε να έχουµε κράτος και µάλιστα επιτελικό;

Η Ελλάδα βρίσκεται στην κορυφή της ευρωπαϊκής λίστας θα-
νάτων ανά εκατοµµύριο και στις υψηλότερες θέσεις στον κόσµο
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από την πανδηµία και την ίδια ώρα εσείς βάζετε λουκέτο στο
«Νοσοκοµείο Παίδων» της Πεντέλης. Βάζετε λουκέτο σε νοσο-
κοµείο που περιθάλπει παιδιά εν µέσω πανδηµίας και δεν έχετε
καµµία ντροπή να προωθείτε την εισβολή της κερδοσκοπίας στη
δηµόσια υγεία, το κλείσιµο και τις συγχωνεύσεις των δηµόσιων
νοσοκοµείων. Εξασφαλίζετε ζωτικό χώρο στο ΕΣΥ, όχι για τους
ανθρώπους του, για τους ασθενείς και τους πολίτες που προ-
στρέχουν σε αυτό, αλλά για την κερδοσκοπική πρωτοβουλία.

Ο κόσµος δεν έχει να βγάλει τον µήνα, µε τις υπέρογκες αυ-
ξήσεις στο ρεύµα, και εσείς τώρα, στην κορύφωση αυτής της
πρωτοφανούς ενεργειακής κρίσης, σπεύσατε να ιδιωτικοποι-
ήσετε πλήρως τη ΔΕΗ και τα ηλεκτρικά δίκτυα. Ποιο κράτος, λοι-
πόν, και ποια δηµόσια ωφέλεια; «Θα αυτορρυθµιστεί η αγορά»,
µας λέτε. Και για να διευκολύνετε την αυτορρύθµιση της αγοράς
στερήσατε στη χώρα το πιο ισχυρό όπλο που θα µπορούσε να
έχει για να αντιµετωπίσει αυτή την ενεργειακή κρίση, τη Δηµόσια
-προσέξτε- Επιχείρηση Ηλεκτρισµού, όχι µια επιχείρηση ηλεκτρι-
σµού χωρίς το «δέλτα».

Και τώρα που οι τιµές στο ρεύµα, στα καύσιµα και στα είδη
πρώτης ανάγκης έφτασαν σε απλησίαστα ύψη, θυµηθήκατε ότι
το κύµα της ακρίβειας είναι ένα διεθνές φαινόµενο και δεν µπο-
ρείτε να κάνετε τίποτα. Εµείς, όµως, έχουµε κι εκεί πρωτιές στην
τιµή στη χονδρική πώληση του ρεύµατος. Δεν µπορείτε να κά-
νετε τίποτα. Περιµένετε από τον θεό του κέρδους να λύσει το
πρόβληµα, µοιράζοντας κάποια ψίχουλα σε όσους πλήττονται.

Πώς, λοιπόν, θα παγώσουν οι αυξήσεις στα τιµολόγια της
ΔΕΗ, όταν στο κέντρο της λογικής σας δεν είναι η κοινή ωφέλεια,
αλλά οι τιµές της µετοχής στο Χρηµατιστήριο; Πώς θα σταµατή-
σει η αισχροκέρδεια, όταν η βασική σας λογική είναι «δεν παρεµ-
βαίνουµε στις αγορές, θα αυτορρυθµιστούν»; Ούτε για ελέγχους
παρεµβαίνετε, αφήνοντας τα νοικοκυριά βορά σε αυτή την ασυ-
δοσία των καρτέλ.

Τα ίδια κάνετε και µε την πανδηµία. Για ποιο κράτος να µιλή-
σουµε; Θέλετε να είναι και επιτελικό. Εσείς έχετε καταργήσει το
κράτος. Αφού δεν θέλετε να παρεµβαίνει, δεν θέλετε ούτε καν
να υπάρχει, όχι να παρεµβαίνει. Αφήσατε τα PCR τεστ να φτά-
σουν σε τιµές που παραπέµπουν σε µαύρη αγορά σε περίοδο
Κατοχής. Έφτασαν σε µαυραγορίτικες τιµές τα PCR τεστ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
(Γέλωτες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Και ύστερα βάλατε πλαφόν διπλάσιο και τριπλάσιο. Ο απόλυ-
τος εξευτελισµός. Βάλατε πλαφόν διπλάσιο και τριπλάσιο από
τις τιµές που πετυχαίνουν οι δήµοι, µε απείρως µικρότερη δια-
πραγµατευτική δύναµη από το κράτος. Άρα για ποιο κράτος µάς
µιλάτε; Το θέλετε και επιτελικό. Αφού δεν πιστεύετε στο κράτος.

Τα δηµόσια νοσοκοµεία δυο χρόνια τώρα καταρρέουν και αφή-
νετε επίµονα εκτός µάχης τα ιδιωτικά, να έχουν δικαίωµα να κά-
νουν επιλογή σε ασθενείς, να µην παίρνουν βαριά περιστατικά,
να µη γεµίζουν κρεβάτια ΜΕΘ, αλλά να λαµβάνουν χρυσή απο-
ζηµίωση. Και την ίδια ώρα, όποιος κακόµοιρος πολίτης θέλει να
κάνει µια εγχείρηση, να µην έχει επιλογή άλλη από το να δώσει -
αν έχει βεβαίως- από το υστέρηµά του σε ιδιωτικά θεραπευτήρια,
γιατί τα δηµόσια έχουν γίνει αποκλειστικά για COVID. Αυτή είναι
η πραγµατικότητα σήµερα. Για ποιο κράτος µιλάτε; Το θέλετε και
επιτελικό, τροµάρα σας. 

Αφού αποδείχθηκε, λοιπόν, τόσο κερδοφόρα η «NOVARTIS»,
αποφασίσατε να κάνετε κι ένα «ΕΣΥ-Novartis». Αυτό είναι το νέο
ΕΣΥ που διαφηµίζετε. Αυτή είναι η δική σας ιδεολογία ή πιο
σωστά ιδεοληψία, µια παρωχηµένη και επικίνδυνη για την κοινω-
νική πλειοψηφία ιδεοληψία, ιδίως σε περιόδους κρίσης: Μια αγο-
ραία αντίληψη για τον ρόλο της αγοράς, µια χυδαία αντίληψη για
την ασυδοσία του κέρδους. Πρόκειται για ένα δόγµα, µια απο-
στολή σχεδόν θρησκευτικού χαρακτήρα, να ενισχύουν, να επι-
δοτούν, να διευκολύνουν µε κάθε τρόπο τον κόσµο του πλούτου
και να φυλακίζουν µε νόµους, µε καταστολή, µε απαγορεύσεις
την εργασία, την εργατική τάξη, τους µισθούς που οι διεκδική-
σεις τους θεωρούνται εµπόδιο στην απρόσκοπτη κερδοφορία.
Διότι έτσι δήθεν, µας λέτε, µε τον πολλαπλασιασµό των κερδών,
ο πλούτος θα γίνει επένδυση και η επένδυση θα γίνει θέσεις ερ-
γασίας και καλοί µισθοί. Κι ύστερα ζήσαµε εµείς καλά κι αυτοί
καλύτερα, στο σπίτι του Βολταίρου καλύτερα, γιατί στα ελληνικά

νοικοκυριά µάλλον δεν ζούνε καλά στην πλειοψηφία τους. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Όµως, επιµένετε σ’ αυτό το παραµύθι, παρ’ ότι στην πράξη
αυτό το παραµύθι, το οποίο για δεκαετίες ήταν το κυρίαρχο αφή-
γηµα του νεοφιλελευθερισµού, στην πράξη ακυρώνεται σήµερα
σε όλο τον κόσµο. Γιατί; Διότι αγνοεί την κοινωνική συνθήκη,
κάθε κοινωνική συνθήκη. Διότι οδήγησε στην πρωτοφανή διεύ-
ρυνση του χάσµατος ανάµεσα στους πλούσιους και τους φτω-
χούς και διεύρυνε τις ανισότητες, αποσταθεροποίησε την οικονο-
µία και τις κοινωνίες. Όµως εσείς επιµένετε και ας αποδοκιµάζε-
ται σήµερα παντού. Διότι αρνείστε να διαταράξετε την οµαλή
διαδικασία κερδοφορίας και εκµετάλλευσης των πολλών από
τους ελάχιστους.

Και αυτή ξέρετε, κύριε Μητσοτάκη, είναι η µεγάλη και αδυσώ-
πητη διαφορά µας, η ιδεολογική διαφορά, ότι εσείς είστε µε τα
συµφέροντα των λίγων και µισείτε το κράτος, ενώ εµείς είµαστε
µε τα συµφέροντα των πολλών και πιστεύουµε σε ένα ισχυρό,
αποτελεσµατικό και ανθρώπινο κράτος. Αυτή, λοιπόν, είναι η µε-
γάλη, αδυσώπητη διαφορά µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η δεύτερη µεγάλη διαφορά µας είναι στο πεδίο της ηθικής. Η

κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ ήταν η πιο έντιµη και καθαρή κυβέρνηση
που γνώρισε ο τόπος από τη Μεταπολίτευση και µετά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Βγάλαµε τη χώρα από τη χαράδρα της χρεοκοπίας, στην

οποία εσείς µε τους συνοδοιπόρους σας την οδηγήσατε. Μέσα
από τη διαφθορά και τις πελατειακές σχέσεις και τον νεποτισµό
µάς φορτώσατε την επιτροπεία και το Διεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο και, όταν εµείς κάναµε τη µεγάλη προσπάθεια να βγάλουµε
τη χώρα από την επιτροπεία, εσείς συµµαχήσατε ανοιχτά µε τους
τοποτηρητές. Τα ξεχάσατε; «Γερούν, γερά!», φωνάζατε! Θυµά-
στε; «Πάρτε τα λεφτά σας από τις ελληνικές τράπεζες», έλεγαν
τα στελέχη σας στα κανάλια. Το θυµάστε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και σήµερα που βγάλαµε τη χώρα και την οικονοµία µε ασφά-

λεια από αυτόν τον βούρκο της χρεοκοπίας, ήρθατε εσείς και
έχετε στήσει πάρτι χειρότερο από αυτό των ηµερών της αφθο-
νίας, που µας οδήγησαν στην κρίση. Μοιράσατε 5 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ µε απευθείας αναθέσεις και µε κλειστούς διαγωνισ-
µούς µέσα σε δεκαοκτώ µήνες εν ονόµατι της πανδηµίας! Πέντε
δισεκατοµµύρια ευρώ!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πού τα µοιράσατε; Σε επιχειρήσεις αµορτισέρ, σε µανάβικα,

σε «κουµπάρους», «κολλητούς», σε εταιρείες που δηµιουργήθη-
καν εικοσιτετράωρα πριν πάρουν τη δουλειά, σε πεθερές και
συννυφάδες, σε ένα πρωτοφανές πάρτι διανοµής του δηµόσιου
χρήµατος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Δεκάδες εκατοµµύρια µοιράσατε σε µέσα µαζικής ενηµέρω-

σης, χωρίς καµµιά διαδικασία, χωρίς κριτήρια και χωρίς διαφά-
νεια, µε µόνο κριτήριο τον βαθµό υπακοής τους στις εντολές σας
και το ποσοστό αντιγραφής των «non papers» του Μαξίµου. Όσο
πιο υπάκουοι και πιο καλοί αντιγραφείς, τόσο πιο µεγάλη χρηµα-
τοδότηση!

Και όλα αυτά, όταν την ίδια στιγµή στον προϋπολογισµό που
ψηφίσατε κόψατε από το Εθνικό Σύστηµα Υγείας πάνω από 800
εκατοµµύρια, γιατί έπρεπε να µη γίνουν σπατάλες. Ώρες, ώρες
ντρέπεται και η ντροπή µε αυτά που κάνετε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Η πλήρης αποτυχία, λοιπόν, της Κυβέρνησης, που οδήγησε σε

κοινωνικά δράµατα και οδηγεί µε µαθηµατική ακρίβεια και σε
νέες κοινωνικές τραγωδίες, δεν είναι αποτέλεσµα µόνο της εν-
δηµικής ανικανότητας του Πρωθυπουργού και του περιβάλλον-
τός του, αλλά και της ανίκητης τάσης τους, της ανίκητης ορµής
τους προς την αναξιοκρατία, τον νεποτισµό και το ρουσφέτι, της
έφεσής τους να θεωρούν το κράτος και τα δηµόσια ταµεία δική
τους ιδιοκτησία, του πόθου τους να διαιωνίσουν το καθεστώς
που έχουν οικοδοµήσει, περιφρονώντας τη δηµοκρατία, τους θε-
σµούς, τη δικαιοσύνη και τους πολίτες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μιας και είστε πολύ ανήσυχοι σήµερα, έρχοµαι σ’ αυτόν τον
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κατήφορο -ενδεχοµένως να σας χαλάσω και το κέφι, αλλά τι να
κάνουµε;- που δεν έχει τέλος και που έχει να κάνει βεβαίως µε
τις στενές σχέσεις σας…

Καλησπέρα σας, κύριε Γεραπετρίτη, εδώ είστε; Καλησπέρα
σας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
…µε έναν αστέρα της «trash TV», που κουβαλάει στην πλάτη

του περισσότερες από τριάντα εκκρεµείς υποθέσεις µε τη δικαιο-
σύνη και που επί των ηµερών σας έγινε πρόσωπο επί των τιµών,
µε δώδεκα αστυνοµικούς να τον φυλάνε! Προσέξτε, µε δώδεκα
αστυνοµικούς να τον φυλάνε!

Κύριε καθηγητά, δεν θα ασχοληθώ µαζί σας. Τι να πω για τον
κύριο καθηγητή; Κρίµα θα πω και µόνο κρίµα! Κρίµα θα πω!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κρίµα και ντροπή, γιατί είναι θλιβερό. Είναι πραγµατικά θλι-

βερό να εκβιάζεται ένας Υπουργός, δεξί χέρι του Πρωθυπουρ-
γού, από έναν υπόδικο άνθρωπο, µε αυτή τη διαδροµή που έχει.
Ξέρετε, δεν είναι θλιβερό µόνο για τον Υπουργό! Δεν είναι θλι-
βερό για την Κυβέρνηση. Είναι θλιβερό για τη δηµοκρατία!

Όµως, εγώ θα θέσω τα ερωτήµατά µου κυρίως στον κ. Μητσο-
τάκη, που, αν τον αφήσει ο κ. Γεωργιάδης, θα τα ακούσει για να
τα απαντήσει.

Κύριε Μητσοτάκη, είστε σίγουρος για το ποιος κυβερνά αυτή
τη χώρα; Την κυβερνάτε εσείς ή µήπως οι «Φουρθιώτηδες»;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Γιατί ξέρετε κάτι; Είναι η πρώτη φορά -και το λέω µετά λόγου

γνώσεως, δεν πρέπει να υπήρξε άλλη κυβέρνηση, τουλάχιστον
από τη Μεταπολίτευση και µετά, που παρακολουθούµε στενά-
στη µεταπολιτευτική ιστορία του τόπου που η νύχτα διεισδύει
στο Μέγαρο Μαξίµου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και θέλω να σας απευθύνω µια σειρά από ερωτήµατα, κύριε

Μητσοτάκη: Γνωρίζατε ότι η µισή σας Κυβέρνηση έκανε εξυπη-
ρετήσεις σε έναν υπόδικο παρουσιαστή; Πώς απέκτησε πρό-
σβαση σε φύλαξη δώδεκα αστυνοµικών; Πώς είχε αυτός ο
άνθρωπος τόσες στενές σχέσεις µε τόσους Υπουργούς σας και
όχι µόνο µε τον κύριο καθηγητή, αλλά µε το µισό Υπουργικό Συµ-
βούλιο; Πώς το «δεξί» σας χέρι διαπραγµατευόταν µαζί του τις
νοµοθετικές παρεµβάσεις της Κυβέρνησης, µε τη µισή Κυβέρ-
νηση να του κάνει ντελίβερι; Και σας ρωτώ ευθέως: Το γνωρίζατε
αυτό; Το γνωρίζατε ή το αγνοούσατε; 

Γνωρίζατε ότι τις µέρες που αντάλλασσε κλήσεις και SMS µε
τη µισή σας Κυβέρνηση ο κύριος αυτός έστησε δεκατρείς εται-
ρείες µε νόµιµους εκπροσώπους να φέρονται δύο αλλοδαπές
από τη Γεωργία εταιρείες «βιτρίνα», χωρίς πραγµατική δραστη-
ριότητα, χωρίς δηλώσεις προσωπικού στην «ΕΡΓΑΝΗ» και χωρίς
εγκατάσταση στις δηλωθείσες έδρες, προκειµένου να εισπράττει
από τις αναστολές συµβάσεως εργασίας λόγω της πανδηµίας
και επιστρεπτέες προκαταβολές; Το γνωρίζατε αυτό ή δεν το
γνωρίζατε; 

Σας ενηµέρωσε ή δεν σας ενηµέρωσε ο κ. Βρούτσης; Διότι ο
κ. Βρούτσης το γνώριζε καλά! Και προς τιµήν του προσπάθησε
να το σταµατήσει και ο εν λόγω µπήκε µε µπράβους στο Υπουρ-
γείο για να τον τροµοκρατήσει! Και µετά, όµως, όλως παραδό-
ξως αποχώρησε ο Βρούτσης από το Υπουργείο και όχι ο Φουρ-
θιώτης από το Μαξίµου! Τα γνωρίζατε αυτά; Τα γνωρίζατε ή δεν
τα γνωρίζατε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αν τα αγνοείτε όλα αυτά, κύριε Μητσοτάκη, εγώ σήµερα θέλω

να σας βοηθήσω. Θέλω να σας πω τι γνωρίζουµε εµείς, για να
τα γνωρίσετε κι εσείς. Από τον Δεκέµβρη του 2020 η Γενική Δι-
εύθυνση Εισφορών του ΕΦΚΑ αποστέλλει έγγραφο στη Διεύ-
θυνση Σχεδιασµού και Συντονισµού Ελέγχου στο ΣΔΟΕ και στο
ΣΕΠΕ για τη διενέργεια έρευνας για την τήρηση της ασφαλιστι-
κής νοµοθεσίας για µια σειρά εταιρειών στις οποίες φιγουράρει
το όνοµα του Φουρθιώτη. Πρόκειται για εταιρείες που φέρονται
να ελέγχονται για το αν όντως λειτουργούν νόµιµα ή αν λειτουρ-
γούν ως σχήµα παράνοµων οικονοµικών δραστηριοτήτων. Τα
γνωρίζατε αυτά; 

Από τις δεκατρείς εταιρείες που φέρονται να συνδέονται µε
τον κ. Φουρθιώτη γνωρίζουµε ότι έχουν πιστωθεί επιστρεπτέες

προκαταβολές. Σε έντεκα από αυτές έχει πιστωθεί το συνολικό
ποσό των 194.883 ευρώ, ενώ εγκρίθηκαν επιπλέον 56.987 ευρώ.
Τα γνωρίζετε; Μιλάµε για το συνολικό ποσό των 250.000 ευρώ,
για χρήµατα που πιστώθηκαν, σύµφωνα µε τις έρευνες της Οι-
κονοµικής Αστυνοµίας, αρχές Μαρτίου του 2021 και στη συνέ-
χεια µεταφέρθηκαν, προκειµένου να αιτιολογήσουν χορήγηση
δανείου ύψους 182.000 ευρώ στην εταιρεία «EPSILON TV», δια-
χειριστής της οποίας είναι ο κ. Φουρθιώτης. 

Η έρευνα της Οικονοµικής Αστυνοµίας, όπως επίσης γνωρί-
ζουµε, αν εσείς δεν γνωρίζετε, κύριε Μητσοτάκη, έχει ολοκλη-
ρωθεί. Ερώτηµα: Έχει διαβιβαστεί στην Οικονοµική Εισαγγελία
ή όχι; Από πότε έχει διαβιβαστεί; Και γιατί καθυστερεί; Μήπως
µπορείτε να µας εξηγήσετε αυτή την αδράνεια; 

ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Ανεξάρ-
τητη είναι η δικαιοσύνη…

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς): Προσέξτε, αν έχει διαβιβαστεί ρωτάω. Μη
σπεύδετε να µας πείτε για ανεξάρτητη δικαιοσύνη. Την ξέρουµε
την καραµέλα. Ρωτώ αν έχει διαβιβαστεί.

Αυτά, κύριε Μητσοτάκη, τα γνωρίζετε;
Κύριε καθηγητά, εσείς τα γνωρίζατε αυτά;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Αν ή-

σασταν από το πρωί, θα το γνωρίζατε.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Μάλιστα. Τα γνωρίζετε εσείς. Δεν τα ακούσατε
πρώτη φορά. Δεν ήµουν από το πρωί, κύριε καθηγητά. Ειλικρινά
δεν σας άκουσα. 

Μήπως µπορείτε να µας ξαναπείτε αν τον γνωρίζατε καλά τον
κύριο αυτόν ή µήπως δεν τον ξέρατε; Μπορείτε να µας πείτε αν
επιτρέπεται να συνοµιλείτε µαζί του, έστω στον πληθυντικό, και
για ποιο πράγµα ακριβώς συνοµιλούσατε; Για το νοµοθετικό
έργο της Κυβέρνησης; Και αυτοί οι έλεγχοι; Γνωρίζατε κάτι; Σε
ποιον βαθµό και για ποιον λόγο;

Πείτε µου και κάτι ακόµα. Τι θα πει η προτροπή σ’ αυτόν τον
κύριο: «Μην τους κάνετε τη χάρη να δειλιάσετε.»; Για ποιους το
λέτε αυτό; Για ποιους; Για τους εισαγγελείς που τον κυνηγούν;
Για τον Βρούτση που καταγγέλλει; Για εµάς που στοχοποιεί; Για
ποιους το γράψατε αυτό;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Επανέρχοµαι, όµως, στον κ. Μητσοτάκη, γιατί εκεί είναι το ζή-

τηµα, όχι σε σας. 
Τα ερωτήµατα που σας απηύθυνα, κύριε Μητσοτάκη, είναι

προφανώς ρητορικά, γιατί προφανώς όλα τα ξέρατε και όλα τα
συγκαλύπτετε. Αν δεν ήταν έτσι, θα είχατε αποπέµψει από την
πρώτη ώρα το δεξί σας χέρι από την Κυβέρνησή σας. Άρα ο κ.
Φουρθιώτης δεν έχει στο χέρι το δεξί σας χέρι. Ο κ. Φουρθιώτης
έχει στο χέρι εσάς, κύριε Μητσοτάκη! Εσάς!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και το ερώτηµα είναι γιατί. Η απάντηση ότι µια Κυβέρνηση που

ελέγχει τη συντριπτική πλειοψηφία των ΜΜΕ της χώρας είχε
ανάγκη από το κανάλι του Φουρθιώτη, εντάξει, δεν µπορεί να
γίνει πιστευτή. Ελπίζω να βρείτε κάποια σοβαρότερη εξήγηση να
δώσετε στην οµιλία σας. Αλλιώς, φοβάµαι ότι ο βούρκος στον
οποίο τώρα επιπλέετε, πολύ σύντοµα θα σας καταπιεί. Κι αυτό
δεν είναι ένα καλό πολιτικό τέλος για έναν Πρωθυπουργό. 

Αν δεν έχετε σήµερα να δώσετε µια σοβαρή απάντηση σε όλα
αυτά τα ερωτήµατα, κύριε Μητσοτάκη, µία είναι η επιλογή αξιο-
πρέπειας για σας. Να παραιτηθείτε και να προκηρύξετε εκλογές!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Δώστε στον ελληνικό λαό τη δυνατότητα άµεσα να σας κρίνει,

πριν να είναι αργά για σας, για τη χώρα και για όλους µας!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Είστε σε δρόµο ολισθηρό, είστε σε δρόµο αδιέξοδο, έχετε κο-
στίσει πολύ ακριβά στον ελληνικό λαό και στη χώρα! Φτάνει! 

Η Ελλάδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χρειάζεται ανάσα
προόδου, πριν τη βάλετε κι αυτή στον αναπνευστήρα. Η Ελλάδα
χρειάζεται µια κυβέρνηση εντιµότητας, µία κυβέρνηση δηµοκρα-
τίας. Χρειάζεται µια κυβέρνηση προόδου.

(Γέλωτες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κι όσο και αν κάποιοι προσπαθούν, φαίνεται ότι δεν θα κατα-

φέρουν να ξεφύγουν από αυτό το µεγάλο δίληµµα, το δίληµµα
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των εκλογών, γιατί µόνο µε εκλογές και προοδευτική κυβέρνηση
µε κορµό τον ΣΥΡΙΖΑ θα σταµατήσει αυτός ο κατήφορος, θα
αποκατασταθεί η κανονικότητα, θα επανέλθει το αίσθηµα της
ασφάλειας, θα επανεκκινήσει η οικονοµία, διαγράφοντας ή µει-
ώνοντας δραστικά τα χρέη της πανδηµίας από την πρώτη στιγµή. 

Μόνο µε εκλογές και κυβέρνηση προοδευτική µε κορµό τον
ΣΥΡΙΖΑ θα προστατευθεί αποτελεσµατικά το µέσο νοικοκυριό
από τη λαίλαπα της ακρίβειας στο ρεύµα, στα είδη πρώτης ανάγ-
κης, µε «πάγωµα» στους λογαριασµούς της ΔΕΗ, µε µείωση του
ειδικού φόρου κατανάλωσης στο ρεύµα, µε µείωση του ΦΠΑ στα
τρόφιµα.

Ξέρετε, φίλες και φίλοι των πτερύγων της προοδευτικής παρά-
ταξης, του συνόλου της προοδευτικής παράταξης, µην αγνοείτε
το δίληµµα αυτό. Μόνο µε εκλογές και προοδευτική κυβέρ- νηση
θα απελευθερωθεί η εργασία, µε την κατάργηση από την πρώτη
βδοµάδα του νοµικού οπλοστασίου κατά του οκταώρου που έχει
θεσπίσει η Κυβέρνηση Μητσοτάκη, των πληρωµένων υπερωριών,
του δικαιώµατος στην απεργία. Μόνο µε εκλογές θα αυξηθεί
άµεσα, τώρα, που υπάρχει ανάγκη για τον µέσο πολίτη, τώρα, που
η ακρίβεια είναι στα ύψη, ο βασικός µισθός στα 800 ευρώ! Και η
αύξηση αυτή θα περάσει σε όλα τα µισθολογικά κλιµάκια!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μόνο µε εκλογές θα ενισχυθεί άµεσα το Εθνικό Σύστηµα

Υγείας, µε χιλιάδες προσλήψεις υγειονοµικών, µε γενναία αύ-
ξηση στις αµοιβές προσωπικού και µονιµοποίηση όλων όσοι σή-
µερα δίνουν τη µάχη µε σχέσεις ορισµένου χρόνου. 

Μόνο µε εκλογές θα διανεµηθούν µε δικαιοσύνη τα κονδύλια
του Ταµείου Ανάκαµψης. Φανταστείτε, όταν µέχρι τώρα έχουν
κάνει αυτό το πάρτι, τι θα γίνει µε τα κονδύλια του Ταµείου Ανά-
καµψης!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Να διανεµηθούν όχι στους «ηµέτερους», αλλά στη µικροµε-

σαία επιχειρηµατικότητα, στους ανθρώπους του µόχθου και της
δηµιουργίας.

Μόνο µε εκλογές και προοδευτική κυβέρνηση η διαδεδοµένη
διαφθορά θα αντικατασταθεί από τη δικαιοσύνη, που θα επιστρέ-
ψει στον τόπο έτσι όπως αξίζει σε αυτή τη χώρα, έτσι όπως αξίζει
σ’ αυτόν τον λαό!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταθέσαµε την πρόταση δυ-

σπιστίας. Γι’ αυτό την καταθέσαµε και θεωρώ ότι ήταν ένα ση-
µαντικό βήµα, όχι γιατί αµφιβάλλω για το τι θα πράξει στο τέλος
της ηµέρας η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας,
που σήµερα, µε όλες αυτές τις αποκαλύψεις, πραγµατικά σπα-
ράζει η καρδιά µου να σας βλέπω µόνο, τα πρόσωπά σας µόνο,
την αγωνία σας µόνο…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
(Γέλωτες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Θα καταψηφίσει, όµως, τη µοµφή για έναν απλό λόγο, ξέρετε.
Στις επόµενες εκλογές οι µισοί συνάδελφοι της κοινοβουλευτι-
κής Πλειοψηφίας δεν θα είναι σ’ αυτή εδώ την Αίθουσα. Τουλά-
χιστον οι µισοί!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
(Γέλωτες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ελάτε, ελάτε!
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Η πρωτοβουλία µας, όµως, θα έχει και συνέ-
χεια, γιατί η χώρα και ο λαός µας δεν αξίζουν αυτή την παρακµή
και γιατί είναι κυριολεκτικά επείγον να αναπνεύσει η κοινωνία, να
αναπνεύσει η δηµοκρατία. 

Σε αυτόν τον αγώνα για την απαλλαγή µας από το καθεστώς
Μητσοτάκη καλούµε όλες τις πολιτικές και κοινωνικές δυνάµεις
της προόδου, καλούµε κάθε δηµοκράτη Έλληνα πολίτη, κάθε Ελ-
ληνίδα και κάθε Έλληνα να σταθεί στο πλευρό µας. Μπορούµε
και θα το πετύχουµε!

Σας ευχαριστώ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ χειροκροτούν ζωηρά και πα-

ρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Καλείται στο Βήµα ο

Υπουργός Οικονοµικών κ. Χρήστος Σταϊκούρας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Κύριε Τσί-

πρα, η σηµερινή σας οµιλία, το περιεχόµενο και το ύφος σας
αποδεικνύει το προφανές. Επιχειρείτε να κουκουλώσετε τα δικά
σας αδιέξοδα. Ήταν µια τοποθέτηση γεµάτη αντιπαραγωγική το-
ξικότητα, διανθισµένη µε πολλά πολιτικά φληναφήµατα. 

Εργαλειοποιήσατε µια ύψιστη κοινοβουλευτική διαδικασία ως
σανίδα σωτηρίας στην πολιτική τρικυµία σας. Καταφύγατε για
µια ακόµη φορά στην καταστροφολογία, την πόλωση και τον τυ-
χοδιωκτισµό, µε στόχο τη δηµιουργία εντυπώσεων. Αποτύχατε.
Αποτύχατε και σε αυτό. Αποτύχατε, γιατί οι πολίτες έχουν αντι-
ληφθεί τον πανικό, την απόγνωση και την απελπισία του ΣΥΡΙΖΑ,
απόγνωση και απελπισία που αποτυπώνονται και σε ανάρτηση
πριν από λίγο του κ. Τσακαλώτου. Θέλω ειλικρινά να του ευχηθώ
ταχεία ανάρρωση από την περιπέτεια του κορωνοϊού. Ελπίζω να
µην αποτελεί παρενέργεια η σύγχυσή του περί αξόνων, πυλώ-
νων, στόχων και αποτελεσµάτων. Τις ειλικρινείς µου ευχές για
περαστικά στην κ. Γιαννάκου. Εύχοµαι να ξεπεράσει γρήγορα και
αυτή τη δοκιµασία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη σύντοµη τοποθέτησή µου
θα επιδιώξω µε σοβαρότητα και επιχειρήµατα, πρώτον, να µην
υπερτιµήσω ούτε να υποτιµήσω τις προσπάθειες που έχουν γίνει
για την αντιµετώπιση των πολλαπλών κρίσεων της τελευταίας πε-
ριόδου. Αν το έπραττα, θα συνέβαλα στην αύξηση των κινδύνων. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παρακαλώ ησυχία.

Όσοι θέλουν να µιλήσουν, παρακαλώ έξω από την Αίθουσα.
Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Δεύτε-

ρον, να µην επιχειρήσω να µηδενίσω παραλείψεις και λάθη. Αν
το έπραττα, δεν θα συνέβαλλα στην αναζήτηση ολοένα και κα-
λύτερων λύσεων και στην αναγκαία ενίσχυση της αξιοπιστίας του
πολιτικού συστήµατος, επιδιώξεις που είναι στον πυρήνα της
στρατηγικής της Κυβέρνησης Νέας Δηµοκρατίας υπό τον Πρω-
θυπουργό κ. Κυριάκο Μητσοτάκη.

Θα σταθώ στην κριτική που ασκήθηκε για τα πεπραγµένα µας
στον τοµέα της οικονοµίας. Αν και σήµερα δεν άκουσα σχεδόν
τίποτα από τον κ. Τσίπρα.

Κύριε Τσίπρα, τουλάχιστον µε αυτά που γράφετε στην πρό-
ταση δυσπιστίας, λυπάµαι, αλλά µάλλον συνειδητά είστε εγκλω-
βισµένος σε έναν κόσµο ψευδαισθήσεων, αυταπάτης και λαϊκισ-
µού, σε έναν κόσµο που δεν θέλει και δεν µπορεί να διαβάσει τα
µηνύµατα των καιρών και τα δεδοµένα που αυτοί οι καιροί, ειδικά
σε περιόδους ρευστότητας, αβεβαιότητας και περιορισµών, δη-
µιουργούν.

Αναφέρεστε στην πρότασή σας σε ανεπαρκή µέτρα στις συν-
θήκες της πανδηµίας. Η πραγµατικότητα σας διαψεύδει. Η Κυ-
βέρνηση έχει λάβει συνολικά µέτρα ύψους 43,8 δισεκατοµµυρίων
ευρώ, που είναι το τέταρτο µεγαλύτερο πακέτο µέτρων στήριξης
ως ποσοστό του ΑΕΠ παγκοσµίως. Το καταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Χρήστος Σταϊ-
κούρας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πρόκειται για µέτρα που αποδεδειγµένα κράτησαν όρθιο τον
παραγωγικό ιστό της χώρας, προστάτευσαν θέσεις εργασίας και
εισοδήµατα. Απόδειξη; Σύµφωνα µε προχθεσινή µελέτη της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής -και εδώ δίνω µία απάντηση και στην Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση και στα άλλα κόµµατα- η Ελλάδα έχει την
τρίτη καλύτερη επίδοση στην αποκατάσταση των απωλειών ει-
σοδήµατος. Μάλιστα, σύµφωνα µε την ίδια µελέτη, σχεδόν εξου-
δετέρωσε την απώλεια εισοδήµατος του φτωχότερου 20% της
εισοδηµατικής κατανοµής. Αυτό το λέτε ανεπάρκεια; Την κατα-
θέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Χρήστος Σταϊ-
κούρας καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα µελέτη,
η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αναφέρεστε σε αναποτελεσµατική και αδιέξοδη πολιτική. Η
πραγµατικότητα και πάλι σας διαψεύδει, όπως και εσάς, κύριε
Κατρίνη.
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Πρώτον, να δούµε τη µεγάλη εικόνα, όπως είπατε. Η οικονοµία
ανακάµπτει ισχυρά, ο πλούτος αυξάνεται, πιθανότατα ισχυρό-
τερα από τις συντηρητικές εκτιµήσεις της πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου Οικονοµικών, και η σύνθεσή του βελτιώνεται. Διε-
θνείς επενδυτικοί οίκοι προσδένονται στη χώρα µας, οι επενδύ-
σεις παρουσιάζουν τη δεύτερη µεγαλύτερη αύξηση στην Ευρω-
ζώνη -τη δεύτερη µεγαλύτερη αύξηση στην Ευρωζώνη, κύριε Κα-
τρίνη-, οι εξαγωγές διαµορφώνονται σε ιστορικά υψηλό επίπεδο.
Οι επενδύσεις και η εξωστρέφεια δηµιουργούν θέσεις απασχό-
λησης και εισοδήµατα. 

Δεύτερον, το διαθέσιµο εισόδηµα των νοικοκυριών υποστηρί-
ζεται. Το εννιάµηνο του 2021 -ας το συγκρατήσουµε αυτό- το
διαθέσιµο εισόδηµα των πολιτών είναι αυξηµένο κατά 3,5 δισε-
κατοµµύρια ευρώ συγκριτικά µε το αντίστοιχο εννιάµηνο του
2019. Το καταθέτω για τα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Χρήστος Σταϊ-
κούρας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δεν ζούµε όµως, κύριε Τσίπρα, όπως είπατε, σε γυάλινους
πύργους, αποκοµµένοι από την πραγµατικότητα. Κατανοούµε ότι
η σηµαντική άνοδος του πληθωρισµού ροκανίζει το διαθέσιµο ει-
σόδηµα και δηµιουργεί πιέσεις στους οικογενειακούς προϋπο-
λογισµούς. Η προηγούµενη όµως αύξηση του εισοδήµατος,
µέσα από τις µειώσεις φόρων και τα πακέτα στήριξης της κοινω-
νίας, αµβλύνει αυτές τις αναπόφευκτες πιέσεις. 

Τρίτον, η ανεργία µειώνεται. Η Ελλάδα παρουσιάζει την καλύ-
τερη ευρωπαϊκή επίδοση µέσα στην υγειονοµική κρίση, αφού
αποφύγαµε την προηγούµενη διετία, µε τις ασκούµενες κυβερ-
νητικές παρεµβάσεις, τον υπαρκτό πράγµατι κίνδυνο µαζικών
λουκέτων και απολύσεων. Έτσι σήµερα ο αριθµός των ανέργων
κυµαίνεται στο χαµηλότερο επίπεδο από το 2010. 

Τέταρτον, οι καταθέσεις νοικοκυριών και επιχειρήσεων ενι-
σχύονται. Είναι αυξηµένες κατά 43 δισεκατοµµύρια ευρώ -προ-
σέξτε: 43 δισεκατοµµύρια ευρώ- σε σχέση µε τον Ιούνιο του
2019, µε το 52% της αύξησης να προέρχεται από τα νοικοκυριά. 

Πέµπτον, ο δείκτης οικονοµικού κλίµατος, η ψυχολογία της
αγοράς -όχι δείκτης που φτιάχνει η ελληνική Κυβέρνηση- βρέ-
θηκε αυτόν τον µήνα στο υψηλότερο σηµείο των τελευταίων εί-
κοσι ενός ετών, υπερβαίνοντας τον µέσο ευρωπαϊκό όρο.

Έκτον, η αξιοπιστία -άκουσα και αυτό από την Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση κιόλας- και το κύρος της χώρας ενισχύονται. Αυτό
αποτυπώνεται στις συνεχείς ψήφους εµπιστοσύνης στην ασκού-
µενη οικονοµική πολιτική από διεθνείς εταίρους, οίκους αξιολό-
γησης αγορές και επενδυτές.

Και, τέλος, έβδοµον, η αποτρεπτική δύναµη της χώρας, της
πατρίδας µας ενισχύεται. Η ισχυροποίηση της οικονοµίας και η
οικοδόµηση επαρκών ταµειακών διαθεσίµων µάς επιτρέπουν να
υπηρετούµε και αυτή την ύψιστης σηµασίας εθνική προτεραι-
ότητα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµπερασµατικά, µέσα από
συγκεκριµένα συγκριτικά ποσοτικά στοιχεία αποδεικνύεται ότι η
µεγάλη εικόνα της ελληνικής οικονοµίας είναι θετική και οι προ-
οπτικές της ευοίωνες. Φυσικά δεν πανηγυρίζουµε ούτε εφησυ-
χάζουµε. Γνωρίζουµε ότι στην τρέχουσα συγκυρία αυτή η
διαυγής, ικανοποιητική εικόνα πρόσκαιρα θολώνει, αλλά δεν ξε-
θωριάζει, γιατί στηρίζεται σε γερά θεµέλια. 

Ταυτόχρονα, έχουµε πλήρη επίγνωση των προκλήσεων που
έχουµε να διαχειριστούµε. Η οικονοµία έχει µεν βιώσιµο χρέος,
σύµφωνα µε τις ευρωπαϊκές αποφάσεις και εκτιµήσεις, αλλά
αυτό πράγµατι είναι ιδιαίτερα υψηλό. Η Ελλάδα εµφάνισε υψηλό
πρωτογενές έλλειµµα προκειµένου -και ορθώς- να διαµορφώσει
ένα επαρκές δίχτυ ασφαλείας για την κοινωνία. Η χώρα βρίσκεται
ακόµα -η µόνη στην Ευρώπη- σε καθεστώς ενισχυµένης επο-
πτείας και δεν έχει επενδυτική βαθµίδα, ενώ σε ευρωπαϊκό επί-
πεδο νοµισµατική και δηµοσιονοµική πολιτική σταδιακά θα
γίνονται πιο περιοριστικές. Και φυσικά υπάρχουν οι προκλήσεις
της πράσινης µετάβασης. 

Μέσα σε αυτό το πλαίσιο κινούµαστε. Εργαζόµαστε, όµως, µε-
θοδικά και υπεύθυνα, συνετά και µετρηµένα, υλοποιώντας πολι-
τικές, για να αντιµετωπίσουµε στο πλαίσιο του εφικτού και των

υφιστάµενων περιορισµών την τρέχουσα συγκυρία. Και το λέω
αυτό γιατί και σήµερα άκουσα µε εξαιρετική ευκολία αλλά και
µεγάλη ανευθυνότητα να µοιράζονται δισεκατοµµύρια µέσα από
δανεισµό της χώρας. 

Οι πολιτικές µας, συγκεκριµένες πολιτικές, εντάσσονται σε
τέσσερις άξονες:

Πρώτος άξονας, η υλοποίηση µόνιµων µέτρων στήριξης του
διαθέσιµου εισοδήµατος των πολιτών, τα οποία διακρίνονται σε
τρεις κατηγορίες: 

Πρώτον, υλοποιούµε µειώσεις φόρων και ασφαλιστικών εισφο-
ρών, ενισχύοντας κυρίως τα λαϊκά στρώµατα της κοινωνίας,
όπως είναι η µείωση του ΕΝΦΙΑ, η µείωση του φόρου εισοδήµα-
τος φυσικών και νοµικών προσώπων, η µείωση της προκαταβο-
λής φόρου, η µείωση των ασφαλιστικών εισφορών, η κατάργηση
για µία διετία της ειδικής εισφοράς αλληλεγγύης, η επέκταση
µειωµένων συντελεστών ΦΠΑ σε κλάδους της οικονοµίας.

Δεύτερον, υλοποιούµε παρεµβάσεις αύξησης του κατώτατου
µισθού -η πρώτη ήδη εφαρµόζεται- και µαζί µε τη µείωση των
ασφαλιστικών εισφορών υπερβαίνει το 4% και θα ακολουθήσει
δεύτερη τον Μάιο. Κι αυτές καθίστανται εφικτές διότι επιτυγχά-
νεται υψηλή και διατηρήσιµη ανάπτυξη και βελτιώνεται η αντα-
γωνιστικότητα της οικονοµίας. Η συνολική αύξηση του κατώ-
τατου µισθού πρέπει να είναι σηµαντική, αλλά και ρεαλιστική,
ώστε να επιτυγχάνεται ταυτόχρονα και ο στόχος της περαιτέρω
µείωσης της ανεργίας. 

Τρίτον, υλοποιούµε πολιτικές αύξησης απασχόλησης, όπως
είναι τα προγράµµατα του ΟΑΕΔ για τη δηµιουργία θέσεων ερ-
γασίας, η επέκταση επιδότησης εργασίας µε πλήρη κάλυψη
ασφαλιστικών εισφορών, το πρώτο ένσηµο για την ένταξη νέων
στην αγορά εργασίας. 

Φανταστείτε, συνεπώς, ένα νοικοκυριό, το βοηθάµε συνολικά,
µειώνοντας µόνιµα φόρους και ασφαλιστικές εισφορές. Τον ερ-
γαζόµενο στην οικογένεια τον βοηθάµε αυξάνοντας τον µισθό
του και τον άνεργο τον βοηθάµε για να βρει εργασία. Και ήδη
έχουµε µειώσει την ανεργία. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ)

Δεύτερος άξονας: Εφαρµόζουµε, και θα συνεχίσουµε να το
κάνουµε για όσο χρειαστεί, βραχυπρόθεσµα µέτρα αντιµετώπι-
σης της ενεργειακής κρίσης, όχι ψίχουλα, κύριε Τσίπρα -το 1,35
δισεκατοµµύριο ευρώ το 2021 και άλλα 400 εκατοµµύρια ευρώ
µόνο τον Ιανουάριο του 2022 δεν είναι ψίχουλα-, επεκτείνοντας
µάλιστα τις παρεµβάσεις, πέρα από τα νοικοκυριά και τους αγρό-
τες, και στις επιχειρήσεις.

Περιορίζουµε έτσι τις δυσµενείς συνέπειες περισσότερο από
άλλες ευρωπαϊκές χώρες, αλλά, να είµαστε ειλικρινείς -και είµα-
στε ειλικρινείς-, δεν µπορούµε να καλύπτουµε το σύνολο της επι-
βάρυνσης. 

Τρίτος άξονας: Επεκτείνουµε µέτρα στήριξης, όπως είναι η µε-
τάθεση της σηµαντικά µειωµένης πληρωµής επιστρεπτέας προ-
καταβολής, η επέκταση των προγραµµάτων των πάγιων δαπα-
νών, του «ΣΥΝ-ΕΡΓΑΣΙΑ», του «ΓΕΦΥΡΑ», η επέκταση προσωρι-
νών αναστολών εργασίας, η διαµόρφωση ειδικού προγράµµατος
ενίσχυσης επιχειρήσεων, η παράταση προθεσµίας υπαγωγής σε
ευνοϊκό πλαίσιο ρύθµισης οφειλών, και στηρίζουµε το δηµόσιο
σύστηµα υγείας.

Και πέρσι, πριν από έναν χρόνο, ο κ. Τσίπρας έλεγε ότι το 2021
οι δαπάνες για τη δηµόσια υγεία θα ήταν µειωµένες και, τελικά,
απολογιστικά ήταν αυξηµένες. Και πάλι δεν ξέρει να διαβάζει
σωστά τους αριθµούς. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, σε δύο λεπτά.
Τέλος, τέταρτος άξονας: Υλοποιούµε διαρθρωτικές αλλαγές,

ψηφιοποιούµε το κράτος, αξιοποιούµε τους πόρους του Ταµείου
Ανάκαµψης και του ΕΣΠΑ. Το Εθνικό Σχέδιο Ανάκαµψης και Αν-
θεκτικότητας, το «Ελλάδα 2.0», βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη.
Έχουν ήδη ενταχθεί εκατόν τρία έργα, µε προϋπολογισµό που
υπερβαίνει τα 6 δισεκατοµµύρια ευρώ. Έχουµε λάβει την υψη-
λότερη προχρηµατοδότηση στην Ευρώπη. Έχουµε υποβάλει το
πρώτο αίτηµα πληρωµής. Έχουµε υπογράψει επιχειρησιακές
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συµβάσεις, συµφωνίες µε πιστωτικά ιδρύµατα, µε διεθνείς φο-
ρείς, για την αξιοποίηση του δανειακού χαρτοφυλακίου του Τα-
µείου. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση δυσπιστίας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ το µόνο που κατάφερε ήταν να δώσει µια πάσα στην Κυ-
βέρνηση συνολικά, προκειµένου αυτή να αναδείξει επί τρεις
ηµέρες το σηµαντικό, το πολύπλευρο έργο της, που υπό εξαιρε-
τικά δύσκολες και απρόβλεπτες συνθήκες παράγει και θα συνε-
χίσει να το κάνει µε σοβαρότητα, υπευθυνότητα, ακεραιότητα και
στιβαρότητα, υπηρετώντας την πατρίδα και την προοπτική της. 

Υπηρετούµε µε συνέπεια την ελληνική κοινωνία, κοινωνία που
ζητά από όλους συντεταγµένα βήµατα προς την ολόπλευρη ισχυ-
ροποίηση της χώρας, την αξιοπρεπή πορεία της στη διεθνή
σκηνή και τη διαµόρφωση κράτους ευθύνης, δικαιοσύνης και
αποτελεσµατικότητας. 

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας µε Πρωθυπουργό τον
Κυριάκο Μητσοτάκη εργάζεται µε σχέδιο, συνετά και σκληρά
προς αυτή την κατεύθυνση και φέρνει θετικά, απτά αποτελέ-
σµατα για όλους τους πολίτες. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κι εµείς ευχαριστού-
µε τον κ Σταϊκούρα.

Μετά τον Υπουργό Οικονοµικών, κλείνοντας την τριήµερη συ-
ζήτηση επί της προτάσεως δυσπιστίας, καλείται στο Βήµα ο κ.
Κυριάκος Μητσοτάκης, Πρωθυπουργός και Πρόεδρος της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας. 

(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν
ζωηρά και παρατεταµένα)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να
ξεκινήσω και εγώ, εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της
Νέας Δηµοκρατίας, εκφράζοντας τη συµπαράστασή µου στη
Μαριέττα, η οποία θα βγει νικήτρια και από αυτή τη δοκιµασία
της υγείας της.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κύριε Τσίπρα, µας ανακοινώσατε στην αρχή της οµιλίας σας

ότι έχω τελειώσει πολιτικά. Φαντάζοµαι ότι η εκτίµησή σας αυτή
είναι τόσο ακριβής, όσο όταν λέγατε ότι δεν υπάρχει ούτε µία
περίπτωση στο εκατοµµύριο να κερδίσει εκλογές ο κ. Μητσοτά-
κης. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Θα θυµάστε ότι πριν από ενάµιση µήνα, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, στη συζήτηση για τον προϋπολογισµό, από αυτό το
Βήµα είχα προβλέψει ότι το επόµενο στοίχηµα για την Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση θα ήταν να παραµείνει δεύτερο κόµµα αντί
για τρίτο στην επόµενη Βουλή. Και πράγµατι, λίγες εβδοµάδες
µετά, ο Αρχηγός του φαίνεται να µε επιβεβαιώνει απόλυτα. Με
µια αµήχανη και αδιέξοδη πρόταση δυσπιστίας προς την Κυβέρ-
νηση αναδεικνύει έµπρακτα το δικό του υπαρξιακό πρόβληµα. 

Γιατί τι άλλο µπορεί να δηλώνει αυτή η άκαιρη πρωτοβουλία,
εκτός από την απελπισµένη του απόπειρα να δείξει ότι ο χώρος
του διατηρείται συσπειρωµένος, χωρίς οι δυνάµεις του να φυλ-
λορροούν προς άλλα κόµµατα, όπως καταγράφουν οι τελευταίες
έρευνες; Και γιατί άραγε θυµήθηκε τώρα τις εκλογές που πριν
από λίγους µήνες απέρριπτε, αν όχι για να κλείσει εσωκοµµατι-
κές πληγές που άνοιξαν πριν από το συνέδριό του;

Άκουσα βέβαια κι εγώ και νοµίζω όλοι οι συνάδελφοι σήµερα
τον κ. Τσίπρα να κάνει αυτό το οποίο ξέρει να κάνει πράγµατι
πάρα πολύ καλά, να διαστρέφει την αλήθεια, κατασκευάζοντας
µια εικονική πραγµατικότητα καταστροφής. Το ξεπεράσατε όµως
σήµερα, κύριε Τσίπρα. Κάθε πρόταση και δύο ψέµατα, όχι ένα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και πράγµατι, έχω ζητήσει από τους συνεργάτες µου, και θα

φροντίσουµε να κάνουµε τη σχετική ανακοίνωση, να αποδοµή-
σουµε ένα-ένα τα ψέµατα τα οποία είπατε σήµερα σε αυτή εδώ
την Αίθουσα, γιατί ξεπεράσατε πράγµατι και τον χειρότερο εαυτό
σας. 

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς): Κάντε το τώρα από το Βήµα εσείς!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, παρα-
καλώ, να λείπουν οι προτροπές!

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Βέ-
βαια δεν παραλείψατε να επιτίθεστε µε το γνωστό οργισµένο
ύφος σε εµένα µε προσωπικούς χαρακτηρισµούς και να εκτο-
ξεύετε διχαστικά συνθήµατα, στήνοντας ένα δικό σας σκηνικό:
µια χώρα διαλυµένη, ταπεινωµένη, µε τους πολίτες της περίπου
γονατιστούς να σας παρακαλούν τάχα να κυβερνήσετε ξανά.
Έτσι είναι, αν έτσι νοµίζετε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η αληθινή ζωή, όµως, είναι αλλού. Προχωράει, όχι χωρίς δυ-

σκολίες, αλλά µε σταθερό βήµα και µε το βλέµµα µπροστά. Δεν
χρειάζεται ούτε άλλα ψέµατα ούτε άλλη τοξικότητα.

Φοβάµαι ότι όσοι σάς άκουσαν έχουν ήδη κλείσει την τηλεό-
ραση, σκεπτόµενοι, ενίοτε και φωναχτά, «πάλι µια από τα ίδια». 

Αντίθετα σήµερα περισσότερο παρά ποτέ οι πολίτες έχουν
ανάγκη από ρεαλιστικές και δηµιουργικές σκέψεις, που θα βοη-
θούν στην υπέρβαση δυσκολιών, τις οποίες πρώτος εγώ αναγνω-
ρίζω. Δυστυχώς όµως ελάχιστες τέτοιες σκέψεις και προτάσεις
άκουσα. Απόδειξη τουλάχιστον από σας ότι ακόµα και στη συγ-
κεκριµένη διαδικασία, ακόµα και όταν επιµένετε στο αίτηµά σας
για εκλογές, δεν είπατε τίποτα, τίποτα! Δεν υπήρξε ούτε καν ανα-
φορά ούτε κανένα υπονοούµενο για πειστική, συνολική, εναλλα-
κτική πρόταση. Ο λόγος σας δεν ήταν παρά ένα κακόηχο βουητό
τυφλών καταγγελιών. 

Άλλωστε τι ακριβώς ζητά ο ΣΥΡΙΖΑ; Να καταδικαστεί εν µέσω
πανδηµίας µια εκλεγµένη Κυβέρνηση τριάντα ενός µηνών επιτυ-
χηµένων ή λιγότερο επιτυχηµένων αποτελεσµάτων, για να προ-
κύψει και να κυβερνήσει ποιος; Ποιος; Αυτός που επί δυόµισι
χρόνια µετά τις εκλογές του 2019 δεν τόλµησε να κάνει ένα απο-
λογιστικό συνέδριο για τα αίτια της ήττας του; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αυτός -σε εσάς αναφέροµαι- που δεν έχει αλλάξει ούτε ένα

από τα στελέχη της ηγετικής οµάδας η οποία ηττήθηκε κατά κρά-
τος στην κάλπη; Αυτός που επικαλείται ως νέα µία πολιτική η
οποία έχει ήδη καταδικαστεί από τον ελληνικό λαό ως η χειρό-
τερη εµπειρία που βίωσε η χώρα από τη Μεταπολίτευση και
µετά; Είναι νοµίζω ερωτήµατα που από µόνα τους δίνουν, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, την απάντηση. 

Δεν είναι ασφαλώς η πρώτη φορά που η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση χρησιµοποιεί κοινοβουλευτικές διαδικασίες, εν προκει-
µένω την κορυφαία κοινοβουλευτική διαδικασία υποβολής
πρότασης δυσπιστίας, για να εξάγει τα εσωτερικά της προβλή-
µατα. Ούτε και η πρώτη φορά -αν και σήµερα όπως σας είπα ξε-
περάσατε και τον χειρότερο εαυτό σας- που αντιστρέφετε λέ-
ξεις, σηµασίες και νοήµατα, για να αντιστρέψετε την πραγµατι-
κότητα. Θυµίζετε µια ρήση του Σαίξπηρ: «Η αλήθεια µπορεί να
χρησιµοποιείται σαν ένα µαλακό γάντι που συχνά φοριέται και
ανάποδα.». Αυτό το γάντι, λοιπόν, η Κυβέρνηση το σηκώνει, όσο
προσχηµατικό και γεµάτο πολιτικές κηλίδες και να είναι!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και το σηκώνει σήµερα όχι για να απαντήσει στον ΣΥΡΙΖΑ,

αλλά για να µιλήσει στους πολίτες για την πραγµατική εικόνα της
χώρας σήµερα, αλλά κυρίως για το πώς µπορεί να είναι η πα-
τρίδα µας την επόµενη µέρα. Γιατί απέναντί µας δεν έχουµε τα
λάθη του χθες, όσο τις προκλήσεις του σήµερα και τις επιτυχίες
του αύριο. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, κατά τη διάρκεια αυτής της τριήµερης
συζήτησης δεν υπήρξε τοµέας κυβερνητικής πολιτικής για τον
οποίο να µη µας εγκάλεσε ο ΣΥΡΙΖΑ. Και νοµίζω ότι από προχθές
οι Υπουργοί µας αλλά και οι Βουλευτές µας παρουσίασαν ανα-
λυτικά, ως όφειλαν στο πλαίσιο µιας τέτοιας συζήτησης, το κυ-
βερνητικό έργο το οποίο έχει παραχθεί, τους στόχους και τις
προεκλογικές µας δεσµεύσεις που έγιναν πράξη, αλλά και τις δυ-
σκολίες που συναντά η προσπάθεια να ξεπεραστούν µέσα σε
λίγο διάστηµα παθογένειες δεκαετιών. Για αυτό και στη δική µου
παρέµβαση θα επιλέξω µόνο µερικά από τα κεφάλαια της δρά-
σης µας, επιδιώκοντας να αναδείξω την πολιτική τους ουσία, εν-
ταγµένα όµως στο περιβάλλον τους. 

Γιατί είναι αλήθεια ότι όλες οι δράσεις µας αναπτύχθηκαν σε
συνθήκες πρωτοφανών κρίσεων, χωρίς να υπάρχει πρόσφατο
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ιστορικό προηγούµενο και θεσµική µνήµη διαχείρισης αντίστοι-
χων γεγονότων. Αναφέροµαι προφανώς στη χειρότερη παγκό-
σµια πανδηµία των τελευταίων εκατό ετών, στη δευτερογενή
κρίση στην αγορά ενέργειας, όµοιά της σηµειώθηκε πριν από
µισό αιώνα, στα ακραία καιρικά φαινόµενα της «Μήδειας» και της
«Ελπίδας» στην Αττική, του «Ιανού» στην Καρδίτσα, στους σει-
σµούς στη Σάµο και στην Κρήτη, στον καύσωνα του 2021 και στις
καταστροφικές πυρκαγιές που ακολούθησαν, στην υβριδική επί-
θεση που δέχθηκε η χώρα µας στον Έβρο τον Μάρτιο του 2020
από την Τουρκία µε την ακραία εργαλειοποίηση του προσφυγι-
κού, αλλά και στα γεγονότα στην Ανατολική Μεσόγειο το ίδιο
έτος. 

Ο Λένιν, που τόσο σας αρέσει, έλεγε ότι υπάρχουν χρόνια που
δεν συµβαίνει απολύτως τίποτα και υπάρχουν εβδοµάδες που
χωράνε χρόνια. Αυτές οι εβδοµάδες κρατάνε κοντά δύο χρόνια
επί της δικιάς µας διακυβέρνησης. Ούτε βαρυγκωµούµε ούτε λι-
ποψυχούµε. Η ανάληψη ευθύνης είναι για τα δύσκολα. Και εµείς
µπορούµε να πούµε ότι προσπαθήσαµε και καταφέραµε να πε-
ράσουµε µέχρι τώρα µε τις λιγότερες δυνατές απώλειες µέσα
από όλες αυτές τις θύελλες. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Οι τεράστιες αυτές εξωγενείς προκλήσεις µπορεί να δυσκό-

λεψαν, δεν άλλαξαν, όµως, την πορεία της χώρας προς την πρό-
οδο. Σήµερα η Ελλάδα είναι διπλωµατικά και αµυντικά πιο ισχυρή
από ποτέ µε την οικονοµία και την κοινωνία όρθιες απέναντι στην
επέλαση του κορωνοϊού, µε την παιδεία και την υγεία να αναβαθ-
µίζονται, µε το κράτος να ψηφιοποιείται, µε τους φόρους να µει-
ώνονται και µε τους πιο αδύναµους να προστατεύονται.

Είµαστε ικανοποιηµένοι; Απαντώ αµέσως αρνητικά. Όχι, όµως,
γιατί είµαστε στη λάθος κατεύθυνση ούτε γιατί δεν έχουµε τα-
χύτητα. Αλλά γιατί δεν έχουµε όλοι σε όλα την ταχύτητα την
οποία πρέπει. Και αυτό ισχύει και για τα προβλήµατα τα οποία
συναντήσαµε στην τελευταία χιονοθύελλα ιδίως στην Αττική,
προβλήµατα τα οποία πρέπει να γίνουν διδάγµατα.

Λυπάµαι βέβαια –λυπάµαι!- που η συγγνώµη µου δεν έγινε αν-
τιληπτή από όσους ποτέ δεν την έµαθαν και ποτέ δεν τη διατύ-
πωσαν!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν απευθύνεται σε εσάς. Απευθύνεται σε όσους ταλαιπωρή-

θηκαν εξαιτίας της επιχειρησιακής ανεπάρκειας ενός ιδιωτικού
φορέα και της οργανωτικής αδυναµίας του κράτους. Απευθύνε-
ται στους οδηγούς που έµειναν στους δρόµους εγκλωβισµένοι
στην Αττική Οδό, αλλά και στους ταξιδιώτες της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ».
Απευθύνεται και στους συµπολίτες µας που στερήθηκαν για
µέρες το ρεύµα. 

Όσοι, ξέρετε, δεν είναι συνηθισµένοι σε τέτοιες πολιτικές συµ-
περιφορές, θα πρέπει να µάθουν πως η δηµόσια αυτοκριτική και
η συγγνώµη ενός Πρωθυπουργού δεν είναι µια απλή λέξη. Είναι
µια πολιτική πράξη µε ειδικό βάρος και µε ξεχωριστή σηµασία, η
οποία οφείλει να βρίσκει το ισοδύναµό της σε συγκεκριµένες λύ-
σεις. 

Δεν θα επικαλεστώ την παρέµβασή µου για να αποζηµιωθούν
όσοι εγκλωβίστηκαν. Νοµίζω το θέµα αυτό το εξαντλήσαµε στη
χθεσινή συζήτηση την οποία είχαµε. Ούτε θα αναφερθώ στην
έρευνα που διεξάγεται για το πώς το πρόβληµα απλώθηκε σε
άλλες κεντρικές αρτηρίες. Όλα στην ώρα τους. Όσο για την ηλε-
κτροδότηση δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι χάρις στις προ-
σπάθειες του Υπουργείου και του ΔΕΔΔΗΕ αυτή επανήλθε πολύ
πιο γρήγορα από ότι στην «Μήδεια». Αλλά ούτε αυτό αρκεί. Θα
το πω καθαρά, τέτοια γεγονότα δεν πρέπει να επαναληφθούν.

Έχει επίσης ενδιαφέρον ότι σήµερα και χθες κτυπήθηκαν από
µεγάλες κακοκαιρίες οι Ηνωµένες Πολιτείες, αλλά και η Δανία
και η Σουηδία. Έµειναν δεκάδες χιλιάδες Δανοί, Σουηδοί χωρίς
ρεύµα.

Δεν άκουσα εκεί κανένα πολιτικό κόµµα να ασκεί κριτική και
να εργαλειοποιεί µια φυσική καταστροφή. Αποτελεί ελληνική ιδι-
αιτερότητα αυτό το οποίο κάνετε.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία, παρακαλώ!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Έχουµε το θάρρος να µπορούµε όχι µόνο να αναγνωρίζουµε τα

λάθη µας, αλλά να προχωράµε και σε διαρθρωτικές αλλαγές, δη-
µιουργώντας ένα ξεχωριστό Υπουργείο Κλιµατικής Κρίσης και
Πολιτικής Προστασίας.

Ταυτόχρονα, η πολιτική προστασία να βοηθά σε µεγάλες πα-
νελλαδικές δηµόσιες εξορµήσεις, όπως η ιχνηλάτηση των κρου-
σµάτων COVID, αλλά και η επιχείρηση «Ελευθερία» για τον
εµβολιασµό, που στηρίχθηκε σε µεγάλο βαθµό στα στελέχη της
Πολιτικής Προστασίας.

Τι αφήνει, λοιπόν, πίσω µας αυτή η αρνητική εµπειρία; Την
ανάγκη καλύτερου συντονισµού µεταξύ κεντρικού κράτους και
τοπικής αυτοδιοίκησης, την πιο συστηµατική και πιο γρήγορη εµ-
πλοκή των Ενόπλων Δυνάµεων στη διαχείριση ανάλογων κρί-
σεων, την αποκρυστάλλωση αυστηρών κανόνων στη λειτουργία
των παραχωρησιούχων οι οποίοι διαχειρίζονται κοµβικές υποδο-
µές και βέβαια, την καλύτερη συγκρότηση επιτροπών διαχείρι-
σης κρίσης, µε όλους τους συναρµόδιους στον ίδιο χώρο, οι
οποίοι θα ακολουθούν και θα δρουν βάσει συλλογής πραγµατι-
κής πληροφορίας, αλλά κυρίως, κύριοι Υπουργοί, βάσει προκα-
θορισµένων διαδικασιών.

Αυτά για όσους κάνουµε τα διδάγµατα προτάγµατα και τα
υπηρετούµε όχι µε βάση τις κραυγές ενός κόµµατος, που ακόµα
δεν έχει βρει να πει ούτε µία κουβέντα για την ευθύνη της ιδιω-
τικής εταιρείας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και σήµερα πάλι, κύριε Τσίπρα! Ούτε µία κουβέντα. Ούτε µία!

Και επαναλαµβάνω: Τι είναι αυτό το οποίο σας κάνει να υπερα-
σπίζεστε τις «Αττικές Διαδροµές» µε τέτοιο πάθος για τη σιωπή
σας!

Και βέβαια, κάνετε φέτος πρόταση δυσπιστίας γιατί έµεινε
ανοικτή η Αττική Οδός, όταν στην περσινή κακοκαιρία εγκαλού-
σατε την Κυβέρνηση γιατί έκλεισε τότε την εθνική οδό Αθηνών-
Λαµίας! Τόση συνέπεια, τόση αξιοπιστία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ίδιο ισχύει και για τη µάχη µε

τον κορωνοϊό, ένα πεδίο στο οποίο και ο ΣΥΡΙΖΑ πάλι, αντί να
βλέπει τη µεγάλη εικόνα, επιλέγει να προβάλει στοιχεία της στιγ-
µής µόνο µε στόχο να εµφανίσει µια ψεύτικη πραγµατικότητα.

Παρά τις µεγάλες απώλειες, η χώρα κινείται στους ευρωπαϊ-
κούς µέσους όρους, µε τη διαφορά ότι η σφοδρότητα της µε-
τάλλαξης «Δέλτα», όπως έχουµε συζητήσει πολλές φορές σε
αυτή την Αίθουσα βρήκε, δυστυχώς, την πατρίδα µας να υστερεί
ακόµα στους εµβολιασµούς, ιδίως στις µεγάλες ηλικίες.

Σήµερα, χάρη στις µεγάλες προσπάθειες κυρίως του υγειονο-
µικού κόσµου, αλλά και της πολιτείας, το 84% των ενηλίκων Ελ-
λήνων είναι πια θωρακισµένο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αν ήµασταν -και είναι πολύ στενάχωρο αυτό- σε αυτό το πο-

σοστό, στο οποίο καταφέραµε τελικά να φτάσουµε, τον Σεπτέµ-
βριο ή τον Οκτώβριο, πιστεύω ότι θα είχαµε γλιτώσει χιλιάδες
συµπολίτες µας.

Το 91% των συµπολιτών µας άνω των εξήντα είναι και αυτό
θωρακισµένο. Αργά, αλλά σταθερά τα κρούσµατα φαίνεται να
υποχωρούν, ενώ το Εθνικό Σύστηµα Υγείας ανταποκρίνεται στην
πίεση.

Όµως, δεν τελειώσαµε µε την πανδηµία. Ο αγώνας του εµβο-
λιασµού, από τη µία, της επιφυλακής, από την άλλη, πρέπει να
συνεχιστεί ανυποχώρητα. Οι όποιες αστοχίες, ωστόσο, δεν µη-
δενίζουν το τεράστιο έργο το οποίο έχει γίνει.

Υπερδιπλασιάστηκαν οι ΜΕΘ επί των ηµερών αυτής της Κυ-
βέρνησης, κύριε Τσίπρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πεντακόσιες εξήντα µας είχατε παραδώσει εσείς, ο κ. Ξανθός

και ο κ. Πολάκης! Έχουµε ξεπεράσει τις χίλιες εκατό και έχουµε
προσλάβει δώδεκα χιλιάδες νέους επαγγελµατίες υγείας στο σύ-
στηµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Τώρα τα αντιιικά φάρµακα φτάνουν στο σπίτι όσων νοσούν σο-

βαρά, µε το Υπουργείο να σχεδιάζει ήδη τον νοσοκοµειακό χάρτη
της επόµενης µέρας, αλλά και την αναβαθµισµένη πρωτοβάθµια
φροντίδα που τόσο έχουµε ανάγκη.

Αυτά είναι για όσους αντικρίζουν νηφάλια την αλήθεια. Ανα-
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ρωτιέµαι αν µπορούν να τα ακούσουν εκείνοι που διαλαλούσαν
ότι τάχα δεν υπάρχουν τα εµβόλια και στη συνέχεια, ότι ξεστο-
κάρονται.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αναρωτιέµαι αν µπορούν να τα ακούσουν όσοι αναλάµβαναν

την ευθύνη των µολύνσεων σε διαδηλώσεις, ζητώντας να ανοί-
ξουν τα σχολεία, όταν έκλειναν και να κλείνουν, όταν άνοιγαν!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Εσείς, δηλαδή, που βάζατε νάρκες και τώρα υποκρίνεστε ότι

τάχα βάζατε πλάτη. Δεν ξεχνάµε ποιοι υποτιµούσαν τους επιστή-
µονες, προτείνοντας κτηνιατρικά φάρµακα για θεραπείες!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Τι λες;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Αναγνώρισε ο κ. Πολάκης, χωρίς να τον αναφέρω, τον εαυτό του
σε αυτό το οποίο είπα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: …(δεν ακούστηκε).
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Αναρωτιέµαι αν µπορείτε να ακούσετε…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία, παρακαλώ! 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): …

όλοι εσείς που καταψηφίσατε τον υποχρεωτικό εµβολιασµό.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία, ησυχία!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Αξίζει…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, κύριε

Πολάκη, επιτέλους! Μονοπωλείτε το να είστε απαράδεκτος!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Συγκρατήστε, κύριε Τσίπρα, τον κ. Πολάκη! Συγκρατήστε τον επι-
τέλους!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, λίγη
ντροπή!

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς): Αφού ανοίγει διάλογο.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Μην είναι τόσο προφανής η ταύτισή σας µαζί του συνέχεια. Συγ-
κρατήστε τον! Δεν σας κάνει καλό!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Εγώ µε τον Πολάκη, εσείς µε τον Φουρθιώτη!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Αξίζει να θυµόµαστε ότι εδώ και δύο χρόνια η πολιτεία στήριξε
µε 43 δισεκατοµµύρια ευρώ την οικονοµία και την κοινωνία. Κά-
λυψε αµοιβές και ασφάλιση όσων δεν δούλεψαν, ανέστειλε οφει-
λές και κυρίως, κρατήσαµε ζωντανές θέσεις εργασίας παντού
στη χώρα.

Περνώ έτσι στο κεφάλαιο «οικονοµία», ένα µέτωπο το οποίο
συνδυάστηκε µεθοδικά µε αυτό της υγείας.

Κουβέντα δεν είχατε να πείτε, κύριοι της Αντιπολίτευσης, για
το γεγονός ότι µέσα στην υγειονοµική περιπέτεια η Ελλάδα θα
εµφανίσει το 2021 ανάπτυξη πολύ πάνω από 7%, µια επίδοση
στις τρεις υψηλότερες της Ευρώπης!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κουβέντα δεν είχατε να πείτε για το γεγονός ότι µέσα στην

πανδηµία η Ελλάδα παρουσίασε τη µεγαλύτερη πτώση ανεργίας
από οποιαδήποτε χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Χτυπήσαµε, δηλαδή, τη µεγαλύτερη µορφή αδικίας εν µέσω

πανδηµίας. Από 17,3% το 2019 έπεσε στο 13,4%. Για πρώτη
φορά µετά από δέκα χρόνια, οι εργαζόµενοι στη χώρα µας ξε-
περνούν τα τέσσερα εκατοµµύρια. Οι πιο ειδικοί θα αντιληφθούν,
προφανώς, τι σηµαίνει για τη χώρα να σκαρφαλώνει δώδεκα θέ-
σεις στην ανταγωνιστικότητα µέσα σε δύο χρόνια.

Ο δείκτης οικονοµικού κλίµατος που ανακοινώθηκε προχθές
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή δείχνει τις επιδόσεις της ελληνικής
οικονοµίας να σηµειώνουν ρεκόρ εικοσαετίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Οι εξαγωγές και η βιοµηχανία κινούνται ανοδικά. Οι πρώτες

αυξάνονται κατά 20%. O κύκλος εργασιών της βιοµηχανίας αυ-

ξήθηκε τον Νοέµβριο κατά 23%. Λιγότερο ειδικοί θα διαπιστώ-
νουν τη σηµασία των παραπάνω, όταν µεταφράζονται προφανώς
σε συνέπειες για την καθηµερινότητά τους, την τόνωση του δια-
θέσιµου εισοδήµατος κατά 6%.

Στην εικόνα καταστροφής την οποία παρουσιάζετε, απαντάει
ίσως µε τον καλύτερο τρόπο το γεγονός ότι οι ελληνικές κατα-
θέσεις, οι καταθέσεις των νοικοκυριών και των επιχειρήσεων
έφθασαν σε σηµείο ρεκόρ τον µήνα Δεκέµβριο του 2021.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Διακόσιες χιλιάδες νέες θέσεις µισθωτών, πενήντα χιλιάδες

άνεργοι που βρήκαν δουλειά πέρυσι µέσα από τα προγράµµατα
του ΟΑΕΔ και άλλοι ογδόντα χιλιάδες που θα βρουν δουλειά
φέτος, αλλά φυσικά και µε την απόφαση της Κυβέρνησης να αυ-
ξήσει σηµαντικά και για δεύτερη φορά τον κατώτατο µισθό την
1η Μαΐου αυτού του έτους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όλα αυτά τα οποία έγιναν δεν ήταν ούτε εύκολα ούτε αυτο-

νόητα. Πρόκειται για την εφαρµογή µόνιµων µέτρων µε κοινωνική
και αναπτυξιακή στόχευση, ενώ ειδικά για τη φορολογική µας πο-
λιτική, αυτή είναι προσαρµοσµένη ώστε να παρέχει δίκτυο στή-
ριξης και να βελτιώνει το διαθέσιµο εισόδηµα για ολόκληρη την
ελληνική κοινωνία.

Ο ΕΝΦΙΑ έχει ήδη µειωθεί κατά 22% και επίκειται και άλλη µεί-
ωση. Η συνολική φοροελάφρυνση των νοικοκυριών είναι πολύ
σηµαντική. Ο µηδενικός φόρος των γονικών παροχών έχει ανα-
κουφίσει εκατοντάδες χιλιάδες νοικοκυριά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όλα αυτά βέβαια έγιναν, κύριε Τσίπρα, από τη σηµερινή Κυ-

βέρνηση. Γιατί η προηγούµενη αύξησε όλους τους φόρους στο
εισόδηµα φυσικών και νοµικών προσώπων. Έτσι δεν είναι, κύριε
Τσίπρα, µε τον συµπληρωµατικό ΕΝΦΙΑ µειώνοντας το αφορο-
λόγητο ή αυξάνοντας την προκαταβολή για τις µικρές επιχειρή-
σεις -να τα θυµηθούµε και αυτά- και επιβάλλοντας, αν θυµάστε
καλά, είκοσι εννέα νέους φόρους, από το κρασί και τη συνδρο-
µητική τηλεόραση µέχρι και τη διανυκτέρευση σε ξενοδοχεία;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αυτά, για να µην ξεχνιόµαστε, αλλά και για να συγκρινόµαστε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι αυτή η εικόνα την οποία θέλουµε;

Απαντώ πως όχι, γιατί ξέρω πολύ καλά πως η ακρίβεια, ένα ει-
σαγόµενο φαινόµενο, το οποίο πλήττει όλες τις οικονοµίες του
πλανήτη, πριονίζει αρκετά απ’ αυτά που επιτεύχθηκαν. Γι’ αυτό
και η Κυβέρνηση έχει προχωρήσει σε γενναίες επιδοτήσεις, που
µέχρι στιγµής αγγίζουν τα 2 δισεκατοµµύρια ευρώ στους λογα-
ριασµούς ρεύµατος, νοικοκυριών και επιχειρήσεων, ενώ ενι-
σχύονται ξεχωριστά και οι αγρότες και οι κτηνοτρόφοι.

Στο 40% ανέρχεται η έκπτωση στις τιµές του φυσικού αερίου,
ενώ και το επίδοµα θέρµανσης αυξήθηκε φέτος, ώστε να φτάσει
σχεδόν σε εννιακόσιες χιλιάδες νοικοκυριά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Είναι αρκετή αυτή η ενίσχυση για να καλύψει όλες τις αυξή-

σεις; Απαντώ πως όχι, γιατί καλύπτει –και δεν θα µπορούσε να
είναι δυστυχώς αλλιώς- ένα µέρος µόνο των διεθνών ανατιµή-
σεων.

Αυτές οι έκτακτες παρεµβάσεις τις οποίες κάνουµε θα συνε-
χιστούν. Σε καµµία περίπτωση, όµως, δεν πρέπει να αµφισβητή-
σουν τη δηµοσιονοµική ισορροπία. Δεν πρέπει, δηλαδή, να υπο-
νοµεύσουν το βασικό οικοδόµηµα που έχουµε κτίσει έως τώρα
και που είναι αυτό που µας επιτρέπει σήµερα να δίνουµε κάθε
φορά έκτακτες επιχορηγήσεις και εκπτώσεις.

Αυτά, ασφαλώς, ισχύουν για όσους αντιλαµβάνονται πώς λει-
τουργούν τα δηµόσια οικονοµικά και όχι προφανώς για όσους
εκτοξεύουν εύκολες και ανέξοδες εξαγγελίες, είτε για την κα-
τάργηση ειδικών φόρων, που τελικά αντιστοιχούν σε ελάχιστα
ευρώ είτε για εξωπραγµατικά πακέτα παροχών, που θα ανάγκα-
ζαν τελικά το κράτος να καταφύγει σε νέα φορολογία για να τα
καλύψει.

Οι µαθητευόµενοι µάγοι και τα «λεφτόδεντρα» ανήκουν πια σε
άλλες εποχές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Σήµερα είναι η εποχή της αλήθειας και της ανάπτυξης για

όλους, µιας πολιτικής που θέλει µέσω των επενδύσεων να αυξά-
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νονται η απασχόληση και ο δηµόσιος πλούτος και σε αυτό να
έχουν µερίδιο όλοι οι πολίτες. Μια πολιτική που θέλει µέσω της
εξωστρέφειας των επιχειρήσεων και της εξειδικευµένης εργα-
σίας να κάνει πιο ανταγωνιστική τη χώρα και µε αυτόν τον τρόπο
να µπορεί να χρηµατοδοτεί ένα δίχτυ ασφάλειας και τους πιο
αδύναµους.

Ο πρώτος πυλώνας αυτής της κατεύθυνσης είναι πια ορατός.
Σαράντα οκτώ έργα ύψους σχεδόν 3 δισεκατοµµυρίων έχουν ήδη
ενταχθεί στο Ταµείο Ανάκαµψης. Σε δυόµισι χρόνια εγκρίθηκαν
σχεδόν πενήντα στρατηγικές επενδύσεις, τριάντα έργα ΣΔΙΤ που
αγγίζουν τα 8 δισεκατοµµύρια ευρώ και ο νέος αναπτυξιακός
νόµος, που θα είχε ήδη ψηφιστεί εάν δεν είχε µεσολαβήσει η
πρόταση δυσπιστίας -θα ψηφιστεί την επόµενη εβδοµάδα, έρχε-
ται να διευρύνει σηµαντικά αυτές τις προοπτικές.

Για πρώτη φορά η Ελλάδα είναι στην πρώτη δεκάδα των ελ-
κυστικότερων χωρών για την υλοποίηση επιχειρηµατικών σχε-
δίων. Πράγµατι, τώρα πια αξιοποιούνται σηµαντικές δηµόσιες
εκτάσεις που «σκόνταφταν» επί χρόνια στο σκόπελο της γραφει-
οκρατίας και στον ύφαλο της ιδεοληψίας. Στο Ελληνικό και στην
Κασσιόπη δηµιουργούνται ήδη χιλιάδες θέσεις εργασίας. Τουρι-
στικές επενδύσεις προχωρούν παντού στη χώρα. Εδώ, στο κέν-
τρο της Αθήνας, γίνεται ένας οργασµός επενδυτικός. Ολοκλη-
ρώθηκαν µεταβιβάσεις ακινήτων στην Αφάντου της Ρόδου, στις
Γούρνες στο Ηράκλειο της Κρήτης. Αναζωογονείται η ελληνική
µεταποίηση. Πολλά τα παραδείγµατα ελληνικών επιχειρήσεων,
υφιστάµενων και καινούργιων, που επενδύουν στην ανταγωνι-
στική βιοµηχανία. Ταυτόχρονα, κάτι θα πρέπει να έχετε ακούσει,
κύριε Τσίπρα, για το γεγονός ότι η χώρα µας γίνεται έδρα διε-
θνών τεχνολογικών κολοσσών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Φαντάζοµαι ότι όλοι αυτοί δεν θα έρχονταν στην Ελλάδα εάν

η χώρα βρισκόταν στα πρόθυρα της καταστροφής. Κάτι παρα-
πάνω πρέπει να ξέρουν, κάτι πρέπει να βλέπουν. Κάτι πρέπει να
βλέπει η «MICROSOFT» η οποία έρχεται να επενδύσει 1 δισεκα-
τοµµύριο ευρώ για τη δηµιουργία τριών data centers. Κάτι πρέπει
να βλέπει η «DIGITAL REALTY» για να πραγµατοποιεί µια παρό-
µοια επένδυση σηµαντικών κεφαλαίων σε ύψος δεκαετίας. Κάτι
πρέπει να βλέπουν εταιρείες, όπως η «CISCO» και η «DELOITTE»
που λειτουργούν κέντρα τεχνογνωσίας µε εκατοντάδες θέσεις
υψηλής εξειδίκευσης. 

Στην έρευνα πρωταγωνιστούν εταιρείες, όπως η «PFIZER», µε
το κέντρο επιχειρησιακών λειτουργιών, που και αυτό βρίσκεται
στην πρωτεύουσα της Μακεδονίας, στη Θεσσαλονίκη. Εκεί ερ-
γάζονται πεντακόσια στελέχη. Σας συνιστώ, κύριε Τσίπρα, κά-
ποια στιγµή να το επισκεφθείτε. Θα διαπιστώσετε ότι πολλοί από
αυτούς οι οποίοι εργάζονται εκεί είναι νέα παιδιά τα οποία έφυ-
γαν στα χρόνια της κρίσης, έφυγαν πολλά επί δικών σας ηµερών
και επέλεξαν να επιστρέψουν στην Ελλάδα επί των ηµερών αυτής
της Κυβέρνησης. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πηγαίνετε να τους µιλήσετε λίγο, να ακούσετε τις ιστορίες

τους.
Και βέβαια όλα αυτά πλαισιώνονται και από άλλες παράλληλες

επενδύσεις, από στοχευµένες ιδιωτικοποιήσεις, από την αντιµε-
τώπιση εκκρεµών προβληµατικών φακέλων, τα ναυπηγεία Σκα-
ραµαγκά, η Ελευσίνα, η ΕΛΒΟ, η Σύρος, η οποία λειτουργεί
σήµερα και εξακόσιοι εργαζόµενοι έχουν µεροκάµατο και εκφρά-
ζουν την ικανοποίησή τους για το γεγονός ότι αυτή η Κυβέρνηση
έλυσε τα ζητήµατα τους. Όλα αυτά σας είναι αδιάφορα, έτσι δεν
είναι; Αλλά για τους εργαζόµενους οι οποίοι βρίσκουν δουλειά
σε αυτές τις εταιρείες δεν είναι καθόλου αδιάφορο, κύριε Τσί-
πρα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και σας διαβεβαιώ ότι όλοι αυτοί δεν ακούνε καθόλου όλα

αυτά τα οποία είπατε σήµερα, αυτή την εικόνα καταστροφής την
οποία παρουσιάσατε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και βέβαια προχωρούν µεγάλα έργα στο οδικό δίκτυο Ε65

Πάτρα-Πύργος. Να µη θυµηθούµε τώρα τις αµαρτίες -επειδή µας
µιλήσατε και για αδιαφάνεια- των αγαπηµένων σας εργολάβων,
όταν πετσοκόψατε το έργο στα οκτώ για να µπορέσετε να το δώ-

σετε στους αγαπηµένους τους εργολάβους. Και ναι, αυτή η Κυ-
βέρνηση κατάφερε και το ξεκόλλησε και τα έργα στον δρόµο
Πάτρα - Πύργος ξεκινούν εντός των επόµενων µηνών. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο δεύτερος πυλώνας της πολι-

τικής µας, στον οποίον θέλω να αναφερθώ σήµερα, εδράζεται
στην κοινωνική µας πολιτική. Όπως έχουµε πει πολλές φορές,
δεν υπάρχει βιώσιµη οικονοµική ανάπτυξη χωρίς κοινωνική συ-
νοχή. Δεν υπάρχει τελικά επιτυχηµένη επιχείρηση χωρίς ικανο-
ποιηµένους εργαζόµενους, αυτούς που µε την ηλεκτρονική
κάρτα εργασίας του Υπουργείου Εργασίας θα µπορούν επιτέ-
λους να έχουν αντικειµενική εγγύηση για τα ωράρια και τις υπε-
ρωρίες τους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ο κόσµος της εργασίας διαθέτει πλέον ένα σαφές πλαίσιο για

την απασχόληση εξ αποστάσεως. Περισσότερες άδειες και για
τους δύο γονείς. Προστασία από την αυθαιρεσία στους χώρους
εργασίας. Ο καινοτόµος θεσµός του πρώτου ενσήµου έρχεται
να ενισχύσει νέα παιδιά που δεν είχαν δουλέψει ξανά στη ζωή
τους µε την σηµαντική οικονοµική υποστήριξη των χιλίων διακο-
σίων ευρώ -εξακόσια ευρώ στον εργαζόµενο, εξακόσια ευρώ
στην επιχείρηση- για να βρει ένα παιδί που δεν έχει ξαναδουλέ-
ψει την πρώτη του δουλειά. 

Στους νέους άλλωστε απευθύνεται ένα ειδικό πολύπλευρο
πρόγραµµα. Ξεκινά µε κινήσεις όπως η απαλλαγή από τα τέλη
κινητής τηλεφωνίας, που υλοποιείται ήδη. Εκπαιδευτικά voucher
για να αποκτήσουν υπολογιστές. Και φθάνουν σε σηµαντικές θε-
σµικές τοµές, όπως η ασφαλιστική µεταρρύθµιση µε τη δηµιουρ-
γία του ατοµικού τους κουµπαρά στις επικουρικές συντάξεις που
θα προσφέρει τελικά στα νέα παιδιά υψηλότερες συντάξεις και
πλήρη ανταποδοτικότητα.

Αλλά και στο µέτωπο των πιο αδύναµων µιλούν τα ίδια τα δε-
δοµένα. Θυµίζω ότι τον Δεκέµβριο εξακόσιοι τριάντα τέσσερις
χιλιάδες χαµηλοσυνταξιούχοι και δικαιούχοι αναπηρικού επιδό-
µατος έλαβαν έκτακτη ενίσχυση διακόσια πενήντα ευρώ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Τον ίδιο µήνα διπλάσια επιχορήγηση κατευθύνθηκε στα διακό-

σιες πενήντα χιλιάδες νοικοκυριά που δικαιούνται το ελάχιστο
εγγυηµένο εισόδηµα. Και να µην αναφερθώ στις ειδικές κατηγο-
ρίες συµπολιτών µας! Δύο χιλιάδες άνεργοι ΑΜΕΑ και συγγενείς
τους έχουν ήδη προσληφθεί στο δηµόσιο. Η εφαρµογή της κάρ-
τας αναπηρίας θα διευκολύνει από φέτος πολύ την καθηµερινό-
τητα εκατόν ογδόντα χιλιάδων αναπήρων συµπολιτών µας. Αυτά
είναι µέρος µόνο των δράσεων που απευθύνονται σε αυτή την
ευαίσθητη κοινωνική οµάδα. 

Θα µπορούσα να µιλήσω ακόµα και για τον «Προσωπικό
Βοηθό», µια τόσο σηµαντική µεταρρύθµιση για τους ανάπηρους
συµπολίτες µας που αντιµετωπίζουν σοβαρά προβλήµατα κινη-
τικότητας, για την «Νταντά της Γειτονιάς», αυτόν τον καινοτόµο
θεσµό που έρχεται να υποστηρίξει τις εργαζόµενες µητέρες. Θα
µπορούσα να µιλήσω και για τα δεκατέσσερις χιλιάδες περισσό-
τερα παιδιά που βρήκαν θέση σε παιδικούς σταθµούς, για τα δυο
χιλιάδες ευρώ για κάθε νεογέννητο παιδί που υλοποιήθηκαν και
θεσµοθετήθηκαν από αυτή την Κυβέρνηση. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πρόκειται για όψεις ενός κράτους που διευκολύνει την καθη-

µερινότητα του πολίτη και γι’ αυτό και ψηφιοποιείται. Χίλιες τρια-
κόσιες υπηρεσίες παρέχονται ήδη ηλεκτρονικά από το gov.gr,
καταργώντας περίπου εξήντα –προσέξτε- ετήσιες επισκέψεις του
πολίτη σε δηµόσιους φορείς. Μεγάλο µέρος των συναλλαγών γί-
νεται πια αυτόµατα, η έκδοση πιστοποιητικών, αδειών κυκλοφο-
ρίας, µέχρι άυλες συνταγογραφήσεις και βέβαια τα ραντεβού για
τον εµβολιασµό.

Όλα αυτά αφορούν αυτούς που µπορούν να εκτιµήσουν την
αληθινή φροντίδα για τον εργαζόµενο και τον πιο αδύναµο, αλλά
και την αξία της τεχνολογίας, όταν αυτή συνοδεύεται από το χα-
µόγελο και προφανώς όχι από αυτούς που συνοµιλούσαν µόνο
µε εργατοπατέρες και κρατούσαν τους πολίτες όµηρους µε προ-
εκλογικά αντίδωρα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και ασφαλώς όχι από όσους είχαν τέτοια αποτελεσµατική ψη-
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φιακή πολιτική ώστε επί τέσσερα χρόνια δεν κατόρθωσαν καν να
ενεργοποιήσουν το 112!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια συζήτηση όπως η σηµερινή

παραδοσιακά προδιαθέτει για αναφορές σε όλα τα πεδία πολιτι-
κής. Αυτό είναι πρακτικά αδύνατο να γίνει. Θα κάνω όµως µία
πολύ σύντοµη ξεχωριστή µνεία στα εκατόν δεκαοκτώ πρότυπα
και πειραµατικά σχολεία και επαγγελµατικά λύκεια τα οποία ιδρύ-
σαµε, στο νέο σχολείο των εκατόν εξήντα έξι νέων προγραµµά-
των σπουδών και στις δεκαέξι χιλιάδες διακόσιες προσλήψεις
µόνιµων εκπαιδευτικών που για πρώτη φορά αυτή η Κυβέρνηση
έκανε εδώ και µια δεκαετία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν µπορώ όµως να µη σταθώ στην ακρογωνιαία εθνική προ-

ϋπόθεση της ισχυρής Ελλάδος που όλοι οραµατιζόµαστε που
δεν είναι άλλη από την αµυντική και τη διπλωµατική µας πολιτική,
αυτή που πλαισιώνεται και από τους αποτελεσµατικούς χειρι-
σµούς µας στο µεταναστευτικό.

Το 2019 οι µετανάστες και οι πρόσφυγες που βρίσκονταν σε
δοµές ήταν εξήντα πέντε χιλιάδες. Σήµερα είναι περίπου οι µισοί.
Οι εκατόν είκοσι µία παλιές δοµές -πολλές από αυτές ήταν τρώ-
γλες- έγιναν τριάντα τέσσερις και τώρα είναι ανθρώπινες και οι
ροές µειώθηκαν στο χαµηλότερο σηµείο εδώ και δέκα χρόνια…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
…γιατί κάναµε πράξη τη δέσµευσή µας να φυλάµε τα σύνορα

της πατρίδας µας, είτε είναι χερσαία είτε είναι θαλάσσια. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Σήµερα η Ελλάδα έχει ένα πλέγµα ισχυρών στρατηγικών σχέ-
σεων µε την Αµερική και τη Γαλλία, µε την οποία µάλιστα συνδέ-
εται µε αµυντική συνδροµή. Η σχετική συµφωνία αµυντικής
συνεργασίας µε τις Ηνωµένες Πολιτείες θα έρθει να ψηφιστεί
στο Κοινοβούλιο εντός του επόµενου µήνα. Και εκεί θα πρέπει
να εξηγήσετε, κύριε Τσίπρα, γιατί δεν την ψηφίζετε. Θα αναµένω
µε πολύ µεγάλο ενδιαφέρον την τοποθέτησή σας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και φαντάζοµαι ότι, όταν αναφέρεστε στα πέντε δισεκατοµµύ-

ρια των απευθείας αναθέσεων, έχετε συµπεριλάβει και τη δα-
πάνη για τα Ραφάλ, έτσι δεν είναι;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Γιατί τα πρώτα Ραφάλ πετάνε ήδη στους ελληνικούς ουρανούς

και ξεκίνησαν ήδη να ναυπηγούνται και οι νέες φρεγάτες! 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Γιατί αυτή η Κυβέρνηση επενδύει στην άµυνα της χώρας! 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Γιατί χωρίς ισχυρή άµυνα δεν υπάρχει εθνική αυτοπεποίθηση
και αξιόπιστη εξωτερική πολιτική! 

(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν
ζωηρά και παρατεταµένα)

Ναι, αυτά τα Ραφάλ, για τα οποία ούτε ένα στέλεχός σας δεν
καταδέχτηκε να έρθει στην τελετή υποδοχής!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η εξωτερική µας πολιτική συνάπτει συµφωνίες που κατοχυρώ-

νουν τα δικαιώµατά µας στη θάλασσα µε πολλά γειτονικά κράτη.
Απλώνει τη φιλία µας από το Ισραήλ µέχρι τον αραβικό κόσµο.
Πιστεύω ότι είναι εξελίξεις που κάνουν υπερήφανους όλους τους
Έλληνες, εκτός, βέβαια, από όσους πίστευαν ότι δεν υπάρχουν
θαλάσσια σύνορα και οι µετανάστες πρέπει να έρχονται και µετά
να εξαφανίζονται µε κάποιο µαγικό τρόπο!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και πέραν, ασφαλώς, εκείνων που διαδήλωναν στον δρόµο

υπέρ του Κουφοντίνα, αλλά στη Βουλή καταψηφίζουν κορυφαίες
στρατηγικές συµφωνίες για τη χώρα! Σε εσάς αναφέροµαι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πρόκειται για τους ίδιους που τώρα µιλούν για δήθεν καθε-

στωτισµό και αυταρχισµό της Κυβέρνησης. Αφιερώσατε το ένα
τρίτο της οµιλίας σας για τον κ. Φρουθιώτη; Φουρθιώτη; Το ένα
τρίτο της οµιλίας σας!

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Δεν τον ξέρετε, ε;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Πή-

ρατε αγκαλιά έναν υπόδικο, ο οποίος µεγαλούργησε επί δικών
σας ηµερών και παραπέµφθηκε στη δικαιοσύνη επί των δικών
µας ηµερών!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αναρωτιέµαι αν στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ συµφωνούν µε αυτή την

επιλογή σας. Γι’ αυτό την κάνατε, τελικά, αυτή την πρόταση δυ-
σπιστίας. Γι’ αυτό την κάνατε, ε; Για τον κ. Φουρθιώτη. Έτσι δεν
είναι; Είναι τόσο σηµαντικός ο κ. Φουρθιώτης στο πολιτικό στε-
ρέωµα…

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ! Ελάτε!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Θα

µιλήσουµε σε λίγο για τον βούρκο.
Βρήκα ενδιαφέρον το γεγονός ότι ο κ. Φουρθιώτης είναι τόσο

σηµαντικός στον πολιτικό διάλογο, που κανένας άλλος Αρχηγός
της Αντιπολίτευσης που πήρε τον λόγο δεν έκανε ούτε µία ανα-
φορά σε αυτόν! Κανείς! Μόνο εσείς, στο ένα τρίτο της οµιλίας
σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πόσο πιο χαµηλά, κύριε Τσίπρα, θα πέσετε; Πόσο πιο απελπι-

σµένος θα γίνετε;
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ελάτε! Δεν ακούγε-

στε έτσι και αλλιώς. Ησυχία. Δεν έχουν νόηµα αυτά. Ησυχία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Να

µιλήσουµε πάλι µε πραγµατικά δεδοµένα.
Η θεσµοθέτηση της Εθνικής Αρχής Διαφάνειας αποτέλεσε

έργο αυτής της Κυβέρνησης, όπως και η αναβάθµιση των ανε-
ξάρτητων αρχών.

Η επιλογή της ηγεσίας της δικαιοσύνης µε σεβασµό στην επε-
τηρίδα τους, αλλά και η αναθεώρηση του Ποινικού Κώδικα που
ευθυγραµµίζεται πλέον µε τις ευαισθησίες της κοινωνίας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Τα γεγονότα, λοιπόν, αρκούν, γιατί δεν έχω πολλά να πω περί

δηµοκρατίας µε αυτούς οι οποίοι στοχοποίησαν συστηµατικά
δέκα κορυφαία πολιτικά πρόσωπα! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όχι για το µεγαλύτερο σκάνδαλο, όπως έλεγε ο διαβόητος

«Ρασπούτιν» της εποχής, Υπουργός σας, αλλά για την αθλιέ-
στερη σκευωρία µε το όνοµα «NOVARTIS». 

(Ζωηρά χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-
τίας)

Μία σκευωρία που κατέρρευσε µε πάταγο και οι πρωταγωνι-
στές της βρίσκονται σήµερα στα χέρια της δικαιοσύνης. Ένας
στο ειδικό δικαστήριο και άλλοι κατηγορούµενοι, ύποπτοι -προ-
σέξτε- όχι για την άποψή τους, αλλά γιατί δηµοσίευσαν ψεύτικα
στοιχεία για να στήσουν ψεύτικες κατηγορίες. Γι’ αυτό καλούνται
ως ύποπτοι! Όχι για την άποψή τους. Αυτό δεν λέγεται δηµοσιο-
γραφία. Αυτό λέγεται συµµορία! Δεν λέγεται ελευθεροτυπία
αλλά ελευθεροδολοφονία.

(Ζωηρά χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-
τίας)

Με αυτόν τον υπόκοσµο είστε αγκαλιά.
(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ελάτε. Ησυχία, πα-
ρακαλώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Θα
µιλήσω σήµερα µόνο για λογαριασµό της παράταξης της οποίας
έχω την τιµή να είµαι Πρόεδρος.

Δύο πρώην Πρωθυπουργοί, ο κ. Σαµαράς και ο κ. Πικραµµέ-
νος, τέσσερα στελέχη του κόµµατός µας, οι κ.κ. Αβραµόπουλος,
Γεωργιάδης, Λυκουρέντζος και Σαλµάς στοχοποιήθηκαν στο
πλαίσιο αυτής της σκευωρίας. Όλων οι υποθέσεις αρχειοθετή-
θηκαν από τη δικαιοσύνη!

(Ζωηρά χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρα-
τίας)

Πότε, επιτέλους, θα έχετε το θάρρος να τους ζητήσετε συγ-
γνώµη; Πότε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κάντε το τώρα, αν έχετε το θάρρος! Διακόπτω την οµιλία µου
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και πάρτε τον λόγο να τους ζητήσετε συγγνώµη!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Τους κρεµάσατε στα µανταλάκια σε αυτήν εδώ την Αίθουσα,
στην πιο άθλια σκευωρία η οποία κατασκευάστηκε ποτέ!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και σήµερα που οι υποθέσεις τους µπήκαν στο αρχείο, κάθε-

στε σιωπηλός και µειδιάτε κάτω από τη µάσκα. 
Ντροπή σας! Ντροπή σας! Ντροπή σας! Μας κάνετε και κη-

ρύγµατα για το κράτος δικαίου, εσείς!
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
Όσο για τα δικαιώµατα, άλλοι µιλούν για αυτά και άλλοι τα

υπηρετούν. Γιατί η Εθνική Στρατηγική για τα Δικαιώµατα των ΛΟ-
ΑΤΚΙ+ είναι δικό µας έργο, όπως και τα εθνικά σχέδια για την
ισότητα των φύλων, για την αντιµετώπιση της κακοποίησης των
παιδιών και των γυναικών, όπως και για τις υποχρεώσεις µας
απέναντι στα άτοµα µε αναπηρία.

Τα δικαιώµατα, λοιπόν, κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, δεν είναι µόνο κινήµατα είναι και κινήσεις. Απόδειξη ότι όσοι
φλυαρούν αντί να δρουν, δεν µπόρεσαν επί χρόνια να κάνουν
ούτε τις πιο απλές κινήσεις. Έπρεπε να έρθει στην εξουσία η Νέα
Δηµοκρατία, για να γίνει το αυτονόητο αλλά και δυναµικό στον
συµβολισµό του. Να καταργήσει, δηλαδή, τον αποκλεισµό των
οµοφυλόφιλων συµπολιτών µας από την εθελοντική αιµοδοσία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ούτε αυτό δεν µπορούσατε να κάνετε εσείς που κόπτεστε,

δήθεν, για τα δικαιώµατα των ΛΟΑΤΚΙ συµπολιτών µας! Ούτε
αυτό. Τόσο δύσκολο σας ήταν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έπρεπε να το κάνει ο κ. Πλεύρης, τον οποίο, κατά τα άλλα,

κατηγορείτε για ακροδεξιό. Είναι µία µικρή λεπτοµέρεια, µια
µικρή λεπτοµέρεια που αναδεικνύει, όµως, µία µεγάλη διαφορά.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλησα να περιγράψω µόνο µε-

ρικές πλευρές της πολιτικής µας, όπως είπα, όχι για να απευ-
θυνθώ πρωτίστως στον κ. Τσίπρα, αλλά για να µιλήσω στους
πολίτες. Στόχος µου δεν είναι να συµβάλω στο τοξικό κλίµα στο
οποίο αισθάνεται άνετα ο Αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ.

Για εµένα και για την Κυβέρνησή µας κάθε κρίση, είτε αυτή εκ-
δηλώνεται στα σύνορά µας είτε εκδηλώνεται στην υγεία είτε εκ-
δηλώνεται στην οικονοµία είναι µια στιγµή αγωνίας και ευθύνης.
Είναι µία πρόκληση να ενωθούµε και να γίνουµε καλύτεροι.

Για εσάς, όµως, δεν αποτελεί παρά αφορµή για πολιτική κερ-
δοσκοπία και για κοµµατικό γιουρούσι.

Με άλλα λόγια, θέλω να αναδείξω πόσο αληθινά διαφορετικοί
είµαστε, γιατί εκπροσωπώ µία Κυβέρνηση η οποία προχωρά, κά-
νοντας πολλά σωστά αλλά και κάποια λάθη, ενώ εσείς κ. Τσίπρα
εκπροσωπείτε απλά µια λάθος κυβέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ακριβώς γι’ αυτό η σηµερινή πρόταση δυσπιστίας είναι, ουσια-

στικά, µια κίνηση απελπισίας. Είναι µια µοµφή χωρίς µορφή. Προ-
φανώς και είναι καταδικασµένη να αποτύχει, γιατί οι διαφορές
µας δεν σταµατούν µόνο εκεί.

Η δική µας παράταξη, όπως έχω πει πολλές φορές, είναι ανοι-
κτή σε κάθε γόνιµη ιδέα από κάθε ρεύµα. Είναι µια παράταξη που
έχει αποδείξει στην πράξη ότι µπορεί να υποδεχθεί κάθε προ-
οδευτικό πολίτη. Και µε αυτόν συναντιόµαστε όχι µόνο στις προ-
γραµµατικές διακηρύξεις, αλλά και στις δυσκολίες υλοποίησης
του κυβερνητικού προγράµµατος.

Είναι αλήθεια ότι η χώρα πέτυχε πολλά µέσα σε πρωτοφανείς
αντιξοότητες. Δεν πρόλαβε ωστόσο να γευτεί όλα τα θετικά απο-
τελέσµατα των µεγάλων αλλαγών που προώθησε αυτό το διά-
στηµα. Φωτεινές ακτίνες τους πάντως προβάλλουν ήδη µαζί µε
τη µεσοπρόθεσµη ελπίδα της αποδροµής της υγειονοµικής κρί-
σης. Και τότε θα ξεκινήσει και η περίοδος απόδοσης των µεγά-
λων τοµών που έχουν συντελεστεί και θα είναι πραγµατικά η ώρα
της ευηµερίας για όλους.

Σε αυτή την αισιόδοξη πορεία η Κυβέρνηση θα ήθελε δίπλα
της στο πλαίσιο της άσκησης δηµιουργικής κριτικής και κατάθε-
σης προτάσεων όλες τις πολιτικές δυνάµεις. Αν και µε την Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση είναι γνωστό πια ότι µας χωρίζει χάος,

χάσµα πολιτικό, ηθικό, αισθητικό, θα περίµενα µία πιο θετική αν-
ταπόκριση και περισσότερες δηµιουργικές προτάσεις από το
ΚΙΝΑΛ. 

Εξηγούµαι: Όχι γενικές αρχές και εύκολα συνθήµατα τα οποία
καταλήγουν σε ευχές, αλλά ρεαλιστικά µέτρα, κοστολογηµένα
και προσαρµοσµένα στις παρούσες συνθήκες. Δεν θα µπορείτε,
κυρίες και κύριοι του ΚΙΝΑΛ - ΠΑΣΟΚ, να µείνετε για πολύ στον
εξώστη µε τον Αρχηγό σας να δίνει συνεντεύξεις επιτήδειας ασά-
φειας.

Δυστυχώς τέτοιες συγκεκριµένες προτάσεις δεν άκουσα κατά
τη διάρκεια αυτών των ηµερών. 

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλ-
λαγής)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Σκανδαλίδη,

µιλήσατε και γράφετε πολλά άρθρα. Σας ξέρουµε. Ησυχία, πα-
ρακαλώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Κύριε Σκανδαλίδη, σας άκουσα να καταλήγετε την οµιλία σας λέ-
γοντας εσείς ο ίδιος ότι «ερχόµαστε από το µέλλον». Τώρα να το
λέτε εσείς, είναι και λίγο τραβηγµένο. Συγγνώµη, αλλά σας
άκουσα µε προσοχή. Από το µέλλον δεν έρχεστε πάντως!

Θα περίµενα, όµως, ότι οι διακηρύξεις σας, κύριε Κατρίνη,
περί αυτόνοµης πορείας θα οδηγούσαν τελικά και σε µία αυτό-
νοµη στάση, σε έναν διαφοροποιηµένο λόγο και σε µία ανάλογη
ψήφο. Αντίθετα, όµως, διαπιστώνω ότι επιλέξατε να συνταχθείτε
πίσω από τον ΣΥΡΙΖΑ. Και αυτό τελικά θα καταγραφεί στην ιστο-
ρία. Είχατε την επιλογή να διαφοροποιηθείτε, αλλά συνταχθή-
κατε πλήρως µε την πρόταση δυσπιστίας του ΣΥΡΙΖΑ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αγαπητοί συνάδελφοι, κλείνω µε το εξής σχόλιο: Η χώρα προ-

χωρά µε αισιοδοξία και µε αυτοπεποίθηση προς την επόµενη
µέρα, εδραιώνοντας κάθε βήµα της εµπρός, αντλώντας δύναµη
από τις όποιες καθυστερήσεις στους ρυθµούς µας.

Από τη µία πλευρά η εθνική οικονοµία και η κοινωνία οφείλει
να συντονίζεται µε τις διεθνείς τάσεις, τις πράσινες πολιτικές, τις
τεχνολογίες αιχµής, αλλά πρέπει η πολιτική µας να είναι συνεπής
και µε τα ζητούµενα της κοινωνίας. Ενώ από την άλλη πλευρά η
συλλογική πρόοδος προϋποθέτει πολιτική σταθερότητα και συ-
νέχεια στον εκσυγχρονισµό του κράτους. 

Όσο για τη σηµερινή πρόταση δυσπιστίας πολύ γρήγορα,
ίσως και αύριο, θα έχει ξεχαστεί ως ένα ακόµα πυροτέχνηµα του
ΣΥΡΙΖΑ προκειµένου να αµυνθεί στον εσωκοµµατικό αναβρασµό
και στον εσωκοµµατικό ανταγωνισµό που τον πολιορκούν. Απο-
δείχθηκε εξάλλου ότι ήταν χωρίς ουσία και χωρίς αντίκρισµα και
αυτό είχε αποτυπωθεί πριν ακόµα αρχίσει η συζήτηση σε δύο
ταυτόχρονα στιγµιότυπα. Το πρωί της Πέµπτης που µας πέρασε
ένας από τους µεγαλύτερους τραπεζικούς κολοσσούς του κό-
σµου, η «JP MORGAN», ανακοίνωσε την εξαγορά µέρους µιας
ελληνικής εταιρείας ηλεκτρονικών τραπεζικών υπηρεσιών της
«VIVA WALLET» προσφέροντας κεφάλαια άνω του ενός δισεκα-
τοµµυρίου για την ανάπτυξή της. Ταυτόχρονα, ο επικεφαλής του
αµερικανικού κολοσσού µού ανακοίνωνε τις προθέσεις της Τρά-
πεζας να επενδύσει περισσότερο στην Ελλάδα, καθώς και ότι
έχει επιλέξει η «JP MORGAN» την Ελλάδα ως βάση για την ευ-
ρύτερη περιοχή. Παράλληλα γινόταν γνωστό ότι κάθε εργαζόµε-
νος της εταιρείας θα λάµβανε αθροιστικό µπόνους σε µετρητά,
αλλά και σε δικαιώµατα µετόχων, ύψους 400.000 ευρώ. Είναι µία
ακόµα ψήφος εµπιστοσύνης και µία νέα ευκαιρία για τη χώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Την ίδια στιγµή την ίδια στιγµή που συνέβαιναν αυτά, σε από-

σταση µόλις λίγων εκατοντάδων µέτρων ο κ. Τσίπρας κατέθετε
πρόταση δυσπιστίας κατά της χειρότερης Κυβέρνησης από τη
Μεταπολίτευση και µετά. Δύο παράλληλα γεγονότα, δύο διαφο-
ρετικές εικόνες, δύο αντίρροπα µηνύµατα και τελικά δύο διαφο-
ρετικοί κόσµοι. 

Απόψε το καταδικασµένο παρελθόν µέµφεται το δηµιουργικό
παρόν και το ελπιδοφόρο µέλλον και γι’ αυτό σας καλώ να το κα-
ταψηφίσουµε! 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν
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ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, µετά την οµιλία του κυρίου Πρωθυπουργού κηρύσσε-
ται περαιωµένη η συζήτηση επί της προτάσεως δυσπιστίας κατά
της Κυβέρνησης, που υπέβαλαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αν-
τιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας και
ογδόντα τέσσερις Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής του Οµά-
δας, σύµφωνα µε το άρθρο 84 του Συντάγµατος και 142 του Κα-
νονισµού της Βουλής.

Υπενθυµίζω ότι την πρώτη µέρα, Παρασκευή 28 Ιανουαρίου, η
συνεδρίαση ολοκληρώθηκε στις 3.30’ το ξηµέρωµα.

Ολοκληρώθηκε, δηλαδή, κύριε Χατζηδάκη, λίγο πριν το λυκαυ-
γές.

Η συνεδρίαση της δεύτερης ηµέρας, Σάββατο, ολοκληρώθηκε
σήµερα το πρωί στις 3.45’και έχουµε καταφέρει να έχουν οµιλή-
σει εκατόν πενήντα Βουλευτές εκ του καταλόγου, έξι Κοινοβου-
λευτικοί Εκπρόσωποι, είκοσι οκτώ Υπουργοί και Αναπληρωτές
Υπουργοί, έξι Αρχηγοί Κοµµάτων, δηλαδή εκατόν ενενήντα οµι-
λητές σε τριήµερη συζήτηση.

Θα ακολουθήσει λήψη απόφασης µε ονοµαστική ψηφοφορία
που θα διεξαχθεί µε το ηλεκτρονικό σύστηµα, σύµφωνα µε τις
διατάξεις των άρθρων 142 παράγραφος 4 και 5 σε συνδυασµό
µε τις διατάξεις των άρθρων 141 παράγραφος 3 και 5, 72 και 72Α
του Κανονισµού της Βουλής, όπως ισχύουν.

Οι αποδεχόµενοι την πρόταση δυσπιστίας απαντούν «ΝΑΙ». Οι
µη αποδεχόµενοι απαντούν «ΟΧΙ». Οι αρνούµενοι ψήφο απαν-
τούν «ΠΑΡΩΝ». Η σχετική απόφαση, βάσει του Συντάγµατος,
λαµβάνεται µε την απόλυτη πλειοψηφία του όλου αριθµού των
Βουλευτών, δηλαδή µε 150 συν 1 ψήφο τουλάχιστον, όπως ορί-
ζουν το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής, όπως σας είπα. 

Η ψηφοφορία θα διεξαχθεί αµέσως τώρα από τους συναδέλ-
φους που είναι εδώ και από αυτούς που µπορούν να έρχονται
σιγά-σιγά και βρίσκονται στο εντευκτήριο.

Επίσης, οι Βουλευτές δύνανται να ψηφίσουν µε επιστολές που
θα αποσταλούν στο Προεδρείο, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του
Κανονισµού της Βουλής, όπως ισχύει, και οι οποίες θα συνυπο-
λογισθούν στην καταµέτρηση.

Εισερχόµαστε στην ηλεκτρονική ονοµαστική ψηφοφορία.
Ψηφίζετε όλοι οι παρευρισκόµενοι, όχι µε τα αρχικά, όπως εί-

χαµε πει.
Στην οθόνη σας εµφανίζεται ψηφοδέλτιο µε την πρόταση δυ-

σπιστίας κατά της Κυβέρνησης και δίπλα οι λέξεις «ΝΑΙ», «ΟΧΙ»,
«ΠΑΡΩΝ». Επαναλαµβάνω ότι οι αποδεχόµενοι την πρόταση λένε
«ΝΑΙ», οι µη αποδεχόµενοι απαντούν «ΟΧΙ», οι αρνούµενοι ψήφο
λένε «ΠΑΡΩΝ». Βεβαιωθείτε, λοιπόν, ότι έχετε ψηφίσει. Οι οδη-
γίες είναι πιο σηµαντικές από τη διαδικασία. Αφού καταχωρίσετε
την ψήφο σας, έχετε τη δυνατότητα να την ελέγξετε ή και να την
αναθεωρήσετε -προσέξτε, γιατί µπορεί εκ παραδροµής να γίνει
κάτι- έως τη λήξη της ψηφοφορίας και πριν την ανακοίνωση του
αποτελέσµατος. Αν έχετε οποιαδήποτε απορία, µπορείτε να
απευθύνεστε στο Προεδρείο και στους αρµοδίους υπαλλήλους
της Βουλής, προκειµένου να σας συνδράµουν.

Κατόπιν αυτών, παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρο-
νικής ψηφοφορίας.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Θα ήθελα να σας

ενηµερώσω ότι έχουν έρθει στο Προεδρείο επιστολές ή τηλεο-
µοιοτυπίες (φαξ) συναδέλφων, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του
Κανονισµού της Βουλής, µε τις οποίες γνωστοποιούν την ψήφο
τους.

Οι ψήφοι αυτές θα ανακοινωθούν και θα συνυπολογιστούν
στην καταµέτρηση, η οποία θα ακολουθήσει.

Οι επιστολές, οι οποίες απεστάλησαν στο Προεδρείο από τους
συναδέλφους, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της
Βουλής, θα καταχωριστούν στα Πρακτικά.

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής:

6016 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6018 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6020 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6022 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6024 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6026 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6028 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6030 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6032 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6034 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6036 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6038 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6040 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6042 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6044 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6046 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ να
κλείσει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας.

(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας.

Εψήφισαν συνολικά 299 Βουλευτές.
Υπέρ της πρότασης δυσπιστίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 142

Βουλευτές.
Κατά της πρότασης δυσπιστίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 156

Βουλευτές.
«ΠΑΡΩΝ» εψήφισε 1 Βουλευτής.
Από τους 300 Βουλευτές λείπει η κ. Γιαννάκου, η οποία δεν

µπόρεσε να παραστεί, γι’ αυτό και το σύνολο των ψηφισάντων
Βουλευτών είναι 299.

Συνεπώς η πρόταση δυσπιστίας των Βουλευτών του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κατά της Κυβέρνησης απορρί-
πτεται.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Οι θέσεις των Βουλευτών, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψή-

φιση µε το ηλεκτρονικό σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά
της σηµερινής συνεδρίασης και έχουν ως εξής:
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6048 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6050 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΒ’ - 30 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2022 6051



6052 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6054 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6056 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6058 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6060 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριοι συνάδελ-
φοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την
υπ' ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνε-
δρίασης.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Το Σώµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέρας 31 Ια-
νουαρίου 2022.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 325/18-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νεοκλή Κρητικού προς την
Υπουργό Πολιτισµού & Αθλητισµού, µε θέµα: «Στήριξη της Πο-
λιτείας στα Αθλητικά Σωµατεία και τρόπος καταβολής των δια-
νεµοµένων καταβολών στα ερασιτεχνικά σωµατεία».

2. Η µε αριθµό 328/20-1-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κοζάνης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Καλ-
λιόπης Βέττα προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας,
µε θέµα: «Απαντήσεις για τις υποδοµές, τη χρηµατοδότηση και
εν γένει τη βιωσιµότητα της τηλεθέρµανσης στην Κοζάνη».

3. Η µε αριθµό 327/19-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Επικρατείας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Γεώργιου Καµίνη προς
τον Υπουργό Ψηφιακής Διακυβέρνησης, µε θέµα: «Προβλήµατα
καταγραφής δόσεων εµβολιασµού».

4. Η µε αριθµό 326/19-1-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Λέσβου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Μαρίας
Κοµνηνάκα προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Επείγοντα
µέτρα για τη στελέχωση και ασφαλή λειτουργία της Μονάδας Τε-
χνητού Νεφρού στο Βοστάνειο Νοσοκοµείο Μυτιλήνης».

5. Η µε αριθµό 324/17-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Επικρατείας της Ελληνικής Λύσης κ. Βασιλείου Βιλιάρδου προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Ειδική εκκαθάριση της
«ΛΑΡΚΟ» και εκτίµηση της αξίας της».

6. Η µε αριθµό 333/21-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα – Ηλία Αρ-
σένη προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Η κυβέρνηση σχεδιά-
ζει την ιδιωτικοποίηση του ΕΣΥ στην καρδιά της πανδηµίας».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 331/21-1-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Αχαΐας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χριστίνας Αλεξοπούλου
προς την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, µε θέµα: «Ηλε-
κτρονικό Μητρώο Αθλητικών Σωµατείων (αρ.142, ν.4714/2020)».

2. Η µε αριθµό 329/20-1-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Λάρισας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Άννας Βαγενά – Κηλαηδόνη προς τον Υπουργό Υποδοµών και
Μεταφορών, µε θέµα: «Επιτακτική ανάγκη η κατασκευή του
φράγµατος της Σκοπιάς Φαρσάλων στον Ενιπέα».

3. Η µε αριθµό 336/24-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Διαγραφή της επι-
στρεπτέας προκαταβολής από τους σεισµόπληκτους, όπως έγινε
για τους πυρόπληκτους και πρόγραµµα αναπλήρωσης του χαµέ-
νου εισοδήµατος για επαγγελµατίες, επιχειρήσεις εργαζόµενους
και αγρότες». 

4. Η µε αριθµό 341/24-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκη προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµά-
των, µε θέµα: «Να καταργηθεί η απαράδεκτη ρύθµιση που εξαρ-
τά την ίδρυση τµηµάτων ένταξης από το σύνολο των µαθητών
του σχολείου».

5. Η µε αριθµό 334/22-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα – Ηλία Αρ-
σένη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα:
«Εν κρυπτώ σεισµικές έρευνες για πετρέλαια ανοικτά του Κυπα-
ρισσιακού κόλπου;».

6. Η µε αριθµό 332/21-1-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-

τού Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς
την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, µε θέµα: «Άµεσες ενέρ-
γειες για τη διάσωση της γέφυρας της Καρύταινας».

7. Η µε αριθµό 330/21-1-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Χαλκιδικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Κυριακής Μάλαµα προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφο-
ρών, µε θέµα: «Να εξασφαλιστούν άµεσα τα κονδύλια για την
επισκευή της Γέφυρας της Συκιάς Χαλκιδικής».

8. Η µε αριθµό 342/24-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Δελή προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε
θέµα: «Την εγκύκλιο του Υπουργείου Παιδείας σχετικά µε την
εξεταστική στα πανεπιστήµια».

9. Η µε αριθµό 340/24-1-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς
τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Ενηµέρωση
για την κοπή εκατοντάδων δέντρων σε πλατείες των Αθηνών
λόγω της γραµµής 4 του µετρό».

10. Η µε αριθµό 338/24-1-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Πέλλας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεο-
δώρας Τζάκρη προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Επείγουσα
στελέχωση του ογκολογικού τµήµατος του Νοσοκοµείου Γιαννι-
τσών».

11. Η µε αριθµό 343/24-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε
θέµα: «Καθυστέρηση καταβολής της οικονοµικής ενίσχυσης των
επαγγελµατιών αλιέων».

12. Η µε αριθµό 337/24-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα – Ηλία
Αρσένη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε
θέµα: «Κρήτη: επτακόσιες τριάντα έξι γιγάντιες ανεµογεννήτριες
λεηλατούν τη φύση».

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1550/29-11-2021 ερώτηση του Βουλευτή Φθιώ-
τιδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ιωάννη Σα-
ρακιώτη προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Αδρανείς και µη
λειτουργικές κλίνες ΜΕΘ στο Γενικό Νοσοκοµείο Λαµίας».

2. Η µε αριθµό 1872/14-12-2021 ερώτηση του Βουλευτή Αιτω-
λοακαρνανίας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Δηµητρίου Κωνσταντό-
πουλου προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα:
«Σε απόγνωση οι κάτοικοι της Αιτωλοακαρνανίας µετά τα προ-
βλήµατα στην γέφυρα Ευηνοχωρίου».

3. Η µε αριθµό 398/18-10-2021 ερώτηση της Βουλευτού Κα-
βάλας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Σουλτάνας
(Τάνιας) Ελευθεριάδου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινω-
νικών Υποθέσεων, µε θέµα: «Παράκαµψη του Ανώτατου Συµβου-
λίου Εργασίας από τη Γ.Γ. Εργασίας, µε αποτέλεσµα την
απόλυση εκατόν τριάντα εργαζόµενων στα Λιπάσµατα Καβά-
λας».

Επίσης, το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέρας 24 Ια-
νουαρίου 2022 (εκ µεταφοράς).

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 309/13-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λάρισας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μάξιµου Χαρακόπουλου προς
την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού µε θέµα: «Δράσεις για
την επέτειο των εκατό χρόνων από τη Μικρασιατική Κατα-
στροφή».

2. Η µε αριθµό 307/13-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Ανατολικής Αττικής του Συνασπισµού - Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Παναγιώτη (Πάνου) Σκουρολιάκου προς τον Υπουργό
Υγείας, µε θέµα: «Σε πολύ δύσκολη κατάσταση τα κέντρα υγείας
και τα περιφερειακά ιατρεία της Ανατολικής Αττικής».

3. Η µε αριθµό 319/17-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, µε θέµα: «Ποια είναι η κυ-
βερνητική θέση για την βιωσιµότητα, την εξυγίανση και την δια-
σφάλιση των θέσεων εργασίας των ναυπηγείων Ελευσίνας;». 
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4. Η µε αριθµό 305/11-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λάρισας του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη προς τον
Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Την αναστολή εφηµερίας του Νοσο-
κοµείου Παίδων Πεντέλης και τη µετατροπή του σε αποκλειστικά
εµβολιαστικό κέντρο».

5. Η µε αριθµό 304/11-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα – Ηλία Αρ-
σένη προς την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, µε θέµα:
«ΠΥΡΚΑΛ στην Ελευσίνα: κυβερνητική θυσία στα διυλιστήρια
κόντρα στις αποφάσεις των αρµοδίων οργάνων».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 311/14-1-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς
την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, µε θέµα: «Ο αγώνας
µας για την επανένωση των Γλυπτών των Παρθενώνα».

2. Η µε αριθµό 308/13-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού - Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. Αλέξανδρου (Αλέκου) Τριανταφυλλίδη προς τον Υπουργό
Υγείας, µε θέµα: «Άµεση χωροθέτηση του νέου Ογκολογικού Νο-
σοκοµείου Θεσσαλονίκης στο πρώην στρατόπεδο Καρατάσου
στη δυτική Θεσσαλονίκη».

3. Η µε αριθµό 320/17-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών µε θέµα: «Στον αέρα οι καζανά-
ρηδες και χιλιάδες αµπελοκαλλιεργητές και αγροτικά νοικοκυριά
που ζητούν να διατηρηθεί η ονοµασία της παραδοσιακής τσικου-
διάς Κρήτης».

4. Η µε αριθµό 315/17-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νι-
κόλαου Παπαναστάση προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, µε θέµα: «Οξυµένα προβλήµατα των αγροτών της
Ηπείρου».

5. Η µε αριθµό 306/13-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα – Ηλία Αρ-
σένη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα:
«Τέλος στις έρευνες υδρογονανθράκων στην Κρήτη;».

6. Η µε αριθµό 314/17-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Μαγνησίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέ-
ξανδρου Μεϊκόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα:
«Άµεση ανάγκη ανακατασκευής του Κέντρου Υγείας Σκοπέλου».

7. Η µε αριθµό 322/17-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων µε θέµα:
«Με ευθύνη της κυβέρνησης έχουν περιέλθει σε αδιέξοδο χιλιά-
δες αγρότες - παραγωγοί από τα επαναλαµβανόµενα προβλή-
µατα στην καταβολή των επιδοτήσεων».

8.- Η µε αριθµό 310/13-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα – Ηλία
Αρσένη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης µε θέµα: «Πρέβεζα:
Δάσος Βαλανιδορράχης- Προστασία της ιδιοκτησίας του δηµο-
σίου».

9. Η µε αριθµό 312/17-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Ρεθύµνου του Συνασπισµού - Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αν-
δρέα Ξανθού προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Η αναστολή
εφηµερίας του Νοσοκοµείου Παίδων Πεντέλης αποτελεί "ακρω-
τηριασµό" της δηµόσιας παιδιατρικής περίθαλψης».

10. Η µε αριθµό 323/17-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών µε θέµα: «Επαναφορά των
εκατόν είκοσι δόσεων για όλους τους πολίτες και δυνατότητα έν-
ταξης στη ρύθµιση των εβδοµήντα δύο δόσεων και των ληξιπρό-
θεσµων οφειλών πριν το 2020».

11. Η µε αριθµό 313/ 17-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λάρισας του Συνασπισµού - Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Βασιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης &
Τροφίµων, µε θέµα: «Οικονοµικές επιπτώσεις της πράσινης συµ-
φωνίας στο βαµβάκι, στα µήλα, στα ροδάκινα και στην υπαίθρια
ντοµάτα».

12. Η µε αριθµό 318/17-1-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Ανατολικής Αττικής του Συνασπισµού - Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Παναγιώτη (Πάνου) Σκουρολιάκου προς την
Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, µε θέµα: «Επιβολή εισιτη-
ρίου 50 ευρώ στο ναυάγιο της Αλοννήσου». 

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1140/41/12-11-2021 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Συνασπι-
σµού - Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Σωκράτη Φάµελλου προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας µε θέµα: «Απουσία βού-
λησης εκ µέρους της κυβέρνησης για λήψη µέτρων αντιστάθµι-
σης κινδύνου στην αγορά ηλεκτρικής ενέργειας».

2. Η µε αριθµό 276/13-10-2021 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Αποζηµιώσεις για κινητά
περιουσιακά στοιχεία που καταστράφηκαν από τον σεισµό της
27ης Σεπτεµβρίου».

3. Η µε αριθµό 1705/6-12-2021 ερώτηση του Βουλευτή Β’ Θεσ-
σαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Σω-
κράτη Φάµελλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας µε θέµα: «Θα εφαρµόσει η κυβέρνηση το αναχρονιστικό
τέλος ταφής του ν.4819/2021, προωθώντας την καύση απορριµ-
µάτων και ναρκοθετώντας την ανακύκλωση;».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 21.19’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο,
ηµέρα Δευτέρα 31 Ιανουαρίου 2022 και ώρα 10.00, µε αντικεί-
µενο εργασιών του Σώµατος: α) επετειακή αναφορά στη µνήµη
των πεσόντων Ελλήνων αξιωµατικών του Πολεµικού Ναυτικού
στα Ίµια την 31η Ιανουαρίου 1996 και τήρηση ενός λεπτού σιγής,
β) κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και
γ) νοµοθετική εργασία, συνέχιση της συζήτησης και ψήφιση επί
της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Ανάπτυξης και Επενδύσεων: Αναπτυξιακός Νόµος -
Ελλάδα Ισχυρή Ανάπτυξη», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΒ’ - 30 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2022 6063

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                      ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


